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DÉL-ZALAI HETILAP

Január huszonhatodikán ünnepelte fennállásának negyed-
százados jubileumát a Hevesi Sándor Általános Iskola. Az
egykori munkatársakat Cseresnyés Péter alpolgármester kö-
szöntötte, aki korábban maga is pedagógusként dolgozott az
intézményben. 

– Huszonöt évvel ezelõtt én is kollégáimmal együtt pakoltam a
székeket, padokat e falak között, annak érdekében, hogy szeptem-
berben megkezdõdhessen a tanítás, hogy a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola megkezdhesse elsõ tanévét – emlékezett vissza Cseres-
nyés Péter. – 1982-ben sok kollégámmal vártuk nagy izgalommal
azokat a gyerekeket, akik majd hangos szóval töltik meg az épüle-

tet, de ki gondolta volna ekkor, hogy ez a huszonöt év ilyen gyor-
san elszáll? Az évek, bizony, elszálltak, s azt látjuk, hogy a kicsiny
gyerekek mára felnõtté váltak, s most õk is ide hozzák gyermekei-
ket. Egy iskolában gyorsan múlik az idõ, gyorsabban, mint az élet-
ben, talán azért, mert a pedagógusok mindig fiatalok között van-
nak. Azt kívánom, hogy legyen még huszonöt éve az iskolának, az-
tán megint huszonöt, hogy a jövõ nemzedék ugyanígy ünnepelhes-
sen jeles évfordulókat azzal, hogy az iskola falai közül sikeres ta-
nulók kerültek ki, az életben megállták a helyüket, s a pedagógusok
büszkék lehetnek rájuk. Mert a pedagógus akkor látja igazán mun-
kája gyümölcsét, ha tanítványai sikeressé válnak, boldogan élnek. 

Cseresnyés Péter ezt követõen a város nevében emléklapot
adott át a Hevesi Sándor Általános Iskola igazgatójának, Sósné
Kutasi Margitnak.

Papp Ferenc, a  Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (HSMK)
igazgatója is köszöntötte a huszonöt éves iskola vezetõit, munka-
társait, s méltatta az intézményben folyó sport és mûvészeti tevé-
kenységet, végül bejelentette: a  HSMK 2007. évi mûvészeti díját
és az azzal járó harmincezer forint jutalmat az iskola galériájának
ítélik. 

Sósné Kutasi Margit igazgató beszédében szintén azokat az
eredményeket méltatta, amelyeket az iskolában dolgozó pedagó-
gusok magas színvonalú munkájának köszönhetõen értek el. Ezt
követõen az igazgatónõ Cseresnyés Péter alpolgármesterrel kö-
zösen emléklapokat adott át a kezdetektõl az iskolában tanító
kollégáknak a huszonöt éves jubileum alkalmából. 

Horváth Attila

Huszonöt éves és sikeres

A közelmúltban 16 darab, az 1956-os megyeszékhelyi történése-
ket megörökítõ 6x9 centiméteres kép és 4 tekercs filmnegatív ke-
rült elõ a Göcseji Falumúzeumban egy hajdinahántolóból, ahova a
készítõ rejtette õket. E felbecsülhetetlen értékû fotók adták az ötle-
tet „A legyõzött gyõz, az elesett él” címû, az 1956-os forradalom
december tizenkettedikén és tizenharmadikán lezajlott zalai ese-
ményeit fotókon bemutató albumhoz. A kiadványt 2006. december
15-én, az utóvédharcok évfordulóján Zalaegerszegen, városunk-
ban pedig a múlt hét kedden, a Magyar Kultúra Napjához kötõdõ-
en mutatták be az érdeklõdõknek a Thúry György Múzeumban.

Béres Katalin, a Göcseji Múzeum munkatársa, az album szer-
kesztõje elmondta: a falumúzeumban megtalált, a megyeszékhe-
lyi forradalmi eseményeket ábrázoló képek 1968. óta rejtõztek a
hajdinahántolóban, ahova az azokat keresõ karhatalom elõl rej-
tette õket a készítõ, Szentmihályi Imre. Kifejtette: rendkívül ér-
tékes és meglehetõsen ritka emlékek e fotográfiák, hiszen 1956-
ban fényképezni és a fotókat megõrizni bizony, veszélyes dolog
volt. A negatívokat Szentmihályi Imréhez hasonlóan sokszor el-
rejtették készítõik, s volt, hogy az emberfejeket levakarták a
képrõl, nehogy a karhatalom azonosítani tudja a forradalom
résztvevõit. Éppen ezért a képek túlnyomó többsége rossz minõ-
ségû, s olykor csak sejteti a történéseket. Az albumban szereplõ
kanizsai eseményeket ábrázoló fotókat Dr. Kerecsényi Edit ké-
szítette, aki azokat az akkor a múzeum pincéjében tárolt vasem-
ber kezébe, lábába dugta el a hatóságok elõl. -ha-

Képek 
a hajdinahántolóból

Írásunk lapunk 16. oldalán olvasható
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TÕKÉCZKI: MINDEN A PROFIT?
A Kanizsai Esték elõadássorozatának ke-

retében Tõkéczki László, az ELTE docense
tartott elõadást az ember szûkebb környeze-
tének és a multik profitorientáltságának
kapcsolatáról – vonatkoztatva ezt Magyar-
ország és az Európai Unió kapcsolatára. A
kérdéskör problematikájának kiindulópont-
ja az ember lakhelye és környezete, ötvöz-
ve a vallással, illetve annak gyakorlásával,
amelyet – mint kifejtette –, alapvetõen ve-
szélyeztet egyre személytelenebbé, arc nél-
külivé váló világunk. Egyre inkább hiány-
zik a kölcsönösségen alapuló, egymás elfo-
gadására való hajlam, a bizalom, illetve a
szolidaritás, amely szó jelentése amúgy is
lejáratódott a múlt rendszer egyik hangsú-
lyaként. Vajon üzletté silányodik minden,
csak és kizárólag a profit alapján mûködik
majd életünk? Ha ugyanis ebbe az irányba
tartunk,akkor  – ahogy a történész profesz-
szor megfogalmazta – „pokol lesz a föl-
dön”. Ezzel szemben arra kell törekedni,
hogy az ember személyes környezetében a
történelmi egyházak segítségével tompítsa
e hatásokat, s kapaszkodókat találjon az ön-
gondoskodás megteremtése felé.

PÉNTEK ESTI JAZZ

Az 1997-ben alakult Whiteful Jazz Quartet
adott koncertet az Ifjúsági és Civil Házban.
A quartet 1997-ben a budapesti Liszt Ferenc
Zenemûvészeti Egyetem jazz tanszakának
hallgatóiból szervezõdött a gitáros Csikós At-
tila vezetésével. A zenekar neve egy szójáté-
kot rejt, a „vájtfül” szót, angol írásmóddal.
Gyakran lépnek fel különbözõ fesztiválokon,
klubokban és rendezvényeken Budapest
szerte. A zenekar elsõ CD-je 2003-ban jelent
meg, dalaikban, melyekre nagy hatást gyako-
rolt Bartók Béla, a Közép-Kelet Európa nép-
zenéje keveredik a kortárs zenével és a mo-
dern jazzel. Az együttes tagjai: Csikós Tardy
Zsófia (ének), Csikós Attila (gitár), Oláh Pé-
ter (bõgõ), Bágyi Balázs (dob).

VÁROSFEJLESZTÉSI FÓRUM
Január huszadikán újabb fórumra került

sor a Dél-zalai Fejlesztési Partnerség ke-
retében. Ezúttal Papp Nándornak, a Vá-
rosfejlesztési, Környezetvédelmi és Ide-
genforgalmi Bizottság elnökének tettek
fel kérdéseket a szervezõk, köztük Gyer-
tyánági Endre, a Dél-zalai Civil Fórum
Egyesület elnöke. 

EGYRE TÖBB A SZIMPATIZÁNS
Január huszadikán az ország több pont-

ján ismét félpályás útlezárással egybekö-
tött tüntetések voltak, a megmozduláshoz
a kanizsai demonstrálók is csatlakoztak,
akik a 7-es fõút kanizsai körforgalomtól
Letenye felé vezetõ szakaszán a félpályát
kora délutánig foglalták el. A csoport ha-
marosan egyesületté alakul, amely a
„Nagykanizsaiak a Nemzetért Hagyo-
mányõrzõ Egyesület” – NANEM nevet
viseli majd. A civil csoportosulás tagjai a
kormány lemondásáért tüntettek, mert vé-
leményük szerint 2006. végére a köztársa-
ság mûködõképessége végsõ határára ju-
tott, a nemzet érdekeitõl, a választók aka-
ratától végleg elszakadt az ország vezeté-
se – tudtuk meg Fülöp Zsolttól, a szerve-
zet ideiglenes szóvivõjétõl.  

MADARAKAT TOLLUKRÓL
Galamb és díszmadár-kiállításra került

sor január huszadikán a VOKE Kodály
Zoltán Vasutas Mûvelõdési Házban. A
Nagykanizsai Galambtenyésztõ Egyesület
szervezésében lebonyolított „tollas” se-
regszemlére huszonkét kiállító hozott ál-
latokat: többségében galambokat, de vol-
tak papagájok, kakas, sõt, nyulak is.   

CSALÁDI NAP
Az Aranyfény Civil Egyesület a Hevesi

Óvoda kollektívájával karöltve rendezett
jótékonysági családi napot, melyen felnõt-
tek és gyerekek együtt örülhettek egymás-
nak és az összegyûjtött ajándékoknak. Az

élményt fokozta a Honvéd Kaszinó Swans
balettcsoportja és a Mezõ gimnázium 9/b-
s tanulóink táncbemutatója. 
HAJDÚ SÁNDOR A BIG BANDNÉL

A Nemzeti Kulturális Alap által támo-
gatott „Vendégségben a Kanizsa Big
Bandnél” címû jazzkoncert-sorozat újabb
produkciójára került sor január huszon-
egyedikén a Magyar Plakát Házban. Ezút-
tal Hajdú Sándor zeneszerzõ, zongoramû-
vész volt a Kanizsa Big Band vendége.

KREATÍV-DÍJASOK
A Magyar Kultúra Napja városi ünnep-

ségén adták át a 2006. évi Kreatív-díjakat.
A Kreatív Klub az „Év Kreatív Embere”
címmel Tarnóczky Attila helytörténészi
tevékenységét ismerte el. Tarnóczky Atti-
la nyugalmazott középiskolai tanár 2003-
ban kezdte el azt a kutató-feltáró munkát,
melynek eredményeként immár 85 már-
ványtábla hirdeti a város különbözõ épü-
letein Nagykanizsa dicsõ múltját, régmúlt
korok embereinek városfejlesztõ és kö-
zösségépítõ eredményeit.  Az országgyû-
lési képviselõi, majd alpolgármesteri
megbízatásának lejárta után is talált ma-
gának értelmes és hiánypótló tevékenysé-
get. A Kreatív Klub az „Év Kreatív Mene-
dzsere” címmel ismerte el azt a munkát,
amelyet Litter Nándor az elõzõ választási
ciklus polgármestere Nagykanizsáért vég-
zett. Az indoklás szerint megválasztásával
magasabb sebességre kapcsolt a polgár-
mesteri hivatal és gyorsult a város fejlõdé-
se. Lendületes, rendszerezett munkájával
mutatott példát és ragadta magával mun-
katársait, de a hibák feltárásától és a fele-
lõsségre vonástól sem riadt vissza. Elõfu-
tára volt azon menedzser-polgármesterek-
nek, akik a régi, mozdulatlan rendszereket
képesek és meg akarják változtatni, és

január 19.

január 20.
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A mérkõzés elején a látogatók kapták el jobban a ritmust, ám
a nyolcadik percben már a hazaiaknál volt az elõny. A késõbbi-
ekben azonban a hazaiak sok személyi hibát gyûjtöttek, ráadásul
a második negyedben öt büntetõt is kihagytak, így szinte „ma-
gukra húzták” ellenfelüket. Sárvári fölény mutatkozott meg az
ezt követõ percekben, azonban a harmadik negyedben megem-
berelték magukat a hazaiak, végül óriási hajrával ha kis arányban
is, de értékes gyõzelmet arattak.

Értékes gyõzelem 

Január huszadikán a Kõrösi Csoma Sándor Általános Iskolá-
ban rendezték meg a Sakk Diákolimpia Városi és Városkör-
nyéki Csapatdöntõjét. A megnyitón az intézmény diákjai élõ
sakkbemutatóval fogadták az érkezõket. Buchleitner-Szabó
Éva, az iskola igazgatója után Marton István polgármester kö-
szöntötte a résztvevõket. Az I-II. korcsoportban a kõrösisek
voltak a legjobbak: a lányoknál Németh Anna, Horváth Réka
és Molnár Flóra, a fiúknál pedig Hajas Tamás, Horváth Ákos
és Felde Bence alkotta csapat remekelt. A III-IV. korcsoportos
lányoknál a kõrösis Csonka Anna, Gelencsér Fanni, Varga
Zsuzsa-trió nyert, a fiúknál pedig a Batthyány Lajos Gimnázi-
um csapata, Kobán Bálint, Nyizsnyik Bence, Lukács István és
Zsirai András jutott tovább.

A hétvégén a felnõtteknél megyei rangadóra is sor került: az
Aquaprofit 5,5-4,5 arányban gyõzedelmeskedett a megyeszék-
helyi Csuti felett. (H.A.)

Taroltak 
a kõrösis sakkozók

Nagymesteri normát teljesített az Aquaprofit Nagykanizsai
Tungsram Sakk Klub tizenhat éves ifjúsági sakkozója, Bérczes Dá-
vid. Õ és bátyja a közelmúltban vett részt Svédország legerõsebb
versenyén, a Rilton Kupán, amelyen összesen 133 résztvevõ, köz-
tük tizennyolc nagymester mérte össze tudását. Dávid elõbb bravú-
ros gyõzelmet aratott egy svéd nagymester, Hillarp Persson Tiger
felett, majd a hetedik fordulóban legyõzte Ulibin Mikhail orosz
nagymestert is. A fiatal sakkozó öt nagymestert utasított maga mö-
gé, végül – eddigi pályafutása legnagyobb teljesítményét nyújtva –
a hatodik helyen zárt, s teljesítette a nagymesteri normát is. (ha)

Kanizsai sakk-siker

január 21.

január 22.

Kis János, az olimpiák és olimpikonok kiváló kanizsai is-
merõje újabb könyvön dolgozik, bár esetében ez egyáltalán
nem újdonság. Szerzõként, társszerzõként, kiadóként eddig
hét kiadvány viseli keze nyomát, mivel a kanizsaiaktól egé-
szen a Tolna megyei ötkarikás résztvevõkig számtalan témát
kutatott és dolgozott fel. Legújabb vállalkozásaként dr.
Nádasy Miklós és Gyuk György társszerzõkkel szeretné fel-
dolgozni a 28 olimpiai sportág elsõ hat helyezettjének életpá-
lyáját, illetve sportpályafutását, aztán az információkat
„Olimpiák hõsei” cím alatt egyesíteni és természetesen meg-
jelentetni.

– Miként épül fel a könyv tartalmilag?
– A lényege az, hogy valamennyi olimpiai versenyszám elsõ hat he-

lyezettjébõl az elsõ hármat mutatjuk be rendkívül részletesen, fényké-
pekkel illusztrálva, teljes életrajzzal – fogott ismertetõjébe a sportos
könyvek százait átböngészõ adatgyûjtõ. – A negyedik, ötödik, hatodik
helyezetteket részletes eredménysoraikkal közöljük, s ehhez vesszük
hozzá sportáganként a legjobb magyarok bemutatását is.

– Honnan és miként jött az ilyenfajta ismeretekhez való kötõ-
dés, ami ráadásul termékeny könyvírással párosul?

– Folyamatosan, most már húsz éve szerepelünk olimpiai té-
májú vetélkedõkön, s a kezdetek kezdetén bizony számtalan alka-
lommal a könyvtárakban ilyen jellegû kiadványokat nem talál-
tunk. Innen jött az ötlet, hogy fel kellene dolgozni a játékok „ter-
melte” adat- és tényhalmazokat.

– Aztán pedig nincs belõle kiszállás?
– Így is fogalmazhatunk, illetve minél jobban beleássa magát,

annál inkább rájön az ember, hogy még mennyi mindent lehetne
feldolgozni.

– További ötletek?
– Vannak, vannak – mondja nevetve – mivel most az „Olim-

piák hõsei” mellett írom a sportakadémiai elõadásaink fel-
dolgozását, illetve egy olyan határmenti civil-regiszterrel
kapcsolatban kutakodom, melyben a környezõ magyarlakta
területek sport és kulturális egyesületeinek adatait dolgoz-
nám fel.

– Mint például a híres csíkszeredai jégkorong klubét, akár az
alapítási évével is?

– Most, hogy mondja, ez érdekes ötlet, az alapítási évekkel
ugyanis eredetileg nem is számoltam…

Polgár László

A nyolcadik következik

Rangos nemzetközi labdarúgó U16-os teremtornán vett részt az
NTE 1866 hasonló korcsoportú gárdája a horvátországi Donji Kral-
jevec településén. Végül a harmadik helyet sikerült megszerezniük a
tízcsapatos mezõnyben a közönség-kedvenc kanizsaiaknak, mivel a
varasdiakkal vívott 2-2-es meccset követõen büntetõkkel diadalmas-
kodtak. A tornát a Dinamo Zagreb együttese nyerte, a gólkirály cím
pedig szintén Nagykanizsára került, hiszen azt kilenc találattal Nagy
Tamás, az NTE 1866 kiválósága szerezte meg. (P.L.)

Remek siker a szomszédból

5.qxd  2007.01.31.  14:52  Page 3



ÁLLÁS

SZOLGÁLTATÁS

3Napra14 Hirdetés

VEGYES

INGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-án a

Hunyadi úton 800 négyzetméteres (20m
x 40m) telek – társasház építésére kiváló-
an alkalmas, eladó. Érd.: 30/227-3294,
30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, felújí-
tott, 87 m2-es lakás választható burkolat-
tal, fal színnel, valamint kerttel és garázs-
zsal eladó. Kisebb lakást beszámítok!
Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es föld-
szinti lakás azonnali beköltözéssel eladó.
Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.
Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-

cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fényké-
pezõgép, 3,2 megapixel felbontású, 6x
optikai zoommal, 4 db ceruzaakkuval,
USB kábellel, szoftverrel, memóriakár-
tyával eladó. Ára: 45.000 Ft. Érd.:
30/9932-534 (5994K)

APRÓHIRDETÉS akik nélkül a reformok a közigazgatásban
nem valósulhatnának meg.  Az „Év Krea-
tív Közössége” címet a Kanizsa Fotóklub
kapta. Ötven éve minden hétfõn össze-
gyûlik városunk lelkes, tucatnyinál min-
dig több fotósa technikai bemutatóra,
képelemzésre, avagy csak baráti beszél-
getésre. A klub elsõ vezetõje Rezsek
György volt, õt Záhony Lajos követte,
majd Zágon László és Kotnyek István. Ma
ifj. Molnár Tibor vezeti a klubot. Az 50
éves jubileumukra egy igényes album
megjelentetését tervezik. 

FELADATOK ELLÁTÁSÁRÓL
A Nagykanizsai Kistérség Többcélú Tár-

sulása a január 22-ei Tanácsülésén három
napirendi pontot vitatott meg. A megjelent
34 polgármester részvételével tárgyaltak a
szociális alapszolgáltatási feladatok ellátá-
sáról, valamint a családsegítõ és gyermek-
jóléti szolgálat átalakításának lehetõségé-
rõl. Elfogadták a Többcélú Társulás által
megkötött feladat ellátási szerzõdések
megújításáról, valamint a Nagykanizsa és
Környéke Szociális, Foglalkoztatási és
Közmûvelõdési Kht-ról szóló elõterjesz-
tést. Megszavazták a Nagykanizsa önkor-
mányzata és Zalakomár község önkor-
mányzata közötti intézményfenntartói tár-
sulás létrehozására elõterjesztett javaslatot,
végül meghallgatták a Saubermacher-Pan-
nónia Kft. elemgyûjtõ akciójáról szóló tá-
jékoztatót.

A HAZAVÁRUNK ÖSZTÖNDÍJRÓL
A fiatalok ügyét szolgáló javaslatról, a

Hazavárunk ösztöndíj visszaállításáról
számolt be Balogh László önkormányza-
ti képviselõ (Fidesz), az OKISB elnöke.
A szocialisták jóvoltából 2003-ban a
közgyûlés úgy gondolta, hogy megszûn-
teti azt az ösztöndíjat, aminek akkor is az
volt, és most is az a célja, hogy a felsõ-
oktatási intézményekben tanuló kanizsai
diákok városunkhoz való kötõdését erõ-
sítse, és utazási költségeit mérsékelje.
Mi sem bizonyítja jobban, hogy Kani-
zsán szükség van e lehetõség visszaállí-
tására, mint az, hogy a kormány pont a
napokban hozza meg azon döntését, mel-
lyel meg fogja nyirbálni a diákok utazási
kedvezményét – hangsúlyozta Balogh
László. A Fidesz kanizsai frakciójának
álláspontja szerint a város új vezetésének
segítõ jobbot kell nyújtani az utazási
költségek enyhítésében. E program kere-
tében havonta egy alkalommal vállalja át
az egyetemisták, fõiskolások oda-vissza
utazásának díját a város, a Fidesz frakció
javaslatára. 

MSZDP: A FIDESZ 
FÉLREVEZETTE A VÁLASZTÓKAT

Bogár Ferenc és Móritz István, a Ma-
gyarországi Szociáldemokrata Párt helyi
szervezetének politikusai úgy vélik: válasz-
tási gyõzelme érdekében a Fidesz félreve-
zette a választópolgárokat, ugyanis Marton
István a Fidesz támogatásával példátlan
mértékben megemelte a közüzemi díjakat.
Bogár Ferenc, az MSZDP megyei elnöke
köszöntõje után Móritz István, a párt váro-
si szervezetének elnöke január huszonötö-
dikei sajtótájékoztatóján hangsúlyozta:

– 2006. elején a közüzemi díjak 6,5 szá-
zalékkal emelkedtek Nagykanizsán, ekkor
a Fidesz képviselõi Litter Nándor polgár-
mestertõl kérték számon, hogyan enged-
hette meg, hogy a város lakói négy év
alatt harminc százalékkal több terhet vi-
seljenek – emlékeztetett rá Móritz István.
– Ezzel szemben most egy év alatt sikerült
az infláció többszörösét meghaladó mér-
tékû közüzemi díjnövekedéssel megterhel-
ni Nagykanizsa polgárait.

A politikus szerint felmerül a kérdés: a
Fidesz irányította városvezetés hogyan
képviseli így a kispénzû emberek, a rá-
szorulók érdekeit?

BÉLI KRISZTINA KIÁLLÍTÁSA
A Farkas Ferenc Zene-és Aranymetszés

Mûvészeti Iskola Kõrösi Csoma Sándor Ál-
talános Iskola telephelyén tanuló 6. évfolya-
mos Béli Krisztina mutatkozott be munkái-
val a mûvészeti iskola hangversenytermé-
ben. A kiállítást Babati Csaba tanár nyitotta
meg. A rendezvény hangulatát Jeszenõi Ré-
ka elsõ osztályos tanuló és Vida Tamásné ta-
nár hegedûjátéka tette még ünnepélyesebbé.

PIAR-SULI-MURI
Iskolába készülõ nagycsoportos óvodá-

sokat és a szüleiket hívta a Piar-suli-muri
címû rendezvényére a Piarista Általános Is-
kola, Gimnázium és Diákotthon. A délelõtt
folyamán a gyerekek játékos formában is-
merkedhettek meg az iskolával, a korosztá-
lyuknak megfelelõ foglalkozásokon vettek

részt és bepillantást nyertek az iskola életé-
be. A színes foglalkozások között volt me-
sehallgatás, daltanulás, táncház, festés, raj-
zolás. A Piar-suli-muri február 10-én,
szombaton folytatódik. 

FICÁNKOLTAK AZ ÓVODÁSOK
Január huszonhatodikán az Ifjúsági és

Civil Házban került sor a Vackor Óvoda
által szervezett, Ficánkoló címû játékos,
zenés-mozgásos programjára. 

HORVÁT-MAGYAR 
JOGÁSZTALÁLKOZÓ

A Magyar Jogászegylet Zala Megyei
Szervezetének Nagykanizsai Helyi Csoport-
ja horvát-magyar jogásztalálkozót, és ennek
keretében – a hagyományoktól eltérõen – 19
év után ismét nemzetközi jogászbált rende-
zett. Dr. Kolonics Bálint a MJE Zala Megyei
Szervezete helyi csoportjának elnöke el-
mondta: örülnek annak, hogy a horvát kollé-
gák nagy számban elfogadták a meghívást.
A fõként Csáktornyáról érkezett határon túli
vendégekkel együtt a mintegy 190 bálozót a
Magyar Plakát Házban fogadták a szerve-
zõk, ahol Dr. Magyar Károly a Zala Megyei
Bíróság elnöke mondott pohárköszöntõt.

január 24.

január 25.

január 26.

január 27.

Nagykanizsa, Sugár u. 8.
Tel.: 93-313-208 web: www.kanizsatv.hu

Február 3.  –  Február 9.

Február 3. szombat 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Nyugati régió 07:20
Jelkép - katolikus 07:30 Krónika 07:44 K'arc - kulturális magazin -
Nagy Gáspár emlékest, Molnár Dixiland Band koncertje, Szomorú
vasárnap 08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 08:30 Teleshop
10:00 Grand Prix 10:30 Játékháló 11.30 Trendline a divatmagazin
17:00 Golf magazin 18:00 Megjöttünk: Korzika I. rész 18:20 Adjuk
magunkat 18:25 TV mozi: Nehéz kesztyûk - magyar film (98) 20:05
Megjöttünk: Korzika II. rész 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Bencze-show
21:30 A csend börtönében - amerikai filmdráma 23:30 Különjárat
Február 4. vasárnap
24:00 A szellemváros rejtélye (12) - amerikai akciófilm 02:00 Lapo-
zó 06:30 Nehéz kesztyûk - magyar film (98) 08:00 Megjöttünk: Kor-
zika I. rész 08:20 Jelkép -  Krisztus szeretete 10:00 A Krisztus Szere-
tete Egyház mûsora 10:30 Játékháló 11:00 Infománia 17:00 Golf ma-
gazin 18:00 Mozizóna 18:25 Adjuk magunkat 18:35 Tûzoltó utca 25.
- magyar film (98) 20:14 Sajt 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Maksavízió
21:30 Kisvárosi vagányok (12) - amerikai vígjáték 23:30 Bence-show 
Február 5. hétfõ
06:30 Tûzoltó utca 25. - magyar film (98) 08:10 Sajt 17:00 Doku-
mentum Mûhely 18:00 Krónika 18:14 Mese: Dióbél királykisasz-
szony 18:18 Jelkép - adventista 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Króni-
ka 19:14 Jövõ 7 - Inkei kápolna, Vízilabda 19:42 Adjuk magunkat
19:50 Krónika 20:04 Dombország 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Otthon,
rémes otthon (16) - amerikai thriller 23:00 Tüzes jég - amerikai ak-
ciófilm 
Február 6. kedd 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Jövõ 7 - Inkei kápolna,
Vízilabda 07:20 Jelkép - adventista 07:30 Krónika 07:44 Dombország
08:08 Adjuk magunkat 08:18 Krónika 17:00 Dokumentum Mûhely
18:00 Krónika 18:14 Mese: A részeges huszár 18.18 Jelkép - reformá-
tus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Krónika 19:14 Házban ház körül - Fû-
szerek, Idõstorna, Kézügyes 19:40 Adjuk  magunkat 19:50 Krónika
20:04 Jövõ 7 ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Kalózjárat (16) - német ak-
ciófilm 23:00 HamuCipõke - francia-amerikai vígjáték 
Február 7. szerda 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Házban ház körül - Fû-
szerek, Idõstorna, Kézügyes 07:20 Jelkép - református 07:30 Krónika
07:44 Jövõ 7 - Inkei kápoln, Vízilabda 08:10 Adjuk magunkat 08:16
Krónika 17:00 Nyitott Világ 18:00 Krónika 18:14 Mese: A farkas meg
a róka 18.18 Jelkép - evangélikus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Króni-
ka 19:14 Jövõ 7 - Nagycsaládosok, Baseball: új generáció 19:40 Ad-
juk  magunkat 19:50 Krónika 20:04 Házban ház körül ism. 20:30 HÍR-
HÁLÓ 21:00 Mel - amerikai családi film 23:00 Halálos hajsza - ame-
rikai akciófilm 
Február 8 csütörtök 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Jövõ 7 ism. 07:20
Jelkép - evangélikus 07:30 Krónika 07:44 Házban ház körül ism.
08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 17:00 Biztonsági Zóna 18:00
Krónika 18:14 Mese: Csodahegedû 18:18 Jelkép - katolikus 18:28
Hírösszefoglaló 19:00 Krónika 19:14 K'arc ism. 19:40 Adjuk ma-
gunkat 19:50 Krónika 20:04 Jövõ 7 ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00
Földöntúli invázió (12) - amerikai sci-fi 23:00 Marabunta - Gyilkos
hangyák - amerikai akciófilm 
Február 9. péntek 
01:00 Mindörökké Júlia! - argentin filmsorozat 06:30 Krónika 06:54
K'arc ism. 07:20 Jelkép - katolikus 07:30 Krónika 07:44 Jövõ 7 ism.
08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 17:00 Stílus - életmódmaga-
zin 17:30 Nyugati régió 18:00 Krónika 18:14 Mese: Ábrahám és
Izsák 18:18 Jelkép - katolikus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Krónika
19:14 Dombország 19:40 Adjuk magunkat 19:50 Krónika 20:04
K'arc ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Hajsza a felhõk felett - amerikai
akciófilm 23:00 Végzet a segédem - amerikai western 
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Képviselõi 
fogadóórák

Marton István, Nagykanizsa megyei jogú
város polgármestere február 21-én, szerdán,
Cseresnyés Péter alpolgármester február 14-
én, szerdán, dr. Kelemen Marcell jegyzõ feb-
ruár 7-én, szerdán 8,30-12 óráig fogadóórát
tart a Polgármesteri Hivatal Eötvös téri épü-
letében (Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.).
A fogadóórán tisztelettel várják a város la-
kosságát, észrevételeiket, javaslataikat.

Bene Csaba, a 2. Sz. választókerület önkor-
mányzati képviselõje fogadóórát tart minden
hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyár-
gyári PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az I. számú választókerület
(Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjúság utca lakói)
önkormányzati képviselõje 2007. február 7-
én, szerdán 16 órától 17.30 óráig fogadóórát
tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig
Bicsák Miklós Palin és Korpavár lakossága
számára tart fogadóórát a palini új Általános
Iskolában.

Bizzer András a 4.vk. önkormányzati képvi-
selõje fogadóórát tart 2007. február 2-án, pén-
teken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc Gimnázi-
umban.

Tóth Nándor, a 14. sz. választókerület ön-
kormányzati képviselõje fogadóórát tart min-
den hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Házban.

Mint arról korábban lapunk már hírt
adott: a Hölgyklub tagjai emléktáblát
helyeztek el az egykori Izraelita Jóté-
kony Nõegylet Sugár úti házának falán.
A mai nagykanizsaiak sajnos, meglehe-
tõsen kevés információval rendelkez-
nek a nõegyletrõl, amely a város legré-
gibb karitatív egyesülete volt. 

– A Zsidó Nõegylet Lõw Lipót sugalma-
zására 1843-ban  kezdi el tevékenységét.
A Guttmann Nanetta által életre hívott
egyesület 1888-ban téli népkonyhát is
alapított fõként iskoláskorú gyermekek és
kisebb számban felnõttek számára –
mondta el lapunknak a nõegylet kezdeti
lépéseirõl Lévai Péterné, a Nagykanizsai
Zsidó Hitközség alelnöke. – Ez 1919-ig
mintegy háromszáz szegény ember étkez-
tetését biztosította. A szabadságharc ide-
jén – amikor a minisztérium felhívására a
hitközség templomi kegyszereit ajánlotta
fel, a krónikák szerint a nõegylet tagjai is
átadták ezüst eszközeiket, így teljesítve
hazafias kötelességüket. A zsidó nõegyle-
tek egyébként mindenütt ott voltak, ahol
segítségre, támogatásra volt szükség,
gyûjtést szerveztek például a nagy szege-
di árvíz idején is. Akkoriban a zsidók és a
magyarság még elõítéletektõl mentesen, a
felekezeti együttmûködés és barátság
szellemében élt együtt. A városban nem
lehetett jelentõs megmozdulást szervezni
a zsidó nõegylet nélkül. A 100 éves évfor-
dulót még méltón megünnepelték 1943-
ban, erre az alkalomra adták ki a „Száz-
éves Nõegyletünk” címmel írt történelmi
visszapillantást; azonban az egyre súlyos-
bodó zsidótörvények következtében ha-
marosan az elszegényedés és a koncent-
rációs táborok vártak a Nõegylet tagjaira
is – mondta Lévai Péterné. 

Korabeli kiadványok szerint nem egy-
szer elõfordult az is, hogy a zsidó és a
keresztény nõegylet (mert nemcsak a
zsidóknak, hanem a keresztényeknek és
a reformátusoknak is volt nõegyletük
Kanizsán) közösen szervezett progra-
mokat. Lévai Péterné szerint a ma élõk
számára is példaadó lehet az az eltérõ
nációk, felekezetek között megmutatko-
zó együttmûködés, amely révén az
1800-as évek Nagykanizsája a Monar-
chia egyik legfejlettebb városa lehetett. 

Horváth Attila  

Szerepvállalásuk 
ma is példa lehetA közelmúltban került sor a Kiskanizsai Polgári Olvasókör évi rendes közgyûlésére,

amelyen szép számban jelentek meg a tagok. Horváthné Polai Mária, a Kiskanizsai
Polgári Olvasókör elnöke elmondta: az elõzõ évben sajnos, erõfeszítéseik ellenére sem
sikerült elérni, hogy az Olvasókör tagjai magukénak érezzék a programokat. A sikerek
között említette, hogy az önkormányzati pályázatokon sikeresen szerepeltek, nyertek
támogatást elõadások szervezésére és orvosi mûszerek beszerzésére is. Megalakult a
könyvbarátok klubja, a nótakör, valamint az egészségügyi és szociális klub is. Elhang-
zott: a szervezet kultúrfelelõsi teendõit a jövõben Dolmányos Erzsébet látja el, s sze-
retnének belépni az Olvasókörök Országos Szövetségébe. H.A.   

Eddig sem volt könnyû
a belvárosban üres par-
kolóhelyet találni, de mi-
óta lezárták az Erzsébet
téri parkolót és megkez-
dõdött a mélygarázsok
építése, még nehezebb
dolguk van az autósok-
nak. „Csúcsidõben” leg-
alább két kört kell menni
ahhoz, hogy mondjuk, a
Terv utcában leparkol-
hassunk.

– Az Erzsébet teret kö-
rülvevõ utcákban megnõtt
a forgalom, s ez a folya-
mat egyértelmûen a mély-
garázsok építéséhez köt-
hetõ. Akkor kezdõdött,
amikor a szakemberek
hozzáláttak a tér rendezé-
séhez – véli Gáspár And-
rás, a Via Kanizsa Kht.
ügyvezetõje. – Jól tudjuk,

hogy a Centrál elõtti szakaszon számos parkolóhely volt. Amikor ott elkezdõdött az
átalakítás, már észre lehetett venni a beruházás parkolásban jelentkezõ negatív
hatását. Aztán a késõbbiekben az Erzsébet megszûnt a legkeresettebb parkolónk, s
egyre erõteljesebbekké váltak a parkolási gondok. Nem kell túl messzire mennünk
a példáért: régebben nem fordult elõ olyan, hogy kollégáimmal ne tudtunk volna
megállni autóval a Zrínyi utca Ady és Csengery utak közti szakaszán. Szinte válo-
gatni lehetett a parkolóhelyek között, annyi volt. Ma már nincs ilyen. Sõt, igaz ez
a többi utcára is. Tudni kell, hogy a fizetõ parkolók jelentõsége nem a belõlük szár-
mazó bevételben, hanem forgalomszabályozó szerepükben rejlik. Minden város ar-
ra törekszik, hogy kivigye a gépkocsiforgalmat a városközpontból. Véleményem
szerint azonban az Erzsébet téri mélygarázsok telepítésével ennek éppen az ellen-
kezõje történik, ezért a helyszín kiválasztása a forgalomszabályozás szempontjából
hibás döntés volt. Igaz, hogy a parkoló autók nem jelennek meg a felszínen, viszont
az összes bejön a városba, ami nem jó.

Gáspár András hozzátette: a parkolási gondok enyhítésére a régi piacot ideiglenes
parkolóvá alakították a karácsonyi bevásárlás idejére, amit azóta is igénybe lehet ven-
ni. Igaz, egyelõre nehézséget okoz a még meglévõ építmények, vagy a már elbontott
épületek maradványainak kerülgetése, de Marton István polgármestertõl azt az infor-
mációt kaptuk, hogy még ebben az évben szeretnék rendbe tenni a területet.

-horváth-

Belvárosi vadászat a parkolókra

Félsiker

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyû-
lésének Szociális és Egészségügyi Bizottsága a
többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú
helyi rendelet alapján pályázatot hirdet az
alábbi üres önkormányzati bérlakások bérleti
jogának szociális alapon  történõ elnyerésére:

Kettõ vagy több gyermekes család részére:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás 80 m2, 2 szobás, komfortos. Települé-

sen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen be-
lüli fekvése: II. emeleti. A lakásbérleti díj össze-
ge: 22.152 Ft. Állapota: felújított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. február 13. 13-14.30 óráig. 

Gyermekes családok részére:
1. Nagykanizsa, Csengery u. 61. fsz. 5.
A lakás 40 m2, 1+fél szobás, komfortos. Te-

lepülésen belüli fekvése: egyéb városi terület,
épületen belüli fekvése: udvari. A lakásbérleti
díj összege: 7.359 Ft. A lakás állapota: felújí-
tott. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.
Megtekintésének idõpontja: 2007. február 14.
13-14.30 óráig.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 75. 1/1/14.
A lakás 48 m2, 1 szobás, komfort nélküli. Te-

lepülésen belüli fekvése: egyéb városi terület,
épületen belüli fekvése: I. emeleti lakás. A la-

kásbérleti díj összege: 2.380 Ft. A lakás állapo-
ta: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év. A lakás megtekintésének idõpontja:  2007.
február 14. 10-11.30 óráig. 

Egyedülállóknak:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 30.
A lakás 26 m2, 1 szobás, komfortos. Telepü-

lésen belüli fekvése: egyéb városi terület, épü-
leten belüli fekvése: udvari lakás. A lakásbér-
leti díj összege:  4.784 Ft. A lakás állapota: fel-
újított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja: 2007. febru-
ár 15. 13-14.30 óráig. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pá-
lyázatot hirdet továbbá az alábbi, Garzon-
házban lévõ üres önkormányzati bérlaká-
sok bérleti jogának elnyerésére. 

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fi-
atal házasok/élettársak jogosultak lakásigé-
nyük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60
hónap idõtartamig, elhelyezésük átmeneti
megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II.
em. 10.

A lakás 40 m2, 1 szobás, összkomfortos. Te-
lepülésen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: II. emeleti. Szállás-
használati díj összege: 13.002 Ft. A lakás álla-

pota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: maximum 60 hónap. Megtekintésé-
nek idõpontja:  2007. február 15. 13-15.30
óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  II.
em. 11.

A lakás 40 m2, 1+fél szobás, összkomfortos.
Településen belüli fekvése: keleti városi terü-
let, épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás.
Szálláshasználati díj összege: 13.002 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: maximum 60 hónap. Megte-
kintésének idõpontja: 2007. február 15. 13-
15.30 óráig. 

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B. fsz.
em. 4.

A lakás alapterülete: 36 m2, 1 szobás, össz-
komfortos. Településen belüli fekvése: keleti
városi terület, épületen belüli fekvése: földszin-
ti. Szálláshasználati díj összege: 11.143 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony
idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás meg-
tekintésének idõpontja: 2007. február 15. 13-
15.30 óráig. 

A pályázatok benyújtásának helye és határ-
ideje: 2007. február 23. Polgármesteri Hivatal
Szociális Osztály. Nagykanizsa, Eötvös tér 16.
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Pályázat önkormányzati bérlakásokra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatala (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
nyilvános pályázat útján bérbe adja a Nagyka-
nizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. szám alatt
található Nyugdíjasházban lévõ bérlakást.

A pályázat benyújtásának határideje és he-
lye: 2007. február 23-án 12 óra Polgármesteri
Hivatal Szociális Osztály. A licitálás idõpont-
ja: 2007. március 6. de. 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. I. em. 

A bérlemény leírása: Nagykanizsa, Kodály
Z. u. 10/A. I. em. 14. Elhelyezkedése: keleti
városrész. 25 m2, 1 szobás, összkomfortos.
Bérleti díja: önkormányzati bérlakást leadó pá-
lyázó esetén 8.122 Ft, igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség, adományt
felajánló pályázó esetén az igénybevett szol-
gáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Meg-
tekinthetõ: 2007. február 15. (csütörtök) 14-16
óráig. A bérlemény nem örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: pályáz-
hat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû
nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagyka-
nizsán állandó lakos/ok/, öregségi nyugdí-
jas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elér-
te/k/, önmaga, vagy legalább egyikük önmaga
ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési
kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget
tud/nak/ tenni, a pályázó a pályázati feltétele-
ket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást el-
fogadja. Pályázhat mindazon 1. pontban részle-

tezett személy/ek/, aki/k/ önkormányzati bérla-
kását ajánlja fel, vagy pénzadományt ajánl fel. 

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális
Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.) átvehetõ PÁLYÁ-
ZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tün-
tetni: a pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított
nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó havi
nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a fel-
ajánlásra kerülõ önkormányzati bérlakás pontos
címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bérleti
díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát,
saját tulajdonú lakás esetén annak pontos címét,
helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát.

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Szo-
ciális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eöt-
vös tér 16.) kell benyújtani. A licitálásra a pá-
lyázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet
az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a ki-
írásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pá-
lyázót megbízással meghatalmazottja is képvi-
selheti. A licitálás induló értéke:  2.000.000 Ft,
a licitösszeg 50.000 Ft-onként emelkedik.

A nyertessel a bérleti szerzõdést az Ingatlanke-
zelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány
befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás le-
adása esetén a megállapodás aláírását követõ 15
napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó In-
gatlankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést
nem ezen határidõn belül nem köti meg, a bérleti
szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakás bérelhetõ
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Vélhetõen több társadalmi csoportot
érintenek fájón az elmúlt hetek kor-
mányzati intézkedései. E csoportok kö-
zül a nagycsaládosok és a nyugdíjasok
képviselõinek véleményét kérdeztük az
elmúlt napok-hetek történéseirõl. 

– Érzékenyen érintik a kormány intéz-
kedései a nyugdíjasokat – mondja Balogh
István, a Vasutas Nyugdíjas Klub elnöke.
– Az idõseket leginkább talán az egész-
ségügyi törvény módosítása érinti, hiszen
az egészségi állapot a leginkább megha-
tározó az idõs emberek életében. Ha jól
értelmeztük nyugdíjas társaimmal, akkor

minden egyes az orvosnál tett látogatás-
nál fizetnünk kell a vizitdíjat. Elhibázott-
nak tartom azt is, hogy az utazási költsé-
gek térítését visszamenõleg képzelik el,
ami óriási bürokráciával jár. Nem könnyí-
ti meg a nyugdíjasok életét az sem, ami je-
lenleg a kórházakkal történik. Biztos va-
gyok abban, hogy sokaknak nehézséget
okoz több tíz kilométert utazni az orvosi
ellátásért, ha az helyben nem vehetõ
igénybe – mondta Balogh István.

Magyar József, a Nagycsaládosok Nagy-
kanizsai Egyesülete vezetõje azt sérelmezi,
hogy a kormány pont azokat nem vonja be
az intézkedések elõkészítésébe, akik a leg-
inkább érintettek. 

– Sajnos, ma az ország egészére jellem-
zõ, hogy nem egy nyelvet beszélünk, de
ezen már nem csodálkozom, hiszen az
embereknek azt sem magyarázzák el,
hogy miért jutott az ország ebbe a hely-
zetbe, a balatonõszödi beszéd „egysza-
vas” magyarázata értelmes embereknek
nem elég – véli Magyar József. – Fel kel-
lene sorolni, hogy kik idézték elõ ezt a
helyzetet, milyen rossz döntéseket hozott
a kormány, meddig kell áldozatokat hoz-
niuk az embereknek, a családoknak és
hova akarunk eljutni? Mint mérnökember
tudom, hogy ha egy szakmai területen
alapvetõ változtatásokat akarok bevezet-
ni, akkor elõször le kell ülnöm az érintet-
tekkel, el kell magyaráznom, hogy miért
akarok változtatni és annak várhatóan mi

lesz a következménye, milyen feladatokat
kell a kívánt eredmény eléréséhez végre-
hajtani. Figyelembe veszem a résztvevõk
javaslatait, és adott esetben helyes komp-
romisszumokat kötve megfelelõ üteme-
zéssel tervezem meg a bevezetés idejét,
ügyelve a változtatás fokozataira is. Ez a
fajta gondolkodás hiányzik a kormány
mostani reformnak nevezett kapkodó in-
tézkedéseibõl. Különösen fájó, hogy a
legrászorultabbak közé tartozó nagycsa-
ládokra sem voltak tekintettel. A gázár-
támogatástól kezdve, a tandíj bevezetésé-
vel, az utazási kedvezmények megkurtítá-
sával, a diákbérletek árának drasztikus
emelésével, a gyógyszerár-támogatás
csökkentésével és a dobozdíjjal, vizitdíj-
jal, kórházi napidíjjal halmozottan sújt-
ják a nagycsaládokat. H.A.

Áremelések és mellékhatásaik

Magyar József

Balogh István

Lassan befejezõdnek a munkálatok a Bazárudvar két, Zrí-
nyi utca felõli helyiségében, ahol a Vöröskereszt hamarosan
újabb szolgáltatásokat indít be. 

Antal Istvánné, a Magyar Vöröskereszt Zala Megyei Szervezetének
nagykanizsai városi titkára érdeklõdésünkre elmondta: a volt MSZP-
iroda helyiségét, illetve a vele szemben, az udvari bejárat másik olda-

lán lévõ ingatlant hosszú távú használatra kapták pályázat útján a Haj-
léktalanok Közalapítványtól. Itt alakítják ki a helyi szervezet szolgál-
tató központját, ahonnan az újonnan induló támogató szolgálat, a pszi-
chiátriai közösségi ellátás, valamint a szenvedélybetegek közösségi el-
látásának koordinálása történik, de itt kapnak helyet az utcai szociális
munkások is. Amásik helyiség pedig kiválóan alkalmas konferenciák,
továbbképzések lebonyolítására. Az új szolgáltatásokat a Nagykani-
zsai Kistérség Többcélú Társulásával kötött együttmûködési megálla-
podás keretében indítják el, amelyekkel a város lakóin kívül a kistér-
ségben élõknek nyújtanak szociális-mentális segítséget. 

– Most már tényleg a város szinte minden pontján jelen le-
szünk intézményrendszerünkkel – mondja Antal Istvánné. – Ha-
marosan még több területen tevékenykedünk, beindítjuk az új
szolgáltatásainkat, egyelõre azt mérjük fel, hogy az egyes tele-
püléseken mekkora igény mutatkozik ezekre, ennek során szoro-
san együttmûködünk az önkormányzatokkal és a háziorvosokkal.
Reméljük, hogy a helyiségek felújítása és a dolgozók felkészíté-
se mihamarabb befejezõdik, s egy hónapon belül elindulhat a tá-
mogató szolgálat, a pszichiátriai közösségi ellátás, valamint a
szenvedélybetegek közösségi ellátása. -ha-

Új szolgáltatásokat indít a Vöröskereszt

Elõször a közelmúltban elhunyt Nagy Gáspár József Attila- és
Kossuth-díjas költõre emlékeztek egyperces néma felállással a
képviselõ-testület tagjai január huszonötödikei, az Ifjúsági és
Civil Házban tartott soros közgyûlésükön. A költõ érdemeit
Marton István polgármester méltatta. 

Napirend elõtti hozzászólásában Röst János (SZDSZ) azt kér-
te a polgármestertõl, hogy a közgyûlés levélben köszönje meg a

polgármesteri hivatal szociális és egészségügyi osztályának élé-
rõl távozó Simánné Mile Éva több éves magas színvonalú tevé-
kenységét. Marton István polgármester reagálásában egyetértett
a kezdeményezéssel, hiszen – mint mondta – személy szerint
maga is mindig nagyra értékelte a szakember munkáját. Hossza-
san vitáztak a képviselõk az elsõ napirendi pontként terítékre ke-
rülõ 2007-es költségvetési koncepcióval kapcsolatos tájékoz-
tatóról. Dr. Csákai Iván (Fidesz-KDNP) javasolta, hogy a költ-
ségvetésben szerepeljen a kiskanizsai, Bajcsy-Zsilinszky Endre
úti új orvosi rendelõ megépítése. Hasonló kéréssel fordult a pol-
gármesterhez Tóth Nándor (Fidesz-KDNP), aki utalt a temetõ és
a ravatalozó rossz állapotára is. A polgármester arról biztosítot-
ta a képviselõket, hogy a február tizenötödikén vélhetõen elfo-
gadásra kerülõ költségvetésben szerepeltetni fogják a kiskaniz-
sai rendelõ megépítéséhez szükséges pénzösszeget. Polai József
(Fidesz-KDNP) azt kérte: ha mindenképpen fontossági sorren-
det kell felállítani a ravatalozó és az orvosi rendelõk között, ak-
kor a rendelõ megépítésére még az idén kerüljön sor, de kezdõd-
jön meg a ravatalozó felújításának engedélyeztetése is. Végül a
képviselõk elfogadták a költségvetés aktualitásairól szóló tájé-

koztatót. A képviselõ-testület döntésének köszönhetõen ismét
bevezetik a „Hazavárunk”-ösztöndíjat, melynek keretében az
önkormányzat havi egyszeri alkalommal átvállalja a diákoktól

az oda-vissza utazás költségeit. Ez a számítások szerint mintegy
nyolcmillió forint többletkiadást jelent majd, a pontos feltétele-
ket ezután dolgozzák ki a szakemberek. Bizottsági szakba utal-
ták Papp Nándor (Fidesz-KDNP) fõkertész, illetve városgond-
nok foglalkoztatására irányuló javaslatát. Felkérte a közgyûlés
Marton István polgármestert, hogy Bicsák Miklós (MSZP) és
Bene Csaba (Fidesz-KDNP) önálló indítványának megfelelõen
vegye fel a kapcsolatot a megfelelõ szakemberekkel és Göndör
István országgyûlési képviselõvel, hogy támogatásukat kérje az
autópálya melletti zajvédõ fal megépítése érdekében. 

A közgyûlés döntött dr. Károlyi Attila (MSZP) a nagybakóna-
ki mártírok emlékmûvének újjáépítésével kapcsolatos indítvá-
nyáról is, a városatyák úgy határoztak, hogy létrehoznak egy

alapítványt és társadalmi akciót indítanak az újjáépítés érdeké-
ben. Elfogadták a képviselõ másik indítványát is, amely alapján
a Terv utca (a korábbi állapotnak megfelelõen) a továbbiakban
Sabján Gyula egykori polgármester nevét viseli majd. A testület
a továbbiakban támogatta Tóth Nándor (Fidesz-KDNP) indítvá-
nyát, így hamarosan testvérvárosi kapcsolat kiépítését kezdemé-
nyezik a vajdasági Magyarkanizsával. 

A nyílt ülés végén a közgyûlés lapunk vezetésével Dóró Já-
nost bízta meg. 

Horváth Attila  

A költségvetésrõl vitáztak

Számos elõterjesztést tárgyalt január huszonnegyedikei ülé-
sén az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bizottság, köztük Bárdosi
Gábor (MSZP), a vállalkozások támogatásáról szóló rendelet
módosítását javasló indítványát, amely révén a kisebb vállalko-
zások is igénybe vehetnék a munkahelyteremtés után járó támo-
gatást. A képviselõ azt javasolta, hogy az igénylés feltételeként
meghatározott ötfõs létszámbõvítésre vonatkozó kitétel három-
ra módosuljon, hogy a nagyértékû beruházást megvalósító, de
kisebb méretû vállalkozások is hozzájussanak a támogatáshoz.
A javaslatot a bizottság tárgyalásra alkalmasnak találta. 

A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi Bi-
zottság január huszonkettedikei ülésén többek között tárgyalta
a II. Rákóczi Ferenc tiszteletére készített emléktábla elhelye-
zésérõl szóló elõterjesztést. Papp Nándor, a grémium elnöke
elmondta: Móricz István nyugalmazott honvéd alezredes, még
korábban egy dombormûvet adományozott az önkormányzat-
nak, amelyet a tervek szerint a Rákóczi út 1. szám alatti ház fa-
lára helyeznek majd ki. 

A Városüzemeltetési Bizottság a január 25-ei ülésén többek
között támogatta a Kalmár utca kikötése építési programot. A
Kalmár utca északi és a Dózsa György utca nyugati irányú
meghosszabbítását a város közlekedésének hosszú távú át-
szervezése, a belvárosi forgalom csökkentésének szándéka in-
dokolja. A forgalom ilyen irányú levezetését az elkészült for-
galomcsillapítási tanulmánytervek is tartalmazzák, és javasol-
ják az utak megépítését.

A Pénzügyi Bizottság egyetértett a „Hazavárunk” ösztöndíj
bevezetésére elõterjesztett javaslattal, mely szerint a közgyûlés a
2007/2008-as tanévtõl támogatja a nagykanizsai állandó lak-
hellyel rendelkezõ felsõoktatási intézményben tanuló fiatalokat.
A város ez évi költségvetésének céltartalékában nyolcmillió fo-
rintot különít el a „Hazavárunk” ösztöndíj fedezetére. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság január 23-ai ülésén a
Nagykanizsa és Zalakomár Község Önkormányzata közötti
intézményfenntartói társulás létrehozására elõterjesztett javas-
latot megvitatta. A bizottság tagjai a társulás létrehozásával
elvben egyetértettek. Az elõterjesztés hiányosságainak pótlá-
sával, valamint a felmerült észrevételek kiegészítésével újra a
bizottság elé kérték az anyagot. 

Az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottság egyebek
közt tárgyalta a Magyar Éremgyûjtõk Egyesülete Nagykani-
zsai Csoportja támogatási kérelmét is. Balogh László, az
OKISB elnöke elmondta: a szervezet azt kérte, hogy a város
biztosítson részükre az Ifjúsági és Civil Házban egy helyiséget
csoportszoba céljára, ahol elhelyezhetnék könyvtárukat és tá-
rolóikat. Mivel azonban jelenleg van helyük a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban, a felújítás után pedig visszaköltözhetnek
majd a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központba, a grémium
nem tartotta indokoltnak, hogy a csoport a régi moziban kap-
jon helyiséget a ház pontos funkciójának meghatározásáig hát-
ralévõ néhány hónapban.
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A hetvenhét éves Pintér István az utolsó fáig ismeri a dél-za-
lai, nyugat-somogyi erdõket, Nagykanizsától Surdon át egészen
Csurgóig. Bár betegsége tolószékbe kényszeríti, álmait mégsem
adja fel: már írt négy, a térség erdõit, természeti értékeit bemu-
tató tanulmányt, most pedig azon fáradozik, hogy tizenhat zalai
és somogyi település közösen jelölje ki és gondozza azokat a tú-
raútvonalakat, amelyeket az idõs ember ötlete alapján összefog-
laló néven Kanizsa-dombhátnak hívnának.

– Három erdésznek, Metzl Kamillnak, Pagony Károlynak, va-
lamint Véghely Ferencnek szeretnék emléket állítani a túraútvo-
nalakkal, amelyek a térség természeti értékeit mutatnák be –
mondta lapunknak Pintér István, aki egykor autóbusz-gépkocsi-
vezetõként rótta az utakat, így hát nem csoda, hogy a környék
minden zugát jól ismeri. – Ennek megfelelõen három túraútvona-
lat szeretnék kialakíttatni: az egyik Surdtól Beleznán és Õrtiloson
át Zákányig, a másik Liszótól Ágneslakon és Gágyon át Csurgó-
nagymartonig húzódna a harmadik Nagykanizsától indulna, s
Magasdpuszta, Pogányszentpéter, Szentpáli, a Sukorodi erdõ,
Iharosberény és Iharos természeti értékeit mutatná be. Nyugdíja-
zásom után végigbicikliztem ezeken az útvonalakon, így hát ma-
gam gyõzõdtem meg arról, hogy két keréken is jól bejárhatóak. 

Egyelõre azonban –sajnos – a túraútvonal létrehozásában legin-
kább érdekelt somogyi települések (szám szerint tízen) nem iga-
zán mozgolódnak az ötlet megvalósítása érdekében, hajlandósá-
got inkább csak a zalai falvak mutatnak. Pedig olyan látványossá-

gokat lehetne a szé-
les nyilvánossággal
megismertetni, mint
az iharosberényi
park több mint öt-
méteres kerületû hi-
malájai cédrusa, a
majdnem hétszáz
centiméteres törzsû
mammutfenyõ, vagy
az Amur-menti
parásfa, amelynek
magjait a legenda
szerint Pagony Kár-
oly fõerdész orosz-
országi hadifogságá-
ból a kabátjába varr-
va hozta haza. 

Feiszt Ottó, a
Zalaerdõ Zrt. vezér-
igazgatója érdeklõdé-
sünkre elmondta: habár vele, mint a fenntartó vezetõjével még
nem egyeztettek István bácsi tervérõl, de támogatásra méltónak
tartja a kezdeményezést. 

Horváth Attila  

Emléktúra Zalából Somogyba

A hetvenhét éves bácsi harcol az álmaiért 

Pintér István: – Már ezerszer végigjártam
ezeket az utakat 

Meghitt ünnepség színhelye volt nemrégiben a Hétszínvirág
Óvoda. Sárdi Lászlóné nyugdíjas óvónõ babagyûjteményébõl
nyílt állandó kiállítás. Horváth Lászlóné óvodavezetõ megígér-
te, Eta néni akaratának megfelelõen fogják gondozni és bõvíteni
a csodálatos babagyûjteményt. Büszkén vállalják ezt a nemes
célt, és nemzetközi kiállításon is bemutatják majd a babákat.

A 81 éves Sárdi Lászlóné az utolsó munkahelyén, a sánci óvo-
dában kezdett az akkori óvodásainak babaruhákat varrni. Abban
az idõben jöttek divatba Magyarországon a Barbie babák. Elõ-
ször nem nyerték el tetszését vékonyka alakjukkal, s amikor lát-
ta a kislányok sajnálkozását a kevés babaruha miatt, varrt szá-
mukra kendõt, kötényt, hogy fõzõcskézni is tudjanak velük. 

– Ettõl kezdve babáztam én is – mesélt a kezdetekrõl Eta néni.
– Kiállításra jelentkeztem, s ha nem volt elég babám, akkor köl-
csönkértem a gyerekektõl. Nemzetközi kiállításon elõször 1994-
ben vettem részt, s ekkor tértem át a nagyobb babák gyûjtésére.
Amerikában élõ öcsémtõl is öltöztethetõ porcelán babákat kértem
ajándékba. A gyûjteményem szaporodott, közben eljárt az idõ fe-
lettem is, és be kellett fejeznem a játszadozást. Sajnáltam eladni
õket a piacon, ezért bementem a hivatal oktatási osztályára és el-
panaszoltam a bánatomat: hogyan tudnám megmenteni õket!
2003-ban felajánlottam a babákat a városnak, de a múzeum hely-
hiány miatt nem tudta elfogadni õket. Aztán szerencsére mégis lett
helyük: Halmos Csaba kulturális referens a polgármesteri hiva-
talból felhívott, és a Hétszínvirág óvodát ajánlotta, amit örömmel
elfogadtam, hiszen így gyerekek között lesznek a babáim. Nagy
szeretettel adom õket az óvodának ingyen és bérmentve, tegyék
láthatóvá a város óvodásai számára. Talán egyszer majd lesz Ka-
nizsának egy babamúzeuma is.

Eta néni folytatni szeretné a babázást. Ha éppen kedve tartja,
vagy kap egy babát, máris öltöztetni kezdi. A napokban még
varrt egy galamboki ünneplõ ruhát pártával, gyöngyös bokrétá-
val, egyik kedvencének. Az állandó kiállításon 50-60 babája lát-
ható. Legkedvesebb számára az Amerikából jött Liza. Nagyon
megszerette bájos, szolid arcát. 

– Gyerekkorunkban a barátnõmmel kukoricacsutkából, csuhé-
ból készítettük ezeket a játékokat. Szinte versenyeztünk, hogy
melyikünk rongybabája díszesebb! – mesélte Eta néni. 

-bakonyi-

Babakiállítás a Hétszínvirág Óvodában
Bár a legutóbbi közgyûlé-

sen Marton István polgár-
mester hangsúlyozta: a költ-
ségvetési koncepció már 99,5
százalékos készültségûnek
tekinthetõ, mégis úgy gon-
doltuk, nem érdektelen, ha a
szakbizottságok vezetõit ar-
ról kérdezzük: milyen fel-
adatokra szeretnének több
pénzt a közös kasszából.

– Az Oktatási, Kulturális,
Ifjúsági és Sportbizottság a
költségvetési koncepcióról
megállapította: költségtaka-
rékos, forráshiányos idõkben
a szinten tartás is jelenthet
elõrelépést, ha megfelelõen
jelöljük ki a prioritásokat –
mondta Balogh László, a bi-
zottság elnöke. – Úgy vélem, a
korábbi évek gyakorlatával
ellentétben szerencsésebb, ha
a sok kicsi, elaprózott támo-
gatás helyett kevesebb helyre
adunk többet. Természetesen a
továbbiakban is harcolok-
harcolunk a „szféráimért”,
mert az oktatás, a kultúra, if-
júságpolitika és sport nélkül
nem lehet élni Nagykanizsán
sem. A tanügy a csökkenõ,
megszûnõ központi normatí-
vák, forráskivonás miatt hát-
rányba kerül, az oktatás, az if-
júság és a kultúra sokak szá-
mára nem tûnik jó befektetés-
nek mostanában, mi azonban
ennek ellenkezõjét hisszük.
Ezért fontosnak érezzük az in-
tézmény-felújítást, amire je-
lenleg ötvenmillió forintot ter-
veztek. Szeretném, ha erre
több jutna. A kultúra területén

ugyancsak fontosnak tartjuk a
magas kultúra, s bizonyos kö-
zösségteremtõ csoportok léte-
zését, támogatását, s tenni
szeretnék azért, hogy a civil
szervezetek támogatása emel-
kedjék. Emelni szeretnénk a
Pannon Tükör kulturális fo-
lyóirat félmilliós támogatását,
s támogatni gondoljuk a
Thúry György Múzeumot is: a
diákok számára ingyenessé
tennénk a gyûjtemény látoga-
tását. A sport területén közis-
merten a diáksportot, a tö-
megsportot és a szabadidõ-
sportokat támogatnánk na-
gyobb mértékben, a verseny-
és élsportra nem szeretnénk
többet áldozni a tavalyihoz
képest. Ellenben elõbbre sze-
retnénk lépni a nyitott torna-
terem-akció, és a sportorien-
tált iskolák mûködtetése terén. 

Dr. Csákai Iván, a Szociális
és Egészségügyi Bizottság el-
nöke úgy véli: számos fontos
területen több pénzre lenne
szükség, ám a lehetõségek
adottak.

– Egy költségvetést a reali-
tások szabnak meg, s ezen be-
lül vannak kötelezõ feladata-
ink – mondta Dr. Csákai. – Él-
nek bizonyos közgyûlési hatá-
rozatok, amelyeket még az elõ-
zõ testület hozott meg, de ne-
künk, mint az elkezdett munka
folytatóinak illik tiszteletben
tartani. Illik arra is ügyelni,
hogy a SZEB alá néhány civil
szervezet is tartozik, amelyek
az általuk végzett szociális el-
látáshoz bizonyos költségveté-
si keretet szeretnének. Ezért

fontos, hogy a Szociális és
Egészségügyi Alap esetében
legalább a szinten tartás meg-
valósuljon, az eddigi kétmilli-
ós keret változatlan maradjon.
Az elõzõ közgyûlés sorrendet
állított fel az orvosi rendelõk
felújítását illetõen, ebben a
sorban most a kiskanizsai,
Bajcsy-Zsilinszky úti rendelõ
áll az elsõ helyen; amelynek a
felújítása már nem halasztha-
tó tovább. Kötelezõ feladat-
ként az elmúlt években még
nem sikerült megoldani a
demensek ellátásának kérdé-
sét, ez irányban is mindenkép-
pen lépnünk kell: úgy gondol-
juk, hogy a cél érdekében az
idõsek otthona bõvítését el kell
kezdenünk. Végül, de nem
utolsósorban mindent meg kell
tennünk a kórház fejlesztésé-
ért.

– Úgy vélem, hogy a 2007-es
elképzelések nagy része bele-
került a költségvetésbe –
mondta Gyalókai Zoltán, a Vá-
rosüzemeltetési Bizottság el-
nöke. – Az egyik legfontosabb
a Kalmár utca meghosszabbí-
tása, itt sor kerül a kisajátítás-
ra, a tervezésre és a kivitele-
zésre is. Persze, nagy jelentõ-
sége van a program kimenetele
szempontjából annak, hogy az
érintett földtulajdonosok ho-
gyan állnak majd hozzá az
ügyhöz. Szintén stratégiai be-
ruházás az ipari park „A” jelû
útja, amelynek a befejezésére
eddig azért nem kerülhetett
sor, mert egy háromszáz méte-
res szakaszon még nem voltak
a város birtokában a szükséges

ingatlanok. Ez a probléma má-
ra megoldódott, polgármester
úr viszonylag rövid idõ alatt
meg tudott egyezni a tulajdo-
nosokkal. Így ha az idõjárás
engedi, tavasszal befejezõdhet
a beruházás, amely bele is fér
az eredeti költségvetésbe. Eh-
hez hasonlóan megoldásra vár
a Péterfai és az Alsószabadhe-
gyi utak közötti hiányos kerék-
párút és a Thúry-laktanya kö-
rüli utak ügye. Jó lenne, ha az
Eötvös téri körforgalmak ter-
vezése még az idén megtörtén-
hetne, nem beszélve a Zrínyi
utca kikötésérõl – jó lenne, ha
mihamarabb elõkerülnének a
régi tervek, s a lakossággal
egyeztetve, az õ megelégedé-
sükre tudnánk megvalósítani a
beruházást. 

– Azokra a programokra
mindenképpen kellenek forrá-
sok, amelyeket esetlegesen a
második Nemzeti Fejlesztési
Terv is támogat – így Papp
Nándor, a Városfejlesztési,
Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke. –
Számos programmal vagyunk
jelen a régiós elképzelésekben,
összesen majdnem ötvenmilli-
árd forint értékben. Ha valami
angyalka csodát tenne, és va-
lamennyi projektünk nyerne,
akkor óriási összegû, csaknem
ötmilliárd forintos önrésszel
kell kalkulálnunk. Ez nagyon
nagy összeg, minden bizony-
nyal nehéz lenne elõteremte-
nünk. A Nemzeti Fejlesztési
Tervbe „delegált” projektek
közé tartozik többek közt a ter-
málprogram, a tömbrehabil-

Balogh László

Dr. Csákai Iván

Papp Nándor

Gyalókai Zoltán

Alkotó rombolás – avagy mire jusson pénz?
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itáció, a belsõ és külsõ körgyû-
rûk megépítése. Egyéni vágya-
im között ott van, hogy rendbe
tegyük a temetõ útjait, a park-
jainkat, az iskoláinkat, s azt is
fontosnak tartom, hogy levet-
kõzzük az eddigi, „ahogy esik,
úgy puffan” – gyakorlatot a
költségvetés tervezése kap-
csán.

– Miután a közgyûlés pénz-
ügyi mozgástere erõsen be-
szûkült, a 2007. évi költségve-
téssel szemben támasztott
alapvetõ követelmény a cél-
szerû, pazarlásmentes, racio-
nális, hatékony gazdálkodás –
fogalmazza meg a legfõbb
prioritást Tóth László, a Pénz-
ügyi Bizottság elnöke. – Az
önkormányzati tulajdon vé-
delme, a gazdálkodásért való
felelõsség érvényesítése meg-
követeli, hogy a költségvetési
gazdálkodás területén folyó
valamennyi tevékenység sza-
bályozott és törvényes legyen.
Úgy vélem: legfontosabb fel-
adatunk a versenyképesség
javítása, a környezetvédelem
erõsítése, valamint a „civil”
szféra támogatása. Egy város
akkor tud megújulni, ha erõs
a gazdasága. Egy város veze-
tése csak akkor tud eredmé-
nyeket produkálni, ha a vál-
lalkozóira támaszkodik, tájé-
koztatja õket, kikéri a vélemé-
nyüket és azokat beépíti dön-
téseibe. A 2007. évi költségve-
téssel szembeni elvárásaink
tehát: a költségvetési egyen-
súly fokozatos helyreállítása,
a költségtakarékos mûködés,
a város fejlesztésének felgyor-
sítása, az átláthatóság, és az
ellenõrizhetõség feltételeinek
biztosítása – hangsúlyozta a
bizottsági elnök.

Marton István polgármes-
ter úgy véli: 99,5 százalékban
véglegesnek tekinthetõ a
költségvetési koncepció,
amelyben a hitelfelvétel el-
méleti mértéke 2,4 milliárd
lehet. Azonban – mint azt
hangsúlyozta – ez szigorúan
csak elméletben történhet
meg, a gyakorlatban maximá-
lisan 1,9 milliárd forintnyi hi-
telfelvételre kerülhet sor. Eb-
bõl finanszíroznák például a
Damjanich utcában csatorna
építését, a termálturisztikai
koncepció megvalósíthatósá-
gi tanulmányának elkészíté-
sét, valamint az újabb terület-
szerzést az ipari parkban.
Egyes, már folyó beruházá-
sok is többe kerülnek az elõ-
zetesen kalkulált összeghez
képest: ilyen például a Heve-

si Sándor Mûvelõdési Köz-
pont rekonstrukciója, amely
esetében viszonylag keveset
érzékelhetne a látogató az itt
zajló felújításból, ezért to-
vábbi forrásokat bocsátanak a
kivitelezõ rendelkezésére,
amely révén némileg átala-
kulhat a mûvelõdési központ
belsõ színvilága is. A város
elsõ embere hangsúlyozta:
választási ígéretüknek meg-
felelõen rendezni kívánják az
elmúlt tizenhat év peres
ügyeit is, ilyen például a régi
piac sorsa, a Király út 31. és
az Eötvös tér 1.-3. ügye.
Hozzátette: a városvezetés
idei munkáját leginkább az
„alkotó rombolás” kifejezés-
sel lehet jellemezni, hisz le-
rombolják a rombolandókat,
hogy azok a jövõ évtõl pénzt
hozzanak újabb fejlesztések
számára. 

Horváth Attila 

Tóth László

Marton István

A nagy ablakokon beáradó fénytõl ezüstösen csillogott a
Kékszakállú herceg vára. A kapuk, a herceg, a szolgák, a volt
feleségek, minden, elõttünk állt, de a mû még nem készült el
teljesen, van rajta finomítani való. 

– Hogy mutat messzirõl? – kérdezte a többiektõl Pozdorecz Bet-
tina és Gilicze Nikolett 8. osztályos tanuló, felemelve a nagy mére-
tû alkotást, amely a szakkör minden tagjának õrzi a keze nyomát. 

A Hevesi Sándor Általános Iskola Kassainé Szarjas Gertrúd
tanárnõ által vezetett rajzszakkörében lázas tevékenység folyt,
amikor a napokban meglátogattuk õket. A két hatodikos lány,
Németh Leila, Takács Anita és a mellettük ülõ nyolcadikos
Wéber Vivien legszívesebben mindig virágot rajzolna, pedig az
intézmény galériában megnyílt kiállításon Leilának egy kék
madara, Anitának pedig egy várat és egy faluvéget ábrázoló
festménye látható. Ennek az az oka, hogy a szakkör rendszere-

sen részt vesz pályázatokon, ez utóbbin történelmi témával sze-
repeltek. A kanizsai Thúry Napokon a várkapitány élete és ko-
ra címû kiállításon is nyertek. Elárulták, tanárnõjüktõl kaptak
kedvet a selyemfestéshez. Most a május 3-án kezdõdõ Hevesi
Napokra készülnek a Színház az egész világ címû kiállítással,
amibe sokféle téma beleillik. Látható lesz a fából faragott ki-
rályfi, továbbá  maszkok, arcok, cirkuszi bohóc, és még a lá-
nyok virágainak is lesz hely. A 22 tagot számláló  szakkör ered-
ményesen tevé-
kenykedik, amit az
is jelez, hogy az el-
múlt 10 év alatt a
különbözõ pályáza-
tokon több, mint
egymillió forintot
nyertek. A pénzt
eszközök, anyagok
vásárlására hasz-
nálták fel. A lányok
azt is elmondták,
hogy a szövés tech-
nikáját is szeretnék
megtanulni. Szövõ-
keret, gyapjúanyag
van, majd a máso-
dik félévben idõ is
lesz rá. 

-bakonyi-

Színház az egész világ

...hacsak a Kanizsa Futó és Szabadidõ Sport Klub tagjai
nem. A klub ugyanis farsangi futásra várta szombaton a
sportbarátokat, hogy ily módon is népszerûsítse a test-
mozgást, a futósportot. A formabontó módon színes jelme-
zekbe öltözött több mint húsz mozgékony klubtag vidám
színt vitt a deres kanizsai reggelbe. A futók a városközpont-
ból, a Vásárcsarnok bejáratától indultak, a cél pedig a Min-
denki Sportpályája volt, ahol meleg teával és ízletes fánkkal
várták a farsangoló futókat. A szervezõk jövõre számítanak a
város lakóira is. 

Farsangoló

Farsang idején az õsi hiedelem szerint a színes ruhákba bújt
emberek elüldözik az ilyenkor -amikor rövidek a nappalok és
hosszúak az éjszakák- elszabaduló ártó szellemeket Hát, elnéz-
ve a képet, nem valószínû, hogy futásnak eredne bárki is...

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 8. 17.30 óra
"SZÍNEK" 

BOHÁNÉ SASVÁR ÉVA FESTÕ KIÁLLÍTÁSA
Megtekinthetõ: március 2-áig

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

A Nagykanizsai Cu-
korbetegek Egyesülete
tisztelettel kéri a lakos-
ságot, hogy személyi jö-
vedelemadója 1 %-ának
felajánlásával szíves-
kedjék támogatni egye-
sületünket.Adószámunk :
18955912-1-20 

ÜVEGEZÉS, ÜVEGEZÉS, 
KÉPKERETEZÉSKÉPKERETEZÉS

PLEXI ÉS PLEXI ÉS 
POLIKARBONÁTPOLIKARBONÁT

LEMEZEKLEMEZEK
Szentes Sándor

Nagykanizsa, Csengery u. 34.
Tel.: 93/313-319

30/9570-038

RST KKT.
8800 Nagykanizsa, Jókai u. 3.

E-mail: rstkkt@gylcomp.hu
Mobil: 30-3399-544

ÉPÜLETGÉPÉSZET
gázkészülékek szerelése, javítása

klímaberendezések szerelése
ÚJDONSÁG:ÚJDONSÁG:

infrasugárzók napkollektorok hõszivattyúk
TTAKARÉKOSKODJON AKARÉKOSKODJON AZ ENERGIÁVAZ ENERGIÁVAL!AL!

HAVASI BALÁZS
ZONGORAMÛVÉSZ

KONCERTJE

Belépõdíj 
elõvételben: 

2000 Ft,
a helyszínen 

2200 Ft

Február 23. 19 óra

Havasi Balázs
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A Halis István Városi Könyvtárban havonta megrendezés-
re kerülõ „A magyar mûveltség kincsestárra” címû mûvelõ-
déstörténeti elõadásokon rendszeresen látható Jerausek
Gyula népi iparmûvész „mini” kiállítása. A kézzel faragott,
egy-két nap alatt elkészülõ használati és dísztárgyakat a zsû-
ri által megállapított eladási ár feléért kínálja megvételre. A
kapott összeggel a rendezvényt szeretné támogatni. Munká-
it mintegy 40 kiállításon, többek között Csurgón, Zalaeger-
szegen, Bázakerettyén is bemutatta. 

– A zsûrizett termékek évi négymillió forintig adómentesek –
válaszolja – de eladni nem lehet õket, nincs pénze az emberek-
nek. Az intenzív faragást 44 éves koromban, 1984-ben kezdtem
el hobbiból, mert a lakásunkat akartam kidíszíteni valamivel.
Ennek érdekében évekig tanulmányoztam a népmûvészettel kap-
csolatos kiadványokat a könyvtárban. Gépésztechnikusként iro-
dai munkát végeztem, és szerencsémre egy Somogy megyei mun-
katársamtól kölcsön kaptam a somogyi pásztorfaragások mintá-
it. Miután papírra másoltam a rajzokat, elõször gyerekek számá-
ra is használható tárgyakat faragtam. Nem egy az egyben má-
soltam a mintákat, mert ezt nem szabad. Például egy régi borot-
vatokot, díszítõ motívumot sótartóra, vagy csontra karcoltam.
Tehát a motívum maradt, csak a tárgy jellege változott meg.

– Mostanra a lakásuk minden zeg-zuga a keze munkáját dicséri!
– Pedig kevés helyem van a tárolásukra, ezért elosztogatom.

Amíg nem faragtam, sokat olvastam – mutat a hosszú falat befu-
tó könyvespolcra. – Rendszeresen jelentkezek az újságban, vagy
a rádióban meghirdetett vetélkedõkre, ezért is várom minden hé-
ten a Kanizsa újságot, s ha nem találok a lépcsõházunkban,
kénytelen vagyok másik házban keresni. A faragást hobbiból
kezdtem, s miután megtanultam a technikáját, a hagyományok
õrzését, ápolását tûztem ki célul. Elsõ kiállításom az Erkel Fe-
renc Olajipari Mûvelõdési házban volt 1996-ban. 

– Nagyméretû szobrok készítése nem vonzotta?
– Jelentkeztem a Kodály Zoltán Mûvelõdési Házban mûködõ

fafaragó szakkörbe, hogy megismerjem a nagy szobrok készíté-
sének a titkát. Menet közben azonban kiderült számomra, hogy

nem áll rá a kezem, a derekam sem hajol rendesen, és megfele-
lõ szerszámom sincs. Télen a konyhában, nyáron, az erkélyen te-
vékenykedek. Szintén olvasmányaim alapján sajátítottam el a
csontkarcolás teljes folyamatát – mutat a kiállító helyiségnek is
beillõ szobákban elhelyezett ivócsanakra, gyufa-, só- és fûszer-
tartóra. – Eleinte a legõsibb motívumot, a sámándob-jeleket is
rákarcoltam a pici medálokra, de sajnos, ennek a díszítésnek
nincs hagyománya, mert az évszázadok során nem õrizték meg a
honfoglaláskor már ismert formák tárgyi bizonyítékait.

– Úgy tudom, Kustár Zsuzsa iparmûvész ösztönzésére a Zodi-
ákus jegyeket és jellemzõit is csontra karcolta. 

– Kör alakban elkészítettem a 12 csillagkép jeleit és rákarcol-
tam a holdházakat. Erre a tálra helyeztem a fûszertartókat, me-
lyek a legismertebb magyar népmesék egy-egy jelenetét ábrázol-
ják, hiszen minden hónapnak megvannak a népmeséi.

Míg nézegettem a medve, a farkas, és a szegény ember népme-
séje, a szállást keresõ róka, meg a Mátyás király és a kolozsvári
bíró népmese szereplõivel illusztrált fûszertartókat, Jerausek
Gyula keze ügyébe került az Esztendõ köre címû könyv, amely-
bõl meglepetésemre azt is megtudtam, hogy mostanában nem va-
gyok jó barátságban odafönti lámpásunkkal, a Holddal... (B.Zs)

Mesehõsök a fûszertartón

A közelmúltban  “A halálon túl” cím-
mel a hosszan tartó gyógyíthatatlan be-
tegség következtében 57 éves korában el-
hunyt Nagy Gáspár Kossuth- és József
Attila-díjas, Nagykanizsa Megyei Jogú
Város Címerével kitüntetett költõre emlé-
keztek a Képzõmûvészetek Házában. A
HSMK által szervezett emlékesten beteg-
sége miatt hangfelvételrõl idézte meg a
költõt Harkány László nyugalmazott ta-
nár. Szólt nagykanizsai rokoni kötõdésé-
rõl, és a Kanizsa vár vissza címû kisregé-
nyérõl, melyben egy nagy nyári szerelem
történetét vetette papírra. A szerelem hát-
terében azonban ott izzik a magyar való-
ság, a Csehszlovákiába való bevonulás
története is. Jelentõs prózai mûve Gáspár-

nak, de õ elsõsorban mégis költõ volt. 12
kötete jelent meg, valamint a válogatott
verseibõl összeállított Szabad rabok címû
kötet, melyben arról írt, amirõl egy népé-
ért, nemzetéért aggódó költõnek írnia
kell. A következõ megszólaló a jó barát,
az egykori iskolatárs Papp Ferenc, a
HSMK igazgatója, majd Pék Pál költõ
visszaemlékezése következett. Végül
Kardos Ferenc, a Halis István Városi
Könyvtár igazgatóhelyettese vázolta fel
megismerkedésük történetét. Az emlék-
mûsorban közremûködtek: Tóthné Hege-
dûs Erzsébet és Kovácsné Mikola Mária,
a HSMK munkatársai, valamint Horváth
Réka és Sütõ András a Batthyány Lajos
Gimnázium diákjai. -bakonyi-

Nagy Gáspár költõre emlékeztek

Az egész város örömére szolgálhat, hogy fennállásának
századik évfordulójára megszépül a város egyik legrégebbi is-
kolája, a Rozgonyi. A felújítás és bõvítés szükségességérõl Tóth
Miklós igazgató elmondta:

– A közel száz éves épület falai nincsenek szigetelve, az erede-
ti nyílászárók idõközben deformálódtak, nincs elég vizesblokk
és a közmûvezetékekkel is gond van. A város legrégebbi torna-
termével rendelkezik az intézmény, ami az akkori igényeknek
kiválóan megfelelt. Az önkormányzat jól döntött, amikor a vá-
ros szívében lévõ oktatási intézményt a XXI. század igényeinek
megfelelõen korszerûsíti. A beruházásra céltámogatásos pályá-
zaton több mint 700 millió forintot nyert az önkormányzat. A 15
százalékos önrésszel együtt mintegy 830 millió forint áll rendel-
kezésre. A tervekben szerepel egy közepes méretû tornaterem
építése, két tanterem bõvítése, a szükséges szaktantermek, orvo-

si szoba, könyvtár, iroda és csoportos helyiségek kialakítás. A
mozgáskorlátozott személyek számára is megoldódik az aka-
dálymentesítés. A korszerû iskolában a pedagógiai lehetõségek
is javulnak, megteremtjük például az angol kéttannyelvû oktatás
lehetõségét. 

– Mikor kezdõdik el az építkezés?
– Várhatóan márciusban, a tornaterem lebontásával kezdõ-

dnek a munkálatok, majd az új épületszárny megépítésével foly-
tatódnak. A tanévet még ebben az épületben fejezzük be. Ezt
követõen kezdõdik meg igazán az iskola felújítása, amely várha-
tóan 2008. áprilisáig tart, a következõ tanévre át kell adnunk az
egész épületet. Nem vagyunk jó helyzetben, hiszen nem áll ren-
delkezésünkre olyan épület, ahova az egész iskola átköltözhetne,
ezért több helyszínt veszünk igénybe. Az alsó tagozat elhelyezé-
sét évfolyamonként kettesével tervezzük. A legjobb helyet termé-
szetesen az elsõ osztályosoknak szánjuk, õk a Batthyány Lajos
Gimnázium iskolánkhoz közeli szárnyában tanulnak majd. A töb-
bi alsó osztály fogadásához számítunk a Halis István Városi
Könyvtár és a HSMK helyiségeire, valamint a Zrínyi-iskola
Szent Imre utcai két tantermére. A felsõ tagozat négy-négy osztá-
lyát a Piarista-iskolában illetve a fõiskola kollégiumában szeret-
nénk elhelyezni. Külön gondot fog jelenteni a bútorzat, az irat-
tár, a különbözõ szertári anyagok átmeneti raktározása, és meg
kell még oldanunk az irányítás, az igazgatás mûködésének lehe-
tõségét is. Tudjuk, hogy az oktatás színvonalának megõrzése
nagy erõfeszítést igényel majd a nevelõtestülettõl, az irányító-
munka, pedig az iskola vezetõitõl. Igyekszünk mindent úgy elren-
dezni, hogy minél zökkenõmentesebb legyen a tanítás. A szülõket
megnyugtatjuk, hogy idõre megoldunk mindent. Megéri az erõfe-
szítés a tanulóknak, tanároknak egyaránt, hiszen egy év múlva
nagyon korszerû iskolában tanulhatunk, dolgozhatunk – mondta
befejezésül Tóth Miklós igazgató. (B.Zs.)

Megszépül a Rozgonyi iskola

Beavató színházi elõadás keretében Bornemissza Péter: Ma-
gyar Elektra címû tragédiáját mutatta be középiskolásoknak a
zalaegerszegi Hevesi Sándor Színház társulata január 16-án az
Ifjúsági és Civil Házban. 

– Elindítottunk egy három éves programot, melyben különbözõ
mûvészeti korszakokat szeretnénk bemutatni – mondta Tucsni And-
rás rendezõ. – Elõször a reneszánsz, majd a barokk, a következõ év-
ben pedig a romantika, a realizmus mûvészeti korszaka kerül sorra.
Lévén, hogy a magyar reneszánsz korszaknak Bornemissza Magyar
Elektrája a leghíresebb és értékét tekintve a legizgalmasabb darab-
ja, úgy gondoltuk, ezt mutatjuk meg a gyerekeknek, és ezen keresz-
tül lehet beszélni a reneszánszról, a görög mitológiáról, közben ké-
pet kapnak arról, mi is történt ebben a korszakban. Azt a gondola-
tot szeretnénk közvetíteni az ifjúság felé, hogy figyeljenek jobban az
értékekre, mert a múltból és az értékekbõl lehet táplálkozni.

Tucsni András rendezõ az elõadás ideje alatt több alkalommal
szólt a nézõkhöz, ismertette a kor tartalmát, és Bornemissza Pé-
ter átköltését, amelyben az író a korához kívánt szólni. Mint
kifejtette: Bornemissza Péter a fordítást másképp gondolta, mint
ahogy ma történik. Eszébe sem jutott, hogy az eredeti görög szö-
veget adja, s az elmúlt görög világot hozza a nézõk elé. Szo-
phoklész drámája valójában csak mintául szolgált számára an-

nak érdekében, hogy magyar nyelvû és aktuális érvényû mûvet
hozzon létre. A szerzõ a latin nyelvû utószóban így fogalmazta
meg a tragédia alapkérdését: Vajon akkor, midõn a haza durva
rabságban senyved, szabad-e erõszakkal szembeszállni a zsar-
nokkal, vagy pedig biztonságosabban arra kell-e várni, hogy az
idõ hozza meg az orvosságot és az enyhülést? A kérdésnek kü-
lönös hangsúlyt adott, hogy éppen a dráma írása idején válasz-
tották német-római császárrá a bécsi székhelyû német, magyar
és cseh királyt, Ferdinándot. 

Bakonyi Zsóka

Magyar Elektra
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A Halis István Városi Könyvtárban havonta megrendezés-
re kerülõ „A magyar mûveltség kincsestárra” címû mûvelõ-
déstörténeti elõadásokon rendszeresen látható Jerausek
Gyula népi iparmûvész „mini” kiállítása. A kézzel faragott,
egy-két nap alatt elkészülõ használati és dísztárgyakat a zsû-
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it mintegy 40 kiállításon, többek között Csurgón, Zalaeger-
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– A zsûrizett termékek évi négymillió forintig adómentesek –
válaszolja – de eladni nem lehet õket, nincs pénze az emberek-
nek. Az intenzív faragást 44 éves koromban, 1984-ben kezdtem
el hobbiból, mert a lakásunkat akartam kidíszíteni valamivel.
Ennek érdekében évekig tanulmányoztam a népmûvészettel kap-
csolatos kiadványokat a könyvtárban. Gépésztechnikusként iro-
dai munkát végeztem, és szerencsémre egy Somogy megyei mun-
katársamtól kölcsön kaptam a somogyi pásztorfaragások mintá-
it. Miután papírra másoltam a rajzokat, elõször gyerekek számá-
ra is használható tárgyakat faragtam. Nem egy az egyben má-
soltam a mintákat, mert ezt nem szabad. Például egy régi borot-
vatokot, díszítõ motívumot sótartóra, vagy csontra karcoltam.
Tehát a motívum maradt, csak a tárgy jellege változott meg.

– Mostanra a lakásuk minden zeg-zuga a keze munkáját dicséri!
– Pedig kevés helyem van a tárolásukra, ezért elosztogatom.

Amíg nem faragtam, sokat olvastam – mutat a hosszú falat befu-
tó könyvespolcra. – Rendszeresen jelentkezek az újságban, vagy
a rádióban meghirdetett vetélkedõkre, ezért is várom minden hé-
ten a Kanizsa újságot, s ha nem találok a lépcsõházunkban,
kénytelen vagyok másik házban keresni. A faragást hobbiból
kezdtem, s miután megtanultam a technikáját, a hagyományok
õrzését, ápolását tûztem ki célul. Elsõ kiállításom az Erkel Fe-
renc Olajipari Mûvelõdési házban volt 1996-ban. 

– Nagyméretû szobrok készítése nem vonzotta?
– Jelentkeztem a Kodály Zoltán Mûvelõdési Házban mûködõ

fafaragó szakkörbe, hogy megismerjem a nagy szobrok készíté-
sének a titkát. Menet közben azonban kiderült számomra, hogy

nem áll rá a kezem, a derekam sem hajol rendesen, és megfele-
lõ szerszámom sincs. Télen a konyhában, nyáron, az erkélyen te-
vékenykedek. Szintén olvasmányaim alapján sajátítottam el a
csontkarcolás teljes folyamatát – mutat a kiállító helyiségnek is
beillõ szobákban elhelyezett ivócsanakra, gyufa-, só- és fûszer-
tartóra. – Eleinte a legõsibb motívumot, a sámándob-jeleket is
rákarcoltam a pici medálokra, de sajnos, ennek a díszítésnek
nincs hagyománya, mert az évszázadok során nem õrizték meg a
honfoglaláskor már ismert formák tárgyi bizonyítékait.

– Úgy tudom, Kustár Zsuzsa iparmûvész ösztönzésére a Zodi-
ákus jegyeket és jellemzõit is csontra karcolta. 

– Kör alakban elkészítettem a 12 csillagkép jeleit és rákarcol-
tam a holdházakat. Erre a tálra helyeztem a fûszertartókat, me-
lyek a legismertebb magyar népmesék egy-egy jelenetét ábrázol-
ják, hiszen minden hónapnak megvannak a népmeséi.

Míg nézegettem a medve, a farkas, és a szegény ember népme-
séje, a szállást keresõ róka, meg a Mátyás király és a kolozsvári
bíró népmese szereplõivel illusztrált fûszertartókat, Jerausek
Gyula keze ügyébe került az Esztendõ köre címû könyv, amely-
bõl meglepetésemre azt is megtudtam, hogy mostanában nem va-
gyok jó barátságban odafönti lámpásunkkal, a Holddal... (B.Zs)

Mesehõsök a fûszertartón
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mel a hosszan tartó gyógyíthatatlan be-
tegség következtében 57 éves korában el-
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Attila-díjas, Nagykanizsa Megyei Jogú
Város Címerével kitüntetett költõre emlé-
keztek a Képzõmûvészetek Házában. A
HSMK által szervezett emlékesten beteg-
sége miatt hangfelvételrõl idézte meg a
költõt Harkány László nyugalmazott ta-
nár. Szólt nagykanizsai rokoni kötõdésé-
rõl, és a Kanizsa vár vissza címû kisregé-
nyérõl, melyben egy nagy nyári szerelem
történetét vetette papírra. A szerelem hát-
terében azonban ott izzik a magyar való-
ság, a Csehszlovákiába való bevonulás
története is. Jelentõs prózai mûve Gáspár-

nak, de õ elsõsorban mégis költõ volt. 12
kötete jelent meg, valamint a válogatott
verseibõl összeállított Szabad rabok címû
kötet, melyben arról írt, amirõl egy népé-
ért, nemzetéért aggódó költõnek írnia
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Réka és Sütõ András a Batthyány Lajos
Gimnázium diákjai. -bakonyi-

Nagy Gáspár költõre emlékeztek

Az egész város örömére szolgálhat, hogy fennállásának
századik évfordulójára megszépül a város egyik legrégebbi is-
kolája, a Rozgonyi. A felújítás és bõvítés szükségességérõl Tóth
Miklós igazgató elmondta:

– A közel száz éves épület falai nincsenek szigetelve, az erede-
ti nyílászárók idõközben deformálódtak, nincs elég vizesblokk
és a közmûvezetékekkel is gond van. A város legrégebbi torna-
termével rendelkezik az intézmény, ami az akkori igényeknek
kiválóan megfelelt. Az önkormányzat jól döntött, amikor a vá-
ros szívében lévõ oktatási intézményt a XXI. század igényeinek
megfelelõen korszerûsíti. A beruházásra céltámogatásos pályá-
zaton több mint 700 millió forintot nyert az önkormányzat. A 15
százalékos önrésszel együtt mintegy 830 millió forint áll rendel-
kezésre. A tervekben szerepel egy közepes méretû tornaterem
építése, két tanterem bõvítése, a szükséges szaktantermek, orvo-

si szoba, könyvtár, iroda és csoportos helyiségek kialakítás. A
mozgáskorlátozott személyek számára is megoldódik az aka-
dálymentesítés. A korszerû iskolában a pedagógiai lehetõségek
is javulnak, megteremtjük például az angol kéttannyelvû oktatás
lehetõségét. 

– Mikor kezdõdik el az építkezés?
– Várhatóan márciusban, a tornaterem lebontásával kezdõ-

dnek a munkálatok, majd az új épületszárny megépítésével foly-
tatódnak. A tanévet még ebben az épületben fejezzük be. Ezt
követõen kezdõdik meg igazán az iskola felújítása, amely várha-
tóan 2008. áprilisáig tart, a következõ tanévre át kell adnunk az
egész épületet. Nem vagyunk jó helyzetben, hiszen nem áll ren-
delkezésünkre olyan épület, ahova az egész iskola átköltözhetne,
ezért több helyszínt veszünk igénybe. Az alsó tagozat elhelyezé-
sét évfolyamonként kettesével tervezzük. A legjobb helyet termé-
szetesen az elsõ osztályosoknak szánjuk, õk a Batthyány Lajos
Gimnázium iskolánkhoz közeli szárnyában tanulnak majd. A töb-
bi alsó osztály fogadásához számítunk a Halis István Városi
Könyvtár és a HSMK helyiségeire, valamint a Zrínyi-iskola
Szent Imre utcai két tantermére. A felsõ tagozat négy-négy osztá-
lyát a Piarista-iskolában illetve a fõiskola kollégiumában szeret-
nénk elhelyezni. Külön gondot fog jelenteni a bútorzat, az irat-
tár, a különbözõ szertári anyagok átmeneti raktározása, és meg
kell még oldanunk az irányítás, az igazgatás mûködésének lehe-
tõségét is. Tudjuk, hogy az oktatás színvonalának megõrzése
nagy erõfeszítést igényel majd a nevelõtestülettõl, az irányító-
munka, pedig az iskola vezetõitõl. Igyekszünk mindent úgy elren-
dezni, hogy minél zökkenõmentesebb legyen a tanítás. A szülõket
megnyugtatjuk, hogy idõre megoldunk mindent. Megéri az erõfe-
szítés a tanulóknak, tanároknak egyaránt, hiszen egy év múlva
nagyon korszerû iskolában tanulhatunk, dolgozhatunk – mondta
befejezésül Tóth Miklós igazgató. (B.Zs.)

Megszépül a Rozgonyi iskola

Beavató színházi elõadás keretében Bornemissza Péter: Ma-
gyar Elektra címû tragédiáját mutatta be középiskolásoknak a
zalaegerszegi Hevesi Sándor Színház társulata január 16-án az
Ifjúsági és Civil Házban. 

– Elindítottunk egy három éves programot, melyben különbözõ
mûvészeti korszakokat szeretnénk bemutatni – mondta Tucsni And-
rás rendezõ. – Elõször a reneszánsz, majd a barokk, a következõ év-
ben pedig a romantika, a realizmus mûvészeti korszaka kerül sorra.
Lévén, hogy a magyar reneszánsz korszaknak Bornemissza Magyar
Elektrája a leghíresebb és értékét tekintve a legizgalmasabb darab-
ja, úgy gondoltuk, ezt mutatjuk meg a gyerekeknek, és ezen keresz-
tül lehet beszélni a reneszánszról, a görög mitológiáról, közben ké-
pet kapnak arról, mi is történt ebben a korszakban. Azt a gondola-
tot szeretnénk közvetíteni az ifjúság felé, hogy figyeljenek jobban az
értékekre, mert a múltból és az értékekbõl lehet táplálkozni.

Tucsni András rendezõ az elõadás ideje alatt több alkalommal
szólt a nézõkhöz, ismertette a kor tartalmát, és Bornemissza Pé-
ter átköltését, amelyben az író a korához kívánt szólni. Mint
kifejtette: Bornemissza Péter a fordítást másképp gondolta, mint
ahogy ma történik. Eszébe sem jutott, hogy az eredeti görög szö-
veget adja, s az elmúlt görög világot hozza a nézõk elé. Szo-
phoklész drámája valójában csak mintául szolgált számára an-

nak érdekében, hogy magyar nyelvû és aktuális érvényû mûvet
hozzon létre. A szerzõ a latin nyelvû utószóban így fogalmazta
meg a tragédia alapkérdését: Vajon akkor, midõn a haza durva
rabságban senyved, szabad-e erõszakkal szembeszállni a zsar-
nokkal, vagy pedig biztonságosabban arra kell-e várni, hogy az
idõ hozza meg az orvosságot és az enyhülést? A kérdésnek kü-
lönös hangsúlyt adott, hogy éppen a dráma írása idején válasz-
tották német-római császárrá a bécsi székhelyû német, magyar
és cseh királyt, Ferdinándot. 

Bakonyi Zsóka

Magyar Elektra
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itáció, a belsõ és külsõ körgyû-
rûk megépítése. Egyéni vágya-
im között ott van, hogy rendbe
tegyük a temetõ útjait, a park-
jainkat, az iskoláinkat, s azt is
fontosnak tartom, hogy levet-
kõzzük az eddigi, „ahogy esik,
úgy puffan” – gyakorlatot a
költségvetés tervezése kap-
csán.

– Miután a közgyûlés pénz-
ügyi mozgástere erõsen be-
szûkült, a 2007. évi költségve-
téssel szemben támasztott
alapvetõ követelmény a cél-
szerû, pazarlásmentes, racio-
nális, hatékony gazdálkodás –
fogalmazza meg a legfõbb
prioritást Tóth László, a Pénz-
ügyi Bizottság elnöke. – Az
önkormányzati tulajdon vé-
delme, a gazdálkodásért való
felelõsség érvényesítése meg-
követeli, hogy a költségvetési
gazdálkodás területén folyó
valamennyi tevékenység sza-
bályozott és törvényes legyen.
Úgy vélem: legfontosabb fel-
adatunk a versenyképesség
javítása, a környezetvédelem
erõsítése, valamint a „civil”
szféra támogatása. Egy város
akkor tud megújulni, ha erõs
a gazdasága. Egy város veze-
tése csak akkor tud eredmé-
nyeket produkálni, ha a vál-
lalkozóira támaszkodik, tájé-
koztatja õket, kikéri a vélemé-
nyüket és azokat beépíti dön-
téseibe. A 2007. évi költségve-
téssel szembeni elvárásaink
tehát: a költségvetési egyen-
súly fokozatos helyreállítása,
a költségtakarékos mûködés,
a város fejlesztésének felgyor-
sítása, az átláthatóság, és az
ellenõrizhetõség feltételeinek
biztosítása – hangsúlyozta a
bizottsági elnök.

Marton István polgármes-
ter úgy véli: 99,5 százalékban
véglegesnek tekinthetõ a
költségvetési koncepció,
amelyben a hitelfelvétel el-
méleti mértéke 2,4 milliárd
lehet. Azonban – mint azt
hangsúlyozta – ez szigorúan
csak elméletben történhet
meg, a gyakorlatban maximá-
lisan 1,9 milliárd forintnyi hi-
telfelvételre kerülhet sor. Eb-
bõl finanszíroznák például a
Damjanich utcában csatorna
építését, a termálturisztikai
koncepció megvalósíthatósá-
gi tanulmányának elkészíté-
sét, valamint az újabb terület-
szerzést az ipari parkban.
Egyes, már folyó beruházá-
sok is többe kerülnek az elõ-
zetesen kalkulált összeghez
képest: ilyen például a Heve-

si Sándor Mûvelõdési Köz-
pont rekonstrukciója, amely
esetében viszonylag keveset
érzékelhetne a látogató az itt
zajló felújításból, ezért to-
vábbi forrásokat bocsátanak a
kivitelezõ rendelkezésére,
amely révén némileg átala-
kulhat a mûvelõdési központ
belsõ színvilága is. A város
elsõ embere hangsúlyozta:
választási ígéretüknek meg-
felelõen rendezni kívánják az
elmúlt tizenhat év peres
ügyeit is, ilyen például a régi
piac sorsa, a Király út 31. és
az Eötvös tér 1.-3. ügye.
Hozzátette: a városvezetés
idei munkáját leginkább az
„alkotó rombolás” kifejezés-
sel lehet jellemezni, hisz le-
rombolják a rombolandókat,
hogy azok a jövõ évtõl pénzt
hozzanak újabb fejlesztések
számára. 

Horváth Attila 

Tóth László

Marton István

A nagy ablakokon beáradó fénytõl ezüstösen csillogott a
Kékszakállú herceg vára. A kapuk, a herceg, a szolgák, a volt
feleségek, minden, elõttünk állt, de a mû még nem készült el
teljesen, van rajta finomítani való. 

– Hogy mutat messzirõl? – kérdezte a többiektõl Pozdorecz Bet-
tina és Gilicze Nikolett 8. osztályos tanuló, felemelve a nagy mére-
tû alkotást, amely a szakkör minden tagjának õrzi a keze nyomát. 

A Hevesi Sándor Általános Iskola Kassainé Szarjas Gertrúd
tanárnõ által vezetett rajzszakkörében lázas tevékenység folyt,
amikor a napokban meglátogattuk õket. A két hatodikos lány,
Németh Leila, Takács Anita és a mellettük ülõ nyolcadikos
Wéber Vivien legszívesebben mindig virágot rajzolna, pedig az
intézmény galériában megnyílt kiállításon Leilának egy kék
madara, Anitának pedig egy várat és egy faluvéget ábrázoló
festménye látható. Ennek az az oka, hogy a szakkör rendszere-

sen részt vesz pályázatokon, ez utóbbin történelmi témával sze-
repeltek. A kanizsai Thúry Napokon a várkapitány élete és ko-
ra címû kiállításon is nyertek. Elárulták, tanárnõjüktõl kaptak
kedvet a selyemfestéshez. Most a május 3-án kezdõdõ Hevesi
Napokra készülnek a Színház az egész világ címû kiállítással,
amibe sokféle téma beleillik. Látható lesz a fából faragott ki-
rályfi, továbbá  maszkok, arcok, cirkuszi bohóc, és még a lá-
nyok virágainak is lesz hely. A 22 tagot számláló  szakkör ered-
ményesen tevé-
kenykedik, amit az
is jelez, hogy az el-
múlt 10 év alatt a
különbözõ pályáza-
tokon több, mint
egymillió forintot
nyertek. A pénzt
eszközök, anyagok
vásárlására hasz-
nálták fel. A lányok
azt is elmondták,
hogy a szövés tech-
nikáját is szeretnék
megtanulni. Szövõ-
keret, gyapjúanyag
van, majd a máso-
dik félévben idõ is
lesz rá. 

-bakonyi-

Színház az egész világ

...hacsak a Kanizsa Futó és Szabadidõ Sport Klub tagjai
nem. A klub ugyanis farsangi futásra várta szombaton a
sportbarátokat, hogy ily módon is népszerûsítse a test-
mozgást, a futósportot. A formabontó módon színes jelme-
zekbe öltözött több mint húsz mozgékony klubtag vidám
színt vitt a deres kanizsai reggelbe. A futók a városközpont-
ból, a Vásárcsarnok bejáratától indultak, a cél pedig a Min-
denki Sportpályája volt, ahol meleg teával és ízletes fánkkal
várták a farsangoló futókat. A szervezõk jövõre számítanak a
város lakóira is. 

Farsangoló

Farsang idején az õsi hiedelem szerint a színes ruhákba bújt
emberek elüldözik az ilyenkor -amikor rövidek a nappalok és
hosszúak az éjszakák- elszabaduló ártó szellemeket Hát, elnéz-
ve a képet, nem valószínû, hogy futásnak eredne bárki is...

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 8. 17.30 óra
"SZÍNEK" 

BOHÁNÉ SASVÁR ÉVA FESTÕ KIÁLLÍTÁSA
Megtekinthetõ: március 2-áig

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

A Nagykanizsai Cu-
korbetegek Egyesülete
tisztelettel kéri a lakos-
ságot, hogy személyi jö-
vedelemadója 1 %-ának
felajánlásával szíves-
kedjék támogatni egye-
sületünket.Adószámunk :
18955912-1-20 

ÜVEGEZÉS, ÜVEGEZÉS, 
KÉPKERETEZÉSKÉPKERETEZÉS

PLEXI ÉS PLEXI ÉS 
POLIKARBONÁTPOLIKARBONÁT

LEMEZEKLEMEZEK
Szentes Sándor

Nagykanizsa, Csengery u. 34.
Tel.: 93/313-319

30/9570-038

RST KKT.
8800 Nagykanizsa, Jókai u. 3.

E-mail: rstkkt@gylcomp.hu
Mobil: 30-3399-544

ÉPÜLETGÉPÉSZET
gázkészülékek szerelése, javítása

klímaberendezések szerelése
ÚJDONSÁG:ÚJDONSÁG:

infrasugárzók napkollektorok hõszivattyúk
TTAKARÉKOSKODJON AKARÉKOSKODJON AZ ENERGIÁVAZ ENERGIÁVAL!AL!

HAVASI BALÁZS
ZONGORAMÛVÉSZ

KONCERTJE

Belépõdíj 
elõvételben: 

2000 Ft,
a helyszínen 

2200 Ft

Február 23. 19 óra

Havasi Balázs
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A hetvenhét éves Pintér István az utolsó fáig ismeri a dél-za-
lai, nyugat-somogyi erdõket, Nagykanizsától Surdon át egészen
Csurgóig. Bár betegsége tolószékbe kényszeríti, álmait mégsem
adja fel: már írt négy, a térség erdõit, természeti értékeit bemu-
tató tanulmányt, most pedig azon fáradozik, hogy tizenhat zalai
és somogyi település közösen jelölje ki és gondozza azokat a tú-
raútvonalakat, amelyeket az idõs ember ötlete alapján összefog-
laló néven Kanizsa-dombhátnak hívnának.

– Három erdésznek, Metzl Kamillnak, Pagony Károlynak, va-
lamint Véghely Ferencnek szeretnék emléket állítani a túraútvo-
nalakkal, amelyek a térség természeti értékeit mutatnák be –
mondta lapunknak Pintér István, aki egykor autóbusz-gépkocsi-
vezetõként rótta az utakat, így hát nem csoda, hogy a környék
minden zugát jól ismeri. – Ennek megfelelõen három túraútvona-
lat szeretnék kialakíttatni: az egyik Surdtól Beleznán és Õrtiloson
át Zákányig, a másik Liszótól Ágneslakon és Gágyon át Csurgó-
nagymartonig húzódna a harmadik Nagykanizsától indulna, s
Magasdpuszta, Pogányszentpéter, Szentpáli, a Sukorodi erdõ,
Iharosberény és Iharos természeti értékeit mutatná be. Nyugdíja-
zásom után végigbicikliztem ezeken az útvonalakon, így hát ma-
gam gyõzõdtem meg arról, hogy két keréken is jól bejárhatóak. 

Egyelõre azonban –sajnos – a túraútvonal létrehozásában legin-
kább érdekelt somogyi települések (szám szerint tízen) nem iga-
zán mozgolódnak az ötlet megvalósítása érdekében, hajlandósá-
got inkább csak a zalai falvak mutatnak. Pedig olyan látványossá-

gokat lehetne a szé-
les nyilvánossággal
megismertetni, mint
az iharosberényi
park több mint öt-
méteres kerületû hi-
malájai cédrusa, a
majdnem hétszáz
centiméteres törzsû
mammutfenyõ, vagy
az Amur-menti
parásfa, amelynek
magjait a legenda
szerint Pagony Kár-
oly fõerdész orosz-
országi hadifogságá-
ból a kabátjába varr-
va hozta haza. 

Feiszt Ottó, a
Zalaerdõ Zrt. vezér-
igazgatója érdeklõdé-
sünkre elmondta: habár vele, mint a fenntartó vezetõjével még
nem egyeztettek István bácsi tervérõl, de támogatásra méltónak
tartja a kezdeményezést. 

Horváth Attila  

Emléktúra Zalából Somogyba

A hetvenhét éves bácsi harcol az álmaiért 

Pintér István: – Már ezerszer végigjártam
ezeket az utakat 

Meghitt ünnepség színhelye volt nemrégiben a Hétszínvirág
Óvoda. Sárdi Lászlóné nyugdíjas óvónõ babagyûjteményébõl
nyílt állandó kiállítás. Horváth Lászlóné óvodavezetõ megígér-
te, Eta néni akaratának megfelelõen fogják gondozni és bõvíteni
a csodálatos babagyûjteményt. Büszkén vállalják ezt a nemes
célt, és nemzetközi kiállításon is bemutatják majd a babákat.

A 81 éves Sárdi Lászlóné az utolsó munkahelyén, a sánci óvo-
dában kezdett az akkori óvodásainak babaruhákat varrni. Abban
az idõben jöttek divatba Magyarországon a Barbie babák. Elõ-
ször nem nyerték el tetszését vékonyka alakjukkal, s amikor lát-
ta a kislányok sajnálkozását a kevés babaruha miatt, varrt szá-
mukra kendõt, kötényt, hogy fõzõcskézni is tudjanak velük. 

– Ettõl kezdve babáztam én is – mesélt a kezdetekrõl Eta néni.
– Kiállításra jelentkeztem, s ha nem volt elég babám, akkor köl-
csönkértem a gyerekektõl. Nemzetközi kiállításon elõször 1994-
ben vettem részt, s ekkor tértem át a nagyobb babák gyûjtésére.
Amerikában élõ öcsémtõl is öltöztethetõ porcelán babákat kértem
ajándékba. A gyûjteményem szaporodott, közben eljárt az idõ fe-
lettem is, és be kellett fejeznem a játszadozást. Sajnáltam eladni
õket a piacon, ezért bementem a hivatal oktatási osztályára és el-
panaszoltam a bánatomat: hogyan tudnám megmenteni õket!
2003-ban felajánlottam a babákat a városnak, de a múzeum hely-
hiány miatt nem tudta elfogadni õket. Aztán szerencsére mégis lett
helyük: Halmos Csaba kulturális referens a polgármesteri hiva-
talból felhívott, és a Hétszínvirág óvodát ajánlotta, amit örömmel
elfogadtam, hiszen így gyerekek között lesznek a babáim. Nagy
szeretettel adom õket az óvodának ingyen és bérmentve, tegyék
láthatóvá a város óvodásai számára. Talán egyszer majd lesz Ka-
nizsának egy babamúzeuma is.

Eta néni folytatni szeretné a babázást. Ha éppen kedve tartja,
vagy kap egy babát, máris öltöztetni kezdi. A napokban még
varrt egy galamboki ünneplõ ruhát pártával, gyöngyös bokrétá-
val, egyik kedvencének. Az állandó kiállításon 50-60 babája lát-
ható. Legkedvesebb számára az Amerikából jött Liza. Nagyon
megszerette bájos, szolid arcát. 

– Gyerekkorunkban a barátnõmmel kukoricacsutkából, csuhé-
ból készítettük ezeket a játékokat. Szinte versenyeztünk, hogy
melyikünk rongybabája díszesebb! – mesélte Eta néni. 

-bakonyi-

Babakiállítás a Hétszínvirág Óvodában
Bár a legutóbbi közgyûlé-

sen Marton István polgár-
mester hangsúlyozta: a költ-
ségvetési koncepció már 99,5
százalékos készültségûnek
tekinthetõ, mégis úgy gon-
doltuk, nem érdektelen, ha a
szakbizottságok vezetõit ar-
ról kérdezzük: milyen fel-
adatokra szeretnének több
pénzt a közös kasszából.

– Az Oktatási, Kulturális,
Ifjúsági és Sportbizottság a
költségvetési koncepcióról
megállapította: költségtaka-
rékos, forráshiányos idõkben
a szinten tartás is jelenthet
elõrelépést, ha megfelelõen
jelöljük ki a prioritásokat –
mondta Balogh László, a bi-
zottság elnöke. – Úgy vélem, a
korábbi évek gyakorlatával
ellentétben szerencsésebb, ha
a sok kicsi, elaprózott támo-
gatás helyett kevesebb helyre
adunk többet. Természetesen a
továbbiakban is harcolok-
harcolunk a „szféráimért”,
mert az oktatás, a kultúra, if-
júságpolitika és sport nélkül
nem lehet élni Nagykanizsán
sem. A tanügy a csökkenõ,
megszûnõ központi normatí-
vák, forráskivonás miatt hát-
rányba kerül, az oktatás, az if-
júság és a kultúra sokak szá-
mára nem tûnik jó befektetés-
nek mostanában, mi azonban
ennek ellenkezõjét hisszük.
Ezért fontosnak érezzük az in-
tézmény-felújítást, amire je-
lenleg ötvenmillió forintot ter-
veztek. Szeretném, ha erre
több jutna. A kultúra területén

ugyancsak fontosnak tartjuk a
magas kultúra, s bizonyos kö-
zösségteremtõ csoportok léte-
zését, támogatását, s tenni
szeretnék azért, hogy a civil
szervezetek támogatása emel-
kedjék. Emelni szeretnénk a
Pannon Tükör kulturális fo-
lyóirat félmilliós támogatását,
s támogatni gondoljuk a
Thúry György Múzeumot is: a
diákok számára ingyenessé
tennénk a gyûjtemény látoga-
tását. A sport területén közis-
merten a diáksportot, a tö-
megsportot és a szabadidõ-
sportokat támogatnánk na-
gyobb mértékben, a verseny-
és élsportra nem szeretnénk
többet áldozni a tavalyihoz
képest. Ellenben elõbbre sze-
retnénk lépni a nyitott torna-
terem-akció, és a sportorien-
tált iskolák mûködtetése terén. 

Dr. Csákai Iván, a Szociális
és Egészségügyi Bizottság el-
nöke úgy véli: számos fontos
területen több pénzre lenne
szükség, ám a lehetõségek
adottak.

– Egy költségvetést a reali-
tások szabnak meg, s ezen be-
lül vannak kötelezõ feladata-
ink – mondta Dr. Csákai. – Él-
nek bizonyos közgyûlési hatá-
rozatok, amelyeket még az elõ-
zõ testület hozott meg, de ne-
künk, mint az elkezdett munka
folytatóinak illik tiszteletben
tartani. Illik arra is ügyelni,
hogy a SZEB alá néhány civil
szervezet is tartozik, amelyek
az általuk végzett szociális el-
látáshoz bizonyos költségveté-
si keretet szeretnének. Ezért

fontos, hogy a Szociális és
Egészségügyi Alap esetében
legalább a szinten tartás meg-
valósuljon, az eddigi kétmilli-
ós keret változatlan maradjon.
Az elõzõ közgyûlés sorrendet
állított fel az orvosi rendelõk
felújítását illetõen, ebben a
sorban most a kiskanizsai,
Bajcsy-Zsilinszky úti rendelõ
áll az elsõ helyen; amelynek a
felújítása már nem halasztha-
tó tovább. Kötelezõ feladat-
ként az elmúlt években még
nem sikerült megoldani a
demensek ellátásának kérdé-
sét, ez irányban is mindenkép-
pen lépnünk kell: úgy gondol-
juk, hogy a cél érdekében az
idõsek otthona bõvítését el kell
kezdenünk. Végül, de nem
utolsósorban mindent meg kell
tennünk a kórház fejlesztésé-
ért.

– Úgy vélem, hogy a 2007-es
elképzelések nagy része bele-
került a költségvetésbe –
mondta Gyalókai Zoltán, a Vá-
rosüzemeltetési Bizottság el-
nöke. – Az egyik legfontosabb
a Kalmár utca meghosszabbí-
tása, itt sor kerül a kisajátítás-
ra, a tervezésre és a kivitele-
zésre is. Persze, nagy jelentõ-
sége van a program kimenetele
szempontjából annak, hogy az
érintett földtulajdonosok ho-
gyan állnak majd hozzá az
ügyhöz. Szintén stratégiai be-
ruházás az ipari park „A” jelû
útja, amelynek a befejezésére
eddig azért nem kerülhetett
sor, mert egy háromszáz méte-
res szakaszon még nem voltak
a város birtokában a szükséges

ingatlanok. Ez a probléma má-
ra megoldódott, polgármester
úr viszonylag rövid idõ alatt
meg tudott egyezni a tulajdo-
nosokkal. Így ha az idõjárás
engedi, tavasszal befejezõdhet
a beruházás, amely bele is fér
az eredeti költségvetésbe. Eh-
hez hasonlóan megoldásra vár
a Péterfai és az Alsószabadhe-
gyi utak közötti hiányos kerék-
párút és a Thúry-laktanya kö-
rüli utak ügye. Jó lenne, ha az
Eötvös téri körforgalmak ter-
vezése még az idén megtörtén-
hetne, nem beszélve a Zrínyi
utca kikötésérõl – jó lenne, ha
mihamarabb elõkerülnének a
régi tervek, s a lakossággal
egyeztetve, az õ megelégedé-
sükre tudnánk megvalósítani a
beruházást. 

– Azokra a programokra
mindenképpen kellenek forrá-
sok, amelyeket esetlegesen a
második Nemzeti Fejlesztési
Terv is támogat – így Papp
Nándor, a Városfejlesztési,
Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság elnöke. –
Számos programmal vagyunk
jelen a régiós elképzelésekben,
összesen majdnem ötvenmilli-
árd forint értékben. Ha valami
angyalka csodát tenne, és va-
lamennyi projektünk nyerne,
akkor óriási összegû, csaknem
ötmilliárd forintos önrésszel
kell kalkulálnunk. Ez nagyon
nagy összeg, minden bizony-
nyal nehéz lenne elõteremte-
nünk. A Nemzeti Fejlesztési
Tervbe „delegált” projektek
közé tartozik többek közt a ter-
málprogram, a tömbrehabil-

Balogh László

Dr. Csákai Iván

Papp Nándor

Gyalókai Zoltán

Alkotó rombolás – avagy mire jusson pénz?
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Vélhetõen több társadalmi csoportot
érintenek fájón az elmúlt hetek kor-
mányzati intézkedései. E csoportok kö-
zül a nagycsaládosok és a nyugdíjasok
képviselõinek véleményét kérdeztük az
elmúlt napok-hetek történéseirõl. 

– Érzékenyen érintik a kormány intéz-
kedései a nyugdíjasokat – mondja Balogh
István, a Vasutas Nyugdíjas Klub elnöke.
– Az idõseket leginkább talán az egész-
ségügyi törvény módosítása érinti, hiszen
az egészségi állapot a leginkább megha-
tározó az idõs emberek életében. Ha jól
értelmeztük nyugdíjas társaimmal, akkor

minden egyes az orvosnál tett látogatás-
nál fizetnünk kell a vizitdíjat. Elhibázott-
nak tartom azt is, hogy az utazási költsé-
gek térítését visszamenõleg képzelik el,
ami óriási bürokráciával jár. Nem könnyí-
ti meg a nyugdíjasok életét az sem, ami je-
lenleg a kórházakkal történik. Biztos va-
gyok abban, hogy sokaknak nehézséget
okoz több tíz kilométert utazni az orvosi
ellátásért, ha az helyben nem vehetõ
igénybe – mondta Balogh István.

Magyar József, a Nagycsaládosok Nagy-
kanizsai Egyesülete vezetõje azt sérelmezi,
hogy a kormány pont azokat nem vonja be
az intézkedések elõkészítésébe, akik a leg-
inkább érintettek. 

– Sajnos, ma az ország egészére jellem-
zõ, hogy nem egy nyelvet beszélünk, de
ezen már nem csodálkozom, hiszen az
embereknek azt sem magyarázzák el,
hogy miért jutott az ország ebbe a hely-
zetbe, a balatonõszödi beszéd „egysza-
vas” magyarázata értelmes embereknek
nem elég – véli Magyar József. – Fel kel-
lene sorolni, hogy kik idézték elõ ezt a
helyzetet, milyen rossz döntéseket hozott
a kormány, meddig kell áldozatokat hoz-
niuk az embereknek, a családoknak és
hova akarunk eljutni? Mint mérnökember
tudom, hogy ha egy szakmai területen
alapvetõ változtatásokat akarok bevezet-
ni, akkor elõször le kell ülnöm az érintet-
tekkel, el kell magyaráznom, hogy miért
akarok változtatni és annak várhatóan mi

lesz a következménye, milyen feladatokat
kell a kívánt eredmény eléréséhez végre-
hajtani. Figyelembe veszem a résztvevõk
javaslatait, és adott esetben helyes komp-
romisszumokat kötve megfelelõ üteme-
zéssel tervezem meg a bevezetés idejét,
ügyelve a változtatás fokozataira is. Ez a
fajta gondolkodás hiányzik a kormány
mostani reformnak nevezett kapkodó in-
tézkedéseibõl. Különösen fájó, hogy a
legrászorultabbak közé tartozó nagycsa-
ládokra sem voltak tekintettel. A gázár-
támogatástól kezdve, a tandíj bevezetésé-
vel, az utazási kedvezmények megkurtítá-
sával, a diákbérletek árának drasztikus
emelésével, a gyógyszerár-támogatás
csökkentésével és a dobozdíjjal, vizitdíj-
jal, kórházi napidíjjal halmozottan sújt-
ják a nagycsaládokat. H.A.

Áremelések és mellékhatásaik

Magyar József

Balogh István

Lassan befejezõdnek a munkálatok a Bazárudvar két, Zrí-
nyi utca felõli helyiségében, ahol a Vöröskereszt hamarosan
újabb szolgáltatásokat indít be. 

Antal Istvánné, a Magyar Vöröskereszt Zala Megyei Szervezetének
nagykanizsai városi titkára érdeklõdésünkre elmondta: a volt MSZP-
iroda helyiségét, illetve a vele szemben, az udvari bejárat másik olda-

lán lévõ ingatlant hosszú távú használatra kapták pályázat útján a Haj-
léktalanok Közalapítványtól. Itt alakítják ki a helyi szervezet szolgál-
tató központját, ahonnan az újonnan induló támogató szolgálat, a pszi-
chiátriai közösségi ellátás, valamint a szenvedélybetegek közösségi el-
látásának koordinálása történik, de itt kapnak helyet az utcai szociális
munkások is. Amásik helyiség pedig kiválóan alkalmas konferenciák,
továbbképzések lebonyolítására. Az új szolgáltatásokat a Nagykani-
zsai Kistérség Többcélú Társulásával kötött együttmûködési megálla-
podás keretében indítják el, amelyekkel a város lakóin kívül a kistér-
ségben élõknek nyújtanak szociális-mentális segítséget. 

– Most már tényleg a város szinte minden pontján jelen le-
szünk intézményrendszerünkkel – mondja Antal Istvánné. – Ha-
marosan még több területen tevékenykedünk, beindítjuk az új
szolgáltatásainkat, egyelõre azt mérjük fel, hogy az egyes tele-
püléseken mekkora igény mutatkozik ezekre, ennek során szoro-
san együttmûködünk az önkormányzatokkal és a háziorvosokkal.
Reméljük, hogy a helyiségek felújítása és a dolgozók felkészíté-
se mihamarabb befejezõdik, s egy hónapon belül elindulhat a tá-
mogató szolgálat, a pszichiátriai közösségi ellátás, valamint a
szenvedélybetegek közösségi ellátása. -ha-

Új szolgáltatásokat indít a Vöröskereszt

Elõször a közelmúltban elhunyt Nagy Gáspár József Attila- és
Kossuth-díjas költõre emlékeztek egyperces néma felállással a
képviselõ-testület tagjai január huszonötödikei, az Ifjúsági és
Civil Házban tartott soros közgyûlésükön. A költõ érdemeit
Marton István polgármester méltatta. 

Napirend elõtti hozzászólásában Röst János (SZDSZ) azt kér-
te a polgármestertõl, hogy a közgyûlés levélben köszönje meg a

polgármesteri hivatal szociális és egészségügyi osztályának élé-
rõl távozó Simánné Mile Éva több éves magas színvonalú tevé-
kenységét. Marton István polgármester reagálásában egyetértett
a kezdeményezéssel, hiszen – mint mondta – személy szerint
maga is mindig nagyra értékelte a szakember munkáját. Hossza-
san vitáztak a képviselõk az elsõ napirendi pontként terítékre ke-
rülõ 2007-es költségvetési koncepcióval kapcsolatos tájékoz-
tatóról. Dr. Csákai Iván (Fidesz-KDNP) javasolta, hogy a költ-
ségvetésben szerepeljen a kiskanizsai, Bajcsy-Zsilinszky Endre
úti új orvosi rendelõ megépítése. Hasonló kéréssel fordult a pol-
gármesterhez Tóth Nándor (Fidesz-KDNP), aki utalt a temetõ és
a ravatalozó rossz állapotára is. A polgármester arról biztosítot-
ta a képviselõket, hogy a február tizenötödikén vélhetõen elfo-
gadásra kerülõ költségvetésben szerepeltetni fogják a kiskaniz-
sai rendelõ megépítéséhez szükséges pénzösszeget. Polai József
(Fidesz-KDNP) azt kérte: ha mindenképpen fontossági sorren-
det kell felállítani a ravatalozó és az orvosi rendelõk között, ak-
kor a rendelõ megépítésére még az idén kerüljön sor, de kezdõd-
jön meg a ravatalozó felújításának engedélyeztetése is. Végül a
képviselõk elfogadták a költségvetés aktualitásairól szóló tájé-

koztatót. A képviselõ-testület döntésének köszönhetõen ismét
bevezetik a „Hazavárunk”-ösztöndíjat, melynek keretében az
önkormányzat havi egyszeri alkalommal átvállalja a diákoktól

az oda-vissza utazás költségeit. Ez a számítások szerint mintegy
nyolcmillió forint többletkiadást jelent majd, a pontos feltétele-
ket ezután dolgozzák ki a szakemberek. Bizottsági szakba utal-
ták Papp Nándor (Fidesz-KDNP) fõkertész, illetve városgond-
nok foglalkoztatására irányuló javaslatát. Felkérte a közgyûlés
Marton István polgármestert, hogy Bicsák Miklós (MSZP) és
Bene Csaba (Fidesz-KDNP) önálló indítványának megfelelõen
vegye fel a kapcsolatot a megfelelõ szakemberekkel és Göndör
István országgyûlési képviselõvel, hogy támogatásukat kérje az
autópálya melletti zajvédõ fal megépítése érdekében. 

A közgyûlés döntött dr. Károlyi Attila (MSZP) a nagybakóna-
ki mártírok emlékmûvének újjáépítésével kapcsolatos indítvá-
nyáról is, a városatyák úgy határoztak, hogy létrehoznak egy

alapítványt és társadalmi akciót indítanak az újjáépítés érdeké-
ben. Elfogadták a képviselõ másik indítványát is, amely alapján
a Terv utca (a korábbi állapotnak megfelelõen) a továbbiakban
Sabján Gyula egykori polgármester nevét viseli majd. A testület
a továbbiakban támogatta Tóth Nándor (Fidesz-KDNP) indítvá-
nyát, így hamarosan testvérvárosi kapcsolat kiépítését kezdemé-
nyezik a vajdasági Magyarkanizsával. 

A nyílt ülés végén a közgyûlés lapunk vezetésével Dóró Já-
nost bízta meg. 

Horváth Attila  

A költségvetésrõl vitáztak

Számos elõterjesztést tárgyalt január huszonnegyedikei ülé-
sén az Ügyrendi, Jogi és Közrendi Bizottság, köztük Bárdosi
Gábor (MSZP), a vállalkozások támogatásáról szóló rendelet
módosítását javasló indítványát, amely révén a kisebb vállalko-
zások is igénybe vehetnék a munkahelyteremtés után járó támo-
gatást. A képviselõ azt javasolta, hogy az igénylés feltételeként
meghatározott ötfõs létszámbõvítésre vonatkozó kitétel három-
ra módosuljon, hogy a nagyértékû beruházást megvalósító, de
kisebb méretû vállalkozások is hozzájussanak a támogatáshoz.
A javaslatot a bizottság tárgyalásra alkalmasnak találta. 

A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi Bi-
zottság január huszonkettedikei ülésén többek között tárgyalta
a II. Rákóczi Ferenc tiszteletére készített emléktábla elhelye-
zésérõl szóló elõterjesztést. Papp Nándor, a grémium elnöke
elmondta: Móricz István nyugalmazott honvéd alezredes, még
korábban egy dombormûvet adományozott az önkormányzat-
nak, amelyet a tervek szerint a Rákóczi út 1. szám alatti ház fa-
lára helyeznek majd ki. 

A Városüzemeltetési Bizottság a január 25-ei ülésén többek
között támogatta a Kalmár utca kikötése építési programot. A
Kalmár utca északi és a Dózsa György utca nyugati irányú
meghosszabbítását a város közlekedésének hosszú távú át-
szervezése, a belvárosi forgalom csökkentésének szándéka in-
dokolja. A forgalom ilyen irányú levezetését az elkészült for-
galomcsillapítási tanulmánytervek is tartalmazzák, és javasol-
ják az utak megépítését.

A Pénzügyi Bizottság egyetértett a „Hazavárunk” ösztöndíj
bevezetésére elõterjesztett javaslattal, mely szerint a közgyûlés a
2007/2008-as tanévtõl támogatja a nagykanizsai állandó lak-
hellyel rendelkezõ felsõoktatási intézményben tanuló fiatalokat.
A város ez évi költségvetésének céltartalékában nyolcmillió fo-
rintot különít el a „Hazavárunk” ösztöndíj fedezetére. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság január 23-ai ülésén a
Nagykanizsa és Zalakomár Község Önkormányzata közötti
intézményfenntartói társulás létrehozására elõterjesztett javas-
latot megvitatta. A bizottság tagjai a társulás létrehozásával
elvben egyetértettek. Az elõterjesztés hiányosságainak pótlá-
sával, valamint a felmerült észrevételek kiegészítésével újra a
bizottság elé kérték az anyagot. 

Az Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottság egyebek
közt tárgyalta a Magyar Éremgyûjtõk Egyesülete Nagykani-
zsai Csoportja támogatási kérelmét is. Balogh László, az
OKISB elnöke elmondta: a szervezet azt kérte, hogy a város
biztosítson részükre az Ifjúsági és Civil Házban egy helyiséget
csoportszoba céljára, ahol elhelyezhetnék könyvtárukat és tá-
rolóikat. Mivel azonban jelenleg van helyük a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban, a felújítás után pedig visszaköltözhetnek
majd a Hevesi Sándor Mûvelõdési Központba, a grémium
nem tartotta indokoltnak, hogy a csoport a régi moziban kap-
jon helyiséget a ház pontos funkciójának meghatározásáig hát-
ralévõ néhány hónapban.
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Képviselõi 
fogadóórák

Marton István, Nagykanizsa megyei jogú
város polgármestere február 21-én, szerdán,
Cseresnyés Péter alpolgármester február 14-
én, szerdán, dr. Kelemen Marcell jegyzõ feb-
ruár 7-én, szerdán 8,30-12 óráig fogadóórát
tart a Polgármesteri Hivatal Eötvös téri épü-
letében (Nagykanizsa, Eötvös tér 16. I. em.).
A fogadóórán tisztelettel várják a város la-
kosságát, észrevételeiket, javaslataikat.

Bene Csaba, a 2. Sz. választókerület önkor-
mányzati képviselõje fogadóórát tart minden
hónap elsõ hétfõjén 17 órától 19 óráig a kenyár-
gyári PERGO lottózóban (Kinizsi u. 95. ).

Bicsák Miklós az I. számú választókerület
(Garai, Ûrhajós, Hársfa, Ifjúság utca lakói)
önkormányzati képviselõje 2007. február 7-
én, szerdán 16 órától 17.30 óráig fogadóórát
tart a Kinizsi utca 97. szám alatti bélyegzõ-
gyártó irodában. Aznap 18 órától 20 óráig
Bicsák Miklós Palin és Korpavár lakossága
számára tart fogadóórát a palini új Általános
Iskolában.

Bizzer András a 4.vk. önkormányzati képvi-
selõje fogadóórát tart 2007. február 2-án, pén-
teken 17 órakor a Dr. Mezõ Ferenc Gimnázi-
umban.

Tóth Nándor, a 14. sz. választókerület ön-
kormányzati képviselõje fogadóórát tart min-
den hónap elsõ hétfõjén 18,00 órától a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Házban.

Mint arról korábban lapunk már hírt
adott: a Hölgyklub tagjai emléktáblát
helyeztek el az egykori Izraelita Jóté-
kony Nõegylet Sugár úti házának falán.
A mai nagykanizsaiak sajnos, meglehe-
tõsen kevés információval rendelkez-
nek a nõegyletrõl, amely a város legré-
gibb karitatív egyesülete volt. 

– A Zsidó Nõegylet Lõw Lipót sugalma-
zására 1843-ban  kezdi el tevékenységét.
A Guttmann Nanetta által életre hívott
egyesület 1888-ban téli népkonyhát is
alapított fõként iskoláskorú gyermekek és
kisebb számban felnõttek számára –
mondta el lapunknak a nõegylet kezdeti
lépéseirõl Lévai Péterné, a Nagykanizsai
Zsidó Hitközség alelnöke. – Ez 1919-ig
mintegy háromszáz szegény ember étkez-
tetését biztosította. A szabadságharc ide-
jén – amikor a minisztérium felhívására a
hitközség templomi kegyszereit ajánlotta
fel, a krónikák szerint a nõegylet tagjai is
átadták ezüst eszközeiket, így teljesítve
hazafias kötelességüket. A zsidó nõegyle-
tek egyébként mindenütt ott voltak, ahol
segítségre, támogatásra volt szükség,
gyûjtést szerveztek például a nagy szege-
di árvíz idején is. Akkoriban a zsidók és a
magyarság még elõítéletektõl mentesen, a
felekezeti együttmûködés és barátság
szellemében élt együtt. A városban nem
lehetett jelentõs megmozdulást szervezni
a zsidó nõegylet nélkül. A 100 éves évfor-
dulót még méltón megünnepelték 1943-
ban, erre az alkalomra adták ki a „Száz-
éves Nõegyletünk” címmel írt történelmi
visszapillantást; azonban az egyre súlyos-
bodó zsidótörvények következtében ha-
marosan az elszegényedés és a koncent-
rációs táborok vártak a Nõegylet tagjaira
is – mondta Lévai Péterné. 

Korabeli kiadványok szerint nem egy-
szer elõfordult az is, hogy a zsidó és a
keresztény nõegylet (mert nemcsak a
zsidóknak, hanem a keresztényeknek és
a reformátusoknak is volt nõegyletük
Kanizsán) közösen szervezett progra-
mokat. Lévai Péterné szerint a ma élõk
számára is példaadó lehet az az eltérõ
nációk, felekezetek között megmutatko-
zó együttmûködés, amely révén az
1800-as évek Nagykanizsája a Monar-
chia egyik legfejlettebb városa lehetett. 

Horváth Attila  

Szerepvállalásuk 
ma is példa lehetA közelmúltban került sor a Kiskanizsai Polgári Olvasókör évi rendes közgyûlésére,

amelyen szép számban jelentek meg a tagok. Horváthné Polai Mária, a Kiskanizsai
Polgári Olvasókör elnöke elmondta: az elõzõ évben sajnos, erõfeszítéseik ellenére sem
sikerült elérni, hogy az Olvasókör tagjai magukénak érezzék a programokat. A sikerek
között említette, hogy az önkormányzati pályázatokon sikeresen szerepeltek, nyertek
támogatást elõadások szervezésére és orvosi mûszerek beszerzésére is. Megalakult a
könyvbarátok klubja, a nótakör, valamint az egészségügyi és szociális klub is. Elhang-
zott: a szervezet kultúrfelelõsi teendõit a jövõben Dolmányos Erzsébet látja el, s sze-
retnének belépni az Olvasókörök Országos Szövetségébe. H.A.   

Eddig sem volt könnyû
a belvárosban üres par-
kolóhelyet találni, de mi-
óta lezárták az Erzsébet
téri parkolót és megkez-
dõdött a mélygarázsok
építése, még nehezebb
dolguk van az autósok-
nak. „Csúcsidõben” leg-
alább két kört kell menni
ahhoz, hogy mondjuk, a
Terv utcában leparkol-
hassunk.

– Az Erzsébet teret kö-
rülvevõ utcákban megnõtt
a forgalom, s ez a folya-
mat egyértelmûen a mély-
garázsok építéséhez köt-
hetõ. Akkor kezdõdött,
amikor a szakemberek
hozzáláttak a tér rendezé-
séhez – véli Gáspár And-
rás, a Via Kanizsa Kht.
ügyvezetõje. – Jól tudjuk,

hogy a Centrál elõtti szakaszon számos parkolóhely volt. Amikor ott elkezdõdött az
átalakítás, már észre lehetett venni a beruházás parkolásban jelentkezõ negatív
hatását. Aztán a késõbbiekben az Erzsébet megszûnt a legkeresettebb parkolónk, s
egyre erõteljesebbekké váltak a parkolási gondok. Nem kell túl messzire mennünk
a példáért: régebben nem fordult elõ olyan, hogy kollégáimmal ne tudtunk volna
megállni autóval a Zrínyi utca Ady és Csengery utak közti szakaszán. Szinte válo-
gatni lehetett a parkolóhelyek között, annyi volt. Ma már nincs ilyen. Sõt, igaz ez
a többi utcára is. Tudni kell, hogy a fizetõ parkolók jelentõsége nem a belõlük szár-
mazó bevételben, hanem forgalomszabályozó szerepükben rejlik. Minden város ar-
ra törekszik, hogy kivigye a gépkocsiforgalmat a városközpontból. Véleményem
szerint azonban az Erzsébet téri mélygarázsok telepítésével ennek éppen az ellen-
kezõje történik, ezért a helyszín kiválasztása a forgalomszabályozás szempontjából
hibás döntés volt. Igaz, hogy a parkoló autók nem jelennek meg a felszínen, viszont
az összes bejön a városba, ami nem jó.

Gáspár András hozzátette: a parkolási gondok enyhítésére a régi piacot ideiglenes
parkolóvá alakították a karácsonyi bevásárlás idejére, amit azóta is igénybe lehet ven-
ni. Igaz, egyelõre nehézséget okoz a még meglévõ építmények, vagy a már elbontott
épületek maradványainak kerülgetése, de Marton István polgármestertõl azt az infor-
mációt kaptuk, hogy még ebben az évben szeretnék rendbe tenni a területet.

-horváth-

Belvárosi vadászat a parkolókra

Félsiker

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyû-
lésének Szociális és Egészségügyi Bizottsága a
többször módosított 55/2000. (XII.13.) számú
helyi rendelet alapján pályázatot hirdet az
alábbi üres önkormányzati bérlakások bérleti
jogának szociális alapon  történõ elnyerésére:

Kettõ vagy több gyermekes család részére:
1. Nagykanizsa, Fõ u. 8. 2/2/5.
A lakás 80 m2, 2 szobás, komfortos. Települé-

sen belüli fekvése: belvárosi terület, épületen be-
lüli fekvése: II. emeleti. A lakásbérleti díj össze-
ge: 22.152 Ft. Állapota: felújított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: 5 év. A lakás megtekintésének
idõpontja: 2007. február 13. 13-14.30 óráig. 

Gyermekes családok részére:
1. Nagykanizsa, Csengery u. 61. fsz. 5.
A lakás 40 m2, 1+fél szobás, komfortos. Te-

lepülésen belüli fekvése: egyéb városi terület,
épületen belüli fekvése: udvari. A lakásbérleti
díj összege: 7.359 Ft. A lakás állapota: felújí-
tott. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év.
Megtekintésének idõpontja: 2007. február 14.
13-14.30 óráig.  

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 75. 1/1/14.
A lakás 48 m2, 1 szobás, komfort nélküli. Te-

lepülésen belüli fekvése: egyéb városi terület,
épületen belüli fekvése: I. emeleti lakás. A la-

kásbérleti díj összege: 2.380 Ft. A lakás állapo-
ta: felújított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5
év. A lakás megtekintésének idõpontja:  2007.
február 14. 10-11.30 óráig. 

Egyedülállóknak:
1. Nagykanizsa, Magyar u. 30.
A lakás 26 m2, 1 szobás, komfortos. Telepü-

lésen belüli fekvése: egyéb városi terület, épü-
leten belüli fekvése: udvari lakás. A lakásbér-
leti díj összege:  4.784 Ft. A lakás állapota: fel-
újított. A bérleti jogviszony idõtartama: 5 év. A
lakás megtekintésének idõpontja: 2007. febru-
ár 15. 13-14.30 óráig. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság pá-
lyázatot hirdet továbbá az alábbi, Garzon-
házban lévõ üres önkormányzati bérlaká-
sok bérleti jogának elnyerésére. 

Elhelyezésre a 35. életévet be nem töltött fi-
atal házasok/élettársak jogosultak lakásigé-
nyük végleges rendezéséig, de legfeljebb 60
hónap idõtartamig, elhelyezésük átmeneti
megoldásával és takarékosságra ösztönzéssel.

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. II.
em. 10.

A lakás 40 m2, 1 szobás, összkomfortos. Te-
lepülésen belüli fekvése: keleti városi terület,
épületen belüli fekvése: II. emeleti. Szállás-
használati díj összege: 13.002 Ft. A lakás álla-

pota: helyreállított. A bérleti jogviszony idõ-
tartama: maximum 60 hónap. Megtekintésé-
nek idõpontja:  2007. február 15. 13-15.30
óráig. 

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B.  II.
em. 11.

A lakás 40 m2, 1+fél szobás, összkomfortos.
Településen belüli fekvése: keleti városi terü-
let, épületen belüli fekvése: II. emeleti lakás.
Szálláshasználati díj összege: 13.002 Ft. A
lakás állapota:  helyreállított. A bérleti jogvi-
szony idõtartama: maximum 60 hónap. Megte-
kintésének idõpontja: 2007. február 15. 13-
15.30 óráig. 

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B. fsz.
em. 4.

A lakás alapterülete: 36 m2, 1 szobás, össz-
komfortos. Településen belüli fekvése: keleti
városi terület, épületen belüli fekvése: földszin-
ti. Szálláshasználati díj összege: 11.143 Ft. A la-
kás állapota:  helyreállított. A bérleti jogviszony
idõtartama: maximum 60 hónap. A lakás meg-
tekintésének idõpontja: 2007. február 15. 13-
15.30 óráig. 

A pályázatok benyújtásának helye és határ-
ideje: 2007. február 23. Polgármesteri Hivatal
Szociális Osztály. Nagykanizsa, Eötvös tér 16.
Pályázati nyomtatvány ugyanitt kapható.

Pályázat önkormányzati bérlakásokra

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatala (Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)
nyilvános pályázat útján bérbe adja a Nagyka-
nizsa, Kodály Z. u. 10/A. I. em. 14. szám alatt
található Nyugdíjasházban lévõ bérlakást.

A pályázat benyújtásának határideje és he-
lye: 2007. február 23-án 12 óra Polgármesteri
Hivatal Szociális Osztály. A licitálás idõpont-
ja: 2007. március 6. de. 9.00 óra. Helye: Pol-
gármesteri Hivatal Szociális Osztály Nagyka-
nizsa, Eötvös tér 16. I. em. 

A bérlemény leírása: Nagykanizsa, Kodály
Z. u. 10/A. I. em. 14. Elhelyezkedése: keleti
városrész. 25 m2, 1 szobás, összkomfortos.
Bérleti díja: önkormányzati bérlakást leadó pá-
lyázó esetén 8.122 Ft, igénybevett szolgáltatá-
sokért fizetendõ díj + rezsiköltség, adományt
felajánló pályázó esetén az igénybevett szol-
gáltatásokért fizetendõ díj + rezsiköltség. Meg-
tekinthetõ: 2007. február 15. (csütörtök) 14-16
óráig. A bérlemény nem örökölhetõ!

A pályázaton való részvétel feltételei: pályáz-
hat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyû
nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, aki/k/ Nagyka-
nizsán állandó lakos/ok/, öregségi nyugdí-
jas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elér-
te/k/, önmaga, vagy legalább egyikük önmaga
ellátására képes, a lakással kapcsolatos fizetési
kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget
tud/nak/ tenni, a pályázó a pályázati feltétele-
ket, a pályázati tárgyaláson történõ licitálást el-
fogadja. Pályázhat mindazon 1. pontban részle-

tezett személy/ek/, aki/k/ önkormányzati bérla-
kását ajánlja fel, vagy pénzadományt ajánl fel. 

Pályázni a  Polgármesteri Hivatal Szociális
Osztályán (Nk, Eötvös tér 16.) átvehetõ PÁLYÁ-
ZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel kell tün-
tetni: a pályázó/k/ személyi adatait, a folyósított
nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó havi
nyugdíjszelvény és törzslap fénymásolatát, a fel-
ajánlásra kerülõ önkormányzati bérlakás pontos
címét, helyiségeit, komfortfokozatát, havi bérleti
díját, csatolva a bérleti szerzõdés fénymásolatát,
saját tulajdonú lakás esetén annak pontos címét,
helyrajzi számát, alapterületét, komfortfokozatát,
helyiségeit, minden tulajdonos adatát.

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Szo-
ciális Osztályának ügyfélszolgálatán (Nk, Eöt-
vös tér 16.) kell benyújtani. A licitálásra a pá-
lyázóknak külön értesítést nem küldünk. 

A licitálás szabályai: A licitáláson részt vehet
az a pályázó, aki pályázatát határidõben, a ki-
írásban foglalt tartalommal nyújtotta be. A pá-
lyázót megbízással meghatalmazottja is képvi-
selheti. A licitálás induló értéke:  2.000.000 Ft,
a licitösszeg 50.000 Ft-onként emelkedik.

A nyertessel a bérleti szerzõdést az Ingatlanke-
zelési Intézmény köti meg a kijelölés, az adomány
befizetését, vagy az önkormányzati bérlakás le-
adása esetén a megállapodás aláírását követõ 15
napon belül. Amennyiben a bérlõ a bérbeadó In-
gatlankezelési Intézménnyel a bérleti szerzõdést
nem ezen határidõn belül nem köti meg, a bérleti
szerzõdés megkötésének lehetõségét elveszíti.

Nyugdíjasházi lakás bérelhetõ
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VEGYES

INGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-án a

Hunyadi úton 800 négyzetméteres (20m
x 40m) telek – társasház építésére kiváló-
an alkalmas, eladó. Érd.: 30/227-3294,
30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, felújí-
tott, 87 m2-es lakás választható burkolat-
tal, fal színnel, valamint kerttel és garázs-
zsal eladó. Kisebb lakást beszámítok!
Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es föld-
szinti lakás azonnali beköltözéssel eladó.
Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.
Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-

cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fényké-
pezõgép, 3,2 megapixel felbontású, 6x
optikai zoommal, 4 db ceruzaakkuval,
USB kábellel, szoftverrel, memóriakár-
tyával eladó. Ára: 45.000 Ft. Érd.:
30/9932-534 (5994K)

APRÓHIRDETÉS akik nélkül a reformok a közigazgatásban
nem valósulhatnának meg.  Az „Év Krea-
tív Közössége” címet a Kanizsa Fotóklub
kapta. Ötven éve minden hétfõn össze-
gyûlik városunk lelkes, tucatnyinál min-
dig több fotósa technikai bemutatóra,
képelemzésre, avagy csak baráti beszél-
getésre. A klub elsõ vezetõje Rezsek
György volt, õt Záhony Lajos követte,
majd Zágon László és Kotnyek István. Ma
ifj. Molnár Tibor vezeti a klubot. Az 50
éves jubileumukra egy igényes album
megjelentetését tervezik. 

FELADATOK ELLÁTÁSÁRÓL
A Nagykanizsai Kistérség Többcélú Tár-

sulása a január 22-ei Tanácsülésén három
napirendi pontot vitatott meg. A megjelent
34 polgármester részvételével tárgyaltak a
szociális alapszolgáltatási feladatok ellátá-
sáról, valamint a családsegítõ és gyermek-
jóléti szolgálat átalakításának lehetõségé-
rõl. Elfogadták a Többcélú Társulás által
megkötött feladat ellátási szerzõdések
megújításáról, valamint a Nagykanizsa és
Környéke Szociális, Foglalkoztatási és
Közmûvelõdési Kht-ról szóló elõterjesz-
tést. Megszavazták a Nagykanizsa önkor-
mányzata és Zalakomár község önkor-
mányzata közötti intézményfenntartói tár-
sulás létrehozására elõterjesztett javaslatot,
végül meghallgatták a Saubermacher-Pan-
nónia Kft. elemgyûjtõ akciójáról szóló tá-
jékoztatót.

A HAZAVÁRUNK ÖSZTÖNDÍJRÓL
A fiatalok ügyét szolgáló javaslatról, a

Hazavárunk ösztöndíj visszaállításáról
számolt be Balogh László önkormányza-
ti képviselõ (Fidesz), az OKISB elnöke.
A szocialisták jóvoltából 2003-ban a
közgyûlés úgy gondolta, hogy megszûn-
teti azt az ösztöndíjat, aminek akkor is az
volt, és most is az a célja, hogy a felsõ-
oktatási intézményekben tanuló kanizsai
diákok városunkhoz való kötõdését erõ-
sítse, és utazási költségeit mérsékelje.
Mi sem bizonyítja jobban, hogy Kani-
zsán szükség van e lehetõség visszaállí-
tására, mint az, hogy a kormány pont a
napokban hozza meg azon döntését, mel-
lyel meg fogja nyirbálni a diákok utazási
kedvezményét – hangsúlyozta Balogh
László. A Fidesz kanizsai frakciójának
álláspontja szerint a város új vezetésének
segítõ jobbot kell nyújtani az utazási
költségek enyhítésében. E program kere-
tében havonta egy alkalommal vállalja át
az egyetemisták, fõiskolások oda-vissza
utazásának díját a város, a Fidesz frakció
javaslatára. 

MSZDP: A FIDESZ 
FÉLREVEZETTE A VÁLASZTÓKAT

Bogár Ferenc és Móritz István, a Ma-
gyarországi Szociáldemokrata Párt helyi
szervezetének politikusai úgy vélik: válasz-
tási gyõzelme érdekében a Fidesz félreve-
zette a választópolgárokat, ugyanis Marton
István a Fidesz támogatásával példátlan
mértékben megemelte a közüzemi díjakat.
Bogár Ferenc, az MSZDP megyei elnöke
köszöntõje után Móritz István, a párt váro-
si szervezetének elnöke január huszonötö-
dikei sajtótájékoztatóján hangsúlyozta:

– 2006. elején a közüzemi díjak 6,5 szá-
zalékkal emelkedtek Nagykanizsán, ekkor
a Fidesz képviselõi Litter Nándor polgár-
mestertõl kérték számon, hogyan enged-
hette meg, hogy a város lakói négy év
alatt harminc százalékkal több terhet vi-
seljenek – emlékeztetett rá Móritz István.
– Ezzel szemben most egy év alatt sikerült
az infláció többszörösét meghaladó mér-
tékû közüzemi díjnövekedéssel megterhel-
ni Nagykanizsa polgárait.

A politikus szerint felmerül a kérdés: a
Fidesz irányította városvezetés hogyan
képviseli így a kispénzû emberek, a rá-
szorulók érdekeit?

BÉLI KRISZTINA KIÁLLÍTÁSA
A Farkas Ferenc Zene-és Aranymetszés

Mûvészeti Iskola Kõrösi Csoma Sándor Ál-
talános Iskola telephelyén tanuló 6. évfolya-
mos Béli Krisztina mutatkozott be munkái-
val a mûvészeti iskola hangversenytermé-
ben. A kiállítást Babati Csaba tanár nyitotta
meg. A rendezvény hangulatát Jeszenõi Ré-
ka elsõ osztályos tanuló és Vida Tamásné ta-
nár hegedûjátéka tette még ünnepélyesebbé.

PIAR-SULI-MURI
Iskolába készülõ nagycsoportos óvodá-

sokat és a szüleiket hívta a Piar-suli-muri
címû rendezvényére a Piarista Általános Is-
kola, Gimnázium és Diákotthon. A délelõtt
folyamán a gyerekek játékos formában is-
merkedhettek meg az iskolával, a korosztá-
lyuknak megfelelõ foglalkozásokon vettek

részt és bepillantást nyertek az iskola életé-
be. A színes foglalkozások között volt me-
sehallgatás, daltanulás, táncház, festés, raj-
zolás. A Piar-suli-muri február 10-én,
szombaton folytatódik. 

FICÁNKOLTAK AZ ÓVODÁSOK
Január huszonhatodikán az Ifjúsági és

Civil Házban került sor a Vackor Óvoda
által szervezett, Ficánkoló címû játékos,
zenés-mozgásos programjára. 

HORVÁT-MAGYAR 
JOGÁSZTALÁLKOZÓ

A Magyar Jogászegylet Zala Megyei
Szervezetének Nagykanizsai Helyi Csoport-
ja horvát-magyar jogásztalálkozót, és ennek
keretében – a hagyományoktól eltérõen – 19
év után ismét nemzetközi jogászbált rende-
zett. Dr. Kolonics Bálint a MJE Zala Megyei
Szervezete helyi csoportjának elnöke el-
mondta: örülnek annak, hogy a horvát kollé-
gák nagy számban elfogadták a meghívást.
A fõként Csáktornyáról érkezett határon túli
vendégekkel együtt a mintegy 190 bálozót a
Magyar Plakát Házban fogadták a szerve-
zõk, ahol Dr. Magyar Károly a Zala Megyei
Bíróság elnöke mondott pohárköszöntõt.

január 24.

január 25.

január 26.

január 27.

Nagykanizsa, Sugár u. 8.
Tel.: 93-313-208 web: www.kanizsatv.hu

Február 3.  –  Február 9.

Február 3. szombat 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Nyugati régió 07:20
Jelkép - katolikus 07:30 Krónika 07:44 K'arc - kulturális magazin -
Nagy Gáspár emlékest, Molnár Dixiland Band koncertje, Szomorú
vasárnap 08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 08:30 Teleshop
10:00 Grand Prix 10:30 Játékháló 11.30 Trendline a divatmagazin
17:00 Golf magazin 18:00 Megjöttünk: Korzika I. rész 18:20 Adjuk
magunkat 18:25 TV mozi: Nehéz kesztyûk - magyar film (98) 20:05
Megjöttünk: Korzika II. rész 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Bencze-show
21:30 A csend börtönében - amerikai filmdráma 23:30 Különjárat
Február 4. vasárnap
24:00 A szellemváros rejtélye (12) - amerikai akciófilm 02:00 Lapo-
zó 06:30 Nehéz kesztyûk - magyar film (98) 08:00 Megjöttünk: Kor-
zika I. rész 08:20 Jelkép -  Krisztus szeretete 10:00 A Krisztus Szere-
tete Egyház mûsora 10:30 Játékháló 11:00 Infománia 17:00 Golf ma-
gazin 18:00 Mozizóna 18:25 Adjuk magunkat 18:35 Tûzoltó utca 25.
- magyar film (98) 20:14 Sajt 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Maksavízió
21:30 Kisvárosi vagányok (12) - amerikai vígjáték 23:30 Bence-show 
Február 5. hétfõ
06:30 Tûzoltó utca 25. - magyar film (98) 08:10 Sajt 17:00 Doku-
mentum Mûhely 18:00 Krónika 18:14 Mese: Dióbél királykisasz-
szony 18:18 Jelkép - adventista 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Króni-
ka 19:14 Jövõ 7 - Inkei kápolna, Vízilabda 19:42 Adjuk magunkat
19:50 Krónika 20:04 Dombország 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Otthon,
rémes otthon (16) - amerikai thriller 23:00 Tüzes jég - amerikai ak-
ciófilm 
Február 6. kedd 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Jövõ 7 - Inkei kápolna,
Vízilabda 07:20 Jelkép - adventista 07:30 Krónika 07:44 Dombország
08:08 Adjuk magunkat 08:18 Krónika 17:00 Dokumentum Mûhely
18:00 Krónika 18:14 Mese: A részeges huszár 18.18 Jelkép - reformá-
tus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Krónika 19:14 Házban ház körül - Fû-
szerek, Idõstorna, Kézügyes 19:40 Adjuk  magunkat 19:50 Krónika
20:04 Jövõ 7 ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Kalózjárat (16) - német ak-
ciófilm 23:00 HamuCipõke - francia-amerikai vígjáték 
Február 7. szerda 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Házban ház körül - Fû-
szerek, Idõstorna, Kézügyes 07:20 Jelkép - református 07:30 Krónika
07:44 Jövõ 7 - Inkei kápoln, Vízilabda 08:10 Adjuk magunkat 08:16
Krónika 17:00 Nyitott Világ 18:00 Krónika 18:14 Mese: A farkas meg
a róka 18.18 Jelkép - evangélikus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Króni-
ka 19:14 Jövõ 7 - Nagycsaládosok, Baseball: új generáció 19:40 Ad-
juk  magunkat 19:50 Krónika 20:04 Házban ház körül ism. 20:30 HÍR-
HÁLÓ 21:00 Mel - amerikai családi film 23:00 Halálos hajsza - ame-
rikai akciófilm 
Február 8 csütörtök 
01:00 Mindörökké Júlia! 06:30 Krónika 06:54 Jövõ 7 ism. 07:20
Jelkép - evangélikus 07:30 Krónika 07:44 Házban ház körül ism.
08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 17:00 Biztonsági Zóna 18:00
Krónika 18:14 Mese: Csodahegedû 18:18 Jelkép - katolikus 18:28
Hírösszefoglaló 19:00 Krónika 19:14 K'arc ism. 19:40 Adjuk ma-
gunkat 19:50 Krónika 20:04 Jövõ 7 ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00
Földöntúli invázió (12) - amerikai sci-fi 23:00 Marabunta - Gyilkos
hangyák - amerikai akciófilm 
Február 9. péntek 
01:00 Mindörökké Júlia! - argentin filmsorozat 06:30 Krónika 06:54
K'arc ism. 07:20 Jelkép - katolikus 07:30 Krónika 07:44 Jövõ 7 ism.
08:10 Adjuk magunkat 08:16 Krónika 17:00 Stílus - életmódmaga-
zin 17:30 Nyugati régió 18:00 Krónika 18:14 Mese: Ábrahám és
Izsák 18:18 Jelkép - katolikus 18:28 Hírösszefoglaló 19:00 Krónika
19:14 Dombország 19:40 Adjuk magunkat 19:50 Krónika 20:04
K'arc ism. 20:30 HÍRHÁLÓ 21:00 Hajsza a felhõk felett - amerikai
akciófilm 23:00 Végzet a segédem - amerikai western 
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TÕKÉCZKI: MINDEN A PROFIT?
A Kanizsai Esték elõadássorozatának ke-

retében Tõkéczki László, az ELTE docense
tartott elõadást az ember szûkebb környeze-
tének és a multik profitorientáltságának
kapcsolatáról – vonatkoztatva ezt Magyar-
ország és az Európai Unió kapcsolatára. A
kérdéskör problematikájának kiindulópont-
ja az ember lakhelye és környezete, ötvöz-
ve a vallással, illetve annak gyakorlásával,
amelyet – mint kifejtette –, alapvetõen ve-
szélyeztet egyre személytelenebbé, arc nél-
külivé váló világunk. Egyre inkább hiány-
zik a kölcsönösségen alapuló, egymás elfo-
gadására való hajlam, a bizalom, illetve a
szolidaritás, amely szó jelentése amúgy is
lejáratódott a múlt rendszer egyik hangsú-
lyaként. Vajon üzletté silányodik minden,
csak és kizárólag a profit alapján mûködik
majd életünk? Ha ugyanis ebbe az irányba
tartunk,akkor  – ahogy a történész profesz-
szor megfogalmazta – „pokol lesz a föl-
dön”. Ezzel szemben arra kell törekedni,
hogy az ember személyes környezetében a
történelmi egyházak segítségével tompítsa
e hatásokat, s kapaszkodókat találjon az ön-
gondoskodás megteremtése felé.

PÉNTEK ESTI JAZZ

Az 1997-ben alakult Whiteful Jazz Quartet
adott koncertet az Ifjúsági és Civil Házban.
A quartet 1997-ben a budapesti Liszt Ferenc
Zenemûvészeti Egyetem jazz tanszakának
hallgatóiból szervezõdött a gitáros Csikós At-
tila vezetésével. A zenekar neve egy szójáté-
kot rejt, a „vájtfül” szót, angol írásmóddal.
Gyakran lépnek fel különbözõ fesztiválokon,
klubokban és rendezvényeken Budapest
szerte. A zenekar elsõ CD-je 2003-ban jelent
meg, dalaikban, melyekre nagy hatást gyako-
rolt Bartók Béla, a Közép-Kelet Európa nép-
zenéje keveredik a kortárs zenével és a mo-
dern jazzel. Az együttes tagjai: Csikós Tardy
Zsófia (ének), Csikós Attila (gitár), Oláh Pé-
ter (bõgõ), Bágyi Balázs (dob).

VÁROSFEJLESZTÉSI FÓRUM
Január huszadikán újabb fórumra került

sor a Dél-zalai Fejlesztési Partnerség ke-
retében. Ezúttal Papp Nándornak, a Vá-
rosfejlesztési, Környezetvédelmi és Ide-
genforgalmi Bizottság elnökének tettek
fel kérdéseket a szervezõk, köztük Gyer-
tyánági Endre, a Dél-zalai Civil Fórum
Egyesület elnöke. 

EGYRE TÖBB A SZIMPATIZÁNS
Január huszadikán az ország több pont-

ján ismét félpályás útlezárással egybekö-
tött tüntetések voltak, a megmozduláshoz
a kanizsai demonstrálók is csatlakoztak,
akik a 7-es fõút kanizsai körforgalomtól
Letenye felé vezetõ szakaszán a félpályát
kora délutánig foglalták el. A csoport ha-
marosan egyesületté alakul, amely a
„Nagykanizsaiak a Nemzetért Hagyo-
mányõrzõ Egyesület” – NANEM nevet
viseli majd. A civil csoportosulás tagjai a
kormány lemondásáért tüntettek, mert vé-
leményük szerint 2006. végére a köztársa-
ság mûködõképessége végsõ határára ju-
tott, a nemzet érdekeitõl, a választók aka-
ratától végleg elszakadt az ország vezeté-
se – tudtuk meg Fülöp Zsolttól, a szerve-
zet ideiglenes szóvivõjétõl.  

MADARAKAT TOLLUKRÓL
Galamb és díszmadár-kiállításra került

sor január huszadikán a VOKE Kodály
Zoltán Vasutas Mûvelõdési Házban. A
Nagykanizsai Galambtenyésztõ Egyesület
szervezésében lebonyolított „tollas” se-
regszemlére huszonkét kiállító hozott ál-
latokat: többségében galambokat, de vol-
tak papagájok, kakas, sõt, nyulak is.   

CSALÁDI NAP
Az Aranyfény Civil Egyesület a Hevesi

Óvoda kollektívájával karöltve rendezett
jótékonysági családi napot, melyen felnõt-
tek és gyerekek együtt örülhettek egymás-
nak és az összegyûjtött ajándékoknak. Az

élményt fokozta a Honvéd Kaszinó Swans
balettcsoportja és a Mezõ gimnázium 9/b-
s tanulóink táncbemutatója. 
HAJDÚ SÁNDOR A BIG BANDNÉL

A Nemzeti Kulturális Alap által támo-
gatott „Vendégségben a Kanizsa Big
Bandnél” címû jazzkoncert-sorozat újabb
produkciójára került sor január huszon-
egyedikén a Magyar Plakát Házban. Ezút-
tal Hajdú Sándor zeneszerzõ, zongoramû-
vész volt a Kanizsa Big Band vendége.

KREATÍV-DÍJASOK
A Magyar Kultúra Napja városi ünnep-

ségén adták át a 2006. évi Kreatív-díjakat.
A Kreatív Klub az „Év Kreatív Embere”
címmel Tarnóczky Attila helytörténészi
tevékenységét ismerte el. Tarnóczky Atti-
la nyugalmazott középiskolai tanár 2003-
ban kezdte el azt a kutató-feltáró munkát,
melynek eredményeként immár 85 már-
ványtábla hirdeti a város különbözõ épü-
letein Nagykanizsa dicsõ múltját, régmúlt
korok embereinek városfejlesztõ és kö-
zösségépítõ eredményeit.  Az országgyû-
lési képviselõi, majd alpolgármesteri
megbízatásának lejárta után is talált ma-
gának értelmes és hiánypótló tevékenysé-
get. A Kreatív Klub az „Év Kreatív Mene-
dzsere” címmel ismerte el azt a munkát,
amelyet Litter Nándor az elõzõ választási
ciklus polgármestere Nagykanizsáért vég-
zett. Az indoklás szerint megválasztásával
magasabb sebességre kapcsolt a polgár-
mesteri hivatal és gyorsult a város fejlõdé-
se. Lendületes, rendszerezett munkájával
mutatott példát és ragadta magával mun-
katársait, de a hibák feltárásától és a fele-
lõsségre vonástól sem riadt vissza. Elõfu-
tára volt azon menedzser-polgármesterek-
nek, akik a régi, mozdulatlan rendszereket
képesek és meg akarják változtatni, és

január 19.

január 20.
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A mérkõzés elején a látogatók kapták el jobban a ritmust, ám
a nyolcadik percben már a hazaiaknál volt az elõny. A késõbbi-
ekben azonban a hazaiak sok személyi hibát gyûjtöttek, ráadásul
a második negyedben öt büntetõt is kihagytak, így szinte „ma-
gukra húzták” ellenfelüket. Sárvári fölény mutatkozott meg az
ezt követõ percekben, azonban a harmadik negyedben megem-
berelték magukat a hazaiak, végül óriási hajrával ha kis arányban
is, de értékes gyõzelmet arattak.

Értékes gyõzelem 

Január huszadikán a Kõrösi Csoma Sándor Általános Iskolá-
ban rendezték meg a Sakk Diákolimpia Városi és Városkör-
nyéki Csapatdöntõjét. A megnyitón az intézmény diákjai élõ
sakkbemutatóval fogadták az érkezõket. Buchleitner-Szabó
Éva, az iskola igazgatója után Marton István polgármester kö-
szöntötte a résztvevõket. Az I-II. korcsoportban a kõrösisek
voltak a legjobbak: a lányoknál Németh Anna, Horváth Réka
és Molnár Flóra, a fiúknál pedig Hajas Tamás, Horváth Ákos
és Felde Bence alkotta csapat remekelt. A III-IV. korcsoportos
lányoknál a kõrösis Csonka Anna, Gelencsér Fanni, Varga
Zsuzsa-trió nyert, a fiúknál pedig a Batthyány Lajos Gimnázi-
um csapata, Kobán Bálint, Nyizsnyik Bence, Lukács István és
Zsirai András jutott tovább.

A hétvégén a felnõtteknél megyei rangadóra is sor került: az
Aquaprofit 5,5-4,5 arányban gyõzedelmeskedett a megyeszék-
helyi Csuti felett. (H.A.)

Taroltak 
a kõrösis sakkozók

Nagymesteri normát teljesített az Aquaprofit Nagykanizsai
Tungsram Sakk Klub tizenhat éves ifjúsági sakkozója, Bérczes Dá-
vid. Õ és bátyja a közelmúltban vett részt Svédország legerõsebb
versenyén, a Rilton Kupán, amelyen összesen 133 résztvevõ, köz-
tük tizennyolc nagymester mérte össze tudását. Dávid elõbb bravú-
ros gyõzelmet aratott egy svéd nagymester, Hillarp Persson Tiger
felett, majd a hetedik fordulóban legyõzte Ulibin Mikhail orosz
nagymestert is. A fiatal sakkozó öt nagymestert utasított maga mö-
gé, végül – eddigi pályafutása legnagyobb teljesítményét nyújtva –
a hatodik helyen zárt, s teljesítette a nagymesteri normát is. (ha)

Kanizsai sakk-siker

január 21.

január 22.

Kis János, az olimpiák és olimpikonok kiváló kanizsai is-
merõje újabb könyvön dolgozik, bár esetében ez egyáltalán
nem újdonság. Szerzõként, társszerzõként, kiadóként eddig
hét kiadvány viseli keze nyomát, mivel a kanizsaiaktól egé-
szen a Tolna megyei ötkarikás résztvevõkig számtalan témát
kutatott és dolgozott fel. Legújabb vállalkozásaként dr.
Nádasy Miklós és Gyuk György társszerzõkkel szeretné fel-
dolgozni a 28 olimpiai sportág elsõ hat helyezettjének életpá-
lyáját, illetve sportpályafutását, aztán az információkat
„Olimpiák hõsei” cím alatt egyesíteni és természetesen meg-
jelentetni.

– Miként épül fel a könyv tartalmilag?
– A lényege az, hogy valamennyi olimpiai versenyszám elsõ hat he-

lyezettjébõl az elsõ hármat mutatjuk be rendkívül részletesen, fényké-
pekkel illusztrálva, teljes életrajzzal – fogott ismertetõjébe a sportos
könyvek százait átböngészõ adatgyûjtõ. – A negyedik, ötödik, hatodik
helyezetteket részletes eredménysoraikkal közöljük, s ehhez vesszük
hozzá sportáganként a legjobb magyarok bemutatását is.

– Honnan és miként jött az ilyenfajta ismeretekhez való kötõ-
dés, ami ráadásul termékeny könyvírással párosul?

– Folyamatosan, most már húsz éve szerepelünk olimpiai té-
májú vetélkedõkön, s a kezdetek kezdetén bizony számtalan alka-
lommal a könyvtárakban ilyen jellegû kiadványokat nem talál-
tunk. Innen jött az ötlet, hogy fel kellene dolgozni a játékok „ter-
melte” adat- és tényhalmazokat.

– Aztán pedig nincs belõle kiszállás?
– Így is fogalmazhatunk, illetve minél jobban beleássa magát,

annál inkább rájön az ember, hogy még mennyi mindent lehetne
feldolgozni.

– További ötletek?
– Vannak, vannak – mondja nevetve – mivel most az „Olim-

piák hõsei” mellett írom a sportakadémiai elõadásaink fel-
dolgozását, illetve egy olyan határmenti civil-regiszterrel
kapcsolatban kutakodom, melyben a környezõ magyarlakta
területek sport és kulturális egyesületeinek adatait dolgoz-
nám fel.

– Mint például a híres csíkszeredai jégkorong klubét, akár az
alapítási évével is?

– Most, hogy mondja, ez érdekes ötlet, az alapítási évekkel
ugyanis eredetileg nem is számoltam…

Polgár László

A nyolcadik következik

Rangos nemzetközi labdarúgó U16-os teremtornán vett részt az
NTE 1866 hasonló korcsoportú gárdája a horvátországi Donji Kral-
jevec településén. Végül a harmadik helyet sikerült megszerezniük a
tízcsapatos mezõnyben a közönség-kedvenc kanizsaiaknak, mivel a
varasdiakkal vívott 2-2-es meccset követõen büntetõkkel diadalmas-
kodtak. A tornát a Dinamo Zagreb együttese nyerte, a gólkirály cím
pedig szintén Nagykanizsára került, hiszen azt kilenc találattal Nagy
Tamás, az NTE 1866 kiválósága szerezte meg. (P.L.)

Remek siker a szomszédból
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Kanizsa
Ajánló

Belvárosi vadászat

Új szolgáltatásokat
indít a Vöröskereszt

Áremelések és
mellékhatásaik

A költségvetésrõl
vitáztak

A hét témája:
pénz-kérdés
Alkotó rombolás –
avagy mire jusson
pénz

A hetvenhét éves 
bácsi harcol az 
álmaiért

Nagy Gáspár
költõre emlékeztek

Mesehõsök a 
fûszertartón

Huszonöt éves 
és sikeres

DÉL-ZALAI HETILAP

Január huszonhatodikán ünnepelte fennállásának negyed-
százados jubileumát a Hevesi Sándor Általános Iskola. Az
egykori munkatársakat Cseresnyés Péter alpolgármester kö-
szöntötte, aki korábban maga is pedagógusként dolgozott az
intézményben. 

– Huszonöt évvel ezelõtt én is kollégáimmal együtt pakoltam a
székeket, padokat e falak között, annak érdekében, hogy szeptem-
berben megkezdõdhessen a tanítás, hogy a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola megkezdhesse elsõ tanévét – emlékezett vissza Cseres-
nyés Péter. – 1982-ben sok kollégámmal vártuk nagy izgalommal
azokat a gyerekeket, akik majd hangos szóval töltik meg az épüle-

tet, de ki gondolta volna ekkor, hogy ez a huszonöt év ilyen gyor-
san elszáll? Az évek, bizony, elszálltak, s azt látjuk, hogy a kicsiny
gyerekek mára felnõtté váltak, s most õk is ide hozzák gyermekei-
ket. Egy iskolában gyorsan múlik az idõ, gyorsabban, mint az élet-
ben, talán azért, mert a pedagógusok mindig fiatalok között van-
nak. Azt kívánom, hogy legyen még huszonöt éve az iskolának, az-
tán megint huszonöt, hogy a jövõ nemzedék ugyanígy ünnepelhes-
sen jeles évfordulókat azzal, hogy az iskola falai közül sikeres ta-
nulók kerültek ki, az életben megállták a helyüket, s a pedagógusok
büszkék lehetnek rájuk. Mert a pedagógus akkor látja igazán mun-
kája gyümölcsét, ha tanítványai sikeressé válnak, boldogan élnek. 

Cseresnyés Péter ezt követõen a város nevében emléklapot
adott át a Hevesi Sándor Általános Iskola igazgatójának, Sósné
Kutasi Margitnak.

Papp Ferenc, a  Hevesi Sándor Mûvelõdési Központ (HSMK)
igazgatója is köszöntötte a huszonöt éves iskola vezetõit, munka-
társait, s méltatta az intézményben folyó sport és mûvészeti tevé-
kenységet, végül bejelentette: a  HSMK 2007. évi mûvészeti díját
és az azzal járó harmincezer forint jutalmat az iskola galériájának
ítélik. 

Sósné Kutasi Margit igazgató beszédében szintén azokat az
eredményeket méltatta, amelyeket az iskolában dolgozó pedagó-
gusok magas színvonalú munkájának köszönhetõen értek el. Ezt
követõen az igazgatónõ Cseresnyés Péter alpolgármesterrel kö-
zösen emléklapokat adott át a kezdetektõl az iskolában tanító
kollégáknak a huszonöt éves jubileum alkalmából. 

Horváth Attila

Huszonöt éves és sikeres

A közelmúltban 16 darab, az 1956-os megyeszékhelyi történése-
ket megörökítõ 6x9 centiméteres kép és 4 tekercs filmnegatív ke-
rült elõ a Göcseji Falumúzeumban egy hajdinahántolóból, ahova a
készítõ rejtette õket. E felbecsülhetetlen értékû fotók adták az ötle-
tet „A legyõzött gyõz, az elesett él” címû, az 1956-os forradalom
december tizenkettedikén és tizenharmadikán lezajlott zalai ese-
ményeit fotókon bemutató albumhoz. A kiadványt 2006. december
15-én, az utóvédharcok évfordulóján Zalaegerszegen, városunk-
ban pedig a múlt hét kedden, a Magyar Kultúra Napjához kötõdõ-
en mutatták be az érdeklõdõknek a Thúry György Múzeumban.

Béres Katalin, a Göcseji Múzeum munkatársa, az album szer-
kesztõje elmondta: a falumúzeumban megtalált, a megyeszékhe-
lyi forradalmi eseményeket ábrázoló képek 1968. óta rejtõztek a
hajdinahántolóban, ahova az azokat keresõ karhatalom elõl rej-
tette õket a készítõ, Szentmihályi Imre. Kifejtette: rendkívül ér-
tékes és meglehetõsen ritka emlékek e fotográfiák, hiszen 1956-
ban fényképezni és a fotókat megõrizni bizony, veszélyes dolog
volt. A negatívokat Szentmihályi Imréhez hasonlóan sokszor el-
rejtették készítõik, s volt, hogy az emberfejeket levakarták a
képrõl, nehogy a karhatalom azonosítani tudja a forradalom
résztvevõit. Éppen ezért a képek túlnyomó többsége rossz minõ-
ségû, s olykor csak sejteti a történéseket. Az albumban szereplõ
kanizsai eseményeket ábrázoló fotókat Dr. Kerecsényi Edit ké-
szítette, aki azokat az akkor a múzeum pincéjében tárolt vasem-
ber kezébe, lábába dugta el a hatóságok elõl. -ha-

Képek 
a hajdinahántolóból

Írásunk lapunk 16. oldalán olvasható
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A Magyar Orkán nem kímél-
te a kanizsai közönséget sem,
jobb szó nincs rá, egész egysze-
rûen végigsöpört a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Ház
színpadán. Akirõl szó van, õ
Eszenyi Enikõ színmûvésznõ, s
sanzonestje apropóján Nagyka-
nizsán is nyugodt szívvel álla-
píthattuk meg, találóak ezek a
csehek, ahogy a prágai mûvész-
berkekben hívják a színházak
közép-európai „utazó nagykö-
vetét”. Nem is tehettünk mást,
elõadása után mi is a vihar
után eredtünk…

– Ruky bozkávam milá
umelkyna!

– Dobry vecer, ako sa máte?! –
felelte kicsit meglepetten fellépé-
se után Enikõ.

– Dakujem, dobre! Rád by som
hovoril po slovensky alebo po
cesky, ale teraz hovorím radsej
po madarsky, to nie je problém?

– Samozrejme, mozeme hovorit
aj po madarsky…

E rövid, szlovákul írt dialó-
gus megköveteli, hogy magyar

fordítását is közöljük, hiszen a
párbeszéd tesztelésként szol-
gált, Enikõ azonban mint
látjuk, állta a próbát:

– Kezét csókolom, kedves mû-
vésznõ!

– Jó estét kívánok! Hogy van?
– Köszönöm, jól. Szívesen be-

szélnék szlovákul vagy akár cse-
hül, de most inkább maradnék a
magyarnál, ami remélem, nem
probléma?

– Természetesen, beszélhetünk
magyarul is.

Hogy mit jelent számomra ját-
szani, rendezni Pesten, Pozsony-
ban, vagy éppen Prágában? Ren-
geteget, annál is inkább, mert na-
gyon sok a közös pont a szomszé-
dainkkal a mûvészetben is. Na-
gyon hasonlítunk egymásra, még
ha a nyelvek különbözõek is, így
a kifejezésmódjaink is rendkívül
egybe esnek, mondhatnám, sok
szempontból azonosak. Talán ép-
pen ennek is köszönhetõ, hogy vi-
szonylag egyszerûen tudtam beta-
gozódni akár a Prágai Nemzeti
Színház életébe is.

Ez egy nagyon érdekes, s szá-
momra egy kicsit egyedi elõadás-
mód, hiszen eddig ezzel csupán
Pécsett rukkoltam elõ kiváló zon-
goramûvész barátom, Darvas
Feri segítségével. Ha viszont már
errõl beszélünk, érdemes maga-
mat is elhelyezni az elõadói sí-
kon, s azt mondanám, hogy szí-
nésznõ vagyok, aki szeret énekel-
ni. Aztán, hogy ebbõl mi fog ki-

alakulni a továbbiakban? Hát,
mondjuk, az ismert dallamok
mellett, remélem, hogy mind
több verset zeneileg is feldolgoz
majd Feri, legalábbis erre pró-
bálom ösztökélni, s azokkal még
kerekebb lehet idõvel az elõ-
adás. Különben is, fejembe vet-
tem, hogy számos tehetséges
költõnõre szeretném így felhívni
a figyelmet, hiszen olyan fontos
lenne, hogy róluk is halljanak,
õket is ismerjék meg az embe-
rek.

Ha minden jól alakult volna, Tö-
rök Ferenc filmje, melyben játszom,
az Overnight is ott lett volna az idei
szemlén, azonban nem készült el, így
annak bemutatója tolódik. Így sem
maradtam azonban le, mint színész-
nõ, a harmincnyolcadikról, hiszen a
Sebõ Ferenc rendezte Alteregóban
azért feltûnök, amit, remélem, a kö-
zönség is szívesen fogad majd.

Ha nem játszom, bizonyosan ott
leszek majd a Filmszemlén, a Prá-
gai Nemzeti Színház adott, illetve
egy szlovákiai filmes dolog is kiala-
kulhat a jövõben, errõl viszont még
nem szeretnék bõvebben beszélni.
No, és amit ne felejtsek, egyszer
szeretnék majd filmet csinálni…
Hogy is mondjam, egy olyan igazit.

Eszenyi Enikõt hétfõn Kanizsán,
másnap este viszont már a 38. Ma-
gyar Filmszemle díszvendégei között
láthattuk. De nekünk énekelt is…

Polgár László

Egyszer szeretnék filmet csinálni

Cseh-szlovák 
nyelvlecke

A Kanizsán (is)
elõadott sanzonestjérõl

A jövõrõl,
elképzeléseirõl

Közép-európainak
lenni

Röviden 
a filmek világáról

Immár a tizedik, jubileumi Ta-
vaszi Mûvészeti Fesztiválra várja
a szervezõ HSMK az érdeklõdõ-
ket március 14-e és április 11-e
között. A mûfaji változatosság jel-
lemzõ az idei rendezvényre is –
mondta Papp Ferenc igazgató. –
Lesz színház, dzsessz, könnyûzene,
dixi muzsika, gyermekszínház, iro-
dalmi est, mese-musical, míves ki-
állítás, néptánc és klasszikustánc
bemutató, valamint  közkedvelt
nóták és a pop világsikeres számai
is elhangzanak. A produkciók ösz-
szeállításánál arra törekedtek,
hogy az országosan ismert együt-
tesek, szólisták mellett a helyi te-
hetségeket is bemutassák. A feszti-
vál a Benkõ Dixieland Band kon-
certjével kezdõdik. Március 25-én
Koncz Zsuzsa, 26-án pedig az
Adagio énekegyüttes koncertjére
kerül sor.  A film, a fotó és a költé-
szet ünnepe zárja a fesztivált ápri-
lisban. A négy helyszínen zajló
tizennégy rendezvény összköltsé-
ge 3,8 millió forint. Az önkor-
mányzat mellett tizenöt támogató
segített a megvalósításban. 

B.E.

Tavaszi
Mûvészeti
Fesztivál

A fenti címmel jótékonysági kiál-
lítás nyílik február 10-én 19 órakor
a Kendlimajor Mûvészeti Akadé-
mia mûtermében. A tárlat egy nem-
zetközi kiállításciklus része, kis for-
mátumú, 20x20 centiméteres alko-
tásokkal, melyet a németországi
European Artists  közhasznú egye-
sület szervez – mondta el Ludvig
Zoltán festõmûvész. A tárlaton 24
országból 85 mûvész, közel 260
munkája lesz látható. Az alkotók az
eladásokból származó bevétellel
egy árva gyerekek kezelését végzõ
gyermekosztályt támogatnak Ke-
nyában. A kiállítást Réz András esz-
téta nyitja meg. A megnyitó vendé-
ge lesz: Karola Teschler, az alapít-
vány elnöke, valamint Rosetta nõ-
vér, a támogatandó intézmény veze-
tõje. A kiállítás március 15-ig te-
kinthetõ meg, naponta 15-18 óráig. 

B.E.

„art 20”

Február 26-ig látható Ludvig
Dániel grafikus, festõmûvész ki-
állítása a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola galériájában. A tárlatot
Hajdú Sándor zeneszerzõ nyitotta
meg. Az ünnepélyes megnyitón
közremûködtek a Hevesi iskola
és a Tungsram Versmondó Kör
tagjai, valamint a Farkas Ferenc
Városi Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti iskola tanulói. Az ifjú

mûvész elvont, absztrak képei, el-
gondolkodtató, filozofikus hang-
vételû munkák. A tömörítésnek,
egyszerûsítésnek köszönhetõen
úgy is érezhetjük, alkotásai egy-
szerre festmények, grafikák és  a
majdan megszületendõ plasztikai
alkotások – szobrok, kerámiák –
tervei.

B.E.

Nézõpontok
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A Litter Nándor, Röst János és
Dr. Kelemen Marcell nevével fém-
jelzett önkormányzati ciklusban
több, mint félszáz pert indítottak a
polgármesteri hivatal illetve a kép-
viselõ-testület által hozott dönté-
sek, határozatok ellen. A néhány
tízezer forinttól több tízmillióra rú-
gó perre vitt követelések jogalapjai
közt akadt, aki elmaradt prémiu-
máért, más a közszolgálati jogvi-
szonyának jogellenes megszünte-
tése miatt fordult bírósághoz. Szá-
mos ügy keletkezett a sajátosan ér-
telmezett és végrehajtott telek-ki-
sajátításokból is. A felperesek kö-
zött megtaláljuk magát az önkor-
mányzat törvényességi õrét, Dr.
Kelemen Marcellt is. Bármily fur-
csa a többtucatnyi vesztes perért,
ha áttételesen is, de felelõs jegyzõ
a munkaügyi bíróságon kérte telje-
sítményértékelésének hatályon kí-
vül helyezését, illetve kis híján
120 ezer forintos céljutalmának ki-
fizetését. Sikerrel. Az ügy meg-
egyezéssel zárult. A bíróság tár-
gyalási jegyzékének tanúsága sze-
rint a város volt vezetõi, Litter
Nándor és Röst János is bírósági
úton kívánnak hozzájutni hivatali
idejük négy évében ki nem vett
szabadságuk milliós nagyságrendû
pénzbeli megváltásához.

Az intézmények közül a leg-
több per a városi kórház ellen in-
dult. Csaknem húsz esetben keres-
ték igazukat a bíróságon volt bete-
gek, hozzátartozók, s bármilyen
meglepõ, dolgozók is. A perindo-
kok között nõgyógyászati mûtétet
követõ szövõdmények, ellátás so-
rán fellépõ szeptikus szövõd-
mény, téves kórkép felállítása, a
megfelelõ kezelés elmaradása, be-
tegben felejtett törlõkendõ, ke-
gyeleti jog megsértése szerepel.
Kuriózumként említésre méltó
eset, hogy az egyik oktatási intéz-
mény dolgozója igazgatóját jelen-
tette fel rágalmazás vétsége okán.
A perek egy része mára jogerõs
ítélettel zárult, másik hányaduk
még tárgyalási szakban van. 

Az azonban közös bennük,
hogy a vétkesek nevei és felelõs-
ségre vonásuk mikéntje minded-
dig homályban maradtak. A közös
pénzünkbõl milliókat elherdálókat
jótékonyan leplezi a bírósági ajtó-
kon kifüggesztett, tárgyalási jegy-
zékeken alperesként feltüntetett,
általuk lejáratott Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Önkormány-
zata név.  
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Nyugat-Dunántúlon elsõként, a
városunkban mûködõ huszonnégy
szakszervezet képviseletében meg-
alakult a Városi Szakszervezeti
Kerekasztal. A szakszervezetekre
a munkaügyi érdekegyeztetés re-
gionális átalakítása miatt új fel-
adatok várnak. Mindezek megbe-
szélésére Szalai Géza, a MOL Bá-
nyász Szakszervezet területi ügy-
vezetõ elnökének kezdeményezé-
sére került sor a Munkaügyi Köz-
pont Nagykanizsai Regionális Ki-
rendeltségén. A megjelenteket
Pölöskei János a kanizsai kiren-
deltség vezetõje köszöntötte,
majd tájékoztatást adott városunk
foglalkoztatási helyzetérõl, a
munkanélküliség alakulásáról.
Ezt követõen Újvári Károly, a
Magyar Szakszervezetek Orszá-
gos Szövetségének megyei képvi-
seletvezetõje a munkaügyi egyez-
tetés jövõbeni várható változásai-
ról, s az ezzel kapcsolatos szak-
szervezeti feladatokról szólt. Vé-
gül Gyertyánági Endre a Dél-Za-
lai Civil Fórum Egyesület elnöke
a Városi Civil Kerekasztal meg-
alakulásáról és tevékenységérõl
számolt be. A Szakszervezeti
Kerekasztal tagja lehet a váro-
sunkban mûködõ minden egyes
szakszervezeti szervezet. A tagok-
nak február 17-ig kell eldönteni,
kit delegálnak a hatfõs ügyvivõ
testületbe. Döntöttek arról is,
hogy közös érdekeikre való tekin-
tettel együtt mûködnek a Civil
Kerekasztallal is. 

B.E.

A múlt hét végén városunkban
került sor a Fiatal Baloldal (FIB)
megyei tisztújító küldöttgyûlésé-
re. Ez alkalomból a szervezet or-
szágos alelnöke, Rózsa Endre és
Brunner Tibor, a Fiatal Baloldal
Zala Megyei Szövetségének fris-
sen megválasztott elnöke a politi-
kai szervezet aktuális híreirõl saj-
tótájékoztatón számolt be. Rózsa
Endre hangsúlyozta, sikeres idõ-
szak áll a FIB mögött. Szerinte
ezt alátámasztja az a tény is, hogy
a helyi és a megyei önkormány-
zatokban több mint kétszáz kép-
viselõvel vannak jelen. Brunner
Tibor s tervek közt említette,
hogy a jövõben több közös prog-
ramot, például különbözõ táboro-

kat szerveznek a fiatalok számá-
ra, és ösztönzik a sporttevékeny-
séget is. Mint mondta: bõvíteni
szeretnék kapcsolataikat a kör-
nyezõ országok baloldali ifjúsági
csoportjaival, hasonlóan az orszá-
gos szervezethez, amely jó
együttmûködést alakított ki erdé-
lyi partnerekkel. Megjegyezte:
hamarosan kézbe vehetik a fiata-
lok a FIB megyeszerte megjelenõ
információs kiadványát, amely az
országos lap mintájára készül el.

H.A.  

A Szabad Demokraták Szövet-
sége és a vidék kapcsolatáról tar-
tott sajtótájékoztatót Kovács Kál-
mán, az SZDSZ Zala megyei el-
nöke és Röst János, az SZDSZ
nagykanizsai alelnöke, önkor-
mányzati képviselõ. 

Az elmúlt idõszakban Kovács
Kálmán többször is felvetette,
hogy az SZDSZ-en belüli ügyvi-
või politikájának középpontjá-
ban az a kérdés áll, hogy az
SZDSZ hogyan tud újra a vidék
számára is hasznosítható, vonzó
vidékpolitikát folytatni. Hogyan
kell, és hogyan fognak támasz-
kodni a jövõben a vidék Ma-
gyarországára. Számukra a vidék
nem egyszínû, hanem sokszínû,
hiszen egészen más kihívások-
nak kell megfelelni egy nagyvá-
rosnak, megyei jogú városnak.
Más a gondja a kistérségeknek,
és más a perspektívája az egé-
szen kis településeknek, amelyek
a legnehezebb gazdasági és szo-
ciális körülmények között élnek.
Abban a modernizációban, fejlõ-
désben, amelyben Európa jár
most, szerepe, helye van a ma-
gyar vidéknek is – hangsúlyozta.
A vidéket nem a fejlõdés gátjá-
nak kell tekinteni, hanem meg
kell találni azokat a területeket,
ahol annak lehet motorja. A Kör-
nyezetvédelmi Minisztériumban
is ezt a politikát helyezték 2006.
közepe óta a középpontba, a
helyben politizálásra helyezik a
hangsúlyt – mondta. Szeretnék
fejleszteni azoknak a tudás cent-

rumoknak a szerepét, amiben
például Nagykanizsának speciá-
lis szerep jut az oktatás, a kultú-
ra területén. 

Az SZDSZ szerint elképzelhe-
tetlen a település, kistérség, me-
gye, régió, négyes szint fenntar-
tása. A régi, rendszerváltás elõtti
települési és megyei struktúra
helyett az európai rendszerhez
közelebb álló kistérségi és regio-
nális szervezõdést tartják fontos-
nak. A párt vidékpolitikája sze-
rint a gazdaság és a versenyké-
pesség, a modernitás motorja vi-
déken megtalálható. Véleményük
szerint a megyeszékhelyek, a
nagyvárosok, kulturális és tudo-
mányos helyi vonzerejét erõsíte-
ni kell a Budapest centrikusság
csökkentésével. A kistérségi és
regionális szint fejlesztésével
meg kell teremteni az ellátások
nagyjából azonos szintre hozását.
Regionális szinten pedig a ki-
egyensúlyozott  fejlesztés, fejlõ-
dés lehetõségét kell az intéz-
ményrendszerben és a fejlesztés-
ben  megvalósítani. Ez az a libe-
rális politika, amit a vidékkel kö-
zösen dolgoznak ki. Röst János
önkormányzati képviselõ Kani-
zsáról és térségérõl elmondta: a
város speciális helyzetben van,
mert két régió szélén fekszik. El-
látási területén mintegy 150 ezer
ember él, ezeket segítõ kezet kell
nyújtani a kistelepüléseknek. Ak-
kor lehet sikeres város Nagyka-
nizsa, ha a kistérségben élõk is
sikeresek lesznek. Somogyban
legalább 10-15 településsel aktív
kapcsolatban kell maradni a vá-
rosnak, hogy ne csak a zalai ol-
dalon legyenek partnerei a kistér-
ségben, hanem a somogyi telepü-
léseken is. A programokban na-
gyon várják, hogy a jelenlegi vá-
rosvezetés letegye a maga kon-
cepcióját, mert az a mai napig
nincs, több, mint 100 napja prog-
ramtalanul mûködik a város.  En-
nek van törvényi elõírása is.
Ilyen nem volt még a város törté-
netében, hogy a polgármester
konkrét írásos programot nem
terjesztett be, és nem fogadtatott
el a testülettel.

B.E. 

Január 26-án, a tizenötödik al-
kalommal megrendezett Zala me-
gye ünnepnapján vették át Zala-
egerszegen elismeréseiket a Zala
Megyei Közgyûlés díjazottjai, kö-
zöttük városunk polgárai is. Alko-
tói díjat kapott Stamler Lajos ta-
nár. Zala Megye Szociális Gon-
doskodásáért és Gyermekvédel-
méért Díjat vett át dr. Kaszás Gi-
zella, a nagykanizsai Családsegítõ
és Gyermekjóléti  Központ   igaz-
gatója. Zalai Közmûvelõdésért
Díjban részesült Horváth István
Radnóti-díjas versmondó. Kisebb-
ségekért Díjas lett: Vargovics Jó-
zsef Árpádné, a nagykanizsai Hor-
vát Kisebbségi Önkormányzat el-
nöke. Pedagógiai Nívódíjat vett át
a csapi Általános Iskola és Kollé-
gium nevelõtestülete. A hagyomá-
nyok szerint ilyenkor adják át Az
év zalai embere elismerõ címet,
melyet az olvasók döntése alapján
Nádasi Tamás, az Aquaprofit Zrt.
ügyvezetõje vehetett át.

B.E.

A nagykanizsai horvát kisebb-
ségi önkormányzat szervezésében
került sor a Vasemberház díszter-
mében a Mura menti horvátok
hagyományos gasztronómiai se-
regszemléjére és borversenyére.

– Immár második alkalommal
szerveztük meg a gasztronómiai
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Február 10. 16 óra
KULTÚR – PÓDIUM 

elõadássorozat
„Moziplakátok és filmek az 1970-es

'80-as években Magyarországon. Elõ-
adó: Réz András filmesztéta. Belépõ-

díj: nincs

Február 16. 17 óra
TAVASZI  MUNKÁK ÉS 

NÖVÉNYVÉDELEM 
A KISKERTEKBEN 

Elõadó: Gózner Katalin 
növényvédõ szakmérnök

Helyszín: Sánci Mûvelõdési Ház

Február 19. 19 óra
KÖNNYÛ ERKÖLCSÖK 

vígjáték – ZALA MÁRK BÉRLET
A Bulvár Színház, Budapest 

elõadásában. Szereplõk: Nyertes Zsu-
zsa és Straub Dezsõ

Rendezte: Székhelyi József
Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Február 23. 19 óra
HAVASI BALÁZS ZONGORA

MÛVÉSZ KONCERTJE
Belépõdíj elõvételben 2000 Ft, hely-

színen: 2200 Ft
Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Rögtön pontosítjuk is a cím-
ben foglaltaka, hiszen Péntek
Brigitta vívó, az NTE 1866
szakosztályának üdvöskéje ese-
tében inkább úgy kellene fogal-
maznunk, hogy még nem töltötte
be a tizenhatot. Ehhez képest
már egy ideje nem csupán igazi
korosztályában, a kadetoknál vi-
tézkedik, hanem a junioroknál is
mind többször odaszúr kardjával
ellenfeleinek. S mivel ezt tréne-
rei vezetésével egyre eredmé-
nyesebben tette, persze hogy fel-
figyeltek rá a vívók talán így a
legtalálóbb – pesti berkeiben.
Innen már csak egy ugrás volt,
hogy a közelmúltban a németor-
szági Göppingenben találja ma-
gát – természetesen egy junior
versenyen.

– Egy nemzetközi válogatóra
utazhattam ki. A csapatban raj-
tam kívül csupa fõvárosi kardo-
zóval – kezdte bevezetésképp
Brigitta, akitõl azonnal illendõ
bocsánatot kérünk életkora hosz-
szas citálása miatt. – Ez volt éle-
tem elsõ külföldi versenye, me-

lyen elsõsorban nálam idõsebbek
indultak, s a kilencvenhárom in-
duló között a 78. lettem.

– Mióta foglalkozol egyébként
vívással?

– Hét-nyolc éve kezdtem, rög-
tön a kard fegyvernemével. Sike-
rült is belejönnöm, hiszen a ser-
dülõknél voltam már harmadik is
a bajnokságban.

– Az elhivatottság dicséretes,
és ezt már biztosan kérdezték tõ-
led: hogyan tovább, ha Kanizsán
végzel a gimnáziummal?

– A jövõben is komolyan sze-
retnék foglalkozni a vívással.
Úgy gondolom, ha a Batthyá-
nyban leérettségizem, utána min-
denképp Budapesten lenne érde-
mes folytatni tanulmányaimat.
Ott figyelhetnek fel ugyanis leg-
jobban az emberre.

– Maradjunk a jövõnél, de egy
kicsit a közelebbinél. Miként ala-
kul az idei versenynaptárad?

– Idén Héraklész Kupán
kezdtem, most pedig a váloga-
tók sora következik mind a ka-
det, mind a junior korosztály-
ban. Az ezeken a versenyeken
szerzett pontok a ranglistás he-
lyezésekbe számítanak bele.
Ezen kívül havonta keretedzé-
seken vehetek részt, ami azt je-
lenti, hogy a legjobbak együtt
készülnek néhány napig. A sû-
rû program azért sem véletlen,
mert a mezõnyben nagyon sok
jó vívó van, így alaposan meg
kell küzdeni mondjuk a kor-
osztályos Eb-k résztvevõ he-
lyeiért, mivel csak az elsõ négy
utazhat ki az adott kontinensvi-
adalra…

P.L.

Alig múlt tizennégy…
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Megalakult a Városi
Szakszervezeti
Kerekasztal

Az SZDSZ és vidék
kapcsolatáról

Zala megye 
kitüntetettjei

Az utolsó órában

FIB gyûlés

– Hogyan alakult az eddig
megszerzett két játékossal a csa-
pat átlagéletkora?

– Nem csupán velük kapcsola-
tosan mondhatom, hogy kellõ
egyensúlyt sikerült teremteni a
gárdán belüli korosztályok között,
vagyis megvan az összhang a ru-
tinos és fiatal labdarúgók között.

– Akkor talán már biztosra is
lehet venni a bajnoki címet…

– Azért ez nem ilyen egyszerû,
mivel véleményem szerint nagyon
nehéz félszezon áll elõttünk. Rá-
adásul már itt is nagyon sokat
számít a támogatók jelenléte, ne-
kik nagyon sokat köszönhetünk.
Külön kiemelném Balogh István

menedzseri tevékenységét, illetve
azt, hogy az ötfõs labdarúgó szak-
osztály-vezetõség megalakukásá-
val az ezirányú feladatokat is gör-
dülékenyebben tudjuk megoldani.

– Lesz NB III, ha sikerül meg-
nyerni a bajnoki címet?

– Ehhez több tényezõnek, il-
letve feltételnek is teljesülnie
kellene, ugyanakkor bízunk a
szurkolók és a város támogatá-
sában is. De tudja mit? Elõbb
legyen meg a megyei bajnoki
cím, aztán a többirõl majd in-
kább azt követõen beszélges-
sünk.

Polgár László

Mondhatnánk erre, kellemes
gond, de mégis igaz, hogy a Boj-
tor Busz-Kanizsa Sörgyár SE nõi
extraligás asztalitenisz csapata
kissé (talán) háttérbe szorítja az
egyesület többi csapatát. Ezúttal
lássuk, miként szerepeltek az ala-
csonyabb osztálybeliek a közel-
múltban. A nõi NB I Nyugati cso-
portjában szereplõ Király Ingat-
lanügynökség-Kanizsa Sörgyár SE
II. hazai pályán 14:4-re kapott ki a
Komlótól. Szász két, míg Óber és
Ladányi egy-egy gyõzelmet jegy-
zett. A Kanizsa Sörgyár III. nõi
egysége viszont Herendrõl gyõz-
tesen (11:7) tért haza, Boldizsár

(3), Újházi (2), Bicsák (2), Tóth
(2) egyéni, valamint a Boldizsár-
Újházi és a Tóth-Bicsák páros si-
kereinek köszönhetõen. Ezzel to-
vábbra is elsõk holtversenyben az
NB II Nyugati-csoportjában. A
Kanizsa Sörgyár I. férfi gárdája is
az élen áll az NB III Nyugati „A”
csoportjában, s legutóbb a zala-
egerszegi ÉVSE Hidro I. legénysé-
gét múlták felül (11:7). A Kun-
Zborai kettõs mellett Kun és Zbo-
rai egyéniben 4-4 gyõzelmet jegy-
zett, hozzájuk iratkozott fel még
Tuboly és Bedõ is. 

P.L.

A többiek is az asztalnál

Budapesten rendezték a kadett nõi
kard válogató versenyét, amelyen az
NTE 1866 Vívó szakosztályának
négy, nõi kardosa: Péntek Brigitta,
Magyar Zsanett, Savanyú Zsófia,
Varga Viviána vett részt. Az elsõ kört
mindenki sikerrel teljesítette, a leg-
jobb tizenhat közé azonban már csak

Péntek Brigitta jutott, a nyolcas dön-
tõbe jutásért a CSATA versenyzõjét,
Ledényi Dórát gyõzte le 15-10-re. A
döntõben Luczáti Zsófiát (VASAS)
már nem sikerült megszorítania, vé-
gül a 6. helyen végzett.

Péntek a felnõttek között
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délutánunkat, amellyel a horvátok
hagyományos, jellegzetes ételeit
mutatjuk meg az érdeklõdõknek,
de szeretnénk megismertetni velük
a horvátok által oly kedvelt fogla-
latosság, a borászat termékeit, a
finom borokat is – mondta Var-
govics Józsefné, a kisebbségi ön-
kormányzat elnöke.  – Úgy érez-
zük, nagyon fontos, hogy megmu-
tassuk a fiataloknak ezeket a tra-
dicionális, többségében a harmin-
cas évekbõl származó ételeket,
mert már a huszonnegyedik órá-
ban járunk. Lassan sajnos, fele-
désbe merülnek a kukoricaliszt-
bõl, s más gabonafélékbõl készí-
tett hagyományos fogások. Azért
is fontos bemutatni ezeket, hogy
lássák a fiataljaink, mennyire
egészségesen éltek elõdeink. 

A hetvenegy éves Kuzma
Istvánné Semjénházáról érkezett,
s ott jártunkkor éppen a kuku-
ruzni zlicnake körül tüsténkedett.
A kukuruzni zlicnake (azaz kuko-
ricás málcsik), a töpörtyûs szá-
razbab és a krumplis és káposztás
rétes gyakori vendég volt a hor-
vát asztalokon. Kuzma Istvánné,
Kati néni elmondta: valamikor az
aratók ezeket az olcsóbb ételeket
fogyasztották. Persze, akkoriban
is akadt, akinek túrós, töpörtyûs
rétesre is tellett, nem csak ká-
posztásra. 

H.A.

Megalakulása apropóján tartott
sajtótájékoztatót a Szociáldemok-
rata Ifjúsági Mozgalom Nagyka-
nizsai Szervezete. Mint azt Mika
János, a szervezet elsõként meg-
választott elnöke elmondta, a
SZIM január 25-én alakult nyolc
fõvel, s szeretnék nyárig elérni a
huszonöt fõs tagságot, mellyel
még kiforrottabb tömörülést al-
kothatnak, s ezzel a város megha-
tározó ifjúsági szervezetévé vál-
hatnak. Tagjaik sorába várják
azokat, akik alkotó módon tudnak
környezetükre hatni, valamint
egy kellemes közösségbe kíván-
nak tartozni – szociáldemokrata,
liberális gondolkodóként illetve a
politikai palettán középen helyez-
kedõként. Céljaik között az ifjú-
ság érdekeinek hangsúlyozott
képviselete szerepel, de a közös-
ségi életüket a kultúra és a „jó
programok” porondjára is szeret-
nék kiteljesíteni.

P.L.

2006. december 17-én kora reg-
gel kigyulladt a szepetneki Általá-
nos Iskola tornatermének tetõszer-
kezete. A helyszínre érkezõ tûzoltók
gyors beavatkozása ellenére a teljes
tetõszerkezet megsemmisült, az
anyagi kár több, mint tíz millió fo-
rintra becsülhetõ.  Ez az elõzménye
annak az emberi összefogásnak, ami
a szepetneki Nefelejcs Egyesület
kérésére a VOKE Kodály Zoltán
Mûvelõdési Házhoz érkezett. Az in-
tézmény vezetése gondolkodás nél-
kül igent mondott, és február 2-án
az egyesülettel közösen Jótékonysá-
gi Gálát szervezett, melynek bevéte-
lével a leégett intézmény újjáépíté-
sét támogatják. A megjelenteket
Cseresnyés Péter országgyûlési
képviselõ, városunk alpolgármeste-
re, valamint Grabant János, Szepet-
nek polgármestere köszöntötte. A
közel kétórás mûsorban fellépett: a
Farkas Ferenc Zene- és Mûvészeti
Iskola növendékeibõl álló Szinteti-
zátor Quartett, a Premier Tánccso-
port, a Nagykanizsai Ifjúsági Vonós
Zenekar, az Eraklin Táncklub, Kol-
lonay Zoltán zongoramûvész, Ba-
logh József, a Lammas Tide együt-
tes alapítója, és Horváth István Rad-
nóti-díjas versmondó.

B.E.

A Magyarországi Szociálde-
mokrata Párt Nagykanizsai Szer-
vezetében lezajlott tisztújító tag-
gyûlés eredményérõl tartott saj-
tótájékoztatót Bogár Ferenc és
Móritz István. Az MSZDP nagy-
kanizsai választmánya elsõ ülé-
sén Bogár Ferencet választotta
elnöknek. A küldöttgyûlés elfo-
gadta a Szervezeti és Mûködési
Szabályzatot, majd megválasz-
totta az ötfõs közös kezetõséget
és a háromfõs ellenõrzõ bizottsá-
got. A közös vezetõség elnöké-
nek Móritz Istvánt, az EB elnö-
kének Szányiné Kovács Máriát
választották meg a küldöttek. Az
Országos Választmány tagja
Móritz István lett. A párt céljairól
Móritz István elmondta: mint a
szociáldemokrácia elvét valló
párt, kiállnak a szabadságért, a
társadalmi igazságosságért és
szolidaritást vállalnak az igaz-
ságtalanság által sújtott honfitár-
saikkal és társadalmi csoportok-

kal. Ennek érdekében szélesíteni
akarják tömegbázisukat, kapcso-
latot építenek ki a szakszerveze-
tekkel, civil szervezetekkel. Ke-
resik a kapcsolatot azokkal a bal-
oldali gondolkodású polgártársa-
ikkal, akik személyes vagy bár-
mely ok folytán nem szimpati-
zálnak a szocialista párt  nagyka-
nizsai vezetõi által képviselt po-
litikával, de nem kívánnak hoz-
zájuk csatlakozni, ám szervezett
keretek között szeretnének tevé-
kenykedni. Nagykanizsa életét
alapvetõen befolyásoló döntések
meghozatalakor érdemi közmeg-
hallgatásokat kezdeményeznek, a
helyi nyilvánosság bevonásával
átláthatóvá és ellenõrizhetõvé kí-
vánják tenni a képviselõk és az
önkormányzat tevékenységét.
Konstruktív ellenzéki pártként
támogatnak minden olyan dön-
tést, amely a polgárok életminõ-
ségének javítását, a város érdeké-
nek érvényesülését szolgálja.
Ezek közül a foglalkoztatási
helyzet javítását tekintik a leg-
fontosabbnak, hiszen a decembe-
ri adatok szerint 3990 fõ nyilván-
tartott munkanélküli volt váro-
sunkban. A város vezetésétõl el-
várják, hogy konkrét program-
mal álljon elõ a súlyos probléma
megoldására, és szeretnének vi-
lágos képet látni a terveikrõl, el-
képzeléseikrõl.  

B.E.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány azt kezdeményezi, hogy vá-
rosunkban is épüljön emlékmû a
kommunizmus áldozatainak.
Babicsné Bertha Éva, a civil szer-
vezet helyettes szóvivõje elmond-

ta: ehhez nem kérnek pénzt a vá-
ros képviselõ-testületétõl, csak
azt, hogy biztosítsanak területet
az emlékmû megépítéséhez.

Mint hangsúlyozta: a Polgári
Kanizsáért Alapítvány határozott
szándéka, hogy közadakozásból
felépíti Nagykanizsán a kommu-
nizmus áldozatainak emlékmûvét. 

– Azokét, akik megszenvedték a
bolsevizmust 1919-ben, majd az
orosz megszállás éveit – mondta a
helyettes szóvivõ. – Sem idõben,
sem térben nem szûkítjük le azon ál-
dozatok körét, akiknek emlékét meg-
örökítjük. Nekünk egyformán drága
az az embertársunk, akinek az életét
vették el a kommunista diktatúra
idején, mint az, akit a szabadságától
fosztottak meg, szülõföldjének elha-
gyására kényszerítettek, vagy eset-
leg gumilövedékkel sebesítettek meg
– utalt napjainkra. – A kommuniz-
mus áldozatai azok az öregek, akik-
tõl elrabolták hosszú, dolgos életük
gyümölcsét, és azok a fiatalok is,
akiktõl a jövõjüket vették el. 

Babicsné Bertha Éva még hoz-
zátette: Nagykanizsa városától –
amely szintén a kommunizmus
áldozata – nem pénzt kérnek,
csak annyit szeretnének, hogy a
szükséges helyszínt biztosítsa. 

H.A.
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYESINGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-

án a Hunyadi úton 800 négyzetméteres
(20m x 40m) telek – társasház építésé-
re kiválóan alkalmas, eladó. Érd.:
30/227-3294, 30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 m2-es lakás választható bur-
kolattal, fal színnel, valamint kerttel és
garázzsal eladó. Kisebb lakást beszá-
mítok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es
földszinti lakás azonnali beköltözéssel
eladó. Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.

Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ, alak-
formáló, talp), hívásra házhoz megyek!
Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, tetõ-
fedési és szigetelési munkákat, régi há-
zak felújítását, lépcsõházak burkolását,
festését vállalja. Érd.: 70/503-9407,
30/639-8825 (5999K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-
cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

FABERLIC kozmetikumok értékesí-
tésére munkatársakat keresek 25% fix ju-
talékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fény-
képezõgép, 3,2 megapixel felbontá-
sú, 6x optikai zoommal, 4 db ceruza-
akkuval, USB kábellel, szoftverrel,
memóriakártyával eladó. Ára:
38.000 Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

géplakatos szakirányú 80000-100000 Ft
gépjármûszerelõ szakirányú 70000-80000 Ft 
hegesztõ szakirányú 140000 Ft
karbantartó mûszerész szakirányú 80000-90000 Ft
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80000-98000 Ft 
varró            szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70000-90000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
masszõr szakirányú megegyezés szerinr
cipõbolti eladó szakirányú 65500 Ft
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200000-300000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100000-150000 Ft
személyügyi ügyintézõ fõiskola 100000-150000 Ft 
fõkönyvelõ fõiskola KTV. szerint 

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Du-
nántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális
Kirendeltségén Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk. Ügyfélfo-
gadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00–12.00 és 13.00–16.00 óra
között, péntek: 8.00–13.00 óra.

50 éve, hogy megalakult a Nagy-
kanizsai Hunyadi János Általános Is-
kola. A jubileum alkalmából március
2-án, pénteken 17 órakor az iskola
ebédlõjében baráti találkozóra kerül
sor. A szervezõbizottság kéri mind-
azokat, akik ebben az iskolában dol-
goztak, tanultak, szülõk voltak, hogy
az ünnepségen való részvételi szán-
dékukat február 26-ig jelezzék a Va-
rázsceruza papírboltban (Rozgonyi
út 1. sz)

Illés Lajosra, a 65 éves
korában elhunyt Kossuth-
díjas zeneszerzõre, a legendás
Illés együttes alapítójára
emlékeznek február 14-én 18
órakor a Képzõmûvészetek
Házában. Az est házigazdái
Kovács Béla és Szakács
Gábor, zenével, filmvetítéssel
idézik fel az emlékeket az
Illés zenekar életébõl. 

Illés Lajos EmlékestVolt Hunyadisok
találkozója

Közösségben
gondolkodva

Tisztújítás 
az MSZDP-nél Emlékmû 

a kommunizmus
áldozatainak

Összefogás a 
Szepetneki iskoláért

Újságíráshoz kedvet érzõ fiatalok
jelentkezését várjuk!

Gyakornokot keresünk!

A lépésrõl-lépésre haladás elvét
vallották, vallják, mindenesetre
tény, a koncepció járható útnak
tûnik. Pontosabban más lehetõsé-
gük nagyon nem is volt – mármint
az NTE 1866 MÁV labdarúgó-
inak. Jelenleg a megyei I. osztály-
nál tartanak, ahol a félszezon után
két pont – büntetésbõl kiszabott –
levonása miatt a második helyen
telelnek. Fel nem adják, s amit
egyelõre nyiltan kimondhatnak, a
megye bajnoki címére törnek.

– Január 15-én kezdtük felké-
szülésünket a tavaszi szezonra,
heti négy-öt edzéssel – kezdte be-
melegítésképpen Kozma Lajos, a
futballisták szakosztályának ve-
zetõje. – A monotonítást edzõ-
meccsekkel szakítjuk meg, ame-
lyek hétvégékre esnek, s ezek min-
denképp szükségesek a kellõ for-

mába lendüléshez. Az elképzelé-
seink ugyanis egyértelmûek, az
elsõ helyet szeretnénk megszerez-
ni a bajnokságban, ami aztán az
NB III-ba való feljutást jelentheti.

– Annak ellenére, hogy már az
õsszel is masszívnak tûnt szerep-
lésük, számolnak erõsítésekkel?

– Ez nem is lehet kérdés, hiszen
ennek jegyében sikerült már meg-
állapodnunk Cserfõ Lajossal, aki
Letenyérõl érkezett hozzánk, illet-
ve a legutóbb Kiskanizsán szere-
pelt Horváth Gábor is nálunk ját-
szik majd a tavasszal. További ter-
vek is vannak erre vonatkozóan,
viszont nem szeretnék a történések
elébe menni, s csak akkor érdemes
a többikerõl is szót ejteni, ha már
tényleg nálunk lesznek. Persze tá-
vozóink is voltak, Pusztai Márk és
Magyar Tamás Letenyére kerültek.

Ha elsõk lesznek
a megye egyben ...

Érdeklõdni a Kanizsa Dél-Zalai Hetilap 
93/312-305 telefonszámán lehet.
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Tisztelettel felhívjuk minden-
ki figyelmét, hogy a Pannon-
Safe Kft. 5-ös számú bélyegzõje
és az A0063101 – A0063150,
A0063151 – A0063200 átvételi
elismervény tömbjei, valamint
a 3-8005251 – 3-8005280 csekk-
nyugta tömbje érvénytelen.
Használat tilos!
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Visszaállította a 2003-ban
megszüntetett „Hazavárunk”-ösz-
töndíjat a képviselõ-testület.

Az ösztöndíj-program kereté-
ben az önkormányzat havi egy-
szeri alkalommal átvállalja a diá-
koktól az oda-vissza utazás költ-
ségeit. Ez a számítások szerint
mintegy nyolcmillió forint több-
letkiadást jelent majd a városnak.
Balogh László, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sportbizottság
elnöke korábban azt nyilatkozta:
nagy szükség van az ilyen és eh-
hez hasonló intézkedésekre,
ugyanis véleménye szerint „az el-
múlt években a fiatal nemzedék-
kel kapcsolatban is jelentõs lema-
radás halmozódott fel városunk-
ban a szocialisták jóvoltából, hi-
szen az elõzõ ciklus elején, 2003-
ban a balliberális többségû köz-
gyûlés úgy gondolta, hogy meg-
szünteti a nemes célokat szolgáló
ösztöndíjat”.  Az ösztöndíj visz-
szaállításától azt remélik, hogy

erõsödik általa a felsõoktatási in-
tézményekben tanuló kanizsai di-
ákok Nagykanizsához való kötõ-
dése, egyúttal némileg sikerül
mérsékelni az egyre növekvõ uta-
zási költségeket is.

– A Fidesz kanizsai frakciójá-
nak álláspontja szerint, ha már
egyszer a saját kormányuk cser-
benhagyta a fiatalokat, akkor leg-
alább a város új vezetése nyújtson
segítõ jobbot az utazási költségek
enyhítésében – mondta Balogh
László. – Lehetõségeinkhez mér-
ten meg is tesszük ezt a következõ
félévtõl. A program keretében a
havi egy alkalommal történõ oda-
vissza utazás költségét vállalja át
a város frakciónk javaslatára az
egyetemistáktól, fõiskolásoktól.

Az ösztöndíj pályázat útján
lesz igényelhetõ majd, a pontos
feltételrendszert ezután dolgoz-
zák ki a szakemberek. 

H.A.

Elfogadta Dr. Károlyi Attila ön-
kormányzati képviselõ (MSZP)
javaslatát a város képviselõ-testü-
lete, s úgy határozott, hogy kapja
vissza régi nevét a Terv utca,
amely korábban Sabján Gyula ne-
vét viselte. Dr. Sabján Gyulát
Vécsey Zsigmond halála után
1913. novemberében választották
polgármesterré. Polgármestersége
idején 1926-ban új városi bérház
épült, elkészült a kiskanizsai elemi
iskola és megtörtént a közkórház
részleges renoválása. Felépült az
új színház, valamint 1928-ra befe-
jezõdött a vízvezeték-rendszer ki-
bõvítése, a csatornázás kiépítése.

Létrehozta a Stefánia Anya- és
Csecsemõvédõ Intézetet és sokat
tett Nagykanizsa egészségügyi el-
látásának fejlesztése érdekében is.
Polgármestersége idején beruhá-
zások egész sora valósult meg. Dr.
Károlyi Attila az általa benyújtott
indítványában hangsúlyozta: az
elõzõ ciklusban több alkalommal
is javasolta, hogy a Terv utca kap-
ja vissza eredeti nevét, ám akkor
ez nem valósulhatott meg. A köz-
gyûlési döntésnek megfelelõen
most a Terv utca neve Sabján
Gyulára módosul.

H.A
.

Nem Terv, 
Sabján Gyula utca
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Dr. Boros Imre, egykori Phare-
miniszter volt a református gyü-
lekezet Kanizsai Esték címû elõ-
adás-sorozatának vendége. A
pénzügyi szakember úgy látja: az
ország kedvezõtlen pénzügyi
helyzetének legfõbb oka az elõzõ
húsz év következetlen költségve-
tési politikája.

– A magyar gazdaság legfon-
tosabb problémája a közel húsz
éve töretlenül folyó felelõtlen és
szakszerûtlen költségvetési poli-
tika – mondja dr. Boros Imre. –
Ugyanis az éves költségvetésben
nem szerepel, hogy az adott év-
ben mennyi hitelt vehet fel az ál-
lam. Az elsõ ilyen trükköt az
MDF követte el, mert az ominó-
zus bank-konszolidáció úgy tör-
tént, hogy nem született róla tör-
vény. A konszolidációra akkori
értéken kiadtunk közel három-
millió dollárt, azonban azt nem
tették be az éves költségvetésbe.
Ugyanez a figura most az autó-
pálya-építés és a PPP-pro-
gramok kapcsán, amikor ezeket
megpróbálják a költségvetésen
kívül elintézni, jó drágán. Vi-
szont amit a költségvetésen kívül
elintéztek, s adósság keletkezett,
a kamatokon keresztül vissza-
nyúl a költségvetésbe, s nem
tudjuk fedezni az éves bevételek-
bõl. Ez adósságspirálba hajtja
az országot. 

Boros Imre úgy véli, az ország
az uniós csatlakozásig mindent
megtett azért, hogy az EU tagjává
válhasson, minden kritériumnak
megfeleljen. Azonban mióta ta-
gok vagyunk, minden lehetséges
szabálynak nekimegyünk. 

– Megbuktunk a regisztrációs
adóval, a pénzügyi kritériumokon
sorozatban fennakadunk, túladó-
sodtunk, naponta kétszer megin-
tenek bennünket, de ennek a fele
sem jelenik meg a hazai sajtóban
– mondja. – Ezek mind-mind az
Európai Bíróság eljárásait von-
ják maguk után. A túladósodás
pedig azt okozhatja, hogy az or-
szágnak amúgy törvényesen járó
pénzeket felfüggesztik.

Boros szerint csak egyfélekép-
pen tudunk kikerülni a jelenlegi
pénzügyi válságból, ha sürgõsen
felülvizsgáljuk a teljes költségve-
tést és szigorú szabályokat rende-
lünk mellé; elsõként meghatároz-
zuk, hogy az éves költségvetés-
hez maximálisan mekkora hitelt
szabad felvenni. A szakember
úgy véli, a korábbiaknál sokkal
nagyobb mértékben kell bevonni
a munkába az Állami Számvevõ-
széket, manapság ugyanis az
ÁSZ figyelmeztetéseit nem na-
gyon veszik figyelembe a politi-
kusok.  

Horváth Attila
.

Eminensbõl renitens
Amióta az EU tagjai lettünk, 
minden lehetséges szabályt felrúgunk 

Ismét hazavárják 
a fiatalokat

Sabján Gyula

ED MCMA
MEGÁLLA

Horoszkóp

Péntektõl könnyebben veszi a munkát,
csökken a feszültsége, amit valószínû a
vitaminhiány okozott. Sétáljon sokat a
hétvégén, így könnyebb hete ígérkezik. 

Szép napok következnek a magánélet-
ében. Végre elismeri a környezete, és
most meg tudja valósítani a lakásszépí-
téssel kapcsolatos ötleteit

Ne gyötörje magát a sokasodó felada-
tokkal. Szabadidejében találkozzon töb-
bet a barátaival, s közben a dolgok ma-
guktól is megoldódnak

Tegye túl magát az elmúlt hó nehézségein.
Új ismerõsre tehet szert, s ha jól kommuni-
kál, akár hosszú távú kapcsolatot, vagy,
egy jó üzletet is eredményezhet a barátság.

Kedvezõ idõszakot jeleznek a munka és a
karrier szempontjából a csillagok. Járjon
szórakozni, biztosan találkozik olyan isme-
rõssel, aki meghallgatja, és szívesen segít.

Álmodozásra és figyelmetlenségre adhat
okot a Hold járása ezekben a napokban.
Jobban oda kell figyelnie a teendõire. Má-
soknak is jól esik, ha nem mond nemet.

Segítsen másokon, hisz jó érzés, ha vala-
kitõl önzetlenül segítséget kapunk. Ha
mások gondját meg tudja oldani, a saját
érzelmi életét is rendbe hozhatja végre. 

Az otthoni munkáknak kedvez ez az idõ-
szak. Míg tart a lendület, fejezze be a
nagytakarítást. Boldogul egymaga is! Ha
végzett, hívjon egy koccintásra barátokat

Használja ki a kreativitását a munkája
terén. Ha kitartó, anyagi hasznot is hoz-
hat a fáradozása. Pihenésül járjon kiállí-
tásokra, hisz új ismerõsei fokozhatják
alkotókészségét. 

Ha ismeri a csillagok állását, tudnia
kell, türelemre van szüksége ezekben a
napokban. A konfliktusokkal járó kelle-
metlenségeket ne vegye a szívére. Fõz-
zön, és kortyolgasson gyógyteát.

A nyugalom idõszakát éli érzelmileg.
Minden tervét meg tudja valósítani,
nincs semmi oka panaszra. A munkáját
elismerik, a költekezést azonban to-
vábbra is meg kell fontolnia. 

Végre harmóniában élhet a környezetével.
Sokat tett azért, hogy nyugalom uralkod-
jon otthonában. Míg tart a farsang,
zabolálatlanul élvezze az életet. Ne enged-
je, hogy az áremelkedések lehangolják. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Február 10. 
Skolasztika. 
Az oltóágak szedésének napja.
Február 11. 
Elek napja kígyóûzõ nap, a

havasi pásztorok tavaszkezdõ
napja – ilyenkor a hegyeken
nagy tüzet gyújtanak a gonosz
elûzésére.

Február 14. 
Valentin, Bálint napján van a

tyúkültetés, ekkor kezdenek pá-
rosodni, fészket rakni a verebek. 

Újabban nálunk is megün-
neplik a Valentin napot, a szerel-
mesek nyugat-európai ünnepét.

Február 16.
Júlia napja idõjósló nap, azt

mondják, ha Dorottya szorítja,
Júlia tágítja a fagyot.

KalendáriumAz influenza és meghûlés tünetei-
nek enyhítésére számos lehetõségünk
van a gyógyszereken kívül. Többféle
gyógynövény, illóolajok, táplálékként
is fogyasztott növények valamint házi
orvosság (pl. mézes torma, pirított
cukros édesköménymag, mézes hagy-
matea) áll a rendelkezésünkre. 

Elsõként az izzasztó, láz- és fájda-
lomcsillapító hatású növényeket emlí-
teném. Ilyenek a fûzfakéreg és a réti
legyezõfû, valamint a közismert hárs-
fa- és bodzavirág, melyekbõl gyógy-
teát és/vagy gyógyfürdõt készíthe-
tünk. A legyengült szervezetnek emel-
lett különösen fontos a bõséges C-vi-
tamin-fogyasztás, lehetõleg természe-
tes formában. C-vitamin-forrásként a
citromfélék (citrom, narancs, grépf-
rút) mellett a csipkebogyót és a ho-
moktövis termését említhetjük. A lég-
úti megbetegedések kezelésében kü-
lönösen fontos a keskenyútifû levele,
a fehérmályva vagy orvosi ziliz levele
és gyökere, az erdei és papsajtmályva
levele és az erdei mályva virága, vala-

mint itt említhetjük a kasvirágot, mint
a szervezet védekezõképességének
fokozóját is. Ezek a fõzetek a légutak
nyálkahártyáit bevonva csökkentik
azok irritálását, enyhítik a torokkapa-
rást és közvetve mérsékelik a gyulla-
dást. A letapadt kóros váladék elfo-
lyósításában az illóolajoknak (pl. eu-
kaliptusz, borsmenta, kamilla, édes-
kömény, kakukkfû) van elsõsorban je-
lentõségük. Ez utóbbiakat fogyaszt-
hatjuk gyógyteaként, de forró gõzüket
inhalálva is bejuttathatjuk a légutakba
fertõtlenítõként.

Teakeverék meghûlésre: 3 rész hárs-
favirág, 2 rész bodzavirág,  2 rész le-
gyezõfû,  2 rész csipkebogyó, és 1 rész
borsmentalevél. A teakeverékbõl 1 evõ-
kanálnyit 3 deciliter forrásban lévõ víz-
zel leöntünk, majd 15 percig lefedve
állni hagyjuk. Ezután szûrjük, és méz-
zel ízesítve, langyosan fogyasztjuk, na-
ponta 3-5 csészényivel.

Fûben, fában
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Fliszár Károly esperes-plébá-
nos lapunknak elmondta: a sánci-
ak jelenlegi, egykoron magtár-
épületként funkcionáló, majd
egyházi célokra átalakított temp-
loma mára annyira rossz állapot-
ba került, hogy a felújítására nem
érdemes áldozni, mivel az óriási
összeget emésztene fel. A hozzá
tartozó terület is nagyon nagy,
egyre nehezebb a gondozása,
ezért gondolták úgy, hogy a há-
romezer-ötszáz négyzetméteres
terület nagyobb részét felajánlják
egy vállalkozónak, aki cserébe

épít egy hatvan ülõhelyes temp-
lomot a terület kisebbik felén. A
régit lebontják, tégláiból valószí-
nûleg az új templom kerítése épül
meg. A tervek szerint tavasszal
megkezdõdhet a sánci templom
építése, amelyet a remények sze-
rint augusztus utolsó vasárnapján
birtokba is vehetnek a hívek. Az
esperes-plébános még megje-
gyezte: a tervek szerint hamaro-
san rendbeteszik a látóhegyi ká-
polnát is. 

H.A
.

Kanizsa – Városháza2007. február 8. 5Kanizsa – Egészség 2007. február 8.12

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart
minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Batthyány Lajos Gimná-
ziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.): Tel.: 30/2040865, e-
mail: balogh.laszlo61@chello.hu

Dr. Csákai Iván a  5. sz. választókerület önkormányzati képvise-
lõje fogadóórát tart 2007. február 12-én, hétfõn 17 órakor a Péterfy
S. Általános Iskola felsõ ebédlõjében.

Dr. Károlyi Attila a 6. sz. választókerület önkormányzati képvise-
lõje fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a
Kõrösi Cs. Sándor Általános Iskolában.

MKépviselõi fogadóórák

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a
Pipitér Óvoda – Nagykanizsa, Bajcsy Zs. u. 67., a Rozgonyi Óvoda
– Nagykanizsa, Rozgonyi u. 7., a Hevesi Sándor Általános Iskola –
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. magasabb vezetõi álláshelyére.

A pályázatnak tartalmaznia kell a pályázó szakmai önéletrajzát,
végzettségét igazoló okiratok másolatát, erkölcsi bizonyítványt, va-
lamint a megpályázott intézményre vonatkozó vezetõi programot. A
pályázatokat 2007. február 12-ig két példányban kell eljuttatni
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési
és Sportosztály Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. címre. Részletes pályá-
zati kiírás az Oktatási Közlöny 2007. január 12-i számában található.

További információ a 93/500-780 telefonszámon kérhetõ.

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - - 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otth. 51.800.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:30
163/1. Magyar u. 54. lakóház, udvar 6.000.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Vezetõi pályázatok

A Budapesti Mûszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Gépészmérnöki
Kar  Zalaegerszegi Képzés felvételt hirdet a 2007/2008-as tanévre, nappali
tagozatra BSc szintû MECHATRONIKAI MÉRNÖKI szakra zalaegerszegi
helyszínen. 7 féléves képzés. Szakirányok: Gyártástechnológia; Mechatroni-
kai eszközök (létszámtól függõen).

További információk: 2007-es felvételi tájékoztató (BME GÉK, 213. oldal), Hon-
lap: www.felvi.hu, Hallgatói ügyintézés: Dékányné Boros Magdolna, E-mail:
zalagepesz@mail.bme.hu Telefon: 92/596-490, Fax: 92/596-489. Felvételi ügyekben
tájékoztatást ad: Kustánné Fitos Amália oktatásszervezõ (kustan.fitos@pszfz.bgf.hu,
Telefon: 92/509-900), Honlap: www.gepesz,bme.hu, Dr. Németh Árpád a zalaeger-
szegi képzés igazgatója, egyetemi adjunktus (arpinem@eik.bme.hu, Telefon: 1/463-
1386, 92/596-490), Balaicz Zoltán felsõoktatási igazgató (zfok@zalaegerszeg.hu,
www.zfok.zalaegerszeg.hu, Telefon: 92/502-194, 30/939-8478)

Felvételi jelentkezési lap kitöltésével egybekötött NYÍLT NAP: 2007. ja-
nuár 26. péntek, 10:00 óra, Felsõoktatási Centrum (Pénzügyi és Számviteli
Fõiskola és a BME közös telephelye), Zalaegerszeg, Gasparich Márk u.
18/A, "F" oktatási épület, III. emeleti elõadótermek

A jelentkezés határideje 2007. február 15.

Mechatronikai mérnöki karÚj templomuk 
lesz a sánciaknak

A Közterület felügyelet munka-
társai az utóbbi napokban több
esetben is intézkedett a városképet
csúfító, nem a kijelölt helyen elhe-
lyezett plakátok, hirdetõtáblák
ügyében. A tapasztalatok szerint
különösen a szórakoztató, kulturá-
lis rendezvények szervezõi vesz-
nek igénybe villanyoszlopokat,
egyéb közterületen található felü-
leteket e célra. A város ide vonat-
kozó rendelete szerint azonban a
plakátok, egyéb nyomtatott for-
mában kiadott hirdetmények csak
az erre a célra kijelölt hirdetmény-
hordozó berendezéseken helyez-
hetõk el. A rendelet 3. melléklete
egyébként felsorolja az engedé-
lyezett plakátragasztó helyeket.
Az említett rendelet rendelkezik a
plakátok eltávolításával kapcsolat-

ban is. A Közterület felügyelet en-
nek értelmében szólította fel a hir-
detmények kihelyezõit, illetve a
hirdetõket az engedély nélküli pla-
kátok, hirdetõtáblák eltávolítására.
Õk ennek az elõírt három napon
belül eleget tettek. A Felügyelet-
nek jogában áll helyszíni bírságot
kiszabni, illetve szabálysértési el-
járást kezdeményezni a hasonló
esetekben. A közterület-felügye-
lõk továbbra is következetesen
járnak el a szabályszegõkkel
szemben, amely tevékenységük
vélhetõen megegyezik a városla-
kók többségének szándékával. A
Közterület felügyelet ügyeleti te-
lefonszáma: 30/204-0867, amely
08-20 óra között hívható.

Plakátvadászat

A Bolyai János Általános Iskola február 10-én szombaton 9.00
órától, február 13-án, 14-én kedden, szerdán 8.00 órától és február
21-én szerdán 16.30 órától nyílt napokat szervez a leendõ elsõ
osztályos gyermekek és szüleik számára.

Gyakran halljuk azt az utóbbi
idõben, hogy megnövekedett a de-
pressziós betegek száma, és ezen
belül fõleg a fiatal populáció van
nagyobb veszélyben. Igaz-e ez az
állítás? A kérdést dr. Nagy Rozália
pszichiáter, megbízott osztályve-
zetõ fõorvosnak tettük fel.

– Feltétlenül differenciálni kell
azt, hogy van úgynevezett neuroti-
kus depresszió, aminek a kibonta-
kozásában nagy szerepet játszanak
a külsõ körülmények. Nagyon fon-
tos, hogy az adott beteg milyen
szociális körülmények között él,
milyen élethelyzeti problémákkal
kell megküzdeni, és ehhez milyen
támogatásra számíthat a családja,
vagy a barátai részérõl. Ez az
egyik típus. Van az úgynevezett en-
dogén depresszió, amelynek a ki-
bontakozásában masszívan szere-
pet játszanak a biológiai tényezõk.
Ez azt jelenti, hogy egy kiegyensú-
lyozott, viszonylag jó körülmények
között élõ ember is lehet depresszi-
ós anélkül, hogy lennének zûrös,
problémás helyzetei, hiszen van-
nak olyan hajlamosító tényezõk,
amiben szerepet játszik a genetika
is, ami egyszerûen kibontakoztatja
a depressziót. Ilyen az egypólusú
depresszió, amikor csak depresszi-
ós epizódok ismétlõdnek, vagy a
kétpólusú depresszió, amikor a le-
hangoltság és a felhangoltság vál-
takozik egymással. A fiatalok köré-

ben azt tapasztaljuk, hogy többnyi-
re az elsõ, a neurotikus depresszió
fordul elõ náluk  gyakrabban, hi-
szen a XXI. század felpörgetett
tempóját nem mindenki képes elvi-
selni. A depresszió kialakulásában
nagy szerepet játszik az is, hogy
hogyan készítik fel a személyiség-
fejlõdése során a  gyereket az élet-
re. Milyen neveltetést kapott, mi-
lyen körülmények között nõtt fel.
Az olyan embernél – aki gyermek-
korában egy védett közegben, bu-
rokban élt, és nem tanították meg
megküzdeni a nehézségekkel –,
sokkal hamarabb kialakul a tehe-
tetlenség. Az ilyen betegeknél tu-
lajdonképpen a depresszió a tehe-
tetlenségre adott válasz.

– Hogyan lehet rajtuk segíteni?
– Sokat jelent a felvilágosító

munka, mert sajnos csak egy kis ré-
teg jut el a szakemberekhez. Általá-
ban az után, hogy már megtörtént a
baj, vagy egy tragikus kísérlet után,
és ilyenkor már nehéz segíteni, de
nem reménytelen. Elsõsorban a há-
ziorvosnál jelentkeznek a betegek,
ez az elsõ fórum. Ha õ úgy érzi,
hogy szaksegítséget igényel az ille-
tõ, akkor tudja, hogy hová kell kül-
denie. Megállapított tény, hogy a
depressziós betegeknek – ami az át-
lag populáció 3-4 százalékát teszi
ki –, csak töredéke, 10 betegbõl egy
jut el a szakorvoshoz, akkor el lehet
képzelni, hogy mit lehet csinálni! 

– Fel lehet ismerni a betegsé-
get? Vagy az is elõfordul, hogy a
szülõ sem tudja, hogy orvosi se-
gítségre van szüksége a gyerme-
kének?

– Különösen nagy rizikójú popu-
láció a serdülõkor, amikor már az
általános iskolában is jelentõs tel-
jesítményelvárásoknak van kitéve a
gyermek, és nem mindig hangulati
levertségben, vagy  nyomottságban
jelentkezik náluk a gond. Nagyon
gyakran a fáradtság, az alvászavar,
az étvágytalanság az elsõ tünete a
depressziónak, ami csak akkor tû-
nik fel a szülõnek, amikor a tanul-
mányi elõmenetele hanyatlani
kezd. Én többnyire ezekkel az ese-
tekkel találkozom, amikor több
tárgyból bukásra áll az illetõ, és ki-
derül, nem figyelnek rá olyan értõ
figyelemmel otthon, mint ahogy azt
igényelné. Sokszor az is elegendõ
lenne, ha esténként fél órát vele töl-
tene a szülõ, de akkor az õróla szól-
jon. A tanárok többnyire a teljesít-
mény hanyatlását konstatálják, és e
mögött nagyon gyakran depresszió
fordul elõ.

– Ha a pszichiátriára kerülnek a
fiatalok, milyen kezelésben része-
sülnek? 

– A gyerekeknek nem szeretek
gyógyszeres terápiát adni, csak ha
nagyon szükséges. Nagyon sok
gyereknél az segítene, ha lenne le-
hetõség átbeszélni mindazokat a

problémákat, amelyek nyomaszt-
ják. A nyomasztó tényezõk között
nagyon gyakran a családi körül-
ményei állnak: a családban ural-
kodó feszültség, a létbizonytalan-
ság. Nem véletlen, hogy a de-
pressziós betegek nagy zöme ren-
dezetlen szociális rétegbõl kerül ki.
Lehetõség van pszichológus, isko-
lapszichológus segítségét igénybe
venni, de amennyiben betegség
szintû a tünet, akkor szakrendelés-
en kell  jelentkeznie. Az iskola be-
fejeztével a pályakezdõk elsõ po-
fonja akkor jelentkezik, amikor
nem kapnak munkát, nem tudják
kamatoztatni a tudásukat, a fon-
tosság érzetük és a hovatartozásuk
van veszélyben. A férfiak esetében
nagyon gyakran találkozunk azzal
a ténnyel, hogy a lelki problémái-
kat alkoholba fojtják. Az alkohol-
függõségben szenvedõ embereknél
elsõdlegesen megállapítjuk a szo-
rongást, és kiderül, hogy az alko-
hol egy másodlagos dolog volt. Az
alkoholfogyasztás is kinõheti ma-
gát önálló problémává, sõt, most
már a nõknél is nagyon oda kell fi-
gyelni ara, hogy miért nyúlt a po-
hárhoz, mi volt az a lelki problé-
ma, amit így akart megoldani!

– Jó ötlet ilyenkor a barátainkat
felkeresni?

– Jó, de nem biztos, hogy minden
problémára gyógyír, hiszen nagyon
sok depressziós beteg elbújik in-
kább az emberek elõl, bezárkózik.
Nem mindig tud a barát segítséget
adni, hiszen ha túlságosan együtt
érzünk vele, lehet, hogy még mé-
lyebbre jut. Az ilyen betegnek hatá-
rozott, korrekt és  kézzelfogható se-
gítségre van szüksége. Nem olyan
nehéz felismerni a családnak a be-
tegséget, hiszen sokrétû megnyilvá-
nulása van. A testi megnyilvánulást
nem lehet nem észrevenni: szegé-
nyesebbé válik az arcmimika, kiüre-
sedik a tekintet, fáradtabb, nyúzot-
tabb, levertebb és étvágytalanabb
lesz. A depressziós ember fõnöke,
kollégája egyszer csak arra lesz fi-
gyelmes, hogy a munkatársa meg-
lassul, terhelhetõsége csökken, nem
lehet úgy számítani rá, mint koráb-
ban, szétszórtabb lesz, és a teljesítõ-
képessége annyira csökken, hogy
egy idõ után teljes mûködésképte-
lenség áll be nála. Már a házior-
vosok olyan jól felismerik a beteg-
séget, hogy már az enyhébb stádi-
umban elirányítják szakorvoshoz. A
betegeink nagy része így kerül hoz-
zánk a kórházba. 

Bakonyi Erzsébet

Figyeljünk oda: fáradtság, étvágytalanság, alvászavar

Depressziós a gyerek

Az elmúlt héten Egészség hetet
szervezett az Attila Óvoda. Céljuk
az egészség-érték szemlélet elmé-
lyítése: az egészséges életmódra
nevelés, a táplálkozás, a mozgás,
az óvoda egészség-fejlesztõ mun-

kájának bemutatása a szakembe-
rek és szülõk részére. A rendez-
vény apropóját az adta, hogy öt
éve tagjai az Egészségesebb Óvo-
dák Nemzeti Hálózatának, mely
fontosnak tartja a testi-lelki egész-

ség óvodai gyakorlatban történõ
megvalósítását, valamint tavaly
elnyerték, és hátrom évig birtokol-
hatják a Zöld Óvoda címet. 

A „Kukatündér” címû interaktív
társasjáték a szelektív hulladék-
gyûjtést mutatta be szakember se-
gítségével, majd az ovisok szelek-
táló nagytakarítást tartottak szüleik
segítségével a csoportszobákban.
Bevásároltak, sütöttek és gyó-
gytestnevelés foglalkozáson vettek
részt. Az óvoda folyosóján Varga
György természetfotóiból, valamint
egészség témájú gyermekmunkák-
ból nyílt kiállítás. Az Egészség Hét
családi sportdélutánnal zárult
szombaton  a Péterfy Sándor Álta-
lános Iskola tornatermében.. 

B.E.

Egészség hét az Attila óvodában
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Egy nagykanizsai férfi bejelenté-
se szerint ismeretlen személy lefe-
szítette a lakatot és betört a gyep-
mesteri telepre. Fûnyírót, kapáló-
gépet, akkus csavarhúzót és egy ré-
gi utánfutót vitt magával. A kár ér-
téke elérte a 180.000 forintot.

Egy nagykanizsai hölgy beje-
lentése szerint ismeretlen tettes
betört egy épületgépészeti áru-
házba, és elvitte az egymillió fo-
rintot tartalmazó 60x50 centimé-
teres lemezszekrényt. 

Egy nagykanizsai lakos beje-
lentése szerint a régi 7-es fõút
mellett lévõ vadhûtõt feltörte va-
laki, és négy vaddisznót emelt el
magának. Az egyedi vásárlásával
100.000 forint kárt okozott.

Idegenek látogattak egy belez-
nai baromfiólba. Nagy fogásra
ugyan nem akadtak, megeléged-
tek három megrémült tyúkkal is. 

A biztonsági õrök két személyt
kaptak lopáson egy helyi élelmi-

szerüzletben. Az egyik fiatalkorú-
ról kiderült, hogy már a zalaeger-
szegi Bíróság is körözi. 

A Zalakarosi Rendõrõrsre a he-
lyi iskolából tettek bejelentést.
Míg az éjszaka a Szülõi
Munkaközösség báljának résztve-
või szórakoztak, ismeretlen sze-
mélyek a mulatozás helyett a be-
rendezést rongálták meg. A kár
százezer forint.

Zalakomárban verekedõ szom-
szédokat választott szét a rendõr-
ség. A helyen kiderült, az egyik fél
gázpisztollyal fenyegetõzött, mire
a másik vasvillával megsebesítette.
A szurkáló férfi ellen súlyos testi
sértés kísérlete miatt indult eljárás,
társától pedig szabálysértés miatt
elvették a gázpisztolyt. 

Egy nagykanizsai lakos isme-
retlen tettes ellen tett feljelentést.
Míg a bevásárlóközpontban elmé-
lyülten szemlélte az árucikkeket,
valaki kiemelte bevásárlókocsijá-

ból a kézitáskáját, melyben iratait
és 7.500 forint készpénzét tartotta.

Szintén ismeretlen tettes ellen
tett feljelentést egy nagykanizsai
férfi. Elmondása szerint szomba-
ton délután valaki bement anyósa
pölöskefõi lakásába, elterelte az
idõs hölgy figyelmét, s közben
ellopta 190.000 forint készpénzét.

Ismerõsei ellen tett feljelentést
egy nagykanizsai lakos, mert azok
még tavaly novemberben több
nagykanizsai bankfiókban vetettek
fel a nevére hiteleket, és videoka-
merát is vásároltattak vele hitelre.
A részletek pontos törlesztését
megígérték, azonban mind a mai
napig nem fizettek be egy fillért
sem. Jószívûségével legalább más-
félmillió forint kárt okozott saját
magának.

Hasonló bûncselekmény miatt
tett feljelentést egy sormási lakos
is, akinek apósával vásároltatott
különféle árukat hitelre az isme-

rõsük Nagykanizsán és Zalaeger-
szegen. A részleteket azonban el-
felejtette törleszteni. A meggon-
dolatlan vásárlással 424.000 fo-
rint kárt okozott a családnak a
kedves ismerõs.

Egy nagykanizsai hölgy tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki az Alsórajk mellett lévõ erdõ-
területén január közepe és február
4-e között kivágott mintegy 150
köbméter akácfát, hogy saját cél-
jaira felhasználja. Munkájával fél-
és egymillió forintos kárt okozott.

A Zalakarosi Rendõrõrsön tett
bejelentést egy pati lakos, mert
ismeretlen tettes éjszaka lefeszí-
tette a lakatpántot, belopózott az
udvarában lévõ tyúkólba, ahonnét
26 tyúkot vitt magával. A lopás-
sal kb. 20.000, a rongálással pe-
dig  10.000 forint kárt okozott. A
szomszédja sem úszta meg a
hívatlan látogatókat, tõlük 25 tyú-
kot zsákmányoltak el.

Átvert ismerõsök, iskolai randalírozók, vasvillázó 
szomszédok, falusi tyúktolvajok

Több, mint 100 milliárd forint befektetését teszik lehetõvé hazánkban azok a
pályázati kiírások, amelyeket technológiafejlesztésre és a hátrányos helyzetû
kistérségekben megvalósuló munkahelyteremtõ beruházásokra ír ki a kormány
több, mint 30 milliárd forint értékben január végén és február elején. A támoga-
tásokban várhatóan mintegy 3000, elsõsorban kis- és közepes méretû vállalko-
zás részesülhet ebben a pályázati körben. A pályázatok meghirdetésével hazánk
az uniós tagországok közül az elsõk között nyitja meg a 2007-2013. között ren-
delkezésre álló támogatási forrásokat. Az összesen mintegy 7000 milliárd forin-
tos keretbõl gazdálkodó Új Magyarország Fejlesztési Terv operatív programjai-
nak brüsszeli egyeztetése ugyan még néhány hónapot igénybe vesz, egyes kiírá-
sokat a kormány már január 30-án megjelentet a gazdaságfejlesztés területén.

Ezeknek a felhívásoknak a célja, hogy hozzájáruljanak a gazdasági növeke-
déshez (jellemzõen KKV-knak juttatott technológiafelesztési támogatásokon
keresztül), illetve javítsák a foglalkoztatási helyzetet a hátrányos helyzetû kis-
térségekben, munkahelyteremtõ beruházások segítségével. 

A most megjelenõ pályázati felhívások új filozófiát tükröznek: Nem
ingyenpénzt osztunk: 60-75% közötti önrésszel kell rendelkezniük programjaik
megvalósításához. Az önrész mértéke annál nagyobb, minél fejlettebb területén
kerül felhasználásra az országnak. Tényleges hozzájárulást várunk el a magyar
gazdaság növekedéséhez: a technológiai fejlesztések hatását minden nyertes
cégnek megfelelõ mértékû árbevételnövekedéssel kell tudnia igazolni. Ennek
elmaradása esetén a pénzt (mint egy hitelt) kamatostól vissza kell fizetnie. 

Technológiafejlesztés: Mikro- és kisvállalkozások technológiafejlesztése (6 mrd fo-
rint): Eszközbeszerzésre vehetõ igénybe, 1-5 millió forint közötti támogatások kérhetõk,
legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Komplex vállalati technológiafejlesztés kis- és
középvállalkozások számára (6 mrd forint): Eszközbeszerzésre, építésre, informatikai
fejlesztésre, piacra jutáshoz vehetõ igénybe, 5-50 millió forint közötti támogatások kér-
hetõk, legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Komplex vállalati technológiafejlesztés
(7,6 mrd forint): Innovációs képesség erõsítéséhez; energiatakarékossági célokra; piacra
jutáshoz; beszállítóvá válásához vehetõ igénybe, 50-500 millió forint értékig kérhetõk
támogatások, legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Az elsõ két pályázathoz hasonló
tartalommal, 800-, illetve 1500 millió forintos kerettel kerülnek kiírásra technológiafej-
lesztési pályázatok a Közép-Magyarországi Régióban február elején.

Munkahelyteremtés a hátrányos helyzetû kistérségekben (a 64/2004-es Kor-
mányrendelet szerinti 95 hátrányosabb- és  leghátrányosabb helyzetû kistérségben
[térkép mellékelve], illetve a 235 leghátrányosabb helyzetû településen)

Munkalehetõség teremtõ komplex beruházások támogatása a hátrányos
helyzetû kistérségekben kis- és középvállalkozások számára (3,9 mrd forint):
Eszközbeszerzésre, építésre, informatikai fejlesztésre, piacra jutáshoz vehetõ
igénybe, 5-50 millió forint közötti támogatások kérhetõk, legfeljebb a beruhá-
zási összeg 40%-áig. Munkalehetõség teremtõ komplex beruházások támoga-
tása a hátrányos helyzetû kistérségekben (5,1 mrd forint): Innovációs képesség
erõsítéséhez; hozzáadottérték-növeléshez energiatakarékossági célokra; piacra
jutáshoz vehetõ igénybe, 50-500 millió forint értékig kérhetõk támogatások,
legfeljebb a beruházási összeg 40%-ig.

Minden olyan vállalkozás jogosult pályázni, amely a meghatározott hát-
rányos helyzetû területeken hajtja végre a beruházást, függetlenül magyar-
országi bejegyzése helyétõl.A rászorult térségek és a kisvállalkozások a fõ
kedvezményezettek. A hátrányos helyzetû térségekben kisebb az elvárt ön-
rész ( míg Budapesten és Pest megyében 75%, addig a hátrányos helyzetû
térségekben 60%). Nem támogatjuk a legfejlettebb, legjobb helyzetben lé-
võ cégeket a kicsik kárára: Budapesti és Pest megyei nagy vállalatok nem
pályázhatnak. 

Egyszerûbb, gyorsabb, átláthatóbb pályázati rendszer: Normatív alapú tá-
mogatás a kis értékû (1-5 millió forintos) támogatásoknál: csak a jogosultsá-
got vizsgálják, egyszerû, adatlap-szerû igénylõlap. Kedvezõbb biztosítéki fel-
tételek: Az államigazgatásból származó igazolásokat nem a pályázó szerzi be.
Nem kell hiteles okiratokat csatolni az igényléshez, csak azoknak, akik nyer-
tek is az adott pályázaton.

A pályázati kiírásokat a kormány minden esetben elõzetesen megvitatja a
szakmai szervezetekkel. A gazdaságfejlesztési pályázati kiírások is érdemben
változtak a beérkezett vélemények nyomán, amelyeket a Nemzeti Fejlesztési
Ügynökség a honlapján tesz közzé. A pályázati kiírásokban meghatározott ke-
retösszegek nem a teljes 2007. évi támogatást jelzik, hanem kizárólag ezen ki-
írások költségvetését, amelyek az elsõ tapasztalatok és értékelések után, meg-
alapozott szakmai igények alapján a késõbbiekben növelhetõk. A most megje-
lenõ gazdaságfejlesztési pályázatokat továbbiak követik még 2007-ben az
operatív programok brüsszeli egyeztetésének lezárását követõen.

További információkat, illetve a pályázati kiírások teljes dokumentáci-
óját megtalálja a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség honlapján, a
http://www.nfu.gov.hu címen.

Megjelennek az elsõ uniós pályázati kiírások

Már megvalósult és természe-
tesen a közeljövõben is számos
megvalósítandó terven törik fejü-
ket a Kiskanizsai Polgári
Olvaskör vezetõi. Csupán példá-
nak okáért legutóbb a Könyvba-
rát Klubot alapították meg, de
nem csak errõl adott felvilágosí-
tást Horváthné Polai Mária, ol-
vasókörös elnök.

– Fontos eredménynek tartjuk,
hogy végre megalakult ez a cso-
portunk is, melynek vezetõje
Mikó Istvánné lett. Elõrelátható-
lag havonta lesznek összejövete-
lei a klubnak – fogalmazott a ve-
zetõ. – Az elsõ rendezvényt már
meg is tartottuk, Szülõföldünk,
Kiskanizsa címmel, mely vetítés-
sel egybekötött beszélgetés for-
májában mutatta be szûkebb lak-
helyünket. További terveink kö-
zött szerepel a kör számára, hogy
írókat, költõket hívnánk meg egy-
egy est keretében.

– Ha jól tudjuk, akkor már da-
lolnak is…

– Igen, hiszen még november-

ben hoztuk létre az Árvácska dal-
kört Keppel Júlia vezetésével, s
így még tovább szélesedett mûkö-
dési területünk, példának okáért
az Egészségügyi és Szociális
Klub mellett, melyet dr. Joós
Lászlóné fog össze.

– Milyen programok várhatóak
a közeljövõben?

– Ha minden jól megy, akkor
február 10-én, a Móricz Zsig-
mond Mûvelõdési Házzal közös
szervezésben a Nagyrác utcai is-
kolában disznótoros összejövetelt
tartunk. Nagyon fontos dátumunk
lesz március 14., amikor is az ol-
vasókör 177. évfordulóját ün-
nepljük. Ez évben a rendezvé-
nyünknek a „Generációk találko-
zása” címet adtuk, amely egy ta-
nár-diák találkozót takar, legin-
kább a múlt század ’60-as, ’70-
es éveibõl.

– Ezzel már bent is vagyunk a
tavaszban, mi várható akkor?

– Mivel azt tudni kell, hogy a
kiskanizsaiak számára a tavasz-
tól õszig tartó idõszak elsõsor-
ban a kerti munkáé, akkor talán
kevésbé sûrven lesznek prog-
ramjaink, de májusban a Hõsök
napját megtartjuk az Együtt
Kiskanizsáért Egyesülettel kar-
öltve. Aztán amit semmiképp
sem szeretnénk kihagyni, az a
kiskanizsai búcsú június 30-
július 1-én, melyben ismét nagy
segítségünkre lesz a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Ház. S
hogy egy kicsit már az õszbe is
elõretekintsünk, november, mint
az õsz utolsó hava már az Er-
zsébet-Katalin bált hozza el a
kiskanizsaiak számára.

P.L.

Szeretettel hívjuk és várjuk a
nagycsoportos óvodásokat 2007.
február 10-én, szombaton a Piarista
Iskolába! A vidám délelõtt prog-
ramja: 9.30-12.00: Zene-bona, Me-
sérõl-mesére, Ügyes kezek, Farsan-
gi táncház. A szülõk számára 11
órától igazgatói tájékoztatót tartunk.

A rendezvény helye: Nagykani-
zsa, Piarista Általános Iskola, Gim-
názium és Diákotthon, Nagykani-
zsa, Sugár u. 11-13.

Piar-Suli-Muri!

Hontalanság címmel zenés irodal-
mi összeállítás hangzott el Wass Al-
bert mûveibõl a városi könyvtárban.
A mûsort Benedekffy Katalin szé-
kelyföldi születésû, nyolc éve Ma-
gyarországon élõ színésznõ szer-
kesztette. Közremûködött Csobolya
József és Hernádi Zoltán elõadómû-
vész (képünkön).

– Székelyföldi származású va-
gyok, ezért is áll közel hozzám
Wass Albert – magyarázta a mûsor-
választás miértjét Benedekffy Ka-
talin – gyerekfejjel, nyolc évesen
megéltem azt a sajnálatos pillana-
tot, amikor édesanyámat pofon
vágták Kolozsvár utcáján csupán
azért, mert magyarul szólt hozzám.
Annak idején abban a közegben, a
Mezõségben élt Wass Albert is. Ez-
zel a verses-zenés mûsorral járom
az országot és nagyon jól esett,
hogy Kanizsára is hívtak. Örömmel
jöttem, mert kilencvenhatban már
jártam itt, a Csengey Dénes Vers-
és Prózamondó Versenyen, ahol a
második helyezést értem el. 

– A szerkesztésben milyen
szempontot tartott szem elõtt?

– A mûsor azt az idõszakot öleli
fel, amikor visszacsatolták egy röpke
idõre Székelyföldet Magyarország-
hoz. Jó pár év elteltével ugyanazt él-
tem meg én is gyerekfejjel. Tizenkét
éves voltam, amikor Románia úgy-
mond felszabadult a diktatúra alól,
és ugyanolyan eufórikus érzés volt
bennem, mint ami annak idején Wass
Albertben lehetett. Megélhettem,
hogy magyarul beszélnek az embe-
rek az utcán, nem gyûlölt senki sen-
kit. Victoria!, Victoria! kiabálták, és
integettek az autóikból az ismeretle-
nek. Ezt a párhuzamot szerettem vol-
na érzékeltetni az elõadás során. Ro-

mán állampolgár vagyok. Nyolcadik
éve élek Magyarországon, imádom
Székelyföldet. Nagyon hiányzik!
Amikor úgy érzem, elegem van Bu-
dapestbõl, hazautazom, kimegyek a
dombokra, hegyekbe. Hazaszaladok
egy kicsit feltöltõdni. Visszafelé álta-
lában végigsírom az utat, és harco-
lok tovább a dolgaimért.  Jó lenne,
ha olyan dolgokat tudnék ott megcsi-
nálni, mint amit itt megtehetek. Jó
lenne, ha ez a kettõ közelebb esne
egymáshoz. Tudom, a hegyeket nem
lehet idehozni, én pedig még nem tu-
dok hazamenni. Azt szeretném elérni,
hogy mentalitásban jobban össze-
kapcsolódjanak az emberek! Éreznék
azt, hogy összetartoznak. Igazából
azt a gondolatot akartam kifejezni,
hogy azok a hegyek, az enyémek, és
ezek a hegyek az itteni emberekhez is
tartoznak. 

– Hogyan került Magyaror-
szágra?

– A marosvásárhelyi mûvészeti
fõiskolára jelentkeztem, de nem
vettek föl. Késõbb a temesvári szín-
házban kaptam lehetõségeket. Úgy
éreztem azonban, hogy több tûz,
akarat, lendület van bennem, és va-
lami mást szeretnék csinálni. Hihe-
tetlenül naivan egy nap bepakoltam
a hátizsákomba, és másnap hajnali
ötkor megérkeztem Budapestre úgy,
hogy nem tudtam, hol alszom, vagy
mit eszek aznap. Nem a kudarcot
láttam magam elõtt, hanem azt, ho-
gyan tudom megvalósítani az álmo-
mat. Azóta rengeteg pofont kaptam,
de szerencsés vagyok, mert azt te-
hetem, amit szeretek, és abból is
élek. Azt hiszem, odafönn nagyon
vigyáznak rám az angyalok. 

B.E.

Wass Albert
hontalansága
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mányost engem is felavattak két-
ezerben. A vitézi rend hivatalosan
bejegyzett társadalmi szervezet és
hagyományõrzõ félkatonai szerve-
zetként mûködik. Városunkban is
szép számmal vannak tagjai. A
Vas-Zala megyei törzskapitányság
alá tartozunk. A legújabb tagok
szeptember elején, itt Nagykani-
zsán teszik le az esküt a Felsõ-
templomban. A vitézi rend kitünte-
tései, amiket most adományoz a
rend-tagoknak, vagy a rendet segí-
tõknek, szintén láthatóak a könyv-
tárban. Közöttük vannak a határ-
õrségnél dolgozott nagyapám em-
lékei, dísztõre, díszkardja, amit a
Határõrség Országos Parancsno-
kától kapott. Ezek közül sokat nem
ismernek az emberek. Sajnos az
igazán jelentõs kitüntetések – me-
lyeknek az ára százezer forintnál
kezdõdik –, nincsenek meg.

– A nagyszülõk iránti tiszteletérõl
árulkodnak az esküvõi fotói mellé
elhelyezett régi fényképek is a fa-
lon. A dédapja Vitéz Papp Sándor,
I. világháborúban készült fényképe,
és a nagyapa, Pataki Károly határõr
õrnagy fotója, amikor elvégezte a
Honvéd Kossuth Akadémiát.

– Minden kiállítást úgy rende-
zek, hogy a családi kötõdésem
kitûnjön belõle. Ezekkel én tisztel-
gek elõttük. Így mindig velünk van-
nak – mutat büszkén az elõdökre. 

Bakonyi Erzsébet

Disznótortól
Katalin bálig
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A legutóbbi közgyûlésen a
képviselõk áttekintették a város
peres ügyeit. Az elõterjesztésbõl
kitûnik: a perek számát tekint-
ve magasan vezet a városi kór-
ház, igaz, itt a többi közintéz-
ményhez képest jóval több a hi-
balehetõség. Szülés közben ki-
alakuló oxigénhiányos állapot
okozta károsodás, rossz csontil-
lesztés, hibásan diagnosztizált
betegség és üzemi baleset szere-
pel a felperesek által indított
keresetekben.  

Fenyvesi Mihály története hat
évvel ezelõtt kezdõdött. A férfi a
kórházban dolgozott mûtõsegéd-
ként, amikor 2001-ben porcko-
rongsérve keletkezett. A baj akkor
következett be, amikor felettes
munkatársa, a mûtõsnõ azt kérte
tõle, hogy vigyen be a kórterembe
egy kilencvenöt kilós altatott be-
teget. A férfi azt mondja: kérte fõ-
nökét, hogy a mûtõben tartózkodó
kollégáját engedje ki, ne egyedül
kelljen emelgetnie a beteget. Bár
a felettes elõtt is ismert volt Feny-
vesi Mihály betegsége, mégsem
engedett a kérésnek, azt válaszol-
ta, oldja meg egyedül. Végül a fõ-
nõvér segített, azonban a kórte-
rem ajtaján már egyedül kellett
bevinnie a még alvó beteget.

– Éreztem, hogy valami gond
van, mert ezután már nem tudtam
rendesen mozgatni a bal lábamat
– idézi fel a történteket a férfi. –
De nem mentem el másnap orvos-
hoz, mert már máskor is fájt a de-
rekam. Egy percig sem hittem,
hogy ekkora a baj. Egyetlen mû-
tét volt csak aznap, egy gyerme-
ket operáltak, úgy gondoltam, azt
még megcsinálom, egy kisgyere-
ket csak elbírok. Ez pénteki nap
volt, s hétfõn már nem tudtam el-
viselni a fájdalmat, elmentem az
üzemorvoshoz. Vizsy doktor rög-
tön elküldött CT-re, Pécsre, ahon-
nan már ki sem engedtek. Mond-
ták, hogy mûtétre van szükség,
mert teljesen kiszakadt a sérv.

Megmûtötték, azonban ez nem
bizonyult sikeresnek. 2002-ben
ismét mûtõasztalra került. Ekkor
négy csavarral rögzítették a sérült
gerincet. Fenyvesi Mihály ezután
levélben fordult dr. Szabó Csaba
korábbi fõigazgatóhoz, s kérte,
hogy a két mûtét közötti dologi
kiadásait térítsék meg. Nem nagy
összegrõl, mindössze hetvenezer
forintról volt szó. A kérést azon-
ban elutasították, arra hivatkozva,
hogy Fenyvesi hibázott akkor,
amikor nem ment el azonnal or-
voshoz. Ezután a volt mûtõs és
ügyvédje megpróbált peren kívül
megegyezni a kórházzal, azonban
az egészségügyi intézmény akko-
ri vezetõsége ettõl elzárkózott. 

– Azt kell mondanom, fekete
bárány lettem egyesek szemében,
akik azt várták el, hogy a történ-
tek ellenére is legyek lojális a
kórházzal szemben, mindenki azt
vetette a szememre, hogy miért
nem egyeztem meg a vezetõkkel –
mondja keserûen Fenyvesi Mi-
hály. – De hát én kerestem a meg-
egyezést dr. Szabó Csabával, nem
tehetek arról, hogy a fõigazgató
úr erre nem volt nyitott. 

Az ügyben megkerestük a volt
fõigazgatót is. Dr. Szabó Csaba
úgy véli: megérti Fenyvesi Mi-
hály keserûségét, de meggyõzõ-
dése, hogy az ügyben humánus
magatartást tanúsítottak egykori
munkavállalójukkal szemben,

amit szerinte az is bizonyít, hogy
közben egy ideig éjjeliõrként fog-
lalkoztatták, ahol akár a pihenés-
re is módja nyílt. Azt pedig telje-
sen természetesnek véli, hogy a
munkáltató minden esetben a sa-
ját érdekeit védi – ezért utasította
el Fenyvesi Mihály kérését is. Dr.
Szabó Csaba úgy gondolja: pozi-
tívumként értékelendõ részükrõl
az is, hogy a tárgyalások során
nem feszegették azt a kérdést,
miért volt szükség a második
operációra; információi szerint
azért, mert az elsõ beavatkozás
nem járt sikerrel. A volt fõigazga-
tó szerint, ha nagyon erõltették
volna ezt a kérdést, elképzelhetõ,
hogy most nem a kanizsai, hanem
az elsõ mûtétet elvégzõ kórház-
nak kellene járadékot fizetnie.    

A bíróság végül az ügyben in-
dított polgári perben Fenyvesi
Mihálynak adott igazat. A kórhá-
zat milliós nagyságrendû, egy-
összegû kártérítés megfizetésére ,
az üzemi baleset miatt pedig élet-
járadék folyósítására kötelezte. 

Bár ez Fenyvesi Mihály meg-
rokkant egészségét nem adhatja
vissza.

Horváth Attila

Fekete bárány lettem 
egyesek szemében

Fenyvesi Mihály igazsága

Megújulásra várva

Egy ország nevetett rajtunk
a Vasember ház falán elhe-

lyezett tábla miatt. Ám, mint
kiderült nemcsak a szöveg, a
kihelyezésének hatósági ügy-

intézése is zûrzavaros volt. Az
eljárásban hibázó Karmazin

József most hat havi illet-
ményéért perli a várost.

Élünk és meghalunk,
kívánj szép álmokat!

Szólt az Illés együttes egykori
slágerének refrénje. A dal zeneszer-
zõje Illés Lajos volt, aki zenekará-
val meghatározó szerepet töltött be
a hazai könnyûzene történetében, s
egy generáció életében.

2007. január 29-én, életének 65.
évében, hosszantartó, súlyos beteg-
ség után távozott közülünk a Kos-
suth-díjas zenekarvezetõ, zeneszer-
zõ, énekes, zongorista. Elsõ zene-
karát 1957-ben alakította. A legen-
dássá vált formáció 1965. nyarán
egy építõtáborban, Nógrádverõcén
jött létre. A Szörényi testvérekkel,
Bródy Jánossal és Pásztory Zoltán-
nal 1973. õszéig sikert, sikerre hal-
moztak. Számos slágerlistás dal
komponálása, hangszerelése fûzõ-
dik nevéhez: Lehetett volna, Ó, kis-
leány, Jelbeszéd, Miért hagytuk,
hogy így legyen? 1977-ben az új Il-
lés zenekarral, a Hogy ha egy-
szer… címû dalával megnyerte a
Metronóm fesztivált. A '90-es
években filmzenéket írt, és több
színpadi mûnek volt társszerzõje.
Görgey Gáborral közösen Vörös-
marthy Csongor és Tündéjének
alapján megírták az Egy fiú és a
tündér címû musical-t, ezt követte
a Liliomfi zenés játék.

1991-tõl érezhetõen stílust vál-
tott. Ekkor szerezte a Magyar Éne-
ket (Cantus Hungaricus) és a Velünk
az Isten oratikus istentiszteletet.

1992-ben a Szentendrei-szige-
ten lévõ Kisorosziba költözött,
ahol a felesége lelkészként, õ
kántorként szolgálta a helyi re-
formátus gyülekezetet.

Az ezredfordulóra Utassy József
költõvel megírták a Betlehem csillaga
címû operát. Tartalmas életút volt az
övé. Azon kevesek közé tartozott, akik-
nek sikerült maradandó értéket alkotni
a hazai könnyûzene széles palettáján.
„Szép álmokat" Lajos! Ég Veled!

Czene Csaba

Templom és iskola képekben
A Kiskanizsai Polgári Olvasó-

kör Könyvbarát Klubjának elsõ
foglalkozására a városrész fiók-
könyvtárában került sor. Hor-
váth Jánosné (képünkön) „Szü-
lõföldünk, Kiskanizsa” címû
elõadásában fotográfiák segítsé-
gével mutatta be  Kiskanizsa
múltját. 

Az összejövetelen Horváthné
Polai Mária, az olvasókör elnö-
ke, és Mikó Istvánné, a klub ve-
zetõje, könyvtáros köszöntötte a
szép számban megjelent érdeklõ-
dõt. 

Ezt követõen Horváth János-
né,  az Együtt Kiskanizsáért
Egyesület elnöke „tárlatvezeté-
sével” megtekintették a kiska-
nizsai iskola és a templom törté-
netét ismertetõ hatvan darabos
képsort, amely a teljes, mintegy
ezer darabos gyûjtemény töredé-
ke csupán. Az érdeklõdõk a ko-
rabeli képek segítségével végig-

követhették a templom történe-
tét. A mai kiskanizsai templom
az adatok szerint 1872-ben épült.
Érdekesség, hogy elõdje négy
haranggal rendelkezett, ami a
maga nemében igazi kuriózum.
Horváth Jánosné megjegyezte: a
templomot sok helyütt Sarlós
Boldogasszony-templomnak ne-
vezik, más forrásokban azonban

a Magyarok Nagyasszonya né-
ven emlegetik.

A Könyvbarát Klub következõ
foglalkozására február huszonhe-
tedikén, este tizenhét órakor ke-
rül sor a kiskanizsai fiókkönyv-
tárban, amikoris Rózsás János
tart elõadást. 

H.A.
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Ugyan még látható a Halis István
Városi Könyvtárban rendezett kiál-
lításon Papp Gábor ‘56-os emlék-
érem és katonai kitüntetések gyûjte-
ménye, ám már újabb kiállításra ké-
szül. Gyûjtõszenvedélye – mint
mondja – akkor alakult ki, amikor
családjától megkapta nagyapját és
dédapját egyenruhában és kitünteté-
sekkel ábrázoló régi fényképeket.

– Sajnos az eredeti kitüntetések
már nem voltak meg, ezért elkezd-
tem érdeklõdni, hogy vajon mikor
és miért kaphatták. Sokat segített
ebben dr. Zsoldi Zoltán az Érem-
gyûjtõ Egyesület Nagykanizsai
Csoportjának vezetõségi tagja. Az
egyesületbe is az õ segítségével

léptem be, hiszen elõször meg kel-
lett szereznem a kellõ ismereteket.
Eddig három kiállításom volt Ka-
nizsán. Gyûjteményem néhány da-
rabját több vidéki városnban is
láthatták. Most pedig a szombat-
helyi Vám és Pénzügyõrség Múze-
umában, márciusban megnyíló ki-
állításra készülök – említi terveit
az amúgy „civilben” légtér ellen-
õrzõ lokátorkezelõ.

– Számtalan fegyver is látható
a szobája falán!

– A többit otthon hagytam Sza-
badhegyen az öcsémnek. Inkább a
kitüntetéseket gyûjtöm. A mostani
köztársasági kitüntetések nagy ré-
sze megvan. Sok segítséget kaptam

Lampert Mónika korábbi belügymi-
nisztertõl, aki ingyen, díszdoboz-
ban, adománylevéllel együtt küldött
nekem egy teljes garnitúrát a most
adható belügyi kitüntetésekbõl.
Honvédségieket is sikerült össze-
szednem, ezek nagy része itt a
könyvtárban rendezett kiállításon
látható. Mintegy három-négyezer
darabból áll a gyûjteményem. Van-
nak külföldi, angol, amerikai, fran-
cia és szovjet kitüntetéseim is, ezek
nagy része Magyarországhoz kap-
csolódik. A szovjetekbõl azokat
gyûjtöttem, amelyek az itteni har-
cokhoz kötõdnek. A mostani kiállí-
tás alaptémaköre ’56 volt. Lényegé-
ben az ’56-os szervezetek és a köz-
társasági elnök által alapított kitün-
tetésekbõl állt össze a válogatás,
melynek felét napjainkban adták ki.
Ezek összegyûjtésben sokat segített
Vitéz Bodnár Attila és a pusztama-
gyaródi Vitéz Káldy József, II. vi-
lágháborús veterán pilóta. 

– Fiatal kora ellenére tagja a
Vitézi Rendnek. Hogyan sikerült
ezt kiérdemelnie?

– A kitüntetések gyûjtésekor
több levéltárral felvettem a kap-
csolatot, akkor derült ki, hogy déd-
apámnak megvoltak azok a kitün-
tetései, amelyek alapján a Vitézi
Rendbe õt felvehették. Ezért kér-
tem újra a felvételét, és mint váro-

Családtörténet érmekben

6.qxd  2007.02.07.  13:35  Page 13



Kanizsa – Környezetünk2007. február 8. 9Kanizsa – Környezetünk 2007. február 8.8

Négy hónap alatt csaknem
ötszáz kilogramm italos karton-
dobozt gyûjtöttek össze a Bo-
lyai, a Kiskanizsai és a Piarista
Iskola vállalkozó kedvû diákjai.
Az április végéig tartó akcióban
a legtöbbet gyûjtõ iskola
százötvenezer forintos pénzju-
talmat nyerhet, a legsikeresebb
osztályok pedig környezetvéde-
lemi osztálykirándulásokon ve-
hetnek részt. A gyûjtõprogram
szervezõi a minap Nagykani-
zsára látogattak, hogy játékos
környezetvédelmi óra kereté-
ben bemutassák a gyerekeknek,
hogyan lehet újrahasznosítani
az italos kartont. 

A Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Kft., az ÖKO-
Pannon Kht. és az Italos Karton
Környezetvédelmi Egyesülés által
indított iskolai italos kartondo-
boz-gyûjtõ akcióban három isko-
la, a Bolyai, a Kiskanizsai és a
Piarista Iskola tanulói vesznek
részt. Eddig a legtöbb, majdnem
270 kilogrammnyi kartondobozt
a bolyais tanulók gyûjtöttek ösz-
sze, így elsõként náluk jártak a
szervezõk. A háziversenyben élen

álló 4.A osztály egy újrahasznosí-
tott kartonból készített órát, az is-
kola pedig faliújságot kapott Do-
boz Danitól, a gyûjtõakció rek-
lámfigurájától, aki ezúttal teljes
életnagyságban jelent meg.

Az italos kartondobozokat im-
már közel nyolcvan éve használ-
ják elsõsorban folyékony élelmi-
szerek csomagolására. A hétköz-
napi élelmiszerek közül italos kar-
tondobozba csomagolják például a
tejet és a gyümölcslevek jelentõs
hányadát. A doboz alapanyaga pa-
pír, mûanyag, esetleg alumínium.
Bár az italos kartondoboz többféle
alapanyagból készül, mégis újra-
hasznosítható. Mivel körülbelül
hetvenöt százaléka papír, ezért
szelektíven gyûjtve, papírgyári
hasznosítás során papíralapanyag
készülhet belõle. Ma már számos
olyan papírgyár mûködik Európá-
ban, amely kifejezetten csak italos
karton csomagolás újrahasznosítá-
sára specializálódott.

A begyûjtött italos dobozokat
az Saubermacher-Pannonia Hul-
ladékgyûjtõ Kft. rendszeresen el-
szállítja az iskolákból. A szelektí-
ven összegyûjtött kartonhulladék

a válogatómûvekbe kerül, ahol a
többi szelektíven gyûjtött anyag-
tól különválasztva bálázzák, majd
a papírgyárba szállítják újrahasz-
nosításra. A dobozok papírrétege-
ibõl a hullámkarton-gyártás szá-
mára készítenek alapanyagot, a
leválasztott mûanyagot és az alu-
míniumot pedig energetikailag
hasznosítják, a dobozok szelektív
gyûjtõszigeteken történõ gyûjtése
már Nagykanizsán is megoldott a
piros gyûjtõedények révén. A pa-
pírgyárak az italos kartondoboz
papírjából készült újrapapírból
termékek széles skáláját állítják
elõ: készülhet belõle többek kö-
zött WC-papír, kartondoboz, to-
jástartó doboz, különbözõ karton-
dobozok, de akár kéztörlõ is.

– Ma még kevesen tudják, hogy
a tejes és üdítõs tégladobozok is
hasznosíthatók. Az iskolai gyûjtõ-
akció azt a célt szolgálja, hogy a
gyerekekben és a szülõkben tuda-
tosuljon, hogy e csomagolóanyag
újra feldolgozható, ezáltal vissza-
kerülhet az anyagok körforgásá-
ba – mondta Pribelszki Edina, az
ÖKO-Pannon Kht. kommunikáci-
ós csoportvezetõje.

Italos dobozból tojástartó
Akcióval népszerûsítik az italos kartonok gyûjtését 

Ezt követõen Baka Éva, az Ita-
los Karton Környezetvédelmi
Egyesülés ügyvezetõ igazgatója
bemutatót tartott a gyerekeknek:
legnagyobb csodálatukra egy tur-
mixgép és némi víz segítségével

merített papírt készített az apró
darabokra széttépett italos karton-
ból, modellezve az újrahasznosí-
tás lehetséges módját. 

H.A.

Horváth Balázs, a nagykani-
zsai kommunális hulladékot
gyûjtõ Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Korlátolt Fele-
lõsségû Társaság ügyvezetõje
érdeklõdésünkre elmondta: 

Nagykanizsán jelenleg
ötvenöt szelektív hulladékgyûj-
tõsziget van, de a ZALAISPA
hulladékgazdálkodási rendszer
jelenleg is folyamatban lévõ ki-
alakítása során ezek tervezett
száma elérheti a nyolcvanötöt.

A Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Kft. éves szin-
ten mintegy ezerhatszáz tonna
szelektív hulladékot gyûjt be,
ebbõl körülbelül ezeregyszáz
tonna az újrahasznosításra váró
papír, háromszáz tonna az
üveg, kétszáz tonna a mûanyag,
és minimális, ötventonnányi az
italos karton. Az utóbbit Né-
metországba, az üveget Auszt-
riába szállítják, ahol újra fel-
dolgozzák, a papírt és a mû-
anyagot pedig hazánkban hasz-

nosítják. A szelektív hulladé-
kokból nem jelentõs, huszonöt-
millió forintnyi bevétele szár-
mazik a cégnek, ami csupán a
teljes költség harminc-negyven
százalékát fedezi. 

Horváth Balázs azonban arra
is rámutatott: a szelektív hulla-
dékgyûjtés jelentõsége elsõsor-
ban nem a belõle származó be-
vételben rejlik, hanem abban,
hogy a hulladékok nem a lera-
kót terhelik akár száz évig,
ugyanis ennyi a mûanyagok le-
bomlási ideje.   

Doboz Dani látni sem bírta, ahogy az italos karton apró 
darabokra szakad a turmixgépben
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Energiaültetvények létesítésérõl,
egy Magyarországon még kevéssé
ismert környezetbarát tüzelõanyag,
a pellet alapanyagának elõállításá-
ban rejlõ üzleti lehetõségekrõl
hallhattak tájékoztatást a minap a
Nagykanizsa környéki gazdák.

A Pannon Pellet Kft. által szer-
vezett szakmai fórumon elõször
Burján Zoltán, a cég képviselõje a
vállalkozásról beszélt. A száz szá-
zalékban magyar tulajdonú kft. ta-
valy alakult, és a fapellet alap-
anyagául szolgáló energiaültetvé-
nyek termeltetésével, illetve pel-
let-elõállítással foglalkozik majd. 

De mi is az a pellet? Burján Zol-
tán errõl is beszélt. Elmondta, a
pellet száz százalékban természetes
fa-, illetve biomassza alapanyagok-
ból sajtolt granulátum, amely rend-
kívül jó égési tulajdonságokkal
rendelkezik. A fapelletet fûrészpor-
ból és faforgácsokból préselik ösz-
sze nagy nyomáson. Kötõanyag-
ként a fában jelenlevõ, a préselés-
kor kiváló lignin szolgál, semmi-
lyen hozzáadott mesterséges anya-
got nem tartalmaz. A pellet speciá-
lis kazánban történõ égése során
mindössze annyi szén-dioxid sza-
badul fel, amennyit a fa élete során

megkötött – így globálisan nem
növeli a levegõben található káros
anyagokat. Energiahordozóként új-
ratermelhetõ, így nem fenyeget az
a veszély, hogy esetleg elfogy,
szemben a fosszilis energiaforrás-
okkal. A pellet ára fele a tûzifáé-
nak, ráadásul két kilogramm pellet
hõértéke egy köbméternyi PB-gá-
zéval azonos. Használata 30-40
százalékos költségmegtakarítással
jár. Nyugat-Európában az elmúlt
években a pellet-felhasználás ug-
rásszerû terjedése tapasztalható. A
pelletgyártás alapja az energiaültet-
vény, amely mezõgazdasági viszo-
nyok közé telepített, a talajvi-
szonyok alapos vizsgálata után ki-
választott, rendkívül nagy hozamot
produkáló speciális fafajták, nyár-
nyír- vagy fûzfák ültetvénye. Két-
évenként termel gazdaságosan be-
takarítható mennyiségû ágnövek-
ményt. Az energiaültetvények Ma-
gyarországon az Európai Unióhoz
csatlakozás után különösen nagy
jelentõséget nyertek, ugyanis jelen-

tõs az állami támogatás mértéke:
az energiaültetvényhez telepítési és
földalapú támogatás is igényelhetõ.  

Ezt követõen Kovács Kálmán,
a Környezetvédelmi és Vízügyi
Minisztérium (KVVM) államtit-
kára az alternatív energiaforrások
felkutatásának jelentõségérõl be-
szélt. Leszögezte: hazánk túlsá-
gosan is függ az olyan fosszilis
energiahordozóktól, mint a föld-
gáz, a kõolaj, ezért egyre na-
gyobb teret kell engedni a meg-
újuló energia hasznosításának.
Hiszen míg az összes energiafel-
használás negyvenöt százalékát a
földgázfogyasztás teszi ki, addig
a megújuló energiák (szél, víz,
napenergia, biomassza) aránya
egészen elenyészõ, csupán négy-
százaléknyi. Magyarország szá-
mára a zöldenergia-bázis adhatja
az egyik legnagyobb esélyt az
energetikai kiszolgáltatottságból
való kitörésre – közölte Kovács
Kálmán, aki azt is elmondta,
hogy 2013-ig az Új Magyaror-

Pellet elõállító üzem Beleznán

szág és a vidékfejlesztési prog-
ram keretében 162 milliárd forint
jut az alternatív energiaforrások
alkalmazására, a környezetvédel-
mi programban pedig 36 milliárd
a hatékony energiagazdálkodásra.

Pozsgai András, a KVVM ta-
nácsadója, környezetvédelmi
szakértõ, egyetemi tanár arra fi-
gyelmeztetett, hogy hazánkban
ma kétmillió hektárnyi terület áll
parlagon, ami hasznosítható len-
ne energiaültetvények révén. An-
nál is inkább, mert jó adottságok-

kal rendelkezünk a zöld energia-
hasznosításhoz. 

Végül elhangzott: a kft. hama-
rosan egy pellet-elõállító üzemet
épít Beleznán, amely évi tízezer
tonna háztartási pelletet gyárt
majd. A folyamatos alapanyag-el-
látás hátteréül 400 hektár területû
faültetvény szolgál, közel száz
embernek biztosítva kellõ jöve-
delmet, az üzemben pedig tizenöt
ember dolgozhat majd.

Horváth Attila

Az energiaültetvények telepítéséhez a KIOP (Környezetvédelem és
Infrastruktúra Operatív Program), illetve az AVOP (Agrár- és Vidék-
fejlesztési Operatív Program) pályázatain lehet támogatást szerezni.
Sikeres pályázat esetén a beruházási költségek felét finanszírozzák az
EU strukturális támogatásainak terhére, ehhez azonban munkahelyte-
remtést is igazolni kell. A támogatás jelentõségét növeli, hogy a gyen-
ge adottságú földeken az energianövények termesztése még dotáció
nélkül is kifizetõdõ lehet. Sõt, biztosan akadnak olyanok is, akik csak
a támogatás megszerzése miatt létesítenek energiaültetvényt.  

A pellet leginkább a nyúltáphoz hasonlít

Amíg a szelektív hulladékgyûjtõ szigetre megérkeznek a megszo-
kott konténerek, addig megismerkedhetünk a gyûjtõedények újabb
generációjával. A legmodernebb dizájn, és könnyen mobilizálható...

Tájkép, 
parlamenti ülés után

Megdöbbentõ, de nem mulatsá-
gos. Ám ez van. Így néz ki egy jól
végzett munkanap után a parla-
menti ülésterem. Azaz, ülésterem,

amelynek széksoraiból jó néhá-
nyan szóvá tették, hogy a parla-
ment elõtt demonstrálók milyen

felfordulást, szemétdombot és
más egyebet hagytak maguk után.

A képek önmagukért beszél-
nek. Az önmagukra és Kossuth
téri környezetükre oly sokat adó
képviselõk után, a szemetet elta-

karító nyolcfõs terembiztosi szol-
gálat alkalmanként tíz-húsz zsák
szemetet szed össze.

Talán nem véletlen, hogy mind-
eddig egyik pártnak sem sikerült
igazi környezetvédelmi programot
összehozni. Ezek után nem is kell

meglepõdnünk azon, hogy Né-
metországból kamionszámra érke-
zik hazánkba a bálázott szemét.

Fotók: www.hirszerzo.hu
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Négy hónap alatt csaknem
ötszáz kilogramm italos karton-
dobozt gyûjtöttek össze a Bo-
lyai, a Kiskanizsai és a Piarista
Iskola vállalkozó kedvû diákjai.
Az április végéig tartó akcióban
a legtöbbet gyûjtõ iskola
százötvenezer forintos pénzju-
talmat nyerhet, a legsikeresebb
osztályok pedig környezetvéde-
lemi osztálykirándulásokon ve-
hetnek részt. A gyûjtõprogram
szervezõi a minap Nagykani-
zsára látogattak, hogy játékos
környezetvédelmi óra kereté-
ben bemutassák a gyerekeknek,
hogyan lehet újrahasznosítani
az italos kartont. 

A Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Kft., az ÖKO-
Pannon Kht. és az Italos Karton
Környezetvédelmi Egyesülés által
indított iskolai italos kartondo-
boz-gyûjtõ akcióban három isko-
la, a Bolyai, a Kiskanizsai és a
Piarista Iskola tanulói vesznek
részt. Eddig a legtöbb, majdnem
270 kilogrammnyi kartondobozt
a bolyais tanulók gyûjtöttek ösz-
sze, így elsõként náluk jártak a
szervezõk. A háziversenyben élen

álló 4.A osztály egy újrahasznosí-
tott kartonból készített órát, az is-
kola pedig faliújságot kapott Do-
boz Danitól, a gyûjtõakció rek-
lámfigurájától, aki ezúttal teljes
életnagyságban jelent meg.

Az italos kartondobozokat im-
már közel nyolcvan éve használ-
ják elsõsorban folyékony élelmi-
szerek csomagolására. A hétköz-
napi élelmiszerek közül italos kar-
tondobozba csomagolják például a
tejet és a gyümölcslevek jelentõs
hányadát. A doboz alapanyaga pa-
pír, mûanyag, esetleg alumínium.
Bár az italos kartondoboz többféle
alapanyagból készül, mégis újra-
hasznosítható. Mivel körülbelül
hetvenöt százaléka papír, ezért
szelektíven gyûjtve, papírgyári
hasznosítás során papíralapanyag
készülhet belõle. Ma már számos
olyan papírgyár mûködik Európá-
ban, amely kifejezetten csak italos
karton csomagolás újrahasznosítá-
sára specializálódott.

A begyûjtött italos dobozokat
az Saubermacher-Pannonia Hul-
ladékgyûjtõ Kft. rendszeresen el-
szállítja az iskolákból. A szelektí-
ven összegyûjtött kartonhulladék

a válogatómûvekbe kerül, ahol a
többi szelektíven gyûjtött anyag-
tól különválasztva bálázzák, majd
a papírgyárba szállítják újrahasz-
nosításra. A dobozok papírrétege-
ibõl a hullámkarton-gyártás szá-
mára készítenek alapanyagot, a
leválasztott mûanyagot és az alu-
míniumot pedig energetikailag
hasznosítják, a dobozok szelektív
gyûjtõszigeteken történõ gyûjtése
már Nagykanizsán is megoldott a
piros gyûjtõedények révén. A pa-
pírgyárak az italos kartondoboz
papírjából készült újrapapírból
termékek széles skáláját állítják
elõ: készülhet belõle többek kö-
zött WC-papír, kartondoboz, to-
jástartó doboz, különbözõ karton-
dobozok, de akár kéztörlõ is.

– Ma még kevesen tudják, hogy
a tejes és üdítõs tégladobozok is
hasznosíthatók. Az iskolai gyûjtõ-
akció azt a célt szolgálja, hogy a
gyerekekben és a szülõkben tuda-
tosuljon, hogy e csomagolóanyag
újra feldolgozható, ezáltal vissza-
kerülhet az anyagok körforgásá-
ba – mondta Pribelszki Edina, az
ÖKO-Pannon Kht. kommunikáci-
ós csoportvezetõje.

Italos dobozból tojástartó
Akcióval népszerûsítik az italos kartonok gyûjtését 

Ezt követõen Baka Éva, az Ita-
los Karton Környezetvédelmi
Egyesülés ügyvezetõ igazgatója
bemutatót tartott a gyerekeknek:
legnagyobb csodálatukra egy tur-
mixgép és némi víz segítségével

merített papírt készített az apró
darabokra széttépett italos karton-
ból, modellezve az újrahasznosí-
tás lehetséges módját. 

H.A.

Horváth Balázs, a nagykani-
zsai kommunális hulladékot
gyûjtõ Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Korlátolt Fele-
lõsségû Társaság ügyvezetõje
érdeklõdésünkre elmondta: 

Nagykanizsán jelenleg
ötvenöt szelektív hulladékgyûj-
tõsziget van, de a ZALAISPA
hulladékgazdálkodási rendszer
jelenleg is folyamatban lévõ ki-
alakítása során ezek tervezett
száma elérheti a nyolcvanötöt.

A Saubermacher-Pannonia
Hulladékgyûjtõ Kft. éves szin-
ten mintegy ezerhatszáz tonna
szelektív hulladékot gyûjt be,
ebbõl körülbelül ezeregyszáz
tonna az újrahasznosításra váró
papír, háromszáz tonna az
üveg, kétszáz tonna a mûanyag,
és minimális, ötventonnányi az
italos karton. Az utóbbit Né-
metországba, az üveget Auszt-
riába szállítják, ahol újra fel-
dolgozzák, a papírt és a mû-
anyagot pedig hazánkban hasz-

nosítják. A szelektív hulladé-
kokból nem jelentõs, huszonöt-
millió forintnyi bevétele szár-
mazik a cégnek, ami csupán a
teljes költség harminc-negyven
százalékát fedezi. 

Horváth Balázs azonban arra
is rámutatott: a szelektív hulla-
dékgyûjtés jelentõsége elsõsor-
ban nem a belõle származó be-
vételben rejlik, hanem abban,
hogy a hulladékok nem a lera-
kót terhelik akár száz évig,
ugyanis ennyi a mûanyagok le-
bomlási ideje.   

Doboz Dani látni sem bírta, ahogy az italos karton apró 
darabokra szakad a turmixgépben
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Energiaültetvények létesítésérõl,
egy Magyarországon még kevéssé
ismert környezetbarát tüzelõanyag,
a pellet alapanyagának elõállításá-
ban rejlõ üzleti lehetõségekrõl
hallhattak tájékoztatást a minap a
Nagykanizsa környéki gazdák.

A Pannon Pellet Kft. által szer-
vezett szakmai fórumon elõször
Burján Zoltán, a cég képviselõje a
vállalkozásról beszélt. A száz szá-
zalékban magyar tulajdonú kft. ta-
valy alakult, és a fapellet alap-
anyagául szolgáló energiaültetvé-
nyek termeltetésével, illetve pel-
let-elõállítással foglalkozik majd. 

De mi is az a pellet? Burján Zol-
tán errõl is beszélt. Elmondta, a
pellet száz százalékban természetes
fa-, illetve biomassza alapanyagok-
ból sajtolt granulátum, amely rend-
kívül jó égési tulajdonságokkal
rendelkezik. A fapelletet fûrészpor-
ból és faforgácsokból préselik ösz-
sze nagy nyomáson. Kötõanyag-
ként a fában jelenlevõ, a préselés-
kor kiváló lignin szolgál, semmi-
lyen hozzáadott mesterséges anya-
got nem tartalmaz. A pellet speciá-
lis kazánban történõ égése során
mindössze annyi szén-dioxid sza-
badul fel, amennyit a fa élete során

megkötött – így globálisan nem
növeli a levegõben található káros
anyagokat. Energiahordozóként új-
ratermelhetõ, így nem fenyeget az
a veszély, hogy esetleg elfogy,
szemben a fosszilis energiaforrás-
okkal. A pellet ára fele a tûzifáé-
nak, ráadásul két kilogramm pellet
hõértéke egy köbméternyi PB-gá-
zéval azonos. Használata 30-40
százalékos költségmegtakarítással
jár. Nyugat-Európában az elmúlt
években a pellet-felhasználás ug-
rásszerû terjedése tapasztalható. A
pelletgyártás alapja az energiaültet-
vény, amely mezõgazdasági viszo-
nyok közé telepített, a talajvi-
szonyok alapos vizsgálata után ki-
választott, rendkívül nagy hozamot
produkáló speciális fafajták, nyár-
nyír- vagy fûzfák ültetvénye. Két-
évenként termel gazdaságosan be-
takarítható mennyiségû ágnövek-
ményt. Az energiaültetvények Ma-
gyarországon az Európai Unióhoz
csatlakozás után különösen nagy
jelentõséget nyertek, ugyanis jelen-

tõs az állami támogatás mértéke:
az energiaültetvényhez telepítési és
földalapú támogatás is igényelhetõ.  

Ezt követõen Kovács Kálmán,
a Környezetvédelmi és Vízügyi
Minisztérium (KVVM) államtit-
kára az alternatív energiaforrások
felkutatásának jelentõségérõl be-
szélt. Leszögezte: hazánk túlsá-
gosan is függ az olyan fosszilis
energiahordozóktól, mint a föld-
gáz, a kõolaj, ezért egyre na-
gyobb teret kell engedni a meg-
újuló energia hasznosításának.
Hiszen míg az összes energiafel-
használás negyvenöt százalékát a
földgázfogyasztás teszi ki, addig
a megújuló energiák (szél, víz,
napenergia, biomassza) aránya
egészen elenyészõ, csupán négy-
százaléknyi. Magyarország szá-
mára a zöldenergia-bázis adhatja
az egyik legnagyobb esélyt az
energetikai kiszolgáltatottságból
való kitörésre – közölte Kovács
Kálmán, aki azt is elmondta,
hogy 2013-ig az Új Magyaror-

Pellet elõállító üzem Beleznán

szág és a vidékfejlesztési prog-
ram keretében 162 milliárd forint
jut az alternatív energiaforrások
alkalmazására, a környezetvédel-
mi programban pedig 36 milliárd
a hatékony energiagazdálkodásra.

Pozsgai András, a KVVM ta-
nácsadója, környezetvédelmi
szakértõ, egyetemi tanár arra fi-
gyelmeztetett, hogy hazánkban
ma kétmillió hektárnyi terület áll
parlagon, ami hasznosítható len-
ne energiaültetvények révén. An-
nál is inkább, mert jó adottságok-

kal rendelkezünk a zöld energia-
hasznosításhoz. 

Végül elhangzott: a kft. hama-
rosan egy pellet-elõállító üzemet
épít Beleznán, amely évi tízezer
tonna háztartási pelletet gyárt
majd. A folyamatos alapanyag-el-
látás hátteréül 400 hektár területû
faültetvény szolgál, közel száz
embernek biztosítva kellõ jöve-
delmet, az üzemben pedig tizenöt
ember dolgozhat majd.

Horváth Attila

Az energiaültetvények telepítéséhez a KIOP (Környezetvédelem és
Infrastruktúra Operatív Program), illetve az AVOP (Agrár- és Vidék-
fejlesztési Operatív Program) pályázatain lehet támogatást szerezni.
Sikeres pályázat esetén a beruházási költségek felét finanszírozzák az
EU strukturális támogatásainak terhére, ehhez azonban munkahelyte-
remtést is igazolni kell. A támogatás jelentõségét növeli, hogy a gyen-
ge adottságú földeken az energianövények termesztése még dotáció
nélkül is kifizetõdõ lehet. Sõt, biztosan akadnak olyanok is, akik csak
a támogatás megszerzése miatt létesítenek energiaültetvényt.  

A pellet leginkább a nyúltáphoz hasonlít

Amíg a szelektív hulladékgyûjtõ szigetre megérkeznek a megszo-
kott konténerek, addig megismerkedhetünk a gyûjtõedények újabb
generációjával. A legmodernebb dizájn, és könnyen mobilizálható...

Tájkép, 
parlamenti ülés után

Megdöbbentõ, de nem mulatsá-
gos. Ám ez van. Így néz ki egy jól
végzett munkanap után a parla-
menti ülésterem. Azaz, ülésterem,

amelynek széksoraiból jó néhá-
nyan szóvá tették, hogy a parla-
ment elõtt demonstrálók milyen

felfordulást, szemétdombot és
más egyebet hagytak maguk után.

A képek önmagukért beszél-
nek. Az önmagukra és Kossuth
téri környezetükre oly sokat adó
képviselõk után, a szemetet elta-

karító nyolcfõs terembiztosi szol-
gálat alkalmanként tíz-húsz zsák
szemetet szed össze.

Talán nem véletlen, hogy mind-
eddig egyik pártnak sem sikerült
igazi környezetvédelmi programot
összehozni. Ezek után nem is kell

meglepõdnünk azon, hogy Né-
metországból kamionszámra érke-
zik hazánkba a bálázott szemét.

Fotók: www.hirszerzo.hu

Cz.Cs.
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A legutóbbi közgyûlésen a
képviselõk áttekintették a város
peres ügyeit. Az elõterjesztésbõl
kitûnik: a perek számát tekint-
ve magasan vezet a városi kór-
ház, igaz, itt a többi közintéz-
ményhez képest jóval több a hi-
balehetõség. Szülés közben ki-
alakuló oxigénhiányos állapot
okozta károsodás, rossz csontil-
lesztés, hibásan diagnosztizált
betegség és üzemi baleset szere-
pel a felperesek által indított
keresetekben.  

Fenyvesi Mihály története hat
évvel ezelõtt kezdõdött. A férfi a
kórházban dolgozott mûtõsegéd-
ként, amikor 2001-ben porcko-
rongsérve keletkezett. A baj akkor
következett be, amikor felettes
munkatársa, a mûtõsnõ azt kérte
tõle, hogy vigyen be a kórterembe
egy kilencvenöt kilós altatott be-
teget. A férfi azt mondja: kérte fõ-
nökét, hogy a mûtõben tartózkodó
kollégáját engedje ki, ne egyedül
kelljen emelgetnie a beteget. Bár
a felettes elõtt is ismert volt Feny-
vesi Mihály betegsége, mégsem
engedett a kérésnek, azt válaszol-
ta, oldja meg egyedül. Végül a fõ-
nõvér segített, azonban a kórte-
rem ajtaján már egyedül kellett
bevinnie a még alvó beteget.

– Éreztem, hogy valami gond
van, mert ezután már nem tudtam
rendesen mozgatni a bal lábamat
– idézi fel a történteket a férfi. –
De nem mentem el másnap orvos-
hoz, mert már máskor is fájt a de-
rekam. Egy percig sem hittem,
hogy ekkora a baj. Egyetlen mû-
tét volt csak aznap, egy gyerme-
ket operáltak, úgy gondoltam, azt
még megcsinálom, egy kisgyere-
ket csak elbírok. Ez pénteki nap
volt, s hétfõn már nem tudtam el-
viselni a fájdalmat, elmentem az
üzemorvoshoz. Vizsy doktor rög-
tön elküldött CT-re, Pécsre, ahon-
nan már ki sem engedtek. Mond-
ták, hogy mûtétre van szükség,
mert teljesen kiszakadt a sérv. 

Megmûtötték, azonban ez nem
bizonyult sikeresnek. 2002-ben
ismét mûtõasztalra került. Ekkor
négy csavarral rögzítették a sérült
gerincet. Fenyvesi Mihály ezután
levélben fordult dr. Szabó Csaba
korábbi fõigazgatóhoz, s kérte,
hogy a két mûtét közötti dologi
kiadásait térítsék meg. Nem nagy
összegrõl, mindössze hetvenezer
forintról volt szó. A kérést azon-
ban elutasították, arra hivatkozva,
hogy Fenyvesi hibázott akkor,
amikor nem ment el azonnal or-
voshoz. Ezután a volt mûtõs és
ügyvédje megpróbált peren kívül
megegyezni a kórházzal, azonban
az egészségügyi intézmény akko-
ri vezetõsége ettõl elzárkózott. 

– Azt kell mondanom, fekete
bárány lettem egyesek szemében,
akik azt várták el, hogy a történ-
tek ellenére is legyek lojális a
kórházzal szemben, mindenki azt
vetette a szememre, hogy miért
nem egyeztem meg a vezetõkkel –
mondja keserûen Fenyvesi Mi-
hály. – De hát én kerestem a meg-
egyezést dr. Szabó Csabával, nem
tehetek arról, hogy a fõigazgató
úr erre nem volt nyitott. 

Az ügyben megkerestük a volt
fõigazgatót is. Dr. Szabó Csaba
úgy véli: megérti Fenyvesi Mi-
hály keserûségét, de meggyõzõ-
dése, hogy az ügyben humánus
magatartást tanúsítottak egykori
munkavállalójukkal szemben,

amit szerinte az is bizonyít, hogy
közben egy ideig éjjeliõrként fog-
lalkoztatták, ahol akár a pihenés-
re is módja nyílt. Azt pedig telje-
sen természetesnek véli, hogy a
munkáltató minden esetben a sa-
ját érdekeit védi – ezért utasította
el Fenyvesi Mihály kérését is. Dr.
Szabó Csaba úgy gondolja: pozi-
tívumként értékelendõ részükrõl
az is, hogy a tárgyalások során
nem feszegették azt a kérdést,
miért volt szükség a második
operációra; információi szerint
azért, mert az elsõ beavatkozás
nem járt sikerrel. A volt fõigazga-
tó szerint, ha nagyon erõltették
volna ezt a kérdést, elképzelhetõ,
hogy most nem a kanizsai, hanem
az elsõ mûtétet elvégzõ kórház-
nak kellene járadékot fizetnie.    

A bíróság végül az ügyben in-
dított polgári perben Fenyvesi
Mihálynak adott igazat. A kórhá-
zat milliós nagyságrendû, egy-
összegû kártérítés megfizetésére ,
az üzemi baleset miatt pedig élet-
járadék folyósítására kötelezte. 

Bár ez Fenyvesi Mihály meg-
rokkant egészségét nem adhatja
vissza.

Horváth Attila

Fekete bárány lettem
egyesek szemében

Fenyvesi Mihály igazsága

Megújulásra várva

Egy ország nevetett rajtunk
a Vasember ház falán elhe-

lyezett tábla miatt. Ám, mint
kiderült nemcsak a szöveg, a
kihelyezésének hatósági ügy-

intézése is zûrzavaros volt. Az
eljárásban hibázó Karmazin

József most hat havi illet-
ményéért perli a várost.

Élünk és meghalunk,
kívánj szép álmokat!

Szólt az Illés együttes egykori
slágerének refrénje. A dal zeneszer-
zõje Illés Lajos volt, aki zenekará-
val meghatározó szerepet töltött be
a hazai könnyûzene történetében, s
egy generáció életében.

2007. január 29-én, életének 65.
évében, hosszantartó, súlyos beteg-
ség után távozott közülünk a Kos-
suth-díjas zenekarvezetõ, zeneszer-
zõ, énekes, zongorista. Elsõ zene-
karát 1957-ben alakította. A legen-
dássá vált formáció 1965. nyarán
egy építõtáborban, Nógrádverõcén
jött létre. A Szörényi testvérekkel,
Bródy Jánossal és Pásztory Zoltán-
nal 1973. õszéig sikert, sikerre hal-
moztak. Számos slágerlistás dal
komponálása, hangszerelése fûzõ-
dik nevéhez: Lehetett volna, Ó, kis-
leány, Jelbeszéd, Miért hagytuk,
hogy így legyen? 1977-ben az új Il-
lés zenekarral, a Hogy ha egy-
szer… címû dalával megnyerte a
Metronóm fesztivált. A '90-es
években filmzenéket írt, és több
színpadi mûnek volt társszerzõje.
Görgey Gáborral közösen Vörös-
marthy Csongor és Tündéjének
alapján megírták az Egy fiú és a
tündér címû musical-t, ezt követte
a Liliomfi zenés játék.

1991-tõl érezhetõen stílust vál-
tott. Ekkor szerezte a Magyar Éne-
ket (Cantus Hungaricus) és a Velünk
az Isten oratikus istentiszteletet.

1992-ben a Szentendrei-szige-
ten lévõ Kisorosziba költözött,
ahol a felesége lelkészként, õ
kántorként szolgálta a helyi re-
formátus gyülekezetet.

Az ezredfordulóra Utassy József
költõvel megírták a Betlehem csillaga
címû operát. Tartalmas életút volt az
övé. Azon kevesek közé tartozott, akik-
nek sikerült maradandó értéket alkotni
a hazai könnyûzene széles palettáján.
„Szép álmokat" Lajos! Ég Veled!

Czene Csaba

Templom és iskola képekben
A Kiskanizsai Polgári Olvasó-

kör Könyvbarát Klubjának elsõ
foglalkozására a városrész fiók-
könyvtárában került sor. Hor-
váth Jánosné (képünkön) „Szü-
lõföldünk, Kiskanizsa” címû
elõadásában fotográfiák segítsé-
gével mutatta be  Kiskanizsa
múltját. 

Az összejövetelen Horváthné
Polai Mária, az olvasókör elnö-
ke, és Mikó Istvánné, a klub ve-
zetõje, könyvtáros köszöntötte a
szép számban megjelent érdeklõ-
dõt. 

Ezt követõen Horváth János-
né,  az Együtt Kiskanizsáért
Egyesület elnöke „tárlatvezeté-
sével” megtekintették a kiska-
nizsai iskola és a templom törté-
netét ismertetõ hatvan darabos
képsort, amely a teljes, mintegy
ezer darabos gyûjtemény töredé-
ke csupán. Az érdeklõdõk a ko-
rabeli képek segítségével végig-

követhették a templom történe-
tét. A mai kiskanizsai templom
az adatok szerint 1872-ben épült.
Érdekesség, hogy elõdje négy
haranggal rendelkezett, ami a
maga nemében igazi kuriózum.
Horváth Jánosné megjegyezte: a
templomot sok helyütt Sarlós
Boldogasszony-templomnak ne-
vezik, más forrásokban azonban

a Magyarok Nagyasszonya né-
ven emlegetik.

A Könyvbarát Klub következõ
foglalkozására február huszonhe-
tedikén, este tizenhét órakor ke-
rül sor a kiskanizsai fiókkönyv-
tárban, amikoris Rózsás János
tart elõadást. 

H.A.
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Ugyan még látható a Halis István

Városi Könyvtárban rendezett kiál-
lításon Papp Gábor ‘56-os emlék-
érem és katonai kitüntetések gyûjte-
ménye, ám már újabb kiállításra ké-
szül. Gyûjtõszenvedélye – mint
mondja – akkor alakult ki, amikor
családjától megkapta nagyapját és
dédapját egyenruhában és kitünteté-
sekkel ábrázoló régi fényképeket.

– Sajnos az eredeti kitüntetések
már nem voltak meg, ezért elkezd-
tem érdeklõdni, hogy vajon mikor
és miért kaphatták. Sokat segített
ebben dr. Zsoldi Zoltán az Érem-
gyûjtõ Egyesület Nagykanizsai
Csoportjának vezetõségi tagja. Az
egyesületbe is az õ segítségével

léptem be, hiszen elõször meg kel-
lett szereznem a kellõ ismereteket.
Eddig három kiállításom volt Ka-
nizsán. Gyûjteményem néhány da-
rabját több vidéki városnban is
láthatták. Most pedig a szombat-
helyi Vám és Pénzügyõrség Múze-
umában, márciusban megnyíló ki-
állításra készülök – említi terveit
az amúgy „civilben” légtér ellen-
õrzõ lokátorkezelõ.

– Számtalan fegyver is látható
a szobája falán!

– A többit otthon hagytam Sza-
badhegyen az öcsémnek. Inkább a
kitüntetéseket gyûjtöm. A mostani
köztársasági kitüntetések nagy ré-
sze megvan. Sok segítséget kaptam

Lampert Mónika korábbi belügymi-
nisztertõl, aki ingyen, díszdoboz-
ban, adománylevéllel együtt küldött
nekem egy teljes garnitúrát a most
adható belügyi kitüntetésekbõl.
Honvédségieket is sikerült össze-
szednem, ezek nagy része itt a
könyvtárban rendezett kiállításon
látható. Mintegy három-négyezer
darabból áll a gyûjteményem. Van-
nak külföldi, angol, amerikai, fran-
cia és szovjet kitüntetéseim is, ezek
nagy része Magyarországhoz kap-
csolódik. A szovjetekbõl azokat
gyûjtöttem, amelyek az itteni har-
cokhoz kötõdnek. A mostani kiállí-
tás alaptémaköre ’56 volt. Lényegé-
ben az ’56-os szervezetek és a köz-
társasági elnök által alapított kitün-
tetésekbõl állt össze a válogatás,
melynek felét napjainkban adták ki.
Ezek összegyûjtésben sokat segített
Vitéz Bodnár Attila és a pusztama-
gyaródi Vitéz Káldy József, II. vi-
lágháborús veterán pilóta. 

– Fiatal kora ellenére tagja a
Vitézi Rendnek. Hogyan sikerült
ezt kiérdemelnie?

– A kitüntetések gyûjtésekor
több levéltárral felvettem a kap-
csolatot, akkor derült ki, hogy déd-
apámnak megvoltak azok a kitün-
tetései, amelyek alapján a Vitézi
Rendbe õt felvehették. Ezért kér-
tem újra a felvételét, és mint váro-

Családtörténet érmekben
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Egy nagykanizsai férfi bejelenté-
se szerint ismeretlen személy lefe-
szítette a lakatot és betört a gyep-
mesteri telepre. Fûnyírót, kapáló-
gépet, akkus csavarhúzót és egy ré-
gi utánfutót vitt magával. A kár ér-
téke elérte a 180.000 forintot.

Egy nagykanizsai hölgy beje-
lentése szerint ismeretlen tettes
betört egy épületgépészeti áru-
házba, és elvitte az egymillió fo-
rintot tartalmazó 60x50 centimé-
teres lemezszekrényt. 

Egy nagykanizsai lakos beje-
lentése szerint a régi 7-es fõút
mellett lévõ vadhûtõt feltörte va-
laki, és négy vaddisznót emelt el
magának. Az egyedi vásárlásával
100.000 forint kárt okozott.

Idegenek látogattak egy belez-
nai baromfiólba. Nagy fogásra
ugyan nem akadtak, megeléged-
tek három megrémült tyúkkal is. 

A biztonsági õrök két személyt
kaptak lopáson egy helyi élelmi-

szerüzletben. Az egyik fiatalkorú-
ról kiderült, hogy már a zalaeger-
szegi Bíróság is körözi. 

A Zalakarosi Rendõrõrsre a he-
lyi iskolából tettek bejelentést.
Míg az éjszaka a Szülõi
Munkaközösség báljának résztve-
või szórakoztak, ismeretlen sze-
mélyek a mulatozás helyett a be-
rendezést rongálták meg. A kár
százezer forint.

Zalakomárban verekedõ szom-
szédokat választott szét a rendõr-
ség. A helyen kiderült, az egyik fél
gázpisztollyal fenyegetõzött, mire
a másik vasvillával megsebesítette.
A szurkáló férfi ellen súlyos testi
sértés kísérlete miatt indult eljárás,
társától pedig szabálysértés miatt
elvették a gázpisztolyt. 

Egy nagykanizsai lakos isme-
retlen tettes ellen tett feljelentést.
Míg a bevásárlóközpontban elmé-
lyülten szemlélte az árucikkeket,
valaki kiemelte bevásárlókocsijá-

ból a kézitáskáját, melyben iratait
és 7.500 forint készpénzét tartotta.

Szintén ismeretlen tettes ellen
tett feljelentést egy nagykanizsai
férfi. Elmondása szerint szomba-
ton délután valaki bement anyósa
pölöskefõi lakásába, elterelte az
idõs hölgy figyelmét, s közben
ellopta 190.000 forint készpénzét.

Ismerõsei ellen tett feljelentést
egy nagykanizsai lakos, mert azok
még tavaly novemberben több
nagykanizsai bankfiókban vetettek
fel a nevére hiteleket, és videoka-
merát is vásároltattak vele hitelre.
A részletek pontos törlesztését
megígérték, azonban mind a mai
napig nem fizettek be egy fillért
sem. Jószívûségével legalább más-
félmillió forint kárt okozott saját
magának.

Hasonló bûncselekmény miatt
tett feljelentést egy sormási lakos
is, akinek apósával vásároltatott
különféle árukat hitelre az isme-

rõsük Nagykanizsán és Zalaeger-
szegen. A részleteket azonban el-
felejtette törleszteni. A meggon-
dolatlan vásárlással 424.000 fo-
rint kárt okozott a családnak a
kedves ismerõs.

Egy nagykanizsai hölgy tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki az Alsórajk mellett lévõ erdõ-
területén január közepe és február
4-e között kivágott mintegy 150
köbméter akácfát, hogy saját cél-
jaira felhasználja. Munkájával fél-
és egymillió forintos kárt okozott. 

A Zalakarosi Rendõrõrsön tett
bejelentést egy pati lakos, mert
ismeretlen tettes éjszaka lefeszí-
tette a lakatpántot, belopózott az
udvarában lévõ tyúkólba, ahonnét
26 tyúkot vitt magával. A lopás-
sal kb. 20.000, a rongálással pe-
dig  10.000 forint kárt okozott. A
szomszédja sem úszta meg a
hívatlan látogatókat, tõlük 25 tyú-
kot zsákmányoltak el.

Átvert ismerõsök, iskolai randalírozók, vasvillázó
szomszédok, falusi tyúktolvajok

Több, mint 100 milliárd forint befektetését teszik lehetõvé hazánkban azok a
pályázati kiírások, amelyeket technológiafejlesztésre és a hátrányos helyzetû
kistérségekben megvalósuló munkahelyteremtõ beruházásokra ír ki a kormány
több, mint 30 milliárd forint értékben január végén és február elején. A támoga-
tásokban várhatóan mintegy 3000, elsõsorban kis- és közepes méretû vállalko-
zás részesülhet ebben a pályázati körben. A pályázatok meghirdetésével hazánk
az uniós tagországok közül az elsõk között nyitja meg a 2007-2013. között ren-
delkezésre álló támogatási forrásokat. Az összesen mintegy 7000 milliárd forin-
tos keretbõl gazdálkodó Új Magyarország Fejlesztési Terv operatív programjai-
nak brüsszeli egyeztetése ugyan még néhány hónapot igénybe vesz, egyes kiírá-
sokat a kormány már január 30-án megjelentet a gazdaságfejlesztés területén.

Ezeknek a felhívásoknak a célja, hogy hozzájáruljanak a gazdasági növeke-
déshez (jellemzõen KKV-knak juttatott technológiafelesztési támogatásokon
keresztül), illetve javítsák a foglalkoztatási helyzetet a hátrányos helyzetû kis-
térségekben, munkahelyteremtõ beruházások segítségével. 

A most megjelenõ pályázati felhívások új filozófiát tükröznek: Nem
ingyenpénzt osztunk: 60-75% közötti önrésszel kell rendelkezniük programjaik
megvalósításához. Az önrész mértéke annál nagyobb, minél fejlettebb területén
kerül felhasználásra az országnak. Tényleges hozzájárulást várunk el a magyar
gazdaság növekedéséhez: a technológiai fejlesztések hatását minden nyertes
cégnek megfelelõ mértékû árbevételnövekedéssel kell tudnia igazolni. Ennek
elmaradása esetén a pénzt (mint egy hitelt) kamatostól vissza kell fizetnie. 

Technológiafejlesztés: Mikro- és kisvállalkozások technológiafejlesztése (6 mrd fo-
rint): Eszközbeszerzésre vehetõ igénybe, 1-5 millió forint közötti támogatások kérhetõk,
legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Komplex vállalati technológiafejlesztés kis- és
középvállalkozások számára (6 mrd forint): Eszközbeszerzésre, építésre, informatikai
fejlesztésre, piacra jutáshoz vehetõ igénybe, 5-50 millió forint közötti támogatások kér-
hetõk, legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Komplex vállalati technológiafejlesztés
(7,6 mrd forint): Innovációs képesség erõsítéséhez; energiatakarékossági célokra; piacra
jutáshoz; beszállítóvá válásához vehetõ igénybe, 50-500 millió forint értékig kérhetõk
támogatások, legfeljebb a beruházási összeg 30%-áig. Az elsõ két pályázathoz hasonló
tartalommal, 800-, illetve 1500 millió forintos kerettel kerülnek kiírásra technológiafej-
lesztési pályázatok a Közép-Magyarországi Régióban február elején.

Munkahelyteremtés a hátrányos helyzetû kistérségekben (a 64/2004-es Kor-
mányrendelet szerinti 95 hátrányosabb- és  leghátrányosabb helyzetû kistérségben
[térkép mellékelve], illetve a 235 leghátrányosabb helyzetû településen)

Munkalehetõség teremtõ komplex beruházások támogatása a hátrányos
helyzetû kistérségekben kis- és középvállalkozások számára (3,9 mrd forint):
Eszközbeszerzésre, építésre, informatikai fejlesztésre, piacra jutáshoz vehetõ
igénybe, 5-50 millió forint közötti támogatások kérhetõk, legfeljebb a beruhá-
zási összeg 40%-áig. Munkalehetõség teremtõ komplex beruházások támoga-
tása a hátrányos helyzetû kistérségekben (5,1 mrd forint): Innovációs képesség
erõsítéséhez; hozzáadottérték-növeléshez energiatakarékossági célokra; piacra
jutáshoz vehetõ igénybe, 50-500 millió forint értékig kérhetõk támogatások,
legfeljebb a beruházási összeg 40%-ig.

Minden olyan vállalkozás jogosult pályázni, amely a meghatározott hát-
rányos helyzetû területeken hajtja végre a beruházást, függetlenül magyar-
országi bejegyzése helyétõl.A rászorult térségek és a kisvállalkozások a fõ
kedvezményezettek. A hátrányos helyzetû térségekben kisebb az elvárt ön-
rész ( míg Budapesten és Pest megyében 75%, addig a hátrányos helyzetû
térségekben 60%). Nem támogatjuk a legfejlettebb, legjobb helyzetben lé-
võ cégeket a kicsik kárára: Budapesti és Pest megyei nagy vállalatok nem
pályázhatnak. 

Egyszerûbb, gyorsabb, átláthatóbb pályázati rendszer: Normatív alapú tá-
mogatás a kis értékû (1-5 millió forintos) támogatásoknál: csak a jogosultsá-
got vizsgálják, egyszerû, adatlap-szerû igénylõlap. Kedvezõbb biztosítéki fel-
tételek: Az államigazgatásból származó igazolásokat nem a pályázó szerzi be.
Nem kell hiteles okiratokat csatolni az igényléshez, csak azoknak, akik nyer-
tek is az adott pályázaton.

A pályázati kiírásokat a kormány minden esetben elõzetesen megvitatja a
szakmai szervezetekkel. A gazdaságfejlesztési pályázati kiírások is érdemben
változtak a beérkezett vélemények nyomán, amelyeket a Nemzeti Fejlesztési
Ügynökség a honlapján tesz közzé. A pályázati kiírásokban meghatározott ke-
retösszegek nem a teljes 2007. évi támogatást jelzik, hanem kizárólag ezen ki-
írások költségvetését, amelyek az elsõ tapasztalatok és értékelések után, meg-
alapozott szakmai igények alapján a késõbbiekben növelhetõk. A most megje-
lenõ gazdaságfejlesztési pályázatokat továbbiak követik még 2007-ben az
operatív programok brüsszeli egyeztetésének lezárását követõen.

További információkat, illetve a pályázati kiírások teljes dokumentáci-
óját megtalálja a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség honlapján, a
http://www.nfu.gov.hu címen.

Megjelennek az elsõ uniós pályázati kiírások

Már megvalósult és természe-
tesen a közeljövõben is számos
megvalósítandó terven törik fejü-
ket a Kiskanizsai Polgári
Olvaskör vezetõi. Csupán példá-
nak okáért legutóbb a Könyvba-
rát Klubot alapították meg, de
nem csak errõl adott felvilágosí-
tást Horváthné Polai Mária, ol-
vasókörös elnök.

– Fontos eredménynek tartjuk,
hogy végre megalakult ez a cso-
portunk is, melynek vezetõje
Mikó Istvánné lett. Elõrelátható-
lag havonta lesznek összejövete-
lei a klubnak – fogalmazott a ve-
zetõ. – Az elsõ rendezvényt már
meg is tartottuk, Szülõföldünk,
Kiskanizsa címmel, mely vetítés-
sel egybekötött beszélgetés for-
májában mutatta be szûkebb lak-
helyünket. További terveink kö-
zött szerepel a kör számára, hogy
írókat, költõket hívnánk meg egy-
egy est keretében.

– Ha jól tudjuk, akkor már da-
lolnak is…

– Igen, hiszen még november-

ben hoztuk létre az Árvácska dal-
kört Keppel Júlia vezetésével, s
így még tovább szélesedett mûkö-
dési területünk, példának okáért
az Egészségügyi és Szociális
Klub mellett, melyet dr. Joós
Lászlóné fog össze.

– Milyen programok várhatóak
a közeljövõben?

– Ha minden jól megy, akkor
február 10-én, a Móricz Zsig-
mond Mûvelõdési Házzal közös
szervezésben a Nagyrác utcai is-
kolában disznótoros összejövetelt
tartunk. Nagyon fontos dátumunk
lesz március 14., amikor is az ol-
vasókör 177. évfordulóját ün-
nepljük. Ez évben a rendezvé-
nyünknek a „Generációk találko-
zása” címet adtuk, amely egy ta-
nár-diák találkozót takar, legin-
kább a múlt század ’60-as, ’70-
es éveibõl.

– Ezzel már bent is vagyunk a
tavaszban, mi várható akkor?

– Mivel azt tudni kell, hogy a
kiskanizsaiak számára a tavasz-
tól õszig tartó idõszak elsõsor-
ban a kerti munkáé, akkor talán
kevésbé sûrven lesznek prog-
ramjaink, de májusban a Hõsök
napját megtartjuk az Együtt
Kiskanizsáért Egyesülettel kar-
öltve. Aztán amit semmiképp
sem szeretnénk kihagyni, az a
kiskanizsai búcsú június 30-
július 1-én, melyben ismét nagy
segítségünkre lesz a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Ház. S
hogy egy kicsit már az õszbe is
elõretekintsünk, november, mint
az õsz utolsó hava már az Er-
zsébet-Katalin bált hozza el a
kiskanizsaiak számára.

P.L.

Szeretettel hívjuk és várjuk a
nagycsoportos óvodásokat 2007.
február 10-én, szombaton a Piarista
Iskolába! A vidám délelõtt prog-
ramja: 9.30-12.00: Zene-bona, Me-
sérõl-mesére, Ügyes kezek, Farsan-
gi táncház. A szülõk számára 11
órától igazgatói tájékoztatót tartunk.

A rendezvény helye: Nagykani-
zsa, Piarista Általános Iskola, Gim-
názium és Diákotthon, Nagykani-
zsa, Sugár u. 11-13.

Piar-Suli-Muri!

Hontalanság címmel zenés irodal-
mi összeállítás hangzott el Wass Al-
bert mûveibõl a városi könyvtárban.
A mûsort Benedekffy Katalin szé-
kelyföldi születésû, nyolc éve Ma-
gyarországon élõ színésznõ szer-
kesztette. Közremûködött Csobolya
József és Hernádi Zoltán elõadómû-
vész (képünkön).

– Székelyföldi származású va-
gyok, ezért is áll közel hozzám
Wass Albert – magyarázta a mûsor-
választás miértjét Benedekffy Ka-
talin – gyerekfejjel, nyolc évesen
megéltem azt a sajnálatos pillana-
tot, amikor édesanyámat pofon
vágták Kolozsvár utcáján csupán
azért, mert magyarul szólt hozzám.
Annak idején abban a közegben, a
Mezõségben élt Wass Albert is. Ez-
zel a verses-zenés mûsorral járom
az országot és nagyon jól esett,
hogy Kanizsára is hívtak. Örömmel
jöttem, mert kilencvenhatban már
jártam itt, a Csengey Dénes Vers-
és Prózamondó Versenyen, ahol a
második helyezést értem el. 

– A szerkesztésben milyen
szempontot tartott szem elõtt?

– A mûsor azt az idõszakot öleli
fel, amikor visszacsatolták egy röpke
idõre Székelyföldet Magyarország-
hoz. Jó pár év elteltével ugyanazt él-
tem meg én is gyerekfejjel. Tizenkét
éves voltam, amikor Románia úgy-
mond felszabadult a diktatúra alól,
és ugyanolyan eufórikus érzés volt
bennem, mint ami annak idején Wass
Albertben lehetett. Megélhettem,
hogy magyarul beszélnek az embe-
rek az utcán, nem gyûlölt senki sen-
kit. Victoria!, Victoria! kiabálták, és
integettek az autóikból az ismeretle-
nek. Ezt a párhuzamot szerettem vol-
na érzékeltetni az elõadás során. Ro-

mán állampolgár vagyok. Nyolcadik
éve élek Magyarországon, imádom
Székelyföldet. Nagyon hiányzik!
Amikor úgy érzem, elegem van Bu-
dapestbõl, hazautazom, kimegyek a
dombokra, hegyekbe. Hazaszaladok
egy kicsit feltöltõdni. Visszafelé álta-
lában végigsírom az utat, és harco-
lok tovább a dolgaimért.  Jó lenne,
ha olyan dolgokat tudnék ott megcsi-
nálni, mint amit itt megtehetek. Jó
lenne, ha ez a kettõ közelebb esne
egymáshoz. Tudom, a hegyeket nem
lehet idehozni, én pedig még nem tu-
dok hazamenni. Azt szeretném elérni,
hogy mentalitásban jobban össze-
kapcsolódjanak az emberek! Éreznék
azt, hogy összetartoznak. Igazából
azt a gondolatot akartam kifejezni,
hogy azok a hegyek, az enyémek, és
ezek a hegyek az itteni emberekhez is
tartoznak. 

– Hogyan került Magyaror-
szágra?

– A marosvásárhelyi mûvészeti
fõiskolára jelentkeztem, de nem
vettek föl. Késõbb a temesvári szín-
házban kaptam lehetõségeket. Úgy
éreztem azonban, hogy több tûz,
akarat, lendület van bennem, és va-
lami mást szeretnék csinálni. Hihe-
tetlenül naivan egy nap bepakoltam
a hátizsákomba, és másnap hajnali
ötkor megérkeztem Budapestre úgy,
hogy nem tudtam, hol alszom, vagy
mit eszek aznap. Nem a kudarcot
láttam magam elõtt, hanem azt, ho-
gyan tudom megvalósítani az álmo-
mat. Azóta rengeteg pofont kaptam,
de szerencsés vagyok, mert azt te-
hetem, amit szeretek, és abból is
élek. Azt hiszem, odafönn nagyon
vigyáznak rám az angyalok. 

B.E.

Wass Albert 
hontalansága
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mányost engem is felavattak két-
ezerben. A vitézi rend hivatalosan
bejegyzett társadalmi szervezet és
hagyományõrzõ félkatonai szerve-
zetként mûködik. Városunkban is
szép számmal vannak tagjai. A
Vas-Zala megyei törzskapitányság
alá tartozunk. A legújabb tagok
szeptember elején, itt Nagykani-
zsán teszik le az esküt a Felsõ-
templomban. A vitézi rend kitünte-
tései, amiket most adományoz a
rend-tagoknak, vagy a rendet segí-
tõknek, szintén láthatóak a könyv-
tárban. Közöttük vannak a határ-
õrségnél dolgozott nagyapám em-
lékei, dísztõre, díszkardja, amit a
Határõrség Országos Parancsno-
kától kapott. Ezek közül sokat nem
ismernek az emberek. Sajnos az
igazán jelentõs kitüntetések – me-
lyeknek az ára százezer forintnál
kezdõdik –, nincsenek meg.

– A nagyszülõk iránti tiszteletérõl
árulkodnak az esküvõi fotói mellé
elhelyezett régi fényképek is a fa-
lon. A dédapja Vitéz Papp Sándor,
I. világháborúban készült fényképe,
és a nagyapa, Pataki Károly határõr
õrnagy fotója, amikor elvégezte a
Honvéd Kossuth Akadémiát.

– Minden kiállítást úgy rende-
zek, hogy a családi kötõdésem
kitûnjön belõle. Ezekkel én tisztel-
gek elõttük. Így mindig velünk van-
nak – mutat büszkén az elõdökre. 

Bakonyi Erzsébet

Disznótortól 
Katalin bálig
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Fliszár Károly esperes-plébá-
nos lapunknak elmondta: a sánci-
ak jelenlegi, egykoron magtár-
épületként funkcionáló, majd
egyházi célokra átalakított temp-
loma mára annyira rossz állapot-
ba került, hogy a felújítására nem
érdemes áldozni, mivel az óriási
összeget emésztene fel. A hozzá
tartozó terület is nagyon nagy,
egyre nehezebb a gondozása,
ezért gondolták úgy, hogy a há-
romezer-ötszáz négyzetméteres
terület nagyobb részét felajánlják
egy vállalkozónak, aki cserébe

épít egy hatvan ülõhelyes temp-
lomot a terület kisebbik felén. A
régit lebontják, tégláiból valószí-
nûleg az új templom kerítése épül
meg. A tervek szerint tavasszal
megkezdõdhet a sánci templom
építése, amelyet a remények sze-
rint augusztus utolsó vasárnapján
birtokba is vehetnek a hívek. Az
esperes-plébános még megje-
gyezte: a tervek szerint hamaro-
san rendbeteszik a látóhegyi ká-
polnát is. 

H.A
.

Kanizsa – Városháza2007. február 8. 5Kanizsa – Egészség 2007. február 8.12

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választó-
kerület önkormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart
minden szerdán 16.00 órától 17.00 óráig a Batthyány Lajos Gimná-
ziumban (Nagykanizsa, Rozgonyi utca 23.): Tel.: 30/2040865, e-
mail: balogh.laszlo61@chello.hu

Dr. Csákai Iván a  5. sz. választókerület önkormányzati képvise-
lõje fogadóórát tart 2007. február 12-én, hétfõn 17 órakor a Péterfy
S. Általános Iskola felsõ ebédlõjében.

Dr. Károlyi Attila a 6. sz. választókerület önkormányzati képvise-
lõje fogadóórát tart minden hónap második szerdáján 17 órától a
Kõrösi Cs. Sándor Általános Iskolában.

MKépviselõi fogadóórák

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése pályázatot hirdet a
Pipitér Óvoda – Nagykanizsa, Bajcsy Zs. u. 67., a Rozgonyi Óvoda
– Nagykanizsa, Rozgonyi u. 7., a Hevesi Sándor Általános Iskola –
Nagykanizsa, Hevesi u. 2. magasabb vezetõi álláshelyére.

A pályázatnak tartalmaznia kell a pályázó szakmai önéletrajzát,
végzettségét igazoló okiratok másolatát, erkölcsi bizonyítványt, va-
lamint a megpályázott intézményre vonatkozó vezetõi programot. A
pályázatokat 2007. február 12-ig két példányban kell eljuttatni
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Mûvelõdési
és Sportosztály Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. címre. Részletes pályá-
zati kiírás az Oktatási Közlöny 2007. január 12-i számában található.

További információ a 93/500-780 telefonszámon kérhetõ.

Hrsz. Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - - 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otth. 51.800.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:30
163/1. Magyar u. 54. lakóház, udvar 6.000.000 + áfa 02.14. 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa - 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Vezetõi pályázatok

A Budapesti Mûszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Gépészmérnöki
Kar  Zalaegerszegi Képzés felvételt hirdet a 2007/2008-as tanévre, nappali
tagozatra BSc szintû MECHATRONIKAI MÉRNÖKI szakra zalaegerszegi
helyszínen. 7 féléves képzés. Szakirányok: Gyártástechnológia; Mechatroni-
kai eszközök (létszámtól függõen).

További információk: 2007-es felvételi tájékoztató (BME GÉK, 213. oldal), Hon-
lap: www.felvi.hu, Hallgatói ügyintézés: Dékányné Boros Magdolna, E-mail:
zalagepesz@mail.bme.hu Telefon: 92/596-490, Fax: 92/596-489. Felvételi ügyekben
tájékoztatást ad: Kustánné Fitos Amália oktatásszervezõ (kustan.fitos@pszfz.bgf.hu,
Telefon: 92/509-900), Honlap: www.gepesz,bme.hu, Dr. Németh Árpád a zalaeger-
szegi képzés igazgatója, egyetemi adjunktus (arpinem@eik.bme.hu, Telefon: 1/463-
1386, 92/596-490), Balaicz Zoltán felsõoktatási igazgató (zfok@zalaegerszeg.hu,
www.zfok.zalaegerszeg.hu, Telefon: 92/502-194, 30/939-8478)

Felvételi jelentkezési lap kitöltésével egybekötött NYÍLT NAP: 2007. ja-
nuár 26. péntek, 10:00 óra, Felsõoktatási Centrum (Pénzügyi és Számviteli
Fõiskola és a BME közös telephelye), Zalaegerszeg, Gasparich Márk u.
18/A, "F" oktatási épület, III. emeleti elõadótermek

A jelentkezés határideje 2007. február 15.

Mechatronikai mérnöki karÚj templomuk 
lesz a sánciaknak

A Közterület felügyelet munka-
társai az utóbbi napokban több
esetben is intézkedett a városképet
csúfító, nem a kijelölt helyen elhe-
lyezett plakátok, hirdetõtáblák
ügyében. A tapasztalatok szerint
különösen a szórakoztató, kulturá-
lis rendezvények szervezõi vesz-
nek igénybe villanyoszlopokat,
egyéb közterületen található felü-
leteket e célra. A város ide vonat-
kozó rendelete szerint azonban a
plakátok, egyéb nyomtatott for-
mában kiadott hirdetmények csak
az erre a célra kijelölt hirdetmény-
hordozó berendezéseken helyez-
hetõk el. A rendelet 3. melléklete
egyébként felsorolja az engedé-
lyezett plakátragasztó helyeket.
Az említett rendelet rendelkezik a
plakátok eltávolításával kapcsolat-

ban is. A Közterület felügyelet en-
nek értelmében szólította fel a hir-
detmények kihelyezõit, illetve a
hirdetõket az engedély nélküli pla-
kátok, hirdetõtáblák eltávolítására.
Õk ennek az elõírt három napon
belül eleget tettek. A Felügyelet-
nek jogában áll helyszíni bírságot
kiszabni, illetve szabálysértési el-
járást kezdeményezni a hasonló
esetekben. A közterület-felügye-
lõk továbbra is következetesen
járnak el a szabályszegõkkel
szemben, amely tevékenységük
vélhetõen megegyezik a városla-
kók többségének szándékával. A
Közterület felügyelet ügyeleti te-
lefonszáma: 30/204-0867, amely
08-20 óra között hívható.

Plakátvadászat

A Bolyai János Általános Iskola február 10-én szombaton 9.00
órától, február 13-án, 14-én kedden, szerdán 8.00 órától és február
21-én szerdán 16.30 órától nyílt napokat szervez a leendõ elsõ
osztályos gyermekek és szüleik számára.

Gyakran halljuk azt az utóbbi
idõben, hogy megnövekedett a de-
pressziós betegek száma, és ezen
belül fõleg a fiatal populáció van
nagyobb veszélyben. Igaz-e ez az
állítás? A kérdést dr. Nagy Rozália
pszichiáter, megbízott osztályve-
zetõ fõorvosnak tettük fel.

– Feltétlenül differenciálni kell
azt, hogy van úgynevezett neuroti-
kus depresszió, aminek a kibonta-
kozásában nagy szerepet játszanak
a külsõ körülmények. Nagyon fon-
tos, hogy az adott beteg milyen
szociális körülmények között él,
milyen élethelyzeti problémákkal
kell megküzdeni, és ehhez milyen
támogatásra számíthat a családja,
vagy a barátai részérõl. Ez az
egyik típus. Van az úgynevezett en-
dogén depresszió, amelynek a ki-
bontakozásában masszívan szere-
pet játszanak a biológiai tényezõk.
Ez azt jelenti, hogy egy kiegyensú-
lyozott, viszonylag jó körülmények
között élõ ember is lehet depresszi-
ós anélkül, hogy lennének zûrös,
problémás helyzetei, hiszen van-
nak olyan hajlamosító tényezõk,
amiben szerepet játszik a genetika
is, ami egyszerûen kibontakoztatja
a depressziót. Ilyen az egypólusú
depresszió, amikor csak depresszi-
ós epizódok ismétlõdnek, vagy a
kétpólusú depresszió, amikor a le-
hangoltság és a felhangoltság vál-
takozik egymással. A fiatalok köré-

ben azt tapasztaljuk, hogy többnyi-
re az elsõ, a neurotikus depresszió
fordul elõ náluk  gyakrabban, hi-
szen a XXI. század felpörgetett
tempóját nem mindenki képes elvi-
selni. A depresszió kialakulásában
nagy szerepet játszik az is, hogy
hogyan készítik fel a személyiség-
fejlõdése során a  gyereket az élet-
re. Milyen neveltetést kapott, mi-
lyen körülmények között nõtt fel.
Az olyan embernél – aki gyermek-
korában egy védett közegben, bu-
rokban élt, és nem tanították meg
megküzdeni a nehézségekkel –,
sokkal hamarabb kialakul a tehe-
tetlenség. Az ilyen betegeknél tu-
lajdonképpen a depresszió a tehe-
tetlenségre adott válasz.

– Hogyan lehet rajtuk segíteni?
– Sokat jelent a felvilágosító

munka, mert sajnos csak egy kis ré-
teg jut el a szakemberekhez. Általá-
ban az után, hogy már megtörtént a
baj, vagy egy tragikus kísérlet után,
és ilyenkor már nehéz segíteni, de
nem reménytelen. Elsõsorban a há-
ziorvosnál jelentkeznek a betegek,
ez az elsõ fórum. Ha õ úgy érzi,
hogy szaksegítséget igényel az ille-
tõ, akkor tudja, hogy hová kell kül-
denie. Megállapított tény, hogy a
depressziós betegeknek – ami az át-
lag populáció 3-4 százalékát teszi
ki –, csak töredéke, 10 betegbõl egy
jut el a szakorvoshoz, akkor el lehet
képzelni, hogy mit lehet csinálni! 

– Fel lehet ismerni a betegsé-
get? Vagy az is elõfordul, hogy a
szülõ sem tudja, hogy orvosi se-
gítségre van szüksége a gyerme-
kének?

– Különösen nagy rizikójú popu-
láció a serdülõkor, amikor már az
általános iskolában is jelentõs tel-
jesítményelvárásoknak van kitéve a
gyermek, és nem mindig hangulati
levertségben, vagy  nyomottságban
jelentkezik náluk a gond. Nagyon
gyakran a fáradtság, az alvászavar,
az étvágytalanság az elsõ tünete a
depressziónak, ami csak akkor tû-
nik fel a szülõnek, amikor a tanul-
mányi elõmenetele hanyatlani
kezd. Én többnyire ezekkel az ese-
tekkel találkozom, amikor több
tárgyból bukásra áll az illetõ, és ki-
derül, nem figyelnek rá olyan értõ
figyelemmel otthon, mint ahogy azt
igényelné. Sokszor az is elegendõ
lenne, ha esténként fél órát vele töl-
tene a szülõ, de akkor az õróla szól-
jon. A tanárok többnyire a teljesít-
mény hanyatlását konstatálják, és e
mögött nagyon gyakran depresszió
fordul elõ.

– Ha a pszichiátriára kerülnek a
fiatalok, milyen kezelésben része-
sülnek? 

– A gyerekeknek nem szeretek
gyógyszeres terápiát adni, csak ha
nagyon szükséges. Nagyon sok
gyereknél az segítene, ha lenne le-
hetõség átbeszélni mindazokat a

problémákat, amelyek nyomaszt-
ják. A nyomasztó tényezõk között
nagyon gyakran a családi körül-
ményei állnak: a családban ural-
kodó feszültség, a létbizonytalan-
ság. Nem véletlen, hogy a de-
pressziós betegek nagy zöme ren-
dezetlen szociális rétegbõl kerül ki.
Lehetõség van pszichológus, isko-
lapszichológus segítségét igénybe
venni, de amennyiben betegség
szintû a tünet, akkor szakrendelés-
en kell  jelentkeznie. Az iskola be-
fejeztével a pályakezdõk elsõ po-
fonja akkor jelentkezik, amikor
nem kapnak munkát, nem tudják
kamatoztatni a tudásukat, a fon-
tosság érzetük és a hovatartozásuk
van veszélyben. A férfiak esetében
nagyon gyakran találkozunk azzal
a ténnyel, hogy a lelki problémái-
kat alkoholba fojtják. Az alkohol-
függõségben szenvedõ embereknél
elsõdlegesen megállapítjuk a szo-
rongást, és kiderül, hogy az alko-
hol egy másodlagos dolog volt. Az
alkoholfogyasztás is kinõheti ma-
gát önálló problémává, sõt, most
már a nõknél is nagyon oda kell fi-
gyelni ara, hogy miért nyúlt a po-
hárhoz, mi volt az a lelki problé-
ma, amit így akart megoldani!

– Jó ötlet ilyenkor a barátainkat
felkeresni?

– Jó, de nem biztos, hogy minden
problémára gyógyír, hiszen nagyon
sok depressziós beteg elbújik in-
kább az emberek elõl, bezárkózik.
Nem mindig tud a barát segítséget
adni, hiszen ha túlságosan együtt
érzünk vele, lehet, hogy még mé-
lyebbre jut. Az ilyen betegnek hatá-
rozott, korrekt és  kézzelfogható se-
gítségre van szüksége. Nem olyan
nehéz felismerni a családnak a be-
tegséget, hiszen sokrétû megnyilvá-
nulása van. A testi megnyilvánulást
nem lehet nem észrevenni: szegé-
nyesebbé válik az arcmimika, kiüre-
sedik a tekintet, fáradtabb, nyúzot-
tabb, levertebb és étvágytalanabb
lesz. A depressziós ember fõnöke,
kollégája egyszer csak arra lesz fi-
gyelmes, hogy a munkatársa meg-
lassul, terhelhetõsége csökken, nem
lehet úgy számítani rá, mint koráb-
ban, szétszórtabb lesz, és a teljesítõ-
képessége annyira csökken, hogy
egy idõ után teljes mûködésképte-
lenség áll be nála. Már a házior-
vosok olyan jól felismerik a beteg-
séget, hogy már az enyhébb stádi-
umban elirányítják szakorvoshoz. A
betegeink nagy része így kerül hoz-
zánk a kórházba. 

Bakonyi Erzsébet

Figyeljünk oda: fáradtság, étvágytalanság, alvászavar

Depressziós a gyerek

Az elmúlt héten Egészség hetet
szervezett az Attila Óvoda. Céljuk
az egészség-érték szemlélet elmé-
lyítése: az egészséges életmódra
nevelés, a táplálkozás, a mozgás,
az óvoda egészség-fejlesztõ mun-

kájának bemutatása a szakembe-
rek és szülõk részére. A rendez-
vény apropóját az adta, hogy öt
éve tagjai az Egészségesebb Óvo-
dák Nemzeti Hálózatának, mely
fontosnak tartja a testi-lelki egész-

ség óvodai gyakorlatban történõ
megvalósítását, valamint tavaly
elnyerték, és hátrom évig birtokol-
hatják a Zöld Óvoda címet. 

A „Kukatündér” címû interaktív
társasjáték a szelektív hulladék-
gyûjtést mutatta be szakember se-
gítségével, majd az ovisok szelek-
táló nagytakarítást tartottak szüleik
segítségével a csoportszobákban.
Bevásároltak, sütöttek és gyó-
gytestnevelés foglalkozáson vettek
részt. Az óvoda folyosóján Varga
György természetfotóiból, valamint
egészség témájú gyermekmunkák-
ból nyílt kiállítás. Az Egészség Hét
családi sportdélutánnal zárult
szombaton  a Péterfy Sándor Álta-
lános Iskola tornatermében.. 

B.E.

Egészség hét az Attila óvodában
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Visszaállította a 2003-ban
megszüntetett „Hazavárunk”-ösz-
töndíjat a képviselõ-testület.

Az ösztöndíj-program kereté-
ben az önkormányzat havi egy-
szeri alkalommal átvállalja a diá-
koktól az oda-vissza utazás költ-
ségeit. Ez a számítások szerint
mintegy nyolcmillió forint több-
letkiadást jelent majd a városnak.
Balogh László, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sportbizottság
elnöke korábban azt nyilatkozta:
nagy szükség van az ilyen és eh-
hez hasonló intézkedésekre,
ugyanis véleménye szerint „az el-
múlt években a fiatal nemzedék-
kel kapcsolatban is jelentõs lema-
radás halmozódott fel városunk-
ban a szocialisták jóvoltából, hi-
szen az elõzõ ciklus elején, 2003-
ban a balliberális többségû köz-
gyûlés úgy gondolta, hogy meg-
szünteti a nemes célokat szolgáló
ösztöndíjat”.  Az ösztöndíj visz-
szaállításától azt remélik, hogy

erõsödik általa a felsõoktatási in-
tézményekben tanuló kanizsai di-
ákok Nagykanizsához való kötõ-
dése, egyúttal némileg sikerül
mérsékelni az egyre növekvõ uta-
zási költségeket is.

– A Fidesz kanizsai frakciójá-
nak álláspontja szerint, ha már
egyszer a saját kormányuk cser-
benhagyta a fiatalokat, akkor leg-
alább a város új vezetése nyújtson
segítõ jobbot az utazási költségek
enyhítésében – mondta Balogh
László. – Lehetõségeinkhez mér-
ten meg is tesszük ezt a következõ
félévtõl. A program keretében a
havi egy alkalommal történõ oda-
vissza utazás költségét vállalja át
a város frakciónk javaslatára az
egyetemistáktól, fõiskolásoktól.

Az ösztöndíj pályázat útján
lesz igényelhetõ majd, a pontos
feltételrendszert ezután dolgoz-
zák ki a szakemberek. 

H.A.

Elfogadta Dr. Károlyi Attila ön-
kormányzati képviselõ (MSZP)
javaslatát a város képviselõ-testü-
lete, s úgy határozott, hogy kapja
vissza régi nevét a Terv utca,
amely korábban Sabján Gyula ne-
vét viselte. Dr. Sabján Gyulát
Vécsey Zsigmond halála után
1913. novemberében választották
polgármesterré. Polgármestersége
idején 1926-ban új városi bérház
épült, elkészült a kiskanizsai elemi
iskola és megtörtént a közkórház
részleges renoválása. Felépült az
új színház, valamint 1928-ra befe-
jezõdött a vízvezeték-rendszer ki-
bõvítése, a csatornázás kiépítése.

Létrehozta a Stefánia Anya- és
Csecsemõvédõ Intézetet és sokat
tett Nagykanizsa egészségügyi el-
látásának fejlesztése érdekében is.
Polgármestersége idején beruhá-
zások egész sora valósult meg. Dr.
Károlyi Attila az általa benyújtott
indítványában hangsúlyozta: az
elõzõ ciklusban több alkalommal
is javasolta, hogy a Terv utca kap-
ja vissza eredeti nevét, ám akkor
ez nem valósulhatott meg. A köz-
gyûlési döntésnek megfelelõen
most a Terv utca neve Sabján
Gyulára módosul.

H.A
.

Nem Terv, 
Sabján Gyula utca
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Dr. Boros Imre, egykori Phare-
miniszter volt a református gyü-
lekezet Kanizsai Esték címû elõ-
adás-sorozatának vendége. A
pénzügyi szakember úgy látja: az
ország kedvezõtlen pénzügyi
helyzetének legfõbb oka az elõzõ
húsz év következetlen költségve-
tési politikája.

– A magyar gazdaság legfon-
tosabb problémája a közel húsz
éve töretlenül folyó felelõtlen és
szakszerûtlen költségvetési poli-
tika – mondja dr. Boros Imre. –
Ugyanis az éves költségvetésben
nem szerepel, hogy az adott év-
ben mennyi hitelt vehet fel az ál-
lam. Az elsõ ilyen trükköt az
MDF követte el, mert az ominó-
zus bank-konszolidáció úgy tör-
tént, hogy nem született róla tör-
vény. A konszolidációra akkori
értéken kiadtunk közel három-
millió dollárt, azonban azt nem
tették be az éves költségvetésbe.
Ugyanez a figura most az autó-
pálya-építés és a PPP-pro-
gramok kapcsán, amikor ezeket
megpróbálják a költségvetésen
kívül elintézni, jó drágán. Vi-
szont amit a költségvetésen kívül
elintéztek, s adósság keletkezett,
a kamatokon keresztül vissza-
nyúl a költségvetésbe, s nem
tudjuk fedezni az éves bevételek-
bõl. Ez adósságspirálba hajtja
az országot. 

Boros Imre úgy véli, az ország
az uniós csatlakozásig mindent
megtett azért, hogy az EU tagjává
válhasson, minden kritériumnak
megfeleljen. Azonban mióta ta-
gok vagyunk, minden lehetséges
szabálynak nekimegyünk. 

– Megbuktunk a regisztrációs
adóval, a pénzügyi kritériumokon
sorozatban fennakadunk, túladó-
sodtunk, naponta kétszer megin-
tenek bennünket, de ennek a fele
sem jelenik meg a hazai sajtóban
– mondja. – Ezek mind-mind az
Európai Bíróság eljárásait von-
ják maguk után. A túladósodás
pedig azt okozhatja, hogy az or-
szágnak amúgy törvényesen járó
pénzeket felfüggesztik. 

Boros szerint csak egyfélekép-
pen tudunk kikerülni a jelenlegi
pénzügyi válságból, ha sürgõsen
felülvizsgáljuk a teljes költségve-
tést és szigorú szabályokat rende-
lünk mellé; elsõként meghatároz-
zuk, hogy az éves költségvetés-
hez maximálisan mekkora hitelt
szabad felvenni. A szakember
úgy véli, a korábbiaknál sokkal
nagyobb mértékben kell bevonni
a munkába az Állami Számvevõ-
széket, manapság ugyanis az
ÁSZ figyelmeztetéseit nem na-
gyon veszik figyelembe a politi-
kusok.  

Horváth Attila
.

Eminensbõl renitens
Amióta az EU tagjai lettünk,
minden lehetséges szabályt felrúgunk 

Ismét hazavárják
a fiatalokat

Sabján Gyula

Horoszkóp

Péntektõl könnyebben veszi a munkát,
csökken a feszültsége, amit valószínû a
vitaminhiány okozott. Sétáljon sokat a
hétvégén, így könnyebb hete ígérkezik. 

Szép napok következnek a magánélet-
ében. Végre elismeri a környezete, és
most meg tudja valósítani a lakásszépí-
téssel kapcsolatos ötleteit

Ne gyötörje magát a sokasodó felada-
tokkal. Szabadidejében találkozzon töb-
bet a barátaival, s közben a dolgok ma-
guktól is megoldódnak

Tegye túl magát az elmúlt hó nehézségein.
Új ismerõsre tehet szert, s ha jól kommuni-
kál, akár hosszú távú kapcsolatot, vagy,
egy jó üzletet is eredményezhet a barátság.

Kedvezõ idõszakot jeleznek a munka és a
karrier szempontjából a csillagok. Járjon
szórakozni, biztosan találkozik olyan isme-
rõssel, aki meghallgatja, és szívesen segít.

Álmodozásra és figyelmetlenségre adhat
okot a Hold járása ezekben a napokban.
Jobban oda kell figyelnie a teendõire. Má-
soknak is jól esik, ha nem mond nemet.

Segítsen másokon, hisz jó érzés, ha vala-
kitõl önzetlenül segítséget kapunk. Ha
mások gondját meg tudja oldani, a saját
érzelmi életét is rendbe hozhatja végre. 

Az otthoni munkáknak kedvez ez az idõ-
szak. Míg tart a lendület, fejezze be a
nagytakarítást. Boldogul egymaga is! Ha
végzett, hívjon egy koccintásra barátokat

Használja ki a kreativitását a munkája
terén. Ha kitartó, anyagi hasznot is hoz-
hat a fáradozása. Pihenésül járjon kiállí-
tásokra, hisz új ismerõsei fokozhatják
alkotókészségét. 

Ha ismeri a csillagok állását, tudnia
kell, türelemre van szüksége ezekben a
napokban. A konfliktusokkal járó kelle-
metlenségeket ne vegye a szívére. Fõz-
zön, és kortyolgasson gyógyteát.

A nyugalom idõszakát éli érzelmileg.
Minden tervét meg tudja valósítani,
nincs semmi oka panaszra. A munkáját
elismerik, a költekezést azonban to-
vábbra is meg kell fontolnia. 

Végre harmóniában élhet a környezetével.
Sokat tett azért, hogy nyugalom uralkod-
jon otthonában. Míg tart a farsang,
zabolálatlanul élvezze az életet. Ne enged-
je, hogy az áremelkedések lehangolják. 

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Február 10. 
Skolasztika. 
Az oltóágak szedésének napja.
Február 11. 
Elek napja kígyóûzõ nap, a

havasi pásztorok tavaszkezdõ
napja – ilyenkor a hegyeken
nagy tüzet gyújtanak a gonosz
elûzésére.

Február 14. 
Valentin, Bálint napján van a

tyúkültetés, ekkor kezdenek pá-
rosodni, fészket rakni a verebek. 

Újabban nálunk is megün-
neplik a Valentin napot, a szerel-
mesek nyugat-európai ünnepét.

Február 16.
Júlia napja idõjósló nap, azt

mondják, ha Dorottya szorítja,
Júlia tágítja a fagyot.

KalendáriumAz influenza és meghûlés tünetei-
nek enyhítésére számos lehetõségünk
van a gyógyszereken kívül. Többféle
gyógynövény, illóolajok, táplálékként
is fogyasztott növények valamint házi
orvosság (pl. mézes torma, pirított
cukros édesköménymag, mézes hagy-
matea) áll a rendelkezésünkre. 

Elsõként az izzasztó, láz- és fájda-
lomcsillapító hatású növényeket emlí-
teném. Ilyenek a fûzfakéreg és a réti
legyezõfû, valamint a közismert hárs-
fa- és bodzavirág, melyekbõl gyógy-
teát és/vagy gyógyfürdõt készíthe-
tünk. A legyengült szervezetnek emel-
lett különösen fontos a bõséges C-vi-
tamin-fogyasztás, lehetõleg természe-
tes formában. C-vitamin-forrásként a
citromfélék (citrom, narancs, grépf-
rút) mellett a csipkebogyót és a ho-
moktövis termését említhetjük. A lég-
úti megbetegedések kezelésében kü-
lönösen fontos a keskenyútifû levele,
a fehérmályva vagy orvosi ziliz levele
és gyökere, az erdei és papsajtmályva
levele és az erdei mályva virága, vala-

mint itt említhetjük a kasvirágot, mint
a szervezet védekezõképességének
fokozóját is. Ezek a fõzetek a légutak
nyálkahártyáit bevonva csökkentik
azok irritálását, enyhítik a torokkapa-
rást és közvetve mérsékelik a gyulla-
dást. A letapadt kóros váladék elfo-
lyósításában az illóolajoknak (pl. eu-
kaliptusz, borsmenta, kamilla, édes-
kömény, kakukkfû) van elsõsorban je-
lentõségük. Ez utóbbiakat fogyaszt-
hatjuk gyógyteaként, de forró gõzüket
inhalálva is bejuttathatjuk a légutakba
fertõtlenítõként.

Teakeverék meghûlésre: 3 rész hárs-
favirág, 2 rész bodzavirág,  2 rész le-
gyezõfû,  2 rész csipkebogyó, és 1 rész
borsmentalevél. A teakeverékbõl 1 evõ-
kanálnyit 3 deciliter forrásban lévõ víz-
zel leöntünk, majd 15 percig lefedve
állni hagyjuk. Ezután szûrjük, és méz-
zel ízesítve, langyosan fogyasztjuk, na-
ponta 3-5 csészényivel.

Fûben, fában
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Szabadhegyen 8 db (1070
m2/db) nem közmûvesített építési
telek fizetési könnyítéssel eladó.
Érd.: 20/9838-319, 93/319-464
Lipódi Lászlóné (5996K)

délutánunkat, amellyel a horvátok
hagyományos, jellegzetes ételeit
mutatjuk meg az érdeklõdõknek,
de szeretnénk megismertetni velük
a horvátok által oly kedvelt fogla-
latosság, a borászat termékeit, a
finom borokat is – mondta Var-
govics Józsefné, a kisebbségi ön-
kormányzat elnöke.  – Úgy érez-
zük, nagyon fontos, hogy megmu-
tassuk a fiataloknak ezeket a tra-
dicionális, többségében a harmin-
cas évekbõl származó ételeket,
mert már a huszonnegyedik órá-
ban járunk. Lassan sajnos, fele-
désbe merülnek a kukoricaliszt-
bõl, s más gabonafélékbõl készí-
tett hagyományos fogások. Azért
is fontos bemutatni ezeket, hogy
lássák a fiataljaink, mennyire
egészségesen éltek elõdeink. 

A hetvenegy éves Kuzma
Istvánné Semjénházáról érkezett,
s ott jártunkkor éppen a kuku-
ruzni zlicnake körül tüsténkedett.
A kukuruzni zlicnake (azaz kuko-
ricás málcsik), a töpörtyûs szá-
razbab és a krumplis és káposztás
rétes gyakori vendég volt a hor-
vát asztalokon. Kuzma Istvánné,
Kati néni elmondta: valamikor az
aratók ezeket az olcsóbb ételeket
fogyasztották. Persze, akkoriban
is akadt, akinek túrós, töpörtyûs
rétesre is tellett, nem csak ká-
posztásra. 

H.A.

Megalakulása apropóján tartott
sajtótájékoztatót a Szociáldemok-
rata Ifjúsági Mozgalom Nagyka-
nizsai Szervezete. Mint azt Mika
János, a szervezet elsõként meg-
választott elnöke elmondta, a
SZIM január 25-én alakult nyolc
fõvel, s szeretnék nyárig elérni a
huszonöt fõs tagságot, mellyel
még kiforrottabb tömörülést al-
kothatnak, s ezzel a város megha-
tározó ifjúsági szervezetévé vál-
hatnak. Tagjaik sorába várják
azokat, akik alkotó módon tudnak
környezetükre hatni, valamint
egy kellemes közösségbe kíván-
nak tartozni – szociáldemokrata,
liberális gondolkodóként illetve a
politikai palettán középen helyez-
kedõként. Céljaik között az ifjú-
ság érdekeinek hangsúlyozott
képviselete szerepel, de a közös-
ségi életüket a kultúra és a „jó
programok” porondjára is szeret-
nék kiteljesíteni.

P.L.

2006. december 17-én kora reg-
gel kigyulladt a szepetneki Általá-
nos Iskola tornatermének tetõszer-
kezete. A helyszínre érkezõ tûzoltók
gyors beavatkozása ellenére a teljes
tetõszerkezet megsemmisült, az
anyagi kár több, mint tíz millió fo-
rintra becsülhetõ.  Ez az elõzménye
annak az emberi összefogásnak, ami
a szepetneki Nefelejcs Egyesület
kérésére a VOKE Kodály Zoltán
Mûvelõdési Házhoz érkezett. Az in-
tézmény vezetése gondolkodás nél-
kül igent mondott, és február 2-án
az egyesülettel közösen Jótékonysá-
gi Gálát szervezett, melynek bevéte-
lével a leégett intézmény újjáépíté-
sét támogatják. A megjelenteket
Cseresnyés Péter országgyûlési
képviselõ, városunk alpolgármeste-
re, valamint Grabant János, Szepet-
nek polgármestere köszöntötte. A
közel kétórás mûsorban fellépett: a
Farkas Ferenc Zene- és Mûvészeti
Iskola növendékeibõl álló Szinteti-
zátor Quartett, a Premier Tánccso-
port, a Nagykanizsai Ifjúsági Vonós
Zenekar, az Eraklin Táncklub, Kol-
lonay Zoltán zongoramûvész, Ba-
logh József, a Lammas Tide együt-
tes alapítója, és Horváth István Rad-
nóti-díjas versmondó.

B.E.

A Magyarországi Szociálde-
mokrata Párt Nagykanizsai Szer-
vezetében lezajlott tisztújító tag-
gyûlés eredményérõl tartott saj-
tótájékoztatót Bogár Ferenc és
Móritz István. Az MSZDP nagy-
kanizsai választmánya elsõ ülé-
sén Bogár Ferencet választotta
elnöknek. A küldöttgyûlés elfo-
gadta a Szervezeti és Mûködési
Szabályzatot, majd megválasz-
totta az ötfõs közös kezetõséget
és a háromfõs ellenõrzõ bizottsá-
got. A közös vezetõség elnöké-
nek Móritz Istvánt, az EB elnö-
kének Szányiné Kovács Máriát
választották meg a küldöttek. Az
Országos Választmány tagja
Móritz István lett. A párt céljairól
Móritz István elmondta: mint a
szociáldemokrácia elvét valló
párt, kiállnak a szabadságért, a
társadalmi igazságosságért és
szolidaritást vállalnak az igaz-
ságtalanság által sújtott honfitár-
saikkal és társadalmi csoportok-

kal. Ennek érdekében szélesíteni
akarják tömegbázisukat, kapcso-
latot építenek ki a szakszerveze-
tekkel, civil szervezetekkel. Ke-
resik a kapcsolatot azokkal a bal-
oldali gondolkodású polgártársa-
ikkal, akik személyes vagy bár-
mely ok folytán nem szimpati-
zálnak a szocialista párt  nagyka-
nizsai vezetõi által képviselt po-
litikával, de nem kívánnak hoz-
zájuk csatlakozni, ám szervezett
keretek között szeretnének tevé-
kenykedni. Nagykanizsa életét
alapvetõen befolyásoló döntések
meghozatalakor érdemi közmeg-
hallgatásokat kezdeményeznek, a
helyi nyilvánosság bevonásával
átláthatóvá és ellenõrizhetõvé kí-
vánják tenni a képviselõk és az
önkormányzat tevékenységét.
Konstruktív ellenzéki pártként
támogatnak minden olyan dön-
tést, amely a polgárok életminõ-
ségének javítását, a város érdeké-
nek érvényesülését szolgálja.
Ezek közül a foglalkoztatási
helyzet javítását tekintik a leg-
fontosabbnak, hiszen a decembe-
ri adatok szerint 3990 fõ nyilván-
tartott munkanélküli volt váro-
sunkban. A város vezetésétõl el-
várják, hogy konkrét program-
mal álljon elõ a súlyos probléma
megoldására, és szeretnének vi-
lágos képet látni a terveikrõl, el-
képzeléseikrõl.  

B.E.

A Polgári Kanizsáért Alapít-
vány azt kezdeményezi, hogy vá-
rosunkban is épüljön emlékmû a
kommunizmus áldozatainak.
Babicsné Bertha Éva, a civil szer-
vezet helyettes szóvivõje elmond-

ta: ehhez nem kérnek pénzt a vá-
ros képviselõ-testületétõl, csak
azt, hogy biztosítsanak területet
az emlékmû megépítéséhez.

Mint hangsúlyozta: a Polgári
Kanizsáért Alapítvány határozott
szándéka, hogy közadakozásból
felépíti Nagykanizsán a kommu-
nizmus áldozatainak emlékmûvét. 

– Azokét, akik megszenvedték a
bolsevizmust 1919-ben, majd az
orosz megszállás éveit – mondta a
helyettes szóvivõ. – Sem idõben,
sem térben nem szûkítjük le azon ál-
dozatok körét, akiknek emlékét meg-
örökítjük. Nekünk egyformán drága
az az embertársunk, akinek az életét
vették el a kommunista diktatúra
idején, mint az, akit a szabadságától
fosztottak meg, szülõföldjének elha-
gyására kényszerítettek, vagy eset-
leg gumilövedékkel sebesítettek meg
– utalt napjainkra. – A kommuniz-
mus áldozatai azok az öregek, akik-
tõl elrabolták hosszú, dolgos életük
gyümölcsét, és azok a fiatalok is,
akiktõl a jövõjüket vették el. 

Babicsné Bertha Éva még hoz-
zátette: Nagykanizsa városától –
amely szintén a kommunizmus
áldozata – nem pénzt kérnek,
csak annyit szeretnének, hogy a
szükséges helyszínt biztosítsa. 

H.A.
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYESINGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-

án a Hunyadi úton 800 négyzetméteres
(20m x 40m) telek – társasház építésé-
re kiválóan alkalmas, eladó. Érd.:
30/227-3294, 30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 m2-es lakás választható bur-
kolattal, fal színnel, valamint kerttel és
garázzsal eladó. Kisebb lakást beszá-
mítok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es
földszinti lakás azonnali beköltözéssel
eladó. Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.

Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ, alak-
formáló, talp), hívásra házhoz megyek!
Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, tetõ-
fedési és szigetelési munkákat, régi há-
zak felújítását, lépcsõházak burkolását,
festését vállalja. Érd.: 70/503-9407,
30/639-8825 (5999K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-
cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

FABERLIC kozmetikumok értékesí-
tésére munkatársakat keresek 25% fix ju-
talékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fény-
képezõgép, 3,2 megapixel felbontá-
sú, 6x optikai zoommal, 4 db ceruza-
akkuval, USB kábellel, szoftverrel,
memóriakártyával eladó. Ára:
38.000 Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

géplakatos szakirányú 80000-100000 Ft
gépjármûszerelõ szakirányú 70000-80000 Ft 
hegesztõ szakirányú 140000 Ft
karbantartó mûszerész szakirányú 80000-90000 Ft
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80000-98000 Ft 
varró            szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70000-90000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
masszõr szakirányú megegyezés szerinr
cipõbolti eladó szakirányú 65500 Ft
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200000-300000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100000-150000 Ft
személyügyi ügyintézõ fõiskola 100000-150000 Ft 
fõkönyvelõ fõiskola KTV. szerint 

Bõvebb felvilágosítást a munkahelyi ajánlatokról a Nyugat-Du-
nántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykanizsai Regionális
Kirendeltségén Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk. Ügyfélfo-
gadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00–12.00 és 13.00–16.00 óra
között, péntek: 8.00–13.00 óra.

50 éve, hogy megalakult a Nagy-
kanizsai Hunyadi János Általános Is-
kola. A jubileum alkalmából március
2-án, pénteken 17 órakor az iskola
ebédlõjében baráti találkozóra kerül
sor. A szervezõbizottság kéri mind-
azokat, akik ebben az iskolában dol-
goztak, tanultak, szülõk voltak, hogy
az ünnepségen való részvételi szán-
dékukat február 26-ig jelezzék a Va-
rázsceruza papírboltban (Rozgonyi
út 1. sz)

Illés Lajosra, a 65 éves
korában elhunyt Kossuth-
díjas zeneszerzõre, a legendás
Illés együttes alapítójára
emlékeznek február 14-én 18
órakor a Képzõmûvészetek
Házában. Az est házigazdái
Kovács Béla és Szakács
Gábor, zenével, filmvetítéssel
idézik fel az emlékeket az
Illés zenekar életébõl. 

Illés Lajos EmlékestVolt Hunyadisok 
találkozója

Közösségben
gondolkodva

Tisztújítás 
az MSZDP-nél Emlékmû 

a kommunizmus
áldozatainak

Összefogás a 
Szepetneki iskoláért

Újságíráshoz kedvet érzõ fiatalok
jelentkezését várjuk!

Gyakornokot keresünk!

A lépésrõl-lépésre haladás elvét
vallották, vallják, mindenesetre
tény, a koncepció járható útnak
tûnik. Pontosabban más lehetõsé-
gük nagyon nem is volt – mármint
az NTE 1866 MÁV labdarúgó-
inak. Jelenleg a megyei I. osztály-
nál tartanak, ahol a félszezon után
két pont – büntetésbõl kiszabott –
levonása miatt a második helyen
telelnek. Fel nem adják, s amit
egyelõre nyiltan kimondhatnak, a
megye bajnoki címére törnek.

– Január 15-én kezdtük felké-
szülésünket a tavaszi szezonra,
heti négy-öt edzéssel – kezdte be-
melegítésképpen Kozma Lajos, a
futballisták szakosztályának ve-
zetõje. – A monotonítást edzõ-
meccsekkel szakítjuk meg, ame-
lyek hétvégékre esnek, s ezek min-
denképp szükségesek a kellõ for-

mába lendüléshez. Az elképzelé-
seink ugyanis egyértelmûek, az
elsõ helyet szeretnénk megszerez-
ni a bajnokságban, ami aztán az
NB III-ba való feljutást jelentheti.

– Annak ellenére, hogy már az
õsszel is masszívnak tûnt szerep-
lésük, számolnak erõsítésekkel?

– Ez nem is lehet kérdés, hiszen
ennek jegyében sikerült már meg-
állapodnunk Cserfõ Lajossal, aki
Letenyérõl érkezett hozzánk, illet-
ve a legutóbb Kiskanizsán szere-
pelt Horváth Gábor is nálunk ját-
szik majd a tavasszal. További ter-
vek is vannak erre vonatkozóan,
viszont nem szeretnék a történések
elébe menni, s csak akkor érdemes
a többikerõl is szót ejteni, ha már
tényleg nálunk lesznek. Persze tá-
vozóink is voltak, Pusztai Márk és
Magyar Tamás Letenyére kerültek.

Ha elsõk lesznek
a megye egyben ...

Érdeklõdni a Kanizsa Dél-Zalai Hetilap 
93/312-305 telefonszámán lehet.

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

Tisztelettel felhívjuk minden-
ki figyelmét, hogy a Pannon-
Safe Kft. 5-ös számú bélyegzõje
és az A0063101 – A0063150,
A0063151 – A0063200 átvételi
elismervény tömbjei, valamint
a 3-8005251 – 3-8005280 csekk-
nyugta tömbje érvénytelen.
Használat tilos!
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Nyugat-Dunántúlon elsõként, a
városunkban mûködõ huszonnégy
szakszervezet képviseletében meg-
alakult a Városi Szakszervezeti
Kerekasztal. A szakszervezetekre
a munkaügyi érdekegyeztetés re-
gionális átalakítása miatt új fel-
adatok várnak. Mindezek megbe-
szélésére Szalai Géza, a MOL Bá-
nyász Szakszervezet területi ügy-
vezetõ elnökének kezdeményezé-
sére került sor a Munkaügyi Köz-
pont Nagykanizsai Regionális Ki-
rendeltségén. A megjelenteket
Pölöskei János a kanizsai kiren-
deltség vezetõje köszöntötte,
majd tájékoztatást adott városunk
foglalkoztatási helyzetérõl, a
munkanélküliség alakulásáról.
Ezt követõen Újvári Károly, a
Magyar Szakszervezetek Orszá-
gos Szövetségének megyei képvi-
seletvezetõje a munkaügyi egyez-
tetés jövõbeni várható változásai-
ról, s az ezzel kapcsolatos szak-
szervezeti feladatokról szólt. Vé-
gül Gyertyánági Endre a Dél-Za-
lai Civil Fórum Egyesület elnöke
a Városi Civil Kerekasztal meg-
alakulásáról és tevékenységérõl
számolt be. A Szakszervezeti
Kerekasztal tagja lehet a váro-
sunkban mûködõ minden egyes
szakszervezeti szervezet. A tagok-
nak február 17-ig kell eldönteni,
kit delegálnak a hatfõs ügyvivõ
testületbe. Döntöttek arról is,
hogy közös érdekeikre való tekin-
tettel együtt mûködnek a Civil
Kerekasztallal is. 

B.E.

A múlt hét végén városunkban
került sor a Fiatal Baloldal (FIB)
megyei tisztújító küldöttgyûlésé-
re. Ez alkalomból a szervezet or-
szágos alelnöke, Rózsa Endre és
Brunner Tibor, a Fiatal Baloldal
Zala Megyei Szövetségének fris-
sen megválasztott elnöke a politi-
kai szervezet aktuális híreirõl saj-
tótájékoztatón számolt be. Rózsa
Endre hangsúlyozta, sikeres idõ-
szak áll a FIB mögött. Szerinte
ezt alátámasztja az a tény is, hogy
a helyi és a megyei önkormány-
zatokban több mint kétszáz kép-
viselõvel vannak jelen. Brunner
Tibor s tervek közt említette,
hogy a jövõben több közös prog-
ramot, például különbözõ táboro-

kat szerveznek a fiatalok számá-
ra, és ösztönzik a sporttevékeny-
séget is. Mint mondta: bõvíteni
szeretnék kapcsolataikat a kör-
nyezõ országok baloldali ifjúsági
csoportjaival, hasonlóan az orszá-
gos szervezethez, amely jó
együttmûködést alakított ki erdé-
lyi partnerekkel. Megjegyezte:
hamarosan kézbe vehetik a fiata-
lok a FIB megyeszerte megjelenõ
információs kiadványát, amely az
országos lap mintájára készül el.

H.A.  

A Szabad Demokraták Szövet-
sége és a vidék kapcsolatáról tar-
tott sajtótájékoztatót Kovács Kál-
mán, az SZDSZ Zala megyei el-
nöke és Röst János, az SZDSZ
nagykanizsai alelnöke, önkor-
mányzati képviselõ. 

Az elmúlt idõszakban Kovács
Kálmán többször is felvetette,
hogy az SZDSZ-en belüli ügyvi-
või politikájának középpontjá-
ban az a kérdés áll, hogy az
SZDSZ hogyan tud újra a vidék
számára is hasznosítható, vonzó
vidékpolitikát folytatni. Hogyan
kell, és hogyan fognak támasz-
kodni a jövõben a vidék Ma-
gyarországára. Számukra a vidék
nem egyszínû, hanem sokszínû,
hiszen egészen más kihívások-
nak kell megfelelni egy nagyvá-
rosnak, megyei jogú városnak.
Más a gondja a kistérségeknek,
és más a perspektívája az egé-
szen kis településeknek, amelyek
a legnehezebb gazdasági és szo-
ciális körülmények között élnek.
Abban a modernizációban, fejlõ-
désben, amelyben Európa jár
most, szerepe, helye van a ma-
gyar vidéknek is – hangsúlyozta.
A vidéket nem a fejlõdés gátjá-
nak kell tekinteni, hanem meg
kell találni azokat a területeket,
ahol annak lehet motorja. A Kör-
nyezetvédelmi Minisztériumban
is ezt a politikát helyezték 2006.
közepe óta a középpontba, a
helyben politizálásra helyezik a
hangsúlyt – mondta. Szeretnék
fejleszteni azoknak a tudás cent-

rumoknak a szerepét, amiben
például Nagykanizsának speciá-
lis szerep jut az oktatás, a kultú-
ra területén. 

Az SZDSZ szerint elképzelhe-
tetlen a település, kistérség, me-
gye, régió, négyes szint fenntar-
tása. A régi, rendszerváltás elõtti
települési és megyei struktúra
helyett az európai rendszerhez
közelebb álló kistérségi és regio-
nális szervezõdést tartják fontos-
nak. A párt vidékpolitikája sze-
rint a gazdaság és a versenyké-
pesség, a modernitás motorja vi-
déken megtalálható. Véleményük
szerint a megyeszékhelyek, a
nagyvárosok, kulturális és tudo-
mányos helyi vonzerejét erõsíte-
ni kell a Budapest centrikusság
csökkentésével. A kistérségi és
regionális szint fejlesztésével
meg kell teremteni az ellátások
nagyjából azonos szintre hozását.
Regionális szinten pedig a ki-
egyensúlyozott  fejlesztés, fejlõ-
dés lehetõségét kell az intéz-
ményrendszerben és a fejlesztés-
ben  megvalósítani. Ez az a libe-
rális politika, amit a vidékkel kö-
zösen dolgoznak ki. Röst János
önkormányzati képviselõ Kani-
zsáról és térségérõl elmondta: a
város speciális helyzetben van,
mert két régió szélén fekszik. El-
látási területén mintegy 150 ezer
ember él, ezeket segítõ kezet kell
nyújtani a kistelepüléseknek. Ak-
kor lehet sikeres város Nagyka-
nizsa, ha a kistérségben élõk is
sikeresek lesznek. Somogyban
legalább 10-15 településsel aktív
kapcsolatban kell maradni a vá-
rosnak, hogy ne csak a zalai ol-
dalon legyenek partnerei a kistér-
ségben, hanem a somogyi telepü-
léseken is. A programokban na-
gyon várják, hogy a jelenlegi vá-
rosvezetés letegye a maga kon-
cepcióját, mert az a mai napig
nincs, több, mint 100 napja prog-
ramtalanul mûködik a város.  En-
nek van törvényi elõírása is.
Ilyen nem volt még a város törté-
netében, hogy a polgármester
konkrét írásos programot nem
terjesztett be, és nem fogadtatott
el a testülettel.

B.E. 

Január 26-án, a tizenötödik al-
kalommal megrendezett Zala me-
gye ünnepnapján vették át Zala-
egerszegen elismeréseiket a Zala
Megyei Közgyûlés díjazottjai, kö-
zöttük városunk polgárai is. Alko-
tói díjat kapott Stamler Lajos ta-
nár. Zala Megye Szociális Gon-
doskodásáért és Gyermekvédel-
méért Díjat vett át dr. Kaszás Gi-
zella, a nagykanizsai Családsegítõ
és Gyermekjóléti  Központ   igaz-
gatója. Zalai Közmûvelõdésért
Díjban részesült Horváth István
Radnóti-díjas versmondó. Kisebb-
ségekért Díjas lett: Vargovics Jó-
zsef Árpádné, a nagykanizsai Hor-
vát Kisebbségi Önkormányzat el-
nöke. Pedagógiai Nívódíjat vett át
a csapi Általános Iskola és Kollé-
gium nevelõtestülete. A hagyomá-
nyok szerint ilyenkor adják át Az
év zalai embere elismerõ címet,
melyet az olvasók döntése alapján
Nádasi Tamás, az Aquaprofit Zrt.
ügyvezetõje vehetett át.

B.E.

A nagykanizsai horvát kisebb-
ségi önkormányzat szervezésében
került sor a Vasemberház díszter-
mében a Mura menti horvátok
hagyományos gasztronómiai se-
regszemléjére és borversenyére.

– Immár második alkalommal
szerveztük meg a gasztronómiai
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Február 10. 16 óra
KULTÚR – PÓDIUM 

elõadássorozat
„Moziplakátok és filmek az 1970-es

'80-as években Magyarországon. Elõ-
adó: Réz András filmesztéta. Belépõ-

díj: nincs

Február 16. 17 óra
TAVASZI  MUNKÁK ÉS 

NÖVÉNYVÉDELEM 
A KISKERTEKBEN 

Elõadó: Gózner Katalin 
növényvédõ szakmérnök

Helyszín: Sánci Mûvelõdési Ház

Február 19. 19 óra
KÖNNYÛ ERKÖLCSÖK 

vígjáték – ZALA MÁRK BÉRLET
A Bulvár Színház, Budapest 

elõadásában. Szereplõk: Nyertes Zsu-
zsa és Straub Dezsõ

Rendezte: Székhelyi József
Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Február 23. 19 óra
HAVASI BALÁZS ZONGORA

MÛVÉSZ KONCERTJE
Belépõdíj elõvételben 2000 Ft, hely-

színen: 2200 Ft
Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Rögtön pontosítjuk is a cím-
ben foglaltaka, hiszen Péntek
Brigitta vívó, az NTE 1866
szakosztályának üdvöskéje ese-
tében inkább úgy kellene fogal-
maznunk, hogy még nem töltötte
be a tizenhatot. Ehhez képest
már egy ideje nem csupán igazi
korosztályában, a kadetoknál vi-
tézkedik, hanem a junioroknál is
mind többször odaszúr kardjával
ellenfeleinek. S mivel ezt tréne-
rei vezetésével egyre eredmé-
nyesebben tette, persze hogy fel-
figyeltek rá a vívók talán így a
legtalálóbb – pesti berkeiben.
Innen már csak egy ugrás volt,
hogy a közelmúltban a németor-
szági Göppingenben találja ma-
gát – természetesen egy junior
versenyen.

– Egy nemzetközi válogatóra
utazhattam ki. A csapatban raj-
tam kívül csupa fõvárosi kardo-
zóval – kezdte bevezetésképp
Brigitta, akitõl azonnal illendõ
bocsánatot kérünk életkora hosz-
szas citálása miatt. – Ez volt éle-
tem elsõ külföldi versenye, me-

lyen elsõsorban nálam idõsebbek
indultak, s a kilencvenhárom in-
duló között a 78. lettem.

– Mióta foglalkozol egyébként
vívással?

– Hét-nyolc éve kezdtem, rög-
tön a kard fegyvernemével. Sike-
rült is belejönnöm, hiszen a ser-
dülõknél voltam már harmadik is
a bajnokságban.

– Az elhivatottság dicséretes,
és ezt már biztosan kérdezték tõ-
led: hogyan tovább, ha Kanizsán
végzel a gimnáziummal?

– A jövõben is komolyan sze-
retnék foglalkozni a vívással.
Úgy gondolom, ha a Batthyá-
nyban leérettségizem, utána min-
denképp Budapesten lenne érde-
mes folytatni tanulmányaimat.
Ott figyelhetnek fel ugyanis leg-
jobban az emberre.

– Maradjunk a jövõnél, de egy
kicsit a közelebbinél. Miként ala-
kul az idei versenynaptárad?

– Idén Héraklész Kupán
kezdtem, most pedig a váloga-
tók sora következik mind a ka-
det, mind a junior korosztály-
ban. Az ezeken a versenyeken
szerzett pontok a ranglistás he-
lyezésekbe számítanak bele.
Ezen kívül havonta keretedzé-
seken vehetek részt, ami azt je-
lenti, hogy a legjobbak együtt
készülnek néhány napig. A sû-
rû program azért sem véletlen,
mert a mezõnyben nagyon sok
jó vívó van, így alaposan meg
kell küzdeni mondjuk a kor-
osztályos Eb-k résztvevõ he-
lyeiért, mivel csak az elsõ négy
utazhat ki az adott kontinensvi-
adalra…

P.L.

Alig múlt tizennégy…
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Megalakult a Városi
Szakszervezeti
Kerekasztal

Az SZDSZ és vidék
kapcsolatáról

Zala megye 
kitüntetettjei

Az utolsó órában

FIB gyûlés

– Hogyan alakult az eddig
megszerzett két játékossal a csa-
pat átlagéletkora?

– Nem csupán velük kapcsola-
tosan mondhatom, hogy kellõ
egyensúlyt sikerült teremteni a
gárdán belüli korosztályok között,
vagyis megvan az összhang a ru-
tinos és fiatal labdarúgók között.

– Akkor talán már biztosra is
lehet venni a bajnoki címet…

– Azért ez nem ilyen egyszerû,
mivel véleményem szerint nagyon
nehéz félszezon áll elõttünk. Rá-
adásul már itt is nagyon sokat
számít a támogatók jelenléte, ne-
kik nagyon sokat köszönhetünk.
Külön kiemelném Balogh István

menedzseri tevékenységét, illetve
azt, hogy az ötfõs labdarúgó szak-
osztály-vezetõség megalakukásá-
val az ezirányú feladatokat is gör-
dülékenyebben tudjuk megoldani.

– Lesz NB III, ha sikerül meg-
nyerni a bajnoki címet?

– Ehhez több tényezõnek, il-
letve feltételnek is teljesülnie
kellene, ugyanakkor bízunk a
szurkolók és a város támogatá-
sában is. De tudja mit? Elõbb
legyen meg a megyei bajnoki
cím, aztán a többirõl majd in-
kább azt követõen beszélges-
sünk.

Polgár László

Mondhatnánk erre, kellemes
gond, de mégis igaz, hogy a Boj-
tor Busz-Kanizsa Sörgyár SE nõi
extraligás asztalitenisz csapata
kissé (talán) háttérbe szorítja az
egyesület többi csapatát. Ezúttal
lássuk, miként szerepeltek az ala-
csonyabb osztálybeliek a közel-
múltban. A nõi NB I Nyugati cso-
portjában szereplõ Király Ingat-
lanügynökség-Kanizsa Sörgyár SE
II. hazai pályán 14:4-re kapott ki a
Komlótól. Szász két, míg Óber és
Ladányi egy-egy gyõzelmet jegy-
zett. A Kanizsa Sörgyár III. nõi
egysége viszont Herendrõl gyõz-
tesen (11:7) tért haza, Boldizsár

(3), Újházi (2), Bicsák (2), Tóth
(2) egyéni, valamint a Boldizsár-
Újházi és a Tóth-Bicsák páros si-
kereinek köszönhetõen. Ezzel to-
vábbra is elsõk holtversenyben az
NB II Nyugati-csoportjában. A
Kanizsa Sörgyár I. férfi gárdája is
az élen áll az NB III Nyugati „A”
csoportjában, s legutóbb a zala-
egerszegi ÉVSE Hidro I. legénysé-
gét múlták felül (11:7). A Kun-
Zborai kettõs mellett Kun és Zbo-
rai egyéniben 4-4 gyõzelmet jegy-
zett, hozzájuk iratkozott fel még
Tuboly és Bedõ is. 

P.L.

A többiek is az asztalnál

Budapesten rendezték a kadett nõi
kard válogató versenyét, amelyen az
NTE 1866 Vívó szakosztályának
négy, nõi kardosa: Péntek Brigitta,
Magyar Zsanett, Savanyú Zsófia,
Varga Viviána vett részt. Az elsõ kört
mindenki sikerrel teljesítette, a leg-
jobb tizenhat közé azonban már csak

Péntek Brigitta jutott, a nyolcas dön-
tõbe jutásért a CSATA versenyzõjét,
Ledényi Dórát gyõzte le 15-10-re. A
döntõben Luczáti Zsófiát (VASAS)
már nem sikerült megszorítania, vé-
gül a 6. helyen végzett.

Péntek a felnõttek között
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A Magyar Orkán nem kímél-
te a kanizsai közönséget sem,
jobb szó nincs rá, egész egysze-
rûen végigsöpört a Móricz
Zsigmond Mûvelõdési Ház
színpadán. Akirõl szó van, õ
Eszenyi Enikõ színmûvésznõ, s
sanzonestje apropóján Nagyka-
nizsán is nyugodt szívvel álla-
píthattuk meg, találóak ezek a
csehek, ahogy a prágai mûvész-
berkekben hívják a színházak
közép-európai „utazó nagykö-
vetét”. Nem is tehettünk mást,
elõadása után mi is a vihar
után eredtünk…

– Ruky bozkávam milá
umelkyna!

– Dobry vecer, ako sa máte?! –
felelte kicsit meglepetten fellépé-
se után Enikõ.

– Dakujem, dobre! Rád by som
hovoril po slovensky alebo po
cesky, ale teraz hovorím radsej
po madarsky, to nie je problém?

– Samozrejme, mozeme hovorit
aj po madarsky…

E rövid, szlovákul írt dialó-
gus megköveteli, hogy magyar

fordítását is közöljük, hiszen a
párbeszéd tesztelésként szol-
gált, Enikõ azonban mint
látjuk, állta a próbát:

– Kezét csókolom, kedves mû-
vésznõ!

– Jó estét kívánok! Hogy van?
– Köszönöm, jól. Szívesen be-

szélnék szlovákul vagy akár cse-
hül, de most inkább maradnék a
magyarnál, ami remélem, nem
probléma?

– Természetesen, beszélhetünk
magyarul is.

Hogy mit jelent számomra ját-
szani, rendezni Pesten, Pozsony-
ban, vagy éppen Prágában? Ren-
geteget, annál is inkább, mert na-
gyon sok a közös pont a szomszé-
dainkkal a mûvészetben is. Na-
gyon hasonlítunk egymásra, még
ha a nyelvek különbözõek is, így
a kifejezésmódjaink is rendkívül
egybe esnek, mondhatnám, sok
szempontból azonosak. Talán ép-
pen ennek is köszönhetõ, hogy vi-
szonylag egyszerûen tudtam beta-
gozódni akár a Prágai Nemzeti
Színház életébe is.

Ez egy nagyon érdekes, s szá-
momra egy kicsit egyedi elõadás-
mód, hiszen eddig ezzel csupán
Pécsett rukkoltam elõ kiváló zon-
goramûvész barátom, Darvas
Feri segítségével. Ha viszont már
errõl beszélünk, érdemes maga-
mat is elhelyezni az elõadói sí-
kon, s azt mondanám, hogy szí-
nésznõ vagyok, aki szeret énekel-
ni. Aztán, hogy ebbõl mi fog ki-

alakulni a továbbiakban? Hát,
mondjuk, az ismert dallamok
mellett, remélem, hogy mind
több verset zeneileg is feldolgoz
majd Feri, legalábbis erre pró-
bálom ösztökélni, s azokkal még
kerekebb lehet idõvel az elõ-
adás. Különben is, fejembe vet-
tem, hogy számos tehetséges
költõnõre szeretném így felhívni
a figyelmet, hiszen olyan fontos
lenne, hogy róluk is halljanak,
õket is ismerjék meg az embe-
rek.

Ha minden jól alakult volna, Tö-
rök Ferenc filmje, melyben játszom,
az Overnight is ott lett volna az idei
szemlén, azonban nem készült el, így
annak bemutatója tolódik. Így sem
maradtam azonban le, mint színész-
nõ, a harmincnyolcadikról, hiszen a
Sebõ Ferenc rendezte Alteregóban
azért feltûnök, amit, remélem, a kö-
zönség is szívesen fogad majd.

Ha nem játszom, bizonyosan ott
leszek majd a Filmszemlén, a Prá-
gai Nemzeti Színház adott, illetve
egy szlovákiai filmes dolog is kiala-
kulhat a jövõben, errõl viszont még
nem szeretnék bõvebben beszélni.
No, és amit ne felejtsek, egyszer
szeretnék majd filmet csinálni…
Hogy is mondjam, egy olyan igazit.

Eszenyi Enikõt hétfõn Kanizsán,
másnap este viszont már a 38. Ma-
gyar Filmszemle díszvendégei között
láthattuk. De nekünk énekelt is…

Polgár László

Egyszer szeretnék filmet csinálni

Cseh-szlovák 
nyelvlecke

A Kanizsán (is) 
elõadott sanzonestjérõl

A jövõrõl, 
elképzeléseirõl

Közép-európainak
lenni

Röviden 
a filmek világáról

Immár a tizedik, jubileumi Ta-
vaszi Mûvészeti Fesztiválra várja
a szervezõ HSMK az érdeklõdõ-
ket március 14-e és április 11-e
között. A mûfaji változatosság jel-
lemzõ az idei rendezvényre is –
mondta Papp Ferenc igazgató. –
Lesz színház, dzsessz, könnyûzene,
dixi muzsika, gyermekszínház, iro-
dalmi est, mese-musical, míves ki-
állítás, néptánc és klasszikustánc
bemutató, valamint  közkedvelt
nóták és a pop világsikeres számai
is elhangzanak. A produkciók ösz-
szeállításánál arra törekedtek,
hogy az országosan ismert együt-
tesek, szólisták mellett a helyi te-
hetségeket is bemutassák. A feszti-
vál a Benkõ Dixieland Band kon-
certjével kezdõdik. Március 25-én
Koncz Zsuzsa, 26-án pedig az
Adagio énekegyüttes koncertjére
kerül sor.  A film, a fotó és a költé-
szet ünnepe zárja a fesztivált ápri-
lisban. A négy helyszínen zajló
tizennégy rendezvény összköltsé-
ge 3,8 millió forint. Az önkor-
mányzat mellett tizenöt támogató
segített a megvalósításban. 

B.E.

Tavaszi
Mûvészeti
Fesztivál

A fenti címmel jótékonysági kiál-
lítás nyílik február 10-én 19 órakor
a Kendlimajor Mûvészeti Akadé-
mia mûtermében. A tárlat egy nem-
zetközi kiállításciklus része, kis for-
mátumú, 20x20 centiméteres alko-
tásokkal, melyet a németországi
European Artists  közhasznú egye-
sület szervez – mondta el Ludvig
Zoltán festõmûvész. A tárlaton 24
országból 85 mûvész, közel 260
munkája lesz látható. Az alkotók az
eladásokból származó bevétellel
egy árva gyerekek kezelését végzõ
gyermekosztályt támogatnak Ke-
nyában. A kiállítást Réz András esz-
téta nyitja meg. A megnyitó vendé-
ge lesz: Karola Teschler, az alapít-
vány elnöke, valamint Rosetta nõ-
vér, a támogatandó intézmény veze-
tõje. A kiállítás március 15-ig te-
kinthetõ meg, naponta 15-18 óráig. 

B.E.

„art 20”

Február 26-ig látható Ludvig
Dániel grafikus, festõmûvész ki-
állítása a Hevesi Sándor Általá-
nos Iskola galériájában. A tárlatot
Hajdú Sándor zeneszerzõ nyitotta
meg. Az ünnepélyes megnyitón
közremûködtek a Hevesi iskola
és a Tungsram Versmondó Kör
tagjai, valamint a Farkas Ferenc
Városi Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti iskola tanulói. Az ifjú

mûvész elvont, absztrak képei, el-
gondolkodtató, filozofikus hang-
vételû munkák. A tömörítésnek,
egyszerûsítésnek köszönhetõen
úgy is érezhetjük, alkotásai egy-
szerre festmények, grafikák és  a
majdan megszületendõ plasztikai
alkotások – szobrok, kerámiák –
tervei.

B.E.
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A Litter Nándor, Röst János és
Dr. Kelemen Marcell nevével fém-
jelzett önkormányzati ciklusban
több, mint félszáz pert indítottak a
polgármesteri hivatal illetve a kép-
viselõ-testület által hozott dönté-
sek, határozatok ellen. A néhány
tízezer forinttól több tízmillióra rú-
gó perre vitt követelések jogalapjai
közt akadt, aki elmaradt prémiu-
máért, más a közszolgálati jogvi-
szonyának jogellenes megszünte-
tése miatt fordult bírósághoz. Szá-
mos ügy keletkezett a sajátosan ér-
telmezett és végrehajtott telek-ki-
sajátításokból is. A felperesek kö-
zött megtaláljuk magát az önkor-
mányzat törvényességi õrét, Dr.
Kelemen Marcellt is. Bármily fur-
csa a többtucatnyi vesztes perért,
ha áttételesen is, de felelõs jegyzõ
a munkaügyi bíróságon kérte telje-
sítményértékelésének hatályon kí-
vül helyezését, illetve kis híján
120 ezer forintos céljutalmának ki-
fizetését. Sikerrel. Az ügy meg-
egyezéssel zárult. A bíróság tár-
gyalási jegyzékének tanúsága sze-
rint a város volt vezetõi, Litter
Nándor és Röst János is bírósági
úton kívánnak hozzájutni hivatali
idejük négy évében ki nem vett
szabadságuk milliós nagyságrendû
pénzbeli megváltásához.

Az intézmények közül a leg-
több per a városi kórház ellen in-
dult. Csaknem húsz esetben keres-
ték igazukat a bíróságon volt bete-
gek, hozzátartozók, s bármilyen
meglepõ, dolgozók is. A perindo-
kok között nõgyógyászati mûtétet
követõ szövõdmények, ellátás so-
rán fellépõ szeptikus szövõd-
mény, téves kórkép felállítása, a
megfelelõ kezelés elmaradása, be-
tegben felejtett törlõkendõ, ke-
gyeleti jog megsértése szerepel.
Kuriózumként említésre méltó
eset, hogy az egyik oktatási intéz-
mény dolgozója igazgatóját jelen-
tette fel rágalmazás vétsége okán.
A perek egy része mára jogerõs
ítélettel zárult, másik hányaduk
még tárgyalási szakban van. 

Az azonban közös bennük,
hogy a vétkesek nevei és felelõs-
ségre vonásuk mikéntje minded-
dig homályban maradtak. A közös
pénzünkbõl milliókat elherdálókat
jótékonyan leplezi a bírósági ajtó-
kon kifüggesztett, tárgyalási jegy-
zékeken alperesként feltüntetett,
általuk lejáratott Nagykanizsa
Megyei Jogú Város Önkormány-
zata név.  
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Kanizsa – Hirdetés 2007. február 15.16 Kórház-

dózer
Ha Molnár Lajos egészségügyi

miniszter által a kanizsai kórház-
nak felajánlott ágyszámok válto-
zatlanok maradnak, akkor százöt-
venhat ággyal kevesebb áll majd
rendelkezésre a betegek gyógyítá-
sára. Számítások szerint ez azt je-
lentheti, egy ágyra átlagban 1,5
személyzettel számolva – 225
dolgozó munkája válhat felesle-
gessé a mostani kilencszáz fõs
kollektívából. Amennyiben a vá-
ros országgyûlési képviselõi, leg-
fõképp az adott szituációban haté-
konyabb érdekképviseletre képes
szocialista-liberális honatyáink
erõteljes lobbitevékenységbe kez-
denek, változhat a kép.

Hogy megfelelõ képviselõi hoz-
záállás esetén sikerülhet kezelni a
kritikus helyzetet, arra jó példa a
kisbéri kórház, ahol Keleti György
szocialista országgyûlési képviselõ
hatékony közremûködésével a ter-
vezett bezárás helyett intézmény-
fenntartó társulást hoz létre a móri
és a kisbéri önkormányzat. Az új,
két telephellyel mûködõ intéz-
ményben ugyan összességében öt-
ven százalékkal csökken az aktív
ágyak száma, de több, mint hatvan
százalékban növekszik azon férõ-
helyeké, amelyeken rehabilitációs
és krónikus ellátást nyújtanak.

Másik példának ott van a csor-
nai kórház, ahol a miniszteri ukáz
ellenére a belgyógyászaton, a szü-
lészet-nõgyógyászaton, a sebésze-
ten és a neurológiai osztályon
megmarad az aktív ellátás. A ko-
rábbi tervek még arról szóltak,
hogy Kapuvárhoz hasonlóan Csor-
nán sem lesznek aktív ágyak. A
kórház-dózer az ottani szocialista
országgyûlési képviselõ, Papp Jó-
zsef munkájának köszönhetõen el-
akadt. A csornai kórház várhatóan
208 ággyal mûködhet tovább, eb-
bõl nyolcvan lesz az aktív, a többi
krónikus ágy, nyilatkozta a képvi-
selõ, aki tagja a parlament egész-
ségügyi bizottságának.

A kórház titkárságán egyébként
megtudtuk, bár Cseresnyés Péter
(Fidesz) és Teleki László (MSZP)
parlamenti kötelezettségeiket tel-
jesítették, valamennyi országgyû-
lési képviselõnk, rajtuk kívül
Göndör István (MSZP) és Kovács
Kálmán (SZDSZ) is kapott meg-
hívót az összdolgozói értekezletre. 

Ennek ellenére ez utóbbi két
honatya sem jelent meg a fórumon. 
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Sajtóközleményt juttatott el
lapunkhoz Göndör István ország-
gyûlési képviselõ. Ebben kifejtette:
a FIDESZ országgyûlési és európai
parlamenti képviselõinek önkényes
kordonbontása példátlan és rendkí-
vüli esemény demokráciánk törté-
netében. A képviselõknek nemcsak
a törvények megalkotása, hanem
betartása is feladatuk. Hivatásuk
nem jogosít a törvények megszegé-
sére, ezért errõl rendkívüli ülésen
akartunk tárgyalni és országgyûlési
határozatot elfogadni.

Az Országgyûlés elnöke az álta-
lunk kezdeményezett indítvány
megtárgyalását február 16-ra java-
solta. Tekintettel arra, hogy a tava-
szi ülésszak rendes ülése február
12-én kezdõdött, így a napirendet
kiegészítve rendes ülés keretében
– a jogalkotást nem zavarva – kü-
lön ülésnapon tárgyalja meg az
Országgyûlés az indítványt.

A frakció tehát a kezdeménye-
zést nem vonta vissza, hanem a
Házszabály keretén belül biztosítja
a vitát és határozathozatalt.

Galambokra látogatott Kiss Pé-
ter szociális és munkaügyi minisz-
ter, hogy megtekintse a romatelep-
felszámolás eredményét. Emlékez-
tetõül: az önkormányzat még ta-
valy jutott több, mint hatvannégy-
millió forintos támogatáshoz az If-
júsági, Családügyi, Szociális és
Esélyegyenlõségi Minisztérium
romatelepek felszámolását célzó
pályázatán.

A miniszter látogatása közben
tartott sajtótájékoztatón elmond-
ta,  a tavaly indított telep-felszá-
molási programra összesen hat-
száznyolcvanmillió forint jutott,
amelybõl kilenc település romái
kerülhettek  jobb körülmények
közé. Idén már tizenegy települé-
sen folytatódik a program, újabb
lehetõséget kínálva az emberhez
méltó életre. Mint mondta, az új
házak nagyon szépek, de talán
ennél is fontosabb az a fajta gon-
doskodás, a beköltözött csalá-
dokkal való foglalkozás, amit az
önkormányzat és a Zala Megyei
Munkaügyi Központ koordinál, s
az iskoláztatástól a foglalkoztatá-
sig terjed. A négy család család-
fõi közhasznú munkában vesz-

nek részt, két fõ pedig a kõmû-
ves szakmát tanulhatja ki. 

A látogatáson a miniszter kísé-
retében jelen lévõ Teleki László or-
szággyûlési képviselõ azt is beje-
lentette: uniós források révén ha-
marosan regionális képzõközpon-
tot alakítanak ki a térségben élõ
hátrányos helyzetû emberek szá-
mára Nagykanizsán.     

H.A.

– Az MSZP önkormányzati frak-
ciója ismét bevezeti a sajtóbeszél-
getéseket. Sajtótájékoztatóra ab-
ban az esetben kerül sor, ha az
események aktualitása azt megkö-
veteli – mondta bevezetõként Tóth
László frakcióvezetõ, majd foly-
tatta. – A párt listás képviselõi
Bárdosi Gábor, Böröcz Zoltán, dr.
Fodor Csaba, Tóth László minden
közgyûlés elõtti hét szerdáján 16
órától tartja együttes fogadóóráját
a Vasemberház I. emeleti irodájá-
ban. A helyi pártszervezet aktuális
politikai kérdésekrõl kifejtett véle-
ményét, állásfoglalását minden
esetben a pártelnökség ismerteti.

Hangsúlyozta, az õszi önkor-
mányzati választásokon egyedül
az MSZP-nek volt a várospolitika
minden területét átfogó, komplex,
nyilvánosságra hozott programja.
Áttérve a jelenre megállapította,
Magyarország jelenleg olyan úton
halad, amelyen soha egyetlen or-
szág sem járt. Mély válságban
vannak a képviseleti demokrácia
intézményei. Tizenhat év elteltével
sem fogyatkoznak, inkább halmo-
zódnak a magyar társadalmat meg-
osztó sérelmek, melyek õsszel za-
vargásokig fajultak. Zsugorodnak
a jövedelmek, romlik az életszín-
vonal. A lakosság többsége tele
van aggodalommal, megmarad-e
az állása, hogyan fogja kifizetni a
fûtésszámlát, ki tudja-e váltani a
gyógyszereit? E képmutató de-
mokráciában a virtuális pénz vilá-
ga egyre képtelenebb mutatvá-
nyokra képes. Sok dolog nem
pénzkérdés, sokkal inkább hozzá-
állás, kultúra, hagyomány és nem
utolsósorban tisztesség kérdése –

ismertette álláspontját. Az értelmi-
ség és a sajtó ugyanúgy elvesztette
hitelét, mint a politikai elit. Ma az
emberek sem a sajtót, sem a politi-
kusokat nem tekintik irányadónak.

A kanizsai ötödik önkormányzat
eddigi mûködését Benjamin Disraeli
19. századi angol miniszterelnök
szavaival jellemezte: „A konzervati-
vizmus nem nyújt megoldást a je-
lenre és nem készül fel a jövõre.”

Az MSZP-FIDESZ koalíciós hí-
rekre reagálva elmondta, szellemi
koalíciót azon pártok vezetõi és
egyéb baloldalon tetszelgõ politikai
kalandorok kötötték a jobboldallal,
akik a szocialista párt polgármes-
terjelöltjével szemben a független
polgármester-jelöltet támogatták.
Ezzel megtévesztették a város bal-
oldali polgárait, és hatalomra segí-
tették a vérnarancs kommandót. 

Ellenben jogosan tehetõ fel az a
kérdés, hogy mennyire tud az
MSZP frakció konstruktívan
együttmûködni a Fidesszel. Érteni
és értékelni kell a kritikát, és kész-
nek kell lenni a változtatásra. Nem
szorítkozunk arra, hogy csak a
nyilvánvaló hibákat tegyük szóvá,
hanem jobb megoldásokat, alter-
natívákat javaslunk, hiszen a jó
helyett is lehet még jobb utat talál-
ni. Úgy gondolom, hogy az a vá-
ros fejlõdik – kormányoktól füg-
getlenül – ahol nem sárdobálás fo-
lyik, hanem vita a megoldásokról.

A Nagykanizsai Polgári Egyesület
és a Magyar Mûveltség Kincsestára
Szabadegyetem e hónap 22-én 18
órakor megemlékezést tart a Kom-
munizmus Áldozatainak Emléknapja
alkalmából. Az eseményre a
Medgyaszay István tervezte Ifjúsági
és Civil Házban kerül sor. Köszöntõt
Cseresnyés Péter alpolgármester mond.
„A magyar holocaust” címmel Rózsás
János, Takács János, Bodnár Attila és
Pápa János emlékeznek vissza az ötve-
nes évek diktatúrájára. Az érdeklõ-
dõk megtekinthetik a Gulagra elhur-
colt rabok visszaemlékezéseibõl, do-
kumentumaiból és rajzaiból összeál-

lított kiállítást is. Hasonló eseményre
kerül sor február 26-án a Batthyány
Lajos Gimnáziumban.

– A korábbi sajtótájékoztatónkra
nem reagált Göndör István, ezért
most újabb alkalmat szeretnénk kí-
nálni a képviselõ úrnak arra, hogy ki-
fejtse, miért is vett el ötszázmillió fo-
rintot a kanizsaiaktól – mondta a mi-
nap Fertig István, a Fidesz helyi szer-
vezetének elnökségi tagja Bizzer
András frakcióvezetõ helyettessel kö-
zösen tartott sajtótájékoztatón.

– Két héttel ezelõtt már feltettük
a kérdést Göndör Istvánnak, az öt-
százmillió forintos gombnyomás
emberének, hogy mondja el, mibõl
kívánja pótolni a nagykanizsaiaktól
elvett ötszázmillió forintot – mond-
ta elöljáróban Fertig István – Ta-
valy év végén ugyanis a kormány-
párti többség támogató szavazatá-
nak köszönhetõen az Országgyûlés
elfogadta a rendkívül szigorú meg-
szorításokat tartalmazó 2007-es
költségvetést. A szocialista és sza-
bad demokrata képviselõk „igen”
gombnyomásának ára Nagykanizsa
esetében ötszázmillió forint volt. 

Bizzer András, a Fidesz önkor-
mányzati képviselõje úgy véli, az
embereknek joguk van tudni, hogy
miért jut kevesebb pénz mindenki-
nek. Ráadásul a város költségve-
tését is e napokban véglegesítik.

– Hogyan és mibõl fogja pótolni
Göndör István azt az ötszázmillió fo-
rintot, amit õ a kormányt támogató
szavazatával egyetlen gombnyomás-
sal vett el a kanizsaiaktól? – tette fel
a kérdést Bizzer András, aki úgy
gondolja, könnyebb dolga lenne a
városvezetésnek, ha a most kiesõ
havi negyvenmillió forinttal is gaz-
dálkodhatna. Számításaik szerint
ugyanis ennyit vett el Göndör István
azzal, hogy megszavazta Gyurcsány
Ferenc költségvetését. Mint mondta:
itt az ideje, hogy szembenézzen tet-
teinek következményével „Göndör
István, az ötszázmillió forintos
gombnyomás embere”.

H.A.
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Ismét díjazták a megye kosár-
labda elöljárói a sportág kiemelke-
dõ eredményeit szállító embereket.
Ennek keretében a legjobb nõi
utánpótláskorú játékosnak a Kani-
zsai Vadmacskák SE/KDKK kivá-
lóságát Varga Zsófiát választották.
A legjobb nõi szakágbeli utánpót-
lástrénernek pedig – megosztva –
Gábor Erzsébetet találták.

– Ha kissé viccesen akarok fo-
galmazni, kicsit már én is unom
magamat, hiszen ha jól számo-
lom, hetedszer kaptam meg ezt az
elismerést – kezdte elsõként a je-
lenleg felnõtt-edzõként is dolgo-
zó szakember. – Ugyanakkor jól-
esõ érzéssel tölt el, hiszen ez azt
mutatja, hogy a kitartó munkánk-
nak, már ami csapatainkat illeti,
van látszata. Külön öröm szá-
momra, hogy Varga Zsófiát a leg-
jobb utánpótlás-kosarasnak vá-
lasztották. Ha továbbra is ilyen
szorgalommal dolgozik, még sok-
ra viheti.

Lássuk miként vélekedik errõl
a nevezett korosztályos váloga-
tott sportoló, vagyis Zsófi, akit
2004. után 2006-ban is a legjobb-
nak választottak:

– Természetesen nagyon örülök
az elismerésnek, de tudom, hogy
még sokat kell tennem azért,
hogy magasabbra juthassak a ko-
sárlabdán belül – nyilatkozta a
felnõtt NB I A-csoportjában is
rendszeresen edzõdõ kosaras. –
Korosztályomban magasságom-
ból adódóan ugyan centert ját-
szom, a nagyoknál viszont bedo-
bóként szerepelek. Szerintem
gyorsaságban mindenképp fej-
lõdnöm kell, és ez igaz a passzo-
lási hatékonyságomra is.

– Volt már országos szinten is
legjobb serdülõ és kadett játékos,
milyen jövõt képzel el magának
sportágán belül?

– Idén érettségizem, de úgy ér-
zem, hogy a továbbiakban is szí-
vesen maradnék Kanizsán. Vi-
szont, ha meg lehet említeni az
esetleges távolabbi álmaimat, ak-
kor a soproni csapatot emelném
ki, mivel rendkívül szimpatikus
számomra az ottani együttes kö-
rüli közeg.

Polgár László

Sokadszor –
ugyanakkora 
munkakedvvel

Idõnként elgondolkodtató, mi
lehet a közeli jövõben a XXI.
század sportjának tartott jégko-
rong ellenlábasa, aztán a labdarú-
gó teremtornák téli idõszakában
rábökhetünk: talán ez lehet az!

Gyorsaság, dinamizmus, lükte-
tõ játék, többek között ezeket lát-
hattuk, tapasztalhattuk a Zsig-
mondy-csarnokban véget ért vá-
rosi teremlabdarúgó bajnokság
döntõin és helyosztóin. Csupán
utólagos felidézésképp: villám-
gyors egyérintõs játék a Spectus
csapatától, remekül felépített tak-
tika a Mu-Vill Tip Top legénysé-
gétõl, lágy technikai finomságok,
trükkök a „szpektuszos” Catalin
Azoiteitõl, vagy például egy 25

méteres, íveléses gól a Curacao
gárdájában, melyet Kálovics
Ádám követett el az egyik mér-
kõzésen.

S ha már a jégkorongot hoztuk
fel, ami az észak-amerikai profi
ligában (NHL) egy Montreal
Canadiens – Nem York Rangers
párosítás, az Nagykanizsán kispá-
lyás fociban mostanság a Mu-Vill
Tip Top – Spectus rangadó. Nem
véletlen, hogy ez volt a finálé pá-
rosítása is, ahol végül nagy csatá-
ban, mintegy 400 nézõ elõtt, 1-1
után  a Tip Top nyert büntetõkkel.

– Ez a gyõzelem bizonyos fokig
gyógyírt jelentett az utóbbi idõk
gyengébb szerepléseire – értékelt
a döntõ után Fazekas Szabolcs, a

Tip Top kapitánya. – Sikerünk jó
értelemben véve revansot jelen-
tett, hiszen néhány héttel koráb-
ban a Spectus rendkívül kulturált
játékkal gyõzött le minket az or-
szágos kupa elõdöntõjében. Ezzel
együtt tavalyi címünket megvéd-
tük, s így bizakodva várjuk tava-
szi bajnokságot.

A városi terembajnokság vég-
eredménye így alakult: 1. Mu-
Vill Tip Top, 2. Spectus, 3. RMP
Földi, 4. Channel 2000. Vigasz-
kupa: 1. Curacao, 2. Magic Gold,
3. FC Kilimán, 4. Andante.
Seniorok: 1. Tip-Top, 2. Igazság-
ügy, 3. Spectus, 4. Zöldmezõ.

Polgár László

Visszavágtak - bajnokok lettek

Február 18-án, az NTE-csarnok-
ban ismét kötelek közé lépnek az ök-
lözõk, de az esemény ezúttal rendha-
gyóbb lesz a korábbiaknál. A tavalyi
utánpótláskorú ob után most profi
mérkõzést (is) láthat a vélhetõen
szépszámú publikum, melynek fel-
vezetése is nívós vetélkedést tartogat.

– Vasárnap 14 órától rendez-
zük a Dunántúli régiós bajnok-

ság második fordulóját – számolt
be elõzetesen a rendezvényrõl a
Kanizsa Box Klub elnöke,
Draskovics Szilárd. – Elõrelátha-
tóan 6-7 együttes öklözõi csap-
nak össze egymással, ami nagy-
jából 14-16 mérkõzést jelent. Ez
jelentõs erõpróbát ígér egyesüle-
tünk sportolóinak is, utána pedig
egykori növendékünk, a többek

között háromszoros korosztályos
magyar bajnok, Szekeres László
vív négy menetes profi meccset
Miskóczi Andrással. Mivel Laci-
nak ez lesz az elsõ ilyen össze-
csapása, már csak ezért is hatvá-
nyozottan szurkolunk neki mér-
kõzésén.

P.L.

Profi ökölvívó-meccs Nagykanizsán

Gyõzelmükkel 
megerõsítve 
az élen

A megyei sakk csapatbajnokság
negyedik fordulójában az
Aquaprofit Nagykanizsai Tungs-
ram hármas „felségjelû” egysége
Zalaszentgróton gyõzött tekin-
télyt parancsoló, 7,5 : 2,5 arány-
ban. Ezzel a sikerrel a csapat
megerõsítette vezetõ helyét a hét
fordulós bajnokságban. Kissé elõ-
re tekintve, ha a gárda meg tudja
tartani vezetõ pozícióját, amelyre
nagy esély mutatkozik, akkor
osztályzón vehet részt, és sikeres
szereplés után, onnan akár az NB
II-be kerülhet.

Az együttes zalaszentgróti ta-
lálkozóján Sipos, Kercsmarics,
Molnár, Somogyi, Gyõrfi, Domsa
jegyzett gyõzelmet, míg Rezsek,
Kobán és Nyizsnyik döntetlenre
végzett ellenfelével.

P.L.

Judósok bajnoksága
Az NTE 1866. MÁV Rt. Judo

Szakosztálya a hónap elején ren-
dezte meg a Kanizsa Bajnokság I.
fordulóját, amin nyolc iskola
harminc tanulója mérte össze ere-
jét. Eredmények:

Diák D-C összevont: 1. Orsós
György 10 pont, 2. Szûcs László 7
pont, 3. Varga  Attila, Sipos Péter 6-
6 pont, 4. Sipos Károly 3 pont. Diák
C-B-A összevont: 1. Huszár Martin
12 pont, 2. Baj Balázs 7 pont, 3.
Csöndör Olivér, Szûcs Márton 6-6
pont, 4. Tóth Dávid 3 pont, 5.
Hompó Ádám 2 pont. Diák A - Ser-
dülõ összevont: 1. Csonka Richárd
11 pont, 2. Kardics Konrád 8 pont,
3. Dabi Zsófia, Horváth Tamara 5- 5
pont, 4. Tar Bence 3 pont, 5. Pintér

Péter 1 pont. Diák B-Serdülõ, Ifi,
Junior összevont: 1. Gaál András 10
pont, 2. Mihovics Szabina 8 pont, 3.
Lukovits Balázs, Pálffi Attila 6-6
pont, 4. Herczeg Péter 4 pont, 5.
Zakál Mónika 1 pont. 

Az Iskolák közötti versenyben:
1. Batthyány Lajos Gimnázium
24 pont, 2. Palini Általános Isko-
la 23 pont, 3. Bólyai Általános Is-
kola, Récsei Általános Iskola
22-22 pont, 4. Hevesi Általános
Iskola 16 pont, 5. Borsfai Általá-
nos Iskola 12 pont, 6. Zalakarosi
Általános Iskola 8 pont, 7. Piaris-
ta Iskola 7 pont, 8. Pannon Egye-
tem 1 pont. 

A tartalom nem, csak
a forma változott

Folytatódik a roma-
telepek felszámolása

MSZP-s
sajtóbeszélgetés

A kommunizmus 
áldozataira 
emlékeznek

Göndörnek 
szembe kell néznie 
döntésével

A Közép-Európai Sportakadémia keretében sporttörténeti konfe-
renciára kerül sor a Honvéd Kaszinóban február 16-án. Kis Jánostól
megtudtuk, az érkezõ neves, sporttal foglalkozó, vagy egykori
sportoló vendégek közül kiemelkedik Miroslav Cerar, a Szlovén
Olimpiai Akadémia elnöke, aki jugoszláv színekben 1964-ben, és
1968-ban olimpiai bajnoki címet nyert lólengésben.

7.qxd  2007.02.14.  12:55  Page 3



Több, az elmúlt években épült,
vagy a közeljövõben építendõ vá-
rosi úttal kapcsolatban emeltek
kifogást a közlekedési hatóság
szakemberei azon az egyezteté-
sen, amelyre a múlt héten került
sor a polgármesteri hivatalban.
Például elképzelhetõ, hogy út cél-
jára vissza kell vásárolni egy
olyan ipari parki területet, amit az
elõzõ önkormányzat már eladott. 

Marton István polgármester el-
mondta, több tervet meg kell újíta-
niuk, ugyanis lejártak a hozzájuk
kapcsolódó építési engedélyek.
Ennél azonban sokkal nagyobb ba-
jok is vannak, például az ipari park
„A” jelû útjának a 74-es fõútvonal
palini szakaszára való kikötésének
tervei nem felelnek meg az elõírá-
soknak, ezért újabbakat kell készí-
teni. A közlekedési hatóság szerint
április elejéig le kellene zárni a
volt Kossuth-laktanyából a régi
hetesre egymás mellett, párhuza-
mosan kivezetõ utakat, mert azok
túl közel vannak egymáshoz. He-
lyettük az egykori katonai riadóu-

tat kellene megnyitni, amit azon-
ban az elõzõ ciklusban már eladott
az önkormányzat. Marton István
polgármester azt mondja, elképzel-
hetõ, hogy vissza kell vásárolniuk
a területet. Ráadásul úgy tûnik, a
terület értékesítésérõl közgyûlési
döntés sem született. 

Gondok vannak az ipari park
többi útjával is, ugyanis azok re-
konstrukcióját már négy évvel ez-
elõtt meg kellett volna kezdeni, ak-
kor, amikor a város megkapta a
laktanyákat. Erre azonban azért
sem kerülhetett sor, mert még kon-
cepció sem készült a felújításra vo-
natkozóan, arról nem is beszélve,
hogy a hatóság álláspontja szerint
ezeket az utakat be kellett volna il-
leszteni a városi úthálózatba. 

A város elsõ embere végül
megjegyezte, az elmúlt ciklusban
nem gazdálkodás, hanem garáz-
dálkodás folyt, hiszen koncepci-
ótlanul, felelõtlenül zajlott a vá-
ros útjainak felújítása, ami vélhe-
tõen ablakon kidobott pénz volt,
hiszen a jövõre induló uniós csa-

torna-rekonstrukció során ismét
meg kell bontani az aszfaltot.

A hatóság sürgette a belsõ kör-
gyûrû lezárását, azaz a Zrínyi út
Teleki útra történõ kikötését is.
Emlékeztetõül, az elõzõ tervek
szerint közvetlenül az Eötvös tér
és a Kórház utca sarkán álló társas-
ház ablakai alatt vezetett volna az
út nyomvonala, ami természetesen
kiváltotta a lakók ellenkezését. En-

nek ellenére a kivitelezõk hozzá-
láttak az elõkészítéshez, igaz, érvé-
nyes építési engedély nélkül. 

A polgármester a lakók meg-
nyugtatására elmondta, a háztól
távolabb történik meg a kikötés, a
tervek már készülnek, s azt remé-
li, hogy jövõre sor kerülhet a sza-
kasz megépítésére is.      

Horváth Attila

Szabadhegyen 8 db (1070
m2/db) nem közmûvesített építési
telek fizetési könnyítéssel eladó.
Érd.: 20/9838-319, 93/319-464
Lipódi Lászlóné (5996K)
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYESINGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-

án a Hunyadi úton 800 négyzetméteres
(20m x 40m) telek – társasház építésé-
re kiválóan alkalmas, eladó. Érd.:
30/227-3294, 30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 m2-es lakás választható bur-
kolattal, fal színnel, valamint kerttel és
garázzsal eladó. Kisebb lakást beszá-
mítok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es
földszinti lakás azonnali beköltözéssel
eladó. Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.

Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ, alak-
formáló, talp), hívásra házhoz megyek!
Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, tetõ-
fedési és szigetelési munkákat, régi há-
zak felújítását, lépcsõházak burkolását,
festését vállalja. Érd.: 70/503-9407,
30/639-8825 (5999K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-
cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

FABERLIC kozmetikumok értékesí-
tésére munkatársakat keresek 25% fix ju-
talékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fény-
képezõgép, 3,2 megapixel felbontá-
sú, 6x optikai zoommal, 4 db ceruza-
akkuval, USB kábellel, szoftverrel,
memóriakártyával eladó. Ára:
38.000 Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

gépjármûszerelõ szakirányú 70 000 – 80 000 Ft 
gépbeállító szakirányú megegyezés szerint
karbantartó mûszerész szakirányú 80 000 – 90 000 Ft
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80 000 – 98 000 Ft 
varró            szakirányú megegyezés szerint 
szakács szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70 000 – 90 000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
vendéglátóipari eladó szakirányú 65 500 – 70 000 Ft
könyvelõ szakirányú 80 000 – 100 000 Ft
adminisztrátor /német nyelv/ érettségi megegyezés szerint
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200 000 – 300 000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100 000 – 150 000 Ft
pénzügyi ügyintézõ fõiskola KJT. szerint 

Bõvebb felvilágosítás: Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk.
Ügyfélfogadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00 – 12.00 és 13.00 –
16.00 óra között, péntek: 8.00 – 13.00 óra.

Újságíráshoz kedvet
érzõ fiatalok jelent-
kezését várjuk!

Gyakornokot
keresünk!

Érdeklõdni a Kanizsa Dél-
Zalai Hetilap 93/312-305 
telefonszámán lehet.

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 24. 15 óra
TARKA – BARKA MÛHELY

Szélforgó készítés
Helyszín: Képzõmûvészetek Háza 

Február 26. 18 óra
ZENÉS ESTÉK 

A KISKASTÉLYBAN
„MODERN” FÚVÓS 

KONCERT
Szerepelnek: Baráth Adrien és Vajda
Zsuzsanna növendékei és meghívott

vendégei. Belépõdíj: 500 Ft
Helyszín: Képzõmûvészetek Háza

Február 26. és 27. 19 óra
ÉN, SHIRLEY – monodráma

LATINOVITS – BÉRLET 02.26.
MÁRKUS – BÉRLET 02.27.

A zalaegerszegi Hevesi Sándor 
Színház elõadása. Belépõdíj: 1800 Ft

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Március  3. 20 óra
TAVASZKÖSZÖNTÕ 

VIRÁGBÁL
Zene: Mura Band. Helyszín: Ifjúsági

és Civil Ház. Belépõdíj: 1100 Ft
Igény szerint vacsora 1400 Ft-ért

A koncepciótlanság útjain
Zûrzavaros örökség

Városunk közterület felügyelõi-
nek sok gondot jelent az útmenti,
erdõszéli kisebb-nagyobb szemét-
kupacok felszámolása. A megtisz-
tított területek további ellenõrzése
újabb feladatokat jelent. Az elmúlt
idõszakban közhasznú dolgozók
segítségével a Szepetneki, a Cam-
ping, a Bajcsy-Zsilinszky utcák ár-
kaiból, a keleti városrész konténe-
rei mellõl szállítottak el mintegy
két tonnányi, ismeretlenek által ki-
dobott hulladékot. 

A szemetelõk tettenérése nem
könnyû, mivel a nap minden per-
cében lehetetlen figyelni az összes
szóba jöhetõ helyet. Ennek ellené-
re vannak eredmények, hiszen
akár a hulladékok között talált tár-
gyak alapján is indulhat szabály-
sértési eljárás. 

Az igazi megoldás persze nem a
bírság és annak visszatartó ereje,
hanem a szemléletváltozás lenne.
Ez egy fillérbe sem kerül, sokkal
jobb közérzettel, tiszta környezet-
ben élhetnénk, ám sajnos belátható
idõn belül nincs rá esély. 

Talán fel sem figyelünk apró
dolgokra, pedig gondoljunk csak
arra, hogy aki az erkélyen dohány-
zik, vajon hová dobja a csikket?
Körül is lehet nézni a ház elõtti jár-
dán. Vagy az utcán cigarettázókra.
Nos, õk hová dobják? 

Vannak országok, ahol  nem is
látni utcán dohányzó embereket.
Persze nem csupán e káros szenve-
délynek hódolók a vétkesek, biztos
láttak már parkoló autóból kiszórt
csokipapírt, üdítõs palackot, csak
úgy szélnek eresztett elhasznált
papírzsebkendõt. 

A felügyelõk jövõ héttõl a hulla-
dékszállítási szerzõdések meglétét
ellenõrzik a Saubermacher-Pannó-
nia Kft. közremûködésével.

Ugyancsak akció keretében, a
hétvégi bolhapiac idején kialakult
kaotikus állapotok miatt, a Közterü-
let felügyelet a rendõrséggel karölt-
ve végez közös ellenõrzést. Kérjük,
fokozottabban ügyeljenek a közle-
kedés szabályainak betartására!

K.T.F

Hét végén 
Bolhapiaci razzia
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Horoszkóp

Bújjon ki ezen a héten a bõrébõl. Egy
bohókás kos is lehet vonzó. Szabadide-
jében ne legyen sokat egyedül. Próbál-
jon romantikus gondolatokkal közelíteni
akár újdonsült ismerõséhez is.

Ezen a héten rózsaszín szemüvegen ke-
resztül nézze a világot! Feszültsége eny-
hülni fog, és a konfliktushelyzetekbõl is
könnyebben kijön. Zárkózottságát oldja
fel akár zenehallgatással.

Ezen a héten egy feladat vár önre. A
boldogságkeresés. Ez most kötelezõ ah-
hoz, hogy könnyedén meg tudja oldani
az elkövetkezõ hetekben jelentkezõ
problémákat.

Szerencsés idõszak következik életében.
Érdemes energiáját a munkába fektetni.
Vigyen színt és új illatokat a magánéle-
tébe. Vásároljon divatos fehérnemût, és
cserélje ki parfümjét.

Nagy kifutópályára van szüksége ezekben a
napokban. Ha nincs más lehetõsége, tegyen
úgy, mintha a busz után szaladna. Egyelõre
ez is oldja a görcsöket. Ne feledje, egy
oroszlán is ehet hetente egyszer fõzeléket. 

Tombol önben az energia, de a négy fal
közé van zárva. Itt az ideje, hogy tegyen
ellene. Lapozza fel emlékeit, emelje fel
a telefont, és tárcsázzon. Biztosan lesz
valaki, aki meghallgatja a túloldalon.

Ébressze kedvesét a madarak éneke címû
dallal. Ha nem ébredtek együtt, akkor al-
tassa el. A hatás így is meglesz. Ne törõd-
jön most azzal, hogy a munkáját nem tud-
ja elvégezni. Idõnként ön is lazíthat. 

Váratlan, új szerelem lép az életébe. Ép-
pen ezért, most könnyedén tudja tisztáz-
ni azt a kedvezõtlen helyzetet, amibe
könnyelmûen belelépett, és emiatt félre-
értések sorozata keletkezett ön körül.

Mindent felkavaró szerelmet eredmé-
nyezhet egy röpke találkozás. Ne
döntsön azonban hirtelen, gondolkod-
jon, mielõtt továbblép. Munkalehetõség
ügyben azonban lépjen határozottan.

Elveszik a kedvét a környezetében, de
önt nem kell félteni. Alszik rá egy-két
napot, és újra talpra áll. Nincs lehetetlen
ön elõtt. A szerelemben sem. Próbálja
csak ki!

Hullámzó hangulatban tölti el ezt a he-
tet. Tervezzen szórakozást, kikapcsoló-
dást a hét végére. Nemcsak a belváros-
ban lehet szórakozni, a város peremén is
várhatja baráti kör, intim hangulat.

Ha lehetõségük adódik a meghitt
együttlétre, gondtalanul simuljon össze
partnerével. A Vénusz, mint egy titokza-
tos jó tündér segíti álmai megvalósulá-
sát. Gondoljon külföldi utazásra is.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Február 19. Zsuzsanna  
A népi idõjóslás szerint ez a

nap elviszi a havat, zöldellni kezd
a fû, és megszólalnak a pacsirták.

Február 24. Jégtörõ Mátyás  
Ahol Zsuzsanna nem vitte el a

fagyot, Mátyás töri meg a tél ural-
mát. Vagy ha jeget nem talál, akkor
csinál. Ezen kívül ez a halászok je-
les napja is, hisz ekkor kezdenek ív-
ni a csukák. Az ezen a napon fogott
csukát Mátyás csukájának nevezik,
és egész évre bõ halfogást ígér. 

Farsang
Idejét úgy számolják ki, hogy

az elsõ tavaszi (február 21. utá-
ni) holdtöltére következõ vasár-
naptól, húsvéttól a böjt idejét
visszaszámolják, ami hat hetet
tesz ki. 

A farsang a közelgõ tavasz õsi
örömünnepe, egyúttal a tél és a ta-
vasz küzdelmének szimbolikus
megjelenítése. Számtalan gonosz-
ûzõ és termékenységvarázsló álar-
cos, alakoskodó szokás fûzõdik
hozzá: kongózás, kormozás, télte-
metés, busójárás... A legtöbb ese-
mény farsang vasárnapjára és a rá-
következõ néhány napra, farsang
farkára esik: így húshagyó kedd-
re, a böjt kezdetére, hamvazó szer-
dára, valamint a dologtiltó napra,
amit böjtfogadónak is neveznek.
Ezen a napon tartják a kereszté-
nyek a hamvazkodást. A húsvét
vasárnapig tartó böjtben húst és
zsíros ételeket nem esznek, csak
fõtt tésztát, aszalt gyümölcsöket és
a korpából készült leveseket.

Kalendárium

A nagykanizsai kórház munka-
társai összdolgozói értekezle-
ten vitatták meg a tervezett
ágyszám-csökkentés lehetséges
következményeit. Az értekezle-
ten ismertették annak a levél-
nek a tartalmát is, amelyben a
kórház vezetése arra kéri dr.
Molnár Lajos egészségügyi mi-
nisztert és Gyurcsány Ferenc
miniszterelnököt, hogy a szak-
mai indokokat vegyék figye-
lembe a végleges ágyszámok
kialakítása során. 

Mínusz 156 ágy

Dr. Kovács József fõigazgató
bevezetõjében elmondta: a mi-
nisztériumi javaslat szerint a
kórház fekvõbeteg-kapacitását
156 ággyal, csaknem 30,2 száza-
lékkal csökkentenék, miközben a
nagykanizsaihoz hasonló többi
súlyponti kórháznak sokkal ki-
sebb veszteséget kell elszenved-
nie. Történik ez akkor, amikor az
épülõ M7-es sztráda, valamint a
Sármelléken mûködõ polgári re-
pülõtér biztosításával bõvül a
kanizsai kórház feladata, s a te-
rületi szerepet betöltõ keszthelyi,
nagyatádi és marcali kórházak
kapacitáscsökkentése miatt
drasztikus mértékben nõ az ellá-
tási terület. A fõigazgató kiemel-
te: a harminckilenc súlyponti
kórház ágyszámait tekintve a
legkevesebb jutott Nagykanizsá-
nak. Azaz a korábbi 516 aktív
ágy száma 360-ra csökkenhet.
Ez a döntés derékban amputálja
a kórházat, ellehetetleníti a szak-
mai munkát, üzemviteli szem-

pontból pedig csõdhelyzet elé ál-
lítja az intézményt – fogalmazott
a fõigazgató, aki szerint a drasz-
tikus intézkedés sérti a szektor-
semlegesség elvét, fõleg, hogy a
többi súlyponti kórházban csu-
pán hat-tizenhárom százalékkal
csökkent az ágyak száma. Szá-
mításaik szerint az illetékességi
terület növekedését is figyelem-
be véve 460-480 ággyal lehetne
garantálni a betegellátás bizton-
ságát.

A tervezet az általános sebé-
szetet sújtja a leginkább, ugyanis
ott elvenné az aktív ágyak majd-
nem felét. Ezzel az érsebészeti
részleg léte forog kockán, s el-
képzelni is szörnyû, hova vezet
majd, ha az érszûkületben, vagy
esetleg trombózisban szenvedõ,
romló vérellátású végtagokkal élõ
betegek nem jutnak idõben szak-
szerû ellátáshoz. 

Kockán az érsebészet

– Meggyõzõdésem, hogy
amennyiben a tervezett szûkítés
megvalósul, a feladatainkat nem
tudjuk az eddigi minõségben tel-
jesíteni – mondta Prof. Dr.
Bátorfi József fõorvos. – Gondo-
lok itt például a laparoszkópos
sebészetben elért, nemzetközileg
is elismert tevékenységünkre, a
szakmai fórumokon való eredmé-
nyes szereplésünkre, onkológiai
centrumunkra, továbbá a
gasztroenterológiai, érsebészeti
betegek ellátásra, de említhet-
ném az oktatásban, a medikus-,
rezidens-, vagy a posztgraduális
képzésben betöltött szerepünket

is. Példának okáért ilyen mérté-
kû szûkítés esetén elõfordulhat,
hogy nem marad kapacitásunk
arra, hogy felvállaljuk azokat a
nagy gasztroenterológiai és ér-
sebészeti beavatkozásokat, ame-
lyek után az átlagosnál hosszabb
ideig szorul kórházi ápolásra a
beteg. Ezért arra kérem Nagyka-
nizsa képviselõit, de legfõképpen
az általunk megválasztott or-
szággyûlési képviselõket, hogy
tegyenek meg minden tõlük el-
várhatót annak érdekében, hogy
a mûtétre váró betegeinket to-
vábbra is zavartalanul fogad-
hassuk – mondta. 

Üdvözlésképpen búcsúznak a
halálba menõk – hasonlította a
részlegvezetõ fõorvosokat az
ókori Róma gladiátoraihoz dr.
Matoltsy András, a belgyógyászat
fõorvosa. A belgyógyászati osz-
tály látja el a kardiológiai és a
gasztroenterológiai betegeket,
akiknek száma a nagyatádi,
keszthelyi és marcali kórházak
kapacitáscsökkenésével várható-
an erõteljesen növekedik majd. A
helyzetet pedig súlyosbítja, hogy
a jelenlegi kapacitás terhére kell
majd kialakítani a közeljövõben a
sürgõsségi betegellátó osztályt is.

– A belgyógyászat a kanizsai
kórház legnagyobb osztálya –
mondta dr. Matoltsy András. – A
környezõ kórházak belgyógyásza-
tai közül mi bonyolítjuk le a leg-
nagyobb betegforgalmat, ami ma-
gas ágyszám-kihasználtsággal és
rövid ápolási idõvel jár. Hogy ezt
az óriási feladatot el tudjuk látni,
a kardiológiai osztályon a nem
súlyos betegek elõjegyzési ideje
körülbelül egy hónap. Magyaror-
szág sajnos, elõkelõ helyet foglal
el a szív-érrendszeri megbetege-
désekkel összefüggõ halálozási
statisztikán, ráadásul elõrejelzé-
sek alapján tudni lehet, hogy a
következõ években körülbelül hu-
szonöt százalékkal fog nõni ha-
zánkban a megbetegedések szá-
ma. Ebbõl és a regionális felada-
tokból adódóan még több feladat
hárul majd osztályunkra. Ezt fi-

gyelmen kívül hagyva az Egész-
ségügyi Minisztérium valamelyik
szobájában egyetlen tollvonással
harminc százalékos belgyógyá-
szati ágyszám-csökkentésrõl ha-
tároznak. Azt hiszem, ezzel a szív-
gyógyászati ellátás ellehetetlení-
tése következik be. Hasonló a
helyzet az anyagcsere-betegségek
vonatkozásában is. Sürgõs ellá-
tást igénylõ, életveszélyes álla-
potban lévõ betegek ellátása vá-
lik lehetetlenné a kapacitás hiá-
nya miatt. Ennek azonban nem
szakmai, vagy technikai okai van-
nak, hiszen az sem utolsó tényezõ,
hogy legyen kórterem, ahol egy-
általán fogadni tudjuk a pácien-
seket. Az intézkedéssel megszûnik
a belgyógyászati felvétel tervez-
hetõsége. Hangsúlyoznám, hogy
nem csak az ágyszám-leépítés té-
nye nyomaszt minket, hanem a
növekvõ számú beteg befogadá-
sának lehetetlensége is, ami meg-
gyõzõdésem szerint összeegyez-
tethetetlen az orvosi hivatással. 

A pszichiátria ágyainak számát
egyszerûen megfelezi a miniszte-
ri javaslat, így az a negyvenrõl
húszra csökken. A jelenleg is tel-
jes kihasználtsággal mûködõ osz-
tály szakmailag és gazdaságilag
is ellehetetlenülhet.

Dr. Nagy Rozália fõorvos úgy
véli; a jelenleginél is kevesebb
ápolási idõ már a gyógyítás sikerét
veszélyezteti, annál is inkább,
mert már most is a szükségeshez
képest feleannyi ággyal dolgoz-
nak. Ha az ágyszámot tovább
csökkentik, akkor könnyen elõfor-
dulhat, hogy egy-egy beteg keze-
lésére az orvos-szakmai szem-
pontok alapján meghatározott
ápolási idõnek csak a negyede jut.
Ez egyszerûbben azt jelenti: min-
den negyedik, évente csaknem öt-
száz beteget el kellene utasítaniuk.
Mint azt kifejtette, félõ, hogy a
gyógyítási idõ extrém lerövidülése
végzetes következményekkel jár. 

A traumatológiai osztály helyze-
térõl Dr. Muzsek István fõorvos be-
szélt. Elmondta: mivel a belgyógyá-
szat és a traumatológia kapacitásá-
nak terhére, a két osztály rendelke-
zésére álló ágyszámok átcsoportosí-
tásával jöhet majd létre a sürgõsségi

Derékban amputálva
A miniszteri javaslat súlyos helyzetbe taszítja a kórházat

Nemcsak magukért, értünk is küzdenek
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Helyzetük 
összeegyeztethetetlen
az orvosi hivatással

Pszichiátria –
ketté vágva

Amputálják 
a traumatológiát

A „Kiskanizsa” Kulturális
Egyesület és a Zalagyöngye
Táncegyüttes szervezésében 

2007. február 17-én, 
szombaton 18 órától 

Kanizsa Csillagai
koncert

utána Táncház

Helyszín:
Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Ház

Belépõ: 800 Ft

Információ: 30-527-4889

A Nemzeti Kulturális Alap 
támogatásával
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Valószínû, a Tikverés farsangi
hagyományát akarta feleleveníte-
ni az az ismeretlen, aki betért a
Pápai utca egyik udvarába. S mi-
vel elveszítette a kormot a sötét-
ben, a fehérnép helyett a házi-
szárnyasokat látogatta meg a
tyúkólban. A nyolc baromfit
gyorsan zsákba rakta, s hogy
megkönnyítse a dolgát, a zsák-
mánnyal és a család kerékpárjá-
val kereket oldott. A lopással 32
ezer forintos kárt okozott.

Nem lehet eleget ismételni, fi-
gyeljünk jobban a táskánkra, pénz-
tárcánkra a bevásárló helyeken, a
piacon. A múlt héten két nõ is tett
bejelentést. Mindkettejük táskájá-
ból kiemelték a pénzt és a szemé-
lyes iratokat tartalmazó pénztárcát. 

Szórakozóhelyen sem lehet ön-
feledten mulatni. Egy budapesti
hölgy asztalra helyezett pénztár-
cája tûnt el. Figyelmetlenségébõl
25 ezer forint kára keletkezett.

Az öltözõkben sem biztonságos
értéket hagyni. De ki tudná meg-
mondani, hova tegye a mobilját egy
néptáncos, amíg például kanásztán-
cot jár a táncteremben? A Móricz
Zsigmond Mûvelõdi Ház elsõ eme-
leti öltözõjében  ismeretlen, enge-
dély nélkül zsebre tette egy hölgy
30 ezer forintos mobiltelefonját. 

Ha pénzszerzési lehetõség csil-
lan fel, nincsenek biztonságban a

személyautók sem. A Hársfa utcá-
ban egy garázs elõtt parkoló sze-
mélygépkocsi elsõ szélvédõjét is-
meretlen elkövetõ betörte, a gép-
kocsiból csempevágót, flexet és
egyéb kézi szerszámot tulajdoní-
tott el. A lopási kár 200 ezer forint.

Egy osztrák állampolgár sze-
mélygépkocsijának pedig a rend-
számtábláira vetett valaki szemet. 

A Csónakázó-tónál parkoló
személygépkocsit is felnyitott
egy ismeretlen személy, ahonnan
kiemelte a bejelentõ pénztárcáját,
amelyben személyes iratok, vala-
mint 20 ezer forint készpénz volt.

Úgy látszik, kapósak a kerék-
párok. Egy nagykanizsai férfi la-
kásának tetõtérbõl a százezer fo-
rintos kerékpárt vitte magával
egy ismeretlen. 

A Múzeum téren parkoló sze-
mélygépkocsit támadott meg isme-
retlen. A gépkocsi mind a négy gu-
miabroncsát kiszúrta, a jobb elsõ il-
letve hátsó lámpáját kitörte, a lök-
hárítóját megrongálta, és a nyomok
alapján feltehetõ, hogy a motorház-
tetetõn is ugrált. A rongálással leg-
alább 200 ezer forint kárt okozott.

A Kölcsey utcában három par-
koló személygépkocsi gumiab-
roncsait szúrta ki egy feltehetõen
unatkozó személy. 

A Kisfaludy utcai bölcsõde aj-
taját is befeszítették, és az egyik

irodából 65 ezer forint készpénzt
elloptak. A Bajcsai úton lévõ pék-
ségbe is betört egy férfi, ahonnan
a pénztárgéppel együtt távozott.
De nem jutott messzire, mert a
járõrök a Szepetneki utcában el-
fogták, és a Rendõrkapitányságra
szállították. Az eljárás folyamat-
ban van ellene. 

Egy káefté zsigárdpusztai telep-
helyérõl 800 ezer forint értékû,
száz köbméteres acéltartályt szállí-
tott el valaki. A rendõrök az egyik
fémátvevõ helyen megtalálták és
lefoglalták a tartály darabjait.

A Szentgyörgyvári hegy egyik
hétvégi házába vízkérés indokával
nyitott be az az ismeretlen sze-
mély, aki miközben a szomját ol-
totta, az egyik polcról 110 ezer fo-
rint készpénzt is magával vitt.

Az egyik bevásárló központba
tömegverekedéshez riasztották a
rendõröket, ahol két társaság tag-
jai egy korábbi nézeteltérés miatt
keveredett szóváltásba. A vereke-
dés közben több berendezési tárgy
összetört, két személy könnyebb,
egy fõ súlyos sérüléseket szenve-
dett. Az intézkedõ rendõrök össze-
sen nyolc, zalakomári, galamboki,
illetve garabonci személyt állítot-
tak elõ a Rendõrkapitányságra,
akik ellen csoportosan elkövetett
garázdaság, és súlyos testi sértés
bûncselekmények elkövetése mi-
att indult büntetõeljárás. A rongá-
lással 17 ezer forint kárt okoztak.

Gyalogos balesetet történt a
Balatoni út és a Penny Áruházhoz
vezetõ út keresztezõdésénél.  A
hölgy hirtelen lelépett az úttestre.
Az arra haladó személygépkocsi
megpróbálta elkerülni az ütkö-
zést, jobbra rántotta a kormányt,
de így is elsodorta. Súlyos sérülé-
seket szenvedett. A gépkocsi az út
melletti árokban kötött ki. A fele-
lõsség kérdését még vizsgálják.

A Zalaegerszegi Mentõállomás
ügyeletese tett bejelentést, miszerint
Nagykanizsán az egyik lakóház für-
dõszobájában holtan találtak egy 16
éves lányt. Az elsõdleges adatok
alapján a haláleset szénmonoxid-
mérgezés miatt következett be. A
rendõrség szakértõk bevonásával,
közigazgatási eljárás keretében
vizsgálja a haláleset körülményeit.

B.E.
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betegellátási osztály, ezért létfontos-
ságú a jelenlegi, negyvennégy
ágyas kapacitás megtartása. Annál
is inkább, mert a legközelebbi súly-
ponti kórház Siófokon van, s az au-
tósztráda horvát határtól Siófokig
terjedõ, mintegy nyolcvan kilomé-
teres szakaszának felügyelete, a sú-
lyos sérültek ellátásának feladata a
kanizsai traumatológiára hárul. 

A szülészeti osztály részérõl dr.
Szabó Szilárd fõorvos arról beszélt,
Keszthely és Nagyatád kapacitása
csökken, s a terhespatológiai esetek
ellátása a súlyponti kórházak fel-
adata lesz. A szülészet esetében a
minisztérium negyvenre csökkente-
né a jelenleg hatvan ágyas kapaci-
tást, miközben a számítások szerint
legalább ötven ágyra lenne szükség. 

A megfelelõ minõségû inten-
zív ellátást szintén veszélyezteti
a miniszteri javaslat, amely dr.
Heim Tamás, az intenzív osztály
fõorvosa szerint meggondolatlan
és felelõtlen, szakmailag meg-
alapozatlan.

– A koncepció az emberi éle-
teket közvetlenül veszélyezteti –
szögezte le dr. Heim Tamás, aki
az összdolgozói értekezlet leg-
nagyobb hatású beszédét mond-
ta. – Ha a tervezet megvalósul,
akkor az a kanizsai kórház Tria-
nonja lehet. Osztályunkról any-
nyit: a rekonstrukció során ti-
zenkét ággyal indult meg az in-
tenzív terápiás részleg. Jött a
Bokros-csomag, elvettek tõlünk
két ágyat. Most jön a Molnár-
csomag, megint elvesznek két
ágyat, marad nyolc ágyunk.
Nem tudom, hogy még milyen
csomagok várnak ránk, az azon-
ban bizonyos, hogy lassan lehe-
tetlenné válik a feladatunk ma-
radéktalan ellátása. Én már
elõre kifejezem részvétemet a
hozzátartozóknak, akiknek a
hozzátartozói e rossz döntés mi-
att halnak majd meg. Ugyanis
vagy nem tudjuk felvenni a kriti-
kus állapotú betegeket, vagy
úgy adjuk ki õket az ápolási
osztályokra, hogy még intenzív
kezelésre szorulnának – vázolta
a nem sok jóval kecsegtetõ, ám
sajnos nagyon is reális jövõt dr.
Heim Tamás. 

Vannak a minisztériumi javaslat-
nak olyan pontjai is, amelyek ese-
tében a kórház vezetése el tudja fo-
gadni a kiadott ágyszám-csökken-
tés mértékét, ilyen a patológia, az
urológia, vagy a fül-orr-gégészet. 

A fõorvosi referátumok után a
lakossági hozzászólások követ-
keztek, elsõként dr. Simon Attila,
a Háziorvosi Klub vezetõje
mondta el álláspontját, aki szak-
mai szempontból hibás lépésnek
tartja, hogy a tárca ki akarja szo-
rítani a betegeket a kórházakból
a járóbeteg-, illetve az alapellá-
tásba, azaz a háziorvosokhoz.

Magyar József, a Nagycsalá-
dosok Nagykanizsai Egyesületé-
nek elnöke az országos szervezet
álláspontját ismertetve azt mond-
ta: az egészségügyet nem leépíte-
ni, hanem inkább fejleszteni kel-
lene, a jelenlegi intézkedés-soro-
zat gazdaságilag tönkreteszi a
kórházakat. Az elnök összefogást
sürgetett a kórház érdekében. 

Dr. Varga Imre, a Magángyógy-
szerészek Országos Szövetségé-
nek Zala megyei elnöke a szerve-
zet támogatásáról biztosította a
kórház vezetõit és fõorvosait, ha-
sonlóan Dr. Csákai Ivánhoz, aki az
önkormányzati képviselõk részé-
rõl tette ugyanezt. A fõorvos-kép-
viselõ felolvasta azt a nyílt levelet
is, amit Gyurcsány Ferenc minisz-
terelnöknek és dr. Molnár Lajos
miniszternek címezve, a kanizsai
kórház ágyszám-kapacitásával
kapcsolatos javaslat szakmai
szempontú átgondolását kérik. 

A fórumot követõ sajtótájékozta-
tón dr. Kovács József fõigazgató la-
punk kérdésére elmondta: a kapaci-
táscsökkenésbõl fakadó létszámle-
építés mértékérõl még nem kíván
információkat adni, ugyanis a vég-
leges számok kialakulásáig nem
szeretnék ijesztgetni sem a dolgozó-
kat, sem a fenntartót. Annyit azon-
ban megjegyzett: minden egyes ágy
esetében 1,5 fõnyi ellátó személy-
zettel lehet kalkulálni, s ebbõl már
kikövetkeztethetõ, hogy a legrosz-
szabb esetben változatlanul maradó
minisztériumi javaslat milyen kö-
vetkezményekkel járhat. Hozzátet-
te: abban bízik, hogy erre nem kerül
sor, átcsoportosításokkal megpró-
bálják kezelni a helyzetet. 

A fórum résztvevõi közül töb-
ben hiányolták a város ország-
gyûlési képviselõit.  

Horváth Attila

Szüljünk 
kevesebbet?

Másoknak is fáj

A koncepció az 
életet veszélyezteti

Országszerte zajlanak a meg-
mozdulások, demonstrációk a ter-
vezett kórházi ágyszámok  leépíté-
se miatt. Városunkat sem kerülte el
a tiltakozási hullám. A Turulnál
nyilvánították nemtetszésüket az
egybegyûltek. Az eseményekrõl
kérdeztük a szervezõt, Ladányi
Istvánnét.

– Elõzõ este kaptam egy sms-t,
hogy egy, a kórházat érintõ rendez-
vény lesz a Civilházban. Elmentem.
Miközben a szakma elõadását hall-
gattam, észrevettem, hogy nincs itt
a polgármester és egyetlen ország-
gyûlési képviselõ sem. Ez nagyon
meglepett, mert látnunk kell, hogy
a kórházi ágyszámok elvétele poli-
tikai döntés volt. Mivel Nagykani-
zsán fideszes városvezetés lett, úgy-
mond büntetésbõl 500 millióval ke-
vesebbet kap a költségvetésbõl, rá-
adásul a kórházi ágyszámot is meg-
nyírbálják. Ami különösen felzakla-
tott, hogy a pszichiátrián felére
csökken az osztályra felvehetõ bete-
gek száma. Megdöbbentõ ez annak
tudatában, hogy a depresszió nép-
betegség, a fiatalok körében hal-
mozottabbak a problémák, mivel
ebben az országban szétverték a
családokat. Sebezhetõek, elvesztet-
ték a kapaszkodókat, nincs jövõ-
képük. Ezt megpróbáltam elmonda-
ni, de ahogy körülnéztem – bár zö-
mében kórházi dolgozók voltak ott
– fásultságot láttam az arcokon. Ezt
látva abba is hagytam, amit mon-
dani szerettem volna. Az orvosok és
szakmai kamarák beszámolója után
négyen szólaltunk fel, közülünk egy
sem volt kórházi dolgozó. Ezek sze-
rint már annyira reményvesztettek
az emberek, hogy nem is mernek
semmit sem tenni. Kicsit hasonlít
arra a képre, mikor a birkák a vá-
góhídon vannak. Az elejét már ölik
a nyájnak, de a végének még van
néhány lélegzetvételnyi ideje.

– Spontán szervezõdött a tüntetés?
– A Kanizsa Rádióban bemond-

ták, de nem jöttek el annyian,
amennyire számoltunk. A kórházi
dolgozók is elmaradtak. Mintha
õket nem is érintené az egész. 

– Vagy talán féltek.
– Azt is el tudom képzelni. Mi

ezután is tiltakozni fogunk, mert
ami itt folyik az már egyenlõ a
népirtással. 

– A „Mi” kiket takar? Egyes
médiumok pártokat, jobb esetben
legalább egyet látnak settenkedni
a háttérben.

– Nincs közöttünk egyetlen párt
tagja sem, pártsemlegesek va-
gyunk. Van ugyan közöttünk egy-két
volt párttag, de már nem aktívak.
Tehát a „Mi” nemzetben és ma-
gyarságban gondolkodó embereket
takar. Egyelõre civilekként határoz-
tuk meg magunkat, de tervezzük
egyesületté való alakulásunkat.

– A fõvárosban és környékén
szokás mostanában kormánytago-
kat, kormányzásban aktívan
résztvevõket, akár a házuk táján
is felkeresni.

– Február másodikára terveztük
Göndör István meglátogatását az
irodájában. Szerettünk volna fel-
tenni néhány kérdést, bár akkor
még az ágyszám csökkentésrõl
nem tudtunk. Akkor azt tapasztal-
tuk, hogy a képviselõ nincs ott a
fogadóóráján. Bejelentkeztünk a
következõ fogadóórájára, aztán
elõzõ este kapom a telefont, hogy
nem lesz. Most bejelentkeztünk
megint péntekre, 9-11 óráig van a
fogadóórája. Heti két óra. Lehet,
hogy elég. Én úgy gondolom, hogy
aki nem itt él, annak több idõt kel-
lene fordítani a választókörzetére.
Fõleg ha három-négy héten ke-
resztül nem elérhetõ. Tehát még
nem tudjuk mi lesz pénteken, csak
sejtéseink vannak. Egyébként
konkrétan tervezzük, hogy elme-
gyünk a képviselõ házához. Mert,
ha a hegy nem megy Mohamed-
hez, akkor… Tudjuk hol lakik, szép
hely, nagyon szép hely, hát ne
érezze már olyan jól magát. 

– Korábban csatlakoztak orszá-
gos megmozdulásokhoz is. Van-
nak ilyen terveik?

– Igen, most hétvégén lesz a
pártkongresszus. Az MSZP most
választ vezetõket. Csakhogy ez a
párt nem is magyar, mert nem ma-
gyar érdekeket szolgál. Nem is szo-
cialista, mert a szocialista az, aki
szociálisan érzékeny. Ilyen, hogy
kórház bezárás, ágyszám leépítés?
Szocialista párt? Ez vicc! Párt? In-
kább érdekcsoport! Egyébként a
nagykanizsai kórházért való tilta-
kozásunkat folytatjuk, de nem tud-
juk függetleníteni a többi dologtól,
amiért még harcolnunk kell. Várjuk
a kórház dolgozóit, hogy végre
megmozduljanak, felfogják, hogy itt
kõkeményen róluk is szó van. Mi
velük vagyunk. Lássák be, egyfelé
megyünk, egyfelé evezünk. 

Czene Csaba 

Kiálltak a kórházért

A 7-es fõúton Zalakomár után
Budapest irányába egy pótkocsis
kamion az útszéli mély rézsûbe bo-
rult. Mivel a szerelvény nem oko-
zott forgalmi akadályt, nem szállí-
tott veszélyes anyagot, csak az
üzemanyag szivárgást szüntették
meg, és a jármû végleges áramta-
lanítását végezték el a tûzoltók
Másnap azonban a tulajdonos fel-
kérésére költségtérítéses mentés-
ként tûzoltó autómentõ daru segít-
ségével kiemelték a jármûszerel-
vényt. A munkálatok mintegy négy
órát vettek igénybe, ez idõ alatt a
zalakarosi rendõrök a 7-es fõút
ezen szakaszát teljesen lezárták, a
forgalmat pedig elterelték. 

A Tûzoltóság arra kéri a lakos-
ságot, hogy pontosan tartsák be a
kertben, a szõlõhegyen és kirándu-
lások alkalmával a szabadban tör-
ténõ tûzgyújtás szabályait. A szá-
raz, napos, idõjárás miatt számta-
lan avar- és nádastûz eloltásához
riasztották a tûzoltókat. A Miklósfa
Iskola út és a halastó között avar
és nádastüzet oltottak, Bajcsa és
Miklósfa közötti területen tölgy-
csemetést, a Pivári utca végén pe-
dig szalmabálákat veszélyeztettek
a száraz avartüzek. A Vasútállo-
mástól Dél-Nyugatra esõ területen
pedig a vonatablakból kidobott ci-
garettacsikk okozott avartüzet. 

B.E.

Kamion 
az árokban

Az elmúlt héten négy ifjú pár
mondta ki a boldogító igent.
Nyolc családban gyermekáldás-
nak örülhettek, míg tizennyolcban
temetésre került sor. Városunk la-
kossága így 51 360 fõre csökkent.

51 360

Áruházi verekedõk, 
alkalmi tolvajok, gumi szurkálók

Csalás gyanúja miatt nyomoznak
a nagykanizsai rendõrök egy So-
mogy megyei nõ és társai ellen. A
gyanúsítottak boncmester, szociális
gondozó, fodrász és mûköröm-építõ
tanfolyamokat szerveztek a város-
ban, ám amikor a gyakorlati oktatás-
ra került volna sor, a tanfolyamok
félbeszakadtak. A szervezõk a kép-
zéseket több vállalkozás nevében

hirdették meg és államilag elismert
szakképesítést ígértek a jelentkezõk-
nek. Egy-egy tanfolyamért átlagosan
kétszázezer forintot kellett fizetni, a
vizsgákig azonban senki sem jutott
el. A pórul járt hallgatók feljelentést
tettek a rendõrségen, azt viszont még
a rendõrség sem tudja, hogy a becsa-
pott tanulók hányan vannak, ezért
várják az újabb bejelentéseket.

Csizmadia Péter, a Zala Megyei
Rendõr-fõkapitányság sajtószóvivõ-
je érdeklõdésünkre elmondta,  a
vizsgálat még jelenleg is folyik, azok
lezárásáig nem kívánnak bõvebb in-
formációt adni. Próbáltuk elérni a
tanfolyamok szervezõjét is, azonban
az illetõ kikapcsolta mobiltelefonját. 

H.A.

Félbeszakadt tanfolyam, süket telefon

A Múzeumi Esték rendezvénysorozat keretében 2007. február
20-án 16.30-tól a múzeum Fõ úti épületében Dr. Horváth László
régész, nyugalmazott múzeumigazgató,  tart elõadást "Késõ ró-
mai temetõk Nagykanizsán" címmel. Az elõadás során bemutat-
ja az elmúlt években feltárt két késõ római kori temetõt, azok
gazdag sírjait, közöttük a sírkápolnát,  a ló és kutya temetkezést.
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Huszonnégy ország 85 mûvészé-
nek közel 270 alkotását bemutató jó-
tékonysági kiállítás nyílt a Kendlima-
jor Mûvészeti Akadémia  mûtermé-
ben.  Az alkotók a képek eladásából
származó bevétellel egy árva gyere-
kek kezelését végzõ gyermekosztályt
támogatnak Kenyában. A tárlatot Ka-
rola Teschler a kiállításciklust szerve-

zõ Európai Mûvészek Közhasznú
Egyesületének elnöke nyitotta meg,
aki elmondta: különbözõ nemzetisé-
gû és különbözõ történelmi múlttal
illetve kultúrával rendelkezõ mûvé-
szek között együttmûködést és pár-
beszédet akarnak létrehozni. A két
kenyai kórházból érkezett Rosetta és
Agnes nõvér a közönséget is bekap-

csolva, énekkel és tánccal kértek ál-
dást a kiállításra. Megnyitó beszédé-
ben Réz Pál esztéta kiemelte: a
20x20 centiméteres méret nem korlá-
tozó tényezõ, nem töredék, ugyan-
olyan értékes, mint egy nagy méretû
alkotás. A piaci árnál kedvezõbben
megvásárolható képek március 10-
éig láthatók, utána a képek az ausztri-
ai Leobenbe utaznak. 

B.E.

Járási Ildikó iparmûvész tûz-
zománc alkotásaiból nyílt kiállí-
tás a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI galériájában. A megjelent
ismerõsöket és a diákokat Ritecz
Rita pedagógus köszöntötte, ezt
követõen az ünnepélyes hangula-

tot Aradi Viktória tanuló fokozta
versmondásával. Megnyitóbeszé-
dében Balogh László, az OKISB
elnöke többek között kiemelte;
Járási Ildikó alkotói pályája nem-
régiben új lendületet vett. Ismét
kellõ indíttatás és kedv ébredt

benne a nagyobb feladatok válla-
lására, így újabb izgalmas fejezet
kezdõdhet a mûvésznõ hajlado-
zó, dekoratív formákat, jelképes
motívumokat hordozó, olykor il-
lusztratív, de leginkább mitologi-
kus, néha madonnás tûz-
zománcképíró mûvészetében.
Mindig nõalak van képeinek kö-
zéppontjában. Néha múzsa, néha
angyal, néha madonna alakban, s
ezt egészíti ki a növényi, állati
ornamentika. Ezüstmázas portréi
a tûzzománc technikán belül is
különlegességnek számítanak.
Színes munkái Bizánc pompáját
idézik. A bizánciak ikonos, ma-
donnás képei köszönnek kicsit
ránk mai nyelven Járási Ildikó-
nál. A tûzzománc a legnehezebb,
de leginkább átlényegítõ, kifeje-
zõ mûfaj az iparmûvészetek kö-
zül, ahol az alkotó csak sok-sok
kísérletezés és gyakorlat révén
sejtheti, hogy mi lesz a kezdeti
mûbõl a többszöri hevítés és ré-
tegezés után. 

B.E.
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Járási Ildikó tûzzománcai 
a Zsigmondy galériában
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A köztéri szobrok ötletpályáza-
tának zsûrizése volt az egyetlen
napirendi pontja a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság, valamint az
Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sportbizottság együttes ülésének.
A pályázatra beérkezett 26 pálya-
mûvet Deák-Varga Dénes városi
fõépítész ismertette, egyben ösz-
szefoglalta a Mûvészeti Tanács
véleményét is. A pályamûvek kö-
zött szerepeltek képzõmûvészeti
alkotások, és egyéb javaslatokat
tartalmazó ötletek. Erzsébet ki-
rálynõt ábrázoló szobor elhelye-
zésére öt-hat javaslat is érkezett.
Ez talán annak köszönhetõ, hogy
közel száz évvel ezelõtt, 1908-
ban nevezték el a városháza elõtti
teret Erzsébet királynõrõl. A pá-

lyázók többek között cipészeket,
suszterokat, kosaras kofát, hét-
köznapi embereket képzeltek el a
Fõ útra. Míg mások díszkutat, ko-
ronás ívókutat az Ady út elejére,
Szent Istvánt ábrázoló szobrot az
Erzsébet térre. Szerepelt szobor-
sétány, Gyöngy születése címû
alkotás, olimpiai szoborpark,
sportolók szobra, görög mitológi-
ai dombormûvek a különbözõ te-
rekre, és az egykor Nagykanizsá-
ra jellemzõ régi kandeláberek
visszahelyezése. Balogh László
az OKISB véleménye szerint,
amivel többen is egyetértettek,
Zala György szobrászmûvész Er-
zsébet királynét ábrázoló szobra
elkészülhetne jövõre, a 100. év-
fordulóra. Dobri Lajos külsõ bi-
zottsági tag azt kérte, utólag ve-

gyék fel az õ javaslatait. Az egyik
a különbözõ háborúkban elpusz-
tult lovaknak állítana emléket, a
másik javaslata egy Wass Albert
szobor elhelyezése lenne a Nagy-
Magyarország Emlékmû elõtti té-
ren.  Végezetül a két bizottság
abban foglalt állást, hogy megkö-
szönik a pályázók értékes ötleteit,
és javasolják  a közgyûlésnek,
hogy az idei költségvetésben leg-
alább öt millió forintot helyezzen
céltartalékba külön soron, mely
összeget köztéri szobrok elhelye-
zésére kell felhasználni. Elhang-
zott még, a körforgalmakat egyé-
niesíteni kell, és az ott elhelyez-
hetõ alkotásokra pedig szintén ír-
janak ki ötletpályázatot.

Bakonyi Erzsébet

Erzsébet királynõtõl a lovakig

Adakozó mûvészek

Márciusban lesz két éve, hogy
Hajdú Sándor dirigálja. a Nagyka-
nizsa Város  Vegyeskarát. A zala-
egerszegi bábszínház is igényt tart
rá, mint zeneszerzõre, és alka-
lmanként az ottani szimfonikus ze-
nekart vezényli. Mikor költözik Ka-
nizsára – kérdeztük az ingázó ze-
neszerzõ-karmestert, a zalaegersze-
gi színház volt karnagyát. 

– Nagyon szívesen ideköltöznék,
de ahhoz elõbb el kell adnom a bu-
daörsi házamat, ami nem könnyû
dolog most, amikor senki nem vesz
semmit. Pedig már kinéztem egy
házat. Ettõl függetlenül hetente
kétszer lejárok Kanizsára próbát
tartani, és utána hazautazom busz-
szal, vagy vonattal. Szívesen te-
szem, hiszen a kórus szép lassan
szaporodik, jönnek a fiatalok, na-
gyon kellemes dolgozni. Örömünk-
re, sok régi vegyeskari tag tér visz-
sza hozzánk. Szeretettel várjuk a
többieket is. Amit elkezdünk, azt
megvalósítjuk. Úgy látom, sikerült
egy kicsit elmozdulni arról a holt-
pontról, ahol a kanizsai kórusélet
volt. Nem könnyû, nincsen semmi
anyagi támogatásunk, de ezt nem
akarom felhánytorgatni. Hogy a
kórus jelen pillanatban még mûkö-
dik, az annak a fantasztikus mag-
nak köszönhetõ, amelyik összetart-
ja az egészet. Erre lehet építeni!
Folyamatosan szaporodunk, lét-
számunk meghaladja a negyven
fõt. Felemelõ élményt jelentett szá-
munkra a decemberi bécsi koncer-
tünk – tér vissza a közelmúlt jelen-
tõs fellépésére – mindenki megle-
põdött azon, hogy a bécsi városhá-
za olyan teremmel rendelkezik,
ahol ötezer széket  lehet elhelyezni. 

– Milyen fellépésekre készülnek? 
– A magunk örömére megszer-

vezzük a hagyományos farsangi
összejövetelünket. Most éppen a
Város Napjára készülünk musica-
lekkel, majd Lorettoba utazunk egy
versenyre, aztán a város valamennyi
kórusának fellépésével Kodály estet
tartunk. A Haydn-évfordulót is meg
akarjuk ünnepelni, és az év végét, a
hagyományos, Emlékezzünk, vala-
mint a karácsonyi koncerttel zárjuk.

Bakonyi

Musicalek
a Város
Napján
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Határozatlan idõre elhalasztot-

ta a zalaegerszegi munkaügyi bí-
róság múlt csütörtökön annak a
pernek a tárgyalását, amelyet a
nagykanizsai székhelyû DKG-
EAST Olaj- és Gázipari Beren-
dezéseket Gyártó Zrt. indított
amiatt, hogy a társaság közgyûlé-
se tavaly decemberben Mádé Ká-
rolyt választotta újra a cég vezér-
igazgatójának. Az alperes képvi-
seletében ugyanis senki nem je-
lent meg a tárgyaláson, s mint
utóbb kiderült, a felperes ügy-
védjének részvétele is felesleges
volt, mivel megbízója visszavon-
ta a keresetet. A kívülállók szá-
mára érthetetlen fejlemény mö-
gött a DKG-EAST feletti  irányí-
tásért a társaság két tulajdonosi
csoportja, a 45 százalékot birtok-
ló orosz Invest-Bond Joint Stock
Company, valamint a DKG-
EAST 13 tagú menedzsmentjé-
nek (17,1 százalék) a HP Team
Ipari és Energetikai Kft.-vel
(30,8 százalék) alkotott érdek-
szövetsége közötti vita húzódik
meg.

A startpisztoly 2006. elején
dördült el. Akkor döntött úgy az
orosz Megdet Rahimkulov, hogy
értékesíti bankja, az ÁÉB Bank
Zrt. és családi vállalkozása, a
Kafijat Kereskedelmi és Consult-
ing Kft. együttesen közel 30 szá-
zalékos DKG-EAST-részese-
dését. A vevõ az orosz üzletem-
berek által a Brit Virgin-
szigeteken alapított Saturley
Holdings Ltd. volt. Csak késõbb
derült ki, hogy a Saturley valójá-
ban közvetítõ volt, azért vásárolt,
mert egy orosz cég külföldi be-
fektetéséhez elengedhetetlen
moszkvai jegybanki engedély –
ismerve az ottani bürokratikus el-
járásokat – akár egy évig is elhú-
zódhatott volna. Emiatt a Satur-
ley az oroszok magyarországi be-
fektetéseinél már bevált receptet
alkalmazta. Ugyanazt a szerepet
töltötte be, mint például 2000.
õszén a Rahimkulov által képvi-
selt Milford Holdings Ltd. A Bor-
sodchem Nyrt. késõbb botrányba
fulladt felvásárlásánál, amikor
egy közel 25 százalékos pakett

megvételével megpróbálta elõké-
szíteni a terepet az „igazi” vásár-
lónak, a Sziburnak.

A DKG-EAST esetében a Satur-
ley az oroszországi Saranskban be-
jegyzett Invest-Bond megbízásából
vásárolt, amely végül csak tavaly
karácsony elõtt kerülhetett birtokon
belülre (HVG, 2006. január 27.). Az
Invest-Bond a nagykanizsaihoz ha-
sonlóan olaj- és gázipari berendezé-
seket gyárt, s elsõsorban éppen azért
vetett szemet a DKG-EAST-re,
mert a magyar cég az õ palettájáról
hiányzó alkatrészeket (gömbcsapo-
kat, kútfejeket, tolózárakat) is elõál-
lít. Emellett magyarországi piaci je-
lenléte fokozását remélte. Nem
alaptalanul, hiszen a DKG-EAST
már hozzásegítette az oroszokat ah-
hoz, hogy a paksi atomerõmûnek
szerelvényeket értékesítenek. Ezért
a szívességért cserébe a kérõk kilá-
tásba helyezték, hogy a nagykani-
zsaiak számára õk szereznek majd
oroszországi megrendeléseket. De
csak abban az esetben – kötötték ki
az oroszok –, ha többségbe kerül-
hetnek a DKG-EASTben – állította
a HVG érdeklõdésére az oroszokat
képviselõ Hanzel István, amit azon-
ban Mádé cáfolt. E célból tavaly
májusban megállapodtak a magyar
gépgyártó cég részvényeinek 23,5
százalékát birtokló dolgozókkal,
hogy egy másik, Man-szigeteki off-
shore cég, a Dipton Enterprises Ltd.
legkésõbb július elejéig összességé-

ben 2,3 millió dollárért megveszi
papírjaikat. Hanzel szerint vételi
szándékuk komolyságának bizonyí-
tására 800 ezer dollár elõleget banki
letétbe helyeztek.

Az ajánlat azért tetszett a me-
nedzsmentnek, mert a DKG-EAST
éppen kilábalóban volt egy nehéz
gazdálkodási idõszakból. A néhány
éve még több, mint ezer dolgozót
foglalkoztató, termékeinek 80 szá-
zalékát a szovjet utódállamokban
és az arab országokban értékesítõ
társaság megrendelései 2002-
2003-ban jelentõsen csökkentek,
miközben a forint folyamatos erõ-
södésén árfolyamveszteséget szen-
vedtek el. Ezek miatt a 2001-es 1
milliárd forintos nyereség 2003-ra
több mint 1 milliárdos veszteségbe
csapott át, a DKG-EAST adóssága
pedig elérte az 500 millió forintot.
Ezt követõen a cég reorganizáció-
ba fogott, amelynek keretében töb-
bek között csökkentették a létszá-
mot, egy sor tevékenységet kiszer-
veztek, s megváltak a termeléshez
nem szorosan kapcsolódó ingat-
lanjaiktól, például a mûvelõdési
házuktól. Mára sikerült ledolgoz-
niuk adósságukat s növelni árbevé-
telüket, bár a 2006-os elõzetes ada-
tok szerinti 7,2 milliárd forintos
forgalom jócskán elmarad a 2002.
évi 11 milliárdostól – tájékoztatta a
HVG-t Mádé. Árbevételüknek pe-
dig mindössze 15 százaléka szár-
mazik az orosz piacról.

Tulajdonosi harc a DKG-EAST-ért

Gázkeverés
Oroszok és magyarok harcolnak egymással Magyarország egyik

legnagyobb olaj- és gázipari gyártó cége, a DKG-East
irányításáért.

Nagy érdeklõdés kísérte dr. Sza-
bó György elõadását az Olajos
Szeniorok Hagyományápoló Köre
és az Országos Bányászati és Ko-
hászati Egyesület Kõolaj- Földgáz
és Vízbányászati Szakosztálya du-
nántúli csoportjának Szakmai Nap-
ján. A Nagykanizsáról elszármazott
szakember a nagy visszhangot ki-
váltó Makói-árok kutatásáról és
termelési lehetõségeirõl beszélt a
nagyszámú közönségnek. A kuta-
tást irányító és finanszírozó kana-
dai Falcon cég igazgatósági tagja, a
hazai kutatást irányító TXM Kft.
ügyvezetõ igazgatója elõször a mé-
diában felröppent számtalan híresz-
telésre adott magyarázatot. Nem
véletlenül kaptak szárnya még a
szakemberek körében is a kétkedé-
sek, hiszen Európa egyik legjelen-
tõsebb gázmedencéje a makói, ahol
több mint egy éve, két fúróberen-

dezés dolgozik folyamatosan. A jú-
niusi becslés szerint a mintegy
6000 méter mélyen elhelyezkedõ
készlet Magyarország évi, 15 milli-
árd köbméteres gázigényének a
százszorosa. A kitermelt gáz meny-
nyisége után az államnak 12 száza-
lékos bányajáradékot fizet a kana-
dai cég. A hagyományos módsze-
rekkel nem megoldható kitermelést
az Amerikai Egyesült Államokban
már sikerrel alkalmazott technoló-
giával valósítják meg. A kitermelés
megkezdéséhez várhatóan jövõ ka-
rácsonyra jutnak el. 

– Hogy olcsóbb lesz-e ez által a
gáz? – kérdésünkre dr. Szabó Györ-
gy így válaszolt – Nincs közvetlen
összefüggés. Ha megkezdõdik a
kitermelés, az jótékonyan befolyá-
solja az árakat. Annak ellenére,
hogy láttam már az újságokban ön-
költségi számításokat, mivel a tech-

nológia még nem alakult ki, nem
vagyunk abban a helyzetben, hogy
meg tudnánk határozni a várható
gázárunkat.  Viszont, ha egy infrast-
ruktúrán nagyobb mennyiségû gáz
halad át, az fajlagos költségcsök-
kentést fog eredményezni. Tehát,
biztosan lesz ilyen vonzata annak,
hogy Magyarország egyik térségé-
ben megindul a gáztermelés. 

S vajon láthatunk-e a közelünk-
ben, mondjuk Bázakerettyén, ha-
sonló teljesítményû fúrótornyokat
magasodni, arra azt a választ kap-
tuk: a lehetséges makói kitermelés,
teljesen új ága a szénhidrogén
hasznosításnak. A kutatások korai
stádiumából nehéz prognosztizálni,
de bizonyított, hogy a Pannon-me-
dencében másutt is léteznek nagy
szénhidrogén tároló medencék. 

Bakonyi Erzsébet

A Pannon-medencében léteznek
nagy szénhidrogén tároló medencék

A belvárosi forgalomcsillapítás ak-
kor nyerhet valós értelmet, ha meg-
épülnek a várost elkerülõ utak. Elmé-
letben ennek addigra kell bekövet-
keznie, mire átadják az autópálya
egészét. A gyakorlatban viszont ak-
kor lesznek elkerülõ utak, ha ad rájuk
pénzt az unió. 

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi, Ifjúsági és
Sportbizottság elnöke elmondta, a
tervezett nyugati elkerülõ út a
Camping út folytatásaként Palint
kikerülve haladna egészen Korpa-
várig, s ott csatlakozna be a 74-es
fõútvonalba. A másik elkerülõ a
61-es fõútvonalat kapcsolná össze
a sztrádával. Az elkerülõ utakra a
második Nemzeti Fejlesztési
Tervbõl remélhetünk forrásokat,
azonban a sikerre nem lehet mér-
get venni. Ha nem nyerünk uniós
forrásokat a két út megvalósításá-
ra, akkor beláthatatlan távolságba
kerül a teherautók nélküli belvá-
ros víziója. 

Halász Tibor, a Magyar Közút
Kht. fõmérnöke emlékeztetett arra,
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Zrínyisek szakmai napja. A
135. évfordulóját ünneplõ Zrínyi
Miklós Általános Iskola és az Apá-
czai Kiadó Szakmai Napot tartott a
Halis István Városi Könyvtár kon-
ferenciatermében. A rendezvény
ideje alatt kedvezményes tan-
könyvvásárlással egybekötött kiál-
lítás nyílt a kiadó tankönyveibõl. A
megjelenteket Faller Zoltán igaz-
gató és Balogh László, az OKISB
elnöke köszöntötte. A pedagógus
értékelés – fejlesztõ értékelés elne-
vezésû újszerû modellt, amely se-
gítséget nyújt a pedagógus-értéke-
lési rendszer kidolgozásához, dr.
Horváth Attila, a neveléstudomány
kandidátusa  ismertette. Az Apá-
czai Kiadó törekvéseit a magyar
oktatásügyben, valamint a kiadó
exkluzív szerzõdését Németh Lívia
szakreferens mutatta be. Végezetül,
Miért nem akkor látsz, amikor jó
vagyok? Címmel dr. Küronya
Pálné tartott elõadást.

Boldogasszony tisztelete. A
Magyar Mûveltség Kincsestára
címû mûvelõdéstörténeti szabad-
egyetem keretében Boldogasz-
szony tiszteletére rendezett gyer-
mekrajz, képzõmûvészeti és fotó-
kiállítás nyílt a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban. A kiállítást
Rajnai Miklós, a szabadegyetem
fõ szervezõje, Szántai Lajos mû-
velõdéskutató, és Orosz Adél nyi-
totta meg. Közremûködött Rajnai
Kamilla, Németh Anna, valamint
Németh Ferenc és tanítványai. A
kiállításon – amely egyben fel-
ajánlás is – Boldogasszonyt ábrá-
zoló képzõmûvészeti alkotások,
kegyhelyeket, képeket, szobrokat
és templomokat bemutató fotog-
ráfiák és gyermekrajzok láthatók.
A gyûjtemény zarándoklatként
járja végig a Kárpát-hazát. Kö-
vetkezõ állomása Máriaremete
lesz. Az Örökség Egyesület a fel-
ajánlásként kapott alkotásokat
szeretné templomokban, vagy
más, arra érdemes helyeken elhe-
lyezni. A szervezõk tervei közt
szerepel egy a témához kötõdõ,
gyermekrajzokból álló naptár el-
készítése is. 

Moziplakátok és filmek. A
Magyar Plakát Ház Kultúr-Pódi-
um címû elõadássorozatának elsõ
rendezvényeként „Moziplakátok
és filmek az 1970-es, ’80-as
években” – címmel Réz András
esztéta tartott elõadást. A kétha-
vonkénti rendezvények kapcso-
lódnak az intézmény tematikus
kiállításaihoz – tájékoztatott Kõ-
falvi Csilla igazgató.

Harmonikaszó kíséretében
csendült fel az 1998-ban, 81 éves
korában elhunyt Tüttõ János
Nem múlik el, címû dala, mellyel
a nevét viselõ Tüttõ János Nóta-
klub emlékezett a névadójuk 90.
születésnapjára a városi közte-
metõben lévõ sírjánál. Tüttõ Já-
nos 1917. február 3-án született
Orosztonyban, majd Balaton-
fenyvesen élt. A háború alatt ha-
ditudósító volt. Nótaszövegeket
húsz éves korában kezdett el írni.
Több, mint ezer nótát, népszín-
mûveket írt és színdarabokat ta-
nított be – mondta Major Lajos a
klub elnöke. A legközismertebb,
Nem zörög a haraszt címû dalá-
val 1948-ban megnyert egy pá-
lyázatot. A 2000. március 6-án
alakult Tüttõ János Nótaklub tag-
jai felesküdtek rá, hogy emlékét
megõrzik és munkásságát feldol-
gozzák. Örülnek neki, hogy
Nagykanizsán ilyen ember élt a
70-es évek közepétõl. A hagyo-

mányos születésnapjai koncertet
a HSMK felújítását követõen
szeptemberben tartják majd meg,
de a huszonegy tagot számláló
klubra addig is rengeteg szerep-
lés vár. Tüttõ János dalszövegei
addig élnek, amíg lesz valaki, aki
örömében, vagy bánatában dalra
fakad – mondta megemlékezésé-
ben Varga Zoltán klubtag, majd
elénekelték Forray Miklós a Nó-
taszerzõk emlékére  címû dalát,
melyet felkérésükre a pilismaróti
Szabó András zenésített meg.  A
fehér rózsaszálak elhelyezése
után a nótázók a tavaly elhunyt
barátjuk, Bruckner Lajos sírjához
sétáltak, ahol szintén virágot he-
lyeztek el, és elénekeltek az egy-
kori klubtag Fergeteg dúlt, vihar
tombolt címû kedvenc nótáját.
Ez a dal is el fog majd hangzani
minden koncertjükön. 

Az elõdök között több híres fa-
faragó pásztormûvész is volt. A
faragásokat bemutató vándorkiál-

lítás tavaly volt látható Zalaeger-
szegen. Valószínû Kanizsára is el-
jut még az év elsõ felében –
mondta a dalszövegíró fia, Tüttõ
István. A család azt lehet monda-
ni, finn-ugor eredetû. Megvan a
nagyon régi idõkbõl származó
családfa. Az akkori õsök pásztor-
kodással foglalkoztak, és külön-
bözõ nagy földbirtokoknak voltak
a számadói, vincellér, gazdatiszti
funkciókat töltöttek be. Az apai
nagyapám gazdatiszt volt, 1919-
ben Zala megyébõl átment So-
mogy megyébe és Balaton-
fenyvesen volt a Stadler gróf úgy-
nevezett fõtisztje. Miután Nagy-
kanizsára költöztünk, és megszü-
letett az unoka, a szüleim is utá-
nunk jöttek. Õ kereskedõ volt, és
egész fiatal kora óta foglalkozott
az irodalommal. Verseket, szín-
mûveket írt. Az anyag megvan,
gondolkodom a kiadásán. 

Bakonyi Erzsébet

Nótaszerzõnkre emlékeztek

A Szõlõskert Fogadóban került sor
a Kossuth téri Vackor Óvoda alapít-
ványának alapító báljára. Dobri Némi
fõ szervezõ érdeklõdésünkre elmond-
ta: a bál bevételének egy részét a szü-
lõi összefogással és támogatással az
óvoda udvarán épülõ pavilon befeje-
zésére fordítják, az összeg nagyobb
hányada azonban az oktatási intéz-
mény céljainak megvalósítását segítõ
alapítvány létrehozásához szükséges.
A bál keretében az önkormányzat ne-
vében Dobri Lajos, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sportbizottság tagja
emléklapot és egy, a Török kutat áb-
rázoló képet adott át az elmúlt évek
oktató-nevelõ munkájának elismeré-
seként Nagy Jenõné óvodavezetõ-he-
lyettesnek (képünkön).

Az alapító bál hangulatát a
Swans Balettcsoport, az Eraklin
Táncklub és a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti

Iskola csoportjának produkciója
emelte. 

H.A.

Alapítvány alapító bál

Február kilencedikén került sor
a kiskanizsai Pipitér Óvodában
a hagyományos farsangra, ahol
a legkisebbektõl a nagycsopor-
tosokig mindenki megmutathat-
ta magát és nem egy esetben
bravúros öltözékét. Volt római
katona, varázsló, egérke, ku-
tyus, oroszlán, s legalább egy tu-
cat királykisasszony. 

Farsangoltak 
a Pipitérben

E részarány növeléséhez is jól
jött volna az oroszok közbenjárá-
sa, ám végül a DKG-EAST dol-
gozói nem adták el részvényeiket,
mivel a Dipton a július eleji ha-
táridõig nem fizetett, sõt késõbb
sem utalta át a vételárból hiányzó
részt. Az oroszoknak ugyanis
nem tetszett, hogy a dolgozók
megbízásából tárgyaló Mádé ki-
kötötte, csak akkor juthatnak hoz-
zá a 23,5 százalékos paketthez,
ha egyúttal bankgaranciát adnak
rá, hogy a menedzsmentnél lévõ
20 százaléknyi DKG-EAST-
részvényt is megveszik – közölte
Hanzel. Erre az Invest-Bond nem
volt hajlandó. 

Végül Mádé a dolgozók és a
menedzsment megbízásából no-
vemberben elállt a részvény-adás-
vételi szerzõdéstõl, mondván, az
oroszok nem utalták át a vételárból
hiányzó részt, egyúttal megbízta
Horváth György ügyvédet, szerez-
zen új szakmai befektetõt. Hanzel
és Horváth egyébként nemrég még
egy csapatban focizott: 2004-2006.
között az ÁÉB-ben Hanzel igazga-
tótanácsi, Horváth felügyelõbi-
zottsági tag volt. Utóbbi rövid ke-
resgélés után rá is bukkant a HP
Teamre, amelynek fõ, 72 százalé-
kos tulajdonosa a Magyar Hírlap
által 11 milliárd forintos vagyona
alapján a 24. leggazdagabb ma-
gyarnak kikiáltott Seszták Imre,
aki az olaj- és gázbizniszben ottho-

nosan mozog: a DKG-EAST mel-
lett a Mol Magyar Olaj- és Gázipa-
ri Nyrt.-nek szállít gépeket és be-
rendezéseket. E társaságnak a dol-
gozók már hajlandók voltak eladni
részvényeiket, s Horváth tájékoz-
tatása szerint folyamatban van a
vezetõk kivásárlása is. 

Az, hogy ez ügyben történik-e
újabb fordulat, már elsõsorban a
bíróságon múlik. Az oroszok
ugyanis az adásvételi szerzõdés
szerintük jogtalan felmondására
hivatkozva pert indítottak, amelyet
hamarosan újabbak követtek, sõt
még további peres ügyek várhatók.
Bonyolította ugyanis a helyzetet,
hogy tavaly decemberben az oro-
szok már egy új öttagú igazgatóta-
nácsot választottak, Mádé helyett
pedig Hanzelt tették meg a DKG-
EAST vezérigazgatójának. A dol-
gozók rendkívüli közgyûlést hív-
tak össze – erre a cég alapszabálya
szerint joguk van –, amelyen az
igazgatótanács három, az oroszok
által delegált tagja helyett a HP Te-
am képviselõit választották be. Ezt
a határozatot támadták meg a bíró-
ságon az oroszok a DKG-EAST
nevében, csakhogy mivel közben
Mádéék visszavették a hatalmat,
elõállt az a faramuci helyzet, hogy
visszavonhatták az õ határozataik
megsemmisítéséért benyújtott bí-
rósági keresetet.

Csabai Károly

A DKG-EAST ZRT. a
2006-os gazdasági évet várha-
tóan 120 millió Ft körüli
eredménnyel zárja, amely az
elõzõ évihez képest három és
félszeres növekedést jelent.
Az éves nettó árbevétel meg-
haladja a 7 Milliárd Ft-ot,
amely 80 százalékkal maga-
sabb az elõzõ évinél és meg-
haladja a cég által tervezettet
is. A bevételükben a belföldi
és az export reláció közel
azonos arányt képviselt.

Az év folyamán átlagos dol-
gozói létszámuk 533 fõ volt, 26
fõvel több, mint az elõzõ évben.

Szerelvénygyártás területén
legfõbb termékükbõl a gömb-
csapok mellett, kút- és csõel-
záró szerelvényekbõl, tolózá-
rakból is jelentõs mennyiséget
értékesítettek. Belföldi piacon
legjelentõsebb partnereik, az
E.ON ZRT., a Novochem Kft.
és a Paksi Atomerõmû ZRT.
voltak. Az export vonatkozá-
sában említést érdemlõ szállí-
tások történtek Németország-
ba, Brazíliába és Oroszor-
szágba. A szerelvénygyártó
üzletág idei rendelésállomá-
nyát súlyozottan a gömbcsap
és a PHGT rendelések adják,
emellett az éktolózár kereslet
is jelentõs. Ez a mennyiség
leköti féléves termelõi kapa-
citásukat, biztosítja a folya-
matos munkaellátást az üzlet-
ág területén.

Készülékgyártásuk kapaci-
tását leginkább a kõolaj- és
gázfeldolgozási berendezések
gyártása tette ki. Emellett je-
lentõs fõvállalkozói tevékeny-
séget is folytattak. A belföldi
piacon  elnyerték a CLAUS-4
és MSA üzemek komplett ké-
szülékgyártását. A szerelési
tevékenység mellett, folyama-
tos rendeléseket szereztek a
Hungrana Kft-tõl belsõ gyár-
tásokra is. Leszerzõdtek a
Dunaalmáson létesítendõ 4
000 m3-es PB tartály szerelé-
sére és a TIG vajtai üzemének
bõvítésére. Külföldi piacon
legjelentõsebb megrendelõik
a PALL Gmbh és a TCO vol-
tak. Az évfolyamán svédor-
szági kapcsolataik is bõvül-
tek.

Az idei évet nagyon jó kilá-
tással kezdték. Vállalati szin-
ten 2,7 Milliárd Ft rendelésál-
lománnyal indítottak, ami
mostanra 5 Milliárd Ft-ra
emelkedett. Ebbõl az export
rendelés aránya 70 százalék.
Így reményeik szerint a 2007.
évre 8 Milliárd Ft-os árukibo-
csátás mellett 350 millió Ft
eredményt terveznek.

A tavalyi év végén  szerzõ-
dést kötöttek az ENEX cég-
gel, amely  megrendelés
mindkét üzletágukat kiemel-
ten érinti. A MOL eladta a
földgáztároló üzletágát, ezért
itt nagy beruházásokra nem
számítanak. Megrendelést
hozhat számukra a Makó kör-
nyékén talált földgázmezõ.
További céljuk erõmûvek,
ipari üzemek újbóli megnye-
rése a hazai és export piaco-
kon egyaránt. A készülékgyár-
tó üzletág vonatkozásában a
hosszabbtávú stratégiai part-
nerek körének bõvítése a cél.
Intenzív kapcsolatuk alakult
ki a közel-keleti piacon, itt
hosszabb távon bõvülésre szá-
mítanak. A volt orosz terüle-
tekre a fõvállalkozókon ke-
resztüli beszállítások eredmé-
nyesek voltak, amire a jövõ-
ben is alapoznak. Vállalti
szinten legjelentõsebb külföl-
di megrendelõik a belga
ENEX cég, a Comtech Sys-
tems a Virgin szigetekrõl, a
Petrobras Brazíliából, a Jor-
dan Petroleum Refinery Co.
Jordániából, a Gazkomplek-
timpeks Oroszországból, a HJ
Edwars Svédországból, Né-
metországból a Hartmann
GmBH, a Robke, a Pall, Üz-
begisztánból az
Oztashqineftgaz, belföldön a
Hungrana Kft., Ganzacél Zrt.,
Turbo Team Kft., Paksi Atom-
erõmû Zrt., Tartalékgazdálko-
dási Kht, Hidrofilt Kft.

Az elmúlt év végén tulaj-
donos változás következett be
a vállalatnál. A HP TEAM
Kft . 34,3 százalékkal, az
Invest-Bond Joint Stock
Company 45 százalékkal és
magánszemélyek 20,7 száza-
lékkal részesednek a jegyzett
tõkébõl.

EAST-info

hogy az eredeti koncepció úgy
szólt, kedvezõ lenne, ha az elkerülõ
utak az autópályával egy idõben ké-
szülnének el, ez azonban nem jelent
automatizmust. Ha azonban az uni-
ós pályázatokon sikerrel szerepel a
projekt, akkor 2013-ig megépülhet

az út. Mint mondta: a város forga-
lomcsillapítása érdekében nem is
annyira a palini, mint inkább a 61-
es fõutat az autópályával összekötõ
elkerülõ nélkülözhetetlen.  

Horváth Attila   

Elkerülõ út – mibõl, mikor

A tehergépkocsit kitiltása szempontjából elengedhetetlen 
a Kaposvári út tehermentesítése.
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A nagykanizsai Rendõrkapi-
tányság február elején tartotta év-
értékelõ értekezletét. Az ezt köve-
tõ sajtótájékoztatón dr. Nemes
Zoltán dandártábornok, a Zala
Megyei Rendõrfõkapitányság ve-
zetõje elismeréssel szólt a kani-
zsai kapitányság bûnügyi, közbiz-
tonsági, igazgatásrendészeti tevé-
kenységérõl. Kiemelte: nagyon
komoly eredményeket értek el a
bûnügyi felderítésben, több terü-
leten a legjobb felderítési adato-
kat produkálták a megyében. 

A Rendõrkapitányság illeté-
kességi területének fõbb statisz-
tikai mutatóiról dr. Molnár Jó-
zsef városi rendõrkapitány szá-
molt be. A múlt évben 3546 bûn-
cselekmény vált ismerté, ez 1,7
százalékkal több, mint az elõzõ
évben volt. Súlyos testi sértés 70
esetben történt, elkövetõinek 75
százalékát sikerült felderíteni. A

15 esetben elkövetett rablások-
nak kiemelkedõen, 80 százalé-
kos volt a felderítési aránya.  Be-
töréses lopást 660 esetben követ-
tek el, amelyek csaknem 50 szá-
zalékát derítették fel. Legjellem-
zõbbek a vagyon elleni bûncse-
lekmények voltak, mellyel 428
millió forint kárt okoztak az el-
követõk. Emberölés nem történt
tavaly a területünkön, ami az
idei évre már nem mondható el.
Az ismerté vált bûnelkövetõk
száma 977, 792 férfi, 122 nõ.
Közülük volt 77 fiatalkorú bûn-
elkövetõ. Visszaesõként 366
büntetett elõéletû személy köve-
tett el bûncselekményt. Mind a
felderítési mutató, és a nyomo-
zás eredményességi mutató jobb
a megyei és az országos átlagná,
hangsúlyozta dr. Molnár József.
Szabálysértés miatt 5 504 sze-
mélyt sújtottak helyszíni bírság-

gal. A személyi sérüléssel járó
balesetek száma minimálisan
csökkent az elmúlt évhez képest.
A bejelentett 750 közlekedési
balesetbõl 186 járt személyi sé-
rüléssel. Az elsõdleges baleseti
ok a gyorshajtás, ezt közvetlenül
követi az elsõbbségi szabályok
megsértése. Sajnos emelkedett a
szabálytalan elõzésbõl és a kö-
vetési távolság helytelen megvá-
lasztásából bekövetkezõ balese-
tek száma. A legtöbb balesetet a
személygépkocsi vezetõk okoz-
ták, viszont csökkent a kerékpá-
rosok által okozott balesetek
száma, de még mindig sok a
probléma velük és a motorosok-
kal is. Örvendetes viszont, hogy
csökkentek a gyermekek részvé-
telével bekövetkezett balesetek.
Tizenegy 14 év alatti gyermek
szenvedett balesetet, közülük
szerencsére csak egy sérült meg

súlyosan. A jármûvel közlekedõk
közül 592 ittas vezetõt szûrtek
ki, ami nagyon magas szám, ám
ennek ellenére több ittas jármû-
vezetõ okozott közlekedési bal-
esetet, mint az elõzõ évben. A
jövõben ezért fokozni fogják az
ittas jármûvezetõk kiszûrését.
209 személyt úgy igazoltattak a
rendõrök, hogy azok nem ren-
delkeztek vezetõi engedéllyel,
emellett 704 személyt tiltottak el
a vezetéstõl. 

A helyi kapitányság is, mint az
egész rendõrség 2006-ban szem-
besült egy olyan problémával,
amivel eddig nem kellett
találkoznia, az õszi demonstráci-
óval. Nehezítette a dolgukat,
hogy a kapitányság állománya
részt vett a budapesti rendezvé-
nyek biztosításában, de közben
Kanizsán is rendezvények foly-
tak, ami jelentõs leterhelést jelen-
tett  az állomány számára.

Bakonyi Erzsébet

Még nem tudni pontosan, mi
lesz a Nagykanizsai Határõr Igaz-
gatóság sorsa a schengeni csatla-
kozás, azaz 2008. január elseje
után – többek közt ez derült ki
Béndek József altábornagy, orszá-
gos parancsnok és Lukács Sándor
ezredes, az igazgatóság vezetõjé-
nek minapi évértékelõjébõl. 

– A tavalyi év nem volt szokvá-
nyos a határõrség számára, szá-
mos olyan feladatot kellett végre-
hajtani, ami komoly erõfeszítést
igényelt – mondta elöljáróban
Béndek József altábornagy – A ha-
tárõrség tavaly részt vett a válasz-
tások rendjének biztosításában, az
árvízi védekezésben, és amikor kel-
lett, segítették a közterületek bizto-
sítását. Jelentõs felkészülést köve-
telt a schengeni értékelõ bizottság
ellenõrzése is. A bizottság delegá-
ciója a letenyei kirendeltségen és a
nagykanizsai igazgatóságon kezdte
meg az országos ellenõrzést, amely
aztán öt igazgatóság tizenegy ha-
tárõrizeti kirendeltségén folytató-
dott. A bizottság megállapította, a
Magyar Határõrség a legfelkészül-
tebb a schengeni csatlakozásra vá-
ró országok határvédelmi szervei

közül. A megállapítás tartalmaz ki-
fogásokat is, ilyen a horvát állam-
polgárok ügye, akiket személyi iga-
zolvánnyal léptetünk be az ország-
ba, s egyben az Európai Unió terü-
letére. 

Az altábornagy nem kerülte ki
a határõrség berkeiben kényes té-
mának minõsülõ, tavaly ismét
napirendre kerülõ, a három, köz-
tük a nagykanizsai igazgatóság
megszüntetését tartalmazó kon-
cepciót sem. Elmondta, a határ-
õrség országos vezetésével a po-
litika részérõl semmiféle elõzetes
egyeztetés nem történt. Ami min-
denképpen eredménynek tekint-
hetõ, a november huszonkilence-
dikei kormányülésen sikerült el-
érni, hogy az igazgatóságok a
schengeni csatlakozás idõpontjá-
ig mégis maradnak. Ez várhatóan
2008. január elseje, addig min-
den szinten fel kell készülni a ha-
tárõrség és a rendõrség várható
integrációjára. 

A határõrség országos parancs-
noka a szervezet költségvetési
helyzetérõl szólva kiemelte, az idei
év nehéz lesz, hiszen dologi kiadá-
saik csaknem harminc százalékkal
nõnek, miközben a szükséges át-
alakításokat végre kell hajtani. A
nehéz anyagi helyzet ellenére, a
schengeni alapnak köszönhetõen
fejlesztésekre is sor kerül. Infor-
matikai-, objektum beruházások
lesznek, és ötszáz új gépjármû ér-
kezik. Az altábornagy úgy véli, ha-
marosan teljesen új arculattal lép
az állampolgárok elé a határõrség. 

Lukács Sándor, a kanizsai igaz-
gatóság vezetõje azt mondta, szak-
mai munkájuk elismerésének tartja,
hogy a schengeni értékelõ bizottság
tagjai elégedetten távoztak Nagyka-
nizsáról. Az ezredes sem hagyta ki
az igazgatóság megszüntetésével
kapcsolatos híreket. A történtek, a
bizonytalanság rányomta bélyegét
az állomány hangulatára. Bár az
igazgatóság nem szûnt meg, az át-

szervezések nem kerülték el. Száz-
kilenc fõ került ki az állományból,
százhárom fõ átszervezéssel ment
el, hat embert nyugdíjaztak. A távo-
zó határõrök közül tizenhat vezetõ
beosztású tiszt volt, így az idei év
feladata, hogy a helyükre lépõ kol-
légákat betanítsák. Összevonták
Rédics és Tornyiszentmiklós határ-
rendészeti kirendeltségeit, a sármel-
léki légi átkelõhelyen pedig egy
negyvenegy fõs szolgálati csoportot
hoztak létre. Az év során 82 819 fõ-
vel szemben intézkedtek, ez majd-
nem harminc százalékos növeke-
dést jelent az elõzõ évhez. Csök-
kent a közokirat-hamisítást és az
embercsempészést elkövetõk, de
nõtt a beutazási és tartózkodási ti-
lalmat megsértõk száma. A 2005-ös
évhez képest tavaly nyolcvanhárom
százalékkal több alkalommal intéz-
kedtek a határõrök a gépjármûveze-
tõkkel szemben. 

Horváth Attila

Kihívások elõtt a határõrség
Még nem tudni, hogy mi lesz a nagykanizsai igazgatóság sorsa

Városunkban nemes hagyomány, hogy a pályán eltöltött
évek, a kiemelkedõ munka elismeréseként ünnepi keretek között kö-
szöntjük a Díszoklevélben részesülõ pedagógusokat. 

Az õszre tervezett rendezvény elõkészítéseként továbbítanunk kell a
képzõ intézményekbe az arany-, gyémánt-, vas-, illetve rubindiplomá-
ra jogosult nyugdíjas pedagógusok oklevélmásolatát, szakmai pályafu-
tásukat bemutató életrajzát (munkahelyek, jelenlegi pontos lakcím, te-
lefonszám, a korábbi Díszoklevél másolata) az aranydiploma – váro-
mányosoktól a munkakönyvük másolatát is. 

A díszoklevél kérelem benyújtásához szükséges adatlap a Polgár-
mesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztálya (Nagykanizsa, Erzsébet
tér 7. II. emelet 8. sz.) átvehetõ. 

Tisztelettel kérjük mindazokat a Nagykanizsán élõ nyugdíjas peda-
gógusokat, akik 50, 60, 65, 70 éve kapták meg oklevelüket, hogy
2007. március 10-ig juttassák el a kért dokumentumokat a Polgár-
mesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztálya (Nagykanizsa, Erzsébet
tér 7. II. emelet 8. sz.), hogy továbbíthassuk a képzõ intézményekhez. 

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület ön-
kormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart minden szer-
dán 16 órától 17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban (Nagykani-
zsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Polai József a 15. sz. választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19
óráig a kiskanizsai kirendeltség épületében, minden páros hónap
utolsó péntekén ugyanebben az idõpontban a bajcsai kirendeltség
épületében.

Tóth Nándor és Polai József önkormányzati képviselõk la-
kossági fórumra várják a kiskanizsai lakosságot 2007. febru-

ár 16-án, pénteken 18 órakor a Nagyráci úti volt iskolaépület ebéd-
lõjében. A lakossági fórum témája: Az autóbusz körjárattal kapcso-
latos problémák. Vendég: Marton István polgármester.
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Hrsz.Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otth. 51.800.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:30
163/1. Magyar u. 54. lakóház, udvar 6.000.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Lakossági fórum

Képviselõi fogadóórák Tisztelt Nyugdíjas Pedagógusok!

Hamarosan tizenhét leendõ
tûzoltó kezdi meg felkészülését
az egyik legkeményebb hivatás
betöltésére. A jelentkezõket gon-
dos kiválasztás elõzte meg, Egri
Gyula alezredes, tûzoltó parancs-
nok úgy véli, igyekeztek olyan
jelentkezõket beiskolázni, akik
nagy mértékben elkötelezettek a
város, az itt élõk felé.   

– Huszonhatodikával tizenhét
fõvel indul a Nagykanizsai Tûzoltó
Parancsnokság szervezésében az
alapfokú tûzoltó tanfolyam –
mondta el lapunknak Egri Gyula. –
A hallgatók új létszámot jelentenek

majd tûzoltóságunknál. Ekkora
mértékû létszámbõvítés a hetvenes
évek óta nem volt, utoljára akkor
került sor ehhez hasonlóra, amikor
áttértünk a huszonnégy-negyven-
nyolc órás szolgálatra. Azért rend-
kívül fontos ez, mert jelenleg he-
tente ötvennégy-ötvenhat órát dol-
goznak tûzoltóink, ami a szabadsá-
gokkal együtt havonta kétszáz-
negyven órát jelent. Ez nem felel
meg az Európai Unió rendelkezé-
seinek. Mindenképpen mérsékelni
szükséges, ezt célozza mostani lét-
szám-bõvítésünk, idén áttérünk a
heti ötvenórás szolgálatra. 

Egri Gyula megjegyezte,
Nagykanizsa azért kapott lehetõ-
séget ilyen mértékû bõvítésre,
mert a nyugat-dunántúli megyei
jogú városok tûzoltóságai közül a
gyõri után a miénk vonul a leg-
többször. Itt a legmagasabb a le-
terheltség, s legkisebb a létszám. 

– Ez szolgálati feszültségeket is
generál, hiszen nem tudjuk elenged-
ni szabadságra az embereket akkor,
amikor éppen nekik kellene, s a mi-
nimum létszámot is nehezen tudjuk
tartani a gépeinken – magyarázza.
– Reméljük, a közeljövõben megol-
dást találunk a problémára. 

A parancsnok még azt is elmond-
ta, tavaly készült egy felmérés a tûz-
oltóságok leterheltségérõl, amely-
nek láttán a katasztrófavédelem fel-
sõ vezetése várhatóan megváltoztat-
ja egyes parancsnokságok minõsíté-
sét. A nagykanizsai parancsnokság
óriási leterheltsége miatt magasabb
kategóriába kerül, ami további lét-
számhelyeket, s egy új gépjármû-
fecskendõ megvásárlását jelenti.
Egri Gyula szerint a magyarországi
tûzoltóságokra rá is fér a fejlesztés,
hiszen míg itthon ötszáz gépjármû-
fecskendõ van készenlétben, addig a
hasonló lakosságszámú Ausztriában
több mint nyolcezer. A különbség
ebben is óriási.

Visszatérve a képzésre, több mint
tízszeres túljelentkezés volt, a jelent-
kezõk közül huszonhat-huszon-
nyolc fõ bizonyult orvosi szempont-
ból alkalmasnak. Kemény követel-

ményeknek kellett megfelelniük a
leendõ tûzoltóknak úgy a testi erõn-
lét, mint a pszichikai adottságok te-
rén. Mindenkinek saját érdeke, hogy
bírja a fizikai megpróbáltatást, hi-
szen egy tûzoltónak egy normál be-
vetés során csaknem harminckét ki-
lós felszereléssel kell dolgozni, elõ-
fordulhat, hogy reggeltõl estig. A
tanfolyam négy hónapos, az elsõ fe-
lében elméleti, a másodikban pedig
gyakorlati ismereteket adnak át a fi-
ataloknak a parancsnokság és a ka-
tasztrófavédelem szakemberei. 

Egri Gyula kérdésünkre elmond-
ta, a jelentkezõktõl alapvetõen va-
lamilyen mûszaki végzettséget kö-
veteltek meg, de van közöttük er-
dõmérnök és gépjármûoktató is.

Karsai Zsolt huszonöt évesen
gondolja úgy, hogy beáll a lánglo-
vagok közé. Jelenleg egy zöldség-
gyümölcs nagykereskedelmi cég-
nél dolgozik rakodóként, s mint
mondja, azért szeretne tûzoltó len-
ni, mert érdeklik a kihívások, és
mindig szívesen segített másokon. 

Gáspár Szilveszter gépjármûve-
zetõ-oktató, indítékként õ is a má-
sokon való segítés örömét említi.
Az is tetszik neki, hogy a tûzoltók
valóban közösségben dolgoznak,
ahogy fogalmazott, mindenki
egyért, egy mindenkiért. Abban re-
ménykedik, hogy nem kell telje-
sen feladnia mostani életét, és a
tûzoltóknál is volán mögé ülhet. 

Horváth  

Elkötelezetten 
a város iránt

Évértékelõ a Rendõrkapitányságon
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A nagykanizsai Rendõrkapi-
tányság február elején tartotta év-
értékelõ értekezletét. Az ezt köve-
tõ sajtótájékoztatón dr. Nemes
Zoltán dandártábornok, a Zala
Megyei Rendõrfõkapitányság ve-
zetõje elismeréssel szólt a kani-
zsai kapitányság bûnügyi, közbiz-
tonsági, igazgatásrendészeti tevé-
kenységérõl. Kiemelte: nagyon
komoly eredményeket értek el a
bûnügyi felderítésben, több terü-
leten a legjobb felderítési adato-
kat produkálták a megyében. 

A Rendõrkapitányság illeté-
kességi területének fõbb statisz-
tikai mutatóiról dr. Molnár Jó-
zsef városi rendõrkapitány szá-
molt be. A múlt évben 3546 bûn-
cselekmény vált ismerté, ez 1,7
százalékkal több, mint az elõzõ
évben volt. Súlyos testi sértés 70
esetben történt, elkövetõinek 75
százalékát sikerült felderíteni. A

15 esetben elkövetett rablások-
nak kiemelkedõen, 80 százalé-
kos volt a felderítési aránya.  Be-
töréses lopást 660 esetben követ-
tek el, amelyek csaknem 50 szá-
zalékát derítették fel. Legjellem-
zõbbek a vagyon elleni bûncse-
lekmények voltak, mellyel 428
millió forint kárt okoztak az el-
követõk. Emberölés nem történt
tavaly a területünkön, ami az
idei évre már nem mondható el.
Az ismerté vált bûnelkövetõk
száma 977, 792 férfi, 122 nõ.
Közülük volt 77 fiatalkorú bûn-
elkövetõ. Visszaesõként 366
büntetett elõéletû személy köve-
tett el bûncselekményt. Mind a
felderítési mutató, és a nyomo-
zás eredményességi mutató jobb
a megyei és az országos átlagná,
hangsúlyozta dr. Molnár József.
Szabálysértés miatt 5 504 sze-
mélyt sújtottak helyszíni bírság-

gal. A személyi sérüléssel járó
balesetek száma minimálisan
csökkent az elmúlt évhez képest.
A bejelentett 750 közlekedési
balesetbõl 186 járt személyi sé-
rüléssel. Az elsõdleges baleseti
ok a gyorshajtás, ezt közvetlenül
követi az elsõbbségi szabályok
megsértése. Sajnos emelkedett a
szabálytalan elõzésbõl és a kö-
vetési távolság helytelen megvá-
lasztásából bekövetkezõ balese-
tek száma. A legtöbb balesetet a
személygépkocsi vezetõk okoz-
ták, viszont csökkent a kerékpá-
rosok által okozott balesetek
száma, de még mindig sok a
probléma velük és a motorosok-
kal is. Örvendetes viszont, hogy
csökkentek a gyermekek részvé-
telével bekövetkezett balesetek.
Tizenegy 14 év alatti gyermek
szenvedett balesetet, közülük
szerencsére csak egy sérült meg

súlyosan. A jármûvel közlekedõk
közül 592 ittas vezetõt szûrtek
ki, ami nagyon magas szám, ám
ennek ellenére több ittas jármû-
vezetõ okozott közlekedési bal-
esetet, mint az elõzõ évben. A
jövõben ezért fokozni fogják az
ittas jármûvezetõk kiszûrését.
209 személyt úgy igazoltattak a
rendõrök, hogy azok nem ren-
delkeztek vezetõi engedéllyel,
emellett 704 személyt tiltottak el
a vezetéstõl. 

A helyi kapitányság is, mint az
egész rendõrség 2006-ban szem-
besült egy olyan problémával,
amivel eddig nem kellett
találkoznia, az õszi demonstráci-
óval. Nehezítette a dolgukat,
hogy a kapitányság állománya
részt vett a budapesti rendezvé-
nyek biztosításában, de közben
Kanizsán is rendezvények foly-
tak, ami jelentõs leterhelést jelen-
tett  az állomány számára.

Bakonyi Erzsébet

Még nem tudni pontosan, mi
lesz a Nagykanizsai Határõr Igaz-
gatóság sorsa a schengeni csatla-
kozás, azaz 2008. január elseje
után – többek közt ez derült ki
Béndek József altábornagy, orszá-
gos parancsnok és Lukács Sándor
ezredes, az igazgatóság vezetõjé-
nek minapi évértékelõjébõl. 

– A tavalyi év nem volt szokvá-
nyos a határõrség számára, szá-
mos olyan feladatot kellett végre-
hajtani, ami komoly erõfeszítést
igényelt – mondta elöljáróban
Béndek József altábornagy – A ha-
tárõrség tavaly részt vett a válasz-
tások rendjének biztosításában, az
árvízi védekezésben, és amikor kel-
lett, segítették a közterületek bizto-
sítását. Jelentõs felkészülést köve-
telt a schengeni értékelõ bizottság
ellenõrzése is. A bizottság delegá-
ciója a letenyei kirendeltségen és a
nagykanizsai igazgatóságon kezdte
meg az országos ellenõrzést, amely
aztán öt igazgatóság tizenegy ha-
tárõrizeti kirendeltségén folytató-
dott. A bizottság megállapította, a
Magyar Határõrség a legfelkészül-
tebb a schengeni csatlakozásra vá-
ró országok határvédelmi szervei

közül. A megállapítás tartalmaz ki-
fogásokat is, ilyen a horvát állam-
polgárok ügye, akiket személyi iga-
zolvánnyal léptetünk be az ország-
ba, s egyben az Európai Unió terü-
letére. 

Az altábornagy nem kerülte ki
a határõrség berkeiben kényes té-
mának minõsülõ, tavaly ismét
napirendre kerülõ, a három, köz-
tük a nagykanizsai igazgatóság
megszüntetését tartalmazó kon-
cepciót sem. Elmondta, a határ-
õrség országos vezetésével a po-
litika részérõl semmiféle elõzetes
egyeztetés nem történt. Ami min-
denképpen eredménynek tekint-
hetõ, a november huszonkilence-
dikei kormányülésen sikerült el-
érni, hogy az igazgatóságok a
schengeni csatlakozás idõpontjá-
ig mégis maradnak. Ez várhatóan
2008. január elseje, addig min-
den szinten fel kell készülni a ha-
tárõrség és a rendõrség várható
integrációjára. 

A határõrség országos parancs-
noka a szervezet költségvetési
helyzetérõl szólva kiemelte, az idei
év nehéz lesz, hiszen dologi kiadá-
saik csaknem harminc százalékkal
nõnek, miközben a szükséges át-
alakításokat végre kell hajtani. A
nehéz anyagi helyzet ellenére, a
schengeni alapnak köszönhetõen
fejlesztésekre is sor kerül. Infor-
matikai-, objektum beruházások
lesznek, és ötszáz új gépjármû ér-
kezik. Az altábornagy úgy véli, ha-
marosan teljesen új arculattal lép
az állampolgárok elé a határõrség. 

Lukács Sándor, a kanizsai igaz-
gatóság vezetõje azt mondta, szak-
mai munkájuk elismerésének tartja,
hogy a schengeni értékelõ bizottság
tagjai elégedetten távoztak Nagyka-
nizsáról. Az ezredes sem hagyta ki
az igazgatóság megszüntetésével
kapcsolatos híreket. A történtek, a
bizonytalanság rányomta bélyegét
az állomány hangulatára. Bár az
igazgatóság nem szûnt meg, az át-

szervezések nem kerülték el. Száz-
kilenc fõ került ki az állományból,
százhárom fõ átszervezéssel ment
el, hat embert nyugdíjaztak. A távo-
zó határõrök közül tizenhat vezetõ
beosztású tiszt volt, így az idei év
feladata, hogy a helyükre lépõ kol-
légákat betanítsák. Összevonták
Rédics és Tornyiszentmiklós határ-
rendészeti kirendeltségeit, a sármel-
léki légi átkelõhelyen pedig egy
negyvenegy fõs szolgálati csoportot
hoztak létre. Az év során 82 819 fõ-
vel szemben intézkedtek, ez majd-
nem harminc százalékos növeke-
dést jelent az elõzõ évhez. Csök-
kent a közokirat-hamisítást és az
embercsempészést elkövetõk, de
nõtt a beutazási és tartózkodási ti-
lalmat megsértõk száma. A 2005-ös
évhez képest tavaly nyolcvanhárom
százalékkal több alkalommal intéz-
kedtek a határõrök a gépjármûveze-
tõkkel szemben. 

Horváth Attila

Kihívások elõtt a határõrség
Még nem tudni, hogy mi lesz a nagykanizsai igazgatóság sorsa

Városunkban nemes hagyomány, hogy a pályán eltöltött
évek, a kiemelkedõ munka elismeréseként ünnepi keretek között kö-
szöntjük a Díszoklevélben részesülõ pedagógusokat. 

Az õszre tervezett rendezvény elõkészítéseként továbbítanunk kell a
képzõ intézményekbe az arany-, gyémánt-, vas-, illetve rubindiplomá-
ra jogosult nyugdíjas pedagógusok oklevélmásolatát, szakmai pályafu-
tásukat bemutató életrajzát (munkahelyek, jelenlegi pontos lakcím, te-
lefonszám, a korábbi Díszoklevél másolata) az aranydiploma – váro-
mányosoktól a munkakönyvük másolatát is. 

A díszoklevél kérelem benyújtásához szükséges adatlap a Polgár-
mesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztálya (Nagykanizsa, Erzsébet
tér 7. II. emelet 8. sz.) átvehetõ. 

Tisztelettel kérjük mindazokat a Nagykanizsán élõ nyugdíjas peda-
gógusokat, akik 50, 60, 65, 70 éve kapták meg oklevelüket, hogy
2007. március 10-ig juttassák el a kért dokumentumokat a Polgár-
mesteri Hivatal Mûvelõdési és Sportosztálya (Nagykanizsa, Erzsébet
tér 7. II. emelet 8. sz.), hogy továbbíthassuk a képzõ intézményekhez. 

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület ön-
kormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart minden szer-
dán 16 órától 17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban (Nagykani-
zsa, Rozgonyi utca 23.): 30/2040865, balogh.laszlo61@chello.hu

Polai József a 15. sz. választókerület önkormányzati képviselõje
fogadóórát tart minden páratlan hónap utolsó péntekén 18 órától 19
óráig a kiskanizsai kirendeltség épületében, minden páros hónap
utolsó péntekén ugyanebben az idõpontban a bajcsai kirendeltség
épületében.

Tóth Nándor és Polai József önkormányzati képviselõk la-
kossági fórumra várják a kiskanizsai lakosságot 2007. febru-

ár 16-án, pénteken 18 órakor a Nagyráci úti volt iskolaépület ebéd-
lõjében. A lakossági fórum témája: Az autóbusz körjárattal kapcso-
latos problémák. Vendég: Marton István polgármester.

Kanizsa – Mundérban2007. február 15. 9Kanizsa – Mundérban 2007. február 15.8

Hrsz.Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otth. 51.800.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 10:30
163/1. Magyar u. 54. lakóház, udvar 6.000.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa 03.07. 04.04. 05.02. 06.06. 07.04. 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Lakossági fórum

Képviselõi fogadóórák Tisztelt Nyugdíjas Pedagógusok!

Hamarosan tizenhét leendõ
tûzoltó kezdi meg felkészülését
az egyik legkeményebb hivatás
betöltésére. A jelentkezõket gon-
dos kiválasztás elõzte meg, Egri
Gyula alezredes, tûzoltó parancs-
nok úgy véli, igyekeztek olyan
jelentkezõket beiskolázni, akik
nagy mértékben elkötelezettek a
város, az itt élõk felé.   

– Huszonhatodikával tizenhét
fõvel indul a Nagykanizsai Tûzoltó
Parancsnokság szervezésében az
alapfokú tûzoltó tanfolyam –
mondta el lapunknak Egri Gyula. –
A hallgatók új létszámot jelentenek

majd tûzoltóságunknál. Ekkora
mértékû létszámbõvítés a hetvenes
évek óta nem volt, utoljára akkor
került sor ehhez hasonlóra, amikor
áttértünk a huszonnégy-negyven-
nyolc órás szolgálatra. Azért rend-
kívül fontos ez, mert jelenleg he-
tente ötvennégy-ötvenhat órát dol-
goznak tûzoltóink, ami a szabadsá-
gokkal együtt havonta kétszáz-
negyven órát jelent. Ez nem felel
meg az Európai Unió rendelkezé-
seinek. Mindenképpen mérsékelni
szükséges, ezt célozza mostani lét-
szám-bõvítésünk, idén áttérünk a
heti ötvenórás szolgálatra. 

Egri Gyula megjegyezte,
Nagykanizsa azért kapott lehetõ-
séget ilyen mértékû bõvítésre,
mert a nyugat-dunántúli megyei
jogú városok tûzoltóságai közül a
gyõri után a miénk vonul a leg-
többször. Itt a legmagasabb a le-
terheltség, s legkisebb a létszám. 

– Ez szolgálati feszültségeket is
generál, hiszen nem tudjuk elenged-
ni szabadságra az embereket akkor,
amikor éppen nekik kellene, s a mi-
nimum létszámot is nehezen tudjuk
tartani a gépeinken – magyarázza.
– Reméljük, a közeljövõben megol-
dást találunk a problémára. 

A parancsnok még azt is elmond-
ta, tavaly készült egy felmérés a tûz-
oltóságok leterheltségérõl, amely-
nek láttán a katasztrófavédelem fel-
sõ vezetése várhatóan megváltoztat-
ja egyes parancsnokságok minõsíté-
sét. A nagykanizsai parancsnokság
óriási leterheltsége miatt magasabb
kategóriába kerül, ami további lét-
számhelyeket, s egy új gépjármû-
fecskendõ megvásárlását jelenti.
Egri Gyula szerint a magyarországi
tûzoltóságokra rá is fér a fejlesztés,
hiszen míg itthon ötszáz gépjármû-
fecskendõ van készenlétben, addig a
hasonló lakosságszámú Ausztriában
több mint nyolcezer. A különbség
ebben is óriási.

Visszatérve a képzésre, több mint
tízszeres túljelentkezés volt, a jelent-
kezõk közül huszonhat-huszon-
nyolc fõ bizonyult orvosi szempont-
ból alkalmasnak. Kemény követel-

ményeknek kellett megfelelniük a
leendõ tûzoltóknak úgy a testi erõn-
lét, mint a pszichikai adottságok te-
rén. Mindenkinek saját érdeke, hogy
bírja a fizikai megpróbáltatást, hi-
szen egy tûzoltónak egy normál be-
vetés során csaknem harminckét ki-
lós felszereléssel kell dolgozni, elõ-
fordulhat, hogy reggeltõl estig. A
tanfolyam négy hónapos, az elsõ fe-
lében elméleti, a másodikban pedig
gyakorlati ismereteket adnak át a fi-
ataloknak a parancsnokság és a ka-
tasztrófavédelem szakemberei. 

Egri Gyula kérdésünkre elmond-
ta, a jelentkezõktõl alapvetõen va-
lamilyen mûszaki végzettséget kö-
veteltek meg, de van közöttük er-
dõmérnök és gépjármûoktató is.

Karsai Zsolt huszonöt évesen
gondolja úgy, hogy beáll a lánglo-
vagok közé. Jelenleg egy zöldség-
gyümölcs nagykereskedelmi cég-
nél dolgozik rakodóként, s mint
mondja, azért szeretne tûzoltó len-
ni, mert érdeklik a kihívások, és
mindig szívesen segített másokon. 

Gáspár Szilveszter gépjármûve-
zetõ-oktató, indítékként õ is a má-
sokon való segítés örömét említi.
Az is tetszik neki, hogy a tûzoltók
valóban közösségben dolgoznak,
ahogy fogalmazott, mindenki
egyért, egy mindenkiért. Abban re-
ménykedik, hogy nem kell telje-
sen feladnia mostani életét, és a
tûzoltóknál is volán mögé ülhet. 

Horváth  

Elkötelezetten 
a város iránt

Évértékelõ a Rendõrkapitányságon
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Zrínyisek szakmai napja. A
135. évfordulóját ünneplõ Zrínyi
Miklós Általános Iskola és az Apá-
czai Kiadó Szakmai Napot tartott a
Halis István Városi Könyvtár kon-
ferenciatermében. A rendezvény
ideje alatt kedvezményes tan-
könyvvásárlással egybekötött kiál-
lítás nyílt a kiadó tankönyveibõl. A
megjelenteket Faller Zoltán igaz-
gató és Balogh László, az OKISB
elnöke köszöntötte. A pedagógus
értékelés – fejlesztõ értékelés elne-
vezésû újszerû modellt, amely se-
gítséget nyújt a pedagógus-értéke-
lési rendszer kidolgozásához, dr.
Horváth Attila, a neveléstudomány
kandidátusa  ismertette. Az Apá-
czai Kiadó törekvéseit a magyar
oktatásügyben, valamint a kiadó
exkluzív szerzõdését Németh Lívia
szakreferens mutatta be. Végezetül,
Miért nem akkor látsz, amikor jó
vagyok? Címmel dr. Küronya
Pálné tartott elõadást.

Boldogasszony tisztelete. A
Magyar Mûveltség Kincsestára
címû mûvelõdéstörténeti szabad-
egyetem keretében Boldogasz-
szony tiszteletére rendezett gyer-
mekrajz, képzõmûvészeti és fotó-
kiállítás nyílt a Halis István Vá-
rosi Könyvtárban. A kiállítást
Rajnai Miklós, a szabadegyetem
fõ szervezõje, Szántai Lajos mû-
velõdéskutató, és Orosz Adél nyi-
totta meg. Közremûködött Rajnai
Kamilla, Németh Anna, valamint
Németh Ferenc és tanítványai. A
kiállításon – amely egyben fel-
ajánlás is – Boldogasszonyt ábrá-
zoló képzõmûvészeti alkotások,
kegyhelyeket, képeket, szobrokat
és templomokat bemutató fotog-
ráfiák és gyermekrajzok láthatók.
A gyûjtemény zarándoklatként
járja végig a Kárpát-hazát. Kö-
vetkezõ állomása Máriaremete
lesz. Az Örökség Egyesület a fel-
ajánlásként kapott alkotásokat
szeretné templomokban, vagy
más, arra érdemes helyeken elhe-
lyezni. A szervezõk tervei közt
szerepel egy a témához kötõdõ,
gyermekrajzokból álló naptár el-
készítése is. 

Moziplakátok és filmek. A
Magyar Plakát Ház Kultúr-Pódi-
um címû elõadássorozatának elsõ
rendezvényeként „Moziplakátok
és filmek az 1970-es, ’80-as
években” – címmel Réz András
esztéta tartott elõadást. A kétha-
vonkénti rendezvények kapcso-
lódnak az intézmény tematikus
kiállításaihoz – tájékoztatott Kõ-
falvi Csilla igazgató.

Harmonikaszó kíséretében
csendült fel az 1998-ban, 81 éves
korában elhunyt Tüttõ János
Nem múlik el, címû dala, mellyel
a nevét viselõ Tüttõ János Nóta-
klub emlékezett a névadójuk 90.
születésnapjára a városi közte-
metõben lévõ sírjánál. Tüttõ Já-
nos 1917. február 3-án született
Orosztonyban, majd Balaton-
fenyvesen élt. A háború alatt ha-
ditudósító volt. Nótaszövegeket
húsz éves korában kezdett el írni.
Több, mint ezer nótát, népszín-
mûveket írt és színdarabokat ta-
nított be – mondta Major Lajos a
klub elnöke. A legközismertebb,
Nem zörög a haraszt címû dalá-
val 1948-ban megnyert egy pá-
lyázatot. A 2000. március 6-án
alakult Tüttõ János Nótaklub tag-
jai felesküdtek rá, hogy emlékét
megõrzik és munkásságát feldol-
gozzák. Örülnek neki, hogy
Nagykanizsán ilyen ember élt a
70-es évek közepétõl. A hagyo-

mányos születésnapjai koncertet
a HSMK felújítását követõen
szeptemberben tartják majd meg,
de a huszonegy tagot számláló
klubra addig is rengeteg szerep-
lés vár. Tüttõ János dalszövegei
addig élnek, amíg lesz valaki, aki
örömében, vagy bánatában dalra
fakad – mondta megemlékezésé-
ben Varga Zoltán klubtag, majd
elénekelték Forray Miklós a Nó-
taszerzõk emlékére  címû dalát,
melyet felkérésükre a pilismaróti
Szabó András zenésített meg.  A
fehér rózsaszálak elhelyezése
után a nótázók a tavaly elhunyt
barátjuk, Bruckner Lajos sírjához
sétáltak, ahol szintén virágot he-
lyeztek el, és elénekeltek az egy-
kori klubtag Fergeteg dúlt, vihar
tombolt címû kedvenc nótáját.
Ez a dal is el fog majd hangzani
minden koncertjükön. 

Az elõdök között több híres fa-
faragó pásztormûvész is volt. A
faragásokat bemutató vándorkiál-

lítás tavaly volt látható Zalaeger-
szegen. Valószínû Kanizsára is el-
jut még az év elsõ felében –
mondta a dalszövegíró fia, Tüttõ
István. A család azt lehet monda-
ni, finn-ugor eredetû. Megvan a
nagyon régi idõkbõl származó
családfa. Az akkori õsök pásztor-
kodással foglalkoztak, és külön-
bözõ nagy földbirtokoknak voltak
a számadói, vincellér, gazdatiszti
funkciókat töltöttek be. Az apai
nagyapám gazdatiszt volt, 1919-
ben Zala megyébõl átment So-
mogy megyébe és Balaton-
fenyvesen volt a Stadler gróf úgy-
nevezett fõtisztje. Miután Nagy-
kanizsára költöztünk, és megszü-
letett az unoka, a szüleim is utá-
nunk jöttek. Õ kereskedõ volt, és
egész fiatal kora óta foglalkozott
az irodalommal. Verseket, szín-
mûveket írt. Az anyag megvan,
gondolkodom a kiadásán. 

Bakonyi Erzsébet

Nótaszerzõnkre emlékeztek

A Szõlõskert Fogadóban került sor
a Kossuth téri Vackor Óvoda alapít-
ványának alapító báljára. Dobri Némi
fõ szervezõ érdeklõdésünkre elmond-
ta: a bál bevételének egy részét a szü-
lõi összefogással és támogatással az
óvoda udvarán épülõ pavilon befeje-
zésére fordítják, az összeg nagyobb
hányada azonban az oktatási intéz-
mény céljainak megvalósítását segítõ
alapítvány létrehozásához szükséges.
A bál keretében az önkormányzat ne-
vében Dobri Lajos, az Oktatási, Kul-
turális, Ifjúsági és Sportbizottság tagja
emléklapot és egy, a Török kutat áb-
rázoló képet adott át az elmúlt évek
oktató-nevelõ munkájának elismeré-
seként Nagy Jenõné óvodavezetõ-he-
lyettesnek (képünkön).

Az alapító bál hangulatát a
Swans Balettcsoport, az Eraklin
Táncklub és a Farkas Ferenc Ze-
ne- és Aranymetszés Mûvészeti

Iskola csoportjának produkciója
emelte. 

H.A.

Alapítvány alapító bál

Február kilencedikén került sor
a kiskanizsai Pipitér Óvodában
a hagyományos farsangra, ahol
a legkisebbektõl a nagycsopor-
tosokig mindenki megmutathat-
ta magát és nem egy esetben
bravúros öltözékét. Volt római
katona, varázsló, egérke, ku-
tyus, oroszlán, s legalább egy tu-
cat királykisasszony. 

Farsangoltak 
a Pipitérben

E részarány növeléséhez is jól
jött volna az oroszok közbenjárá-
sa, ám végül a DKG-EAST dol-
gozói nem adták el részvényeiket,
mivel a Dipton a július eleji ha-
táridõig nem fizetett, sõt késõbb
sem utalta át a vételárból hiányzó
részt. Az oroszoknak ugyanis
nem tetszett, hogy a dolgozók
megbízásából tárgyaló Mádé ki-
kötötte, csak akkor juthatnak hoz-
zá a 23,5 százalékos paketthez,
ha egyúttal bankgaranciát adnak
rá, hogy a menedzsmentnél lévõ
20 százaléknyi DKG-EAST-
részvényt is megveszik – közölte
Hanzel. Erre az Invest-Bond nem
volt hajlandó. 

Végül Mádé a dolgozók és a
menedzsment megbízásából no-
vemberben elállt a részvény-adás-
vételi szerzõdéstõl, mondván, az
oroszok nem utalták át a vételárból
hiányzó részt, egyúttal megbízta
Horváth György ügyvédet, szerez-
zen új szakmai befektetõt. Hanzel
és Horváth egyébként nemrég még
egy csapatban focizott: 2004-2006.
között az ÁÉB-ben Hanzel igazga-
tótanácsi, Horváth felügyelõbi-
zottsági tag volt. Utóbbi rövid ke-
resgélés után rá is bukkant a HP
Teamre, amelynek fõ, 72 százalé-
kos tulajdonosa a Magyar Hírlap
által 11 milliárd forintos vagyona
alapján a 24. leggazdagabb ma-
gyarnak kikiáltott Seszták Imre,
aki az olaj- és gázbizniszben ottho-

nosan mozog: a DKG-EAST mel-
lett a Mol Magyar Olaj- és Gázipa-
ri Nyrt.-nek szállít gépeket és be-
rendezéseket. E társaságnak a dol-
gozók már hajlandók voltak eladni
részvényeiket, s Horváth tájékoz-
tatása szerint folyamatban van a
vezetõk kivásárlása is. 

Az, hogy ez ügyben történik-e
újabb fordulat, már elsõsorban a
bíróságon múlik. Az oroszok
ugyanis az adásvételi szerzõdés
szerintük jogtalan felmondására
hivatkozva pert indítottak, amelyet
hamarosan újabbak követtek, sõt
még további peres ügyek várhatók.
Bonyolította ugyanis a helyzetet,
hogy tavaly decemberben az oro-
szok már egy új öttagú igazgatóta-
nácsot választottak, Mádé helyett
pedig Hanzelt tették meg a DKG-
EAST vezérigazgatójának. A dol-
gozók rendkívüli közgyûlést hív-
tak össze – erre a cég alapszabálya
szerint joguk van –, amelyen az
igazgatótanács három, az oroszok
által delegált tagja helyett a HP Te-
am képviselõit választották be. Ezt
a határozatot támadták meg a bíró-
ságon az oroszok a DKG-EAST
nevében, csakhogy mivel közben
Mádéék visszavették a hatalmat,
elõállt az a faramuci helyzet, hogy
visszavonhatták az õ határozataik
megsemmisítéséért benyújtott bí-
rósági keresetet.

Csabai Károly

A DKG-EAST ZRT. a
2006-os gazdasági évet várha-
tóan 120 millió Ft körüli
eredménnyel zárja, amely az
elõzõ évihez képest három és
félszeres növekedést jelent.
Az éves nettó árbevétel meg-
haladja a 7 Milliárd Ft-ot,
amely 80 százalékkal maga-
sabb az elõzõ évinél és meg-
haladja a cég által tervezettet
is. A bevételükben a belföldi
és az export reláció közel
azonos arányt képviselt.

Az év folyamán átlagos dol-
gozói létszámuk 533 fõ volt, 26
fõvel több, mint az elõzõ évben.

Szerelvénygyártás területén
legfõbb termékükbõl a gömb-
csapok mellett, kút- és csõel-
záró szerelvényekbõl, tolózá-
rakból is jelentõs mennyiséget
értékesítettek. Belföldi piacon
legjelentõsebb partnereik, az
E.ON ZRT., a Novochem Kft.
és a Paksi Atomerõmû ZRT.
voltak. Az export vonatkozá-
sában említést érdemlõ szállí-
tások történtek Németország-
ba, Brazíliába és Oroszor-
szágba. A szerelvénygyártó
üzletág idei rendelésállomá-
nyát súlyozottan a gömbcsap
és a PHGT rendelések adják,
emellett az éktolózár kereslet
is jelentõs. Ez a mennyiség
leköti féléves termelõi kapa-
citásukat, biztosítja a folya-
matos munkaellátást az üzlet-
ág területén.

Készülékgyártásuk kapaci-
tását leginkább a kõolaj- és
gázfeldolgozási berendezések
gyártása tette ki. Emellett je-
lentõs fõvállalkozói tevékeny-
séget is folytattak. A belföldi
piacon  elnyerték a CLAUS-4
és MSA üzemek komplett ké-
szülékgyártását. A szerelési
tevékenység mellett, folyama-
tos rendeléseket szereztek a
Hungrana Kft-tõl belsõ gyár-
tásokra is. Leszerzõdtek a
Dunaalmáson létesítendõ 4
000 m3-es PB tartály szerelé-
sére és a TIG vajtai üzemének
bõvítésére. Külföldi piacon
legjelentõsebb megrendelõik
a PALL Gmbh és a TCO vol-
tak. Az évfolyamán svédor-
szági kapcsolataik is bõvül-
tek.

Az idei évet nagyon jó kilá-
tással kezdték. Vállalati szin-
ten 2,7 Milliárd Ft rendelésál-
lománnyal indítottak, ami
mostanra 5 Milliárd Ft-ra
emelkedett. Ebbõl az export
rendelés aránya 70 százalék.
Így reményeik szerint a 2007.
évre 8 Milliárd Ft-os árukibo-
csátás mellett 350 millió Ft
eredményt terveznek.

A tavalyi év végén  szerzõ-
dést kötöttek az ENEX cég-
gel, amely  megrendelés
mindkét üzletágukat kiemel-
ten érinti. A MOL eladta a
földgáztároló üzletágát, ezért
itt nagy beruházásokra nem
számítanak. Megrendelést
hozhat számukra a Makó kör-
nyékén talált földgázmezõ.
További céljuk erõmûvek,
ipari üzemek újbóli megnye-
rése a hazai és export piaco-
kon egyaránt. A készülékgyár-
tó üzletág vonatkozásában a
hosszabbtávú stratégiai part-
nerek körének bõvítése a cél.
Intenzív kapcsolatuk alakult
ki a közel-keleti piacon, itt
hosszabb távon bõvülésre szá-
mítanak. A volt orosz terüle-
tekre a fõvállalkozókon ke-
resztüli beszállítások eredmé-
nyesek voltak, amire a jövõ-
ben is alapoznak. Vállalti
szinten legjelentõsebb külföl-
di megrendelõik a belga
ENEX cég, a Comtech Sys-
tems a Virgin szigetekrõl, a
Petrobras Brazíliából, a Jor-
dan Petroleum Refinery Co.
Jordániából, a Gazkomplek-
timpeks Oroszországból, a HJ
Edwars Svédországból, Né-
metországból a Hartmann
GmBH, a Robke, a Pall, Üz-
begisztánból az
Oztashqineftgaz, belföldön a
Hungrana Kft., Ganzacél Zrt.,
Turbo Team Kft., Paksi Atom-
erõmû Zrt., Tartalékgazdálko-
dási Kht, Hidrofilt Kft.

Az elmúlt év végén tulaj-
donos változás következett be
a vállalatnál. A HP TEAM
Kft . 34,3 százalékkal, az
Invest-Bond Joint Stock
Company 45 százalékkal és
magánszemélyek 20,7 száza-
lékkal részesednek a jegyzett
tõkébõl.

EAST-info

hogy az eredeti koncepció úgy
szólt, kedvezõ lenne, ha az elkerülõ
utak az autópályával egy idõben ké-
szülnének el, ez azonban nem jelent
automatizmust. Ha azonban az uni-
ós pályázatokon sikerrel szerepel a
projekt, akkor 2013-ig megépülhet

az út. Mint mondta: a város forga-
lomcsillapítása érdekében nem is
annyira a palini, mint inkább a 61-
es fõutat az autópályával összekötõ
elkerülõ nélkülözhetetlen.  

Horváth Attila   

Elkerülõ út – mibõl, mikor

A tehergépkocsit kitiltása szempontjából elengedhetetlen 
a Kaposvári út tehermentesítése.
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Huszonnégy ország 85 mûvészé-
nek közel 270 alkotását bemutató jó-
tékonysági kiállítás nyílt a Kendlima-
jor Mûvészeti Akadémia  mûtermé-
ben.  Az alkotók a képek eladásából
származó bevétellel egy árva gyere-
kek kezelését végzõ gyermekosztályt
támogatnak Kenyában. A tárlatot Ka-
rola Teschler a kiállításciklust szerve-

zõ Európai Mûvészek Közhasznú
Egyesületének elnöke nyitotta meg,
aki elmondta: különbözõ nemzetisé-
gû és különbözõ történelmi múlttal
illetve kultúrával rendelkezõ mûvé-
szek között együttmûködést és pár-
beszédet akarnak létrehozni. A két
kenyai kórházból érkezett Rosetta és
Agnes nõvér a közönséget is bekap-

csolva, énekkel és tánccal kértek ál-
dást a kiállításra. Megnyitó beszédé-
ben Réz Pál esztéta kiemelte: a
20x20 centiméteres méret nem korlá-
tozó tényezõ, nem töredék, ugyan-
olyan értékes, mint egy nagy méretû
alkotás. A piaci árnál kedvezõbben
megvásárolható képek március 10-
éig láthatók, utána a képek az ausztri-
ai Leobenbe utaznak. 

B.E.

Járási Ildikó iparmûvész tûz-
zománc alkotásaiból nyílt kiállí-
tás a Zsigmondy-Széchenyi
SZKI galériájában. A megjelent
ismerõsöket és a diákokat Ritecz
Rita pedagógus köszöntötte, ezt
követõen az ünnepélyes hangula-

tot Aradi Viktória tanuló fokozta
versmondásával. Megnyitóbeszé-
dében Balogh László, az OKISB
elnöke többek között kiemelte;
Járási Ildikó alkotói pályája nem-
régiben új lendületet vett. Ismét
kellõ indíttatás és kedv ébredt

benne a nagyobb feladatok válla-
lására, így újabb izgalmas fejezet
kezdõdhet a mûvésznõ hajlado-
zó, dekoratív formákat, jelképes
motívumokat hordozó, olykor il-
lusztratív, de leginkább mitologi-
kus, néha madonnás tûz-
zománcképíró mûvészetében.
Mindig nõalak van képeinek kö-
zéppontjában. Néha múzsa, néha
angyal, néha madonna alakban, s
ezt egészíti ki a növényi, állati
ornamentika. Ezüstmázas portréi
a tûzzománc technikán belül is
különlegességnek számítanak.
Színes munkái Bizánc pompáját
idézik. A bizánciak ikonos, ma-
donnás képei köszönnek kicsit
ránk mai nyelven Járási Ildikó-
nál. A tûzzománc a legnehezebb,
de leginkább átlényegítõ, kifeje-
zõ mûfaj az iparmûvészetek kö-
zül, ahol az alkotó csak sok-sok
kísérletezés és gyakorlat révén
sejtheti, hogy mi lesz a kezdeti
mûbõl a többszöri hevítés és ré-
tegezés után. 

B.E.
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Járási Ildikó tûzzománcai 
a Zsigmondy galériában
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A köztéri szobrok ötletpályáza-
tának zsûrizése volt az egyetlen
napirendi pontja a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi és Idegen-
forgalmi Bizottság, valamint az
Oktatási, Kulturális, Ifjúsági és
Sportbizottság együttes ülésének.
A pályázatra beérkezett 26 pálya-
mûvet Deák-Varga Dénes városi
fõépítész ismertette, egyben ösz-
szefoglalta a Mûvészeti Tanács
véleményét is. A pályamûvek kö-
zött szerepeltek képzõmûvészeti
alkotások, és egyéb javaslatokat
tartalmazó ötletek. Erzsébet ki-
rálynõt ábrázoló szobor elhelye-
zésére öt-hat javaslat is érkezett.
Ez talán annak köszönhetõ, hogy
közel száz évvel ezelõtt, 1908-
ban nevezték el a városháza elõtti
teret Erzsébet királynõrõl. A pá-

lyázók többek között cipészeket,
suszterokat, kosaras kofát, hét-
köznapi embereket képzeltek el a
Fõ útra. Míg mások díszkutat, ko-
ronás ívókutat az Ady út elejére,
Szent Istvánt ábrázoló szobrot az
Erzsébet térre. Szerepelt szobor-
sétány, Gyöngy születése címû
alkotás, olimpiai szoborpark,
sportolók szobra, görög mitológi-
ai dombormûvek a különbözõ te-
rekre, és az egykor Nagykanizsá-
ra jellemzõ régi kandeláberek
visszahelyezése. Balogh László
az OKISB véleménye szerint,
amivel többen is egyetértettek,
Zala György szobrászmûvész Er-
zsébet királynét ábrázoló szobra
elkészülhetne jövõre, a 100. év-
fordulóra. Dobri Lajos külsõ bi-
zottsági tag azt kérte, utólag ve-

gyék fel az õ javaslatait. Az egyik
a különbözõ háborúkban elpusz-
tult lovaknak állítana emléket, a
másik javaslata egy Wass Albert
szobor elhelyezése lenne a Nagy-
Magyarország Emlékmû elõtti té-
ren.  Végezetül a két bizottság
abban foglalt állást, hogy megkö-
szönik a pályázók értékes ötleteit,
és javasolják  a közgyûlésnek,
hogy az idei költségvetésben leg-
alább öt millió forintot helyezzen
céltartalékba külön soron, mely
összeget köztéri szobrok elhelye-
zésére kell felhasználni. Elhang-
zott még, a körforgalmakat egyé-
niesíteni kell, és az ott elhelyez-
hetõ alkotásokra pedig szintén ír-
janak ki ötletpályázatot.

Bakonyi Erzsébet

Erzsébet királynõtõl a lovakig

Adakozó mûvészek

Márciusban lesz két éve, hogy
Hajdú Sándor dirigálja. a Nagyka-
nizsa Város  Vegyeskarát. A zala-
egerszegi bábszínház is igényt tart
rá, mint zeneszerzõre, és alka-
lmanként az ottani szimfonikus ze-
nekart vezényli. Mikor költözik Ka-
nizsára – kérdeztük az ingázó ze-
neszerzõ-karmestert, a zalaegersze-
gi színház volt karnagyát. 

– Nagyon szívesen ideköltöznék,
de ahhoz elõbb el kell adnom a bu-
daörsi házamat, ami nem könnyû
dolog most, amikor senki nem vesz
semmit. Pedig már kinéztem egy
házat. Ettõl függetlenül hetente
kétszer lejárok Kanizsára próbát
tartani, és utána hazautazom busz-
szal, vagy vonattal. Szívesen te-
szem, hiszen a kórus szép lassan
szaporodik, jönnek a fiatalok, na-
gyon kellemes dolgozni. Örömünk-
re, sok régi vegyeskari tag tér visz-
sza hozzánk. Szeretettel várjuk a
többieket is. Amit elkezdünk, azt
megvalósítjuk. Úgy látom, sikerült
egy kicsit elmozdulni arról a holt-
pontról, ahol a kanizsai kórusélet
volt. Nem könnyû, nincsen semmi
anyagi támogatásunk, de ezt nem
akarom felhánytorgatni. Hogy a
kórus jelen pillanatban még mûkö-
dik, az annak a fantasztikus mag-
nak köszönhetõ, amelyik összetart-
ja az egészet. Erre lehet építeni!
Folyamatosan szaporodunk, lét-
számunk meghaladja a negyven
fõt. Felemelõ élményt jelentett szá-
munkra a decemberi bécsi koncer-
tünk – tér vissza a közelmúlt jelen-
tõs fellépésére – mindenki megle-
põdött azon, hogy a bécsi városhá-
za olyan teremmel rendelkezik,
ahol ötezer széket  lehet elhelyezni. 

– Milyen fellépésekre készülnek? 
– A magunk örömére megszer-

vezzük a hagyományos farsangi
összejövetelünket. Most éppen a
Város Napjára készülünk musica-
lekkel, majd Lorettoba utazunk egy
versenyre, aztán a város valamennyi
kórusának fellépésével Kodály estet
tartunk. A Haydn-évfordulót is meg
akarjuk ünnepelni, és az év végét, a
hagyományos, Emlékezzünk, vala-
mint a karácsonyi koncerttel zárjuk.

Bakonyi

Musicalek
a Város
Napján
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Határozatlan idõre elhalasztot-

ta a zalaegerszegi munkaügyi bí-
róság múlt csütörtökön annak a
pernek a tárgyalását, amelyet a
nagykanizsai székhelyû DKG-
EAST Olaj- és Gázipari Beren-
dezéseket Gyártó Zrt. indított
amiatt, hogy a társaság közgyûlé-
se tavaly decemberben Mádé Ká-
rolyt választotta újra a cég vezér-
igazgatójának. Az alperes képvi-
seletében ugyanis senki nem je-
lent meg a tárgyaláson, s mint
utóbb kiderült, a felperes ügy-
védjének részvétele is felesleges
volt, mivel megbízója visszavon-
ta a keresetet. A kívülállók szá-
mára érthetetlen fejlemény mö-
gött a DKG-EAST feletti  irányí-
tásért a társaság két tulajdonosi
csoportja, a 45 százalékot birtok-
ló orosz Invest-Bond Joint Stock
Company, valamint a DKG-
EAST 13 tagú menedzsmentjé-
nek (17,1 százalék) a HP Team
Ipari és Energetikai Kft.-vel
(30,8 százalék) alkotott érdek-
szövetsége közötti vita húzódik
meg.

A startpisztoly 2006. elején
dördült el. Akkor döntött úgy az
orosz Megdet Rahimkulov, hogy
értékesíti bankja, az ÁÉB Bank
Zrt. és családi vállalkozása, a
Kafijat Kereskedelmi és Consult-
ing Kft. együttesen közel 30 szá-
zalékos DKG-EAST-részese-
dését. A vevõ az orosz üzletem-
berek által a Brit Virgin-
szigeteken alapított Saturley
Holdings Ltd. volt. Csak késõbb
derült ki, hogy a Saturley valójá-
ban közvetítõ volt, azért vásárolt,
mert egy orosz cég külföldi be-
fektetéséhez elengedhetetlen
moszkvai jegybanki engedély –
ismerve az ottani bürokratikus el-
járásokat – akár egy évig is elhú-
zódhatott volna. Emiatt a Satur-
ley az oroszok magyarországi be-
fektetéseinél már bevált receptet
alkalmazta. Ugyanazt a szerepet
töltötte be, mint például 2000.
õszén a Rahimkulov által képvi-
selt Milford Holdings Ltd. A Bor-
sodchem Nyrt. késõbb botrányba
fulladt felvásárlásánál, amikor
egy közel 25 százalékos pakett

megvételével megpróbálta elõké-
szíteni a terepet az „igazi” vásár-
lónak, a Sziburnak.

A DKG-EAST esetében a Satur-
ley az oroszországi Saranskban be-
jegyzett Invest-Bond megbízásából
vásárolt, amely végül csak tavaly
karácsony elõtt kerülhetett birtokon
belülre (HVG, 2006. január 27.). Az
Invest-Bond a nagykanizsaihoz ha-
sonlóan olaj- és gázipari berendezé-
seket gyárt, s elsõsorban éppen azért
vetett szemet a DKG-EAST-re,
mert a magyar cég az õ palettájáról
hiányzó alkatrészeket (gömbcsapo-
kat, kútfejeket, tolózárakat) is elõál-
lít. Emellett magyarországi piaci je-
lenléte fokozását remélte. Nem
alaptalanul, hiszen a DKG-EAST
már hozzásegítette az oroszokat ah-
hoz, hogy a paksi atomerõmûnek
szerelvényeket értékesítenek. Ezért
a szívességért cserébe a kérõk kilá-
tásba helyezték, hogy a nagykani-
zsaiak számára õk szereznek majd
oroszországi megrendeléseket. De
csak abban az esetben – kötötték ki
az oroszok –, ha többségbe kerül-
hetnek a DKG-EASTben – állította
a HVG érdeklõdésére az oroszokat
képviselõ Hanzel István, amit azon-
ban Mádé cáfolt. E célból tavaly
májusban megállapodtak a magyar
gépgyártó cég részvényeinek 23,5
százalékát birtokló dolgozókkal,
hogy egy másik, Man-szigeteki off-
shore cég, a Dipton Enterprises Ltd.
legkésõbb július elejéig összességé-

ben 2,3 millió dollárért megveszi
papírjaikat. Hanzel szerint vételi
szándékuk komolyságának bizonyí-
tására 800 ezer dollár elõleget banki
letétbe helyeztek.

Az ajánlat azért tetszett a me-
nedzsmentnek, mert a DKG-EAST
éppen kilábalóban volt egy nehéz
gazdálkodási idõszakból. A néhány
éve még több, mint ezer dolgozót
foglalkoztató, termékeinek 80 szá-
zalékát a szovjet utódállamokban
és az arab országokban értékesítõ
társaság megrendelései 2002-
2003-ban jelentõsen csökkentek,
miközben a forint folyamatos erõ-
södésén árfolyamveszteséget szen-
vedtek el. Ezek miatt a 2001-es 1
milliárd forintos nyereség 2003-ra
több mint 1 milliárdos veszteségbe
csapott át, a DKG-EAST adóssága
pedig elérte az 500 millió forintot.
Ezt követõen a cég reorganizáció-
ba fogott, amelynek keretében töb-
bek között csökkentették a létszá-
mot, egy sor tevékenységet kiszer-
veztek, s megváltak a termeléshez
nem szorosan kapcsolódó ingat-
lanjaiktól, például a mûvelõdési
házuktól. Mára sikerült ledolgoz-
niuk adósságukat s növelni árbevé-
telüket, bár a 2006-os elõzetes ada-
tok szerinti 7,2 milliárd forintos
forgalom jócskán elmarad a 2002.
évi 11 milliárdostól – tájékoztatta a
HVG-t Mádé. Árbevételüknek pe-
dig mindössze 15 százaléka szár-
mazik az orosz piacról.

Tulajdonosi harc a DKG-EAST-ért

Gázkeverés
Oroszok és magyarok harcolnak egymással Magyarország egyik

legnagyobb olaj- és gázipari gyártó cége, a DKG-East
irányításáért.

Nagy érdeklõdés kísérte dr. Sza-
bó György elõadását az Olajos
Szeniorok Hagyományápoló Köre
és az Országos Bányászati és Ko-
hászati Egyesület Kõolaj- Földgáz
és Vízbányászati Szakosztálya du-
nántúli csoportjának Szakmai Nap-
ján. A Nagykanizsáról elszármazott
szakember a nagy visszhangot ki-
váltó Makói-árok kutatásáról és
termelési lehetõségeirõl beszélt a
nagyszámú közönségnek. A kuta-
tást irányító és finanszírozó kana-
dai Falcon cég igazgatósági tagja, a
hazai kutatást irányító TXM Kft.
ügyvezetõ igazgatója elõször a mé-
diában felröppent számtalan híresz-
telésre adott magyarázatot. Nem
véletlenül kaptak szárnya még a
szakemberek körében is a kétkedé-
sek, hiszen Európa egyik legjelen-
tõsebb gázmedencéje a makói, ahol
több mint egy éve, két fúróberen-

dezés dolgozik folyamatosan. A jú-
niusi becslés szerint a mintegy
6000 méter mélyen elhelyezkedõ
készlet Magyarország évi, 15 milli-
árd köbméteres gázigényének a
százszorosa. A kitermelt gáz meny-
nyisége után az államnak 12 száza-
lékos bányajáradékot fizet a kana-
dai cég. A hagyományos módsze-
rekkel nem megoldható kitermelést
az Amerikai Egyesült Államokban
már sikerrel alkalmazott technoló-
giával valósítják meg. A kitermelés
megkezdéséhez várhatóan jövõ ka-
rácsonyra jutnak el. 

– Hogy olcsóbb lesz-e ez által a
gáz? – kérdésünkre dr. Szabó Györ-
gy így válaszolt – Nincs közvetlen
összefüggés. Ha megkezdõdik a
kitermelés, az jótékonyan befolyá-
solja az árakat. Annak ellenére,
hogy láttam már az újságokban ön-
költségi számításokat, mivel a tech-

nológia még nem alakult ki, nem
vagyunk abban a helyzetben, hogy
meg tudnánk határozni a várható
gázárunkat.  Viszont, ha egy infrast-
ruktúrán nagyobb mennyiségû gáz
halad át, az fajlagos költségcsök-
kentést fog eredményezni. Tehát,
biztosan lesz ilyen vonzata annak,
hogy Magyarország egyik térségé-
ben megindul a gáztermelés. 

S vajon láthatunk-e a közelünk-
ben, mondjuk Bázakerettyén, ha-
sonló teljesítményû fúrótornyokat
magasodni, arra azt a választ kap-
tuk: a lehetséges makói kitermelés,
teljesen új ága a szénhidrogén
hasznosításnak. A kutatások korai
stádiumából nehéz prognosztizálni,
de bizonyított, hogy a Pannon-me-
dencében másutt is léteznek nagy
szénhidrogén tároló medencék. 

Bakonyi Erzsébet

A Pannon-medencében léteznek
nagy szénhidrogén tároló medencék

A belvárosi forgalomcsillapítás ak-
kor nyerhet valós értelmet, ha meg-
épülnek a várost elkerülõ utak. Elmé-
letben ennek addigra kell bekövet-
keznie, mire átadják az autópálya
egészét. A gyakorlatban viszont ak-
kor lesznek elkerülõ utak, ha ad rájuk
pénzt az unió. 

Papp Nándor, a Városfejleszté-
si, Környezetvédelmi, Ifjúsági és
Sportbizottság elnöke elmondta, a
tervezett nyugati elkerülõ út a
Camping út folytatásaként Palint
kikerülve haladna egészen Korpa-
várig, s ott csatlakozna be a 74-es
fõútvonalba. A másik elkerülõ a
61-es fõútvonalat kapcsolná össze
a sztrádával. Az elkerülõ utakra a
második Nemzeti Fejlesztési
Tervbõl remélhetünk forrásokat,
azonban a sikerre nem lehet mér-
get venni. Ha nem nyerünk uniós
forrásokat a két út megvalósításá-
ra, akkor beláthatatlan távolságba
kerül a teherautók nélküli belvá-
ros víziója. 

Halász Tibor, a Magyar Közút
Kht. fõmérnöke emlékeztetett arra,
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Valószínû, a Tikverés farsangi
hagyományát akarta feleleveníte-
ni az az ismeretlen, aki betért a
Pápai utca egyik udvarába. S mi-
vel elveszítette a kormot a sötét-
ben, a fehérnép helyett a házi-
szárnyasokat látogatta meg a
tyúkólban. A nyolc baromfit
gyorsan zsákba rakta, s hogy
megkönnyítse a dolgát, a zsák-
mánnyal és a család kerékpárjá-
val kereket oldott. A lopással 32
ezer forintos kárt okozott.

Nem lehet eleget ismételni, fi-
gyeljünk jobban a táskánkra, pénz-
tárcánkra a bevásárló helyeken, a
piacon. A múlt héten két nõ is tett
bejelentést. Mindkettejük táskájá-
ból kiemelték a pénzt és a szemé-
lyes iratokat tartalmazó pénztárcát. 

Szórakozóhelyen sem lehet ön-
feledten mulatni. Egy budapesti
hölgy asztalra helyezett pénztár-
cája tûnt el. Figyelmetlenségébõl
25 ezer forint kára keletkezett.

Az öltözõkben sem biztonságos
értéket hagyni. De ki tudná meg-
mondani, hova tegye a mobilját egy
néptáncos, amíg például kanásztán-
cot jár a táncteremben? A Móricz
Zsigmond Mûvelõdi Ház elsõ eme-
leti öltözõjében  ismeretlen, enge-
dély nélkül zsebre tette egy hölgy
30 ezer forintos mobiltelefonját. 

Ha pénzszerzési lehetõség csil-
lan fel, nincsenek biztonságban a

személyautók sem. A Hársfa utcá-
ban egy garázs elõtt parkoló sze-
mélygépkocsi elsõ szélvédõjét is-
meretlen elkövetõ betörte, a gép-
kocsiból csempevágót, flexet és
egyéb kézi szerszámot tulajdoní-
tott el. A lopási kár 200 ezer forint.

Egy osztrák állampolgár sze-
mélygépkocsijának pedig a rend-
számtábláira vetett valaki szemet. 

A Csónakázó-tónál parkoló
személygépkocsit is felnyitott
egy ismeretlen személy, ahonnan
kiemelte a bejelentõ pénztárcáját,
amelyben személyes iratok, vala-
mint 20 ezer forint készpénz volt.

Úgy látszik, kapósak a kerék-
párok. Egy nagykanizsai férfi la-
kásának tetõtérbõl a százezer fo-
rintos kerékpárt vitte magával
egy ismeretlen. 

A Múzeum téren parkoló sze-
mélygépkocsit támadott meg isme-
retlen. A gépkocsi mind a négy gu-
miabroncsát kiszúrta, a jobb elsõ il-
letve hátsó lámpáját kitörte, a lök-
hárítóját megrongálta, és a nyomok
alapján feltehetõ, hogy a motorház-
tetetõn is ugrált. A rongálással leg-
alább 200 ezer forint kárt okozott.

A Kölcsey utcában három par-
koló személygépkocsi gumiab-
roncsait szúrta ki egy feltehetõen
unatkozó személy. 

A Kisfaludy utcai bölcsõde aj-
taját is befeszítették, és az egyik

irodából 65 ezer forint készpénzt
elloptak. A Bajcsai úton lévõ pék-
ségbe is betört egy férfi, ahonnan
a pénztárgéppel együtt távozott.
De nem jutott messzire, mert a
járõrök a Szepetneki utcában el-
fogták, és a Rendõrkapitányságra
szállították. Az eljárás folyamat-
ban van ellene. 

Egy káefté zsigárdpusztai telep-
helyérõl 800 ezer forint értékû,
száz köbméteres acéltartályt szállí-
tott el valaki. A rendõrök az egyik
fémátvevõ helyen megtalálták és
lefoglalták a tartály darabjait.

A Szentgyörgyvári hegy egyik
hétvégi házába vízkérés indokával
nyitott be az az ismeretlen sze-
mély, aki miközben a szomját ol-
totta, az egyik polcról 110 ezer fo-
rint készpénzt is magával vitt.

Az egyik bevásárló központba
tömegverekedéshez riasztották a
rendõröket, ahol két társaság tag-
jai egy korábbi nézeteltérés miatt
keveredett szóváltásba. A vereke-
dés közben több berendezési tárgy
összetört, két személy könnyebb,
egy fõ súlyos sérüléseket szenve-
dett. Az intézkedõ rendõrök össze-
sen nyolc, zalakomári, galamboki,
illetve garabonci személyt állítot-
tak elõ a Rendõrkapitányságra,
akik ellen csoportosan elkövetett
garázdaság, és súlyos testi sértés
bûncselekmények elkövetése mi-
att indult büntetõeljárás. A rongá-
lással 17 ezer forint kárt okoztak.

Gyalogos balesetet történt a
Balatoni út és a Penny Áruházhoz
vezetõ út keresztezõdésénél.  A
hölgy hirtelen lelépett az úttestre.
Az arra haladó személygépkocsi
megpróbálta elkerülni az ütkö-
zést, jobbra rántotta a kormányt,
de így is elsodorta. Súlyos sérülé-
seket szenvedett. A gépkocsi az út
melletti árokban kötött ki. A fele-
lõsség kérdését még vizsgálják.

A Zalaegerszegi Mentõállomás
ügyeletese tett bejelentést, miszerint
Nagykanizsán az egyik lakóház für-
dõszobájában holtan találtak egy 16
éves lányt. Az elsõdleges adatok
alapján a haláleset szénmonoxid-
mérgezés miatt következett be. A
rendõrség szakértõk bevonásával,
közigazgatási eljárás keretében
vizsgálja a haláleset körülményeit.

B.E.
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betegellátási osztály, ezért létfontos-
ságú a jelenlegi, negyvennégy
ágyas kapacitás megtartása. Annál
is inkább, mert a legközelebbi súly-
ponti kórház Siófokon van, s az au-
tósztráda horvát határtól Siófokig
terjedõ, mintegy nyolcvan kilomé-
teres szakaszának felügyelete, a sú-
lyos sérültek ellátásának feladata a
kanizsai traumatológiára hárul. 

A szülészeti osztály részérõl dr.
Szabó Szilárd fõorvos arról beszélt,
Keszthely és Nagyatád kapacitása
csökken, s a terhespatológiai esetek
ellátása a súlyponti kórházak fel-
adata lesz. A szülészet esetében a
minisztérium negyvenre csökkente-
né a jelenleg hatvan ágyas kapaci-
tást, miközben a számítások szerint
legalább ötven ágyra lenne szükség. 

A megfelelõ minõségû inten-
zív ellátást szintén veszélyezteti
a miniszteri javaslat, amely dr.
Heim Tamás, az intenzív osztály
fõorvosa szerint meggondolatlan
és felelõtlen, szakmailag meg-
alapozatlan.

– A koncepció az emberi éle-
teket közvetlenül veszélyezteti –
szögezte le dr. Heim Tamás, aki
az összdolgozói értekezlet leg-
nagyobb hatású beszédét mond-
ta. – Ha a tervezet megvalósul,
akkor az a kanizsai kórház Tria-
nonja lehet. Osztályunkról any-
nyit: a rekonstrukció során ti-
zenkét ággyal indult meg az in-
tenzív terápiás részleg. Jött a
Bokros-csomag, elvettek tõlünk
két ágyat. Most jön a Molnár-
csomag, megint elvesznek két
ágyat, marad nyolc ágyunk.
Nem tudom, hogy még milyen
csomagok várnak ránk, az azon-
ban bizonyos, hogy lassan lehe-
tetlenné válik a feladatunk ma-
radéktalan ellátása. Én már
elõre kifejezem részvétemet a
hozzátartozóknak, akiknek a
hozzátartozói e rossz döntés mi-
att halnak majd meg. Ugyanis
vagy nem tudjuk felvenni a kriti-
kus állapotú betegeket, vagy
úgy adjuk ki õket az ápolási
osztályokra, hogy még intenzív
kezelésre szorulnának – vázolta
a nem sok jóval kecsegtetõ, ám
sajnos nagyon is reális jövõt dr.
Heim Tamás. 

Vannak a minisztériumi javaslat-
nak olyan pontjai is, amelyek ese-
tében a kórház vezetése el tudja fo-
gadni a kiadott ágyszám-csökken-
tés mértékét, ilyen a patológia, az
urológia, vagy a fül-orr-gégészet. 

A fõorvosi referátumok után a
lakossági hozzászólások követ-
keztek, elsõként dr. Simon Attila,
a Háziorvosi Klub vezetõje
mondta el álláspontját, aki szak-
mai szempontból hibás lépésnek
tartja, hogy a tárca ki akarja szo-
rítani a betegeket a kórházakból
a járóbeteg-, illetve az alapellá-
tásba, azaz a háziorvosokhoz.

Magyar József, a Nagycsalá-
dosok Nagykanizsai Egyesületé-
nek elnöke az országos szervezet
álláspontját ismertetve azt mond-
ta: az egészségügyet nem leépíte-
ni, hanem inkább fejleszteni kel-
lene, a jelenlegi intézkedés-soro-
zat gazdaságilag tönkreteszi a
kórházakat. Az elnök összefogást
sürgetett a kórház érdekében. 

Dr. Varga Imre, a Magángyógy-
szerészek Országos Szövetségé-
nek Zala megyei elnöke a szerve-
zet támogatásáról biztosította a
kórház vezetõit és fõorvosait, ha-
sonlóan Dr. Csákai Ivánhoz, aki az
önkormányzati képviselõk részé-
rõl tette ugyanezt. A fõorvos-kép-
viselõ felolvasta azt a nyílt levelet
is, amit Gyurcsány Ferenc minisz-
terelnöknek és dr. Molnár Lajos
miniszternek címezve, a kanizsai
kórház ágyszám-kapacitásával
kapcsolatos javaslat szakmai
szempontú átgondolását kérik. 

A fórumot követõ sajtótájékozta-
tón dr. Kovács József fõigazgató la-
punk kérdésére elmondta: a kapaci-
táscsökkenésbõl fakadó létszámle-
építés mértékérõl még nem kíván
információkat adni, ugyanis a vég-
leges számok kialakulásáig nem
szeretnék ijesztgetni sem a dolgozó-
kat, sem a fenntartót. Annyit azon-
ban megjegyzett: minden egyes ágy
esetében 1,5 fõnyi ellátó személy-
zettel lehet kalkulálni, s ebbõl már
kikövetkeztethetõ, hogy a legrosz-
szabb esetben változatlanul maradó
minisztériumi javaslat milyen kö-
vetkezményekkel járhat. Hozzátet-
te: abban bízik, hogy erre nem kerül
sor, átcsoportosításokkal megpró-
bálják kezelni a helyzetet. 

A fórum résztvevõi közül töb-
ben hiányolták a város ország-
gyûlési képviselõit.  

Horváth Attila

Szüljünk 
kevesebbet?

Másoknak is fáj

A koncepció az 
életet veszélyezteti

Országszerte zajlanak a meg-
mozdulások, demonstrációk a ter-
vezett kórházi ágyszámok  leépíté-
se miatt. Városunkat sem kerülte el
a tiltakozási hullám. A Turulnál
nyilvánították nemtetszésüket az
egybegyûltek. Az eseményekrõl
kérdeztük a szervezõt, Ladányi
Istvánnét.

– Elõzõ este kaptam egy sms-t,
hogy egy, a kórházat érintõ rendez-
vény lesz a Civilházban. Elmentem.
Miközben a szakma elõadását hall-
gattam, észrevettem, hogy nincs itt
a polgármester és egyetlen ország-
gyûlési képviselõ sem. Ez nagyon
meglepett, mert látnunk kell, hogy
a kórházi ágyszámok elvétele poli-
tikai döntés volt. Mivel Nagykani-
zsán fideszes városvezetés lett, úgy-
mond büntetésbõl 500 millióval ke-
vesebbet kap a költségvetésbõl, rá-
adásul a kórházi ágyszámot is meg-
nyírbálják. Ami különösen felzakla-
tott, hogy a pszichiátrián felére
csökken az osztályra felvehetõ bete-
gek száma. Megdöbbentõ ez annak
tudatában, hogy a depresszió nép-
betegség, a fiatalok körében hal-
mozottabbak a problémák, mivel
ebben az országban szétverték a
családokat. Sebezhetõek, elvesztet-
ték a kapaszkodókat, nincs jövõ-
képük. Ezt megpróbáltam elmonda-
ni, de ahogy körülnéztem – bár zö-
mében kórházi dolgozók voltak ott
– fásultságot láttam az arcokon. Ezt
látva abba is hagytam, amit mon-
dani szerettem volna. Az orvosok és
szakmai kamarák beszámolója után
négyen szólaltunk fel, közülünk egy
sem volt kórházi dolgozó. Ezek sze-
rint már annyira reményvesztettek
az emberek, hogy nem is mernek
semmit sem tenni. Kicsit hasonlít
arra a képre, mikor a birkák a vá-
góhídon vannak. Az elejét már ölik
a nyájnak, de a végének még van
néhány lélegzetvételnyi ideje.

– Spontán szervezõdött a tüntetés?
– A Kanizsa Rádióban bemond-

ták, de nem jöttek el annyian,
amennyire számoltunk. A kórházi
dolgozók is elmaradtak. Mintha
õket nem is érintené az egész. 

– Vagy talán féltek.
– Azt is el tudom képzelni. Mi

ezután is tiltakozni fogunk, mert
ami itt folyik az már egyenlõ a
népirtással. 

– A „Mi” kiket takar? Egyes
médiumok pártokat, jobb esetben
legalább egyet látnak settenkedni
a háttérben.

– Nincs közöttünk egyetlen párt
tagja sem, pártsemlegesek va-
gyunk. Van ugyan közöttünk egy-két
volt párttag, de már nem aktívak.
Tehát a „Mi” nemzetben és ma-
gyarságban gondolkodó embereket
takar. Egyelõre civilekként határoz-
tuk meg magunkat, de tervezzük
egyesületté való alakulásunkat.

– A fõvárosban és környékén
szokás mostanában kormánytago-
kat, kormányzásban aktívan
résztvevõket, akár a házuk táján
is felkeresni.

– Február másodikára terveztük
Göndör István meglátogatását az
irodájában. Szerettünk volna fel-
tenni néhány kérdést, bár akkor
még az ágyszám csökkentésrõl
nem tudtunk. Akkor azt tapasztal-
tuk, hogy a képviselõ nincs ott a
fogadóóráján. Bejelentkeztünk a
következõ fogadóórájára, aztán
elõzõ este kapom a telefont, hogy
nem lesz. Most bejelentkeztünk
megint péntekre, 9-11 óráig van a
fogadóórája. Heti két óra. Lehet,
hogy elég. Én úgy gondolom, hogy
aki nem itt él, annak több idõt kel-
lene fordítani a választókörzetére.
Fõleg ha három-négy héten ke-
resztül nem elérhetõ. Tehát még
nem tudjuk mi lesz pénteken, csak
sejtéseink vannak. Egyébként
konkrétan tervezzük, hogy elme-
gyünk a képviselõ házához. Mert,
ha a hegy nem megy Mohamed-
hez, akkor… Tudjuk hol lakik, szép
hely, nagyon szép hely, hát ne
érezze már olyan jól magát. 

– Korábban csatlakoztak orszá-
gos megmozdulásokhoz is. Van-
nak ilyen terveik?

– Igen, most hétvégén lesz a
pártkongresszus. Az MSZP most
választ vezetõket. Csakhogy ez a
párt nem is magyar, mert nem ma-
gyar érdekeket szolgál. Nem is szo-
cialista, mert a szocialista az, aki
szociálisan érzékeny. Ilyen, hogy
kórház bezárás, ágyszám leépítés?
Szocialista párt? Ez vicc! Párt? In-
kább érdekcsoport! Egyébként a
nagykanizsai kórházért való tilta-
kozásunkat folytatjuk, de nem tud-
juk függetleníteni a többi dologtól,
amiért még harcolnunk kell. Várjuk
a kórház dolgozóit, hogy végre
megmozduljanak, felfogják, hogy itt
kõkeményen róluk is szó van. Mi
velük vagyunk. Lássák be, egyfelé
megyünk, egyfelé evezünk. 

Czene Csaba 

Kiálltak a kórházért

A 7-es fõúton Zalakomár után
Budapest irányába egy pótkocsis
kamion az útszéli mély rézsûbe bo-
rult. Mivel a szerelvény nem oko-
zott forgalmi akadályt, nem szállí-
tott veszélyes anyagot, csak az
üzemanyag szivárgást szüntették
meg, és a jármû végleges áramta-
lanítását végezték el a tûzoltók
Másnap azonban a tulajdonos fel-
kérésére költségtérítéses mentés-
ként tûzoltó autómentõ daru segít-
ségével kiemelték a jármûszerel-
vényt. A munkálatok mintegy négy
órát vettek igénybe, ez idõ alatt a
zalakarosi rendõrök a 7-es fõút
ezen szakaszát teljesen lezárták, a
forgalmat pedig elterelték. 

A Tûzoltóság arra kéri a lakos-
ságot, hogy pontosan tartsák be a
kertben, a szõlõhegyen és kirándu-
lások alkalmával a szabadban tör-
ténõ tûzgyújtás szabályait. A szá-
raz, napos, idõjárás miatt számta-
lan avar- és nádastûz eloltásához
riasztották a tûzoltókat. A Miklósfa
Iskola út és a halastó között avar
és nádastüzet oltottak, Bajcsa és
Miklósfa közötti területen tölgy-
csemetést, a Pivári utca végén pe-
dig szalmabálákat veszélyeztettek
a száraz avartüzek. A Vasútállo-
mástól Dél-Nyugatra esõ területen
pedig a vonatablakból kidobott ci-
garettacsikk okozott avartüzet. 

B.E.

Kamion 
az árokban

Az elmúlt héten négy ifjú pár
mondta ki a boldogító igent.
Nyolc családban gyermekáldás-
nak örülhettek, míg tizennyolcban
temetésre került sor. Városunk la-
kossága így 51 360 fõre csökkent.

51 360

Áruházi verekedõk, 
alkalmi tolvajok, gumi szurkálók

Csalás gyanúja miatt nyomoznak
a nagykanizsai rendõrök egy So-
mogy megyei nõ és társai ellen. A
gyanúsítottak boncmester, szociális
gondozó, fodrász és mûköröm-építõ
tanfolyamokat szerveztek a város-
ban, ám amikor a gyakorlati oktatás-
ra került volna sor, a tanfolyamok
félbeszakadtak. A szervezõk a kép-
zéseket több vállalkozás nevében

hirdették meg és államilag elismert
szakképesítést ígértek a jelentkezõk-
nek. Egy-egy tanfolyamért átlagosan
kétszázezer forintot kellett fizetni, a
vizsgákig azonban senki sem jutott
el. A pórul járt hallgatók feljelentést
tettek a rendõrségen, azt viszont még
a rendõrség sem tudja, hogy a becsa-
pott tanulók hányan vannak, ezért
várják az újabb bejelentéseket.

Csizmadia Péter, a Zala Megyei
Rendõr-fõkapitányság sajtószóvivõ-
je érdeklõdésünkre elmondta,  a
vizsgálat még jelenleg is folyik, azok
lezárásáig nem kívánnak bõvebb in-
formációt adni. Próbáltuk elérni a
tanfolyamok szervezõjét is, azonban
az illetõ kikapcsolta mobiltelefonját. 

H.A.

Félbeszakadt tanfolyam, süket telefon

A Múzeumi Esték rendezvénysorozat keretében 2007. február
20-án 16.30-tól a múzeum Fõ úti épületében Dr. Horváth László
régész, nyugalmazott múzeumigazgató,  tart elõadást "Késõ ró-
mai temetõk Nagykanizsán" címmel. Az elõadás során bemutat-
ja az elmúlt években feltárt két késõ római kori temetõt, azok
gazdag sírjait, közöttük a sírkápolnát,  a ló és kutya temetkezést.
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Horoszkóp

Bújjon ki ezen a héten a bõrébõl. Egy
bohókás kos is lehet vonzó. Szabadide-
jében ne legyen sokat egyedül. Próbál-
jon romantikus gondolatokkal közelíteni
akár újdonsült ismerõséhez is.

Ezen a héten rózsaszín szemüvegen ke-
resztül nézze a világot! Feszültsége eny-
hülni fog, és a konfliktushelyzetekbõl is
könnyebben kijön. Zárkózottságát oldja
fel akár zenehallgatással.

Ezen a héten egy feladat vár önre. A
boldogságkeresés. Ez most kötelezõ ah-
hoz, hogy könnyedén meg tudja oldani
az elkövetkezõ hetekben jelentkezõ
problémákat.

Szerencsés idõszak következik életében.
Érdemes energiáját a munkába fektetni.
Vigyen színt és új illatokat a magánéle-
tébe. Vásároljon divatos fehérnemût, és
cserélje ki parfümjét.

Nagy kifutópályára van szüksége ezekben a
napokban. Ha nincs más lehetõsége, tegyen
úgy, mintha a busz után szaladna. Egyelõre
ez is oldja a görcsöket. Ne feledje, egy
oroszlán is ehet hetente egyszer fõzeléket. 

Tombol önben az energia, de a négy fal
közé van zárva. Itt az ideje, hogy tegyen
ellene. Lapozza fel emlékeit, emelje fel
a telefont, és tárcsázzon. Biztosan lesz
valaki, aki meghallgatja a túloldalon.

Ébressze kedvesét a madarak éneke címû
dallal. Ha nem ébredtek együtt, akkor al-
tassa el. A hatás így is meglesz. Ne törõd-
jön most azzal, hogy a munkáját nem tud-
ja elvégezni. Idõnként ön is lazíthat. 

Váratlan, új szerelem lép az életébe. Ép-
pen ezért, most könnyedén tudja tisztáz-
ni azt a kedvezõtlen helyzetet, amibe
könnyelmûen belelépett, és emiatt félre-
értések sorozata keletkezett ön körül.

Mindent felkavaró szerelmet eredmé-
nyezhet egy röpke találkozás. Ne
döntsön azonban hirtelen, gondolkod-
jon, mielõtt továbblép. Munkalehetõség
ügyben azonban lépjen határozottan.

Elveszik a kedvét a környezetében, de
önt nem kell félteni. Alszik rá egy-két
napot, és újra talpra áll. Nincs lehetetlen
ön elõtt. A szerelemben sem. Próbálja
csak ki!

Hullámzó hangulatban tölti el ezt a he-
tet. Tervezzen szórakozást, kikapcsoló-
dást a hét végére. Nemcsak a belváros-
ban lehet szórakozni, a város peremén is
várhatja baráti kör, intim hangulat.

Ha lehetõségük adódik a meghitt
együttlétre, gondtalanul simuljon össze
partnerével. A Vénusz, mint egy titokza-
tos jó tündér segíti álmai megvalósulá-
sát. Gondoljon külföldi utazásra is.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Február 19. Zsuzsanna  
A népi idõjóslás szerint ez a

nap elviszi a havat, zöldellni kezd
a fû, és megszólalnak a pacsirták.

Február 24. Jégtörõ Mátyás  
Ahol Zsuzsanna nem vitte el a

fagyot, Mátyás töri meg a tél ural-
mát. Vagy ha jeget nem talál, akkor
csinál. Ezen kívül ez a halászok je-
les napja is, hisz ekkor kezdenek ív-
ni a csukák. Az ezen a napon fogott
csukát Mátyás csukájának nevezik,
és egész évre bõ halfogást ígér. 

Farsang
Idejét úgy számolják ki, hogy

az elsõ tavaszi (február 21. utá-
ni) holdtöltére következõ vasár-
naptól, húsvéttól a böjt idejét
visszaszámolják, ami hat hetet
tesz ki. 

A farsang a közelgõ tavasz õsi
örömünnepe, egyúttal a tél és a ta-
vasz küzdelmének szimbolikus
megjelenítése. Számtalan gonosz-
ûzõ és termékenységvarázsló álar-
cos, alakoskodó szokás fûzõdik
hozzá: kongózás, kormozás, télte-
metés, busójárás... A legtöbb ese-
mény farsang vasárnapjára és a rá-
következõ néhány napra, farsang
farkára esik: így húshagyó kedd-
re, a böjt kezdetére, hamvazó szer-
dára, valamint a dologtiltó napra,
amit böjtfogadónak is neveznek.
Ezen a napon tartják a kereszté-
nyek a hamvazkodást. A húsvét
vasárnapig tartó böjtben húst és
zsíros ételeket nem esznek, csak
fõtt tésztát, aszalt gyümölcsöket és
a korpából készült leveseket.

Kalendárium

A nagykanizsai kórház munka-
társai összdolgozói értekezle-
ten vitatták meg a tervezett
ágyszám-csökkentés lehetséges
következményeit. Az értekezle-
ten ismertették annak a levél-
nek a tartalmát is, amelyben a
kórház vezetése arra kéri dr.
Molnár Lajos egészségügyi mi-
nisztert és Gyurcsány Ferenc
miniszterelnököt, hogy a szak-
mai indokokat vegyék figye-
lembe a végleges ágyszámok
kialakítása során. 

Mínusz 156 ágy

Dr. Kovács József fõigazgató
bevezetõjében elmondta: a mi-
nisztériumi javaslat szerint a
kórház fekvõbeteg-kapacitását
156 ággyal, csaknem 30,2 száza-
lékkal csökkentenék, miközben a
nagykanizsaihoz hasonló többi
súlyponti kórháznak sokkal ki-
sebb veszteséget kell elszenved-
nie. Történik ez akkor, amikor az
épülõ M7-es sztráda, valamint a
Sármelléken mûködõ polgári re-
pülõtér biztosításával bõvül a
kanizsai kórház feladata, s a te-
rületi szerepet betöltõ keszthelyi,
nagyatádi és marcali kórházak
kapacitáscsökkentése miatt
drasztikus mértékben nõ az ellá-
tási terület. A fõigazgató kiemel-
te: a harminckilenc súlyponti
kórház ágyszámait tekintve a
legkevesebb jutott Nagykanizsá-
nak. Azaz a korábbi 516 aktív
ágy száma 360-ra csökkenhet.
Ez a döntés derékban amputálja
a kórházat, ellehetetleníti a szak-
mai munkát, üzemviteli szem-

pontból pedig csõdhelyzet elé ál-
lítja az intézményt – fogalmazott
a fõigazgató, aki szerint a drasz-
tikus intézkedés sérti a szektor-
semlegesség elvét, fõleg, hogy a
többi súlyponti kórházban csu-
pán hat-tizenhárom százalékkal
csökkent az ágyak száma. Szá-
mításaik szerint az illetékességi
terület növekedését is figyelem-
be véve 460-480 ággyal lehetne
garantálni a betegellátás bizton-
ságát.

A tervezet az általános sebé-
szetet sújtja a leginkább, ugyanis
ott elvenné az aktív ágyak majd-
nem felét. Ezzel az érsebészeti
részleg léte forog kockán, s el-
képzelni is szörnyû, hova vezet
majd, ha az érszûkületben, vagy
esetleg trombózisban szenvedõ,
romló vérellátású végtagokkal élõ
betegek nem jutnak idõben szak-
szerû ellátáshoz. 

Kockán az érsebészet

– Meggyõzõdésem, hogy
amennyiben a tervezett szûkítés
megvalósul, a feladatainkat nem
tudjuk az eddigi minõségben tel-
jesíteni – mondta Prof. Dr.
Bátorfi József fõorvos. – Gondo-
lok itt például a laparoszkópos
sebészetben elért, nemzetközileg
is elismert tevékenységünkre, a
szakmai fórumokon való eredmé-
nyes szereplésünkre, onkológiai
centrumunkra, továbbá a
gasztroenterológiai, érsebészeti
betegek ellátásra, de említhet-
ném az oktatásban, a medikus-,
rezidens-, vagy a posztgraduális
képzésben betöltött szerepünket

is. Példának okáért ilyen mérté-
kû szûkítés esetén elõfordulhat,
hogy nem marad kapacitásunk
arra, hogy felvállaljuk azokat a
nagy gasztroenterológiai és ér-
sebészeti beavatkozásokat, ame-
lyek után az átlagosnál hosszabb
ideig szorul kórházi ápolásra a
beteg. Ezért arra kérem Nagyka-
nizsa képviselõit, de legfõképpen
az általunk megválasztott or-
szággyûlési képviselõket, hogy
tegyenek meg minden tõlük el-
várhatót annak érdekében, hogy
a mûtétre váró betegeinket to-
vábbra is zavartalanul fogad-
hassuk – mondta. 

Üdvözlésképpen búcsúznak a
halálba menõk – hasonlította a
részlegvezetõ fõorvosokat az
ókori Róma gladiátoraihoz dr.
Matoltsy András, a belgyógyászat
fõorvosa. A belgyógyászati osz-
tály látja el a kardiológiai és a
gasztroenterológiai betegeket,
akiknek száma a nagyatádi,
keszthelyi és marcali kórházak
kapacitáscsökkenésével várható-
an erõteljesen növekedik majd. A
helyzetet pedig súlyosbítja, hogy
a jelenlegi kapacitás terhére kell
majd kialakítani a közeljövõben a
sürgõsségi betegellátó osztályt is.

– A belgyógyászat a kanizsai
kórház legnagyobb osztálya –
mondta dr. Matoltsy András. – A
környezõ kórházak belgyógyásza-
tai közül mi bonyolítjuk le a leg-
nagyobb betegforgalmat, ami ma-
gas ágyszám-kihasználtsággal és
rövid ápolási idõvel jár. Hogy ezt
az óriási feladatot el tudjuk látni,
a kardiológiai osztályon a nem
súlyos betegek elõjegyzési ideje
körülbelül egy hónap. Magyaror-
szág sajnos, elõkelõ helyet foglal
el a szív-érrendszeri megbetege-
désekkel összefüggõ halálozási
statisztikán, ráadásul elõrejelzé-
sek alapján tudni lehet, hogy a
következõ években körülbelül hu-
szonöt százalékkal fog nõni ha-
zánkban a megbetegedések szá-
ma. Ebbõl és a regionális felada-
tokból adódóan még több feladat
hárul majd osztályunkra. Ezt fi-

gyelmen kívül hagyva az Egész-
ségügyi Minisztérium valamelyik
szobájában egyetlen tollvonással
harminc százalékos belgyógyá-
szati ágyszám-csökkentésrõl ha-
tároznak. Azt hiszem, ezzel a szív-
gyógyászati ellátás ellehetetlení-
tése következik be. Hasonló a
helyzet az anyagcsere-betegségek
vonatkozásában is. Sürgõs ellá-
tást igénylõ, életveszélyes álla-
potban lévõ betegek ellátása vá-
lik lehetetlenné a kapacitás hiá-
nya miatt. Ennek azonban nem
szakmai, vagy technikai okai van-
nak, hiszen az sem utolsó tényezõ,
hogy legyen kórterem, ahol egy-
általán fogadni tudjuk a pácien-
seket. Az intézkedéssel megszûnik
a belgyógyászati felvétel tervez-
hetõsége. Hangsúlyoznám, hogy
nem csak az ágyszám-leépítés té-
nye nyomaszt minket, hanem a
növekvõ számú beteg befogadá-
sának lehetetlensége is, ami meg-
gyõzõdésem szerint összeegyez-
tethetetlen az orvosi hivatással. 

A pszichiátria ágyainak számát
egyszerûen megfelezi a miniszte-
ri javaslat, így az a negyvenrõl
húszra csökken. A jelenleg is tel-
jes kihasználtsággal mûködõ osz-
tály szakmailag és gazdaságilag
is ellehetetlenülhet.

Dr. Nagy Rozália fõorvos úgy
véli; a jelenleginél is kevesebb
ápolási idõ már a gyógyítás sikerét
veszélyezteti, annál is inkább,
mert már most is a szükségeshez
képest feleannyi ággyal dolgoz-
nak. Ha az ágyszámot tovább
csökkentik, akkor könnyen elõfor-
dulhat, hogy egy-egy beteg keze-
lésére az orvos-szakmai szem-
pontok alapján meghatározott
ápolási idõnek csak a negyede jut.
Ez egyszerûbben azt jelenti: min-
den negyedik, évente csaknem öt-
száz beteget el kellene utasítaniuk.
Mint azt kifejtette, félõ, hogy a
gyógyítási idõ extrém lerövidülése
végzetes következményekkel jár. 

A traumatológiai osztály helyze-
térõl Dr. Muzsek István fõorvos be-
szélt. Elmondta: mivel a belgyógyá-
szat és a traumatológia kapacitásá-
nak terhére, a két osztály rendelke-
zésére álló ágyszámok átcsoportosí-
tásával jöhet majd létre a sürgõsségi

Derékban amputálva
A miniszteri javaslat súlyos helyzetbe taszítja a kórházat

Nemcsak magukért, értünk is küzdenek
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Helyzetük 
összeegyeztethetetlen
az orvosi hivatással

Pszichiátria –
ketté vágva

Amputálják 
a traumatológiát

A „Kiskanizsa” Kulturális
Egyesület és a Zalagyöngye
Táncegyüttes szervezésében 

2007. február 17-én, 
szombaton 18 órától 

Kanizsa Csillagai
koncert

utána Táncház

Helyszín:
Móricz Zsigmond
Mûvelõdési Ház

Belépõ: 800 Ft

Információ: 30-527-4889

A Nemzeti Kulturális Alap 
támogatásával
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Több, az elmúlt években épült,
vagy a közeljövõben építendõ vá-
rosi úttal kapcsolatban emeltek
kifogást a közlekedési hatóság
szakemberei azon az egyezteté-
sen, amelyre a múlt héten került
sor a polgármesteri hivatalban.
Például elképzelhetõ, hogy út cél-
jára vissza kell vásárolni egy
olyan ipari parki területet, amit az
elõzõ önkormányzat már eladott. 

Marton István polgármester el-
mondta, több tervet meg kell újíta-
niuk, ugyanis lejártak a hozzájuk
kapcsolódó építési engedélyek.
Ennél azonban sokkal nagyobb ba-
jok is vannak, például az ipari park
„A” jelû útjának a 74-es fõútvonal
palini szakaszára való kikötésének
tervei nem felelnek meg az elõírá-
soknak, ezért újabbakat kell készí-
teni. A közlekedési hatóság szerint
április elejéig le kellene zárni a
volt Kossuth-laktanyából a régi
hetesre egymás mellett, párhuza-
mosan kivezetõ utakat, mert azok
túl közel vannak egymáshoz. He-
lyettük az egykori katonai riadóu-

tat kellene megnyitni, amit azon-
ban az elõzõ ciklusban már eladott
az önkormányzat. Marton István
polgármester azt mondja, elképzel-
hetõ, hogy vissza kell vásárolniuk
a területet. Ráadásul úgy tûnik, a
terület értékesítésérõl közgyûlési
döntés sem született. 

Gondok vannak az ipari park
többi útjával is, ugyanis azok re-
konstrukcióját már négy évvel ez-
elõtt meg kellett volna kezdeni, ak-
kor, amikor a város megkapta a
laktanyákat. Erre azonban azért
sem kerülhetett sor, mert még kon-
cepció sem készült a felújításra vo-
natkozóan, arról nem is beszélve,
hogy a hatóság álláspontja szerint
ezeket az utakat be kellett volna il-
leszteni a városi úthálózatba. 

A város elsõ embere végül
megjegyezte, az elmúlt ciklusban
nem gazdálkodás, hanem garáz-
dálkodás folyt, hiszen koncepci-
ótlanul, felelõtlenül zajlott a vá-
ros útjainak felújítása, ami vélhe-
tõen ablakon kidobott pénz volt,
hiszen a jövõre induló uniós csa-

torna-rekonstrukció során ismét
meg kell bontani az aszfaltot.

A hatóság sürgette a belsõ kör-
gyûrû lezárását, azaz a Zrínyi út
Teleki útra történõ kikötését is.
Emlékeztetõül, az elõzõ tervek
szerint közvetlenül az Eötvös tér
és a Kórház utca sarkán álló társas-
ház ablakai alatt vezetett volna az
út nyomvonala, ami természetesen
kiváltotta a lakók ellenkezését. En-

nek ellenére a kivitelezõk hozzá-
láttak az elõkészítéshez, igaz, érvé-
nyes építési engedély nélkül. 

A polgármester a lakók meg-
nyugtatására elmondta, a háztól
távolabb történik meg a kikötés, a
tervek már készülnek, s azt remé-
li, hogy jövõre sor kerülhet a sza-
kasz megépítésére is.      

Horváth Attila

Szabadhegyen 8 db (1070
m2/db) nem közmûvesített építési
telek fizetési könnyítéssel eladó.
Érd.: 20/9838-319, 93/319-464
Lipódi Lászlóné (5996K)
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYESINGATLAN
Építési vállalkozók figyelem! Nk-

án a Hunyadi úton 800 négyzetméteres
(20m x 40m) telek – társasház építésé-
re kiválóan alkalmas, eladó. Érd.:
30/227-3294, 30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 m2-es lakás választható bur-
kolattal, fal színnel, valamint kerttel és
garázzsal eladó. Kisebb lakást beszá-
mítok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), melléképü-
letekkel, dupla garázzsal eladó! Irányár:
7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-5305 (5984K)

Nk-án a Fáy A. utcában 62 m2-es
földszinti lakás azonnali beköltözéssel
eladó. Érd.: 20/335-5128 (5989K)

A Zerkowicz udvarban vagy a Kini-
zsi u. 2-ben teremgarázs eladó vagy bér-
beadó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Beleznán négyszobás családi ház
melléképületekkel, nagy telekkel eladó.
Érd.: 70/377-3137 (5991K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulladékot,
forgalomból kivont gépjármûvét készpénz-
ért átveszem! Lakókocsik is érdekelnek.

Ugyanitt használt autóalkatrészek eladók.
Tel.: 30/641-7375, 30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (videó,
TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.: 20/510-
2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ, alak-
formáló, talp), hívásra házhoz megyek!
Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, tetõ-
fedési és szigetelési munkákat, régi há-
zak felújítását, lépcsõházak burkolását,
festését vállalja. Érd.: 70/503-9407,
30/639-8825 (5999K)

Nk-i étterembe önmagára és munkájá-
ra igényes, gyakorlott pincért vagy pin-
cérnõt éves állásra felveszünk. Érd.:
20/482-4545 (5973K)

Nk-i pizzériába gépkocsival és helyis-
merettel rendelkezõ pizzafutárt felve-
szünk. Érd.: 30/2948-313 (5985K)

FABERLIC kozmetikumok értékesí-
tésére munkatársakat keresek 25% fix ju-
talékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

170 literes prés újszerû állapotban el-
adó. Érd.: 30/448-6072 (5986K)

Fuji Finepix S3000 digitális fény-
képezõgép, 3,2 megapixel felbontá-
sú, 6x optikai zoommal, 4 db ceruza-
akkuval, USB kábellel, szoftverrel,
memóriakártyával eladó. Ára:
38.000 Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

gépjármûszerelõ szakirányú 70 000 – 80 000 Ft 
gépbeállító szakirányú megegyezés szerint
karbantartó mûszerész szakirányú 80 000 – 90 000 Ft
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80 000 – 98 000 Ft 
varró            szakirányú megegyezés szerint 
szakács szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70 000 – 90 000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
vendéglátóipari eladó szakirányú 65 500 – 70 000 Ft
könyvelõ szakirányú 80 000 – 100 000 Ft
adminisztrátor /német nyelv/ érettségi megegyezés szerint
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200 000 – 300 000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100 000 – 150 000 Ft
pénzügyi ügyintézõ fõiskola KJT. szerint 

Bõvebb felvilágosítás: Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk.
Ügyfélfogadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00 – 12.00 és 13.00 –
16.00 óra között, péntek: 8.00 – 13.00 óra.

Újságíráshoz kedvet
érzõ fiatalok jelent-
kezését várjuk!

Gyakornokot
keresünk!

Érdeklõdni a Kanizsa Dél-
Zalai Hetilap 93/312-305 
telefonszámán lehet.

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 24. 15 óra
TARKA – BARKA MÛHELY

Szélforgó készítés
Helyszín: Képzõmûvészetek Háza 

Február 26. 18 óra
ZENÉS ESTÉK 

A KISKASTÉLYBAN
„MODERN” FÚVÓS 

KONCERT
Szerepelnek: Baráth Adrien és Vajda
Zsuzsanna növendékei és meghívott

vendégei. Belépõdíj: 500 Ft
Helyszín: Képzõmûvészetek Háza

Február 26. és 27. 19 óra
ÉN, SHIRLEY – monodráma

LATINOVITS – BÉRLET 02.26.
MÁRKUS – BÉRLET 02.27.

A zalaegerszegi Hevesi Sándor 
Színház elõadása. Belépõdíj: 1800 Ft

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Március  3. 20 óra
TAVASZKÖSZÖNTÕ 

VIRÁGBÁL
Zene: Mura Band. Helyszín: Ifjúsági

és Civil Ház. Belépõdíj: 1100 Ft
Igény szerint vacsora 1400 Ft-ért

A koncepciótlanság útjain
Zûrzavaros örökség

Városunk közterület felügyelõi-
nek sok gondot jelent az útmenti,
erdõszéli kisebb-nagyobb szemét-
kupacok felszámolása. A megtisz-
tított területek további ellenõrzése
újabb feladatokat jelent. Az elmúlt
idõszakban közhasznú dolgozók
segítségével a Szepetneki, a Cam-
ping, a Bajcsy-Zsilinszky utcák ár-
kaiból, a keleti városrész konténe-
rei mellõl szállítottak el mintegy
két tonnányi, ismeretlenek által ki-
dobott hulladékot. 

A szemetelõk tettenérése nem
könnyû, mivel a nap minden per-
cében lehetetlen figyelni az összes
szóba jöhetõ helyet. Ennek ellené-
re vannak eredmények, hiszen
akár a hulladékok között talált tár-
gyak alapján is indulhat szabály-
sértési eljárás. 

Az igazi megoldás persze nem a
bírság és annak visszatartó ereje,
hanem a szemléletváltozás lenne.
Ez egy fillérbe sem kerül, sokkal
jobb közérzettel, tiszta környezet-
ben élhetnénk, ám sajnos belátható
idõn belül nincs rá esély. 

Talán fel sem figyelünk apró
dolgokra, pedig gondoljunk csak
arra, hogy aki az erkélyen dohány-
zik, vajon hová dobja a csikket?
Körül is lehet nézni a ház elõtti jár-
dán. Vagy az utcán cigarettázókra.
Nos, õk hová dobják? 

Vannak országok, ahol  nem is
látni utcán dohányzó embereket.
Persze nem csupán e káros szenve-
délynek hódolók a vétkesek, biztos
láttak már parkoló autóból kiszórt
csokipapírt, üdítõs palackot, csak
úgy szélnek eresztett elhasznált
papírzsebkendõt. 

A felügyelõk jövõ héttõl a hulla-
dékszállítási szerzõdések meglétét
ellenõrzik a Saubermacher-Pannó-
nia Kft. közremûködésével.

Ugyancsak akció keretében, a
hétvégi bolhapiac idején kialakult
kaotikus állapotok miatt, a Közterü-
let felügyelet a rendõrséggel karölt-
ve végez közös ellenõrzést. Kérjük,
fokozottabban ügyeljenek a közle-
kedés szabályainak betartására!

K.T.F

Hét végén 
Bolhapiaci razzia
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Sajtóközleményt juttatott el
lapunkhoz Göndör István ország-
gyûlési képviselõ. Ebben kifejtette:
a FIDESZ országgyûlési és európai
parlamenti képviselõinek önkényes
kordonbontása példátlan és rendkí-
vüli esemény demokráciánk törté-
netében. A képviselõknek nemcsak
a törvények megalkotása, hanem
betartása is feladatuk. Hivatásuk
nem jogosít a törvények megszegé-
sére, ezért errõl rendkívüli ülésen
akartunk tárgyalni és országgyûlési
határozatot elfogadni.

Az Országgyûlés elnöke az álta-
lunk kezdeményezett indítvány
megtárgyalását február 16-ra java-
solta. Tekintettel arra, hogy a tava-
szi ülésszak rendes ülése február
12-én kezdõdött, így a napirendet
kiegészítve rendes ülés keretében
– a jogalkotást nem zavarva – kü-
lön ülésnapon tárgyalja meg az
Országgyûlés az indítványt.

A frakció tehát a kezdeménye-
zést nem vonta vissza, hanem a
Házszabály keretén belül biztosítja
a vitát és határozathozatalt.

Galambokra látogatott Kiss Pé-
ter szociális és munkaügyi minisz-
ter, hogy megtekintse a romatelep-
felszámolás eredményét. Emlékez-
tetõül: az önkormányzat még ta-
valy jutott több, mint hatvannégy-
millió forintos támogatáshoz az If-
júsági, Családügyi, Szociális és
Esélyegyenlõségi Minisztérium
romatelepek felszámolását célzó
pályázatán.

A miniszter látogatása közben
tartott sajtótájékoztatón elmond-
ta,  a tavaly indított telep-felszá-
molási programra összesen hat-
száznyolcvanmillió forint jutott,
amelybõl kilenc település romái
kerülhettek  jobb körülmények
közé. Idén már tizenegy települé-
sen folytatódik a program, újabb
lehetõséget kínálva az emberhez
méltó életre. Mint mondta, az új
házak nagyon szépek, de talán
ennél is fontosabb az a fajta gon-
doskodás, a beköltözött csalá-
dokkal való foglalkozás, amit az
önkormányzat és a Zala Megyei
Munkaügyi Központ koordinál, s
az iskoláztatástól a foglalkoztatá-
sig terjed. A négy család család-
fõi közhasznú munkában vesz-

nek részt, két fõ pedig a kõmû-
ves szakmát tanulhatja ki. 

A látogatáson a miniszter kísé-
retében jelen lévõ Teleki László or-
szággyûlési képviselõ azt is beje-
lentette: uniós források révén ha-
marosan regionális képzõközpon-
tot alakítanak ki a térségben élõ
hátrányos helyzetû emberek szá-
mára Nagykanizsán.     

H.A.

– Az MSZP önkormányzati frak-
ciója ismét bevezeti a sajtóbeszél-
getéseket. Sajtótájékoztatóra ab-
ban az esetben kerül sor, ha az
események aktualitása azt megkö-
veteli – mondta bevezetõként Tóth
László frakcióvezetõ, majd foly-
tatta. – A párt listás képviselõi
Bárdosi Gábor, Böröcz Zoltán, dr.
Fodor Csaba, Tóth László minden
közgyûlés elõtti hét szerdáján 16
órától tartja együttes fogadóóráját
a Vasemberház I. emeleti irodájá-
ban. A helyi pártszervezet aktuális
politikai kérdésekrõl kifejtett véle-
ményét, állásfoglalását minden
esetben a pártelnökség ismerteti.

Hangsúlyozta, az õszi önkor-
mányzati választásokon egyedül
az MSZP-nek volt a várospolitika
minden területét átfogó, komplex,
nyilvánosságra hozott programja.
Áttérve a jelenre megállapította,
Magyarország jelenleg olyan úton
halad, amelyen soha egyetlen or-
szág sem járt. Mély válságban
vannak a képviseleti demokrácia
intézményei. Tizenhat év elteltével
sem fogyatkoznak, inkább halmo-
zódnak a magyar társadalmat meg-
osztó sérelmek, melyek õsszel za-
vargásokig fajultak. Zsugorodnak
a jövedelmek, romlik az életszín-
vonal. A lakosság többsége tele
van aggodalommal, megmarad-e
az állása, hogyan fogja kifizetni a
fûtésszámlát, ki tudja-e váltani a
gyógyszereit? E képmutató de-
mokráciában a virtuális pénz vilá-
ga egyre képtelenebb mutatvá-
nyokra képes. Sok dolog nem
pénzkérdés, sokkal inkább hozzá-
állás, kultúra, hagyomány és nem
utolsósorban tisztesség kérdése –

ismertette álláspontját. Az értelmi-
ség és a sajtó ugyanúgy elvesztette
hitelét, mint a politikai elit. Ma az
emberek sem a sajtót, sem a politi-
kusokat nem tekintik irányadónak.

A kanizsai ötödik önkormányzat
eddigi mûködését Benjamin Disraeli
19. századi angol miniszterelnök
szavaival jellemezte: „A konzervati-
vizmus nem nyújt megoldást a je-
lenre és nem készül fel a jövõre.”

Az MSZP-FIDESZ koalíciós hí-
rekre reagálva elmondta, szellemi
koalíciót azon pártok vezetõi és
egyéb baloldalon tetszelgõ politikai
kalandorok kötötték a jobboldallal,
akik a szocialista párt polgármes-
terjelöltjével szemben a független
polgármester-jelöltet támogatták.
Ezzel megtévesztették a város bal-
oldali polgárait, és hatalomra segí-
tették a vérnarancs kommandót. 

Ellenben jogosan tehetõ fel az a
kérdés, hogy mennyire tud az
MSZP frakció konstruktívan
együttmûködni a Fidesszel. Érteni
és értékelni kell a kritikát, és kész-
nek kell lenni a változtatásra. Nem
szorítkozunk arra, hogy csak a
nyilvánvaló hibákat tegyük szóvá,
hanem jobb megoldásokat, alter-
natívákat javaslunk, hiszen a jó
helyett is lehet még jobb utat talál-
ni. Úgy gondolom, hogy az a vá-
ros fejlõdik – kormányoktól füg-
getlenül – ahol nem sárdobálás fo-
lyik, hanem vita a megoldásokról.

A Nagykanizsai Polgári Egyesület
és a Magyar Mûveltség Kincsestára
Szabadegyetem e hónap 22-én 18
órakor megemlékezést tart a Kom-
munizmus Áldozatainak Emléknapja
alkalmából. Az eseményre a
Medgyaszay István tervezte Ifjúsági
és Civil Házban kerül sor. Köszöntõt
Cseresnyés Péter alpolgármester mond.
„A magyar holocaust” címmel Rózsás
János, Takács János, Bodnár Attila és
Pápa János emlékeznek vissza az ötve-
nes évek diktatúrájára. Az érdeklõ-
dõk megtekinthetik a Gulagra elhur-
colt rabok visszaemlékezéseibõl, do-
kumentumaiból és rajzaiból összeál-

lított kiállítást is. Hasonló eseményre
kerül sor február 26-án a Batthyány
Lajos Gimnáziumban.

– A korábbi sajtótájékoztatónkra
nem reagált Göndör István, ezért
most újabb alkalmat szeretnénk kí-
nálni a képviselõ úrnak arra, hogy ki-
fejtse, miért is vett el ötszázmillió fo-
rintot a kanizsaiaktól – mondta a mi-
nap Fertig István, a Fidesz helyi szer-
vezetének elnökségi tagja Bizzer
András frakcióvezetõ helyettessel kö-
zösen tartott sajtótájékoztatón.

– Két héttel ezelõtt már feltettük
a kérdést Göndör Istvánnak, az öt-
százmillió forintos gombnyomás
emberének, hogy mondja el, mibõl
kívánja pótolni a nagykanizsaiaktól
elvett ötszázmillió forintot – mond-
ta elöljáróban Fertig István – Ta-
valy év végén ugyanis a kormány-
párti többség támogató szavazatá-
nak köszönhetõen az Országgyûlés
elfogadta a rendkívül szigorú meg-
szorításokat tartalmazó 2007-es
költségvetést. A szocialista és sza-
bad demokrata képviselõk „igen”
gombnyomásának ára Nagykanizsa
esetében ötszázmillió forint volt. 

Bizzer András, a Fidesz önkor-
mányzati képviselõje úgy véli, az
embereknek joguk van tudni, hogy
miért jut kevesebb pénz mindenki-
nek. Ráadásul a város költségve-
tését is e napokban véglegesítik.

– Hogyan és mibõl fogja pótolni
Göndör István azt az ötszázmillió fo-
rintot, amit õ a kormányt támogató
szavazatával egyetlen gombnyomás-
sal vett el a kanizsaiaktól? – tette fel
a kérdést Bizzer András, aki úgy
gondolja, könnyebb dolga lenne a
városvezetésnek, ha a most kiesõ
havi negyvenmillió forinttal is gaz-
dálkodhatna. Számításaik szerint
ugyanis ennyit vett el Göndör István
azzal, hogy megszavazta Gyurcsány
Ferenc költségvetését. Mint mondta:
itt az ideje, hogy szembenézzen tet-
teinek következményével „Göndör
István, az ötszázmillió forintos
gombnyomás embere”.

H.A.
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Ismét díjazták a megye kosár-
labda elöljárói a sportág kiemelke-
dõ eredményeit szállító embereket.
Ennek keretében a legjobb nõi
utánpótláskorú játékosnak a Kani-
zsai Vadmacskák SE/KDKK kivá-
lóságát Varga Zsófiát választották.
A legjobb nõi szakágbeli utánpót-
lástrénernek pedig – megosztva –
Gábor Erzsébetet találták.

– Ha kissé viccesen akarok fo-
galmazni, kicsit már én is unom
magamat, hiszen ha jól számo-
lom, hetedszer kaptam meg ezt az
elismerést – kezdte elsõként a je-
lenleg felnõtt-edzõként is dolgo-
zó szakember. – Ugyanakkor jól-
esõ érzéssel tölt el, hiszen ez azt
mutatja, hogy a kitartó munkánk-
nak, már ami csapatainkat illeti,
van látszata. Külön öröm szá-
momra, hogy Varga Zsófiát a leg-
jobb utánpótlás-kosarasnak vá-
lasztották. Ha továbbra is ilyen
szorgalommal dolgozik, még sok-
ra viheti.

Lássuk miként vélekedik errõl
a nevezett korosztályos váloga-
tott sportoló, vagyis Zsófi, akit
2004. után 2006-ban is a legjobb-
nak választottak:

– Természetesen nagyon örülök
az elismerésnek, de tudom, hogy
még sokat kell tennem azért,
hogy magasabbra juthassak a ko-
sárlabdán belül – nyilatkozta a
felnõtt NB I A-csoportjában is
rendszeresen edzõdõ kosaras. –
Korosztályomban magasságom-
ból adódóan ugyan centert ját-
szom, a nagyoknál viszont bedo-
bóként szerepelek. Szerintem
gyorsaságban mindenképp fej-
lõdnöm kell, és ez igaz a passzo-
lási hatékonyságomra is.

– Volt már országos szinten is
legjobb serdülõ és kadett játékos,
milyen jövõt képzel el magának
sportágán belül?

– Idén érettségizem, de úgy ér-
zem, hogy a továbbiakban is szí-
vesen maradnék Kanizsán. Vi-
szont, ha meg lehet említeni az
esetleges távolabbi álmaimat, ak-
kor a soproni csapatot emelném
ki, mivel rendkívül szimpatikus
számomra az ottani együttes kö-
rüli közeg.

Polgár László

Sokadszor –
ugyanakkora 
munkakedvvel

Idõnként elgondolkodtató, mi
lehet a közeli jövõben a XXI.
század sportjának tartott jégko-
rong ellenlábasa, aztán a labdarú-
gó teremtornák téli idõszakában
rábökhetünk: talán ez lehet az!

Gyorsaság, dinamizmus, lükte-
tõ játék, többek között ezeket lát-
hattuk, tapasztalhattuk a Zsig-
mondy-csarnokban véget ért vá-
rosi teremlabdarúgó bajnokság
döntõin és helyosztóin. Csupán
utólagos felidézésképp: villám-
gyors egyérintõs játék a Spectus
csapatától, remekül felépített tak-
tika a Mu-Vill Tip Top legénysé-
gétõl, lágy technikai finomságok,
trükkök a „szpektuszos” Catalin
Azoiteitõl, vagy például egy 25

méteres, íveléses gól a Curacao
gárdájában, melyet Kálovics
Ádám követett el az egyik mér-
kõzésen.

S ha már a jégkorongot hoztuk
fel, ami az észak-amerikai profi
ligában (NHL) egy Montreal
Canadiens – Nem York Rangers
párosítás, az Nagykanizsán kispá-
lyás fociban mostanság a Mu-Vill
Tip Top – Spectus rangadó. Nem
véletlen, hogy ez volt a finálé pá-
rosítása is, ahol végül nagy csatá-
ban, mintegy 400 nézõ elõtt, 1-1
után  a Tip Top nyert büntetõkkel.

– Ez a gyõzelem bizonyos fokig
gyógyírt jelentett az utóbbi idõk
gyengébb szerepléseire – értékelt
a döntõ után Fazekas Szabolcs, a

Tip Top kapitánya. – Sikerünk jó
értelemben véve revansot jelen-
tett, hiszen néhány héttel koráb-
ban a Spectus rendkívül kulturált
játékkal gyõzött le minket az or-
szágos kupa elõdöntõjében. Ezzel
együtt tavalyi címünket megvéd-
tük, s így bizakodva várjuk tava-
szi bajnokságot.

A városi terembajnokság vég-
eredménye így alakult: 1. Mu-
Vill Tip Top, 2. Spectus, 3. RMP
Földi, 4. Channel 2000. Vigasz-
kupa: 1. Curacao, 2. Magic Gold,
3. FC Kilimán, 4. Andante.
Seniorok: 1. Tip-Top, 2. Igazság-
ügy, 3. Spectus, 4. Zöldmezõ.

Polgár László

Visszavágtak - bajnokok lettek

Február 18-án, az NTE-csarnok-
ban ismét kötelek közé lépnek az ök-
lözõk, de az esemény ezúttal rendha-
gyóbb lesz a korábbiaknál. A tavalyi
utánpótláskorú ob után most profi
mérkõzést (is) láthat a vélhetõen
szépszámú publikum, melynek fel-
vezetése is nívós vetélkedést tartogat.

– Vasárnap 14 órától rendez-
zük a Dunántúli régiós bajnok-

ság második fordulóját – számolt
be elõzetesen a rendezvényrõl a
Kanizsa Box Klub elnöke,
Draskovics Szilárd. – Elõrelátha-
tóan 6-7 együttes öklözõi csap-
nak össze egymással, ami nagy-
jából 14-16 mérkõzést jelent. Ez
jelentõs erõpróbát ígér egyesüle-
tünk sportolóinak is, utána pedig
egykori növendékünk, a többek

között háromszoros korosztályos
magyar bajnok, Szekeres László
vív négy menetes profi meccset
Miskóczi Andrással. Mivel Laci-
nak ez lesz az elsõ ilyen össze-
csapása, már csak ezért is hatvá-
nyozottan szurkolunk neki mér-
kõzésén.

P.L.

Profi ökölvívó-meccs Nagykanizsán

Gyõzelmükkel 
megerõsítve 
az élen

A megyei sakk csapatbajnokság
negyedik fordulójában az
Aquaprofit Nagykanizsai Tungs-
ram hármas „felségjelû” egysége
Zalaszentgróton gyõzött tekin-
télyt parancsoló, 7,5 : 2,5 arány-
ban. Ezzel a sikerrel a csapat
megerõsítette vezetõ helyét a hét
fordulós bajnokságban. Kissé elõ-
re tekintve, ha a gárda meg tudja
tartani vezetõ pozícióját, amelyre
nagy esély mutatkozik, akkor
osztályzón vehet részt, és sikeres
szereplés után, onnan akár az NB
II-be kerülhet.

Az együttes zalaszentgróti ta-
lálkozóján Sipos, Kercsmarics,
Molnár, Somogyi, Gyõrfi, Domsa
jegyzett gyõzelmet, míg Rezsek,
Kobán és Nyizsnyik döntetlenre
végzett ellenfelével.

P.L.

Judósok bajnoksága
Az NTE 1866. MÁV Rt. Judo

Szakosztálya a hónap elején ren-
dezte meg a Kanizsa Bajnokság I.
fordulóját, amin nyolc iskola
harminc tanulója mérte össze ere-
jét. Eredmények:

Diák D-C összevont: 1. Orsós
György 10 pont, 2. Szûcs László 7
pont, 3. Varga  Attila, Sipos Péter 6-
6 pont, 4. Sipos Károly 3 pont. Diák
C-B-A összevont: 1. Huszár Martin
12 pont, 2. Baj Balázs 7 pont, 3.
Csöndör Olivér, Szûcs Márton 6-6
pont, 4. Tóth Dávid 3 pont, 5.
Hompó Ádám 2 pont. Diák A - Ser-
dülõ összevont: 1. Csonka Richárd
11 pont, 2. Kardics Konrád 8 pont,
3. Dabi Zsófia, Horváth Tamara 5- 5
pont, 4. Tar Bence 3 pont, 5. Pintér

Péter 1 pont. Diák B-Serdülõ, Ifi,
Junior összevont: 1. Gaál András 10
pont, 2. Mihovics Szabina 8 pont, 3.
Lukovits Balázs, Pálffi Attila 6-6
pont, 4. Herczeg Péter 4 pont, 5.
Zakál Mónika 1 pont. 

Az Iskolák közötti versenyben:
1. Batthyány Lajos Gimnázium
24 pont, 2. Palini Általános Isko-
la 23 pont, 3. Bólyai Általános Is-
kola, Récsei Általános Iskola
22-22 pont, 4. Hevesi Általános
Iskola 16 pont, 5. Borsfai Általá-
nos Iskola 12 pont, 6. Zalakarosi
Általános Iskola 8 pont, 7. Piaris-
ta Iskola 7 pont, 8. Pannon Egye-
tem 1 pont. 

A tartalom nem, csak
a forma változott

Folytatódik a roma-
telepek felszámolása

MSZP-s
sajtóbeszélgetés

A kommunizmus 
áldozataira 
emlékeznek

Göndörnek 
szembe kell néznie 
döntésével

A Közép-Európai Sportakadémia keretében sporttörténeti konfe-
renciára kerül sor a Honvéd Kaszinóban február 16-án. Kis Jánostól
megtudtuk, az érkezõ neves, sporttal foglalkozó, vagy egykori
sportoló vendégek közül kiemelkedik Miroslav Cerar, a Szlovén
Olimpiai Akadémia elnöke, aki jugoszláv színekben 1964-ben, és
1968-ban olimpiai bajnoki címet nyert lólengésben.
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Kanizsa
Kanizsa – Hirdetés 2007. február 15.16 Kórház-

dózer
Ha Molnár Lajos egészségügyi

miniszter által a kanizsai kórház-
nak felajánlott ágyszámok válto-
zatlanok maradnak, akkor százöt-
venhat ággyal kevesebb áll majd
rendelkezésre a betegek gyógyítá-
sára. Számítások szerint ez azt je-
lentheti, egy ágyra átlagban 1,5
személyzettel számolva – 225
dolgozó munkája válhat felesle-
gessé a mostani kilencszáz fõs
kollektívából. Amennyiben a vá-
ros országgyûlési képviselõi, leg-
fõképp az adott szituációban haté-
konyabb érdekképviseletre képes
szocialista-liberális honatyáink
erõteljes lobbitevékenységbe kez-
denek, változhat a kép.

Hogy megfelelõ képviselõi hoz-
záállás esetén sikerülhet kezelni a
kritikus helyzetet, arra jó példa a
kisbéri kórház, ahol Keleti György
szocialista országgyûlési képviselõ
hatékony közremûködésével a ter-
vezett bezárás helyett intézmény-
fenntartó társulást hoz létre a móri
és a kisbéri önkormányzat. Az új,
két telephellyel mûködõ intéz-
ményben ugyan összességében öt-
ven százalékkal csökken az aktív
ágyak száma, de több, mint hatvan
százalékban növekszik azon férõ-
helyeké, amelyeken rehabilitációs
és krónikus ellátást nyújtanak.

Másik példának ott van a csor-
nai kórház, ahol a miniszteri ukáz
ellenére a belgyógyászaton, a szü-
lészet-nõgyógyászaton, a sebésze-
ten és a neurológiai osztályon
megmarad az aktív ellátás. A ko-
rábbi tervek még arról szóltak,
hogy Kapuvárhoz hasonlóan Csor-
nán sem lesznek aktív ágyak. A
kórház-dózer az ottani szocialista
országgyûlési képviselõ, Papp Jó-
zsef munkájának köszönhetõen el-
akadt. A csornai kórház várhatóan
208 ággyal mûködhet tovább, eb-
bõl nyolcvan lesz az aktív, a többi
krónikus ágy, nyilatkozta a képvi-
selõ, aki tagja a parlament egész-
ségügyi bizottságának.

A kórház titkárságán egyébként
megtudtuk, bár Cseresnyés Péter
(Fidesz) és Teleki László (MSZP)
parlamenti kötelezettségeiket tel-
jesítették, valamennyi országgyû-
lési képviselõnk, rajtuk kívül
Göndör István (MSZP) és Kovács
Kálmán (SZDSZ) is kapott meg-
hívót az összdolgozói értekezletre. 

Ennek ellenére ez utóbbi két
honatya sem jelent meg a fórumon. 
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Kanizsa
Kanizsa – Íz-lelõ 2007. február 22.16 Garázs

a mélyben
A parkolási helyzet javításáért a

város 2005. év õszén döntött, bér-
leti szerzõdés keretében területe-
ket biztosít mélygarázsok építésé-
re és azok hosszú távú üzemelte-
tésére. A hazánkban eddig egye-
dülálló beruházás önkormányzati
erõforrás nélkül, befektetõi ala-
pon valósul meg. A tervezett hely-
színek egyike az Erzsébet téri
parkoló területe. 

Az elsõ szerzõdés 2005. no-
vember 8-án került aláírásra a két-
százezer forintnyi törzstõkéjû
Segment Development Investment
and Consulting Comapany Limit-
ed Magyarországi Kereskedelmi
Képviseleti Iroda képviselõjével,
Dr. Körösfalvi Ilona Ágnes vezér-
igazgatóval. A tervek akkor 2006.
augusztusi befejezést-átadást ígér-
tek. 2006. nyarán közgyûlési dön-
tés alapján újabb szerzõdés került
aláírásra az Erzsébet téri második
garázs tárgyában. A jogerõs építési
engedélyt 2006. szeptember 28-án
kapta kézhez a cég.

A kivitelezõ 2006. október 30-
tól kért munkaterületet. A munká-
latok a terület november 6-i kör-
bekerítésével, majd négy nap
múlva az elõzetes régészeti kuta-
tással kezdõdtek.  A 2006. de-
cember 5-én megkötött háromol-
dalú szerzõdések alapján az eddi-
gi szerzõdõ fél helyébe a húsz-
milliós törzstõkéjû, ugyancsak
Dr. Kõrösfalvi Ilona vezérigazga-
tó által képviselt Siloparking
Hungary Parkolási Szolgáltató
Zrt. lépett. A Siloparking törzstõ-
kéjét egyébként az apportként be-
vitt miskolci és városunkbéli
mélygarázsok tervdokumentációi
képezik. A szerzõdõ felek cseré-
lõdése mellett az eredeti elképze-
lések is módosultak. A tervezett
két, egyenként 108 személygép-
kocsi befogadására alkalmas hét
szint mélységû garázs, a 2007.
februári építési engedélymódosí-
tás szerint 2 x 84 parkolóhelyre
karcsúsodott.

Információink szerint a kivitele-
zés elsõ szakaszában folyamatos
munkavégzés várható.  A mélyépí-
tést kivitelezõ PORR AG Wien
Építési Kft. tájékoztatása alapján a
résvezetõk építése és a kútfúrás e
hét elejétõl folyamatos, elkészül-
tük  március elejére, illetve a hó-
nap második felére várható. Az el-
sõ parkolásra egy évi csúszással,
az idei õszön kerülhet sor.

A Szõlõskert Fogadó Étterme a
2007-es Gasztronómiai rendez-
vénysorozatának kiemelt prog-
ramjaként a Pick Rt.-vel közösen,
második alkalommal rendezett
Mangalica Napokat. Tavaly a Bor
és a Gasztronómia éve volt,
mondta tájékoztatásként Gelen-

csér László tulajdonos. Azokon a
helyeken, ahol nagy sikere volt a
sorozatnak, a Gasztronómiai Szö-
vetség és a Magyar Turizmus Rt.
felhívásához csatlakozva idén is
folytatják. A rendezvényt két hét-
tel ezelõtt egy tájjellegû étellel, a
Miklósfai Répafesztivál étkeivel
kezdték meg. S hogy a Mangalica
Napokra miért a Pick Rt.-vel kö-
zösen került sor? Ma Magyaror-
szágon õk a legnagyobb mangali-
ca felhasználók –  mondta.  A
szalámi gyártáshoz az 1800-as
évek végétõl használják fel a
mangalica húsát. Igazából az õ
segítségükkel indult újra a man-
galicatenyésztés Magyarorszá-
gon. Éppen idõben, mert már tíz
alatt volt azoknak az õshonos
mangalicaegyedeknek a száma,
amelyeket tovább lehetett te-
nyészteni. Az érett mangalica hú-
sának a zsírszöveten átszõtt szer-
kezete tökéletes a sonka készíté-
séhez is. Spanyolországban a hí-
res szerránói sonkához is ezt a
húst használják. Népszerûségnek
örvend a mangalicahús Nagyka-
nizsán is. Egy biztos, jóval ízlete-

sebb a húsa, mint a hagyományos
sertésnek. Tenyésztésüknél elõ-
írás, nagy területet kell nekik biz-
tosítani, hogy szabadon tudjanak
mozogni, és természetes táplálé-
kot kapjanak. Hazánkban régen
két-háromszáz kilós disznókat
vágnak le. Jelenleg a száz-száz-
húsz kilós disznókat dolgozzák
fel, és ez nagy hiba. A fiatal álla-
tok húsának nincs meg az az érté-
kes íze, mint az öregnek. A son-
kakészítésnél, és a további feldol-
gozásnál is ez a szempont érvé-
nyesül. Minél érettebb a hús, an-
nál jobban lehet füstölni, haszno-

sítani. A mangalicának rengeteg
zsírja van. Nem volt véletlen,
hogy régen disznózsírral sütötték
a süteményeket is. Gelencsér
László tapasztalata szerint felejt-
sük el, hogy egy igazi pörköltet
olajjal és vajjal jól el lehet készí-
teni. Ahhoz zsír kell! Beszélhe-
tünk modern táplálkozásról, egy
jó pörkölt mangalicazsírral az
igazi! Ugyanez mondható el egy
szelet paprikásszalonnáról, ha ke-
mencében sült kenyérrel és lila-
hagymával tálaljuk, vagy akár a
zsíros kenyérrõl! Ezek a népi éte-
lek reneszánszukat élik napjaink-
ban. Nem véletlenül voltak sike-
resek tavaly is a Mangalica Na-
pok.

Régen nem volt hûtõszekrény,
nem tudták a húsokat lefagyasz-
tani, a mangalica bõséges zsírjá-
val tartósították a közismert és
közkedvelt lesütött húst. Ezt az
ételt közel másfél éve az étterem-
ben is lehet kapni. Kemencében
sütve, mert így minden ízt meg-
õriz a hús. 

Bakonyi Erzsébet

Mangalica Napok a Szõlõskertben
Ínyenceknek ajánlják

Sokat ér 
a bor, 
ha zalai

Tradícionális népi recept
alapján. 

Hozzávalók 4 fõ részére:
0,5 kg mangalica tarja csont
nélkül, 0,7 kg mangalica ol-
dalas, 1 kg mangalica zsír-
szalonna, só.

Az ujjnyi vastagra szeletelt
húst megsózzuk, majd 1-2 napra
hûtõszekrényben pihentetjük. A
mangalica zsírszalonnát 2 centi-
méteres kockákra vágjuk, és
egyenletes tûzön kisütjük a zsír-
ját. Egy tepsinek az alját kevés
zsírral kikenjük és beletesszük a
húst. Kb. 1 dl vizet öntünk alá. A
mangalicaszeletek tetejét kevés
zsírral megkenjük. 220 oC-ra elõ-
melegített kemencében vagy sü-
tõben egyszer megforgatva szép
pirosra sütjük mindkét oldalát.
Ha kihûlt a hús, egy edénybe
szorosan egymásra rakjuk és lan-
gyos zsírral felöntjük. Akár fél
évig is eláll. A zsírból kimelegí-
tett húst megfokhagymázzuk,
borsozzuk és hagymás törtbur-
gonyával, valamint vecsési sava-
nyúságokkal tálaljuk.

A magyar mangalica az egyet-
len õshonos sertésfajtánk. József
nádor kisjenõi birtokán alakítot-
ták ki 1840-re a fajtára jellemzõ
egységes küllemet. A mangalica
azokban az idõkben a magyar
vidék szinte kizárólagos sertése
lett. Az õsi magyar sertésfajtát
1973-ban védetté, 2004-ben pe-
dig több õshonos fajta társaságá-

ban nemzeti kinccsé nyilvánítot-
ták. A mangalica népszerûsége
abban rejlik, hogy húsa rendkí-
vül ízletes, könnyen emészthetõ,
speciális zsírsavösszetétele pe-
dig jótékony hatású az egészség-
re. A mangalicazsír külön elõ-
nye, hogy nehezebben avasodik
meg, és sütéskor többször fel-
használható.

Kemencés 
mangalica 
pecsenye

A mangalica reneszánsza

A minap került sor a Nagykani-
zsai Hegyközség által megszerve-
zett Parasztegyetem hatodik évfo-
lyamának elsõ összejövetelére,
amelyen a zalaszentgróti Veress-
pincészet alapítója, Veress János
„Mit ér a bor, ha zalai?” címmel
tartott elõadást a Zala megyei
szõlészet-borászat és a családi
pincészet történetérõl.

Elöljáróban Förhénci Horváth
Gyula, a Nagykanizsai Hegyköz-
ség elnöke arról beszélt, hogy a ki-
lencvenes évektõl kezdve Zalában
is elindult egyfajta minõségi válto-
zás, a megyében is megjelentek a
borászatra specializálódó családok,
akik ma már messzire viszik a me-
gye hírét. Ilyen a zalaszentgróti
Veress-féle családi pincészet is. 

Veress János, aki fiával és lányá-
val együtt irányítja a pincészetet, a
Zalai borvidékrõl elmondta, kiváló
adottságokkal rendelkezik, a ki-
egyenlített páratartalom és az évi 7-
800 mm-es csapadék mellett a me-
diterrán hatások is megjelennek. A
mély rétegû meszes lösztalaj kivá-
lóan alkalmas illatos fehérborok
termelésére, de persze, a vörösbor-
ok miatt sem kell szégyenkeznünk.
A leggyakoribb fajták közt a Riz-
lingszilvánit, az Olaszrizlinget, a
Zöldveltelinit, az Ezerfürtût és a
Királyleánykát említette. 

Saját pincészetét is bemutatta a
Móricz Zsigmond Mûvelõdési Ház
ban megjelent érdeklõdõnek. A Csá-
fordi-hegyen gazdálkodnak, ahol
harmincöt hektárt foglal el a szõlõ, s
ebbõl tizenkét hektár már terem is.
Veress János hangsúlyozta, õk in-
kább a régi magyar fajtákat részesí-
tik elõnyben, mert tapasztalatai sze-
rint az idelátogató külföldiek nem
azokat a szõlõket keresik, amelyek a
világ bármely részén megtalálható-
ak, hanem azokat, amelyek kuriózu-
mok, kifejezetten helyi specialitá-
sok. Ebbe a kategóriába tartozik a
Szürkebarát, a Sauvignon blanc, a
Pintes és a Királyleányka. 

Kiemelte, a technológia és a
termelés színvonalának erõsítése
mellett meghatározó jelentõsége
van a fajtaválasztásnak. 

Horváth Attila
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A Magyar Szocialista Párt ön-
kormányzati frakciója február 16-
án sajtóközleményt jutatott el la-
punkhoz. Ebben rögzítik, Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város 2007. évi
költségvetését a Magyar Szociálde-
mokrata Párt tagja és a FIDESZ
pártkatonái fogadták el. Álláspont-
juk szerint ettõl kezdve a város pol-
gárai tudni fogják, hogy az
MSZDP és FIDESZ közösen elfo-
gadott költségvetésének végrehaj-
tása folyik! Tény az is, hogy a szo-
cialista frakció egy tagja – akit régi
baráti szálak fûznek a város polgár-
mesteréhez – szintén igennel sza-
vazott. Fontos azonban tudni, hogy
Bicsák Miklós nem tagja és soha-
sem volt tagja a Magyar Szocialista
Pártnak, de baloldali emberként,
immár negyedik ciklusban képvi-
seli Palin városrész lakosságát az
önkormányzatban, tette hozzá Tóth
László frakcióvezetõ.

Annak ellenére, hogy nem tagja
a Magyar Szocialista Pártnak, a
frakció olyan súlyos politikai kér-
désként tekint erre az ügyre, hogy
úgy döntött, kéri a Magyar Szocia-
lista Párt Helyi Szervezet Elnöksé-
gének összehívását. Az elnökség és
a frakció együttes ülésén megtár-
gyalja az esetet és levonja a szük-
séges politikai konzekvenciákat.

A Vasemberház Dísztermében
került sor a Versenyképesebb jövõ
címet viselõ projekt záró konfe-
renciájára. A korábbi döntésnek
megfelelõen Térségi Integrált
Szakképzõ Központ (TISZK) lét-
rehozását tervezik a városban.

A projekt elõkészítéséhez pá-
lyázati forrást nyert az önkor-
mányzat, a kezdeményezéshez
csatlakozott a Nagyatádi Szak-
képzõ Iskola és a Csapi Általános
Iskola és Kollégium is. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõjében hangsúlyozta,
szükség van a TISZK-re, ugyanis
a szakképzéssel, annak szerkeze-
tével nem csak országszerte, de
városunkban is gondok vannak.
Kevés a kétkezi munkát végzõ
szakember, aki megtalálja számí-
tását a munka világában, miköz-
ben a munkáltatók sem találnak
megfelelõ szakembereket. A
TISZK lehetõséget kínál a képzõ
intézmények, a munkáltatók és a

munkavállalók közötti egyeztetés
erõsítésére is. Szmodics Józsefné,
a mûvelõdési és sportosztály ve-
zetõje elmondta, Nagykanizsán ti-
zennégy, a projektben partnerként
megjelenõ, Nagyatádon pedig hat
szakmacsoportban képeztek szak-
embereket az elmúlt hat évben. 

A rendszert a TISZK révén
olyan irányba lehet továbbfejlesz-
teni, hogy közben megteremtik az
élethosszig tartó tanulás feltétele-
it, s erõsödhet a képzõ szektor és
a munkaerõpiac közötti összhang,
megszûnhetnek a párhuzamos
képzések. Nem kevésbé fontos
szempontként szerepel a célok
között az oktatási intézmények
költséghatékony mûködtetése is.

A projektben résztvevõk meg-
ismerhették a három lehetséges
helyszín, a Zsigmondy SZKI Er-
dész utcai telephelye, a Pannon
Egyetem Zrínyi úti épülete, illet-
ve a Cserháti SZKI infrastruktu-
rális adottságait. 

H.A.

Az SZDSZ helyi szervezetének
politikusai sajtótájékoztatón is-
mertették a költségvetési koncep-
cióval kapcsolatos álláspontjukat.
Kereskai Péter azt mondta, a
költségvetési javaslatnak semmi-
féle jövõképe nincs, s minden-
képpen visszalépést jelent a ko-
rábbi évekhez képest. Röst János
szerint Marton István polgármes-
ter több szempontból is megbu-
kott az elmúlt idõszakban.

Kereskai Péter elmondta, a
közgyûlés elé terjesztett költség-
vetési rendelettervezet elsõ ráné-
zésre egy nyers anyag, amely még
közel sem kidolgozott. Rendkívül
magas mûködési hiánnyal számol,
amely könnyen adósságspirálba
hajtja a várost. Érthetetlenül alul-
tervezi a rendelettervezet az ipar-
ûzési adót, ugyanis abba még egy
teljesen szokásos és reális növek-
ményt sem terveztek be. Ugyan-
akkor, míg a személyi kiadások
valóban csökkentek, addig kísér-
let sem történt a dologi kiadások
visszafogására – hangsúlyozta.

– A nyolcszázmillió forintos mû-
ködési hiányról, ami tulajdonkép-
pen a likvidhitel-felvételt jelenti,
érdemes megjegyezni, hogy az el-
múlt négy évben összesen 880 mil-
lió forint volt, ami alig több, mint
a 2007-re tervezett összeg – szö-
gezte le Kereskai Péter. – Van még
egy súlyos pontja a kiadási oldal-
nak: ez pedig a beruházások és a
felújítások költsége. Az elmúlt
négy évben csaknem tizenhárom
milliárd forint jutott a beruházá-
sokra, a felújításokra pedig 1,6
milliárd. Ezzel szemben az idei
költségvetés ötvenegymillió forin-
tot tervez felújításra, ami azt je-
lenti, hogy a felújításra szánt pén-
zek gyakorlatilag nullára íródnak.

Röst János önkormányzati kép-
viselõ úgy véli, Marton István
polgármester az elmúlt idõszak-
ban több szempontból megbu-
kott. A városatya szerint a köz-
gyûlés vezetése teljesen antide-
mokratikus, elképzelhetõ, hogy
megszüntetik a napirend elõtti
hozzászólások lehetõségét is.

– Megbukott azonban szakmai-
lag is, hiszen a 2007-es költség-
vetés a csõd költségvetése lesz,
Marton István polgármester nem
tudta elkészíteni a saját polgár-
mesteri gazdasági programját –
folytatta a sort Röst. – Eddig még
nem volt olyan ciklus, amelyben a
közgyûlés ne tárgyalta és fogadta
volna el a polgármesteri progra-
mot. Megbukott a polgármester a
költségvetést illetõen is. Túl ma-
gas a mûködési hiány, továbbá
elfogadhatatlan, hogy a költség-
vetés nagyon csekély összeget,
körülbelül harmincmillió forintot
szán pályázati önrészre. A Fi-
desznek döntenie kell, vagy eluta-
sítják a költségvetést, pótvizsgára
bocsátják a polgármestert, s már-
ciusban egy új költségvetést fo-
gadnak el, vagy Marton István
magával rántja a Fidesz-frakciót
és vele együtt a várost is.  

H.A.

Emléktáblát avattak Pusz-
taszentlászlón abból az alkalom-

ból, hogy hatvanöt évvel ezelõtt
indult meg a településen az olaj-
kitermelés. 

A pusztaszentlászlói önkor-
mányzat, az Országos Magyar Bá-
nyászati és Kohászati Egyesület
Kõolaj-, Földgáz- és Vízbányásza-
ti Szakosztálya és a Magyar Olaj-
ipari Múzeum (MOIM) által szer-
vezett eseményen Tóth András
polgármester köszöntötte a vendé-
geket, majd Manninger Jenõ, a
Zala Megyei Közgyûlés elnöke

osztotta meg gondolatait a szép
számban megjelent érdeklõdõvel.
Hangsúlyozta: dicséretes és tiszte-
letre méltó, ha egy település emlé-
kezik múltjának meghatározó ese-
ményeire és az itt tevékenykedõ
emberekre. Paczuk László, a MOL
Nyrt. nyugat-magyarországi ter-
melésvezetõje az olajipar hõskor-
ára emlékezett vissza. A történeti
áttekintés után Manninger Jenõ és
Paczuk László a szalag átvágásá-
val ünnepélyesen felavatta az em-
léktáblát (képünkön). Az ünnepi
események folytatásaként a ven-
dégek megtekintették Deák Fe-
renc Emlékszobát, majd Dr. Dank
Viktor egyetemi tanár, a MOIM
Alapítvány kuratóriumának elnö-
ke mutatta be Dr. Laklia Tibor ju-
bileumra megjelent könyvét,
amely a Maort pusztaszentlászlói
üzemének 1941. és 1951. közötti
fénykorát tárja az olvasók elé. 

H.A
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KANIZSA DÉL-ZALAI HETILAP

Bicsák igenje

Versenyképesebb 
jövõ

Elfogadhatatlan 
a költségvetés

Az olajkitermelés
kezdetére emlékeztek
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Talán elõször arról a sikerrõl,
ami nem a kötelek között szüle-
tett, végre telt házat varázsolt egy
sportesemény az NTE-csarnokba.
Közel ezer ember figyelhette,
számolhatta az ütéseket az ököl-
vívó régiós bajnokság második
fordulójának összecsapásain, no
és a kanizsai Szekeres László,
egykori sokszoros korosztályos
magyar bajnok elsõ profi box-
meccsén.

A Dunántúli Régiós Versenyre
az elõzetesen vártnál jóval több
klub küldte el versenyzõit, ami a
számok nyelvére lefordítva any-
nyit takar, hogy tizenegy egyesü-
let, köztük a Kanizsa Box Klub,
62 öklözõvel képviseltette magát
Nagykanizsán.

Az igazi nagy durranás azért a
már említett Szekeres László-féle
profi mérkõzés volt, melyet a hi-
vatásosok között bemutatkozván
Miskóczi Andrással vívott. Az
eredmény, Szekeres négy menet-
ben, egyhangú pontozással nyert.
Nagy örömöt szerezve a hazai
szurkolóknak.

– Jó volt az ellenfél – kezdte a
nap hõse –, és ennek jobban is

örültem, mint ha már az elsõ me-
netben kiütöttem volna, vagy be-
dobták volna a törölközõt. Gya-
korlatilag a négy menet során
kétszer sikerült megfognom. Vé-
gig bírtam erõvel a helyenként
valóban látványos összecsapást.
Hogy a gyõzelmem igazi profi
szerzõdést ér-e? Hát, errõl még
lesznek egyeztetések. Amit tu-
dok, Cséffalvi Péter menedzser
lent volt a mérkõzésen, tehát látta
bemutatkozásom. Ha mégsem si-
kerülne egyesületéhez az elszegõ-
désem, tovább keresõdünk, mivel
én komolyan gondolom a profi
karrierem.

Korpics Miklós szavai arra en-
gednek következtetni, (jól) ala-
kulhatnak az elképzelések.

– A héten történnek tárgyalá-
sok Laci ügyében. Véleményem
szerint nincs annak semmi akadá-
lya, hogy náluk folytassa profi
pályafutását, annál is inkább,
mert egy rendkívül tehetséges
sportolóról van szó. A mérkõzés-
rõl nyilatkozva elmondta: – Na-
gyon színvonalas volt, s az egy-
hangú pontozás mindent elárul
Laci teljesítményérõl. Vélemé-

nyem szerint érvényesült a na-
gyobb tudás, holott az ellenfél
hat kilogrammal többel mérle-
gelt. Ennek ellenére Laci ütõerõ-
ben is fölé kerekedett, a gyorsa-
ságról, valamint az egyéb kritéri-
umokról nem is beszélve. Min-
dent összevetve, remek bemutat-
kozás volt…

P.L.

Az elsõ kipipálva

Az Európai Sport Hagyomány-
õrzõ Egyesület, a Zalai Sportmú-
zeumért Alapítvány és a Dr. Me-
zõ Ferenc Olimpiai Baráti Kör
szervezésében rendeztek nemzet-
közi sporttörténeti konferenciát
városunkban, melynek legneve-
sebb vendége 1964. és 1968.
olimpiai bajnoka, a lólengésben
aranyérmet szerzett szlovén
Miroslav Cerar volt. Értelemsze-
rûen akkoriban még jugoszláv
színekben versenyzett, ma pedig
a Szlovén Olimpiai Akadémia el-
nöke. Ebben a tisztségében vált-
hattunk szót vele elõadása után.

– Elnök úr, ha az egykori jugo-
szláv, pontosabban délszláv
sportról esik szó, miért érezzük
azt, hogy különös kultusza volt,
illetve van a testmozgásnak a
nyugat-balkáni térségben?

– Azt hiszem, ez tényleg nem
lehetett véletlen, mivel az akkori
politika is különös jelentõséget
tulajdonított a sportnak, s persze

a délszláv nemzetek egymás kö-
zötti sportversengése is jelentõs
ranggal bírt, egyfajta kifejezõ
erõként is hatott – fogalmazott az
egykori kiváló tornász. –
Ráaadásul ez nem csupán a csa-
patsportokra volt igaz, hiszen
bármifajta sportág egy-egy kü-
lönbözõ színteret jelentett e ne-
mes vetélkedésben, s példát muta-
tott a fiatalságnak.

– A sport presztízse megmaradt
mára is Szlovéniában?

– Meglátásom szerint igen.
Gondoljon bele, nem vagyunk
nagy ország, mindössze kétmillió
lakossal bírunk, de a felnõtt la-
kosság túlnyomó része rendszere-
sen hódol a testmozgásnak. Bát-
ran mondhatom, hogy nagy szere-
pet tulajdonít az állam az egészsé-
ges életre nevelésnek, a tömeg-
sport fontosságának. Ráadásul ez
nem csupán a hagyomásos sport-
ágakra értendõ, hanem példának
okáért a tornára, vagy épp a ke-

rékpározásra, s a példákat hadd
ne soroljam tovább.

– Lépjünk egy kicsit vissza az
idõben. Harminc érmet nyert
nagy nemzetközi tornász-verse-
nyeken, s bár van két olimpiai
bajnoki címe is, talán nem szent-
ségtörés megkérdezni, melyikre a
legbüszkébb?

– Erre nagyon egyértelmû vá-
laszt tudok adni, mivel 1970-ben
az egykori Jugoszláviában ren-
dezték a tornász vb-t, s azon is
aranyérmet nyertem lólengésben.
Ha ehhez hozzáteszem, hogy a vi-
lágbajnokság helyileg Ljubljaná-
ban volt, azt hiszem, nem kell kü-
lön magyaráznom, miért is olyan
kedves számomra az a siker.

– Sportolói pályafutása után
miként alakult élete? 

– A tornászévek után elvégez-
tem a jogi egyetemet, no és termé-
szetesen testnevelési diplomával
is rendelkezem. Dolgoztam a nõi
tornász válogatott mellett és az
utánpótlás területén is, ma pedig
valóban nyugodt életet élhetek,
vagyis elmondhatom, a sport szá-
momra ténylegesen sokat adott.

Polgár László

Hazai vb-aranyára 
a legbüszkébb

A sakk csapatbajnokság leg-
utóbbi fordulójában a tabella má-
sodik helyét elfoglaló Aquaprofit
Nagykanizsai Tungsram SK a fõ-
városban szerepelt a Tabán SK
ellenében otthonában.

A gyõzelem ugyan összejött, a
csapatvezetés mégsem volt fel-
hõtlenül boldog a 7-5-ös siker
után. Az is igaz, hogy a kanizsai-
ak nem számítottak nagy ellenál-
lásra, s elõzetesen 8,5-9 ponttal
számoltak. Ebbõl mindössze hét
jött össze, nem utolsósorban an-
nak köszönhetõen, hogy néhány
játékosuk túlzott kockázatott vál-
lalt, s ez megbosszulta magát. –
A csapat ugyan tartalékosan ült
asztalhoz, de a három vereségre
nehéz mentséget találni – szólt a
csapatértékelés. Ami viszont a
szerencsét illeti: a harmadik
helyezett Paks is gyengén teljesí-
tett, így köztük a pontdifferencia
gyakorlatilag megmaradt.

Eredmények (elöl a fõvárosi-
ak): Varga Z. – Flumbort 1-0, Se-
res – Faragó I. döntetlen, Németh
– Vajda L. 0-1, Fehér – Lenic 1-
0, Jakab – Bánusz döntetlen,
Sinkovics – Bokros döntetlen,
Faragó S. – Bérces 0-1, Haág
–Horváth P. döntetlen, Bors
–Krizsány 1-0, Simonyi – Vajda
Sz. 0-1, Kiss – Bagonyai 0-1,
Kovács – Krutti 0-1.

P.L.

Gyõzelem, 
de nem 
az igazi

Férfi kosárlabda, NB I B. Kani-
zsa KK-DKG East – Soproni MAFC
87-101 (26-27, 17-20, 18-28, 26-26).
Ha a kanizsai csapatnak összességé-
ben nem is, Ságinak alighanem so-
káig emlékezetes marad a soproniak
elleni mérkõzés, hiszen bármilyen
szinten hét triplát bevágni egy mér-
kõzésen nem kimondottan szokvá-
nyos, no és a statisztikákban látni
sem rossz. A hazai vereség ellenére
is jó meccs kerekedett a találkozó-
ból, jó ellenféllel, akik fiatalok,
gyorsak voltak, és sokszor cserélhet-
tek. Ezt a kanizsaiak nem bírták erõ-
vel, de Kovács Nándor edzõ játéko-
sai közül többen is jól teljesítettek.

P.L.

Sági triplái
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Szabadhegyen 8 db (1070
m2/db) nem közmûvesített építési
telek (2200 Ft/m2 áron) fizetési
könnyítéssel eladó. Érd.:
20/9838-319, 93/319-464 Lipódi
Lászlóné (5996K)
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYES

INGATLAN
Építési vállalkozók figyelem!

Nk-án a Hunyadi úton 800 négy-
zetméteres (20m x 40m) telek –
társasház építésére kiválóan alkal-
mas, eladó. Érd.: 30/227-3294,
30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 + 25 m2-es lakás beépíthetõ
tetõtérrel, pincével, kerttel és ga-
rázzsal eladó. Kisebb lakást beszámí-
tok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), mellék-
épületekkel, dupla garázzsal eladó!
Irányár: 7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-
5305 (5984K)

A Zerkowicz udvarban a Kinizsi u.
2-ben teremgarázs eladó vagy bérbe-
adó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Befektetõnek Palinban családi ház
+ építési telek eladó. Érd.: 30/380-9778
(6002K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását,
valamint magánszemélyek könyvelését
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827, 93/310-154 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulla-
dékot, forgalomból kivont gépjármûvét
készpénzért átveszem! Lakókocsik is
érdekelnek. Ugyanitt használt autóal-
katrészek eladók. Tel.: 30/641-7375,
30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (vi-
deó, TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.:
20/510-2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ,
alakformáló, talp), hívásra házhoz me-
gyek! Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, te-
tõfedési és szigetelési munkákat, régi
házak felújítását, lépcsõházak burkolá-
sát, festését vállalja. Érd.: 70/503-
9407, 30/639-8825 (5999K)

FABERLIC kozmetikumok értéke-
sítésére munkatársakat keresek 25% fix
jutalékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

Nk-i vendéglátó egységbe gyakorlott
felszolgáló hölgyet vagy felszolgálót
éves állásra felveszünk. Érd.: 30/2948-
313 (6003K)

170 literes prés újszerû állapot-
ban eladó. Érd.: 30/448-6072
(5986K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

Eszteregnyei hegyen 500 m2-es,
többszörös aranyérmes, fehér, minõsé-
gi borszõlõ, alatta 4500 m2 akácos erdõ
eladó. Ugyanitt Simson-Sfarbe segéd-
motor eladó. Érd.: 20/268-3373
(6004K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

gépbeállító szakirányú megegyezés szerint
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80 000 – 98 000 Ft 
cukrász szakirányú megegyezés szerint
szakács szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70 000 – 90 000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
könyvelõ szakirányú 80 000 – 100 000 Ft
gépésztechnikus szakirányú 80 000 – 110 000 Ft
autó értékesítõ érettségi megegyezés szerint
információs+pénztáros érettségi megegyezés szerint
szállodai gondnok /német nyelv/ érettségi 100 000 Ft
mezõgazdasági mérnök egyetem megegyezés szerint
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200 000 – 300 000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100 000 – 150 000 Ft

Bõvebb felvilágosítás: Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk.
Ügyfélfogadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00 – 12.00 és 13.00 –
16.00 óra között, péntek: 8.00 – 13.00 óra.

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 26. és 27. 19 óra
ÉN, SHIRLEY – monodráma

LATINOVITS – BÉRLET 02.26., MÁRKUS – BÉRLET 02.27.
A zalaegerszegi Hevesi Sándor Színház elõadása. Belépõdíj: 1800 Ft

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Március  3. 20 óra
TAVASZKÖSZÖNTÕ VIRÁGBÁL

Zene: Mura Band. Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház. Belépõdíj: 1100 Ft
Igény szerint vacsora 1400 Ft-ért

Jegyek elõvételben a HSMK Információs Szolgálatánál válthatók
(Halis István Városi Könyvtár)

– Egy személyes vallomással
tartozom: három gyermekemért
vállaltam ezt a feladatot. Nem
akarom, hogy olyan országban
nõjenek fel, ahol a hazugság és az
erõszak az uralkodó – mert bizony
az elmúlt hatvan évnek ez a leg-
visszataszítóbb öröksége – kezdte
mondandóját Babicsné Berta Éva.
– Alapítványunk elõzõ sajtótájé-
koztatóján számba vette, ki tekint-
hetõ joggal a kommunizmus áldo-
zatának. Mivel városunkban annyi
emberre illik ez, sõt, maga Kani-
zsa is megszenvedte az elmúlt hat-
van évet, úgy gondoltuk, helyénva-
ló, ha a teljes lakosságot bevonjuk
az együttgondolkodásba: hol, me-
lyik közterületen épüljön fel a
kommunizmus áldozatainak em-
lékmûve.  

Az ötletpályázat beküldési ha-
tárideje március 15. A helyszínre
vonatkozó javaslatokat a követke-
zõ címek valamelyikére várjuk.
Levélben: Polgári Kanizsáért Ala-
pítvány Nagykanizsa, Liszt Fe-
renc utca 8/C. E-mailben: akom-
munizmusaldozatai@gmail.com

– Arra kérjük városunk polgá-
rait, bátran engedjék szabadon
fantáziájukat, ne csak a megszo-
kott, kézenfekvõ megoldásokban
gondolkodjanak. Fiataljainkat
külön is megszólítjuk felhívásunk-
kal, hiszen ez az embertelen rend-
szer az õ jövõjüket tette tönkre.
Kérjük a helyszín megválasztásá-
nál vegyék figyelembe, hogy a kö-
zelben ne legyen egyéb köztéri al-
kotás. Nagyobb füves terület, és a
közútról való beláthatóság elõnyt
jelent. El tudjuk képzelni azt is,
hogy valamely épülethez csatla-
kozna az emlékmû – hangzott
még el a Polgári Kanizsáért Ala-
pítvány sajtótájékoztatóján.

Az MSZP országos választmá-
nyának tagja, Dr. Károlyi Attila a
minap fontosnak tartotta sajtótá-
jékoztató keretében kijelenteni,
hogy szó sincs a párt és a Ma-
gyarországi Szociáldemokrata
Párt fúziójáról, mert a kanizsai –
ahogy õ fogalmazott – fantom-
szervezet valójában Göndör Ist-
ván és a köréje csoportosuló, az

MSZP-bõl állampárti meggyõzõ-
désük miatt kivált elvbarátok
gyülekezõhelye.

Dr. Károlyi Attila emlékeztetett
arra, hogy a Magyar Szocialista
Párt nagykanizsai szervezete életé-
ben 2005-ben bekövetkezett az,
amire az országos vezetésben csak
néhányan számítottak, feloszlatták
a kanizsai szervezetet, amely a po-
litikai rendszerváltás egyik balol-
dali zászlóshajójának számított. A
politikus úgy véli, az akció külön-
legességét az adta, hogy nyíltan
szembekerültek egymással az
MSZP-ben hatalomra került KISZ-
titkárok és a romantikus, demokra-
tikus elveikbõl semmit fel nem adó
hajdani MSZP-reformerek. Az
eredmény elõre borítékolható volt,
a pártelnök harcias szózataira a
párt parlamentje törvénysértõen
vonta el a helyi szervezet jelöltállí-
tási jogát, amit a szégyenteljes fel-
oszlatás követett, a legszebb
MSZMP-s idõket idézve. Most el-
jött az igazság pillanata, szüksé-
gesnek tartjuk bemutatni a háttér-
ben megbúvó érdekeket, különös
tekintettel a Magyarországi Szoci-
áldemokrata Párt nagykanizsai te-
vékenységére – mondta.

Emlékeztetett arra is, hiába
nyújtott az MSZP nagykanizsai
szervezete békejobbot Göndör Ist-
vánnak, hiába vett részt annak
kampányában, a frakcióvezetõ-he-
lyettes, országgyûlési képviselõ ezt
azzal hálálta meg, hogy amikor
biztosítottnak látta helyét a parla-
mentben, azonnal hátba szúrta po-
litikai elvbarátait, és a kórház-
Kögáz-SZDSZ érdekcsoport újabb
önkormányzati regnálását megelõ-
zõ kampányban vett részt.

– Az ezt követõ események is-
mertek, de az már kevésbé, hogy a
nagykanizsai történések gerjeszté-
sében MSZP-s pártvezetõk is részt
vettek, kiegészülve a város „örö-
kös országgyûlési képviselõ-jelölt-
jével” – mondta Dr. Károlyi. 

– Az önkormányzati választások
eredményei azonban csattanós vá-
laszt adtak a Göndör-féle csoport-
nak – folytatta. – Annak ellenére,
hogy pártot szervezett saját pártja
ellen, amit a titkára irányít, és
olyan ellenjelölteket támogatott a
kampányban, akik megbuktak,
nem adta fel terveit, elvbarátaival
vissza akarja szerezni a hatalmat
Nagykanizsán. Az MSZDP nevé-
ben tovább folytatódik a kútmér-
gezés, a helyi sajtóban az MSZP-t
lejárató kampányt folytatnak ak-
kor, amikor pártjuk tagja együtt

szavaz a Fidesz pártkatonáival a
költségvetésrõl.

Dr. Károlyi Attila végül leszö-
gezte, az MSZP nagykanizsai szer-
vezete idejében figyelmeztetni sze-
retné a város lakóit arra, hogy szó
sincs a párt és az MSZDP fúziójá-
ról, ugyanis a kanizsai fantomszer-
vezet valójában Göndör István és a
köréje csoportosuló, az MSZP-bõl
állampárti meggyõzõdésük miatt
kivált elvbarátok gyülekezõhelye. A
politikus szerint ennek a szervezet-
nek csak egyetlen célja van: négy
év múlva ismét jelöltetni azt a Gön-
dör Istvánt, aki megszakított min-
den kapcsolatot Nagykanizsával és
bünteti annak polgárait ismert dön-
téseik miatt akkor, amikor a város-
nak soha akkora szüksége nem volt
a segítségre, mint most. Szerinte ez
már nem morális kérdés, hanem al-
kotmányossági aggályokat is felvet.

H.A.

Alig néhány óra elteltével, a
Göndör Istvánnal történt megbe-
szélés után, a nagykanizsai civi-
lek mintegy nyolcvan fõs cso-
portja transzparensekkel, zászlók-
kal a Turul szobornál gyülekez-
tek. A demonstráció a Himnusz
eléneklésével kezdõdött, majd
néhány hazafias vers hangzott el.
Ladányi Istvánné beszámolt az
egybegyûlteknek a délelõtti kép-
viselõi vizitrõl. A hallgatóság fél-
re nem érthetõ módon nyilvání-
totta ki véleményét. Kijelentették,
a Gyurcsány kormány távozásáig
kitartanak, legyen vége a soroza-
tos hazugságokra épülõ megszo-
rításoknak. Folytatásként 24-én
szombaton délelõtt, a városból
Letenye felé vezetõ útszakaszon
félpályás útlezárást tartanak.

Cz.Cs.

Mit jelent Zala megyének a
Kórház-törvény?

Erõs karcsúsításon esnek át a
kórházak, de amputációról szó
sincs. Az intézményi reform hozzá-
járul az egészségügyi kassza és raj-
ta keresztül az államháztartás
egyensúlyának javításához. Mun-
kavállalók és munkaadók nem
akarnak több járulékot fizetni, mert
ez már versenyképességi tényezõ.

Betegnek orvosnak egyaránt ér-
deke, hogy a legkorszerûbb
gyógymódokat alkalmazva lássa-
nak el bennünket, ehhez forráso-
kat kell felszabadítani, mert a tb
befizetéseink a jelenlegi színvonal
megtartásához sem elegendõek.

Van két súlyponti kórházunk Za-
laegerszegen és Nagykanizsán, ahol
külön jogszabály szerinti finanszí-
rozásra jogosultak. Nem kell bezár-
ni Keszthelyen a kórházat és Héví-
zen is rendelkezésre áll kapacitás.

A régióban felosztható a törvény
szerint összesen 3 893 aktív és 3 396
krónikus ágy. A súlyponti kórházak
ágyszámainak levonása után maradt
589 aktív ágy ami felosztható a régi-
óban. Ebbõl kellett megoldani a töb-
bi kórház kapacitását, benne a
Keszthely és Hévíz problémát.

Lehetséges döntések?
– Regionális Egészségügyi Ta-

nács (RET) szakmai vita alapján
növeli a súlyponti kórházak kapa-
citását, ezzel növeli a bezárandó
kórházak számát. 

– biztosítani, hogy Keszthe-
lyen, Hévízen kórház legyen,

– megváltoztatni a megyék kö-
zötti elosztást.

A létszámarányos felosztás alap-
ján Zala megye 1 146 aktív ágyra
volt jogosult. 

(folytatás a 6. oldalon)

Helyszínt keresnek
az emlékmûnek

Göndör 
fantomszervezete 
az MSZDP?

Ismét 
a Turulnál

Karcsúsítás
vagy amputáció

Hetedszer került megrendezés-
re az NTE-csarnokában az után-
pótláskorú labdarúgók Lokomotív
Kupája, melyen az 1990-91-es,
valamint az 1997-98-as születésû-
ek meghívott csapatai szerepeltek.

A horvát Medjimurjének sikeres
hétvégéje volt, nagy csapata otthon
az elsõ osztályban nyert a vinkovci
Cibalia ellenben 3-0-ra. Fiataljaik ná-
lunk zsebeltek be szép sikereket. A 9-
10 évesek másodikok lettek, míg az
idõsebbek elhódították a serleget. 

A ‘97-98-asok nyolccsapatos
mezõnyében a döntõben a ZTE FC
a csáktornyaiakat verte 1-0-ra. A
harmadik helyet a Héviz együttese
szerezte meg. Legjobb kapusnak a
Nagykanizsai TE 1866 I. csapatá-
ból Kócza Lászlót választották,
legjobb játékos Marko Vinkovic
(NK Medjimurje Cakovec) lett, a
gólkirályi címet Fujsz Richárd
(ZTE FC) ünnepelhette 8 találattal.

Az 1990-91-eseknél a Med-
jimurje legénysége a fináléban az
NTE 1866 I. gárdáját gyõzte le 5-
1-re, a harmadik helynek itt is a
héviziek örülhettek. Legjobb ka-
pusnak Markek Tamás bizonyult a
Nagykanizsai UFC-bõl, a legjobb
játékos a csáktornyai Velimir
Habrun lett, a legtöbb gólt, kilen-
cet Nagy Tamás jegyezte az NTE
1866 I. gárdájából.

P.L.

Elvitték 
a kupát

Fuji Finepix S3000 digi-
tális fényképezõgép, 3,2
megapixel felbontású, 6x
optikai zoommal, 4 db ce-
ruzaakkuval, USB kábellel,
szoftverrel, memóriakár-
tyával eladó. Ára: 35.000
Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)
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Bár már integet a tavasz, a naptár
szerint tél van. Sorozatunk második
részében a megfázásos, influenzás
tünetek enyhítésére ajánlunk még
néhány gyógynövényt.

A Fûzfakéreg és a Réti legyezõfû
virágos hajtása vagy virágai fontos
láz- és fájdalomcsillapító valamint
gyulladáscsökkentõ hatásúak.
Mindkettõt a lázzal járó, hûléses
megbetegedések, influenza tünetei-
nek enyhítésére javasolják. Felhasz-
nálhatjuk gyógytea és gyógyfürdõ
formájában is. A Csipkebogyó ter-
mése roboráló hatású gyógynövény.
Fõzhetünk belõle gyógyteát, de fo-
gyaszthatjuk szörpnek, cukorka for-
mában és lekvárnak is. Hasonló ha-

tású a Homoktövis termése, amely
ráadásul a szervezet ellenálló ké-
pességét is fokozza. Szörp, lekvár,
és olaj formában vehetjük magunk-
hoz. A Hársnak és a Bodzának vi-
rágzatából készített tea vagy szirup
lázcsillapító és immunstimuláns.
Leginkább légúti megbetegedések
kezelésére ajánlott. A Borsmentával
teaként, illóolajként, gyógycukor-
ként találkozhatunk, és légúti meg-
betegedésekre kiváló. A Keskenyle-
velû útifûnek antibakteriális, köpte-
tõ, valamint köhögéscsillapító hatá-
sa ismert, tehát a légúti megbetege-
dések és száraz köhögés kezelésére
ajánlott gyógytea vagy szirup for-
mában, akárcsak a Szöszös ökör-

farkkóró virága. A Bíbor kasvirág-
nak mind gyökerét, mind leveles
hajtását felhasználjuk. Immunélén-
kítõ, antimikrobiális és gyulladás-
csökkentõ hatású, ezért alkalmas a
meghûlés, hörghurut, középfülgyul-
ladás, mandulagyulladás kezelésé-
re. Leginkább cseppekben adago-
landó készítményként találkozha-
tunk vele, de van tabletta, injekció,
és gyógycukor is, mely ezt az ösz-
szetevõt tartalmazza.

A fenti gyógynövények nemcsak
a megfázás tüneteinek enyhítésére,
de egyéb, gyakori panaszokra is jók. 

Fejfájás elleni gyógytea: 2 rész
apróra vágott fûzfakéreg, 1 rész
borsmenta. Forrázzunk le 1
teáskanálnyit a keverékbõl egy
csésze vízzel, várjuk meg, míg
kihûl, majd szûrjük le. Makacs
fejfájás esetén, egyenletesen eloszt-
va 4-5 csésze is megiható egy nap.

Boszorkánykonyha

A közgyûlés soron kívüli ülése a
napirend elõtti hozzászólásokkal
vette kezdetét, ezúttal utoljára. A
testület többsége ugyanis az ellen-
zéki képviselõk tiltakozása ellenére
elfogadta a közgyûlés szervezeti és
mûködési szabályzatának módosí-
tását, melynek értelmében a képvi-
selõk eztán már csak a közgyûlés
végén mondhatják el álláspontjukat
az elõre meghatározott napirendek-
hez nem kapcsolódó ügyekben.
Tóth László frakcióvezetõ (MSZP)
úgy vélekedett: a módosítás miatt
az állampolgárok információhoz
való joga csorbul. Dr. Fodor Csaba
(MSZP) szerint egyenesen a de-
mokrácia megcsúfolása az intézke-
dés. Marton István polgármester
válaszul elmondta, a közgyûlés ha-
tékonyságának növelése érdekében
van szükség erre, és hogy a képvi-
selõk a politikai, esetleg szemé-
lyeskedõ megnyilvánulásaik he-

lyett az érdemi munkára helyezzék
a hangsúlyt. A közgyûlési többség
megszavazta az elõterjesztést. Az
ellenzék azonban nem szavazott,
de nem is tartózkodott, így fejezte
ki tiltakozását. A polgármester va-
lamennyiük gépét kikapcsoltatta,
amely intézkedés jogosságáról a
késõbbiekben parázs vita alakult
ki.

Bicsák Miklós (MSZP) napirend
elõtti hozzászólásában Marton Ist-
ván polgármester közbenjárását
kérte annak érdekében, hogy az 1-
es számú Postán ne kelljen min-
den alkalommal hosszú perceket
várni, ha az ügyfél küldeményt
szeretne feladni. Mint elmondta,
hónapról hónapra azt tapasztalja,
hogy tizenkettedike után akadozik
a szolgáltatás, mert csak néhány
ablak van nyitva. Így amikor eset-
leg kevesebb ügyfél tartózkodik a
helyiségben, akkor a szokásosnál

is kevesebb postai dolgozó veszi
fel a küldeményeket, így a várako-
zási idõ szinte ugyanannyi, mint
amikor tömve van a posta. Marton
István polgármester azt válaszolta:
ebbe nincs beleszólása az önkor-
mányzatnak, de azért levélben tá-
jékoztatják a problémáról a Ma-
gyar Posta vezérigazgatóját. 

Döntöttek a képviselõk, az ön-
kormányzat csatlakozik az Igazság-
ügyi és Rendészeti Minisztérium
által kiírt pályázathoz, amely révén
fokozódhat a rendõri jelenlét, javít-
hatják a közlekedésbiztonságot, s
vásárolhatnak egy úgynevezett
fama sebességmérõ berendezést is.
A döntés értelmében a város lesz a
pályázat benyújtója, a húszmilliós
projekt önrészeként 1,4 millió fo-
rintot biztosít az önkormányzat. 

A költségvetési rendelet-javaslat
részletes tárgyalására térve Marton
István polgármester elmondta, a
19,4 milliárd forint fõösszegû költ-
ségvetés a kormányzati intézkedé-
sek, a normatívák és a személyi jö-
vedelemadó helyben maradó ösz-
szegének csökkenése miatt csak-
nem ötszázmillió forint bevételtõl

esik el. A tervezés során azonban a
mûködési célú kiadásokat hétszáz-
hatvan millió forinttal csökkentet-
ték. Ezt jelentõs fegyvertényként
értékelte. A vita során elõkerült is-
mét a Pénzügyi Bizottság ülésén
történtek ügye, amelynek kapcsán
Bizzer András (Fidesz-KDNP) azt
mondta, az ominózus ülésen Tóth
László elnök egyoldalú véleményt
fogalmazott meg, s azt akarta elfo-
gadtatni a bizottsággal.

Marton István polgármester az
üggyel kapcsolatban megjegyez-
te, szerinte a Pénzügyi Bizottság
elnökének kellett volna kicsiholni
a közös véleményt a grémium
tagjaiból. Tóth László visszauta-
sította a vádakat, s arra emlékez-
tetett, az általa kialakított állás-

Három napirendi pont szere-
pelt az Ügyrendi, Jogi és Köz-
rendi Bizottság. Jogi szem-
pontból ez a testület is tárgya-
lásra alkalmasnak találta a vá-
ros 2007. évi költségvetésére
vonatkozó rendelettervezetet,
hasonlóképpen a közgyûlés
szervezeti és mûködési sza-
bályzatának módosításáról
szóló elõterjesztéshez. Szintén
megtárgyalásra javasolták a
közgyûlésnek a vállalkozások
támogatására vonatkozó ren-
delet módosításáról szóló elõ-
terjesztést.   
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Horoszkóp

A héten a Vénusz az ön jegyébe lép.
Most megvalósulhatnak mindazon ter-
vei, melyeket régóta dédelget magában.
Ha meghívást kap valakitõl, semmikép-
pen se mondjon nemet.

Ha felkérik egy munkára, ne habozzon, ne
mondja, hogy nem tudja megcsinálni,
vágjon bele. Ha megoldja, folytatása is le-
het. Ha most magányos, ne búsuljon, egy
Bikában bármikor fellángolhat a szerelem.

A csillagok állása szerint elõnyösen vál-
tozhatnak a kapcsolatai. Érzelmileg
minden nap alkalmas az új szerelem be-
fogadására, ezért mozduljon ki otthon-
ról, látogassa meg barátait.

A lakásfelújítás miatt anyagi gondjai tá-
madhatnak. Ha tetszik, ha nem, anyagi
okokból le kell tennie egy idõre a cigaret-
tát. A kényszerhelyzet miatt el kell fogad-
nia a hétvégékre szóló ebédmeghívásokat.

Ugyan még nincs itt a tavasz, de válto-
zásokat kell beiktatnia életében. Tervei
megvalósítását helyezze elõtérbe. Sétál-
jon többet a napfényes utcán, mert
szembetalálkozhat a nagy Õ-vel.

A héten nehezen veszi az akadályokat,
de egy kis otthoni noszogatásra talán
mégis sikerül. A nemrég kezdett tan-
folyamot csak úgy tudja befejezni, ha
háttérzaj nélkül tanul. Se CD, se tévé.

Próbatételek elé állítja a sors ezen a hé-
ten. Megfutamodnia nem szabad, de
gondolja meg, kiért vállal kezességet a
bankban, mert önnek is van bõven tör-
leszteni valója.

Ne üsse bele az orrát állandóan mások
ügyeibe. Ha nem akar még több ellensé-
get, foglalkozzon a saját gondjával, és
ne erõltesse rá folyton az akaratát a tár-
sára, õ ugyanis nem a rabszolgája. 

Fogékony lesz a tanulásra, nyugodtan
építgetheti a karrierjét. Ne szegjék ked-
vét a környezetében elhangzó irigykedõ
megjegyzések. Sikert könyvelhet el a
párkapcsolatában is. 

Most a jegyében járó Marstól is segítsé-
get kap elképzeléseinek megvalósításá-
hoz. Eredményt érhet el pénzügyekben
is, de azért elõre ne örüljön. Legyen tü-
relmes a barátjához.

Gondolja át az elmúlt hónapok esemé-
nyeit, és vonja le a tanulságokat. A meg-
oldásban mások is sokat segítenek. Pár-
kapcsolatában nyugodt idõszak követ-
kezik, ne legyen türelmetlen.

Sétáljon sokat a szabadban, töltõdjön fel
energiával. Mindehhez hozzásegíti az is,
hogy a Nap a saját jegyébe lép. Ha fogé-
kony a kihívásokra, a legszerelmesebb
napokat élheti át.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Prés alatt
A költségvetési egyensúly feltétele 
1,9 milliárdos hitel

A Pénzügyi Bizottság is megtár-
gyalta a 2007. évi költségvetési
rendelettervezet javaslatát. Elõször
Karádi Ferenc, a Fidesz-KDNP
képviselõje firtatta a Zrínyi utca Te-
lekire történõ kikötésének szüksé-
gességét. Véleménye szerint telje-
sen értelmetlen több mint százmil-
lió forintot áldozni a beruházásra,
amelyre szerinte nem feltétlenül
van szükség. Tóth László, a Pénz-
ügyi Bizottság elnöke megállapítot-
ta, a kiadási oldalon a mûködési

elõirányzatok a feladat ellátását, a
hivatal és az intézmények mûködé-
sét vélhetõen biztosítják. Álláspont-
ja szerint a 2007. évi költségvetési
rendelet-tervezet következetes és
szigorú végrehajtása biztosítja a lik-
viditást, az önkormányzati felada-
tok ellátását. A bizottság egy malõr
miatt végül mégsem fogadta el a
tervezetet. Tóth László ugyanis
egy, a bizottság számára készített
állásfoglalással érkezett az ülésre.
Ez tartalmazott több, a költségveté-

si koncepciót bíráló megállapítást.
A grémium fideszes tagjai ezeket
nem támogatták az elnök által ké-
szített bizottsági állásfoglalás-terve-
zetet. Ennek utolsó bekezdése
azonban úgy szólt, Nagykanizsa
Megyei Jogú Város 2007. évi költ-
ségvetési rendelet-tervezetét fenti
észrevételekkel a Pénzügyi Bizott-
ság közgyûlési megtárgyalásra al-
kalmasnak tartja. Így szavaztak vé-
gül az állásfoglalást elutasító képvi-
selõk szándékuk ellenére nemmel a
költségvetési rendelet-tervezetre.

Konfliktus a pénzügyi bizottságban

Szabad jelzés

Legutóbbi ülésén két napiren-
di ponttal foglalkozott a Város-
üzemeltetési Bizottság. 

Gyalókai Zoltán elnöktõl meg-
tudtuk, különösebb módosítás nél-
kül támogatta a bizottság a költ-
ségvetési rendelettervezetet.
Egyúttal elfogadták a Zala Volán

Zrt. részvénycsomagjára vonatko-
zó igény bejelentésével kapcsola-
tos elõterjesztést is. Ennek értel-
mében a közlekedési vállalat eddig
az ÁPV Rt. kezelésében lévõ rész-
vénycsomag-hányada térítés nél-
kül átkerül a megyei önkormány-
zat és a települések tulajdonába. 

A városé a Zala Volán részvénycsomagja

Hat napirendi pontot vitatott
meg legutóbbi ülésén a Városfe-
jelsztési, Környezetvédelmi és
Idegenforgalmi Bizottság. A
költségvetés koncepcióját alkal-
masnak tartották közgyûlési tár-
gyalásra. Az Ipari Parkban lévõ
forgalomképtelen ingatlan egy
részének, forgalomképessé át-
minõsítését is támogatták az
Amidonn Kft. részére történõ
értékesítés miatt. Ugyanerre a
véleményre jutottak az Ipari
Parkban lévõ 649/35. helyrajzi
számú „kivett” közúttal kapcso-
latban, támogatták a forgalom-
képtelen ingatlan egy részének
forgalomképessé minõsítését,
azért is megoldható, mert nincs
szükség 45 méter széles útra. A
meglévõ út melletti terület elad-
ható, hasznosítható.  Ugyanígy
döntöttek a Kinizsi út 23. alatti
1102/1. helyrajzi számú „kivett
csatorna” elnevezésû elõterjesz-
tésrõl. Támogatták a csatorna
miatt, forgalomképtelen ingat-
lan egy részének forgalomké-
pessé minõsítését, mivel így
meg tudja vásárolni az építtetõ.
Az önkormányzati tulajdonú
4277/1. és a 4114. helyrajzi szá-
mú ingatlan kikiáltási árának
megállapításával egyetértettek,
míg az 1488. helyrajzi számú
ingatlan eladásával nem. Ez
utóbbinál egyelõre a bérbeadá-
sát javasolták, mivel a késõbbi-
ekben meg fog nõni az értéke –
kaptuk a tájékoztatást Papp
Nándor bizottsági elnöktõl. 

Átminõsített a
városfejlesztés

A Szociális és Egészségügyi
Bizottság egyetlen napirendi pont-
ként az ez évi költségvetés-terve-
zetét vitatta meg. A tagok elõzetes

javaslatát a szakosztály beépítette
a tervezetbe. Röst János (SZDSZ)
kérését, miszerint a tervezett 800
millió forintos mûködési költséget
módosítsák 500 millióra, a bizott-
ság nem fogadta el.

Nem módosítottak

Fûben, fában orvosság
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foglalás tárgyalásra alkalmasnak
találta a költségvetési javaslatot.

Balogh László (Fidesz-KDNP) a
Huszti téri körforgalom megépíté-
sére, a Civil Alapban rendelkezésre
álló összeg növelésére, valamint a
gyermekek számára a Thúry György
Múzeum látogatásának ingyenessé
tételére kért forrásokat. Bogár Fe-
renc (MSZDP) bírálta a költségve-
tési tervezetet, ugyanis hozzászólá-
sában kijelentette, a költségvetés
alapjaiban elhibázott, jelenlegi for-
májában nem tárgyalható, mert az
abban szereplõ nyolcszázmillió fo-
rintos mûködési hitel nem kezelhe-
tõ. Ez a visszalépés költségvetése –
mondta. Dr. Fodor Csaba úgy vélte,
az önkormányzati választások után
sem a polgármesternek, sem a Fi-
desznek nem volt elképzelése arra
vonatkozóan, hogy mi is történjen
a várossal, s ez a koncepció-hiány
meglátszik a költségvetésen.
Ugyanõ a költségvetést elõkészítõ
ad hoc bizottság felállítását is hiá-
nyolta. A képviselõ a költségvetés-
ben több tételt kifogásolt, amelyek
visszavonásával véleménye szerint
százharmincmillió forintot lehetett
volna megspórolni. Ilyen például a
Nagy-Magyarország Emlékmû
díszvilágítása, amelyre kétmillió
forintot szán a javaslat. A képviselõ
szerint ez valóban fontos feladat,
de tekintettel a város nehéz pénz-
ügyi helyzetére, nem most kellene
megoldani. Papp Ferenc (MSZDP)
a nem kötelezõen ellátandó felada-
tok megnyirbálásától óvta a képvi-
selõtársakat. 

Ekkor kapott szót a költségve-
tést ellenjegyzõ könyvvizsgálói
iroda munkatársa, aki úgy össze-
gezte a költségvetési javaslatot,
hogy a 2007-es évben nehéz pénz-
ügyi helyzet vár a városra, ám az
egyensúly külsõ források bevoná-
sával, esetünkben 1,9 milliárd fo-
rintnyi hitel felvételével fenntart-
ható. Végül a képviselõk sorban
szavaztak a módosító javaslatok-
ról, amelyek többsége az ellenzék-
tõl érkezett – a többség valameny-
nyit elutasította.   

Az ellenzéki össztûz után végül
tizenhét igen, nyolc nem szava-
zattal fogadta el a költségvetési
javaslatot a testület. Ellenzéki ol-
dalon többen meghökkentek
azon, hogy Bicsák Miklós – ellen-
tétben az MSZP-frakció többi
tagjával – megszavazta a koncep-
ciót. Az ellenzéki oldalról
egyébként Papp Ferenc is így tett. 

A testület elfogadta Bárdosi
Gábornak (MSZP) a vállalkozá-

sok támogatásáról szóló javasla-
tát is, amely szerint a munka-
helyteremtésért igénybe vehetõ
juttatást nem öt, hanem már há-
rom fõ létszámbõvítés után is
megkaphatják a vállalkozások. 

A testület tagjai elfogadták a
február huszonegyedikei két órás
pedagógus-sztrájkkal kapcsolatos
tájékoztatót, bár itt vita alakult ki
arról, hogy a sztrájkoló pedagógu-
soknak fizessen-e bért a fenntartó
a munkabeszüntetés idejére, vagy
nem. Dr. Fodor Csaba azt javasol-
ta, hogy tudomásul kell venni a
sztrájk tényét, azonban fizetni nem
kellene érte. A polgármester vi-
szont úgy vélekedett, nem olyan
nagy összegrõl van szó, hogy ne
tudná azt a város büdzséje elvisel-
ni. Végül kompromisszumos meg-
oldás született, a közgyûlés úgy
határozott, hogy a fizetés-nemfize-
tés döntésének felelõsségét áthárít-
ja az intézményvezetõkre. 

Zárt ülésen határoztak a képvi-
selõk egy, az ipari parkban lévõ
terület értékesítésre való elõkészí-
tésérõl. A testület felkérte az ille-
tékes bizottságokat, a Pénzügyi
és az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottságot, állítsák össze a ver-
senyfelhívás feltételeit ahhoz,
hogy a vásárlási szándékkal je-
lentkezõ cég részére értékesíthetõ
legyen a szóban forgó ingatlan. A
befektetõ egy keményítõ- és gyü-
mölcspüré gyártó üzemet telepí-
tene Nagykanizsára, ami csaknem
hatvanmillió forintos beruházást
jelentene a város számára.        

Horváth Attila

Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata a helyi önkor-
mányzatok 2006. évi új címzett tá-
mogatásáról szóló törvény értelmé-
ben címzett támogatást nyert el a
Rozgonyi úti Általános Iskola bõví-
téses rekonstrukciójára és új torna-
terem építésére. A kivitelezõi szer-
zõdést ünnepélyes keretek között
február 14-én írta alá Marton Ist-
ván polgármester és Baksa Attila a
ZÁÉV Zrt. elnök-vezérigazgatója.
A 720 millió forintos rekonstrukció
kiterjed a meglévõ épület – alagsor,
földszint, emelet – átalakítására,
bõvítésére, valamint a tetõtér beépí-
tésére. Ezzel mintegy 3 300 négy-
zetméter hasznos alapterületû isko-
laépületet alakítanak ki. A munkák
során elbontják az udvari tornater-
met, helyette új épül, továbbá kül-

téri sportpályát, udvari járdákat,
utakat építenek ki. A beruházás so-
rán új iskolabútorokat, sportszere-
ket, számítógépes multimédiás ok-
tatási rendszert, informatikai és iro-
datechnikai eszközöket is beszerez-
nek. A kivitelezõi munkákat a köz-
beszerzési eljárás nyerteseként a
ZÁÉV Zrt. végzi el. A munkaterü-
let a szerzõdés aláírásának napján
vette át a cég. A felújítás egy teljes
tanévet érint, és két ütemben való-
sul meg. A tervek szerint az elsõ
ütem június 30-ig, a teljes rekonst-
rukció befejezését jelentõ második
ütem pedig jövõ év májusában zá-
rul. Az iskola tanulói 2008. szep-
temberében már a megújult épüle-
tet vehetik birtokba. 

B.E.

Megújul 
a Rozgonyi iskola
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A város 2007. évi költségveté-
se volt a fõ témája az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sportbi-
zottság ülésének. A vita során el-
hangzott: mindenkit érzékenyen
érint a racionalizálás. Papp Fe-
renc (MSZDP) felvetette, a köz-
mûvelõdési intézményeket a he-
lyiségek bérbeadására szorítják,
ami az iskoláknál is járható út
lenne. Bene Csaba (Fidesz) azt
válaszolta, ott, ahol van rá igény,
az oktatási intézmények kihasz-
nálják ezt  a lehetõséget.  

Felvetõdött, hogy néhány
nagy rendezvény terve még
homályos. A Város Napjára négy
millió forint támogatás szerepel,
de még nem hallani semmit a
programok szervezésérõl, je-

gyezte meg Dobri Lajos külsõ
bizottsági tag. 

Balogh László (Fidesz) bizottsá-
gi elnök véleménye szerint kevés,
mindössze félmillió forint folyt be
a Kanizsa Monográfia értékesítésé-
bõl. A város büszke lehetne a kiad-
ványra, mégis alig tudnak róla az
emberek. A kulturális alap felosztá-
sához kisbizottságok megalakítását
tûzték ki. Az aktuális kérdések kö-
zött szerepelt a Kanizsai Antológia
kiadásának folytatása. A fõszer-
kesztõi teendõk ellátásával ifj.
Lehota János esztétát kérik fel, s tit-
kári teendõket továbbra is Halmos
Csaba kulturális referens látja el. 

Végül a közgyûlés elé kerülõ
költségvetés-tervezetet fogadták
el. 

Szmodics Józsefné a Mûvelõ-
dési és Sportosztály vezetõje is-
mertetett néhány beérkezõ kérel-
met. A bizottság tagjainak véle-
ménye szerint a városunkban
megrendezésre kerülõ Lábtoll-
labda Világbajnokság lebonyolí-
tásához kért 15 millió forintos ké-
relmet az önkormányzat nem tud-
ja támogatni. A 250-300 fõ rész-
vételével zajló versengéshez in-
gyenes étkeztetést, szállást és tor-
naterem használatot ígértek, ma-
ximum 4-5 millió forint értékben. 

Egy másik kérelem a Dráva-
Mura összefolyásának környékét
bemutató kiadvány megjelente-
tését kezdeményezte. Az ötletet
jónak tartotta a bizottság, de for-
rás hiányában a Tourinform Iro-
dának továbbítják a levelet to-
vábbi használatra. 

A racionalizálás költségvetése

Az Attila utcai óvoda területé-
rõl elloptak egy lezárt, ezüst szí-
nû, duplavázas, 21 sebességes
Mountein Bike kerékpárt. A lopá-
si kár 100 ezer forint.

A Zrínyi utcából is eltulajdoní-
tottak egy 62 ezer forint értékû
kerékpárt.

Ismeretlen tettes ellen tett felje-
lentést egy férfi. Elmondása
szerint az Ady Endre utcában le-
állított személygépkocsijának há-
rom gumiabroncsát szúrta ki.

Egy nagyatádi lakos bejelentet-
te, hogy Nagykanizsán leparkolt
gépkocsijával, majd lezárta az aj-
tajait. Azt azonban elfelejtette,
hogy a központi zár nem mûköd-
teti a jobb oldali ajtó zárszerkeze-
tét! Nem volt tehát nehéz dolga
annak az ismeretlen elkövetõnek,
aki a jobb oldali ülésrõl elemelte
a bejelentõ személyes iratait, pén-
zét, és a gépjármû forgalmi enge-
délyét.

Betörtek a Zemplén Gyõzõ ut-
cában lévõ egyik presszóba. A
pénztárgépet felfeszítették, de
nem volt szerencséjük, mert az
üres volt.

A rendõrségtõl kért segítséget
egy férfi, mert elmondása sze-
rint a keleti városrészben több
személy bántalmazta, és elvették
értékeit. Késõbb azonban kide-
rült, hogy a bejelentõ ismerõsei-
vel veszett össze. A vita tettle-
gességig fajult, ekkor a bejelen-
tõ elfutott, és futás közben hagy-
ta el mobiltelefonját valamint
egyéb értékeit.

A Mentõszolgálat munkatársai-
nak segítettek a járõrök egy sze-
mélyt a Kórház Pszichiátriai Osz-
tályára szállítani.

Egy miháldi hölgy bejelentése
szerint, ismeretlen elkövetõ be-
surrant a lakásába, és onnan 230
ezer forint, valamint 500 euró
készpénzzel távozott.

A Honvéd utcában lévõ játszó-
téren találtak egy eszméletlen álla-

potban lévõ férfit. Sérelmére bûn-
cselekményt nem követtek, a sze-
mélyt beszállították a Kórházba.

Szombat délben Nagykanizsán,
a Principális-csatornában egy nõi
holttestet találtak. Az elsõdleges
adatok szerint az elhunyt közép-
korú nagykanizsai nõ december-
ben tûnt el. A rendõrségi helyszí-
ni szemle során bûncselekményre
utaló körülmény nem merült fel.
A Nagykanizsai Rendõrkapitány-
ságon közigazgatási eljárást indí-
tottak a haláleset körülményeinek
pontos tisztázására.

Egy nagykanizsai férfi tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki a Zemplén utca egyik lakóhá-
zának bejáratánál lévõ kaputelefo-
nokat rongálta meg. Az elkövetõ
40 ezer forint kárt okozott.

Egy nagykanizsai kft. képvise-
lõje tett bejelentést, mert ismeret-
len személy hamis okmányokkal
igazolva magát bérbe vett a kft-
tõl egy Ford Transit típusú teher-
gépkocsit. A férfit a megadott te-
lefonszámon nem lehet elérni,
feltehetõen ellopta a gépjármûvet.
A kár 2 millió 500 ezer forint. A
gépkocsi körözését elrendelték.

Egy nagykanizsai férfi bejelen-
tette: võje és annak fia ittas álla-
potban összeverekedtek. Feljelen-
tést nem kívánt tenni. 

A Csengery utca egyik lakóhá-
zában kellett intézkedni a rend-
õröknek, ahol egy férfi ittasan
hangoskodott, és családtagjait
bántalmazta.

Egy hölgy tett feljelentést is-
meretlen elkövetõ ellen, aki az
Ady úton lévõ munkahelyén a
táskájából kilopta a pénztárcáját,
melyben személyes iratai mellett
28 ezer forint készpénze volt.

Egy nagykanizsai férfi tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki a korábban eltulajdonított sze-
mélyes okmányait felhasználva
mobiltelefont vásárolt hitelre az
egyik üzletben.

Egy kisrécsei férfi tett feljelen-
tést egy szintén kisrécsei nõ ellen,
aki ellopta a feljelentõ mobiltele-
fonját, amit többszöri kérésére
sem adott vissza.

Egy áruházból érkezett a beje-
lentés, hogy tetten értek egy férfit,
aki 9 ezer forint értékben különbö-
zõ árucikkeket akart fizetés nélkül
elpakolni, s amikor lebukott, ag-
resszívan viselkedett a biztonsági
õrökkel. Két órával késõbb ugyan-
azt a férfit, ugyanabban az áruház-
ban érték tetten, amikor szintén 9
ezer forint értékben lopott.

A bejelentés szerint egy isme-
retlen tettes a 74-es fõút mellõl, az
autópálya építés területérõl elvitt a
Vízmû tulajdonában lévõ 3 darab
l2 méter hosszú, és kb. 0,5 m át-
mérõjû mûanyag csövet. A csövek
értéke mintegy 200 ezer forint.

A járõr Nagykanizsa belterüle-
tén egy pécsi férfi által vezetett
személygépkocsit ellenõrzött. Az
intézkedés során megállapították,
hogy a gépkocsin lévõ forgalmi
rendszám egy másik autó hatósá-
gi jelzése. A férfi ellen egyedi
azonosító jel meghamisítása bûn-
tett megalapozott gyanúja miatt
folyik az eljárás. 

A járõrök ellenõriztek Nagykani-
zsa belterületén egy személyautóval
közlekedõ magyarszerdahelyi lakost,
aki az intézkedés során egy más sze-
mély nevére kiállított vezetõi enge-
délyt adott át. A férfi ellen közokirat
hamisítás bûntettének megalapozott
gyanúja miatt indult eljárás. 

Úgy tûnik, a Csónakázó-tó kör-
nyékére nemcsak kirándulni járnak
mostanában, hanem lopni is. Pa-
naszfelvétel során egy nagykanizsai
lakos azért tett feljelentést ismeret-
len tettes ellen, mert az a tó mellett
leállított személygépkocsiját felnyi-
totta, és kivette autóstáskáját a ben-
ne levõ irataival és hatezerötszáz
forint készpénzzel együtt.

B.E.

Lopások, rongálások, verekedések

A hét végén a Zemplén Gyõzõ
utca egyik épületéhez riasztot-
ták a tûzoltókat, mert az egyik
ötödik emeleti lakás ablakából
sûrû füst gomolygott. A kiemelt
fokozatú riasztás elrendelése
után Kanizsáról három, a kör-
nyezõ parancsnokságokról pedig

még hat tûzoltó gépjármûvet
irányítottak a helyszínre, össze-
sen negyvenöt tûzoltóval. A ka-
nizsaiak megérkezése után ha-
marosan kiderült, csak a kony-
hai gáztûzhelyen égett a serpe-
nyõben felejtett étel, és ez okoz-
ta a gomolygó füstöt. 

A szobában tartózkodó tulaj-
donos elnézést kért a tûzoltóktól
és lakótársaitól, majd alaposan
kiszellõztetett.

Legutóbb tavaly október vé-
gén a Garay utcában volt hasonló
eset, akkor a sütõben felejtett túl-
szárított dió füstje okozott ha-
sonlóan nagy riadalmat.

B.E.

Lángoló vacsora
Az elmúlt héten négy ifjú

pár mondta ki a boldogító
igent. Kilenc családban gyer-
mekáldásnak örülhettek, míg
tizenötben temetésre került sor.
Városunk lakossága így 51 354
fõre csökkent.

51 354

Az ékszerkészítés titkaiba
enged betekintést a Rozgonyi
Polgári Egylet szervezésében
Hajmási Edit ötvösmester, aki ki-
állítással egybekötött elõadást
tart március 1-jén 16 órakor a
Zrínyi út 51. szám alatt. 

A közelmúltban mutatták
be Zalaegerszegen azt a 15+1 év
krónikája címû évkönyvet,
amely készítésében munkatár-
sunk is tevékenyen részt vett. A
kiadvány a Béke-Shalom Ma-
gyar-Izraeli Baráti Társaság jó-
voltából került a nagyközönség
elé, melyben a megalakulást kö-
vetõ tizenhat év jeles eseményeit
örökítették meg. A könyvet
David Admon, Izrael nagyköve-
te, Siklósi Vilmos, a baráti társa-
ság ügyvezetõ elnöke és Matyé-
ka István, a társaság elnöke aján-
lotta, végül Gyimesi Endre, Za-
laegerszeg polgármestere mélta-
tatta a kezdeményezést. Az kö-
zös beszélgetés kapcsán a nagy-
követ kiemelte Izrael magyaror-
szági befektetéseinek fontossá-
gát, s egy majdani testvérvárosi
kapcsolat reményét.

A MOL Bányász Szakszer-
vezet nyugdíjasai a napokban tar-
tották meg hagyományos Borver-
senyüket a VOKE Kodály Zoltán
Vasutas Mûvelõdési Házban. A
borfajták között tizenhárom fe-
hér, és öt vörösbor szerepelt az
értékelésen. A szakavatott zsûri
hat arany, tizenegy ezüst, egy
bronz és egy oklevél minõsítést
adott át. 

A IX. Országos Zeneiskolai
Zongoraverseny döntõjébe jutott
Horváth Krisztina, a Farkas Fe-
renc Zene- és Aranymetszés Mû-
vészeti Iskola ötödik osztályos
zongorista növendéke. Felkészítõ
tanára Erdõs Lászlóné.

Kisiskolások részére kép-
zõmûvészeti és iparmûvészeti
beavató foglalkozásra kerül sor
március másodikán a Farkas
Ferenc Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti Iskola hangverseny-
termében.
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az alkotás. Lehet, hogy illetlen
dolog Arany Jánosra hivatkozni,
aki mindig egy kis független nyu-
galmat szeretett volna, de mosta-
nában hasonlóképpen vagyok én
is a festészettel. 

– Hangjában melegséggel szólt
tanítványairól. Ön, amint a díj in-
doklásában is olvasható, kiemel-
kedõ eredményeket ért el a tehet-
séggondozás terén is. 

– Tehetséggondozással 1981-
ben kezdtem el  foglalkozni. Akko-
riban kerültem ide, Nagykanizsá-
ra. Az elsõ tanítványomat, Fábián
Pétert felvették a mûvészeti szak-
középiskolába. Ez nagy elégtétel
volt számomra, hiszen a kollégáim
azt mondták, csak nem képzelem,
hogy egy közönséges iskolából be-
juthat valaki a mûvészeti szakkö-
zépbe. Ilyen nincs, ne is gondoljak
rá… Persze, nyilvánvaló, hogy
akinek adott a szülõi háttér, annak
könnyebb a helyzete. Nekem nehe-
zebb volt, ugyanis amikor szegény
édesapám – Isten nyugosztalja –
rajzoláson kapott, mindig rettentõ
dühös lett, s azt mondta: Majd én
kiverem belõled ezt a baromságot!
Azt hiszem, ez adta a motivációt
arra, hogy tehetséges gyerekekkel
foglalkozzam. Nagyszerû érzés,
olyasmi, mint egy hangszeren ját-
szani. Csak épp ez a hangszer
önállóan gondolkodik, érez és ret-
tentõen kreatív. S ez vissza is hat
valamiképpen rám is, alakítja az
én képességeimet, tudásomat is.
Tehetséges tanítványaim gondola-
tai, alkotóereje engem is hozzáse-
gít a megújuláshoz. A képzõmûvé-
szetet, vagy bármelyik mûvészeti
ágat egyfajta útként kell felfogni,
amelyen el lehet indulni, és el le-
het jutni valahova. Az ember köz-
ben megállhat, gyönyörködhet a
tájban, szétnézhet, élményekben
gazdagodhat. Ezt az utat én a ta-
nítványaimmal együtt jártam, já-
rom be. 

– Ez mind nagyon szép, de
megvalósítható-e az oktatásban, a
mindennapok mókuskerekében?

– Az igazság az, hogy az oktatás
valamiért nem nagyon preferálja a
vizuális nevelést. Úgy van ezzel
minden kollégám, hogy külön-kü-
lön mindenki tudja, a vizuális ké-
pességfejlesztés nagyban hozzájá-
rul más egyéb képességek fejlesz-
téséhez is. Különösen kisebb kor-
ban lenne rendkívül fontos, hogy
több idõt töltsenek ezzel a gyere-
kek, hiszen ezt már az agykutatók
is megerõsítették. Ezt azonban a
mi iskolarendszerünk nem nagyon

segíti, mert a „komoly” tárgyak
mindig nyerni szoktak az óraszám-
ok tekintetében. Ha pedig egy ke-
vés óraszámú tárgy esetében van
némi megszorítás (eddig évrõl-év-
re volt), akkor mi többet veszítünk,
mint más, mert a heti másfél órá-
ból marad egy, ami a teljes óra-
szám csaknem egyharmad része!
Ugyanez vonatkozik a fizikára,
vagy a földrajzra is. Van tehát
egyfajta veszteség, ezért kell szak-
köröket tartani. Nekem amióta ta-
nítok, mindig volt. Tulajdonképpen
úgy is felfogható ez a dolog, hogy
ami az órákon történik, az szük-

ségszerûen csak egy szelete a tel-
jes ismeretanyagnak, a felkészítõ
munka nagyobb része a szakkö-
rökben zajlik. A szakkör sokkal
több, mint egy tanóra, azt gondo-
lom, egy kicsit barátság is. Ez a
fajta kapcsolat a legkisebbekkel is
megvan, s ha ez nyolc éven keresz-
tül kitart, akkor abból hallatlanul
gyümölcsözõ együttmûködés lehet.
Az a helyzet tehát, hogy a munkát
– még ha néha darálónak is érzi
az ember – én nem mókuskerék-
ként élem meg, mert (de ezt ne
reklámozzuk) szeretek tanítani.

– Sok tehetséges fiatallal talál-
kozik?

– Mindannyian tehetségesek
vagyunk. A Jóisten arra teremtett
bennünket, hogy alkossunk, s nem
arra, hogy robotoljunk, hogy a
soron kapkodjuk a lámpát. Az
ember egy hallatlanul kreatív és
tehetséges lény, akibõl nagyon
sok minden kihozható. Méltatla-
nul keveset tudunk ebbõl megva-
lósítani, pedig meggyõzõdésem,
hogy a boldogságunkat az alko-
tásban találhatjuk meg. Mindegy,
hogy ez mondjuk a horgászat,
esetleg a hobbikert mûvelése,
vagy éppen az újságírás. 

– Mikor volt utoljára kiállítása
Nagykanizsán? Nem érzi egy ki-
csit mellõzöttnek magát? 

– Hát, elég régen. A helyzet az,
hogy Kanizsa képzõmûvészeti éle-
te részben nagyon gazdag. Itt van
például Ludvig Zoltán tevékenysé-
ge. Ez az egyik dolog. Ugyanak-
kor a kiállítások rendszere, struk-
túrája nem elég változatos. Vala-
hogy a kiállítások nincsenek túl jól
összeállítva és megszervezve. Ami
van, az meg kevés. A képzõmûvé-
szeti élet újbóli felébresztésére
most nagyon jó lehetõséget kínál a

Magyar Plakát Ház, az ott szerve-
zett újszerû programok. Nagyon
remélem, hogy ez kiforrja, kinövi
magát, és egy dinamikus képzõ- és
iparmûvészeti programsorozatnak
adhat helyt. Viszont a Képzõmûvé-
szetek Háza egy rendkívül rossz
koncepció alapján jött létre. Azt
gondolom errõl, hogy a városnak
nem szabadott volna felvállalni.
Úgy vélem, Nagykanizsán állandó
kiállítást csinálni valakinek, ha
még oly jelentõs mûvész is, nem
szerencsés. Ugyanis a tárlatokat
látogatók köre az oktatási intéz-
mények tanulóiból kerül ki, s egy
ekkora nagyságrenddel nem lehet
kellõen kihasználni egy állandó
kiállítást. Nekünk sokkal nagyobb
szükségünk lenne egy olyan hely-
re, mint amilyen a Plakát Ház,
amelyben folyamatosan cserélõd-
nek az anyagok. 

– Erre a célra megfelelne talán
az évek óta üresen álló régi váro-
si képtár a Vasemberházban… 

– Sajnálom, hogy a képtár nem
mûködik, pedig az egy kiváló kiál-
lítóhely volt. Sõt, véleményem sze-
rint az a legjobb kiállítóhely a vá-
rosban. Nagyszerû a miliõje, és
impozáns a mérete is. Nagyon szí-
vesen csinálnék ott még egy kiállí-
tást. A Zsinagóga pedig a szívem
csücske, kiváló adottságokkal bíró
épület. Van benne valami megfog-
hatatlan, ami miatt számomra az
elsõ számú mûemlék épület Kani-
zsán. Gyönyörû, de ebben az álla-
potában, a nedvesség miatt nagy
kockázattal jár kiállításokat szer-
vezni oda. A mûvelõdési központ
kiállítóterme a felújítás megkezdé-
séig mûködött, de ott koncepcióbe-
li problémákat tapasztaltam. Nem
egyszer komoly engedményeket
tettek a színvonal tekintetében.

– Mûvészemberként gondo-
lom, nyitott szemmel jár-kel a vá-
rosban. Mi a véleménye a közte-
rekre kihelyezett, bizony, néhány
esetben már giccsbe hajló alkotá-
sokról?

– Nézze, mindig olyanok a szob-
rok, mint amilyenek a város aktuá-
lis kulturális közállapotai. A prob-
léma gyökerét abban látom, hogy a
rendszerváltás után e tekintetben
sem alakult ki konszenzus arra vo-
natkozóan, hogy milyen szempont-
ok, milyen rendszer alapján lehes-
sen köztéri alkotásokat elhelyezni.
Nem mindig kérték ki a szakma vé-
leményét, a mûvészeti tanácsot,
amelynek én is tagja vagyok, az
elõzõ ciklusban például eléggé
esetlegesen hívták össze. Volt, aki
kapott meghívót, más nem, mond-
juk úgy, ez nem volt egészen
tisztességes. Nem akarok felelõsö-
ket keresni, csak tanácsot szeretnék
adni, hogy jó lenne erre az intéz-
ményre alapozni. Az biztos, hogy a
városban sok helyre kerültek ki
olyan szobrok, amelyek nem túl
nagy mûvészi teljesítményként érté-
kelhetõek. Gondolok itt például a
Széchenyi- és Kossuth-szobrok
posztamenseire. Ugyan a szobor
sem túl kvalitásos egyik esetben
sem, de a posztamens, a talapzat
még anyagában és méretében is el-
hibázott. 

– Úgy hírlik egy kiállításra ké-
szül Fonyódon. 

– Igen, grafikákon dolgozom,
és egy kicsit elkalandoztam a
szobrászat felé is. A fonyódi kiál-
lításra úgynevezett anzixokat, ké-
peslapokat készítek, közös jellem-
zõjük, hogy mindegyiknek ott van
a hátterében a Balaton. 

Horváth Attila

A jóisten alkotásra teremtett bennünket

(folytatás a 3. oldalról)
Ezzel szemben a megye a jelen-

legi szakaszban már 1 214 aktív és
1 057 krónikus ágynál tart. A növe-
kedés azt jelenti, hogy esélyt kap a
keszthelyi kórház a továbbmûkö-
désre 104 aktív és 150 krónikus
ággyal, és Hévízen a Szent András
kórház is kap 39 aktív ágyat. A 68
ágy nyereség azt jelenti, hogy a mi
megyénk a létszámarányosnál jobb
pozíciót ért el, szemben a régió
másik két megyéjével.

Lehetett volna másként dönte-
ni? A válaszom igen. A Regioná-
lis egészségügyi tanácsban el
kellett volna végezni a munkát, a
szakembereknek, az intézmény-
vezetõknek kellett volna meg-
egyezni struktúrákról, kiemelt
feladatokról, feladatmegosztásról
és a beteg utakról. Politikai indít-
tatásból a törvényben biztosított
munkát nem végezték el. Bízom
abban, egyszer Borsos képviselõ
úr mint RET elnök elmondja, mi-
ért hagyta magára a megyét és
engedte, hogy külsõ döntés szü-
lessen az intézményi megállapo-
dás helyett. A lelkiismeretével
neki kell elszámolni. Miért nem
hatott oda Manninger Jenõ me-
gyei közgyûlési elnök, hogy a
RET-ben szülessen megállapodás
Keszthelyrõl? Egyszerûbb volt
demonstrálni, mint érvelni, vitat-
kozni a szakemberekkel. A szak-
ma, és nem a politika elõtt kell
megvédeni az álláspontot. Ezt a
szakemberek elõtt kellett volna
megvédeni.

A RET-nek van jogosultsága a
régiók közötti kapacitás átadás-
ról. Nagykanizsa esetében a me-
gyehatár közelsége miatt ez fon-
tos lett volna. Kísérletet sem tet-
tek a tárgyalásra. Vajon miért?

Nagykanizsán 638 helyett 502
ággyal kell dolgozzon a kórház a
jövõben. (21% csökkenés). A tör-
vény a jövõben is elvárja az in-
tézményvezetõktõl, a fenntartók-
tól, hogy legyen párbeszéd, meg-
állapodás, ez betegnek és orvos-
nak is érdeke. A RET 2008. már-
cius 31-ig értékel és tájékoztat.
Súlyponti kórházak a Nemzeti
Fejlesztési Terv Operatív Prog-
ramja keretében pályázhatnak,
bõvülhetnek. A RET minden év
június 30-ig kezdeményezhet mó-
dosítást. Természetesen a döntés
elõkészítésben nõ a szerepe a
fenntartó önkormányzatoknak.

Jelenleg 1 687 aktív és 835 kró-
nikus összesen 2 522 ágyon gyó-
gyítanak Zalában. Ebbõl az intéz-

mények pályázati úton lemondtak
120 ágyról. A törvény bevezetését
követõen 1 214 aktív, 1 057 króni-
kus, összesen 2 271 ágyon lesz be-
tegellátás. A csökkenés a törvény-
bõl eredõen 131 ágy mindössze 5
százalék. Lehet ezt amputációnak
nevezni, én vállalom, ez csak kar-
csúsítás és tudom, lehetett volna
más arány is, ha a RET nem poli-
tikai döntést hoz.

Göndör István

– Most a kórházunkért való
összefogásnak jött el az ideje, hi-
szen az MSZP-SZDSZ kormány
reformnak csúfolt pénzbehajtása
most városunk kórházára, s ezen
keresztül a szocialisták jó szoká-
sához híven a legkiszolgáltatot-
tabbakra, a betegekre sújt le – je-
lentette ki Papp János a Fidesz
nagykanizsai elnökségének a tag-
ja. – Igaz ugyan, hogy súlyponti
kórház lett a kanizsai, vagyis egy-
elõre még megmenekült a bezá-
rástól, de ha valóra válnak a kor-
mány tervei, akkor az 50 ezerrel
több betegre több mint 30 száza-
lékkal kevesebb ágy fog jutni!
Több betegre, hiszen a keszthelyi,
a marcali és a nagyatádi kórház
betegei is Kanizsára jönnek
gyógyulni.

Tiltakoztak a kormány felelõt-
len ágyszám-csökkentési tervei
ellen, hiszen ez végeláthatatlan
várólistákat és tömeges elbocsátá-
sokat jelenthet a kórház életében.
Nem is beszélve arról, ami a múlt
héten megtartott kórházi összdol-
gozói értekezleten is elhangzott,
miszerint több, felelõsséget érzõ
fõorvos megállapította,  sok beteg
idõ elõtti halálát okozhatják a hi-
bás kormányzati intézkedések.
Mivel éppen a sebészetet, a trau-
matológiát, a szülészetet, a pszi-
chiátriát, a kardiológiát és az in-
tenzív osztályt sújtja leginkább a
megszorítás. Csupa olyan osz-
tályt, ahol, ha válsághelyzet van,
nem mondhatják a betegnek,
hogy jöjjön vissza fél év múlva. 

– Súlyos a helyzet, de nem re-
ménytelen. Van rá példa – foly-
tatta Papp János –, hogy az össze-
fogás ekkora bajból is kihúzta
már a közösséget. Hódmezõvá-
sárhelyen a kórház védelmében
összegyûlt ezrek sikerrel akadá-
lyozták meg annakidején a Horn-
kormány bezárási szándékát. 

A kórházért
tüntettek

A Kanizsai Civilek négy fõs kül-
döttsége fogadóóráján csokornyi
kérdéssel kereste fel Göndör Ist-
vánt (MSZP) városunk országgyû-
lési képviselõjét. A harmadik meg-
keresés eredményesnek bizonyult,
ha rövid idõre is, de készséggel állt
a delegáltak rendelkezésére.

Az elsõ kérdés a sokat emlege-
tett pénzügyi dolgokat firtatta.
Nevezetesen, ilyen szigorú bank-
törvények mellett, az államkasz-
szából hogyan tûnhetett el észre-
vétlenül ennyi pénz? Göndör Ist-
ván válaszában kiemelte, hogy az
Antall-kormány regnálása alatt az
úgynevezett bank konszolidációk
idején valóban több százmilliárd
forint tûnhetett el. Ha azonban a
kérdés a jelenlegi államháztartás
hiányára utal, a képviselõ azt ja-
vasolta, egy következõ alkalom-
mal akár tételesen is hajlandó is-
mertetni, mibõl is áll össze az ál-
lamháztartás hiánya. Néhány
mondatban azonban kitért a hi-
ányt okozó tényezõkre: – Emeltük
a nyugdíjakat, a közalkalmazotti
béreket és intenzív beruházásokat,
fejlesztéseket kezdtünk. Többet
költöttünk, hitelbõl finanszíroz-
tunk sok dolgot, így az államház-
tartás hiánya nagyobb, mint ami
Európában megszokott – mondta.

Érthetetlennek tûnt a megjelen-
tek számára az államháztartási hi-
ánynak a pedagógusok, közalkal-
mazottak béremelésével történõ
indoklása, hiszen ebben a szférá-
ban történt, történik a legnagyobb
leépítés.

Az autópálya építésrõl elmond-
ta, egy osztrák útépítõ vállalat be-
jelentette, 1,3 milliárd Ft/km-ért
képes folytatni azt az autópályát,
ami eddig 2,5-4 milliárd Ft-ba ke-
rült. Göndör István elmondta,
Letenye és Tornyiszentmiklós kö-
zött több, mint tíz híd van. Meg-
említette, hogy az autópálya épí-
tés külön szakaszokból áll. Mind-
egyiknek más a költség vonzata,

például Balatonfödvárnál Európa
legnagyobb völgyhídja épül. A de-
legáció tagjai kételyüket fejezték
ki, mivel ismerik az osztrák autó-
pályák alagútjait és a horvátorszá-
gi viaduktokat is, ezért nem vilá-
gos, hogy azok építési költségei a
nehezebb építési körülmények el-
lenére miért alacsonyabbak.

A kórházi ágyszám leépítésrõl
szólva Göndör István elmondta:
Ott van a Ház asztalán egy tör-
vény, tudjuk, hogy létezik a kór-
háztörvény. Erre mi történik
Nagykanizsán a polgármester vá-
lasztást követõen? A polgármester
elsõ érdemi tevékenysége, hogy
kirúgja az országosan is szakte-
kintélynek számító kórházigazga-
tónkat. Azt az embert, aki szá-
munkra jobb pozíciót tud kivívni.
Nem tudok Nagykanizsán senki-
vel beszélni arról, hogy hány ágy
legyen, mert nincs kórházigazga-
tó, a kinevezett valakit meg nem
lehet elérni heteken keresztül.
Amit azonban Önök nem tudnak,
a kanizsai kórház önként mondott
le 60 ágyról. Ezt követõen a kép-
viselõ kihangsúlyozta, hogy tudo-
mása szerint a váltáskor elõ volt
készítve egy 100 millió Ft-os pro-
jekt, a kardiológiai osztály fejlesz-
tésére. Érdekes módon ez a pályá-
zat a mai napig nem érkezett meg
az egészségügyi miniszterhez.

A delegáció kérdései érintették
még a már külföldi tulajdonban lé-
võ Makó környéki földgáz és kõ-
olaj készletek kitermelését és annak
belföldi értékesítését, valamint a
város határában lévõ, mintegy hat-
ezer éves régészeti leletek sorsát.

A Szent Korona összetételének
tervezett vizsgálatáról feltett kér-
désre a képviselõ érdemben nem
tudott nyilatkozni, de ígéretet tett
arra, hogy a megfelelõ helyeken
tájékozódik, és a késõbbiekben
válaszol.

Czene Csaba

A Kanizsai Civilek
Göndör Istvánnál

Hálaadó szentmisével köszöntötték hívei múlt vasárnap Erdõs Gé-
za kiskanizsai plébánost abból az alkalomból, hogy 80. éves lett és 25
esztendeje szolgál a kiskanizsai plébánián. Elõzõ állomáshelyérõl,
Murakersztúrról is felköszöntötték a városi elöljárók társaságában a
tiszteletbeli kanonok, fõesperes, kiskanizsai plébánost.

Erdõs Géza nyolcvan éves
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Tájékoztatjuk a lakosságot és a társadalmi szervezeteket, hogy városunk
közgyûlése 2007-ben is adományoz kitüntetõ címeket és díjakat mindazok
elismerésére, akik példaértékûen tevékenykedtek vagy maradandót alkottak. 

Mindezek elismerésére Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése a
következõ kitüntetéseket alapította:

– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Díszpolgára kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Városért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Kisebbségeiért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Oktatásáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Kultúrájáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Sportjáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Környezetkultúrájáért kitüntetõ cím
– Paizs Ferenc Díj közigazgatási kitüntetõ cím
– Szekeres József Díj az egészségügyi és szociális terület kitüntetõ címe
– Nagykanizsa Biztonságáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Címere emlékplakett.
A kitüntetések adományozásának részletes feltételeit a többször módosí-

tott 18/1997. (IV.16.) számú önkormányzati rendelet tartalmazza, mely meg-
tekinthetõ a Polgármesteri Hivatalban, a Városi Könyvtárban és az önkor-
mányzat honlapján (www.nagykanizsa.hu).

Kérem a javaslattételre jogosultakat, hogy kitüntetési javaslataikat a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri és Eötvös téri portáján átvehetõ, valamint az ön-
kormányzat honlapjáról (www.nagykanizsa.hu/kituntetes.doc) letölthetõ ûrla-
pokon részletes indoklással, legkésõbb 2007. március 1-én 12 óráig nyújtsák
be Marton István polgármester úrnak címezve. (Nagykanizsa Megyei Jogú Vá-
ros Polgármesteri Hivatala  8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)

Dr. Kelemen Marcell, Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõje

Nagykanizsa MJV Közgyûlése által
alapított kitüntetések adományozása

Kanizsa – Városháza2007. február 22. 7Kanizsa – Kultúra 2007. február 22.10

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület ön-
kormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart minden szer-
dán 16 órától 17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban (Nagykani-
zsa, Rozgonyi utca 23.): 30/204-0865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bizzer András a 4. számú választókerület önkormányzati képvi-
selõje fogadóórát tart 2007. március 2-án, pénteken 17 órakor a Dr.
Mezõ Ferenc Gimnáziumban.

Hrsz. / Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - 04.04 05.02 06.06 07.04 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 10:30
4277/1. Palini beépítetlen terület 25.809.000 + áfa 04.04 05.02 06.06 07.04 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Képviselõi fogadóórák

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal
szabálysértések alakulása 2006. évben:

Beérkezett szabálysértési feljelentések száma: 900. Bírságoló ha-
tározatok száma: 304. Figyelmeztetések száma: 277. Megszünteté-
sek száma: 281, ebbõl ismeretlen tettes: 248, ismert elkövetõ: 33.
Áttételre került ügyek száma: 38.

Szabálysértési ügyekben kiszabott pénzbírság: 3 650 000 Ft.
Bírságátlag: 12 006 Ft. 
Behajtott pénzbírság összege: 2 035 000 Ft.
Kintlévõ hátralék: 1 615 000 Ft. 

Szabálysértési feljelentések megoszlása:

Feljelentések száma Kiszabott pénzbírság 
Tulajdon elleni: 639 2 365 000 Ft
Köztisztasági: 35 35 000 Ft
Tûzvédelmi: 20 60 000 Ft
Jogosulatlan kereskedés: 8 80 000 Ft
Közlekedésügyi: 44 175 000 Ft
Önkormányzati rend.megh.:    16 50.000 Ft
Vásárlók megkárosítása - -
Becsületsértés: 5 15.000 Ft
Fogyasztóvédelmi: 44 510 000 Ft
Áru hamis megjelölése: 6 110 000 Ft 
Élelmiszer minõség:        - -
Közoktatási Törv-ben meg.: 18 40 000 Ft
Egyéb: 57 210 000 Ft

Kiszabott szabálysértési bírságok végrehajtása:
Pénzbírságot befizetettek száma: 189
Adók módjára történt behajtások száma : 20
Közérdekû munkára átváltoztatók száma: 46
Bíróság által elzárásra átváltoztatók száma: 49
Letöltött elzárások száma: -

Az ügyirat forgalom: fõszámon beérkezett ügyiratok: 900, alszá-
mon iktatott ügyiratok száma: 1 921, összesen 2 821. 

Szabálysértések alakulása 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõjeként a kiemelt építésha-
tósági, a gyámügyi és az okmányirodai ügyekben ún. körzetközponti illeté-
kességgel rendelkezem. Illetékességem ezekben az államigazgatási ügyekben
Nagykanizsa Megyei Jogú Város közigazgatási területén túl, még 40 telepü-
lésre és azok polgáraira is kiterjed. 

A hatáskörömbe utalt fenti államigazgatási feladatok ellátásáról osztályve-
zetõ kollégáimmal együtt számot kívánunk adni Önöknek. Lehetõséget aka-
runk teremteni arra, hogy az illetékességi körömbe tartozó települések pol-
gármesterei, jegyzõi véleményt alkothassanak, illetve a lakosság kérdéseket
intézhessen a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a körzetközponti államigaz-
gatási feladatok ellátásáról, s a felmerülõ problémákat megbeszéljük. 

Mindezek alapján tisztelettel meghívom Önöket a 2007. február 22-én
14.00 órakor megrendezésre kerülõ Körzetközponti Fórumra. Helyszín:
Vasemberház Díszterem, Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-2. 

Program: 14.00 Köszöntõt mond Dr. Kelemen Marcell Nagykanizsa Megyei
Jogú Város jegyzõje. 14.10 Tájékoztató a Városi Gyámhivatal munkájáról, tevé-
kenységérõl – Dr. Nemesné Dr. Nagy Gabriella hivatalvezetõ. 14.30 Tájékoztató a
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Építéshatósági Osztályá-
nak tevékenységérõl – Szamosi Gábor osztályvezetõ. 14.50 Tájékoztató az Ok-
mányiroda tevékenységérõl – Deák Tamás irodavezetõ. 15.10 Fórum a közigazgatá-
si feladatok ellátásáról, kérdések-válaszok. A körzetközponti feladatokkal kapcsola-
tos észrevételek, tapasztalatok megvitatása, kérdésfelvetések a meghívottak részérõl.

Dr. Kelemen Marcell, Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõje

Meghívó Körzetközponti fórumra

Színes világom

Növendékek kiállítása

Némethné Pecsics Katalin wax
festményeibõl nyílt kiállítás a
Honvéd Kaszinó galériájában. A
tárlatlátogatókat Halmos Ildikó
intézményvezetõ köszöntötte,
majd Pávlicz Erika a Bolyai isko-
la tanulója énekelt. A vállalkozó
egy budapesti tanfolyamon sajátí-
totta el a wax festés technikáját.
Speciális, forró vasaló segítségé-
vel viszi fel a viaszkrétát az elõ-
készített papírra, lemezre. A kiál-
lítást ifj. Lehota János esztéta
nyitotta meg, aki szólt a techniká-
ról, amelyet már ötezer évvel ez-
elõtt használtak, hiszen ezzel az
eljárással készültek a piramisok
fáraóábrázolásai is. 

B.E.

A közelmúltban a Zala Me-
gyei Közgyûlés elnökétõl, Man-

ninger Jenõtõl kiemelkedõ te-
hetséggondozó és vizuális neve-
lõ munkájáért Alkotói Díjat ve-

hetett át Stamler Lajos
képzõmûvész, a Batthyány La-

jos Gimnázium pedagógusa.
Ebbõl az apropóból beszélget-

tünk vele otthonában. 

– Kategóriájában ez a legran-
gosabb elismerés, de nagyon re-
mélem, hogy ezzel még nem tet-
tem fel a pontot az „i”-re –
mondja nevetve a mûvész-tanár. –
Ilyenkor mindig az jut az ember
eszébe, hogy Jézus Mária, talán
szólt nekik az orvosom, õ már tud
valamit, amit én még nem?! De
komolyra fordítva a szót. Azt re-
mélem, úgy sikerül majd leélnem
az életem, hogy az utolsó percre
is maradjon problémám. Kicsit
rosszul érezném magam, ha úgy
kellene elmennem, hogy már min-
dent megoldottam. Azt hiszem, az
emberi élet lényege, ha zajlik,
újabb és újabb problémákat kell
megoldani, amelyek jó esetben
újabb és újabb eredményeket hoz-
nak. Tehát várok még eredménye-
ket magamtól és a tanítványaim-
tól is… S hogy melyik foglalatos-
ságom kedvesebb számomra, a
tanítás, vagy a festészet? – kérdez
vissza Stamler Lajos. – Ez olyan
kérdés, mint amikor az embertõl
azt kérdezik, a két, vagy a három
gyermeke közül melyiket szereti
jobban. Nyilvánvalóan mindig az
a kedvesebb, amire éppen keve-
sebb idõ jut. Esetemben ez bizony

Stamler Lajos. 1957-ben szü-
letett Kaposvárott. Rajztanári
diplomáját 1980-ban Pécsett
szerezte. Friss diplomásként köl-
tözik Kanizsára. Jelenleg a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban ta-
nít, tehetséggondozó szakköré-
bõl több tucatnyi diák került mû-
vészeti szakközépiskolába.
1981-tõl állandó résztvevõje
csoportos kiállításoknak, illetve
mûvészeti táboroknak. Alapítója
a Z’ART Kör Képzõ- és Iparmû-
vészeti Egyesületnek, tagja a
Kapos Art-nak. Õ hívta életre a
gimnáziumban mûködõ Hyány
Galériát. Kiállításai többek kö-
zött Fonyódon, Zalaegerszegen,
Kaposvárott és Budapesten vol-
tak láthatóak. Tulajdonosa a Ma-
gyarországi Galériák Díjának.

A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola
kézmûves tanszaka növendékei-
nek nyílt kiállítása az iskola hang-
versenytermében. A megjelenteket
Baráth Yvette tanár köszöntötte, a
kiállítást Lebár Edit, a Thúry
György Múzeum mûvelõdésszer-
vezõje nyitotta meg. Az ünnepi
pillanatot zenével Bakaja Zoltán
tanár és tanítványa, Krausz Fanni,
valamint Baki Andrea tanárnõ és
tanítványa, Horváth Dorottya tette
ünnepélyessé. A kiállított mûvek
között szerepelt az iskola névadó-
ját, Farkas Ferencet ábrázoló kis-
plasztika is, melyet Novák Natália
készített (képünkön).

B.E.

A közelmúltban zárult az a
közvélemény-kutatás, amely a
Medgyaszay István által tervezett
színház, volt moziépület felújítást
követõ funkciójáról gyûjtött
véleményeket. A legkülönfélébb
ötletek születtek arról, mit is
kezdjen a város az Ifjúsági és Ci-
vil Háznak elkeresztelt épülettel.

– Az ötletpályázatra sok javas-
lat érkezett, amelyekbõl tizenhá-
rom olyan minõséget képvisel,
hogy biztosan jól tudjuk majd
hasznosítani – mondta lapunknak
Balogh László, az Oktatási, Kultu-
rális, Ifjúsági és Sport Bizottság
elnöke. – Számtalan szóbeli köz-
lésbõl is tudtunk információt me-
ríteni, mondhatom, hogy a helyi
közvélemény egy kicsit tema-
tizálva is lett az elmúlt hetekben

az ötletpályázattal. Már korábban
is volt koncepciónk a felújított
Medgyaszay-ház hasznosítására,
de úgy érzem, így van rendjén és
így demokratikus, hogy megkér-
deztük Nagykanizsa lakóit is. Már
készül az elõterjesztés, amelytõl
remélhetõ, hogy márciusban meg-
születik a végleges döntés a régi
moziépület tartalmát és az úgyne-
vezett kulturális negyed struktúrá-
ját illetõen. Az egyes alternatívák
közül választani fogunk. Vélemé-
nyem szerint elsõdlegesen azt kell
eldöntenünk, hogy a Medgyaszay-
házat az önkormányzati intéz-
ményrendszer részeként mûködtet-
jük, vagy létrehozunk egy, a házat
üzemeltetõ közhasznú társaságot
– ebben az esetben azt is figye-
lembe kell vennünk, hogy jövõre a

kht.-k megszûnnek, csak nonprofit
kft.-k mûködhetnek. Aztán azt is
elképzelhetõnek tartom, hogy a
régi mozi, a Magyar Plakát Ház
és a Kiskastély külön intézményt
alkosson, amely méltó partnere,
esetenként versenytársa lehet a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontnak. Azt gondolom, hogy egy
ilyen egészséges verseny a kultú-
rát kedvelõ városlakók javára vá-
lik majd. De hogy beszéljünk a
névválasztásról is, azt hiszem, az
épületet úgy becsülhetjük meg a
legjobban, ha a tervezõrõl, a ház
atyjáról, Medgyaszay Istvánról
nevezzük el, így a régi mozit
Medgyaszay István-háznak hív-
nánk. 

Horváth Attila 

Medgyaszay István 
nevét viselhetné a volt mozi
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Lakossági összefogással, és
Jerausek István önkormányzati
képviselõ közbenjárásával a
nagybagolai telektulajdonosok és
lakók régi gondja oldódott meg a
múlt héten.

A Szõlõskert Fogadó mögötti
emelkedõn húzódó út számos
kellemetlenséget okozott már az
arra gyalogosan vagy gépjármû-
vel közlekedõknek. Az áldatlan
állapotok miatt a kanyarban már
baleset is történt. A kétirányú
közlekedésre alig-alig alkalmas
úttest a hegyoldalról lezúduló
csapadékvíz mosta vályúk, vala-
mint a ráhordott föld miatt  még
tovább szûkült. 

A helyszíni szemle során a hi-
vatal szakemberei megállapítot-
ták, a kérdéses hegyi út mellett
húzódó tizenkét méteres földsáv
az önkormányzat tulajdona, így
annak beleegyezésével hozzá le-
het fogni az útszakasz kiszélesíté-
séhez, helyreállításához.

A tereprendezésnek a környék-
beli szõlõsgazdák neki is láttak
(képünkön). Boda Balázs vállal-
kozó munkagépével, míg Lakatos
Gyula a föld elszállításával segí-
tette a munkát. A munkálatok so-
rán kivágták az útszéli és partol-
dali fákat-bokrokat. Kijavították a
leomlott partoldalt, majd a föllel-
kesült csapat az útfelület mart
aszfalttal történõ felújítását is
tervbe vette.

B.E.

Kanizsa – A mi ügyeink2007. február 22. 9Kanizsa – A mi ügyeink 2007. február 22.8

Fotó: B
akonyi E

rzsébet

Rövid idõ alatt parázs hangu-
lat alakult ki azon a lakossági fó-
rumon, amelyre a két hete elin-
dított kiskanizsai körjárat miatt
került sor a Nagyrác úti iskola-
épületben. Az Alsótemetõ és a
Felsõtemetõ utcák lakói ugyanis
sérelmezik, az ügyben még alá-
írásokat is gyûjtöttek, hogy az
autóbusz közvetlenül az ablakaik
alatt halad el, ráadásul mióta el-
indult a járat, nem is parkolhat-
nak autóval ingatlanjaik elõtt,
ugyanis azóta tábla tiltja azt. Az
ebédlõt teljesen megtöltõ lakók
végül elérték, márciusban meg-
szûnik a körjárat.

Elõször Tóth Nándor és Polai
József önkormányzati képviselõk
köszöntötték az érdeklõdõket, az
utóbbi az ügy elõzményeit taglal-
ta. Elmondta, hogy a körjárat öt-
letét még Csordásné Láng Éva,
az elõzõ ciklus képviselõje vetet-
te fel, lassan már mintegy három
éve. A cél az volt, hogy a
Kiskanizsa két részét összekötõ
járat a Bornemissza utca térségé-
bõl is könnyû eljutást biztosítson
a városrész másik felében lévõ
templomhoz, iskolához, gyógy-
szertárhoz, esetleg az orvoshoz.
Polai József azt mondta, hogy
többen is jelezték, szükség lenne
egy ilyen buszjáratra, amely eset-
leg érintené Kiskanizsa temetõjét
is. Ehhez azonban a városrész
másik felébõl az érintett utcákon
keresztül lehet legkönnyebben el-
jutni. Az ötletrõl egyébként több
alkalommal hírt adott a sajtó, az

utóbbi idõben már az útvonal is
szerepelt a híradásokban, a meg-
jelent tiltakozó lakók mégis azt
állítják, õk az egészrõl semmit
sem tudtak. Pedig nem egyszer
foglalkozott vele a részönkor-
mányzat is, amelynek tagjai
ugyancsak támogatták az ötletet,
eleget téve az állítólagos lakossá-
gi igénynek.

Mára azonban kiderült, az ott
lakók nem igénylik ezt a járatot,
amely elmondásuk szerint leg-
többször szinte üresen közlekedik. 

A tiltakozók sérelmeiket így
összegezték: a közvetlenül a házak
ablaka alatt elhaladó buszoktól re-
megnek a falak, az úttest gödrei-
ben összegyûlõ vizet felcsapják a
házak falaira. A legrosszabb, hogy
a járat elindítása, azaz február else-
je óta a Felsõtemetõ és az Alsóte-
metõ utca lakói nem állhatnak meg
autóval a saját ingatlanjaik elõtt,
ugyanis az útszakaszok mindkét
oldalára kihelyezett Megállni tilos!
táblák tiltják azt. 

– Ezekbe a szûk utcákba nem
lett volna szabad beengedni a bu-
szokat – mondta az egyik felhá-
borodott lakó. – Ki látott már
olyat, hogy az utca mindkét olda-
lán megtiltják a megállást?! Nem
tudunk parkolni, nem tudjuk meg-
közelíteni az ingatlanjainkat,
mert mindig attól kell rettegnünk,
hogy mikor jön a busz! Miért nem
a Varasdi úton megy a körjárat? 

Közben elõkerült a két út ki-
szélesítésének problematikája is,
ugyanis a szûk aszfaltfelületeket

alkalmassá kellett tenni a busz-
közlekedésre. 

– Meg lehet nézni, mit csinál-
tak a mi utcánkban, az nem útfel-
újítás, hanem útfelbontás –
mondta Baranyai István, aki a
Felsõtemetõ utcában lakik. –
Tönkretették a gyepfelületet is! A
buszok kihasználtságáról meg
annyit, négy ember utazik rajtuk,
az egyik a sofõr, a másik három
meg nem száll le a temetõnél,
ahova teljesen feleslegesen tér be
a busz.

Ezután egy idõs bácsi emelke-
dett szólásra, aki alighanem a nap
tanulságát fogalmazta meg. Õ azt
mondta, hogy a körjáratból nem
lett volna ekkora konfliktus, ha
az azt szorgalmazó képviselõk
elõtte egy hasonló fórumon meg-
kérdezik a két utca lakóit, hozzá-
járulnak-e ahhoz, hogy autóbusz
járjon a házaik elõtt. 

Tóth Nándor erre viszont úgy
reagált, ha a most háborgók el-
mentek volna a képviselõk fóru-
maira, fogadóóráira, akkor ott el-
mondhatták volna a problémái-
kat. A két képviselõ végül meg-
szavaztatta a jelenlévõket a busz-
ügyben, s mivel õk egyhangúlag
úgy határoztak, hogy nincs szük-
ségük a körjáratra, ezért az már-
ciustól megszûnik. 

A fórumon részt vevõ Marton
István polgármester kijelentette,
meggyõzõdése, hogy nem lesz
körjárat Kiskanizsán, mert hiába
jelölnének ki újabb útvonalakat,
azok mindenhol tiltakozást válta-
nának ki. 

Horváth Attila

Leszavazták a körjáratot

Kiszélesítették az útkanyart

Magad uram, ha szolgád nincs

Nem múlik el év, hogy Nagy-
kanizsa ne kerülne fel a szén-
monoxid mérgezéses esetek
képzeletbeli térképére. Kezdõ-
dött a termoforkéményekkel
összefüggõ Teleki úti esettel,
majd a legnagyobb port felvert
Huszti téri tragédia következett,
utóbb pedig a Bõsze közben
hunyt el egy kislány emiatt. A
szakember szerint az, hogy az
elmúlt években jelentõsen nõtt a
szén-monoxid mérgezések szá-
ma, leginkább annak tudható be,
hogy divatba jöttek a fokozott
légzárású nyílászárók. Az ener-
giatakarékosság jegyében min-
denki igyekszik ilyenre cserélni
a régi fa ablakokat. Ez nem len-
ne baj, a probléma, hogy az em-
berek megvásárolják a lakást a
külvilágtól szinte hermetikusan
elválasztó új nyílászárót, ám, a
gyártók által elõírt szellõzõrend-
szerekrõl már elfelejtkeznek. A
nap, mint nap leselkedõ veszé-
lyekre sajnos, legtöbbször az ab-
lakokat beépítõ kivitelezõ sem
figyelmezteti a tulajdonost, mi-
közben tisztában van a lehetsé-
ges következményekkel.

– Megdöbbenti talán, amit
most mondok, de a szén-mono-
xid mérgezések száma szerencsé-
re még nem is nõtt olyan draszti-
kus mértékben az elmúlt idõszak-
ban, mint amekkorára számítot-
tunk, noha tagadhatatlanul volt
növekedés – mondta lapunknak
Németh László, a Kögáz Zala-
Javszer Kft. ügyvezetõje. – Az
emberek szeretnének spórolni a

Orosz rulett
a nyílászárókkal
gázszámlán, tegyük hozzá, jogo-
san, ezért mindenütt kicseréltetik
a régi, jól szellõzõ fa nyílászáró-
kat modern, fokozott légzárású
nyílászárókra, fém és mûanyag
ablakokra. Ha nem megy ki a me-
leg, akkor kevesebbet kell fûteni,
gondolják, ami így alapvetõen
igaz is. Csak az a probléma, hogy
a lakások zömében kéményes
gázkészülékeket találunk. Ezek-
hez azonban levegõt kell biztosí-
tanunk, mert csak így mûködik a
kéményünk. Ha nem jut be levegõ
a lakásba, akkor a kémény nem
fog mûködni, a készülék jó eset-
ben kikapcsol, leáll. Egyre több
háztartásba vásárolnak konyhai
elszívó-berendezéseket is, amivel
tovább tetézik a bajt. Ha egy la-
kásba nem áramlik be levegõ,
van egy kémény, s mellette be-
kapcsolom a páraelszívót, akkor
a fûtõtest honnan próbál levegõ-
höz jutni? Egyszerû, a kéményen
keresztül, s szinte visszaszívja a
lakásba az égésterméket. Sajnos,
ilyen esetben lehet bármilyen mo-
dern készülék, kialakulhat egy
olyan állapot, mondjuk úgy, hogy
a körülmények együttállása, ami
halálhoz vezethet. A minapi tra-
gédia esetében sokakban felme-
rülhet a kérdés, hogy eddig miért
nem történt ilyen baleset, hiszen
a szóban forgó házban már évek-

kel korábban sor került a nyílás-
záró-cserére. Az, hogy egy életve-
szélyes helyzet alakul ki, nem te-
kinthetõ automatikusnak, több té-
nyezõnek is be kell következnie
egy idõben, együtt, hogy problé-
mát okozzon. Elõre kiszámítani
tehát nem lehet, de ha kéményes
fûtõberendezésünk van, fokozott
légzárású nyílászárónk és elszí-
vónk, vagy esetleg valamilyen
ventillátorral szívjuk ki a levegõt,
akkor nagyon jó esélyünk van ar-
ra, hogy elõbb vagy utóbb, de baj
lesz. Olyan ez, mint az orosz ru-
lett. És a szén-monoxid érzékelõk
sem jelentenek száz százalékos
biztonságot, hiszen gondoljunk
csak bele, négy-ötezer forintért
vásárolunk egy ilyen kis mûszert,
amelytõl hat-hét év múlva is el-
várjuk, hogy figyelmeztessen
minket a veszélyre, miközben a
mi mûszereinket évente újra kell
hitelesíteni.

Németh László hozzátette, ez
nem azt jelenti, hogy ne építsünk
be fokozott légzárású nyílászá-
rót, sokkal inkább azt, hogy eze-
ken a rendszereken nem érde-
mes, nem szabad spórolni, s bi-
zony, életet menthet, ha megvá-
sároljuk hozzá a gyártó által
ajánlott szellõzõket is. 

Horváth Attila

A vasárnap délelõttönként meg-
rendezett bolhapiac továbbra is
nagy népszerûségnek örvend, gon-
dot jelent azonban a parkolás a gép-
kocsival érkezõ látogatók számára,
mivel ilyenkor a Vásárcsarnok par-
kolóját az árusok foglalják el. A kö-
zeli bevásárlóközpont parkolója ha-
mar megtelik, a késõbb érkezõk kö-
zül pedig sokan figyelmen kívül
hagyják a tiltó táblákat. A Közterü-
let Felügyelet felhívja az autósok fi-
gyelmét, hogy a közlekedés szabá-
lyait ekkor se hagyják figyelmen
kívül. Elsõsorban a Kalmár utcai
mindkét irányból behajtani tilos, az

Európa Tanács utcai és a Kanizsa
Plaza elõtti megállni tilos jelzõtáb-
lák hatályának be nem tartása, vala-
mint a zöldterületen történõ megál-
lás jelent problémát. A közterület
felügyelõk a rendõrséggel közösen
a továbbiakban is jelen lesznek, és
szükség esetén intézkednek. Felhív-
ják a gépjármûvel érkezõk figyel-
mét arra, hogy a közelben több
(hétvégén ingyenes) parkolási lehe-
tõség is adódik. Ilyen a régi piac te-
rülete, az Alsótemplom elõtti, vala-
mint a Zrínyi utcai parkoló.

K.T.F.

Parkolási tanács 
a bolhapiacozóknak

KANIZSA Dél-Zalai Hetilap SZERKESZTÕSÉGE
8800 Nagykanizsa, Király u. 47. I. em.

Tisztelt Cím!

Alulírott, Dr. Kelemen Marcell (cím: 8800 Nagykanizsa, Vadrózsa . 21/A.)
képviseletében kérem, hogy az alábbi közleményt a címoldalon, saját költ-
ségükön, a XIX. évfolyam 6. számában (2007. február 8-án) megjelentekkel
egyezõ helyen és formátumban, legközelebbi lapszámukban megjelentetni
szíveskedjenek, mivel a hivatkozott számban és helyen a cikk írója valótlan
tényeket híresztelt Ügyfelemrõl.

A Közlemény szövege:
„SAJTÓHELYREIGAZÍTÁS

A 2007. február 8-ai lapszámunkban tévesen, minden alapot nélkülözõen állí-
tottuk, hogy Litter Nándor polgármestersége, Röst János alpolgármestersége ide-
jén bekövetkezett perekért, városunkat ért károkért Dr. Kelemen Marcell Jegyzõ
urat felelõsség terheli. Cikkünkben valótlanul, minden alapot nélkülözõ módon azt
a látszatot keltettük, hogy a Jegyzõ Úr jogszabályban rögzített feladatait,
kötelezettségeit nem megfelelõen látta el, így a közbizalmon, feddhetetlenségen
alapuló munkáját nem megfelelõen végzi.

Hamisan keltettük azt a látszatot, hogy Dr. Kelemen Marcell Úr a törvényesség
õreként nem lépett fel a visszás ügyekkel kapcsolatosan.

KANIZSA Dél-Zalai Hetilap”

Amennyiben kérésünknek nem tesznek eleget, úgy kénytelenek leszünk peres
eljárást kezdeményezni Önök ellen.

Bejelentjük, hogy az Önök híresztelései miatt Ügyfelem személyhez fûzõdõ
jogaiban keletkezett sérelmek vonatkozásában jogfenntartó nyilatkozatot teszünk.

Tekintettel arra, hogy a sérelmezett cikkhez szervesen kapcsolódott a mellette
lévõ kép, felhívjuk szíves figyelmüket arra, hogy a fenti közleményt a címoldal
teljes terjedelmében tegyék közzé, mindennemû kommentár nélkül.

Nagykanizsa, 2007. február 13.

Üdvözlettel:

Dr. Kelemen Marcell 
képviseletében:

Tisztelt Dr. Kelemen Marcell!

Mint a jogban járatos embernek tudnia kell, a sajtóhelyreigazítási eljárás-
nak tételes szabályai vannak. Tehát a helyreigazítási kérelemnek tartalmaznia
kell, hogy a kérelmezõ szerint melyek a való tények, melyek a közlemény
valótlan tényei, melyeket tüntetett fel hamis színben. Azt is tudnia kell, ha a
helyreigazítási kérelemben elõadottak nyomban megcáfolhatók, a helyreiga-
zítás közlését meg lehet tagadni.  

Ön a kérelme megírásakor a fentieket figyelmen kívül hagyta, a kötelmeknek
nem tett eleget, ezért szükségszerûen levelét legfeljebb csak kifogásainak tudom
tekinteni. Közlésére ezért egyrészt jóindulatból vállalkoztam – ízlésem ellen va-
ló, ha az újság magáról szól –, másrészt úgy vélem, a közvéleménynek tudnia
kell, hogy Ön milyen nyomásgyakorlással kíván élni a helyi sajtóval szemben.

Tisztelt Jegyzõ úr!

Kérelmében Ön minden indoklás nélkül elhárítja a felelõsségét. A többtu-
catnyi per ennek ellent látszik mondani. Ezek jogalapját ugyanis, híven a he-
lyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény, illetve helyi szabályo-
zások szelleméhez olyan határozatok, rendeletek teremtették meg, amelyeken
megtalálhatók a törvényességi szempontból ellenõrizte vagy a jegyzõ megbí-
zásából kifejezések.

Tisztelt Dr. Kelemen Marcell! 

Ön a törvényesség õre, tegye hát a dolgát!

Nagykanizsa, 2007. február 21.
Tisztelettel: 

Dóró János
fõszerkesztõ
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Lakossági összefogással, és
Jerausek István önkormányzati
képviselõ közbenjárásával a
nagybagolai telektulajdonosok és
lakók régi gondja oldódott meg a
múlt héten.

A Szõlõskert Fogadó mögötti
emelkedõn húzódó út számos
kellemetlenséget okozott már az
arra gyalogosan vagy gépjármû-
vel közlekedõknek. Az áldatlan
állapotok miatt a kanyarban már
baleset is történt. A kétirányú
közlekedésre alig-alig alkalmas
úttest a hegyoldalról lezúduló
csapadékvíz mosta vályúk, vala-
mint a ráhordott föld miatt  még
tovább szûkült. 

A helyszíni szemle során a hi-
vatal szakemberei megállapítot-
ták, a kérdéses hegyi út mellett
húzódó tizenkét méteres földsáv
az önkormányzat tulajdona, így
annak beleegyezésével hozzá le-
het fogni az útszakasz kiszélesíté-
séhez, helyreállításához.

A tereprendezésnek a környék-
beli szõlõsgazdák neki is láttak
(képünkön). Boda Balázs vállal-
kozó munkagépével, míg Lakatos
Gyula a föld elszállításával segí-
tette a munkát. A munkálatok so-
rán kivágták az útszéli és partol-
dali fákat-bokrokat. Kijavították a
leomlott partoldalt, majd a föllel-
kesült csapat az útfelület mart
aszfalttal történõ felújítását is
tervbe vette.

B.E.
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Rövid idõ alatt parázs hangu-
lat alakult ki azon a lakossági fó-
rumon, amelyre a két hete elin-
dított kiskanizsai körjárat miatt
került sor a Nagyrác úti iskola-
épületben. Az Alsótemetõ és a
Felsõtemetõ utcák lakói ugyanis
sérelmezik, az ügyben még alá-
írásokat is gyûjtöttek, hogy az
autóbusz közvetlenül az ablakaik
alatt halad el, ráadásul mióta el-
indult a járat, nem is parkolhat-
nak autóval ingatlanjaik elõtt,
ugyanis azóta tábla tiltja azt. Az
ebédlõt teljesen megtöltõ lakók
végül elérték, márciusban meg-
szûnik a körjárat.

Elõször Tóth Nándor és Polai
József önkormányzati képviselõk
köszöntötték az érdeklõdõket, az
utóbbi az ügy elõzményeit taglal-
ta. Elmondta, hogy a körjárat öt-
letét még Csordásné Láng Éva,
az elõzõ ciklus képviselõje vetet-
te fel, lassan már mintegy három
éve. A cél az volt, hogy a
Kiskanizsa két részét összekötõ
járat a Bornemissza utca térségé-
bõl is könnyû eljutást biztosítson
a városrész másik felében lévõ
templomhoz, iskolához, gyógy-
szertárhoz, esetleg az orvoshoz.
Polai József azt mondta, hogy
többen is jelezték, szükség lenne
egy ilyen buszjáratra, amely eset-
leg érintené Kiskanizsa temetõjét
is. Ehhez azonban a városrész
másik felébõl az érintett utcákon
keresztül lehet legkönnyebben el-
jutni. Az ötletrõl egyébként több
alkalommal hírt adott a sajtó, az

utóbbi idõben már az útvonal is
szerepelt a híradásokban, a meg-
jelent tiltakozó lakók mégis azt
állítják, õk az egészrõl semmit
sem tudtak. Pedig nem egyszer
foglalkozott vele a részönkor-
mányzat is, amelynek tagjai
ugyancsak támogatták az ötletet,
eleget téve az állítólagos lakossá-
gi igénynek.

Mára azonban kiderült, az ott
lakók nem igénylik ezt a járatot,
amely elmondásuk szerint leg-
többször szinte üresen közlekedik. 

A tiltakozók sérelmeiket így
összegezték: a közvetlenül a házak
ablaka alatt elhaladó buszoktól re-
megnek a falak, az úttest gödrei-
ben összegyûlõ vizet felcsapják a
házak falaira. A legrosszabb, hogy
a járat elindítása, azaz február else-
je óta a Felsõtemetõ és az Alsóte-
metõ utca lakói nem állhatnak meg
autóval a saját ingatlanjaik elõtt,
ugyanis az útszakaszok mindkét
oldalára kihelyezett Megállni tilos!
táblák tiltják azt. 

– Ezekbe a szûk utcákba nem
lett volna szabad beengedni a bu-
szokat – mondta az egyik felhá-
borodott lakó. – Ki látott már
olyat, hogy az utca mindkét olda-
lán megtiltják a megállást?! Nem
tudunk parkolni, nem tudjuk meg-
közelíteni az ingatlanjainkat,
mert mindig attól kell rettegnünk,
hogy mikor jön a busz! Miért nem
a Varasdi úton megy a körjárat? 

Közben elõkerült a két út ki-
szélesítésének problematikája is,
ugyanis a szûk aszfaltfelületeket

alkalmassá kellett tenni a busz-
közlekedésre. 

– Meg lehet nézni, mit csinál-
tak a mi utcánkban, az nem útfel-
újítás, hanem útfelbontás –
mondta Baranyai István, aki a
Felsõtemetõ utcában lakik. –
Tönkretették a gyepfelületet is! A
buszok kihasználtságáról meg
annyit, négy ember utazik rajtuk,
az egyik a sofõr, a másik három
meg nem száll le a temetõnél,
ahova teljesen feleslegesen tér be
a busz.

Ezután egy idõs bácsi emelke-
dett szólásra, aki alighanem a nap
tanulságát fogalmazta meg. Õ azt
mondta, hogy a körjáratból nem
lett volna ekkora konfliktus, ha
az azt szorgalmazó képviselõk
elõtte egy hasonló fórumon meg-
kérdezik a két utca lakóit, hozzá-
járulnak-e ahhoz, hogy autóbusz
járjon a házaik elõtt. 

Tóth Nándor erre viszont úgy
reagált, ha a most háborgók el-
mentek volna a képviselõk fóru-
maira, fogadóóráira, akkor ott el-
mondhatták volna a problémái-
kat. A két képviselõ végül meg-
szavaztatta a jelenlévõket a busz-
ügyben, s mivel õk egyhangúlag
úgy határoztak, hogy nincs szük-
ségük a körjáratra, ezért az már-
ciustól megszûnik. 

A fórumon részt vevõ Marton
István polgármester kijelentette,
meggyõzõdése, hogy nem lesz
körjárat Kiskanizsán, mert hiába
jelölnének ki újabb útvonalakat,
azok mindenhol tiltakozást válta-
nának ki. 

Horváth Attila

Leszavazták a körjáratot

Kiszélesítették az útkanyart

Magad uram, ha szolgád nincs

Nem múlik el év, hogy Nagy-
kanizsa ne kerülne fel a szén-
monoxid mérgezéses esetek
képzeletbeli térképére. Kezdõ-
dött a termoforkéményekkel
összefüggõ Teleki úti esettel,
majd a legnagyobb port felvert
Huszti téri tragédia következett,
utóbb pedig a Bõsze közben
hunyt el egy kislány emiatt. A
szakember szerint az, hogy az
elmúlt években jelentõsen nõtt a
szén-monoxid mérgezések szá-
ma, leginkább annak tudható be,
hogy divatba jöttek a fokozott
légzárású nyílászárók. Az ener-
giatakarékosság jegyében min-
denki igyekszik ilyenre cserélni
a régi fa ablakokat. Ez nem len-
ne baj, a probléma, hogy az em-
berek megvásárolják a lakást a
külvilágtól szinte hermetikusan
elválasztó új nyílászárót, ám, a
gyártók által elõírt szellõzõrend-
szerekrõl már elfelejtkeznek. A
nap, mint nap leselkedõ veszé-
lyekre sajnos, legtöbbször az ab-
lakokat beépítõ kivitelezõ sem
figyelmezteti a tulajdonost, mi-
közben tisztában van a lehetsé-
ges következményekkel.

– Megdöbbenti talán, amit
most mondok, de a szén-mono-
xid mérgezések száma szerencsé-
re még nem is nõtt olyan draszti-
kus mértékben az elmúlt idõszak-
ban, mint amekkorára számítot-
tunk, noha tagadhatatlanul volt
növekedés – mondta lapunknak
Németh László, a Kögáz Zala-
Javszer Kft. ügyvezetõje. – Az
emberek szeretnének spórolni a

Orosz rulett
a nyílászárókkal
gázszámlán, tegyük hozzá, jogo-
san, ezért mindenütt kicseréltetik
a régi, jól szellõzõ fa nyílászáró-
kat modern, fokozott légzárású
nyílászárókra, fém és mûanyag
ablakokra. Ha nem megy ki a me-
leg, akkor kevesebbet kell fûteni,
gondolják, ami így alapvetõen
igaz is. Csak az a probléma, hogy
a lakások zömében kéményes
gázkészülékeket találunk. Ezek-
hez azonban levegõt kell biztosí-
tanunk, mert csak így mûködik a
kéményünk. Ha nem jut be levegõ
a lakásba, akkor a kémény nem
fog mûködni, a készülék jó eset-
ben kikapcsol, leáll. Egyre több
háztartásba vásárolnak konyhai
elszívó-berendezéseket is, amivel
tovább tetézik a bajt. Ha egy la-
kásba nem áramlik be levegõ,
van egy kémény, s mellette be-
kapcsolom a páraelszívót, akkor
a fûtõtest honnan próbál levegõ-
höz jutni? Egyszerû, a kéményen
keresztül, s szinte visszaszívja a
lakásba az égésterméket. Sajnos,
ilyen esetben lehet bármilyen mo-
dern készülék, kialakulhat egy
olyan állapot, mondjuk úgy, hogy
a körülmények együttállása, ami
halálhoz vezethet. A minapi tra-
gédia esetében sokakban felme-
rülhet a kérdés, hogy eddig miért
nem történt ilyen baleset, hiszen
a szóban forgó házban már évek-

kel korábban sor került a nyílás-
záró-cserére. Az, hogy egy életve-
szélyes helyzet alakul ki, nem te-
kinthetõ automatikusnak, több té-
nyezõnek is be kell következnie
egy idõben, együtt, hogy problé-
mát okozzon. Elõre kiszámítani
tehát nem lehet, de ha kéményes
fûtõberendezésünk van, fokozott
légzárású nyílászárónk és elszí-
vónk, vagy esetleg valamilyen
ventillátorral szívjuk ki a levegõt,
akkor nagyon jó esélyünk van ar-
ra, hogy elõbb vagy utóbb, de baj
lesz. Olyan ez, mint az orosz ru-
lett. És a szén-monoxid érzékelõk
sem jelentenek száz százalékos
biztonságot, hiszen gondoljunk
csak bele, négy-ötezer forintért
vásárolunk egy ilyen kis mûszert,
amelytõl hat-hét év múlva is el-
várjuk, hogy figyelmeztessen
minket a veszélyre, miközben a
mi mûszereinket évente újra kell
hitelesíteni.

Németh László hozzátette, ez
nem azt jelenti, hogy ne építsünk
be fokozott légzárású nyílászá-
rót, sokkal inkább azt, hogy eze-
ken a rendszereken nem érde-
mes, nem szabad spórolni, s bi-
zony, életet menthet, ha megvá-
sároljuk hozzá a gyártó által
ajánlott szellõzõket is. 

Horváth Attila

A vasárnap délelõttönként meg-
rendezett bolhapiac továbbra is
nagy népszerûségnek örvend, gon-
dot jelent azonban a parkolás a gép-
kocsival érkezõ látogatók számára,
mivel ilyenkor a Vásárcsarnok par-
kolóját az árusok foglalják el. A kö-
zeli bevásárlóközpont parkolója ha-
mar megtelik, a késõbb érkezõk kö-
zül pedig sokan figyelmen kívül
hagyják a tiltó táblákat. A Közterü-
let Felügyelet felhívja az autósok fi-
gyelmét, hogy a közlekedés szabá-
lyait ekkor se hagyják figyelmen
kívül. Elsõsorban a Kalmár utcai
mindkét irányból behajtani tilos, az

Európa Tanács utcai és a Kanizsa
Plaza elõtti megállni tilos jelzõtáb-
lák hatályának be nem tartása, vala-
mint a zöldterületen történõ megál-
lás jelent problémát. A közterület
felügyelõk a rendõrséggel közösen
a továbbiakban is jelen lesznek, és
szükség esetén intézkednek. Felhív-
ják a gépjármûvel érkezõk figyel-
mét arra, hogy a közelben több
(hétvégén ingyenes) parkolási lehe-
tõség is adódik. Ilyen a régi piac te-
rülete, az Alsótemplom elõtti, vala-
mint a Zrínyi utcai parkoló.

K.T.F.

Parkolási tanács 
a bolhapiacozóknak

KANIZSA Dél-Zalai Hetilap SZERKESZTÕSÉGE
8800 Nagykanizsa, Király u. 47. I. em.

Tisztelt Cím!

Alulírott, Dr. Kelemen Marcell (cím: 8800 Nagykanizsa, Vadrózsa . 21/A.)
képviseletében kérem, hogy az alábbi közleményt a címoldalon, saját költ-
ségükön, a XIX. évfolyam 6. számában (2007. február 8-án) megjelentekkel
egyezõ helyen és formátumban, legközelebbi lapszámukban megjelentetni
szíveskedjenek, mivel a hivatkozott számban és helyen a cikk írója valótlan
tényeket híresztelt Ügyfelemrõl.

A Közlemény szövege:
„SAJTÓHELYREIGAZÍTÁS

A 2007. február 8-ai lapszámunkban tévesen, minden alapot nélkülözõen állí-
tottuk, hogy Litter Nándor polgármestersége, Röst János alpolgármestersége ide-
jén bekövetkezett perekért, városunkat ért károkért Dr. Kelemen Marcell Jegyzõ
urat felelõsség terheli. Cikkünkben valótlanul, minden alapot nélkülözõ módon azt
a látszatot keltettük, hogy a Jegyzõ Úr jogszabályban rögzített feladatait,
kötelezettségeit nem megfelelõen látta el, így a közbizalmon, feddhetetlenségen
alapuló munkáját nem megfelelõen végzi.

Hamisan keltettük azt a látszatot, hogy Dr. Kelemen Marcell Úr a törvényesség
õreként nem lépett fel a visszás ügyekkel kapcsolatosan.

KANIZSA Dél-Zalai Hetilap”

Amennyiben kérésünknek nem tesznek eleget, úgy kénytelenek leszünk peres
eljárást kezdeményezni Önök ellen.

Bejelentjük, hogy az Önök híresztelései miatt Ügyfelem személyhez fûzõdõ
jogaiban keletkezett sérelmek vonatkozásában jogfenntartó nyilatkozatot teszünk.

Tekintettel arra, hogy a sérelmezett cikkhez szervesen kapcsolódott a mellette
lévõ kép, felhívjuk szíves figyelmüket arra, hogy a fenti közleményt a címoldal
teljes terjedelmében tegyék közzé, mindennemû kommentár nélkül.

Nagykanizsa, 2007. február 13.

Üdvözlettel:

Dr. Kelemen Marcell 
képviseletében:

Tisztelt Dr. Kelemen Marcell!

Mint a jogban járatos embernek tudnia kell, a sajtóhelyreigazítási eljárás-
nak tételes szabályai vannak. Tehát a helyreigazítási kérelemnek tartalmaznia
kell, hogy a kérelmezõ szerint melyek a való tények, melyek a közlemény
valótlan tényei, melyeket tüntetett fel hamis színben. Azt is tudnia kell, ha a
helyreigazítási kérelemben elõadottak nyomban megcáfolhatók, a helyreiga-
zítás közlését meg lehet tagadni.  

Ön a kérelme megírásakor a fentieket figyelmen kívül hagyta, a kötelmeknek
nem tett eleget, ezért szükségszerûen levelét legfeljebb csak kifogásainak tudom
tekinteni. Közlésére ezért egyrészt jóindulatból vállalkoztam – ízlésem ellen va-
ló, ha az újság magáról szól –, másrészt úgy vélem, a közvéleménynek tudnia
kell, hogy Ön milyen nyomásgyakorlással kíván élni a helyi sajtóval szemben.

Tisztelt Jegyzõ úr!

Kérelmében Ön minden indoklás nélkül elhárítja a felelõsségét. A többtu-
catnyi per ennek ellent látszik mondani. Ezek jogalapját ugyanis, híven a he-
lyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény, illetve helyi szabályo-
zások szelleméhez olyan határozatok, rendeletek teremtették meg, amelyeken
megtalálhatók a törvényességi szempontból ellenõrizte vagy a jegyzõ megbí-
zásából kifejezések.

Tisztelt Dr. Kelemen Marcell! 

Ön a törvényesség õre, tegye hát a dolgát!

Nagykanizsa, 2007. február 21.
Tisztelettel: 

Dóró János
fõszerkesztõ
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Tájékoztatjuk a lakosságot és a társadalmi szervezeteket, hogy városunk
közgyûlése 2007-ben is adományoz kitüntetõ címeket és díjakat mindazok
elismerésére, akik példaértékûen tevékenykedtek vagy maradandót alkottak. 

Mindezek elismerésére Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyûlése a
következõ kitüntetéseket alapította:

– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Díszpolgára kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Városért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Kisebbségeiért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Oktatásáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Kultúrájáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Sportjáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Környezetkultúrájáért kitüntetõ cím
– Paizs Ferenc Díj közigazgatási kitüntetõ cím
– Szekeres József Díj az egészségügyi és szociális terület kitüntetõ címe
– Nagykanizsa Biztonságáért kitüntetõ cím
– Nagykanizsa Megyei Jogú Város Címere emlékplakett.
A kitüntetések adományozásának részletes feltételeit a többször módosí-

tott 18/1997. (IV.16.) számú önkormányzati rendelet tartalmazza, mely meg-
tekinthetõ a Polgármesteri Hivatalban, a Városi Könyvtárban és az önkor-
mányzat honlapján (www.nagykanizsa.hu).

Kérem a javaslattételre jogosultakat, hogy kitüntetési javaslataikat a Polgár-
mesteri Hivatal Erzsébet téri és Eötvös téri portáján átvehetõ, valamint az ön-
kormányzat honlapjáról (www.nagykanizsa.hu/kituntetes.doc) letölthetõ ûrla-
pokon részletes indoklással, legkésõbb 2007. március 1-én 12 óráig nyújtsák
be Marton István polgármester úrnak címezve. (Nagykanizsa Megyei Jogú Vá-
ros Polgármesteri Hivatala  8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.)

Dr. Kelemen Marcell, Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõje

Nagykanizsa MJV Közgyûlése által
alapított kitüntetések adományozása

Kanizsa – Városháza2007. február 22. 7Kanizsa – Kultúra 2007. február 22.10

Balogh László a nagykanizsai 3. számú választókerület ön-
kormányzati képviselõje, OKISB-elnök fogadóórát tart minden szer-
dán 16 órától 17 óráig a Batthyány Lajos Gimnáziumban (Nagykani-
zsa, Rozgonyi utca 23.): 30/204-0865, balogh.laszlo61@chello.hu

Bizzer András a 4. számú választókerület önkormányzati képvi-
selõje fogadóórát tart 2007. március 2-án, pénteken 17 órakor a Dr.
Mezõ Ferenc Gimnáziumban.

Hrsz. / Megnevezés Kikiáltási ár Hónap/nap Idõpont
1163. Rozgonyi u. 8. volt Tüdõgondozó 30.000.000 + áfa - 04.04 05.02 06.06 07.04 08:00 
961. Kinizsi u. 20/2. lakóház, udvar 11.300.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 08:30
918/1. Arany János u. 5. volt óvoda 22.700.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 09:00
964. Arany János u. 7. volt óvoda 21.300.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 09:30 
131/2. Magyar u. 18. lakóház, udvar 19.692.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 10:00
4372/1. Alkotmány u. 160. szociális otthon 51.800.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 10:30
4277/1. Palini beépítetlen terület 25.809.000 + áfa 04.04 05.02 06.06 07.04 11:00
3020. Attila u. 4. volt nõtlen tiszti  szálló 68.230.000 + áfa 03.07 04.04 05.02 06.06 07.04 11:30
A nyilvános versenytárgyalás helye: Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Vagyongazdálkodási Iroda (Nagykanizsa, Er-

zsébet tér 7. II. emelet 6. ajtó). Érdeklõdni a fenti címen és a következõ telefonszámon lehet: 93/500-724

Önkormányzati ingatlanértékesítési ajánlatok

Képviselõi fogadóórák

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal
szabálysértések alakulása 2006. évben:

Beérkezett szabálysértési feljelentések száma: 900. Bírságoló ha-
tározatok száma: 304. Figyelmeztetések száma: 277. Megszünteté-
sek száma: 281, ebbõl ismeretlen tettes: 248, ismert elkövetõ: 33.
Áttételre került ügyek száma: 38.

Szabálysértési ügyekben kiszabott pénzbírság: 3 650 000 Ft.
Bírságátlag: 12 006 Ft. 
Behajtott pénzbírság összege: 2 035 000 Ft.
Kintlévõ hátralék: 1 615 000 Ft. 

Szabálysértési feljelentések megoszlása:

Feljelentések száma Kiszabott pénzbírság 
Tulajdon elleni: 639 2 365 000 Ft
Köztisztasági: 35 35 000 Ft
Tûzvédelmi: 20 60 000 Ft
Jogosulatlan kereskedés: 8 80 000 Ft
Közlekedésügyi: 44 175 000 Ft
Önkormányzati rend.megh.:    16 50.000 Ft
Vásárlók megkárosítása - -
Becsületsértés: 5 15.000 Ft
Fogyasztóvédelmi: 44 510 000 Ft
Áru hamis megjelölése: 6 110 000 Ft 
Élelmiszer minõség:        - -
Közoktatási Törv-ben meg.: 18 40 000 Ft
Egyéb: 57 210 000 Ft

Kiszabott szabálysértési bírságok végrehajtása:
Pénzbírságot befizetettek száma: 189
Adók módjára történt behajtások száma : 20
Közérdekû munkára átváltoztatók száma: 46
Bíróság által elzárásra átváltoztatók száma: 49
Letöltött elzárások száma: -

Az ügyirat forgalom: fõszámon beérkezett ügyiratok: 900, alszá-
mon iktatott ügyiratok száma: 1 921, összesen 2 821. 

Szabálysértések alakulása 

Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõjeként a kiemelt építésha-
tósági, a gyámügyi és az okmányirodai ügyekben ún. körzetközponti illeté-
kességgel rendelkezem. Illetékességem ezekben az államigazgatási ügyekben
Nagykanizsa Megyei Jogú Város közigazgatási területén túl, még 40 telepü-
lésre és azok polgáraira is kiterjed. 

A hatáskörömbe utalt fenti államigazgatási feladatok ellátásáról osztályve-
zetõ kollégáimmal együtt számot kívánunk adni Önöknek. Lehetõséget aka-
runk teremteni arra, hogy az illetékességi körömbe tartozó települések pol-
gármesterei, jegyzõi véleményt alkothassanak, illetve a lakosság kérdéseket
intézhessen a Polgármesteri Hivatal munkájáról, a körzetközponti államigaz-
gatási feladatok ellátásáról, s a felmerülõ problémákat megbeszéljük. 

Mindezek alapján tisztelettel meghívom Önöket a 2007. február 22-én
14.00 órakor megrendezésre kerülõ Körzetközponti Fórumra. Helyszín:
Vasemberház Díszterem, Nagykanizsa, Erzsébet tér 1-2. 

Program: 14.00 Köszöntõt mond Dr. Kelemen Marcell Nagykanizsa Megyei
Jogú Város jegyzõje. 14.10 Tájékoztató a Városi Gyámhivatal munkájáról, tevé-
kenységérõl – Dr. Nemesné Dr. Nagy Gabriella hivatalvezetõ. 14.30 Tájékoztató a
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Építéshatósági Osztályá-
nak tevékenységérõl – Szamosi Gábor osztályvezetõ. 14.50 Tájékoztató az Ok-
mányiroda tevékenységérõl – Deák Tamás irodavezetõ. 15.10 Fórum a közigazgatá-
si feladatok ellátásáról, kérdések-válaszok. A körzetközponti feladatokkal kapcsola-
tos észrevételek, tapasztalatok megvitatása, kérdésfelvetések a meghívottak részérõl.

Dr. Kelemen Marcell, Nagykanizsa Megyei Jogú Város jegyzõje

Meghívó Körzetközponti fórumra

Színes világom

Növendékek kiállítása

Némethné Pecsics Katalin wax
festményeibõl nyílt kiállítás a
Honvéd Kaszinó galériájában. A
tárlatlátogatókat Halmos Ildikó
intézményvezetõ köszöntötte,
majd Pávlicz Erika a Bolyai isko-
la tanulója énekelt. A vállalkozó
egy budapesti tanfolyamon sajátí-
totta el a wax festés technikáját.
Speciális, forró vasaló segítségé-
vel viszi fel a viaszkrétát az elõ-
készített papírra, lemezre. A kiál-
lítást ifj. Lehota János esztéta
nyitotta meg, aki szólt a techniká-
ról, amelyet már ötezer évvel ez-
elõtt használtak, hiszen ezzel az
eljárással készültek a piramisok
fáraóábrázolásai is. 

B.E.

A közelmúltban a Zala Me-
gyei Közgyûlés elnökétõl, Man-

ninger Jenõtõl kiemelkedõ te-
hetséggondozó és vizuális neve-
lõ munkájáért Alkotói Díjat ve-

hetett át Stamler Lajos
képzõmûvész, a Batthyány La-

jos Gimnázium pedagógusa.
Ebbõl az apropóból beszélget-

tünk vele otthonában. 

– Kategóriájában ez a legran-
gosabb elismerés, de nagyon re-
mélem, hogy ezzel még nem tet-
tem fel a pontot az „i”-re –
mondja nevetve a mûvész-tanár. –
Ilyenkor mindig az jut az ember
eszébe, hogy Jézus Mária, talán
szólt nekik az orvosom, õ már tud
valamit, amit én még nem?! De
komolyra fordítva a szót. Azt re-
mélem, úgy sikerül majd leélnem
az életem, hogy az utolsó percre
is maradjon problémám. Kicsit
rosszul érezném magam, ha úgy
kellene elmennem, hogy már min-
dent megoldottam. Azt hiszem, az
emberi élet lényege, ha zajlik,
újabb és újabb problémákat kell
megoldani, amelyek jó esetben
újabb és újabb eredményeket hoz-
nak. Tehát várok még eredménye-
ket magamtól és a tanítványaim-
tól is… S hogy melyik foglalatos-
ságom kedvesebb számomra, a
tanítás, vagy a festészet? – kérdez
vissza Stamler Lajos. – Ez olyan
kérdés, mint amikor az embertõl
azt kérdezik, a két, vagy a három
gyermeke közül melyiket szereti
jobban. Nyilvánvalóan mindig az
a kedvesebb, amire éppen keve-
sebb idõ jut. Esetemben ez bizony

Stamler Lajos. 1957-ben szü-
letett Kaposvárott. Rajztanári
diplomáját 1980-ban Pécsett
szerezte. Friss diplomásként köl-
tözik Kanizsára. Jelenleg a Bat-
thyány Lajos Gimnáziumban ta-
nít, tehetséggondozó szakköré-
bõl több tucatnyi diák került mû-
vészeti szakközépiskolába.
1981-tõl állandó résztvevõje
csoportos kiállításoknak, illetve
mûvészeti táboroknak. Alapítója
a Z’ART Kör Képzõ- és Iparmû-
vészeti Egyesületnek, tagja a
Kapos Art-nak. Õ hívta életre a
gimnáziumban mûködõ Hyány
Galériát. Kiállításai többek kö-
zött Fonyódon, Zalaegerszegen,
Kaposvárott és Budapesten vol-
tak láthatóak. Tulajdonosa a Ma-
gyarországi Galériák Díjának.

A Farkas Ferenc Zene- és
Aranymetszés Mûvészeti Iskola
kézmûves tanszaka növendékei-
nek nyílt kiállítása az iskola hang-
versenytermében. A megjelenteket
Baráth Yvette tanár köszöntötte, a
kiállítást Lebár Edit, a Thúry
György Múzeum mûvelõdésszer-
vezõje nyitotta meg. Az ünnepi
pillanatot zenével Bakaja Zoltán
tanár és tanítványa, Krausz Fanni,
valamint Baki Andrea tanárnõ és
tanítványa, Horváth Dorottya tette
ünnepélyessé. A kiállított mûvek
között szerepelt az iskola névadó-
ját, Farkas Ferencet ábrázoló kis-
plasztika is, melyet Novák Natália
készített (képünkön).

B.E.

A közelmúltban zárult az a
közvélemény-kutatás, amely a
Medgyaszay István által tervezett
színház, volt moziépület felújítást
követõ funkciójáról gyûjtött
véleményeket. A legkülönfélébb
ötletek születtek arról, mit is
kezdjen a város az Ifjúsági és Ci-
vil Háznak elkeresztelt épülettel.

– Az ötletpályázatra sok javas-
lat érkezett, amelyekbõl tizenhá-
rom olyan minõséget képvisel,
hogy biztosan jól tudjuk majd
hasznosítani – mondta lapunknak
Balogh László, az Oktatási, Kultu-
rális, Ifjúsági és Sport Bizottság
elnöke. – Számtalan szóbeli köz-
lésbõl is tudtunk információt me-
ríteni, mondhatom, hogy a helyi
közvélemény egy kicsit tema-
tizálva is lett az elmúlt hetekben

az ötletpályázattal. Már korábban
is volt koncepciónk a felújított
Medgyaszay-ház hasznosítására,
de úgy érzem, így van rendjén és
így demokratikus, hogy megkér-
deztük Nagykanizsa lakóit is. Már
készül az elõterjesztés, amelytõl
remélhetõ, hogy márciusban meg-
születik a végleges döntés a régi
moziépület tartalmát és az úgyne-
vezett kulturális negyed struktúrá-
ját illetõen. Az egyes alternatívák
közül választani fogunk. Vélemé-
nyem szerint elsõdlegesen azt kell
eldöntenünk, hogy a Medgyaszay-
házat az önkormányzati intéz-
ményrendszer részeként mûködtet-
jük, vagy létrehozunk egy, a házat
üzemeltetõ közhasznú társaságot
– ebben az esetben azt is figye-
lembe kell vennünk, hogy jövõre a

kht.-k megszûnnek, csak nonprofit
kft.-k mûködhetnek. Aztán azt is
elképzelhetõnek tartom, hogy a
régi mozi, a Magyar Plakát Ház
és a Kiskastély külön intézményt
alkosson, amely méltó partnere,
esetenként versenytársa lehet a
Hevesi Sándor Mûvelõdési Köz-
pontnak. Azt gondolom, hogy egy
ilyen egészséges verseny a kultú-
rát kedvelõ városlakók javára vá-
lik majd. De hogy beszéljünk a
névválasztásról is, azt hiszem, az
épületet úgy becsülhetjük meg a
legjobban, ha a tervezõrõl, a ház
atyjáról, Medgyaszay Istvánról
nevezzük el, így a régi mozit
Medgyaszay István-háznak hív-
nánk. 

Horváth Attila 

Medgyaszay István 
nevét viselhetné a volt mozi

8.qxd  2007.02.21.  13:05  Page 13



Kanizsa – Értékrend2007. február 22. 11Kanizsa – Közélet 2007. február 22.6

Fo
tó

: H
or

vá
th

 A
tti

la

az alkotás. Lehet, hogy illetlen
dolog Arany Jánosra hivatkozni,
aki mindig egy kis független nyu-
galmat szeretett volna, de mosta-
nában hasonlóképpen vagyok én
is a festészettel. 

– Hangjában melegséggel szólt
tanítványairól. Ön, amint a díj in-
doklásában is olvasható, kiemel-
kedõ eredményeket ért el a tehet-
séggondozás terén is. 

– Tehetséggondozással 1981-
ben kezdtem el  foglalkozni. Akko-
riban kerültem ide, Nagykanizsá-
ra. Az elsõ tanítványomat, Fábián
Pétert felvették a mûvészeti szak-
középiskolába. Ez nagy elégtétel
volt számomra, hiszen a kollégáim
azt mondták, csak nem képzelem,
hogy egy közönséges iskolából be-
juthat valaki a mûvészeti szakkö-
zépbe. Ilyen nincs, ne is gondoljak
rá… Persze, nyilvánvaló, hogy
akinek adott a szülõi háttér, annak
könnyebb a helyzete. Nekem nehe-
zebb volt, ugyanis amikor szegény
édesapám – Isten nyugosztalja –
rajzoláson kapott, mindig rettentõ
dühös lett, s azt mondta: Majd én
kiverem belõled ezt a baromságot!
Azt hiszem, ez adta a motivációt
arra, hogy tehetséges gyerekekkel
foglalkozzam. Nagyszerû érzés,
olyasmi, mint egy hangszeren ját-
szani. Csak épp ez a hangszer
önállóan gondolkodik, érez és ret-
tentõen kreatív. S ez vissza is hat
valamiképpen rám is, alakítja az
én képességeimet, tudásomat is.
Tehetséges tanítványaim gondola-
tai, alkotóereje engem is hozzáse-
gít a megújuláshoz. A képzõmûvé-
szetet, vagy bármelyik mûvészeti
ágat egyfajta útként kell felfogni,
amelyen el lehet indulni, és el le-
het jutni valahova. Az ember köz-
ben megállhat, gyönyörködhet a
tájban, szétnézhet, élményekben
gazdagodhat. Ezt az utat én a ta-
nítványaimmal együtt jártam, já-
rom be. 

– Ez mind nagyon szép, de
megvalósítható-e az oktatásban, a
mindennapok mókuskerekében?

– Az igazság az, hogy az oktatás
valamiért nem nagyon preferálja a
vizuális nevelést. Úgy van ezzel
minden kollégám, hogy külön-kü-
lön mindenki tudja, a vizuális ké-
pességfejlesztés nagyban hozzájá-
rul más egyéb képességek fejlesz-
téséhez is. Különösen kisebb kor-
ban lenne rendkívül fontos, hogy
több idõt töltsenek ezzel a gyere-
kek, hiszen ezt már az agykutatók
is megerõsítették. Ezt azonban a
mi iskolarendszerünk nem nagyon

segíti, mert a „komoly” tárgyak
mindig nyerni szoktak az óraszám-
ok tekintetében. Ha pedig egy ke-
vés óraszámú tárgy esetében van
némi megszorítás (eddig évrõl-év-
re volt), akkor mi többet veszítünk,
mint más, mert a heti másfél órá-
ból marad egy, ami a teljes óra-
szám csaknem egyharmad része!
Ugyanez vonatkozik a fizikára,
vagy a földrajzra is. Van tehát
egyfajta veszteség, ezért kell szak-
köröket tartani. Nekem amióta ta-
nítok, mindig volt. Tulajdonképpen
úgy is felfogható ez a dolog, hogy
ami az órákon történik, az szük-

ségszerûen csak egy szelete a tel-
jes ismeretanyagnak, a felkészítõ
munka nagyobb része a szakkö-
rökben zajlik. A szakkör sokkal
több, mint egy tanóra, azt gondo-
lom, egy kicsit barátság is. Ez a
fajta kapcsolat a legkisebbekkel is
megvan, s ha ez nyolc éven keresz-
tül kitart, akkor abból hallatlanul
gyümölcsözõ együttmûködés lehet.
Az a helyzet tehát, hogy a munkát
– még ha néha darálónak is érzi
az ember – én nem mókuskerék-
ként élem meg, mert (de ezt ne
reklámozzuk) szeretek tanítani.

– Sok tehetséges fiatallal talál-
kozik?

– Mindannyian tehetségesek
vagyunk. A Jóisten arra teremtett
bennünket, hogy alkossunk, s nem
arra, hogy robotoljunk, hogy a
soron kapkodjuk a lámpát. Az
ember egy hallatlanul kreatív és
tehetséges lény, akibõl nagyon
sok minden kihozható. Méltatla-
nul keveset tudunk ebbõl megva-
lósítani, pedig meggyõzõdésem,
hogy a boldogságunkat az alko-
tásban találhatjuk meg. Mindegy,
hogy ez mondjuk a horgászat,
esetleg a hobbikert mûvelése,
vagy éppen az újságírás. 

– Mikor volt utoljára kiállítása
Nagykanizsán? Nem érzi egy ki-
csit mellõzöttnek magát? 

– Hát, elég régen. A helyzet az,
hogy Kanizsa képzõmûvészeti éle-
te részben nagyon gazdag. Itt van
például Ludvig Zoltán tevékenysé-
ge. Ez az egyik dolog. Ugyanak-
kor a kiállítások rendszere, struk-
túrája nem elég változatos. Vala-
hogy a kiállítások nincsenek túl jól
összeállítva és megszervezve. Ami
van, az meg kevés. A képzõmûvé-
szeti élet újbóli felébresztésére
most nagyon jó lehetõséget kínál a

Magyar Plakát Ház, az ott szerve-
zett újszerû programok. Nagyon
remélem, hogy ez kiforrja, kinövi
magát, és egy dinamikus képzõ- és
iparmûvészeti programsorozatnak
adhat helyt. Viszont a Képzõmûvé-
szetek Háza egy rendkívül rossz
koncepció alapján jött létre. Azt
gondolom errõl, hogy a városnak
nem szabadott volna felvállalni.
Úgy vélem, Nagykanizsán állandó
kiállítást csinálni valakinek, ha
még oly jelentõs mûvész is, nem
szerencsés. Ugyanis a tárlatokat
látogatók köre az oktatási intéz-
mények tanulóiból kerül ki, s egy
ekkora nagyságrenddel nem lehet
kellõen kihasználni egy állandó
kiállítást. Nekünk sokkal nagyobb
szükségünk lenne egy olyan hely-
re, mint amilyen a Plakát Ház,
amelyben folyamatosan cserélõd-
nek az anyagok. 

– Erre a célra megfelelne talán
az évek óta üresen álló régi váro-
si képtár a Vasemberházban… 

– Sajnálom, hogy a képtár nem
mûködik, pedig az egy kiváló kiál-
lítóhely volt. Sõt, véleményem sze-
rint az a legjobb kiállítóhely a vá-
rosban. Nagyszerû a miliõje, és
impozáns a mérete is. Nagyon szí-
vesen csinálnék ott még egy kiállí-
tást. A Zsinagóga pedig a szívem
csücske, kiváló adottságokkal bíró
épület. Van benne valami megfog-
hatatlan, ami miatt számomra az
elsõ számú mûemlék épület Kani-
zsán. Gyönyörû, de ebben az álla-
potában, a nedvesség miatt nagy
kockázattal jár kiállításokat szer-
vezni oda. A mûvelõdési központ
kiállítóterme a felújítás megkezdé-
séig mûködött, de ott koncepcióbe-
li problémákat tapasztaltam. Nem
egyszer komoly engedményeket
tettek a színvonal tekintetében.

– Mûvészemberként gondo-
lom, nyitott szemmel jár-kel a vá-
rosban. Mi a véleménye a közte-
rekre kihelyezett, bizony, néhány
esetben már giccsbe hajló alkotá-
sokról?

– Nézze, mindig olyanok a szob-
rok, mint amilyenek a város aktuá-
lis kulturális közállapotai. A prob-
léma gyökerét abban látom, hogy a
rendszerváltás után e tekintetben
sem alakult ki konszenzus arra vo-
natkozóan, hogy milyen szempont-
ok, milyen rendszer alapján lehes-
sen köztéri alkotásokat elhelyezni.
Nem mindig kérték ki a szakma vé-
leményét, a mûvészeti tanácsot,
amelynek én is tagja vagyok, az
elõzõ ciklusban például eléggé
esetlegesen hívták össze. Volt, aki
kapott meghívót, más nem, mond-
juk úgy, ez nem volt egészen
tisztességes. Nem akarok felelõsö-
ket keresni, csak tanácsot szeretnék
adni, hogy jó lenne erre az intéz-
ményre alapozni. Az biztos, hogy a
városban sok helyre kerültek ki
olyan szobrok, amelyek nem túl
nagy mûvészi teljesítményként érté-
kelhetõek. Gondolok itt például a
Széchenyi- és Kossuth-szobrok
posztamenseire. Ugyan a szobor
sem túl kvalitásos egyik esetben
sem, de a posztamens, a talapzat
még anyagában és méretében is el-
hibázott. 

– Úgy hírlik egy kiállításra ké-
szül Fonyódon. 

– Igen, grafikákon dolgozom,
és egy kicsit elkalandoztam a
szobrászat felé is. A fonyódi kiál-
lításra úgynevezett anzixokat, ké-
peslapokat készítek, közös jellem-
zõjük, hogy mindegyiknek ott van
a hátterében a Balaton. 

Horváth Attila

A jóisten alkotásra teremtett bennünket

(folytatás a 3. oldalról)
Ezzel szemben a megye a jelen-

legi szakaszban már 1 214 aktív és
1 057 krónikus ágynál tart. A növe-
kedés azt jelenti, hogy esélyt kap a
keszthelyi kórház a továbbmûkö-
désre 104 aktív és 150 krónikus
ággyal, és Hévízen a Szent András
kórház is kap 39 aktív ágyat. A 68
ágy nyereség azt jelenti, hogy a mi
megyénk a létszámarányosnál jobb
pozíciót ért el, szemben a régió
másik két megyéjével.

Lehetett volna másként dönte-
ni? A válaszom igen. A Regioná-
lis egészségügyi tanácsban el
kellett volna végezni a munkát, a
szakembereknek, az intézmény-
vezetõknek kellett volna meg-
egyezni struktúrákról, kiemelt
feladatokról, feladatmegosztásról
és a beteg utakról. Politikai indít-
tatásból a törvényben biztosított
munkát nem végezték el. Bízom
abban, egyszer Borsos képviselõ
úr mint RET elnök elmondja, mi-
ért hagyta magára a megyét és
engedte, hogy külsõ döntés szü-
lessen az intézményi megállapo-
dás helyett. A lelkiismeretével
neki kell elszámolni. Miért nem
hatott oda Manninger Jenõ me-
gyei közgyûlési elnök, hogy a
RET-ben szülessen megállapodás
Keszthelyrõl? Egyszerûbb volt
demonstrálni, mint érvelni, vitat-
kozni a szakemberekkel. A szak-
ma, és nem a politika elõtt kell
megvédeni az álláspontot. Ezt a
szakemberek elõtt kellett volna
megvédeni.

A RET-nek van jogosultsága a
régiók közötti kapacitás átadás-
ról. Nagykanizsa esetében a me-
gyehatár közelsége miatt ez fon-
tos lett volna. Kísérletet sem tet-
tek a tárgyalásra. Vajon miért?

Nagykanizsán 638 helyett 502
ággyal kell dolgozzon a kórház a
jövõben. (21% csökkenés). A tör-
vény a jövõben is elvárja az in-
tézményvezetõktõl, a fenntartók-
tól, hogy legyen párbeszéd, meg-
állapodás, ez betegnek és orvos-
nak is érdeke. A RET 2008. már-
cius 31-ig értékel és tájékoztat.
Súlyponti kórházak a Nemzeti
Fejlesztési Terv Operatív Prog-
ramja keretében pályázhatnak,
bõvülhetnek. A RET minden év
június 30-ig kezdeményezhet mó-
dosítást. Természetesen a döntés
elõkészítésben nõ a szerepe a
fenntartó önkormányzatoknak.

Jelenleg 1 687 aktív és 835 kró-
nikus összesen 2 522 ágyon gyó-
gyítanak Zalában. Ebbõl az intéz-

mények pályázati úton lemondtak
120 ágyról. A törvény bevezetését
követõen 1 214 aktív, 1 057 króni-
kus, összesen 2 271 ágyon lesz be-
tegellátás. A csökkenés a törvény-
bõl eredõen 131 ágy mindössze 5
százalék. Lehet ezt amputációnak
nevezni, én vállalom, ez csak kar-
csúsítás és tudom, lehetett volna
más arány is, ha a RET nem poli-
tikai döntést hoz.

Göndör István

– Most a kórházunkért való
összefogásnak jött el az ideje, hi-
szen az MSZP-SZDSZ kormány
reformnak csúfolt pénzbehajtása
most városunk kórházára, s ezen
keresztül a szocialisták jó szoká-
sához híven a legkiszolgáltatot-
tabbakra, a betegekre sújt le – je-
lentette ki Papp János a Fidesz
nagykanizsai elnökségének a tag-
ja. – Igaz ugyan, hogy súlyponti
kórház lett a kanizsai, vagyis egy-
elõre még megmenekült a bezá-
rástól, de ha valóra válnak a kor-
mány tervei, akkor az 50 ezerrel
több betegre több mint 30 száza-
lékkal kevesebb ágy fog jutni!
Több betegre, hiszen a keszthelyi,
a marcali és a nagyatádi kórház
betegei is Kanizsára jönnek
gyógyulni.

Tiltakoztak a kormány felelõt-
len ágyszám-csökkentési tervei
ellen, hiszen ez végeláthatatlan
várólistákat és tömeges elbocsátá-
sokat jelenthet a kórház életében.
Nem is beszélve arról, ami a múlt
héten megtartott kórházi összdol-
gozói értekezleten is elhangzott,
miszerint több, felelõsséget érzõ
fõorvos megállapította,  sok beteg
idõ elõtti halálát okozhatják a hi-
bás kormányzati intézkedések.
Mivel éppen a sebészetet, a trau-
matológiát, a szülészetet, a pszi-
chiátriát, a kardiológiát és az in-
tenzív osztályt sújtja leginkább a
megszorítás. Csupa olyan osz-
tályt, ahol, ha válsághelyzet van,
nem mondhatják a betegnek,
hogy jöjjön vissza fél év múlva. 

– Súlyos a helyzet, de nem re-
ménytelen. Van rá példa – foly-
tatta Papp János –, hogy az össze-
fogás ekkora bajból is kihúzta
már a közösséget. Hódmezõvá-
sárhelyen a kórház védelmében
összegyûlt ezrek sikerrel akadá-
lyozták meg annakidején a Horn-
kormány bezárási szándékát. 

A kórházért
tüntettek

A Kanizsai Civilek négy fõs kül-
döttsége fogadóóráján csokornyi
kérdéssel kereste fel Göndör Ist-
vánt (MSZP) városunk országgyû-
lési képviselõjét. A harmadik meg-
keresés eredményesnek bizonyult,
ha rövid idõre is, de készséggel állt
a delegáltak rendelkezésére.

Az elsõ kérdés a sokat emlege-
tett pénzügyi dolgokat firtatta.
Nevezetesen, ilyen szigorú bank-
törvények mellett, az államkasz-
szából hogyan tûnhetett el észre-
vétlenül ennyi pénz? Göndör Ist-
ván válaszában kiemelte, hogy az
Antall-kormány regnálása alatt az
úgynevezett bank konszolidációk
idején valóban több százmilliárd
forint tûnhetett el. Ha azonban a
kérdés a jelenlegi államháztartás
hiányára utal, a képviselõ azt ja-
vasolta, egy következõ alkalom-
mal akár tételesen is hajlandó is-
mertetni, mibõl is áll össze az ál-
lamháztartás hiánya. Néhány
mondatban azonban kitért a hi-
ányt okozó tényezõkre: – Emeltük
a nyugdíjakat, a közalkalmazotti
béreket és intenzív beruházásokat,
fejlesztéseket kezdtünk. Többet
költöttünk, hitelbõl finanszíroz-
tunk sok dolgot, így az államház-
tartás hiánya nagyobb, mint ami
Európában megszokott – mondta.

Érthetetlennek tûnt a megjelen-
tek számára az államháztartási hi-
ánynak a pedagógusok, közalkal-
mazottak béremelésével történõ
indoklása, hiszen ebben a szférá-
ban történt, történik a legnagyobb
leépítés.

Az autópálya építésrõl elmond-
ta, egy osztrák útépítõ vállalat be-
jelentette, 1,3 milliárd Ft/km-ért
képes folytatni azt az autópályát,
ami eddig 2,5-4 milliárd Ft-ba ke-
rült. Göndör István elmondta,
Letenye és Tornyiszentmiklós kö-
zött több, mint tíz híd van. Meg-
említette, hogy az autópálya épí-
tés külön szakaszokból áll. Mind-
egyiknek más a költség vonzata,

például Balatonfödvárnál Európa
legnagyobb völgyhídja épül. A de-
legáció tagjai kételyüket fejezték
ki, mivel ismerik az osztrák autó-
pályák alagútjait és a horvátorszá-
gi viaduktokat is, ezért nem vilá-
gos, hogy azok építési költségei a
nehezebb építési körülmények el-
lenére miért alacsonyabbak.

A kórházi ágyszám leépítésrõl
szólva Göndör István elmondta:
Ott van a Ház asztalán egy tör-
vény, tudjuk, hogy létezik a kór-
háztörvény. Erre mi történik
Nagykanizsán a polgármester vá-
lasztást követõen? A polgármester
elsõ érdemi tevékenysége, hogy
kirúgja az országosan is szakte-
kintélynek számító kórházigazga-
tónkat. Azt az embert, aki szá-
munkra jobb pozíciót tud kivívni.
Nem tudok Nagykanizsán senki-
vel beszélni arról, hogy hány ágy
legyen, mert nincs kórházigazga-
tó, a kinevezett valakit meg nem
lehet elérni heteken keresztül.
Amit azonban Önök nem tudnak,
a kanizsai kórház önként mondott
le 60 ágyról. Ezt követõen a kép-
viselõ kihangsúlyozta, hogy tudo-
mása szerint a váltáskor elõ volt
készítve egy 100 millió Ft-os pro-
jekt, a kardiológiai osztály fejlesz-
tésére. Érdekes módon ez a pályá-
zat a mai napig nem érkezett meg
az egészségügyi miniszterhez.

A delegáció kérdései érintették
még a már külföldi tulajdonban lé-
võ Makó környéki földgáz és kõ-
olaj készletek kitermelését és annak
belföldi értékesítését, valamint a
város határában lévõ, mintegy hat-
ezer éves régészeti leletek sorsát.

A Szent Korona összetételének
tervezett vizsgálatáról feltett kér-
désre a képviselõ érdemben nem
tudott nyilatkozni, de ígéretet tett
arra, hogy a megfelelõ helyeken
tájékozódik, és a késõbbiekben
válaszol.

Czene Csaba

A Kanizsai Civilek
Göndör Istvánnál

Hálaadó szentmisével köszöntötték hívei múlt vasárnap Erdõs Gé-
za kiskanizsai plébánost abból az alkalomból, hogy 80. éves lett és 25
esztendeje szolgál a kiskanizsai plébánián. Elõzõ állomáshelyérõl,
Murakersztúrról is felköszöntötték a városi elöljárók társaságában a
tiszteletbeli kanonok, fõesperes, kiskanizsai plébánost.

Erdõs Géza nyolcvan éves
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foglalás tárgyalásra alkalmasnak
találta a költségvetési javaslatot.

Balogh László (Fidesz-KDNP) a
Huszti téri körforgalom megépíté-
sére, a Civil Alapban rendelkezésre
álló összeg növelésére, valamint a
gyermekek számára a Thúry György
Múzeum látogatásának ingyenessé
tételére kért forrásokat. Bogár Fe-
renc (MSZDP) bírálta a költségve-
tési tervezetet, ugyanis hozzászólá-
sában kijelentette, a költségvetés
alapjaiban elhibázott, jelenlegi for-
májában nem tárgyalható, mert az
abban szereplõ nyolcszázmillió fo-
rintos mûködési hitel nem kezelhe-
tõ. Ez a visszalépés költségvetése –
mondta. Dr. Fodor Csaba úgy vélte,
az önkormányzati választások után
sem a polgármesternek, sem a Fi-
desznek nem volt elképzelése arra
vonatkozóan, hogy mi is történjen
a várossal, s ez a koncepció-hiány
meglátszik a költségvetésen.
Ugyanõ a költségvetést elõkészítõ
ad hoc bizottság felállítását is hiá-
nyolta. A képviselõ a költségvetés-
ben több tételt kifogásolt, amelyek
visszavonásával véleménye szerint
százharmincmillió forintot lehetett
volna megspórolni. Ilyen például a
Nagy-Magyarország Emlékmû
díszvilágítása, amelyre kétmillió
forintot szán a javaslat. A képviselõ
szerint ez valóban fontos feladat,
de tekintettel a város nehéz pénz-
ügyi helyzetére, nem most kellene
megoldani. Papp Ferenc (MSZDP)
a nem kötelezõen ellátandó felada-
tok megnyirbálásától óvta a képvi-
selõtársakat. 

Ekkor kapott szót a költségve-
tést ellenjegyzõ könyvvizsgálói
iroda munkatársa, aki úgy össze-
gezte a költségvetési javaslatot,
hogy a 2007-es évben nehéz pénz-
ügyi helyzet vár a városra, ám az
egyensúly külsõ források bevoná-
sával, esetünkben 1,9 milliárd fo-
rintnyi hitel felvételével fenntart-
ható. Végül a képviselõk sorban
szavaztak a módosító javaslatok-
ról, amelyek többsége az ellenzék-
tõl érkezett – a többség valameny-
nyit elutasította.   

Az ellenzéki össztûz után végül
tizenhét igen, nyolc nem szava-
zattal fogadta el a költségvetési
javaslatot a testület. Ellenzéki ol-
dalon többen meghökkentek
azon, hogy Bicsák Miklós – ellen-
tétben az MSZP-frakció többi
tagjával – megszavazta a koncep-
ciót. Az ellenzéki oldalról
egyébként Papp Ferenc is így tett. 

A testület elfogadta Bárdosi
Gábornak (MSZP) a vállalkozá-

sok támogatásáról szóló javasla-
tát is, amely szerint a munka-
helyteremtésért igénybe vehetõ
juttatást nem öt, hanem már há-
rom fõ létszámbõvítés után is
megkaphatják a vállalkozások. 

A testület tagjai elfogadták a
február huszonegyedikei két órás
pedagógus-sztrájkkal kapcsolatos
tájékoztatót, bár itt vita alakult ki
arról, hogy a sztrájkoló pedagógu-
soknak fizessen-e bért a fenntartó
a munkabeszüntetés idejére, vagy
nem. Dr. Fodor Csaba azt javasol-
ta, hogy tudomásul kell venni a
sztrájk tényét, azonban fizetni nem
kellene érte. A polgármester vi-
szont úgy vélekedett, nem olyan
nagy összegrõl van szó, hogy ne
tudná azt a város büdzséje elvisel-
ni. Végül kompromisszumos meg-
oldás született, a közgyûlés úgy
határozott, hogy a fizetés-nemfize-
tés döntésének felelõsségét áthárít-
ja az intézményvezetõkre. 

Zárt ülésen határoztak a képvi-
selõk egy, az ipari parkban lévõ
terület értékesítésre való elõkészí-
tésérõl. A testület felkérte az ille-
tékes bizottságokat, a Pénzügyi
és az Ügyrendi, Jogi és Közrendi
Bizottságot, állítsák össze a ver-
senyfelhívás feltételeit ahhoz,
hogy a vásárlási szándékkal je-
lentkezõ cég részére értékesíthetõ
legyen a szóban forgó ingatlan. A
befektetõ egy keményítõ- és gyü-
mölcspüré gyártó üzemet telepí-
tene Nagykanizsára, ami csaknem
hatvanmillió forintos beruházást
jelentene a város számára.        

Horváth Attila

Nagykanizsa Megyei Jogú Város
Önkormányzata a helyi önkor-
mányzatok 2006. évi új címzett tá-
mogatásáról szóló törvény értelmé-
ben címzett támogatást nyert el a
Rozgonyi úti Általános Iskola bõví-
téses rekonstrukciójára és új torna-
terem építésére. A kivitelezõi szer-
zõdést ünnepélyes keretek között
február 14-én írta alá Marton Ist-
ván polgármester és Baksa Attila a
ZÁÉV Zrt. elnök-vezérigazgatója.
A 720 millió forintos rekonstrukció
kiterjed a meglévõ épület – alagsor,
földszint, emelet – átalakítására,
bõvítésére, valamint a tetõtér beépí-
tésére. Ezzel mintegy 3 300 négy-
zetméter hasznos alapterületû isko-
laépületet alakítanak ki. A munkák
során elbontják az udvari tornater-
met, helyette új épül, továbbá kül-

téri sportpályát, udvari járdákat,
utakat építenek ki. A beruházás so-
rán új iskolabútorokat, sportszere-
ket, számítógépes multimédiás ok-
tatási rendszert, informatikai és iro-
datechnikai eszközöket is beszerez-
nek. A kivitelezõi munkákat a köz-
beszerzési eljárás nyerteseként a
ZÁÉV Zrt. végzi el. A munkaterü-
let a szerzõdés aláírásának napján
vette át a cég. A felújítás egy teljes
tanévet érint, és két ütemben való-
sul meg. A tervek szerint az elsõ
ütem június 30-ig, a teljes rekonst-
rukció befejezését jelentõ második
ütem pedig jövõ év májusában zá-
rul. Az iskola tanulói 2008. szep-
temberében már a megújult épüle-
tet vehetik birtokba. 

B.E.

Megújul 
a Rozgonyi iskola
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A város 2007. évi költségveté-
se volt a fõ témája az Oktatási,
Kulturális, Ifjúsági és Sportbi-
zottság ülésének. A vita során el-
hangzott: mindenkit érzékenyen
érint a racionalizálás. Papp Fe-
renc (MSZDP) felvetette, a köz-
mûvelõdési intézményeket a he-
lyiségek bérbeadására szorítják,
ami az iskoláknál is járható út
lenne. Bene Csaba (Fidesz) azt
válaszolta, ott, ahol van rá igény,
az oktatási intézmények kihasz-
nálják ezt  a lehetõséget.  

Felvetõdött, hogy néhány
nagy rendezvény terve még
homályos. A Város Napjára négy
millió forint támogatás szerepel,
de még nem hallani semmit a
programok szervezésérõl, je-

gyezte meg Dobri Lajos külsõ
bizottsági tag. 

Balogh László (Fidesz) bizottsá-
gi elnök véleménye szerint kevés,
mindössze félmillió forint folyt be
a Kanizsa Monográfia értékesítésé-
bõl. A város büszke lehetne a kiad-
ványra, mégis alig tudnak róla az
emberek. A kulturális alap felosztá-
sához kisbizottságok megalakítását
tûzték ki. Az aktuális kérdések kö-
zött szerepelt a Kanizsai Antológia
kiadásának folytatása. A fõszer-
kesztõi teendõk ellátásával ifj.
Lehota János esztétát kérik fel, s tit-
kári teendõket továbbra is Halmos
Csaba kulturális referens látja el. 

Végül a közgyûlés elé kerülõ
költségvetés-tervezetet fogadták
el. 

Szmodics Józsefné a Mûvelõ-
dési és Sportosztály vezetõje is-
mertetett néhány beérkezõ kérel-
met. A bizottság tagjainak véle-
ménye szerint a városunkban
megrendezésre kerülõ Lábtoll-
labda Világbajnokság lebonyolí-
tásához kért 15 millió forintos ké-
relmet az önkormányzat nem tud-
ja támogatni. A 250-300 fõ rész-
vételével zajló versengéshez in-
gyenes étkeztetést, szállást és tor-
naterem használatot ígértek, ma-
ximum 4-5 millió forint értékben. 

Egy másik kérelem a Dráva-
Mura összefolyásának környékét
bemutató kiadvány megjelente-
tését kezdeményezte. Az ötletet
jónak tartotta a bizottság, de for-
rás hiányában a Tourinform Iro-
dának továbbítják a levelet to-
vábbi használatra. 

A racionalizálás költségvetése

Az Attila utcai óvoda területé-
rõl elloptak egy lezárt, ezüst szí-
nû, duplavázas, 21 sebességes
Mountein Bike kerékpárt. A lopá-
si kár 100 ezer forint.

A Zrínyi utcából is eltulajdoní-
tottak egy 62 ezer forint értékû
kerékpárt.

Ismeretlen tettes ellen tett felje-
lentést egy férfi. Elmondása
szerint az Ady Endre utcában le-
állított személygépkocsijának há-
rom gumiabroncsát szúrta ki.

Egy nagyatádi lakos bejelentet-
te, hogy Nagykanizsán leparkolt
gépkocsijával, majd lezárta az aj-
tajait. Azt azonban elfelejtette,
hogy a központi zár nem mûköd-
teti a jobb oldali ajtó zárszerkeze-
tét! Nem volt tehát nehéz dolga
annak az ismeretlen elkövetõnek,
aki a jobb oldali ülésrõl elemelte
a bejelentõ személyes iratait, pén-
zét, és a gépjármû forgalmi enge-
délyét.

Betörtek a Zemplén Gyõzõ ut-
cában lévõ egyik presszóba. A
pénztárgépet felfeszítették, de
nem volt szerencséjük, mert az
üres volt.

A rendõrségtõl kért segítséget
egy férfi, mert elmondása sze-
rint a keleti városrészben több
személy bántalmazta, és elvették
értékeit. Késõbb azonban kide-
rült, hogy a bejelentõ ismerõsei-
vel veszett össze. A vita tettle-
gességig fajult, ekkor a bejelen-
tõ elfutott, és futás közben hagy-
ta el mobiltelefonját valamint
egyéb értékeit.

A Mentõszolgálat munkatársai-
nak segítettek a járõrök egy sze-
mélyt a Kórház Pszichiátriai Osz-
tályára szállítani.

Egy miháldi hölgy bejelentése
szerint, ismeretlen elkövetõ be-
surrant a lakásába, és onnan 230
ezer forint, valamint 500 euró
készpénzzel távozott.

A Honvéd utcában lévõ játszó-
téren találtak egy eszméletlen álla-

potban lévõ férfit. Sérelmére bûn-
cselekményt nem követtek, a sze-
mélyt beszállították a Kórházba.

Szombat délben Nagykanizsán,
a Principális-csatornában egy nõi
holttestet találtak. Az elsõdleges
adatok szerint az elhunyt közép-
korú nagykanizsai nõ december-
ben tûnt el. A rendõrségi helyszí-
ni szemle során bûncselekményre
utaló körülmény nem merült fel.
A Nagykanizsai Rendõrkapitány-
ságon közigazgatási eljárást indí-
tottak a haláleset körülményeinek
pontos tisztázására.

Egy nagykanizsai férfi tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki a Zemplén utca egyik lakóhá-
zának bejáratánál lévõ kaputelefo-
nokat rongálta meg. Az elkövetõ
40 ezer forint kárt okozott.

Egy nagykanizsai kft. képvise-
lõje tett bejelentést, mert ismeret-
len személy hamis okmányokkal
igazolva magát bérbe vett a kft-
tõl egy Ford Transit típusú teher-
gépkocsit. A férfit a megadott te-
lefonszámon nem lehet elérni,
feltehetõen ellopta a gépjármûvet.
A kár 2 millió 500 ezer forint. A
gépkocsi körözését elrendelték.

Egy nagykanizsai férfi bejelen-
tette: võje és annak fia ittas álla-
potban összeverekedtek. Feljelen-
tést nem kívánt tenni. 

A Csengery utca egyik lakóhá-
zában kellett intézkedni a rend-
õröknek, ahol egy férfi ittasan
hangoskodott, és családtagjait
bántalmazta.

Egy hölgy tett feljelentést is-
meretlen elkövetõ ellen, aki az
Ady úton lévõ munkahelyén a
táskájából kilopta a pénztárcáját,
melyben személyes iratai mellett
28 ezer forint készpénze volt.

Egy nagykanizsai férfi tett fel-
jelentést ismeretlen tettes ellen,
aki a korábban eltulajdonított sze-
mélyes okmányait felhasználva
mobiltelefont vásárolt hitelre az
egyik üzletben.

Egy kisrécsei férfi tett feljelen-
tést egy szintén kisrécsei nõ ellen,
aki ellopta a feljelentõ mobiltele-
fonját, amit többszöri kérésére
sem adott vissza.

Egy áruházból érkezett a beje-
lentés, hogy tetten értek egy férfit,
aki 9 ezer forint értékben különbö-
zõ árucikkeket akart fizetés nélkül
elpakolni, s amikor lebukott, ag-
resszívan viselkedett a biztonsági
õrökkel. Két órával késõbb ugyan-
azt a férfit, ugyanabban az áruház-
ban érték tetten, amikor szintén 9
ezer forint értékben lopott.

A bejelentés szerint egy isme-
retlen tettes a 74-es fõút mellõl, az
autópálya építés területérõl elvitt a
Vízmû tulajdonában lévõ 3 darab
l2 méter hosszú, és kb. 0,5 m át-
mérõjû mûanyag csövet. A csövek
értéke mintegy 200 ezer forint.

A járõr Nagykanizsa belterüle-
tén egy pécsi férfi által vezetett
személygépkocsit ellenõrzött. Az
intézkedés során megállapították,
hogy a gépkocsin lévõ forgalmi
rendszám egy másik autó hatósá-
gi jelzése. A férfi ellen egyedi
azonosító jel meghamisítása bûn-
tett megalapozott gyanúja miatt
folyik az eljárás. 

A járõrök ellenõriztek Nagykani-
zsa belterületén egy személyautóval
közlekedõ magyarszerdahelyi lakost,
aki az intézkedés során egy más sze-
mély nevére kiállított vezetõi enge-
délyt adott át. A férfi ellen közokirat
hamisítás bûntettének megalapozott
gyanúja miatt indult eljárás. 

Úgy tûnik, a Csónakázó-tó kör-
nyékére nemcsak kirándulni járnak
mostanában, hanem lopni is. Pa-
naszfelvétel során egy nagykanizsai
lakos azért tett feljelentést ismeret-
len tettes ellen, mert az a tó mellett
leállított személygépkocsiját felnyi-
totta, és kivette autóstáskáját a ben-
ne levõ irataival és hatezerötszáz
forint készpénzzel együtt.

B.E.

Lopások, rongálások, verekedések

A hét végén a Zemplén Gyõzõ
utca egyik épületéhez riasztot-
ták a tûzoltókat, mert az egyik
ötödik emeleti lakás ablakából
sûrû füst gomolygott. A kiemelt
fokozatú riasztás elrendelése
után Kanizsáról három, a kör-
nyezõ parancsnokságokról pedig

még hat tûzoltó gépjármûvet
irányítottak a helyszínre, össze-
sen negyvenöt tûzoltóval. A ka-
nizsaiak megérkezése után ha-
marosan kiderült, csak a kony-
hai gáztûzhelyen égett a serpe-
nyõben felejtett étel, és ez okoz-
ta a gomolygó füstöt. 

A szobában tartózkodó tulaj-
donos elnézést kért a tûzoltóktól
és lakótársaitól, majd alaposan
kiszellõztetett.

Legutóbb tavaly október vé-
gén a Garay utcában volt hasonló
eset, akkor a sütõben felejtett túl-
szárított dió füstje okozott ha-
sonlóan nagy riadalmat.

B.E.

Lángoló vacsora
Az elmúlt héten négy ifjú

pár mondta ki a boldogító
igent. Kilenc családban gyer-
mekáldásnak örülhettek, míg
tizenötben temetésre került sor.
Városunk lakossága így 51 354
fõre csökkent.

51 354

Az ékszerkészítés titkaiba
enged betekintést a Rozgonyi
Polgári Egylet szervezésében
Hajmási Edit ötvösmester, aki ki-
állítással egybekötött elõadást
tart március 1-jén 16 órakor a
Zrínyi út 51. szám alatt. 

A közelmúltban mutatták
be Zalaegerszegen azt a 15+1 év
krónikája címû évkönyvet,
amely készítésében munkatár-
sunk is tevékenyen részt vett. A
kiadvány a Béke-Shalom Ma-
gyar-Izraeli Baráti Társaság jó-
voltából került a nagyközönség
elé, melyben a megalakulást kö-
vetõ tizenhat év jeles eseményeit
örökítették meg. A könyvet
David Admon, Izrael nagyköve-
te, Siklósi Vilmos, a baráti társa-
ság ügyvezetõ elnöke és Matyé-
ka István, a társaság elnöke aján-
lotta, végül Gyimesi Endre, Za-
laegerszeg polgármestere mélta-
tatta a kezdeményezést. Az kö-
zös beszélgetés kapcsán a nagy-
követ kiemelte Izrael magyaror-
szági befektetéseinek fontossá-
gát, s egy majdani testvérvárosi
kapcsolat reményét.

A MOL Bányász Szakszer-
vezet nyugdíjasai a napokban tar-
tották meg hagyományos Borver-
senyüket a VOKE Kodály Zoltán
Vasutas Mûvelõdési Házban. A
borfajták között tizenhárom fe-
hér, és öt vörösbor szerepelt az
értékelésen. A szakavatott zsûri
hat arany, tizenegy ezüst, egy
bronz és egy oklevél minõsítést
adott át. 

A IX. Országos Zeneiskolai
Zongoraverseny döntõjébe jutott
Horváth Krisztina, a Farkas Fe-
renc Zene- és Aranymetszés Mû-
vészeti Iskola ötödik osztályos
zongorista növendéke. Felkészítõ
tanára Erdõs Lászlóné.

Kisiskolások részére kép-
zõmûvészeti és iparmûvészeti
beavató foglalkozásra kerül sor
március másodikán a Farkas
Ferenc Zene- és Aranymetszés
Mûvészeti Iskola hangverseny-
termében.
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Bár már integet a tavasz, a naptár
szerint tél van. Sorozatunk második
részében a megfázásos, influenzás
tünetek enyhítésére ajánlunk még
néhány gyógynövényt.

A Fûzfakéreg és a Réti legyezõfû
virágos hajtása vagy virágai fontos
láz- és fájdalomcsillapító valamint
gyulladáscsökkentõ hatásúak.
Mindkettõt a lázzal járó, hûléses
megbetegedések, influenza tünetei-
nek enyhítésére javasolják. Felhasz-
nálhatjuk gyógytea és gyógyfürdõ
formájában is. A Csipkebogyó ter-
mése roboráló hatású gyógynövény.
Fõzhetünk belõle gyógyteát, de fo-
gyaszthatjuk szörpnek, cukorka for-
mában és lekvárnak is. Hasonló ha-

tású a Homoktövis termése, amely
ráadásul a szervezet ellenálló ké-
pességét is fokozza. Szörp, lekvár,
és olaj formában vehetjük magunk-
hoz. A Hársnak és a Bodzának vi-
rágzatából készített tea vagy szirup
lázcsillapító és immunstimuláns.
Leginkább légúti megbetegedések
kezelésére ajánlott. A Borsmentával
teaként, illóolajként, gyógycukor-
ként találkozhatunk, és légúti meg-
betegedésekre kiváló. A Keskenyle-
velû útifûnek antibakteriális, köpte-
tõ, valamint köhögéscsillapító hatá-
sa ismert, tehát a légúti megbetege-
dések és száraz köhögés kezelésére
ajánlott gyógytea vagy szirup for-
mában, akárcsak a Szöszös ökör-

farkkóró virága. A Bíbor kasvirág-
nak mind gyökerét, mind leveles
hajtását felhasználjuk. Immunélén-
kítõ, antimikrobiális és gyulladás-
csökkentõ hatású, ezért alkalmas a
meghûlés, hörghurut, középfülgyul-
ladás, mandulagyulladás kezelésé-
re. Leginkább cseppekben adago-
landó készítményként találkozha-
tunk vele, de van tabletta, injekció,
és gyógycukor is, mely ezt az ösz-
szetevõt tartalmazza.

A fenti gyógynövények nemcsak
a megfázás tüneteinek enyhítésére,
de egyéb, gyakori panaszokra is jók. 

Fejfájás elleni gyógytea: 2 rész
apróra vágott fûzfakéreg, 1 rész
borsmenta. Forrázzunk le 1
teáskanálnyit a keverékbõl egy
csésze vízzel, várjuk meg, míg
kihûl, majd szûrjük le. Makacs
fejfájás esetén, egyenletesen eloszt-
va 4-5 csésze is megiható egy nap.

Boszorkánykonyha

A közgyûlés soron kívüli ülése a
napirend elõtti hozzászólásokkal
vette kezdetét, ezúttal utoljára. A
testület többsége ugyanis az ellen-
zéki képviselõk tiltakozása ellenére
elfogadta a közgyûlés szervezeti és
mûködési szabályzatának módosí-
tását, melynek értelmében a képvi-
selõk eztán már csak a közgyûlés
végén mondhatják el álláspontjukat
az elõre meghatározott napirendek-
hez nem kapcsolódó ügyekben.
Tóth László frakcióvezetõ (MSZP)
úgy vélekedett: a módosítás miatt
az állampolgárok információhoz
való joga csorbul. Dr. Fodor Csaba
(MSZP) szerint egyenesen a de-
mokrácia megcsúfolása az intézke-
dés. Marton István polgármester
válaszul elmondta, a közgyûlés ha-
tékonyságának növelése érdekében
van szükség erre, és hogy a képvi-
selõk a politikai, esetleg szemé-
lyeskedõ megnyilvánulásaik he-

lyett az érdemi munkára helyezzék
a hangsúlyt. A közgyûlési többség
megszavazta az elõterjesztést. Az
ellenzék azonban nem szavazott,
de nem is tartózkodott, így fejezte
ki tiltakozását. A polgármester va-
lamennyiük gépét kikapcsoltatta,
amely intézkedés jogosságáról a
késõbbiekben parázs vita alakult
ki.

Bicsák Miklós (MSZP) napirend
elõtti hozzászólásában Marton Ist-
ván polgármester közbenjárását
kérte annak érdekében, hogy az 1-
es számú Postán ne kelljen min-
den alkalommal hosszú perceket
várni, ha az ügyfél küldeményt
szeretne feladni. Mint elmondta,
hónapról hónapra azt tapasztalja,
hogy tizenkettedike után akadozik
a szolgáltatás, mert csak néhány
ablak van nyitva. Így amikor eset-
leg kevesebb ügyfél tartózkodik a
helyiségben, akkor a szokásosnál

is kevesebb postai dolgozó veszi
fel a küldeményeket, így a várako-
zási idõ szinte ugyanannyi, mint
amikor tömve van a posta. Marton
István polgármester azt válaszolta:
ebbe nincs beleszólása az önkor-
mányzatnak, de azért levélben tá-
jékoztatják a problémáról a Ma-
gyar Posta vezérigazgatóját. 

Döntöttek a képviselõk, az ön-
kormányzat csatlakozik az Igazság-
ügyi és Rendészeti Minisztérium
által kiírt pályázathoz, amely révén
fokozódhat a rendõri jelenlét, javít-
hatják a közlekedésbiztonságot, s
vásárolhatnak egy úgynevezett
fama sebességmérõ berendezést is.
A döntés értelmében a város lesz a
pályázat benyújtója, a húszmilliós
projekt önrészeként 1,4 millió fo-
rintot biztosít az önkormányzat. 

A költségvetési rendelet-javaslat
részletes tárgyalására térve Marton
István polgármester elmondta, a
19,4 milliárd forint fõösszegû költ-
ségvetés a kormányzati intézkedé-
sek, a normatívák és a személyi jö-
vedelemadó helyben maradó ösz-
szegének csökkenése miatt csak-
nem ötszázmillió forint bevételtõl

esik el. A tervezés során azonban a
mûködési célú kiadásokat hétszáz-
hatvan millió forinttal csökkentet-
ték. Ezt jelentõs fegyvertényként
értékelte. A vita során elõkerült is-
mét a Pénzügyi Bizottság ülésén
történtek ügye, amelynek kapcsán
Bizzer András (Fidesz-KDNP) azt
mondta, az ominózus ülésen Tóth
László elnök egyoldalú véleményt
fogalmazott meg, s azt akarta elfo-
gadtatni a bizottsággal.

Marton István polgármester az
üggyel kapcsolatban megjegyez-
te, szerinte a Pénzügyi Bizottság
elnökének kellett volna kicsiholni
a közös véleményt a grémium
tagjaiból. Tóth László visszauta-
sította a vádakat, s arra emlékez-
tetett, az általa kialakított állás-

Három napirendi pont szere-
pelt az Ügyrendi, Jogi és Köz-
rendi Bizottság. Jogi szem-
pontból ez a testület is tárgya-
lásra alkalmasnak találta a vá-
ros 2007. évi költségvetésére
vonatkozó rendelettervezetet,
hasonlóképpen a közgyûlés
szervezeti és mûködési sza-
bályzatának módosításáról
szóló elõterjesztéshez. Szintén
megtárgyalásra javasolták a
közgyûlésnek a vállalkozások
támogatására vonatkozó ren-
delet módosításáról szóló elõ-
terjesztést.   
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Horoszkóp

A héten a Vénusz az ön jegyébe lép.
Most megvalósulhatnak mindazon ter-
vei, melyeket régóta dédelget magában.
Ha meghívást kap valakitõl, semmikép-
pen se mondjon nemet.

Ha felkérik egy munkára, ne habozzon, ne
mondja, hogy nem tudja megcsinálni,
vágjon bele. Ha megoldja, folytatása is le-
het. Ha most magányos, ne búsuljon, egy
Bikában bármikor fellángolhat a szerelem.

A csillagok állása szerint elõnyösen vál-
tozhatnak a kapcsolatai. Érzelmileg
minden nap alkalmas az új szerelem be-
fogadására, ezért mozduljon ki otthon-
ról, látogassa meg barátait.

A lakásfelújítás miatt anyagi gondjai tá-
madhatnak. Ha tetszik, ha nem, anyagi
okokból le kell tennie egy idõre a cigaret-
tát. A kényszerhelyzet miatt el kell fogad-
nia a hétvégékre szóló ebédmeghívásokat.

Ugyan még nincs itt a tavasz, de válto-
zásokat kell beiktatnia életében. Tervei
megvalósítását helyezze elõtérbe. Sétál-
jon többet a napfényes utcán, mert
szembetalálkozhat a nagy Õ-vel.

A héten nehezen veszi az akadályokat,
de egy kis otthoni noszogatásra talán
mégis sikerül. A nemrég kezdett tan-
folyamot csak úgy tudja befejezni, ha
háttérzaj nélkül tanul. Se CD, se tévé.

Próbatételek elé állítja a sors ezen a hé-
ten. Megfutamodnia nem szabad, de
gondolja meg, kiért vállal kezességet a
bankban, mert önnek is van bõven tör-
leszteni valója.

Ne üsse bele az orrát állandóan mások
ügyeibe. Ha nem akar még több ellensé-
get, foglalkozzon a saját gondjával, és
ne erõltesse rá folyton az akaratát a tár-
sára, õ ugyanis nem a rabszolgája. 

Fogékony lesz a tanulásra, nyugodtan
építgetheti a karrierjét. Ne szegjék ked-
vét a környezetében elhangzó irigykedõ
megjegyzések. Sikert könyvelhet el a
párkapcsolatában is. 

Most a jegyében járó Marstól is segítsé-
get kap elképzeléseinek megvalósításá-
hoz. Eredményt érhet el pénzügyekben
is, de azért elõre ne örüljön. Legyen tü-
relmes a barátjához.

Gondolja át az elmúlt hónapok esemé-
nyeit, és vonja le a tanulságokat. A meg-
oldásban mások is sokat segítenek. Pár-
kapcsolatában nyugodt idõszak követ-
kezik, ne legyen türelmetlen.

Sétáljon sokat a szabadban, töltõdjön fel
energiával. Mindehhez hozzásegíti az is,
hogy a Nap a saját jegyébe lép. Ha fogé-
kony a kihívásokra, a legszerelmesebb
napokat élheti át.

III.21.–IV.19. Kos

IV.20.–V.20. Bika

V.21.–VI.21. Ikrek

VI.22.–VII.22. Rák

VII.23.–VIII.22. Oroszlán

VIII.23.–IX.22. Szûz

IX.23.–X.22. Mérleg

X.23.–XI.22. Skorpió

IX.23.–XII.21. Nyilas

XII.22.–I.20. Bak

I.21.–II.19.  Vízöntõ

II.20.–III.20.  Halak

Prés alatt
A költségvetési egyensúly feltétele 
1,9 milliárdos hitel

A Pénzügyi Bizottság is megtár-
gyalta a 2007. évi költségvetési
rendelettervezet javaslatát. Elõször
Karádi Ferenc, a Fidesz-KDNP
képviselõje firtatta a Zrínyi utca Te-
lekire történõ kikötésének szüksé-
gességét. Véleménye szerint telje-
sen értelmetlen több mint százmil-
lió forintot áldozni a beruházásra,
amelyre szerinte nem feltétlenül
van szükség. Tóth László, a Pénz-
ügyi Bizottság elnöke megállapítot-
ta, a kiadási oldalon a mûködési

elõirányzatok a feladat ellátását, a
hivatal és az intézmények mûködé-
sét vélhetõen biztosítják. Álláspont-
ja szerint a 2007. évi költségvetési
rendelet-tervezet következetes és
szigorú végrehajtása biztosítja a lik-
viditást, az önkormányzati felada-
tok ellátását. A bizottság egy malõr
miatt végül mégsem fogadta el a
tervezetet. Tóth László ugyanis
egy, a bizottság számára készített
állásfoglalással érkezett az ülésre.
Ez tartalmazott több, a költségveté-

si koncepciót bíráló megállapítást.
A grémium fideszes tagjai ezeket
nem támogatták az elnök által ké-
szített bizottsági állásfoglalás-terve-
zetet. Ennek utolsó bekezdése
azonban úgy szólt, Nagykanizsa
Megyei Jogú Város 2007. évi költ-
ségvetési rendelet-tervezetét fenti
észrevételekkel a Pénzügyi Bizott-
ság közgyûlési megtárgyalásra al-
kalmasnak tartja. Így szavaztak vé-
gül az állásfoglalást elutasító képvi-
selõk szándékuk ellenére nemmel a
költségvetési rendelet-tervezetre.

Konfliktus a pénzügyi bizottságban

Szabad jelzés

Legutóbbi ülésén két napiren-
di ponttal foglalkozott a Város-
üzemeltetési Bizottság. 

Gyalókai Zoltán elnöktõl meg-
tudtuk, különösebb módosítás nél-
kül támogatta a bizottság a költ-
ségvetési rendelettervezetet.
Egyúttal elfogadták a Zala Volán

Zrt. részvénycsomagjára vonatko-
zó igény bejelentésével kapcsola-
tos elõterjesztést is. Ennek értel-
mében a közlekedési vállalat eddig
az ÁPV Rt. kezelésében lévõ rész-
vénycsomag-hányada térítés nél-
kül átkerül a megyei önkormány-
zat és a települések tulajdonába. 

A városé a Zala Volán részvénycsomagja

Hat napirendi pontot vitatott
meg legutóbbi ülésén a Városfe-
jelsztési, Környezetvédelmi és
Idegenforgalmi Bizottság. A
költségvetés koncepcióját alkal-
masnak tartották közgyûlési tár-
gyalásra. Az Ipari Parkban lévõ
forgalomképtelen ingatlan egy
részének, forgalomképessé át-
minõsítését is támogatták az
Amidonn Kft. részére történõ
értékesítés miatt. Ugyanerre a
véleményre jutottak az Ipari
Parkban lévõ 649/35. helyrajzi
számú „kivett” közúttal kapcso-
latban, támogatták a forgalom-
képtelen ingatlan egy részének
forgalomképessé minõsítését,
azért is megoldható, mert nincs
szükség 45 méter széles útra. A
meglévõ út melletti terület elad-
ható, hasznosítható.  Ugyanígy
döntöttek a Kinizsi út 23. alatti
1102/1. helyrajzi számú „kivett
csatorna” elnevezésû elõterjesz-
tésrõl. Támogatták a csatorna
miatt, forgalomképtelen ingat-
lan egy részének forgalomké-
pessé minõsítését, mivel így
meg tudja vásárolni az építtetõ.
Az önkormányzati tulajdonú
4277/1. és a 4114. helyrajzi szá-
mú ingatlan kikiáltási árának
megállapításával egyetértettek,
míg az 1488. helyrajzi számú
ingatlan eladásával nem. Ez
utóbbinál egyelõre a bérbeadá-
sát javasolták, mivel a késõbbi-
ekben meg fog nõni az értéke –
kaptuk a tájékoztatást Papp
Nándor bizottsági elnöktõl. 

Átminõsített a
városfejlesztés

A Szociális és Egészségügyi
Bizottság egyetlen napirendi pont-
ként az ez évi költségvetés-terve-
zetét vitatta meg. A tagok elõzetes

javaslatát a szakosztály beépítette
a tervezetbe. Röst János (SZDSZ)
kérését, miszerint a tervezett 800
millió forintos mûködési költséget
módosítsák 500 millióra, a bizott-
ság nem fogadta el.

Nem módosítottak

Fûben, fában orvosság
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Szabadhegyen 8 db (1070
m2/db) nem közmûvesített építési
telek (2200 Ft/m2 áron) fizetési
könnyítéssel eladó. Érd.:
20/9838-319, 93/319-464 Lipódi
Lászlóné (5996K)
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SZOLGÁLTATÁS

BÉRLET

ÁLLÁS

VEGYES

INGATLAN
Építési vállalkozók figyelem!

Nk-án a Hunyadi úton 800 négy-
zetméteres (20m x 40m) telek –
társasház építésére kiválóan alkal-
mas, eladó. Érd.: 30/227-3294,
30/448-6072 (5904K)

Nk-án nyugodt környezetben, fel-
újított, 87 + 25 m2-es lakás beépíthetõ
tetõtérrel, pincével, kerttel és ga-
rázzsal eladó. Kisebb lakást beszámí-
tok! Érd.: 20/9616-404 (5958K)

Kendlimajorban telek házzal (két
szobás, étkezõs, zuhanyzós), mellék-
épületekkel, dupla garázzsal eladó!
Irányár: 7,2 millió Ft. Érd.: 20/519-
5305 (5984K)

A Zerkowicz udvarban a Kinizsi u.
2-ben teremgarázs eladó vagy bérbe-
adó. Érd.: 30/901-9013 (5990K)

Nk-án a Tárház utcában családi ház
eladó. Irányár: 7 millió Ft. Tel.: 70/319-
7334 (5992K)

Befektetõnek Palinban családi ház
+ építési telek eladó. Érd.: 30/380-9778
(6002K)

Bérlemény területen, Csengery 33.
alatt garázs eladó vagy bérbeadó. Érd.:
30/574-8600 (5997K)

Vállalkozók, társaságok teljeskörû
könyvelését, elektronikus bevallását,
valamint magánszemélyek könyvelését
nagy gyakorlattal vállaljuk. Könyvelés
biztos alapokon. Balaskó Gyöngyi:
20/4500-827, 93/310-154 (5987K)

Az Ön számára értéktelen vashulla-
dékot, forgalomból kivont gépjármûvét
készpénzért átveszem! Lakókocsik is
érdekelnek. Ugyanitt használt autóal-
katrészek eladók. Tel.: 30/641-7375,
30/592-8463 (5485K)

Meghibásodott távirányítóját (vi-
deó, TV, hifi, stb.) megjavítom. Érd.:
20/510-2723 (5993K)

Masszírozást vállalok (frissítõ,
alakformáló, talp), hívásra házhoz me-
gyek! Tel.: 30/481-2323 (5998K)

Építési vállalkozó kõmûves, ács, te-
tõfedési és szigetelési munkákat, régi
házak felújítását, lépcsõházak burkolá-
sát, festését vállalja. Érd.: 70/503-
9407, 30/639-8825 (5999K)

FABERLIC kozmetikumok értéke-
sítésére munkatársakat keresek 25% fix
jutalékkal. Tel.: 30/976-6646 (6001K)

Nk-i vendéglátó egységbe gyakorlott
felszolgáló hölgyet vagy felszolgálót
éves állásra felveszünk. Érd.: 30/2948-
313 (6003K)

170 literes prés újszerû állapot-
ban eladó. Érd.: 30/448-6072
(5986K)

Fenyõgallyat vásárolok, tisztítást is
vállalok! Érd.: 30/542-8757 (6000K)

Eszteregnyei hegyen 500 m2-es,
többszörös aranyérmes, fehér, minõsé-
gi borszõlõ, alatta 4500 m2 akácos erdõ
eladó. Ugyanitt Simson-Sfarbe segéd-
motor eladó. Érd.: 20/268-3373
(6004K)

APRÓHIRDETÉS

Állás – Állás – Állás
A Nyugat-Dunántúli Regionális Munkaügyi Központ Nagykani-

zsai Regionális Kirendeltsége az alábbi szakmákban, illetve mun-
kakörökben kínál elhelyezkedési lehetõséget:

gépbeállító szakirányú megegyezés szerint
CNC-gépkezelõ szakirányú megegyezés szerint
asztalos szakirányú megegyezés szerint   
kárpitos szakirányú 80 000 – 98 000 Ft 
cukrász szakirányú megegyezés szerint
szakács szakirányú megegyezés szerint   
felszolgáló /német nyelv/ szakirányú 70 000 – 90 000 Ft
recepciós /német nyelv/ szakirányú megegyezés szerint
könyvelõ szakirányú 80 000 – 100 000 Ft
gépésztechnikus szakirányú 80 000 – 110 000 Ft
autó értékesítõ érettségi megegyezés szerint
információs+pénztáros érettségi megegyezés szerint
szállodai gondnok /német nyelv/ érettségi 100 000 Ft
mezõgazdasági mérnök egyetem megegyezés szerint
vegyész /angol nyelv/ egyetem 200 000 – 300 000 Ft 
logisztikus /angol nyelv/ fõiskola 100 000 – 150 000 Ft

Bõvebb felvilágosítás: Nagykanizsa, Fõ út 24. szám alatt adunk.
Ügyfélfogadási idõ: Hétfõ – kedd – szerda: 8.00 – 12.00 és 13.00 –
16.00 óra között, péntek: 8.00 – 13.00 óra.

HEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONTHEVESI SÁNDOR MÛVELÕDÉSI KÖZPONT
Tel.:  311– 468 e-mail: nk.hsmk@chello.hu

Február 26. és 27. 19 óra
ÉN, SHIRLEY – monodráma

LATINOVITS – BÉRLET 02.26., MÁRKUS – BÉRLET 02.27.
A zalaegerszegi Hevesi Sándor Színház elõadása. Belépõdíj: 1800 Ft

Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház

Március  3. 20 óra
TAVASZKÖSZÖNTÕ VIRÁGBÁL

Zene: Mura Band. Helyszín: Ifjúsági és Civil Ház. Belépõdíj: 1100 Ft
Igény szerint vacsora 1400 Ft-ért

Jegyek elõvételben a HSMK Információs Szolgálatánál válthatók
(Halis István Városi Könyvtár)

– Egy személyes vallomással
tartozom: három gyermekemért
vállaltam ezt a feladatot. Nem
akarom, hogy olyan országban
nõjenek fel, ahol a hazugság és az
erõszak az uralkodó – mert bizony
az elmúlt hatvan évnek ez a leg-
visszataszítóbb öröksége – kezdte
mondandóját Babicsné Berta Éva.
– Alapítványunk elõzõ sajtótájé-
koztatóján számba vette, ki tekint-
hetõ joggal a kommunizmus áldo-
zatának. Mivel városunkban annyi
emberre illik ez, sõt, maga Kani-
zsa is megszenvedte az elmúlt hat-
van évet, úgy gondoltuk, helyénva-
ló, ha a teljes lakosságot bevonjuk
az együttgondolkodásba: hol, me-
lyik közterületen épüljön fel a
kommunizmus áldozatainak em-
lékmûve.  

Az ötletpályázat beküldési ha-
tárideje március 15. A helyszínre
vonatkozó javaslatokat a követke-
zõ címek valamelyikére várjuk.
Levélben: Polgári Kanizsáért Ala-
pítvány Nagykanizsa, Liszt Fe-
renc utca 8/C. E-mailben: akom-
munizmusaldozatai@gmail.com

– Arra kérjük városunk polgá-
rait, bátran engedjék szabadon
fantáziájukat, ne csak a megszo-
kott, kézenfekvõ megoldásokban
gondolkodjanak. Fiataljainkat
külön is megszólítjuk felhívásunk-
kal, hiszen ez az embertelen rend-
szer az õ jövõjüket tette tönkre.
Kérjük a helyszín megválasztásá-
nál vegyék figyelembe, hogy a kö-
zelben ne legyen egyéb köztéri al-
kotás. Nagyobb füves terület, és a
közútról való beláthatóság elõnyt
jelent. El tudjuk képzelni azt is,
hogy valamely épülethez csatla-
kozna az emlékmû – hangzott
még el a Polgári Kanizsáért Ala-
pítvány sajtótájékoztatóján.

Az MSZP országos választmá-
nyának tagja, Dr. Károlyi Attila a
minap fontosnak tartotta sajtótá-
jékoztató keretében kijelenteni,
hogy szó sincs a párt és a Ma-
gyarországi Szociáldemokrata
Párt fúziójáról, mert a kanizsai –
ahogy õ fogalmazott – fantom-
szervezet valójában Göndör Ist-
ván és a köréje csoportosuló, az

MSZP-bõl állampárti meggyõzõ-
désük miatt kivált elvbarátok
gyülekezõhelye.

Dr. Károlyi Attila emlékeztetett
arra, hogy a Magyar Szocialista
Párt nagykanizsai szervezete életé-
ben 2005-ben bekövetkezett az,
amire az országos vezetésben csak
néhányan számítottak, feloszlatták
a kanizsai szervezetet, amely a po-
litikai rendszerváltás egyik balol-
dali zászlóshajójának számított. A
politikus úgy véli, az akció külön-
legességét az adta, hogy nyíltan
szembekerültek egymással az
MSZP-ben hatalomra került KISZ-
titkárok és a romantikus, demokra-
tikus elveikbõl semmit fel nem adó
hajdani MSZP-reformerek. Az
eredmény elõre borítékolható volt,
a pártelnök harcias szózataira a
párt parlamentje törvénysértõen
vonta el a helyi szervezet jelöltállí-
tási jogát, amit a szégyenteljes fel-
oszlatás követett, a legszebb
MSZMP-s idõket idézve. Most el-
jött az igazság pillanata, szüksé-
gesnek tartjuk bemutatni a háttér-
ben megbúvó érdekeket, különös
tekintettel a Magyarországi Szoci-
áldemokrata Párt nagykanizsai te-
vékenységére – mondta.

Emlékeztetett arra is, hiába
nyújtott az MSZP nagykanizsai
szervezete békejobbot Göndör Ist-
vánnak, hiába vett részt annak
kampányában, a frakcióvezetõ-he-
lyettes, országgyûlési képviselõ ezt
azzal hálálta meg, hogy amikor
biztosítottnak látta helyét a parla-
mentben, azonnal hátba szúrta po-
litikai elvbarátait, és a kórház-
Kögáz-SZDSZ érdekcsoport újabb
önkormányzati regnálását megelõ-
zõ kampányban vett részt.

– Az ezt követõ események is-
mertek, de az már kevésbé, hogy a
nagykanizsai történések gerjeszté-
sében MSZP-s pártvezetõk is részt
vettek, kiegészülve a város „örö-
kös országgyûlési képviselõ-jelölt-
jével” – mondta Dr. Károlyi. 

– Az önkormányzati választások
eredményei azonban csattanós vá-
laszt adtak a Göndör-féle csoport-
nak – folytatta. – Annak ellenére,
hogy pártot szervezett saját pártja
ellen, amit a titkára irányít, és
olyan ellenjelölteket támogatott a
kampányban, akik megbuktak,
nem adta fel terveit, elvbarátaival
vissza akarja szerezni a hatalmat
Nagykanizsán. Az MSZDP nevé-
ben tovább folytatódik a kútmér-
gezés, a helyi sajtóban az MSZP-t
lejárató kampányt folytatnak ak-
kor, amikor pártjuk tagja együtt

szavaz a Fidesz pártkatonáival a
költségvetésrõl.

Dr. Károlyi Attila végül leszö-
gezte, az MSZP nagykanizsai szer-
vezete idejében figyelmeztetni sze-
retné a város lakóit arra, hogy szó
sincs a párt és az MSZDP fúziójá-
ról, ugyanis a kanizsai fantomszer-
vezet valójában Göndör István és a
köréje csoportosuló, az MSZP-bõl
állampárti meggyõzõdésük miatt
kivált elvbarátok gyülekezõhelye. A
politikus szerint ennek a szervezet-
nek csak egyetlen célja van: négy
év múlva ismét jelöltetni azt a Gön-
dör Istvánt, aki megszakított min-
den kapcsolatot Nagykanizsával és
bünteti annak polgárait ismert dön-
téseik miatt akkor, amikor a város-
nak soha akkora szüksége nem volt
a segítségre, mint most. Szerinte ez
már nem morális kérdés, hanem al-
kotmányossági aggályokat is felvet.

H.A.

Alig néhány óra elteltével, a
Göndör Istvánnal történt megbe-
szélés után, a nagykanizsai civi-
lek mintegy nyolcvan fõs cso-
portja transzparensekkel, zászlók-
kal a Turul szobornál gyülekez-
tek. A demonstráció a Himnusz
eléneklésével kezdõdött, majd
néhány hazafias vers hangzott el.
Ladányi Istvánné beszámolt az
egybegyûlteknek a délelõtti kép-
viselõi vizitrõl. A hallgatóság fél-
re nem érthetõ módon nyilvání-
totta ki véleményét. Kijelentették,
a Gyurcsány kormány távozásáig
kitartanak, legyen vége a soroza-
tos hazugságokra épülõ megszo-
rításoknak. Folytatásként 24-én
szombaton délelõtt, a városból
Letenye felé vezetõ útszakaszon
félpályás útlezárást tartanak.

Cz.Cs.

Mit jelent Zala megyének a
Kórház-törvény?

Erõs karcsúsításon esnek át a
kórházak, de amputációról szó
sincs. Az intézményi reform hozzá-
járul az egészségügyi kassza és raj-
ta keresztül az államháztartás
egyensúlyának javításához. Mun-
kavállalók és munkaadók nem
akarnak több járulékot fizetni, mert
ez már versenyképességi tényezõ.

Betegnek orvosnak egyaránt ér-
deke, hogy a legkorszerûbb
gyógymódokat alkalmazva lássa-
nak el bennünket, ehhez forráso-
kat kell felszabadítani, mert a tb
befizetéseink a jelenlegi színvonal
megtartásához sem elegendõek.

Van két súlyponti kórházunk Za-
laegerszegen és Nagykanizsán, ahol
külön jogszabály szerinti finanszí-
rozásra jogosultak. Nem kell bezár-
ni Keszthelyen a kórházat és Héví-
zen is rendelkezésre áll kapacitás.

A régióban felosztható a törvény
szerint összesen 3 893 aktív és 3 396
krónikus ágy. A súlyponti kórházak
ágyszámainak levonása után maradt
589 aktív ágy ami felosztható a régi-
óban. Ebbõl kellett megoldani a töb-
bi kórház kapacitását, benne a
Keszthely és Hévíz problémát.

Lehetséges döntések?
– Regionális Egészségügyi Ta-

nács (RET) szakmai vita alapján
növeli a súlyponti kórházak kapa-
citását, ezzel növeli a bezárandó
kórházak számát. 

– biztosítani, hogy Keszthe-
lyen, Hévízen kórház legyen,

– megváltoztatni a megyék kö-
zötti elosztást.

A létszámarányos felosztás alap-
ján Zala megye 1 146 aktív ágyra
volt jogosult. 

(folytatás a 6. oldalon)

Helyszínt keresnek
az emlékmûnek

Göndör 
fantomszervezete 
az MSZDP?

Ismét 
a Turulnál

Karcsúsítás
vagy amputáció

Hetedszer került megrendezés-
re az NTE-csarnokában az után-
pótláskorú labdarúgók Lokomotív
Kupája, melyen az 1990-91-es,
valamint az 1997-98-as születésû-
ek meghívott csapatai szerepeltek.

A horvát Medjimurjének sikeres
hétvégéje volt, nagy csapata otthon
az elsõ osztályban nyert a vinkovci
Cibalia ellenben 3-0-ra. Fiataljaik ná-
lunk zsebeltek be szép sikereket. A 9-
10 évesek másodikok lettek, míg az
idõsebbek elhódították a serleget. 

A ‘97-98-asok nyolccsapatos
mezõnyében a döntõben a ZTE FC
a csáktornyaiakat verte 1-0-ra. A
harmadik helyet a Héviz együttese
szerezte meg. Legjobb kapusnak a
Nagykanizsai TE 1866 I. csapatá-
ból Kócza Lászlót választották,
legjobb játékos Marko Vinkovic
(NK Medjimurje Cakovec) lett, a
gólkirályi címet Fujsz Richárd
(ZTE FC) ünnepelhette 8 találattal.

Az 1990-91-eseknél a Med-
jimurje legénysége a fináléban az
NTE 1866 I. gárdáját gyõzte le 5-
1-re, a harmadik helynek itt is a
héviziek örülhettek. Legjobb ka-
pusnak Markek Tamás bizonyult a
Nagykanizsai UFC-bõl, a legjobb
játékos a csáktornyai Velimir
Habrun lett, a legtöbb gólt, kilen-
cet Nagy Tamás jegyezte az NTE
1866 I. gárdájából.

P.L.

Elvitték 
a kupát

Fuji Finepix S3000 digi-
tális fényképezõgép, 3,2
megapixel felbontású, 6x
optikai zoommal, 4 db ce-
ruzaakkuval, USB kábellel,
szoftverrel, memóriakár-
tyával eladó. Ára: 35.000
Ft. Érd.: 30/9932-534
(5994K)
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A Magyar Szocialista Párt ön-
kormányzati frakciója február 16-
án sajtóközleményt jutatott el la-
punkhoz. Ebben rögzítik, Nagyka-
nizsa Megyei Jogú Város 2007. évi
költségvetését a Magyar Szociálde-
mokrata Párt tagja és a FIDESZ
pártkatonái fogadták el. Álláspont-
juk szerint ettõl kezdve a város pol-
gárai tudni fogják, hogy az
MSZDP és FIDESZ közösen elfo-
gadott költségvetésének végrehaj-
tása folyik! Tény az is, hogy a szo-
cialista frakció egy tagja – akit régi
baráti szálak fûznek a város polgár-
mesteréhez – szintén igennel sza-
vazott. Fontos azonban tudni, hogy
Bicsák Miklós nem tagja és soha-
sem volt tagja a Magyar Szocialista
Pártnak, de baloldali emberként,
immár negyedik ciklusban képvi-
seli Palin városrész lakosságát az
önkormányzatban, tette hozzá Tóth
László frakcióvezetõ.

Annak ellenére, hogy nem tagja
a Magyar Szocialista Pártnak, a
frakció olyan súlyos politikai kér-
désként tekint erre az ügyre, hogy
úgy döntött, kéri a Magyar Szocia-
lista Párt Helyi Szervezet Elnöksé-
gének összehívását. Az elnökség és
a frakció együttes ülésén megtár-
gyalja az esetet és levonja a szük-
séges politikai konzekvenciákat.

A Vasemberház Dísztermében
került sor a Versenyképesebb jövõ
címet viselõ projekt záró konfe-
renciájára. A korábbi döntésnek
megfelelõen Térségi Integrált
Szakképzõ Központ (TISZK) lét-
rehozását tervezik a városban.

A projekt elõkészítéséhez pá-
lyázati forrást nyert az önkor-
mányzat, a kezdeményezéshez
csatlakozott a Nagyatádi Szak-
képzõ Iskola és a Csapi Általános
Iskola és Kollégium is. 

Cseresnyés Péter alpolgármes-
ter köszöntõjében hangsúlyozta,
szükség van a TISZK-re, ugyanis
a szakképzéssel, annak szerkeze-
tével nem csak országszerte, de
városunkban is gondok vannak.
Kevés a kétkezi munkát végzõ
szakember, aki megtalálja számí-
tását a munka világában, miköz-
ben a munkáltatók sem találnak
megfelelõ szakembereket. A
TISZK lehetõséget kínál a képzõ
intézmények, a munkáltatók és a

munkavállalók közötti egyeztetés
erõsítésére is. Szmodics Józsefné,
a mûvelõdési és sportosztály ve-
zetõje elmondta, Nagykanizsán ti-
zennégy, a projektben partnerként
megjelenõ, Nagyatádon pedig hat
szakmacsoportban képeztek szak-
embereket az elmúlt hat évben. 

A rendszert a TISZK révén
olyan irányba lehet továbbfejlesz-
teni, hogy közben megteremtik az
élethosszig tartó tanulás feltétele-
it, s erõsödhet a képzõ szektor és
a munkaerõpiac közötti összhang,
megszûnhetnek a párhuzamos
képzések. Nem kevésbé fontos
szempontként szerepel a célok
között az oktatási intézmények
költséghatékony mûködtetése is.

A projektben résztvevõk meg-
ismerhették a három lehetséges
helyszín, a Zsigmondy SZKI Er-
dész utcai telephelye, a Pannon
Egyetem Zrínyi úti épülete, illet-
ve a Cserháti SZKI infrastruktu-
rális adottságait. 

H.A.

Az SZDSZ helyi szervezetének
politikusai sajtótájékoztatón is-
mertették a költségvetési koncep-
cióval kapcsolatos álláspontjukat.
Kereskai Péter azt mondta, a
költségvetési javaslatnak semmi-
féle jövõképe nincs, s minden-
képpen visszalépést jelent a ko-
rábbi évekhez képest. Röst János
szerint Marton István polgármes-
ter több szempontból is megbu-
kott az elmúlt idõszakban.

Kereskai Péter elmondta, a
közgyûlés elé terjesztett költség-
vetési rendelettervezet elsõ ráné-
zésre egy nyers anyag, amely még
közel sem kidolgozott. Rendkívül
magas mûködési hiánnyal számol,
amely könnyen adósságspirálba
hajtja a várost. Érthetetlenül alul-
tervezi a rendelettervezet az ipar-
ûzési adót, ugyanis abba még egy
teljesen szokásos és reális növek-
ményt sem terveztek be. Ugyan-
akkor, míg a személyi kiadások
valóban csökkentek, addig kísér-
let sem történt a dologi kiadások
visszafogására – hangsúlyozta.

– A nyolcszázmillió forintos mû-
ködési hiányról, ami tulajdonkép-
pen a likvidhitel-felvételt jelenti,
érdemes megjegyezni, hogy az el-
múlt négy évben összesen 880 mil-
lió forint volt, ami alig több, mint
a 2007-re tervezett összeg – szö-
gezte le Kereskai Péter. – Van még
egy súlyos pontja a kiadási oldal-
nak: ez pedig a beruházások és a
felújítások költsége. Az elmúlt
négy évben csaknem tizenhárom
milliárd forint jutott a beruházá-
sokra, a felújításokra pedig 1,6
milliárd. Ezzel szemben az idei
költségvetés ötvenegymillió forin-
tot tervez felújításra, ami azt je-
lenti, hogy a felújításra szánt pén-
zek gyakorlatilag nullára íródnak.

Röst János önkormányzati kép-
viselõ úgy véli, Marton István
polgármester az elmúlt idõszak-
ban több szempontból megbu-
kott. A városatya szerint a köz-
gyûlés vezetése teljesen antide-
mokratikus, elképzelhetõ, hogy
megszüntetik a napirend elõtti
hozzászólások lehetõségét is.

– Megbukott azonban szakmai-
lag is, hiszen a 2007-es költség-
vetés a csõd költségvetése lesz,
Marton István polgármester nem
tudta elkészíteni a saját polgár-
mesteri gazdasági programját –
folytatta a sort Röst. – Eddig még
nem volt olyan ciklus, amelyben a
közgyûlés ne tárgyalta és fogadta
volna el a polgármesteri progra-
mot. Megbukott a polgármester a
költségvetést illetõen is. Túl ma-
gas a mûködési hiány, továbbá
elfogadhatatlan, hogy a költség-
vetés nagyon csekély összeget,
körülbelül harmincmillió forintot
szán pályázati önrészre. A Fi-
desznek döntenie kell, vagy eluta-
sítják a költségvetést, pótvizsgára
bocsátják a polgármestert, s már-
ciusban egy új költségvetést fo-
gadnak el, vagy Marton István
magával rántja a Fidesz-frakciót
és vele együtt a várost is.  

H.A.

Emléktáblát avattak Pusz-
taszentlászlón abból az alkalom-

ból, hogy hatvanöt évvel ezelõtt
indult meg a településen az olaj-
kitermelés. 

A pusztaszentlászlói önkor-
mányzat, az Országos Magyar Bá-
nyászati és Kohászati Egyesület
Kõolaj-, Földgáz- és Vízbányásza-
ti Szakosztálya és a Magyar Olaj-
ipari Múzeum (MOIM) által szer-
vezett eseményen Tóth András
polgármester köszöntötte a vendé-
geket, majd Manninger Jenõ, a
Zala Megyei Közgyûlés elnöke

osztotta meg gondolatait a szép
számban megjelent érdeklõdõvel.
Hangsúlyozta: dicséretes és tiszte-
letre méltó, ha egy település emlé-
kezik múltjának meghatározó ese-
ményeire és az itt tevékenykedõ
emberekre. Paczuk László, a MOL
Nyrt. nyugat-magyarországi ter-
melésvezetõje az olajipar hõskor-
ára emlékezett vissza. A történeti
áttekintés után Manninger Jenõ és
Paczuk László a szalag átvágásá-
val ünnepélyesen felavatta az em-
léktáblát (képünkön). Az ünnepi
események folytatásaként a ven-
dégek megtekintették Deák Fe-
renc Emlékszobát, majd Dr. Dank
Viktor egyetemi tanár, a MOIM
Alapítvány kuratóriumának elnö-
ke mutatta be Dr. Laklia Tibor ju-
bileumra megjelent könyvét,
amely a Maort pusztaszentlászlói
üzemének 1941. és 1951. közötti
fénykorát tárja az olvasók elé. 

H.A
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Bicsák igenje

Versenyképesebb 
jövõ

Elfogadhatatlan 
a költségvetés

Az olajkitermelés
kezdetére emlékeztek
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Talán elõször arról a sikerrõl,
ami nem a kötelek között szüle-
tett, végre telt házat varázsolt egy
sportesemény az NTE-csarnokba.
Közel ezer ember figyelhette,
számolhatta az ütéseket az ököl-
vívó régiós bajnokság második
fordulójának összecsapásain, no
és a kanizsai Szekeres László,
egykori sokszoros korosztályos
magyar bajnok elsõ profi box-
meccsén.

A Dunántúli Régiós Versenyre
az elõzetesen vártnál jóval több
klub küldte el versenyzõit, ami a
számok nyelvére lefordítva any-
nyit takar, hogy tizenegy egyesü-
let, köztük a Kanizsa Box Klub,
62 öklözõvel képviseltette magát
Nagykanizsán.

Az igazi nagy durranás azért a
már említett Szekeres László-féle
profi mérkõzés volt, melyet a hi-
vatásosok között bemutatkozván
Miskóczi Andrással vívott. Az
eredmény, Szekeres négy menet-
ben, egyhangú pontozással nyert.
Nagy örömöt szerezve a hazai
szurkolóknak.

– Jó volt az ellenfél – kezdte a
nap hõse –, és ennek jobban is

örültem, mint ha már az elsõ me-
netben kiütöttem volna, vagy be-
dobták volna a törölközõt. Gya-
korlatilag a négy menet során
kétszer sikerült megfognom. Vé-
gig bírtam erõvel a helyenként
valóban látványos összecsapást.
Hogy a gyõzelmem igazi profi
szerzõdést ér-e? Hát, errõl még
lesznek egyeztetések. Amit tu-
dok, Cséffalvi Péter menedzser
lent volt a mérkõzésen, tehát látta
bemutatkozásom. Ha mégsem si-
kerülne egyesületéhez az elszegõ-
désem, tovább keresõdünk, mivel
én komolyan gondolom a profi
karrierem.

Korpics Miklós szavai arra en-
gednek következtetni, (jól) ala-
kulhatnak az elképzelések.

– A héten történnek tárgyalá-
sok Laci ügyében. Véleményem
szerint nincs annak semmi akadá-
lya, hogy náluk folytassa profi
pályafutását, annál is inkább,
mert egy rendkívül tehetséges
sportolóról van szó. A mérkõzés-
rõl nyilatkozva elmondta: – Na-
gyon színvonalas volt, s az egy-
hangú pontozás mindent elárul
Laci teljesítményérõl. Vélemé-

nyem szerint érvényesült a na-
gyobb tudás, holott az ellenfél
hat kilogrammal többel mérle-
gelt. Ennek ellenére Laci ütõerõ-
ben is fölé kerekedett, a gyorsa-
ságról, valamint az egyéb kritéri-
umokról nem is beszélve. Min-
dent összevetve, remek bemutat-
kozás volt…

P.L.

Az elsõ kipipálva

Az Európai Sport Hagyomány-
õrzõ Egyesület, a Zalai Sportmú-
zeumért Alapítvány és a Dr. Me-
zõ Ferenc Olimpiai Baráti Kör
szervezésében rendeztek nemzet-
közi sporttörténeti konferenciát
városunkban, melynek legneve-
sebb vendége 1964. és 1968.
olimpiai bajnoka, a lólengésben
aranyérmet szerzett szlovén
Miroslav Cerar volt. Értelemsze-
rûen akkoriban még jugoszláv
színekben versenyzett, ma pedig
a Szlovén Olimpiai Akadémia el-
nöke. Ebben a tisztségében vált-
hattunk szót vele elõadása után.

– Elnök úr, ha az egykori jugo-
szláv, pontosabban délszláv
sportról esik szó, miért érezzük
azt, hogy különös kultusza volt,
illetve van a testmozgásnak a
nyugat-balkáni térségben?

– Azt hiszem, ez tényleg nem
lehetett véletlen, mivel az akkori
politika is különös jelentõséget
tulajdonított a sportnak, s persze

a délszláv nemzetek egymás kö-
zötti sportversengése is jelentõs
ranggal bírt, egyfajta kifejezõ
erõként is hatott – fogalmazott az
egykori kiváló tornász. –
Ráaadásul ez nem csupán a csa-
patsportokra volt igaz, hiszen
bármifajta sportág egy-egy kü-
lönbözõ színteret jelentett e ne-
mes vetélkedésben, s példát muta-
tott a fiatalságnak.

– A sport presztízse megmaradt
mára is Szlovéniában?

– Meglátásom szerint igen.
Gondoljon bele, nem vagyunk
nagy ország, mindössze kétmillió
lakossal bírunk, de a felnõtt la-
kosság túlnyomó része rendszere-
sen hódol a testmozgásnak. Bát-
ran mondhatom, hogy nagy szere-
pet tulajdonít az állam az egészsé-
ges életre nevelésnek, a tömeg-
sport fontosságának. Ráadásul ez
nem csupán a hagyomásos sport-
ágakra értendõ, hanem példának
okáért a tornára, vagy épp a ke-

rékpározásra, s a példákat hadd
ne soroljam tovább.

– Lépjünk egy kicsit vissza az
idõben. Harminc érmet nyert
nagy nemzetközi tornász-verse-
nyeken, s bár van két olimpiai
bajnoki címe is, talán nem szent-
ségtörés megkérdezni, melyikre a
legbüszkébb?

– Erre nagyon egyértelmû vá-
laszt tudok adni, mivel 1970-ben
az egykori Jugoszláviában ren-
dezték a tornász vb-t, s azon is
aranyérmet nyertem lólengésben.
Ha ehhez hozzáteszem, hogy a vi-
lágbajnokság helyileg Ljubljaná-
ban volt, azt hiszem, nem kell kü-
lön magyaráznom, miért is olyan
kedves számomra az a siker.

– Sportolói pályafutása után
miként alakult élete? 

– A tornászévek után elvégez-
tem a jogi egyetemet, no és termé-
szetesen testnevelési diplomával
is rendelkezem. Dolgoztam a nõi
tornász válogatott mellett és az
utánpótlás területén is, ma pedig
valóban nyugodt életet élhetek,
vagyis elmondhatom, a sport szá-
momra ténylegesen sokat adott.

Polgár László

Hazai vb-aranyára 
a legbüszkébb

A sakk csapatbajnokság leg-
utóbbi fordulójában a tabella má-
sodik helyét elfoglaló Aquaprofit
Nagykanizsai Tungsram SK a fõ-
városban szerepelt a Tabán SK
ellenében otthonában.

A gyõzelem ugyan összejött, a
csapatvezetés mégsem volt fel-
hõtlenül boldog a 7-5-ös siker
után. Az is igaz, hogy a kanizsai-
ak nem számítottak nagy ellenál-
lásra, s elõzetesen 8,5-9 ponttal
számoltak. Ebbõl mindössze hét
jött össze, nem utolsósorban an-
nak köszönhetõen, hogy néhány
játékosuk túlzott kockázatott vál-
lalt, s ez megbosszulta magát. –
A csapat ugyan tartalékosan ült
asztalhoz, de a három vereségre
nehéz mentséget találni – szólt a
csapatértékelés. Ami viszont a
szerencsét illeti: a harmadik
helyezett Paks is gyengén teljesí-
tett, így köztük a pontdifferencia
gyakorlatilag megmaradt.

Eredmények (elöl a fõvárosi-
ak): Varga Z. – Flumbort 1-0, Se-
res – Faragó I. döntetlen, Németh
– Vajda L. 0-1, Fehér – Lenic 1-
0, Jakab – Bánusz döntetlen,
Sinkovics – Bokros döntetlen,
Faragó S. – Bérces 0-1, Haág
–Horváth P. döntetlen, Bors
–Krizsány 1-0, Simonyi – Vajda
Sz. 0-1, Kiss – Bagonyai 0-1,
Kovács – Krutti 0-1.

P.L.

Gyõzelem, 
de nem 
az igazi

Férfi kosárlabda, NB I B. Kani-
zsa KK-DKG East – Soproni MAFC
87-101 (26-27, 17-20, 18-28, 26-26).
Ha a kanizsai csapatnak összességé-
ben nem is, Ságinak alighanem so-
káig emlékezetes marad a soproniak
elleni mérkõzés, hiszen bármilyen
szinten hét triplát bevágni egy mér-
kõzésen nem kimondottan szokvá-
nyos, no és a statisztikákban látni
sem rossz. A hazai vereség ellenére
is jó meccs kerekedett a találkozó-
ból, jó ellenféllel, akik fiatalok,
gyorsak voltak, és sokszor cserélhet-
tek. Ezt a kanizsaiak nem bírták erõ-
vel, de Kovács Nándor edzõ játéko-
sai közül többen is jól teljesítettek.

P.L.

Sági triplái
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a mélyben
A parkolási helyzet javításáért a

város 2005. év õszén döntött, bér-
leti szerzõdés keretében területe-
ket biztosít mélygarázsok építésé-
re és azok hosszú távú üzemelte-
tésére. A hazánkban eddig egye-
dülálló beruházás önkormányzati
erõforrás nélkül, befektetõi ala-
pon valósul meg. A tervezett hely-
színek egyike az Erzsébet téri
parkoló területe. 

Az elsõ szerzõdés 2005. no-
vember 8-án került aláírásra a két-
százezer forintnyi törzstõkéjû
Segment Development Investment
and Consulting Comapany Limit-
ed Magyarországi Kereskedelmi
Képviseleti Iroda képviselõjével,
Dr. Körösfalvi Ilona Ágnes vezér-
igazgatóval. A tervek akkor 2006.
augusztusi befejezést-átadást ígér-
tek. 2006. nyarán közgyûlési dön-
tés alapján újabb szerzõdés került
aláírásra az Erzsébet téri második
garázs tárgyában. A jogerõs építési
engedélyt 2006. szeptember 28-án
kapta kézhez a cég.

A kivitelezõ 2006. október 30-
tól kért munkaterületet. A munká-
latok a terület november 6-i kör-
bekerítésével, majd négy nap
múlva az elõzetes régészeti kuta-
tással kezdõdtek.  A 2006. de-
cember 5-én megkötött háromol-
dalú szerzõdések alapján az eddi-
gi szerzõdõ fél helyébe a húsz-
milliós törzstõkéjû, ugyancsak
Dr. Kõrösfalvi Ilona vezérigazga-
tó által képviselt Siloparking
Hungary Parkolási Szolgáltató
Zrt. lépett. A Siloparking törzstõ-
kéjét egyébként az apportként be-
vitt miskolci és városunkbéli
mélygarázsok tervdokumentációi
képezik. A szerzõdõ felek cseré-
lõdése mellett az eredeti elképze-
lések is módosultak. A tervezett
két, egyenként 108 személygép-
kocsi befogadására alkalmas hét
szint mélységû garázs, a 2007.
februári építési engedélymódosí-
tás szerint 2 x 84 parkolóhelyre
karcsúsodott.

Információink szerint a kivitele-
zés elsõ szakaszában folyamatos
munkavégzés várható.  A mélyépí-
tést kivitelezõ PORR AG Wien
Építési Kft. tájékoztatása alapján a
résvezetõk építése és a kútfúrás e
hét elejétõl folyamatos, elkészül-
tük  március elejére, illetve a hó-
nap második felére várható. Az el-
sõ parkolásra egy évi csúszással,
az idei õszön kerülhet sor.

A Szõlõskert Fogadó Étterme a
2007-es Gasztronómiai rendez-
vénysorozatának kiemelt prog-
ramjaként a Pick Rt.-vel közösen,
második alkalommal rendezett
Mangalica Napokat. Tavaly a Bor
és a Gasztronómia éve volt,
mondta tájékoztatásként Gelen-

csér László tulajdonos. Azokon a
helyeken, ahol nagy sikere volt a
sorozatnak, a Gasztronómiai Szö-
vetség és a Magyar Turizmus Rt.
felhívásához csatlakozva idén is
folytatják. A rendezvényt két hét-
tel ezelõtt egy tájjellegû étellel, a
Miklósfai Répafesztivál étkeivel
kezdték meg. S hogy a Mangalica
Napokra miért a Pick Rt.-vel kö-
zösen került sor? Ma Magyaror-
szágon õk a legnagyobb mangali-
ca felhasználók –  mondta.  A
szalámi gyártáshoz az 1800-as
évek végétõl használják fel a
mangalica húsát. Igazából az õ
segítségükkel indult újra a man-
galicatenyésztés Magyarorszá-
gon. Éppen idõben, mert már tíz
alatt volt azoknak az õshonos
mangalicaegyedeknek a száma,
amelyeket tovább lehetett te-
nyészteni. Az érett mangalica hú-
sának a zsírszöveten átszõtt szer-
kezete tökéletes a sonka készíté-
séhez is. Spanyolországban a hí-
res szerránói sonkához is ezt a
húst használják. Népszerûségnek
örvend a mangalicahús Nagyka-
nizsán is. Egy biztos, jóval ízlete-

sebb a húsa, mint a hagyományos
sertésnek. Tenyésztésüknél elõ-
írás, nagy területet kell nekik biz-
tosítani, hogy szabadon tudjanak
mozogni, és természetes táplálé-
kot kapjanak. Hazánkban régen
két-háromszáz kilós disznókat
vágnak le. Jelenleg a száz-száz-
húsz kilós disznókat dolgozzák
fel, és ez nagy hiba. A fiatal álla-
tok húsának nincs meg az az érté-
kes íze, mint az öregnek. A son-
kakészítésnél, és a további feldol-
gozásnál is ez a szempont érvé-
nyesül. Minél érettebb a hús, an-
nál jobban lehet füstölni, haszno-

sítani. A mangalicának rengeteg
zsírja van. Nem volt véletlen,
hogy régen disznózsírral sütötték
a süteményeket is. Gelencsér
László tapasztalata szerint felejt-
sük el, hogy egy igazi pörköltet
olajjal és vajjal jól el lehet készí-
teni. Ahhoz zsír kell! Beszélhe-
tünk modern táplálkozásról, egy
jó pörkölt mangalicazsírral az
igazi! Ugyanez mondható el egy
szelet paprikásszalonnáról, ha ke-
mencében sült kenyérrel és lila-
hagymával tálaljuk, vagy akár a
zsíros kenyérrõl! Ezek a népi éte-
lek reneszánszukat élik napjaink-
ban. Nem véletlenül voltak sike-
resek tavaly is a Mangalica Na-
pok.

Régen nem volt hûtõszekrény,
nem tudták a húsokat lefagyasz-
tani, a mangalica bõséges zsírjá-
val tartósították a közismert és
közkedvelt lesütött húst. Ezt az
ételt közel másfél éve az étterem-
ben is lehet kapni. Kemencében
sütve, mert így minden ízt meg-
õriz a hús. 

Bakonyi Erzsébet

Mangalica Napok a Szõlõskertben
Ínyenceknek ajánlják

Sokat ér 
a bor, 
ha zalai

Tradícionális népi recept
alapján. 

Hozzávalók 4 fõ részére:
0,5 kg mangalica tarja csont
nélkül, 0,7 kg mangalica ol-
dalas, 1 kg mangalica zsír-
szalonna, só.

Az ujjnyi vastagra szeletelt
húst megsózzuk, majd 1-2 napra
hûtõszekrényben pihentetjük. A
mangalica zsírszalonnát 2 centi-
méteres kockákra vágjuk, és
egyenletes tûzön kisütjük a zsír-
ját. Egy tepsinek az alját kevés
zsírral kikenjük és beletesszük a
húst. Kb. 1 dl vizet öntünk alá. A
mangalicaszeletek tetejét kevés
zsírral megkenjük. 220 oC-ra elõ-
melegített kemencében vagy sü-
tõben egyszer megforgatva szép
pirosra sütjük mindkét oldalát.
Ha kihûlt a hús, egy edénybe
szorosan egymásra rakjuk és lan-
gyos zsírral felöntjük. Akár fél
évig is eláll. A zsírból kimelegí-
tett húst megfokhagymázzuk,
borsozzuk és hagymás törtbur-
gonyával, valamint vecsési sava-
nyúságokkal tálaljuk.

A magyar mangalica az egyet-
len õshonos sertésfajtánk. József
nádor kisjenõi birtokán alakítot-
ták ki 1840-re a fajtára jellemzõ
egységes küllemet. A mangalica
azokban az idõkben a magyar
vidék szinte kizárólagos sertése
lett. Az õsi magyar sertésfajtát
1973-ban védetté, 2004-ben pe-
dig több õshonos fajta társaságá-

ban nemzeti kinccsé nyilvánítot-
ták. A mangalica népszerûsége
abban rejlik, hogy húsa rendkí-
vül ízletes, könnyen emészthetõ,
speciális zsírsavösszetétele pe-
dig jótékony hatású az egészség-
re. A mangalicazsír külön elõ-
nye, hogy nehezebben avasodik
meg, és sütéskor többször fel-
használható.

Kemencés 
mangalica 
pecsenye

A mangalica reneszánsza

A minap került sor a Nagykani-
zsai Hegyközség által megszerve-
zett Parasztegyetem hatodik évfo-
lyamának elsõ összejövetelére,
amelyen a zalaszentgróti Veress-
pincészet alapítója, Veress János
„Mit ér a bor, ha zalai?” címmel
tartott elõadást a Zala megyei
szõlészet-borászat és a családi
pincészet történetérõl.

Elöljáróban Förhénci Horváth
Gyula, a Nagykanizsai Hegyköz-
ség elnöke arról beszélt, hogy a ki-
lencvenes évektõl kezdve Zalában
is elindult egyfajta minõségi válto-
zás, a megyében is megjelentek a
borászatra specializálódó családok,
akik ma már messzire viszik a me-
gye hírét. Ilyen a zalaszentgróti
Veress-féle családi pincészet is. 

Veress János, aki fiával és lányá-
val együtt irányítja a pincészetet, a
Zalai borvidékrõl elmondta, kiváló
adottságokkal rendelkezik, a ki-
egyenlített páratartalom és az évi 7-
800 mm-es csapadék mellett a me-
diterrán hatások is megjelennek. A
mély rétegû meszes lösztalaj kivá-
lóan alkalmas illatos fehérborok
termelésére, de persze, a vörösbor-
ok miatt sem kell szégyenkeznünk.
A leggyakoribb fajták közt a Riz-
lingszilvánit, az Olaszrizlinget, a
Zöldveltelinit, az Ezerfürtût és a
Királyleánykát említette. 

Saját pincészetét is bemutatta a
Móricz Zsigmond Mûvelõdési Ház
ban megjelent érdeklõdõnek. A Csá-
fordi-hegyen gazdálkodnak, ahol
harmincöt hektárt foglal el a szõlõ, s
ebbõl tizenkét hektár már terem is.
Veress János hangsúlyozta, õk in-
kább a régi magyar fajtákat részesí-
tik elõnyben, mert tapasztalatai sze-
rint az idelátogató külföldiek nem
azokat a szõlõket keresik, amelyek a
világ bármely részén megtalálható-
ak, hanem azokat, amelyek kuriózu-
mok, kifejezetten helyi specialitá-
sok. Ebbe a kategóriába tartozik a
Szürkebarát, a Sauvignon blanc, a
Pintes és a Királyleányka. 

Kiemelte, a technológia és a
termelés színvonalának erõsítése
mellett meghatározó jelentõsége
van a fajtaválasztásnak. 

Horváth Attila
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